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Møteinnkalling: Innkalling og agenda, møte i høgskolestyret 14.12.2023 
 
 
 
Navn på innkalte:   
Maren Kyllingstad, Björn Åstrand, Marte Kvittum Tangen, Thor Gjermund Eriksen, 
Knut Olav Skarsaune, Bent Sofus Tranøy, Barbara Zimmermann, Marte Monsen, Hanne 
Furuheim, Marita Sandstøl, Odd Einar Heggdal 
 
         
Tidspunkt og sted: 
Torsdag 14. desember kl. 09.00 – 15.00 på møterom 1K121 Nyhove på studiested 
Lillehammer 
 
 
Agenda 
Kl. 09:00-10:30 Styreseminar: Presentasjon av administrasjon (lukket)  
Kl. 10:30-11:45 Møtet settes  
                           Rektor orienterer 
 Behandle styresaker ihht saksliste 
Kl.12:15-12:45 Lunsj  
Kl.12:45-14:30 Behandle styresaker ihht saksliste 
Kl.14:30-15:00 Styrets evaluering av møtet (lukket)  
 
Tilhørere kan følge styremøtet via zoom (lenke ligger også på inn.no)  
 
Webinar ID 651 7334 2796 
Webinar Passcode 774391 
 
Saksdokumenter: 
Saksdokumentene ligger på inn.no  
Styremedlemmer har også tilgang til saksdokumentene via eMeetings Prepare (First 
Agenda)  
 
 
Elverum/Lillehammer, 7. desember 2023 
 
Maren Kyllingstad     Peer Jacob Svenkerud 
Styreleder      Rektor 
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ORGANISERING AV HINNS AUDIOVISUELLE FAGMILJØER - 
SAMMENSLÅING AV DEN NORSKE FILMSKOLEN OG FAKULTET 
FOR AUDIOVISUELLE MEDIER OG KREATIV TEKNOLOGI 

 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Høgskolestyret vedtar følgende knyttet til organisering av HINNs audiovisuelle 
fagmiljøer: 
1. Med utgangspunkt i dagens to fakulteter Den norske filmskolen (DNF) og Fakultet 

for audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK) etableres det et nytt fakultet 
hvor den faglige virksomheten i de tre skolene Den norske filmskolen, TV-skolen 
(Institutt for TV-utdanninger) og Spillskolen (Institutt for spillutdanninger) 
videreføres.  

2. Fakultetet defineres som et kunstfaglig fakultet som rommer teknologi, 
vitenskapelig forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid. 

3. De tre skolene videreføres med selvstendighet til å gjøre faglige vurderinger 
knyttet til utdanningene. 

4. Samarbeidet mellom fagmiljøene skal aktivt styrkes på tvers av skolene. 
5. Fakultetet organiseres etter normalmodellen for HINN som innebærer at det ledes 

av en dekan som er overordnet faglig og administrativ leder. I tillegg vil fakultetet 
ha prodekaner for hhv. KU/FoU og utdanning, administrativ leder og teknisk leder. 
De tre skolene ledes av hver sin skoleleder/instituttleder. 

6. Fakultetet skal ledes av en dekan som primært er faglig vurdert med grunnlag i 
kunstfaglige kriterier på førstestillingsnivå innenfor et eller flere av fakultetets 
fagområder. 

7. Det etableres ett fakultetsråd med bransjerepresentasjon og samarbeids-, 
medvirknings- og medbestemmelsesorgan for ansatte og studenter (ID, LAMU, 
SPU) i tråd med HINNs ordninger. Den enkelte skole gis myndighet til å selv 
vurdere opprettelse bransjeråd eller andre samarbeidsordninger med relevant 
samfunns- og arbeidsliv i tillegg til fakultetsrådet.  

8. Fakultetet etableres fra 01.08.2024. Prosess gjennom våren 2024 skal begrense 
til det som er nødvendig for å etablere fakultetet som én organisasjonsenhet.   

9. Fakultetsnavn besluttes endelig av styret med bakgrunn i innspill fra fakultetet. 
10. Styret tar for øvrig redegjørelse for, og vurdering av videre prosess til orientering 

og ber om å bli holdt orientert om arbeidet. 
 
Sammendrag: 
Det vises til tidligere orienteringer om samarbeids- og samordningsprosessen mellom 
DNF og AMEK.I denne saken fremmes rektors innstilling som konkluderer med at 
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fakultetene anbefales slått sammen til et nytt fakultet hvor de tre skolene Den norske 
filmskolen, Spillskolen (AMEK) og TV-skolen (AMEK) videreføres. Det nye fakultetet 
etableres som høgskolens eneste kunstfaglige fakultet. Fakultet skal romme bredden 
av fakultetenes nåværende virksomhet teknologi, kunstfaglig utvikling og 
vitenskapelig forskning og utdanningsvirksomhet, samt ledelse og tekniske og 
administrative funksjoner. Det er høgskolestyret som fastsetter virksomhetens  
organisering på alle nivåer jf. UH-lovens § 9-1 (4). I saken redegjøres det nærmere 
for bakgrunn, de audiovisuelle fagområdenes plass i HINNs styrende dokumenter, 
prosessen og nærmere om enkelte av vedtakspunktene. Referater og innspill til 
rektors foreløpige innstilling, høringssekretariates oppsummering og svar og 
kommenterer til denne samt rapport av 9. juni følger vedlagt. Alle høringsinnspill er 
tilgjengelige, lenke ligger i oversikt over vedlegg.  
 
Bakgrunn: 
Film og audiovisuelle kunstformer inngår som deler av vår tids viktigste kulturuttrykk. Det 
forteller og former våre liv og samfunn. Våre studenter skaper morgendagens fortellinger 
og vår felles visuelle hukommelse. Audiovisuelle medier og kunnskap om 
historiefortelling er viktig for å opprettholde et demokrati. Vi utdanner prisbelønte 
filmskapere og det finnes knapt en drama-, fjernsynsproduksjon eller spill i Norge uten at 
en av våre studenter har vært involvert. Vi jobber med et bredt spekter av fortellinger for 
alle plattformer, sjangre og målgrupper.  
 
Vi har et nasjonalt ansvar for kunstfaglig film- og fjernsynsutdanning, og ønsker i enda 
større grad å ta et nasjonalt ansvar og være et nasjonalt kompetansesenter for 
audiovisuelle fag og kunstformer. Den audiovisuelle bransjen blir viktig for oss alle 
fremover. Mer enn 60 prosent av folks tidsbruk på mobiltelefon går til audiovisuelt 
innhold.   
 
HINN er gitt et nasjonalt ansvar for kunstfaglig utdanning på høyeste nivå. Høgskolens 
historie har i mer enn 35 år (26 av de med Den norske filmskolen) vist at vi har lyktes 
med å ivareta dette ansvaret. Vi har i dag samlet landets sterkeste fagmiljøer på spill, 
film og TV-utdanning og er ansvarlig for å ta vare på dette og utvikle det videre. 
Organisering og ledelse av virksomheten er et virkemiddel for å gjøre nettopp dette, men 
det er ansatte som gjennom sin kompetanse og i samspill med bransjene og studentene 
som kan sørge for utviklingen videre.  
 
Den grunnleggende ambisjonen for samarbeids- og samordningsprosessen mellom DNF 
og AMEK er å organisere virksomheten i disse to fakultetene slik at den gis så gode 
rammebetingelser som mulig for videreutvikling og styrking av vårt samfunnsoppdrag 
innenfor de audiovisuelle fagområdene ved HINN. Dette innebærer teknologisk, praktisk, 
kunstnerisk og vitenskapelig utdanning så vel som kunstnerisk utviklingsarbeid, 
forskning, pedagogisk utvikling og innovasjon. 
 
Nasjonalt og internasjonalt er film og hele det audiovisuelle feltet inne i omfattende 
endringsprosesser med nye utfordringer og muligheter som følge av de forandringer 
den digitale utviklingen skaper for produksjon, distribusjon og visning. HINN har over 
mange år hatt en ledende nasjonal posisjon knyttet til utdanning og faglig utvikling av 
audiovisuelle kunstneriske og praktiske fag. Denne posisjonen er utviklet både med 
bakgrunn oppdraget som ble gitt høgskolen fra Stortinget ved vedtaket om opprettelse av 
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Den norske filmskolen1 gjennom oppdragsbrev fra Kirke, utdannings- og 
forskningsdepartementet2, og gjennom utvikling av de audiovisuelle miljøene innenfor 
høgskolens portefølje.  
 
De tre skolene har samlet en høy medieteknologisk kompetanse, og samspill mellom 
teknologi, teknologiutvikling og kreativ og kunstnerisk produksjon vil være en særlig 
styrke ved det nye fakultetet. Spillskolen har særlig interessante kompetanser og 
utviklingsmuligheter både innad i HINN og i samspill med andre aktører i den kommende 
Science Park i Hamar.  
 
Begrepet «kunstfaglig utdanning på høyeste nivå» må i dag forstås som utdanning 
innenfor alle tre sykluser; bachelor, master og ph.d. Dette ivaretar HINN i dag, og 
rammevilkår og forutsetning for videre utvikling er institusjonenes ansvar. 
 
De audiovisuelle fagenes plass i HINNs strategi og utviklingsavtale med KD 
Gjennom høringen og behandlingen av rektors foreløpige innstilling som ble presentert 
for ansatte og studenter 16.11.23, er det uttrykt bekymringer for hvordan HINN skal 
ivareta de enkelte skolers oppdrag og særpreg i et nytt samlet fakultet og hvordan 
økonomi kan sikres på minimum tilsvarende nivå som i dag. Fra studenter og ansatte 
samt organisasjoner i filmbransjen er det fremsatt både krav og forutsetninger knyttet til 
dette for å kunne stille seg bak et samlet fakultet. Også fra spill- og TV-skolen uttrykkes 
det bekymringer knyttet til ivaretakelse av egenart og videreutvikling av fagområdene 
selv om innspillene fra disse miljøene generelt er mer positive og støttende til 
anbefalingene som ble gitt i rapporten av 9. juni og rektors foreløpige innstilling. I 
vedlegg er det gitt nærmere kommentarer og svar/avklaringer knyttet til flere av 
høringsinnspillene. 
 
De audiovisuelle fagmiljøene og kunstnerisk utviklingsarbeid har i dag en tydelig plass i 
HINNs strategier og i utviklingsavtalen med KD. Dette kommer tydelig til uttrykk under 
fremtidsbilde 2 i strategien «Åpen, nyskapende og relevant forsking og kunstnerisk 
utviklingsarbeid», i «Strategisk plan for forskning og utvikling og kunstnerisk 
utviklingsarbeid ved HINN» og i utviklingsavtalens mål 1 «: Åpen, nyskapende og 
relevant forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid av høy internasjonal kvalitet» og 
mål 2 «Forskningsbaserte profesjons- og yrkesrettede utdanninger med høy 
utdanningskvalitet»3. 
 
Disse dokumentene er sammen med relevante stortingsmeldinger og det årlige 
tildelingsbrevet fra KD, hvor utviklingsavtalen inngår, høgskolens viktigste 
styringsdokumenter og legger grunnlag for faglige og økonomiske prioriteringer. De 
audiovisuelle fagenes plass i dette er den beste garantien HINNs ledelse kan gi for at 
fagene skal prioriteres og satses på også i årene som kommer, selv om det naturlig 
nok ikke kan gis garantier knyttet til budsjettfordeling (se nærmere om økonomi i 
vedlegg). Dette ville være nøyaktig det samme ved en eventuell videreføring av 
gjeldende organisering, men som det fremgår av saken, vurderes et samlet fakultet 
som en bedre og mer fremtidsrettet løsning for å følge opp prioriteringene. 

 
1 Innst.S.nr.230 (1990 – 91) fra Kirke- og undervisningskomiteen om høgre utdanning. Fra visjon til virke, pkt XII 
«Det opprettes høyskoleutdanning for film- og fjernsyn i tilknytning til Oppland distriktshøgskole». 
2 Brev fra KUF til Oppland distriktshøgskole av 07.02.1992 
3 Nettside med HINNs styringsdokumenter https://www.inn.no/om-
hogskolen/organisering/styringsdokumenter/  
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Om prosessen 
Samordnings- og samarbeidsprosessen mellom DNF og AMEK ble formelt satt i gang 
gjennom styresak «Videre utvikling av samarbeid mellom Den norske filmskolen og 
Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi» som ble lagt fram for 
høgskolestyret 15. juni 2022 (O-sak 14/22).     
 
Gjennomføring av den skisserte prosessen var en del av forventingene til nye dekaner 
som ble ansatt høsten 2021 med tiltredelse hhv. 1. mars 2022 (dekan DNF) og 1. 
november 2022 (dekan AMEK, i en mindre stillingsandel fra vår 22).  
En bred prosess med involvering av ansatte ved begge fakultet, ledergrupper, studenter, 
og eksterne parter ble gjennomført første halvår 2023. Hovedarbeidet ble gjennomført av 
18 arbeidsgrupper, i felles møter mellom administrativt og teknisk ansatte og i 
ledergruppene ved de to fakultetene. Basert på prosessen utarbeidet dekanene sammen 
med en ekstern prosjektleder, en rapport med anbefalinger til fremtidig organisering som 
ble lagt fram 9. juni 2023, etter først å ha være presentert i ledergruppene (rapporten 
følger som vedlegg).  
 
Rapporten ble sendt ut på bred høring hvor i utgangspunktet «alle interesserte» ble 
invitert.  Bransjeorganisasjoner og andre fikk en mer spesifikk høringsinvitasjon. 
Bachelorstudentene ved DNFs kull 13 aksjonerte gjennom sommeren med bakgrunn i 
det de vurderte som en for dårlig prosess med manglende/for lite studentinvolvering. 
Aksjonen fikk bred støtte fra mange ansatte ved DNF og en rekke personer i 
filmbransjen.  Aksjonen ble fulgt opp av rektoratet gjennom dialog med studentene, noe 
som resulterte i at studentene møtte til sine studier ved studiestart og det ble lagt opp til 
en prosess med et bredt sammensatt høringssekretariat bestående av fem personer fra 
hvert av fakultetene (representanter fra fakultetsledelse, UFF-ansatte og TA-ansatte og 
studentrepresentanter fra de ulike studiene) med en ekstern leder og administrativ støtte 
fra HR, totalt 12 personer. Høringssekretariatets oppdrag var å gjennomgå alle 
høringsinnspill og sørge for at alle perspektiver kom med i høringsoppsummeringen.  
 
Det ble mottatt totalt 52 høringsinnspill. Innspillene kommer fra bransjeorganisasjoner, 
ansattes organisasjoner, regionale filmsenter, fagmiljøer og tekniske og administrative 
miljøer ved begge fakulteter, studenter og enkeltpersoner. Høringsinnspillene har vært 
offentlig tilgjengelige siden høringsfristen og kan leses på nettsiden om prosessen4. 
Oppsummeringen fra høringssekretariatet følger vedlagt, i tillegg vedlegges 
svar/kommentarer til avklaringspunkter fra høringsoppsummeringen. 
 
Med bakgrunn i rapporten av 9. juni, høringsinnspillene og høringssekretariatets 
oppsummering / høringsinnspillene utarbeidet rektor en foreløpig innstilling som ble 
presentert for alle ansatte og studenter ved begge fakulteter i et informasjonsmøte 16. 
november. I tråd med tidsplan som ble presentert tidligere ble den foreløpige innstillingen 
sendt begge fakulteter for behandling i formelle organer (studieprogramutvalg, 
informasjons- og drøftingsmøter, lokale arbeidsmiljøutvalg og fakultetsråd). Det er også 
mottatt uttalelser fra hele miljøer (Spillskolen og Den norske filmskolen) i denne delen av 
prosessen. Rektor gjennomførte også et eget møte med bransjeorganisasjonene Virke 
Produsentforeningen, Norske filmregissører, Norsk filmforbund og Dramatikerforeningen 
med bakgrunn i den foreløpige innstillingen. Referater og uttalelser følger vedlagt.  

 
4 https://www.inn.no/om-hogskolen/utredning-av-samarbeid-mellom-dnf-og-amek/aktuelt-om-
prosessen/mange-uttalelser-i-horing-om-samarbeid/ 
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Før styret behandler saken skal høgskolens samarbeidsorgan for partssamarbeidet i 
HINN – Informasjons, drøftings- og forhandlingsmøte –behandle rektors endelige 
innstilling i tråd med bestemmelsene i Hovedavtalen i staten – Tilpasningsavtale for 
HINN. Protokoll/referat fra denne behandlingen legges fram for styret ved møtestart 14. 
desember. 
 
Selv om det har vært en lang prosess med betydelig rom for deltakelse og innspill 
fremkommer det kritikk mot prosessen i flere av høringsinnspillene og uttalelsene etter 
fremleggelse av den foreløpige innstillingen. Rektor vurderer likevel at det har vært en 
bred og åpen prosess, med rom for alle som berøres både internt og eksternt til å 
fremme sine synspunkter. Det er forståelse for at det er krevende å gå inn i dette 
samtidig som de ordinære arbeidsoppgaver skal ivaretas med god kvalitet, men rektor 
vurderer at det foreligger et godt opplyst grunnlag for å ta beslutninger i denne 
prosessen. 
 
Om forslaget til vedtak  
Innspillene som har kommet med grunnlag i rektors foreløpige innstilling er gjennomgått 
og vurdert. Anbefalingen om å etablere et nytt fakultet med utgangspunkt i dagens to 
fakulteter Den norske filmskolen (DNF) og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ 
teknologi (AMEK) fremmes nå for styrets behandling. Det endelige vedtaksforslaget 
innebærer noen justeringer og presiseringer sett i forhold til den foreløpige innstillingen 
som ble presentert for styret 22. november. Endringene er innarbeidet med bakgrunn i 
gjennomgang og vurdering av de samlede innspill som er gitt knyttet til rektors foreløpige 
innstilling. 
 
Fakultetet defineres som et kunstfaglig fakultet som rommer teknologi, vitenskapelig 
forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid. 
Det nye fakultetet skal inneholde bredden av den faglige virksomheten ved dagens to 
fakulteter. Dette omfatter teknologiutvikling og -utdanning, praksisnær utdanning, 
kunstnerisk utviklingsarbeid og forskning. Når fakultetet defineres slik det fremgår av 
forslag til vedtak, handler dette om en tydeliggjøring av det nasjonale ansvaret vi har for 
kunstfaglig utdanning på høyeste nivå innen film og fjernsyn, hvor vi nå også inkluderer 
spill, og at det skal romme den virksomheten som foregår og fortsatt skal foregå på de 
tre skolene. Ivaretakelsen av det nasjonale ansvaret er bl.a. synliggjort gjennom det nylig 
etablerte kunstfaglige ph.d utdanningen FILMART. De tre skolene er likeverdige og 
definisjonen som kunstfaglig fakultet skal ikke begrense satsningen på teknologisk 
utvikling og utdanning som bl.a. er sentral for Spillskolen, med stor overføringsverdi til de 
andre skolene, og andre fagmiljøer i HINN. 
 
Selvstendighet for de tre skolene knyttet til utdanningen 
Det har kommet innspill som uttrykker bekymring for at man, slik formuleringen det 
legges opp til her, kan hindre utvikling på tvers av skolene framover. På den annen side 
har det også kommet innspill som handler om at det er behov for svært stor grad av 
selvstendighet for skolene. Hovedpoenget fra rektors side er at utdanningstilbudene og 
hvordan undervisningen gjennomføres, ikke endres av den nye organiseringen. 
Fremtidig utvikling av studietilbud baserer seg på råd fra fagmiljøene og de enkelte 
skolene vil ha egne prosesser knyttet til evaluering og utvikling i tråd med høgskolens 
kvalitetssystem for utdanning. Dette endres ikke gjennom organisasjonsvedtaket. 
Ledelsen ved det nye fakultetet vil, sammen med skolelederne og de organer som skal 
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være på den enkelte skole, ha et særlig ansvar for å ivareta egenart samtidig som 
ønsket og nødvendig videreutvikling følges opp.  
 
Organisering og ledelse av det nye fakultetet 
Det legges opp til at fakultetet skal organiseres og ledes etter det som er 
«normalmodellen» i HINN. Det vil si at dekan er faglig og administrativ leder og har 
resultatansvar for fakultetets virksomhet både strategisk og operativt. Det etableres to 
prodekanstillinger; en for FoU og kunstnerisk utviklingsarbeid og en for utdanning. 
Dekanene og prodekanene utgjør sammen fakultetets overordnede faglige ledelse og 
deltar også i organer på institusjonsnivå (rektors ledergruppe, FoU-utvalg og 
utdanningsutvalg) med et felles ansvar for strategisk utvikling av hele HINN. 
Det etableres videre en stilling som administrativ leder med samlet ansvar for den 
administrative virksomheten ved fakultetet, og en stilling som teknisk leder med samlet 
ansvar for den tekniske virksomheten. De tre skolene ledes av hver sin skoleleder 
(instituttleder). Skoleleder vil ha delegert myndighet fra dekan og være faglig og 
administrativ leder for den enkelte skoles virksomhet, slik dekanen er det for hele 
fakultetet. 
Det legges videre opp til at fakultet etablerer et fakultetsråd etter høgskolens 
normalordning. Fakultetsrådene er rådgivende organer som behandler saker knyttet til 
fakultetets strategi og faglige virksomhet. Rådene skal ha et særlig fokus på å styrke 
fakultets samarbeid med samfunns-, arbeids-, og næringsliv.  
Det er fremmet innspill om at det må videreføres et eget råd for Den norske filmskolen. DNFs 
fakultetsråd har hatt en tilføyelse til det det generelle mandatet for høgskolens fakultetsråd. I 
orientering til høgskolestyret 08.06.20 står det følgende: 

«I forbindelse med etablering av fakultetsråd har DNF ønsket å videreføre noen 
av oppgavene til det tidligere avdelingsstyret samtidig som rådet er gitt 
styreansvar for CEFIMA. Det er derfor utarbeidet et tillegg til det generelle 
mandatet som rektor har godkjent. Begrunnelsen for dette tillegget er DNFs 
avhengighet av tette bånd til bransjen for å opprettholde status som nasjonal 
filmskole i en stadig større konkurransesituasjon, og filmbransjens opplevelse av 
«eierskap» til filmskolen som vurderes som svært viktig.» 

Begrunnelsen knyttet til CEFIMA er ikke lenger aktuelt, men begrunnelsen knyttet til 
tette bånd til bransjen er fremdeles gjeldende og må også være gjeldende for 
bredden av fakultets virksomhet framover, og dermed også for det nye fakultetsrådet.  
Rektor ser likevel at det kan være behov for samarbeidsorganer som er mer 
spesifikke for den enkelte skole og foreslår at det utredes nærmere i den videre 
prosessen med å etablere fakultetet.  
 
Faglig kompetanse i dekanstillingen 
Flere av innspillene som er gitt med bakgrunn i rektors foreløpige innstilling er knyttet 
til kompetansekrav for dekan. Dette er i utgangspunktet et forhold som 
høgskolestyret behandler ifm. utlysning og kravspesifikasjon for dekanstillingen, men 
oppleves som et så sentralt element i etableringen av fakultetet at det også legges 
inn i dette vedtaksforslaget. 
På linje med andre dekanstillinger er også denne stillingen en kompleks lederstilling 
som har det overordnede ansvaret for hele fakultets virksomhet. Det innebærer at det 
er et sett av komplementære kompetanser vi ser etter når det skal ansettes. Dekan 
må uavhengig av om hens faglige kompetanse vurderes på vitenskapelig eller 
kunstfaglige kriterier, dokumentere og vise kunnskap om hele fakultetets faglige 
virksomhet og kunne være en samlende leder for fakultetet i en periode hvor det vil 
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være fokus på å bygge et nytt fakultet. Det er likevel slik at faglig legitimitet er viktig 
for en dekan selv om det ikke er mulig å være faglig kompetent på alle områder man 
har ansvar for. Det er derfor alltid nødvendig å se hele ledelsen samlet når den totale 
ledelseskompetansen skal vurderes og utvikles.  
 
Det argumenteres i uttalelsen fra Ph.d. programmet FILMART om at fakultetet må 
ledes av en dekan med kunstfaglig kompetanse på førsteamanuensis- eller 
professornivå. Begrunnelsen for dette er bl.a. ansvaret for et kunstnerisk 
doktorgradsprogram og at hovedvekten av fakultetets virksomhet har kunstfaglig 
profil. Kompetansen knyttet til selve doktorgradsprogrammet ivaretas av ansatte som 
er knyttet til programmet, slik det også er redegjort for i akkrediteringssøknaden, og 
det er krav til kunstfaglig kompetanse på førsteamanuensis eller professornivå for 
Ph.d.leder og for prodekan FoU. Det samme vil gjelde for stillingen som skoleleder 
for DNF. Fakultetet forvalter i sin portefølje ansvaret for kunstfaglig utdanning på 
høyeste. Dette innebærer et særlig ansvar og inkluderer behov for kompetanse hos 
dekan som også vil være en del av rektors ledergruppe. Rektor vurderer det derfor 
slik at det nye fakultet bør ledes av en dekan som primært er kompetansevurdert 
etter kriterier for kunstfaglig førstekompetanse innenfor et av fakultets fagområder. 
Samtidig er det viktig å understreke at den som ansettes ha kunnskap om hele 
fakultetets bredde.  
 
Når det gjelder øvrige krav til lederkompetanse, personlige egenskaper mm så 
kommer vi tilbake til det i saken om utlysning av stillingen. 
  
Tidsplan 
I den foreløpige innstillingen legges det opp til oppstart av flere prosesser i januar, og 
at det nye fakultetet etableres fra 01.08.2024. Flere av innspillene kommenterer 
dette. Også her er det ulike synspunkter, men tilbakemeldingene fra DNFs råd og 
utvalg og i brevet til rektor som alle ansatte har stilt seg bak, kommenteres det at det 
for kort tid, og at det er mange prosesser som pågår samtidig. Her trekkes særlig det 
særlig fram at arbeid med omlegging av studiene ved fakultetet er et omfattende 
arbeid som skal sluttføres førts halvår 2024. Innspillene fra AMEKs side støtter 
etableringen fra senest 01.08. 
 
Rektor har forståelse for at det mange pågående prosesser og at det vil være svært 
krevende å gjennomføre alle prosesser som er skissert i den foreløpige innstillingen. 
Det er likevel en avveining mellom ulike forhold som må gjøres også her og datoen 
01.08.2024 opprettholdes som dato for etablering. Samtidig vurderes det som både 
nødvendig og fornuftig å avvente igangsettelse av flere av prosessene til ny ledelse 
er på plass. Det legges derfor opp til at kun prosesser og avklaringer som er 
nødvendig for å etablere fakultetet som én organisasjonsenhet gjennomføres 
vårhalvåret 2024. Dette vil være: 

- Utlysning og ansettelse av dekan 
- Utarbeidelse av stillingsbeskrivelser og utlysnings-/innplasseringsprosesser for 

lederstillinger ved fakultet 
- Etablering av nytt fakultetsråd med iverksettelse 01.08. 
- Innplassering av ansatte som følger sine arbeidsoppgaver 
- Formell opprettelse av fakultetet som organisasjonsenhet 
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I tillegg bør det gjennomføres tiltak som er knyttet til arbeidsmiljø som bereder 
grunnen for et bedre samarbeidsklima framover. Dette er påpekt av både ansattes 
organisasjoner og vernetjeneste som viktig å ha fokus på framover. Hvorvidt 
prosesser knyttet til organisering av administrasjon og teknisk virksomhet kan 
gjennomføres i første halvår vurderes nærmere i dialog med ledelse og ansatte ved 
fakultetene. 
Dette innebærer at prosesser knyttet til visjon, strategi og prioriterte 
samarbeidsområder på kort og mellomlang sikt utsettes til oppstart i 
august/september med ferdigstillelse innen 01.01.2025. For studentenes del vil dette 
innebære at deres medvirkning i prosessen i all hovedsak vil bli i høstsemesteret noe 
som også vil lette arbeidstrykket og sikre en god plan for studentmedvirkning. 
 
En nærmere tidsplan vil bli utarbeidet og presentert for fakultetenes medarbeidere og 
studenter tidlig i januar. 
 
Forutsetninger for videre prosess inkludert innplassering av medarbeidere: 
• Faglige ansatte følger sine arbeidsoppgaver inn i nytt fakultet 
• Det forventes en samordning av tekniske og administrative funksjoner. Ingen 

ansatte sies opp som følge av prosessen, men arbeidsoppgaver kan endres. Det 
vil bli gjennomført en kartleggings- og innplasseringsprosess med grunnlag i ny 
organisering. 

• Lederstillinger vil bli vurdert særskilt ift. videreføring eller utlysning av stilling. Det 
vil bli gjennomført en kartleggingsprosess med bakgrunn i beskrivelse av 
stillingene. 

• Stillingen som dekan vil bli utlyst etter styrebehandling av denne saken (egen 
sak). 

• Det skal etableres prosesser knyttet til visjon, strategi, prioriterte 
samarbeidsområder på kort og mellomlang sikt med oppstart høst 2024.   

• Den videre prosessen skal legge grunnlag for å bygge samarbeidskultur og et 
godt arbeids- og læringsmiljø. 

• Ansatte involveres i tråd med bestemmelser i hovedavtalen og tilpasningsavtalen 
for HINN og skal også legge til rette for samarbeid med bransjene og studenter.  
 

Avslutning 
Som det går fram av saken og alle vedlegg er det et stort engasjement knyttet til 
denne saken. Det endelige forslaget til vedtak forsøker å balansere innspillene som 
er kommet og sikre et som gir retningen for det videre arbeidet. Rektor konkluderer 
med at en sammenslåing av fakultetene er det riktige for høgskolens audiovisuelle 
fagområder videre, og at dette legger til rette for å ivareta og utvikle vårt ansvar for 
disse fagområdene. Det er likevel mye arbeid som gjenstår. Dette vil kreve ressurser 
for medarbeidere ved fakultetene, tillitsvalgte og verneombud, og det kreves ledelse 
av de enkelte prosessene både fra fakultet og institusjonsnivå. Oppfølging er derfor 
også omtalt i budsjettsaken. 
 
 
 
 
 
Vedlegg: 
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Kort om rapport til høring, høringsprosess, 
økonomi  og svar / avklaringer til høringsinnspill  
 
Rapport datert 09.06.2023 – dekanenes anbefalinger 
Rapporten anbefalte at rektor foreslår for styret at å danne et nytt felles fakultet mellom AMEK 
og DNF er den beste måten å tilrettelegge for et bedre samarbeid mellom fakultetene på. En 
sammenslåing ble vurdert til også å ha mange andre positive effekter.  
 
I rapporten understrekes det at det er ønskelig å videreføre det nasjonale oppdrag som i sin tid 
ble gitt ved etablering av Den norske filmskolen, og etablere fakultetet som et nasjonalt 
kompetansesenter for audiovisuelle fag. Anbefalingen bygger videre på at datidens begrep om 
film- og fjernsynsutdanning, og audiovisuelle fag ble etablert før spillbransjen var etablert av 
noen størrelse, og det er grunn til å fortolke inn spill som en del av et samlet filmatisk fagfelt.  
 
Det ble i rapporten argumentert for at både fakultetets og skolenes merkevarer/navn skal 
fremover bygges med ambisjon om å bli internasjonalt anerkjente merkevarer innen sine 
områder noe som bla.a bygger på at de tre skolene samlet vil utgjøre et av de største og 
sterkeste fagmiljøene i Norden innen kunstnerisk og praktisk-estetisk utdanning innen 
mediefeltet.  
 
I rapportens oppsummering ble det videre trukket fram følgende forhold: 

• Det nye foreslåtte fakultetet skal være forankret bredt i audiovisuelle kunstformer; film, 
tv og spill. Høgskolen har ambisjon om å bli universitet, og et samlet sterkt audiovisuelt 
fakultet vil styrke høgskoleledelsens uttalte intensjon om at de audiovisuelle fag skal 
være et strategisk satsingsområde og en spydspiss ved det nye universitetet. De tre 
skolene vil opprettholdes som faglige enheter, og skal dyrke både sitt særpreg og 
samarbeid. Fakultetet vil ha sin virksomhet forankret på campusene på Lillehammer og 
Hamar.  

• Tidligere utredningsprosesser har konkludert med videreføring av to fakultet. Disse har 
også i stor grad argumentert for økt samarbeid mellom fakultetene, og både formelle og 
uformelle tiltak er forsøkt iverksatt. Historien, selv med gode intensjoner hele veien, 
viser at et velfungerende og bredt samarbeid uten formalisert sammenslåing likevel ikke 
har vært tilstrekkelig. Formelle grep er nødvendig.  

• HINN har levert søknad om å bli universitet. En fremtidig universitetsstatus stiller 
strengere krav til forskningspraksis og resultater enn det som er tilfelle ved de to 
fakultetene i dag. Økt bevissthet, styrkede programmer og integrert praksis på tvers av 
dagens fakultet og skoler/institutt vil være avgjørende for å oppnå ønsket resultat, ikke 
minst for det nye kunstneriske Ph.d.-programmet som formelt starter opp fra 2025, men 
der nye stipendiater startet allerede høsten 2023. For Ph.d.-programmet, som i sin 
konstruksjon er interfakultært, vil alt annet enn et fremtidig sammenslått fakultet 
mellom DNF og AMEK by på administrative og logistiske utfordringer. De nyansatte 
stipendiatenes kompetanse og forskningsområder er relevante på tvers av alle tre skoler.  

• Situasjonen i mediemarkedet viser at forventningene og behovene i bransjen er i 
endring. Bare i løpet av 2023 har det skjedd store endringer. Dette er antatt å påvirke 
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framtidig innhold i studieprogram og framtidig sammensetning av studentmassen, og et 
felles fakultet vil være bedre rustet til å møte endringene.  

• Forslaget til organisering i ett felles fakultet har som ambisjon å styrke 
utdanningstilbudet til studentene og bedre legge til rette for videreutvikling og 
tverrfaglige muligheter.  

• For de aller fleste ansatte vil ikke endringene i organisasjon bety vesentlige endringer i 
arbeidsoppgaver. Det er behov for alle ansatte i et nytt fakultet. Et nytt felles fakultet er 
ikke et nedbemanningsprosjekt, men et prosjekt for utvikling av samarbeid.  

• Det ble videre anbefalt å samle de aller fleste administrative og tekniske oppgaver på 
fakultetsnivå, noe som vil øke fleksibiliteten, redusere sårbarheten og gi mulighet for 
spesialisering. En samlet administrasjon vil øke kapasiteten og vil på en bedre måte 
ivareta de særskilte behovene ved de forskjellige skolene og de ulike 
studieprogrammene, som vil gi bedre tjenester til både fagansatte og studenter.  

• Dekanene mener at opprettelsen av dette nye fakultetet vil gi det beste grunnlaget for å 
videreutvikle framtidsrettet, relevant utdanning og forskning og styrke samarbeidet 
mellom de eksisterende skolene. Det vil også gi større verdi for ansatte og studenter, og 
fakultetet vil ha en stor mulighet til å bli det ledende samlede audiovisuelle fag- og 
forskningsmiljøet i Norden.  

• Dekanene anbefalte i rapporten at opprettelsen skulle skje med virkning fra 1.1.24 
 
Rapporten følger vedlagt1 
 

Høringsprosessen og oppsummering av høringen 

Rapporten ble samtidig med at den ble lagt fram, lagt ut på høring med invitasjon til at alle som 
ønsker det kunne gi høringsinnspill. Det ble videre sendt egne høringsinvitasjoner til en rekke 
eksterne og interne instanser. Høringsfrist ble først satt til 15.08., men basert på innspill fra 
studenter og ansatte ble fristen utsatt til 15.09.23 Det ble også avtalt at det skulle etableres et 
høringssekretariat som skulle lage en samlet oppsummering av alle innspill for å sikre at de 
fulgte saken inn i videre saksbehandling. Sekretariatet ble gitt følgende mandat: 

• Det opprettes et høringssekretariat som skal levere en samlet gjennomgang av de 
perspektivene som kommer frem i høringsuttalelsene.  

• Sekretariatet skal strukturere momenter emnevis slik at alle spørsmål og for- og mot-
argumenter knyttet til vurderinger og anbefalinger i dekanenes rapport tas med.  

• Oppsummeringen skal leveres til rektor og sikre at relevante høringsinnspill tas med i det 
videre arbeidet med saken. 

Sekretariatet bestod av 5 representanter fra hvert av fakultetene (studenter og ansatte), hadde 
en ekstern leder (Kristin Hellebust) og administrativ støtte fra HINNs HR-avdeling, 

Høringssekretariatet skulle ikke selv gjøre noen vurdering av høringsinnspillene, det er ikke gjort 
noen vekting med tanke på hvem som har kommet med innspill, og det er viktig å understreke at 
høringen ikke er en flertallsvotering, verken eksternt eller internt, men gir verdifulle innspill til 
beslutningen høgskolen må gjøre. 

 
1 https://www.inn.no/om-hogskolen/utredning-av-samarbeid-mellom-dnf-og-amek/ 
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Det ble mottatt totalt 52 høringsinnspill. Disse har vært tilgjengelige på hinn.no fra 
høringsfristens utløp. Høringsoppsummeringen er foretatt med utgangspunkt i en tematisering 
av det som er gitt av innspill oppsummert i avklaringspunkter knyttet til hvert tema. 
Hovedtemaene er: 

- Økonomi 
- Posisjonering, identitet og konkurranse 
- Faglig samarbeid. Ph.d og kunstnerisk utviklingsarbeid/forskning 
- Studenter, utdanningskvalitet og pedagogikk 
- Autonomi og ledelse 
- Organisering av administrasjon og teknisk 
- Samlokalisering 
- Universitet og akademisering 
- Prosessen videre 
- Øvrige innspill 

 
Høringsoppsummeringen følger vedlagt, samtlige høringsinnspill kan leses her 
https://www.inn.no/om-hogskolen/utredning-av-samarbeid-mellom-dnf-og-amek/    
 
Høringsinnspillene og arbeidet i høringssekretariatet understreker et stort engasjement for 
fagene og en usikkerhet fra mange knyttet til hva endringer i organisering vil innebære. En stor 
del av høringssvarene som kommer fra filmbransjen, nåværende og tidligere ansatte ved DNF og 
studenter på DNF etterlyser konsekvensvurderinger og garantier som grunnlag for å gi støtte til 
endring, men tar også opp igjen «gamle» diskusjoner om filmskolens geografiske plassering, 
autonomi mm. Fra fagmiljøer og ansatte ved AMEK, og fra fakultetsrådet med 
bransjerepresentasjon er det overveiende støtte til anbefalingen om å etablere et samlet 
fakultet, og det forutsettes likebehandling av fagmiljøene som grunnlag for videre utvikling.  
 
I den grad høringsinnspillene er vektet har rektor i særlig grad sett på innspill som kommer fra 
bransjeorganisasjoner og andre grupperinger som representerer mer enn seg selv, samtidig er 
det gitt svært mange innspill fra enkeltpersoner som peker på vesentlige forhold som det er 
viktig at høgskolen både vurderer og tar med seg i det videre arbeidet.  
 
Kommentarer og svar til de ulike avklaringspunktene følger videre. 
 

Økonomiske forhold 
I utgangspunktet ble det understreket at en samorganisering ikke skulle være motivert av 
økonomi, men være faglig begrunnet. Det var også bakgrunnen for dekanenes fokus og rapport. 
Det er likevel slik at økonomi er en sentral rammefaktor hvor også endringer i løpet av det siste 
året både nasjonalt og på institusjonsnivå har aktualisert økonomi som et vesentlig punkt å 
vurdere med tanke på fremtidig organisering.  

Flere av høringssvarene, primært fra miljøer med tilknytning til DNF og filmbransjen, peker på at 
det i rapporten ikke har blitt gjort økonomiske prognoser og konsekvensutredninger ved en 
eventuell sammenslåing. Flere høringsinnspill viser at det også er noen misforståelser knyttet til 
hvordan finansieringsmodellen for UH-sektoren og HINN fungerer, og hvordan DNF finansieres 
som en del av dette. Nedenfor følger det derfor en beskrivelse av finansieringsmodellen, kort om 

15/528



31/23 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi - 22/03113-24 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi : Vedleggg 1 til styresak

Vedlegg til styresak 

 
 

4

økonomisk situasjon og litt om fremtidig finansieringsmodell for sektoren som er under 
innføring. 

Om HINNs finansieringsmodell i dag 
Kunnskapsdepartementet gir årlig bevilgning til høgskoler og universiteter på bakgrunn av en 
finansieringsmodell som har en andel fast grunnbevilgning (basiskomponenten), samt en andel 
konkurransebasert (resultatkomponenten) som fordeles ut ifra oppnådde resultater. 
Sammensetningen av de ulike institusjonenes finansiering fremgår av Blått hefte som publiseres 
sammen med statsbudsjettet. 

Figur 1. Resultatinsentiver i gjeldende finansieringsmodell 

 
 
Basiskomponenten  
Basismidlene skal sikre stabil og langsiktig finansiering, og størrelsen på midlene bestemmes ut 
fra en rekke forhold. De er satt sammen av midler til faglig profil og bredde i fagtilbud, 
husleiemidler, midler til drift og vedlikehold av bygningsmassen, midler til særskilte og nasjonale 
oppgaver, øremerkede midler til rekrutteringsstillinger og studieplasser mv.   
 
Departementet gir årlige merknader til eventuelle særskilte satsinger. Utover dette står 
høgskolestyret fritt til å disponere midlene etter sine prioriteringer.  
 
Basismidlene er ikke resultatbasert, og kan dermed i liten grad påvirkes av høgskolen selv.   
 
Resultatkomponenten  
Den resultatbaserte finansieringen er et resultat av hva den enkelte institusjon har oppnådd på 
indikatorene innenfor resultatkomponenten, enten isolert sett (åpen ramme) eller sammenlignet 
med øvrige i sektoren (lukket ramme).   
 
Resultatbasert finansiering – åpen ramme  
Den resultatbaserte finansieringen styres som nevnt av institusjonenes produksjon/prestasjon 
innen de ulike indikatorene. Dette som et insentiv til kontinuerlig styrking og forbedring på de 
ulike områdene. Under åpen ramme vil økt produksjon medføre økning i finansieringen uten 
forbehold. Dermed er det kun den enkelte institusjons eget resultat som teller, i motsetning til 
under lukket ramme. 
 
Resultatbasert omfordeling (RBO) – lukket ramme  
Lukket ramme i finansieringssystemet til KD beregnes som en resultatbasert omfordeling mellom 
institusjonene. Det innebærer at uttellingen for den enkelte institusjon vil avhenge av 
institusjonens egne resultater sammenlignet med de andre institusjonenes resultater. Dermed 
konkurrerer institusjonene i sektoren om en pott innenfor en gitt ramme, og det er det relative 
resultatet som bestemmer om en økning eller nedgang i produksjonen medfører økte eller 
reduserte inntekter.  
 
 

Basis

•Grunnfinansiering

Åpen ramme

•Kandidat
•Utveksling
•Studiepoeng
•Doktorgrader

Lukket ramme

•EU-inntekter
•NFR/RFF-inntekter
•BOA-inntekter
•Publisering
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Økonomisk situasjon/status for fakultetene 
Den økonomiske situasjonen er beskrevet nærmere i saken om foreløpig årsplan og -budsjett. 
 
Filmskolen budsjetterer med et negativt resultat knyttet til den ordinære driften på kr 4,5 mill., 
og vil ha en negativ kapital på kr 4,6 mill.2 ved utgangen av 2024 om planen følges. 
 
AMEK budsjetterer med en kapitalbruk på kr 1,8 mill. innen BFV i 2024, og vil ha kr 7,3 mill. i 
kapital ved utgangen av 2024 om planen følges. 
 
Ny finansiseringsmodell for sektoren 
Regjeringen presenterte endringer i finansieringssystemet i Meld. St. 14 (2022–2023) Utsyn over 
kompetansebehovet i Norge3, som fulgte opp anbefalingene fra et ekspertutvalg som gikk 
gjennom finansieringen i sektoren i 2022 (Hatlen-utvalget). Endringene skal gjøre institusjonene i 
bedre stand til å følge samfunnsoppdraget og prioriteringene gitt av regjeringen. Et hovedformål 
med endringene er å forbedre måloppnåelsen gjennom styring som gir institusjonene mer tillit, 
handlingsrom og ansvar, som er en viktig del av regjeringens tillitsreform. Endringene er i tråd 
med prinsippene for styring beskrevet i Meld. St. 19 (2021–2022) Styring av statlige universiteter 
og høyskoler4, som sier at styringen skal være dialogbasert, differensiert, strategisk og 
kunnskapsbasert. Endringene skal gjøre universitetene og høgskolene i bedre stand til å følge 
opp det brede samfunnsoppdraget og helheten i regjeringens prioriteringer for sektoren. Det er i 
utsynsmeldingen lagt stor vekt på ansvaret institusjonene har for å dimensjonere 
studieporteføljen i tråd med søkerutvikling og kompetansebehovet i arbeidsmarkedet, både 
regionalt og nasjonalt. Videre forventer regjeringen at institusjonene innenfor porteføljen 
prioriterer ressurser innenfor helsefag, IT og områder som er viktig for det grønne skiftet. Det 
innebærer at institusjonene selv må omprioritere midler mellom fagområder, og vurdere tiltak 
for å utnytte utdanningskapasiteten mer fleksibelt og dynamisk.  

Handlingsrommet fremover blir strammere. Regjeringen presiserer at det derfor kan bli 
nødvendig å kombinere budsjettforslag om rammekutt med øremerking av midler for å sikre at 
de prioriterte områdene faktisk blir prioritert. Departementet vil følge opp dette i de årlige 
budsjettprosessene, utviklingsavtalene og i styringsdialogene. Aktuelle grep kan være å gi 
institusjonene pålegg om å øke kapasitet og flytte midler til studieplasser mellom institusjonene 
basert på faktiske opptakstall dersom institusjonene ikke har fulgt opp i tråd med 
forventningene.  

Nytt finansieringssystem får virkning i budsjettet for 2025. Endringene både i indikatorene og i 
finansieringskategoriene vil bare innebære at resultatbedringer framover vil gi uttelling med en 
annen sats enn i dag. De vil ikke bli innført slik at det fører til omfordeling mellom institusjonene. 
Tildelingen blir ikke redusert som følge av at indikatorer blir avviklet.   

Endringer i indikatorer og satser 

Systemet med uttelling basert på indikatorer med åpen ramme blir ført videre, men med 
uttelling kun for gjennomførte studiepoeng og avlagte doktorgrader. Det blir dermed ikke lenger 

 
2 I kapitaloversikten har DNF en avsetning på pluss kr 12,7 mill., men det er da avsatt kr 17,4 mill. til bruk i 
2025. I sum betyr det at kapitalen er negativ med kr 4,6 mill. 
3 Meld. St. 14 (2022–2023) (regjeringen.no) 
4 Meld. St. 19 (2020–2021) (regjeringen.no) 
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gitt uttelling basert på indikatorene for utvekslingsstudenter, publiseringspoeng eller eksterne 
inntekter fra Forskingsrådet og regionale forskingsfond, EU og annen bidrags- og 
oppdragsfinansiert aktivitet. 

Figur 2. Skisse over endringer i finansieringsmodellen for UH-sektoren.  

 

Tallet på finansieringskategorier for den resultatbaserte uttellingen for studiepoeng blir redusert 
fra seks til tre, der innplassering skjer basert på fagområde som vist i tabell 1.  

Tabell 1. Kategorier og satser for studiepoengindikatoren 

 

Nye midler til studieplassendringer blir tildelt i hovedsak basert på en standardsats som i dag, 
med en særskilt høy sats for de kliniske utdanningene. Standardsatsen som vil gjelde for HINN vil 
være kr 100 100 per studieplass.  

Indikatoren for uteksaminerte kandidater blir erstattet av en indikator for fullføring av 
studieprogram som ikke skal gi disinsentiv for tilbudet av videreutdanning. Indikatoren får åpen 
budsjettramme. Indikatoren vil være basert på prosentandelen av de som har startet på 
gradsutdanninger, som har fullført ved institusjonen på normert tid. Institusjonene vil få positiv 
uttelling både ut fra om fullføringsgraden er over gjennomsnittet, og ut fra om den er høyere 
enn året før (endringstallet for institusjonen).  

Kommentar om ny finansieringsmodell – konsekvenser for AMEK og DNF 
HINN vil fortsatt motta bevilgningen som institusjon, og det høgskolestyret som vedtar hvordan 
HINNs interne fordelingsmodell skal se ut. Rektor har nedsatt en prosjektgruppe som skal foreslå 
kriterier for internfordelingen ved HINN. 

Av det som har fremkommet i sektorens nye finansieringsmodell er det vesentlige endringer i 
resultatuttellingen for de to fakultetene. De to fakultetene har hatt studieprogrammer i høyeste 
finansieringskategori, mens de i ny finansieringsmodell er foreslått innplassert i den nye 
mellomkategorien. I praksis betyr det at inntektene fra resultatuttellingen vil mer enn halveres 
fremover med tilsvarende resultater. 

Kategori Fagområde

Sats for resultatbasert 
uttelling per 60-
studiepoengsenhet

1 Humaniora, samfunnsfag og økonomisk-administrative fag 54 550

2
Realfag, teknologi, helse-, sosial- og idrettsfag, 
lærerutdanning, utøvende kunst- og mediefag 81 800

3 Medisin, odontologi og veterinærmedisin 190 900

Basis

•Grunnfinansiering

Åpen ramme

•Kandidat
•Utveksling
•Studiepoeng
•Doktorgrader
•Gjennomføring

Lukket ramme

•EU-inntekter
•NFR/RFF-inntekter
•BOA-inntekter
•Publisering
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Hvordan fakultetenes finansiering vil se ut i fremtiden avhenger av høgskolestyrets vedtak om 
modell for internfordeling ved HINN, eventuelle strategiske prioriteringer i HINN samt hvordan 
rammebetingelsene for HINN som institusjon vil utvikle seg. 

Avklaringspunkter fra høringen - kommentarer, svar og vurderinger 
Denne saken handler primært om hvordan Høgskolen i Innlandet best kan organisere sin 
virksomhet på de audiovisuelle fagområdene og gjennom det legge så gode rammebetingelser 
som mulig for den faglige virksomheten innenfor disse områdene. Med dette som utgangspunkt 
henger den faglige organiseringen, organiseringen av administrasjonen og de tekniske 
støttefunksjonene i og rundt fagmiljøene, og ledelse tett sammen. 
 
Dekanene har i sin rapport og med bakgrunn i de prosesser som ligger til grunn for den, 
konkludert med en anbefaling som innebærer en videreføring av de tre skolene i et felles 
fakultet med en ledelse og med felles administrative og tekniske støttefunksjoner samt en 
fakultetsovergripende Ph.d. - utdanning. Høringsinnspillene viser at det er mange synspunkter 
på anbefalingen. Innspillene viser et stort engasjement hvor det fra de innspillene som enten 
argumenterer mot eller stiller seg spørrende gis uttrykk for at man er redd for å miste mye av 
det man har opparbeidet og som man mener er viktig også i tiden framover. Nedenfor 
kommenteres flere av disse forholdene, samtidig er det slik at det er forhold som kommer fram 
som avklaringspunkter i høringen som vil måtte tas med i de videre prosesser som skal 
gjennomføres etter vedtak om overordnet organisering. 
 
Behov for videre konsekvensvurderinger og mer tid 
Flere av høringsinnspillene kommenterer rapporten som for lite drøftende og mener at det 
mangler konsekvensvurderinger. Det vises også tilbake til tidligere utredningsarbeid som 
eksempler på hvordan et utredningsarbeid kunne legges opp. Rektor vurderer rapporten som 
grundig og god innenfor de rammer som ble gitt, og mener at den – sammen med en rekke 
innspill som er gitt i høringen – legger et godt grunnlag for å ta en beslutning om hvordan vi skal 
organisere virksomheten videre og hvilke hensyn vi må ta i den videre prosessen. Det vurderes at 
ytterligere konsekvensutredninger ikke er nødvendig, vil være kostbare og skape unødvendig 
slitasje på en organisasjon som allerede har nedlagt et svært omfattende arbeid med denne 
prosessen. Rektors vurdering er at tiden er inne for å ta en beslutning og at videre 
utviklingsarbeidet bør gjøres under én felles ledelse i et samlet fakultet.  
 
Forutsetninger og mål for å etablere et nytt fakultet 
Rektor har i innledningen av dette dokumentet redegjort nærmere for hvorfor det er viktig å 
gjøre de grepene som anbefales. Det gjentas her at de tre skolenes utdanningstilbud videreføres 
som i dag ved sammenslåingstidspunktet. De videre punktene i anbefalingen viser en rekke av 
forutsetningene som legges til grunn. Flere av disse forholdene kommenteres nærmere videre i 
dokumentet. 

Posisjonering og identitet - Den norske filmskolen er i dag et kunstfaglig fakultet mens 
AMEK både har kunstfaglig og vitenskapelig virksomhet – vil et nytt fakultet være et 
kunstfaglig fakultet og vil det være krav til kunstfaglig kompetanse hos dekan?  
Rektors innstilling legger til grunn at de tre skolene videreføres med stor grad av selvstendighet 
innenfor et kunstfaglig fakultet. Dette vil tydeliggjøre og synliggjøre HINNs profil og rolle i 
utdanningsfeltet og samtidig ivareta de enkelte skolenes/fagmiljøenes posisjon og identitet Det 
vil være både kunstfaglig og vitenskapelig virksomhet i fakultetet, som vil romme det som er i de 
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to fakultetene i dag; utdanning, kunstnerisk utviklingsarbeid, 
vitenskapelig forskning og formidling. Det vil være innholdet 
i utdanningsvirksomheten og KU/FoU-virksomheten som 
avgjør om medarbeidere ansettes på kunstfaglige kriterier, 
vitenskapelige kriterier, tekniske, ledelses- eller 
administrative kriterier (se også mer om dette under avsnitt 
om arbeidsbetingelser, kompetanse mm).  
 
Fakultetet vil være det eneste av HINNs fakulteter som er 
definert som et kunstfaglig fakultet, men også innenfor et 
kunstfaglig fakultet vil det være behov og muligheter for 
vitenskapelig kompetanse, utdanning og forskning. Det nye 
rammeverket for vurdering av kompetanse som er beskrevet 
i Universitets- og høyskolerådets NOR-CAM- veileder 
understreker ansvaret for sammensetning av ulike 
kompetanser for å ivareta de samlede oppgavene for UH-
institusjonene. Dette vil også være gjeldende for et nytt 
samlet fakultet for audiovisuelle fagområder. 
 
Et kunstfaglig fakultet må ha kunstfaglig kompetanse i sin 
ledergruppe. Lederroller som prodekan FoU/KU, skoleleder 
for filmskolen og Ph.d. leder må besettes av personer med 
førstekompetanse vurdert på utøvende eller skapende kunst 
(ref. forskrift om ansettelse og opprykk for undervisnings- og 
forskerstillinger, se faktaboks). Kompetansekrav for 
lederstillinger under dekannivå fastsettes av høgskolens 
ansettelsesutvalg for undervisnings- og forskerstillinger etter 
anbefaling fra dekan. 
 
Kompetansekrav for HINNs dekaner fastsettes av høgskolestyret. Kompetansekravene er satt 
sammen av krav til formalkompetanse, erfaring og personlig kompetanse. Dekanstillingene er 
komplekse lederstillinger med overordnet strategisk og operativt ansvar og resultatansvar for 
hele fakultets virksomhet (fag, administrasjon og økonomi). Dette innebærer at vi ser etter et 
sett av kompetanser når vi ansetter i denne type stillinger.  Det er alltid nødvendig med 
dokumentert kompetanse og kjennskap til fakultets fagområder. For DNF har formalkravet vært 
kunstfaglig kompetanse på førstestillingsnivå, for AMEK har formalkravet vært kunstfaglig eller 
vitenskapelig kompetanse på førstestillingsnivå. Førstekompetanskravet kan fravikes for søkere 
med særlig relevant ledererfaring (kombinert med nødvendig kompetanse innenfor 
fagområdene). For begge stillingene har er erfaring fra og kunnskap om fagområdene definert 
som nødvendig.  
 
Et fakultet som defineres som kunstfaglig, men som også vil ha vitenskapelig og mer 
tekniske/praktiske fagområder, vil måtte ledes av en dekan med god kjennskap til og forståelse 
for hele fakultetets virksomhet. Dette vil være viktig i utforming av kravspesifikasjonen til 
stillingen. Det nasjonale ansvaret HINN er gitt for kunstfaglig film og fjernsynsutdanning vil 
vektlegges. Rektor registrerer kravene og forventningene som uttrykkes knyttet til dette i deler 
av høringsinnspillene, men vil vurdere om dette også må avveies mot andre hensyn, for 
eksempel knyttet til å kunne sikre nødvendig lederkompetanse i stillingen. I den endelige 
styresaken legges det inn som en forutsetning at den som ansettes i dekanstillingen bør ha 

Kompetansekrav for kunstnerisk førstekompetanse 
(professor og førsteamanuensis – forskrift om 
ansettelse og opprykk i undervisnings- og 
forskerstillinger

Professor:
Omfattende kunstnerisk virksomhet på høyeste nivå 
etter internasjonal standard og relevant bredde og 
fordypning i faget eller disiplinen på høyeste nivå, og 

I tillegg til de krav til grunnleggende kompetanse for 
undervisning og veiledning på universitets- og 
høyskolenivå som er gitt til stilling som 
førsteamanuensis, skal det dokumenteres:

- Kvalitetsutvikling i egen undervisning og 
veiledning over tid

- Bred erfaring fra veiledning fortrinnsvis på 
master /ph.d. nivå

- Deltakelse i utvikling av utdanningskvalitet i 
fagfellesskap

Førsteamanuensis:
Gjennomført godkjent stipendprogram for 
kunstnerisk utviklingsarbeid på aktuelt fagområde 
eller dokumentert kunstnerisk virksomhet eller 
utviklingsarbeid på høyt internasjonal nivå og med 
særlig fordypning som er relevant for fagområdet 
eller disiplinen, og pedagogisk kompetanse (fastsatt i 
forskriften)
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kunstfaglig førstekompetanse.  
 
Hva skjer med utdanningstilbudene – vil en fortsatt praksisrettet pedagogikk 
strukturert rundt store fellesproduksjoner der linjene går sammen og lager film være 
grunnlaget for filmutdanningen? 
 
Et hovedpoeng for mange høringsinnspill har vært usikkerhet omkring fremtiden for dagens 
studietilbud ved Filmskolen. Det korte svaret er at det ikke blir noen endringer som følge av en 
sammenslåing, og at ansvaret for utvikling av studieprogram ligger på den enkelte 
skole/institutt. Filmskolen vil dermed fortsatt opprettholde sin praksisrettede pedagogikk, 
produksjonsøvelser og linjestruktur.  
 
Årlig har alle Høgskoler og Universitet gjennomgang av sine studietilbud. Dersom noen av 
utdanningstilbudene skal endres har HINN egne prosedyrer for det som er fastsatt i 
kvalitetssystemet for utdanning. Det er fakultetene og fagmiljøene selv som har ansvar for 
evaluering og videreutvikling av utdanningstilbudene og HINN utarbeider en årlig 
kvalitetsrapport. Ansatte og studenter involveres i dette arbeidet. Dette innebærer at alle 
utdanningstilbudene videreføres slik de er i dag i forbindelse med sammenslåing. 
 
Hva skjer med økonomien – kan HINN garantere en fordeling mellom de tre skolene 
som i dag og minimum samme nivå som i dag? 
Rektor vil ikke foreslå å endre finansieringen av de tre skolene med bakgrunn i denne saken. Samtidig 
vil en garanti for finansieringen av de tre skolene på samme nivå som i dag ikke være mulig. 
Rammebetingelsene til fakultetene ved HINN vil avhenge av HINNs samlede finansiering, og 
rammebetingelsene vil kunne variere, og de økonomiske utsiktene for hele utdanningsfeltet og for 
kunstnerisk utdanning er krevende fremover.  

Høgskolestyret vedtar høgskolens årsbudsjett og dermed også rammebetingelsene for høgskolens 
fakulteter. Rammebetingelsene for de tre skolene vil dermed måtte vurderes opp imot høgskolens 
samlede aktivitet. Rektor vil jobbe aktivt overfor styret og departementet for å fremme fagfeltene og 
fakultets behov.  

Hva med antall faglige ansatte og studenter – kan HINN garantere en opprettholdelse 
av antall faglige ansatte og studenter på nivå med i dag?  
Rektor legger til grunn at ingen faglige eller administrativt ansatte vil bli oppsagt som følge av en 
beslutning om å samle fagmiljøene i ett fakultet. Alle faglige ansattes arbeidsoppgaver 
videreføres som i dag og det foretas heller ingen endringer i utdanningstilbudene hverken 
innenfor film, TV eller spill som tilsier endringer antall studenter. 
 
På samme måte som for den økonomiske situasjonen vil det ikke være mulig å gi garantier om 
fremtidig utvikling. Det som kan garanteres er at det ikke foreligger noen planer om hverken 
nedbemanning eller endringer i studenttall utover HINNs budsjett for 2024, eller i nåværende 
langtidsplan som gjelder for perioden 2024 – 2026, med de forutsetninger som ligger til grunn.  
Men, som det fremgår av avsnittet om økonomi ovenfor, er det usikkerhet knyttet til fremtidig 
finansieringsmodell samtidig som den økonomiske situasjonen for fakultetene understreker 
behov for å se på hvordan de samlede ressursene kan brukes best mulig for å sikre utdanningene 
framover. 
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Det anbefales en organisering som viderefører tre relativt autonome skoler (på 
instituttnivå) – hva betyr det for videre utvikling på tvers av skolene / fagmiljøene? 
Rektor legger til grunn at et nytt fakultet skal bevare de unike styrkene i hver av de tre skolene 
og bygge videre på disse (ref. innledningskapittelet om hva vi vil oppnå). Fakultetet forventes å 
bygge gode samarbeidsarenaer mellom skolene (instituttene) og de tekniske og administrative 
funksjonene og vil ha selvstendighet til å gjøre egne faglige vurderinger. 
 
HINN har et ansvar for å utvikle og tilby utdanninger basert på det fremste innenfor forskning, 
faglig og kunstnerisk utviklingsarbeid og erfaringskunnskap som bidrar til å dekke kunnskaps- og 
kompetansebehovene i samfunnet5. Rektor forutsetter at dette ansvaret følges opp også 
innenfor og på tvers av de audiovisuelle fagene. Samspillet mellom ledelse, ansatte og studenter 
og med bransjene vil være grunnlaget for både å bevare styrkene og videreutvikle den faglige 
virksomheten innenfor og på tvers av skolene. Arbeidet med en tydelig visjon og mål som vil bli 
satt i gang etter styrets vedtak, vil være viktig som grunnlag for den videre utviklingen. Rektor 
har en klar forventning til at det bygges en samarbeidskultur med gjensidig respekt for 
hverandres fag og kompetanse og med blikk på fremtiden. Som tidligere nevnt er det rektors 
vurdering at dette arbeidet bør gjøres under én fakultetsoverbygging og ledelse. 
 

Frykt for «akademisering» og at den kunstfaglige egenarten «ofres på 
universtetsambisjonens alter» 
Flere av høringsuttalelsene uttrykker bekymring for filmskolens utvikling knyttet til HINNs 
universitetssøknad.  
 
Det er helt korrekt at universitetsprosessen er en svært viktig prosess for HINN hvor også den 
kunstfaglige utdanning og utviklingsvirksomheten inngår. Universitetsprosessen handler 
overordnet sett om å styrke HINN som utdannings- og forskningsinstitusjon (inkludert 
kunstnerisk utviklingsarbeid). Filmskolens, Spillskolens og TV-skolens roller i dette er tydeliggjort 
i HINNs strategi og Utviklingsavtalen med KD som tidligere beskrevet.  
 
HINN har et ansvar for utdanning på «høyeste kunstfaglig nivå». Dette handler både om master- 
og ph.d utdanning innenfor kunstnerisk utviklingsarbeid. Ph.d. programmet i kunstnerisk 
utviklingsarbeid i film og beslektede kunstformer som nå er etablert, og i forlengelsen av dette - 
det videre arbeidet med en felles Ph.d. i kunstnerisk utviklingsarbeid sammen med Høgskolen i 
Østfold (Akademi for scenekunst) og Universitet i Tromsø, understreker satsningen på utdanning 
høyeste nivå basert på kunstfaglig utviklingsvirksomhet. Ph.d. i kunstnerisk utviklingsarbeid er 
kunstfagenes parallell til vitenskapelig forskerutdanning og kvalifiserer for kunstnerisk og 
kreativt virke og kunstnerisk utviklingsarbeid på nasjonalt og internasjonalt nivå. Utdanningen 
har høy arbeidsrelevans6. Dette er ikke en trussel for hvordan utdanningene på bachelornivå 
planlegges og gjennomføres, men en helt nødvendig oppfølging av HINNs ansvar på disse 
fagområdene gir også muligheter for studenter til et videre utviklingsløp innenfor høyere 
utdanning på samme måte som for andre fagområder.  
 

 
5 Universitets- og høyskoleloven § 1-3 og Kunnskapsdepartementets tildelingsbrev til HINN for 2023. 
6 Fra søknad om akkreditering av ph.d. i kunstnerisk utviklingsarbeid i film og beslektede audioivisuelle 
kunstformer datert 15. januar 2021 
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Autonomi, ledelses og organiseringsspørsmål 
Flere av avklaringspunktene i oppsummeringen av høringen knytter seg til ledelses- og 
organiseringsspørsmål.  
 
Selv etter en sammenslåing vil fakultetet være et relativt lite fakultet (ca 110 årsverk og 550 
studenter) og gjennom det ha alle forutsetninger for god oversikt og tett oppfølging av 
studenter. Rektor legger til grunn at et nytt fakultet vil være organisert etter det som er 
normalmodellen ved HINN. Dekan som faglig og administrativ leder er resultatansvarlig for hele 
fakultetets virksomhet både strategisk og operativt, og rapporterer til rektor. Fakultets ledelse 
består for øvrig av prodekaner for hhv. utdanning og kunstnerisk utviklingsarbeid/FoU, 
administrativ leder og teknisk leder og skoleledere på instituttnivå. Hvorvidt det er behov for 
noen lederfunksjoner i tillegg til disse må avklares i den videre organiseringsprosessen. De 
samlete krav som stilles til små fakulteter i dag, også til DNF har vist at det er et vidt spenn i 
arbeidsoppgaver for ledelsen og liten kapasitet til å følge opp alle formelle oppgaver. Et samlet 
fakultet, med større administrativ og faglig kapasitet, vil kunne ivareta oppgavene bedre. For alle 
skoler vil en modell med skoleleder/instituttleder og et dedikert dekanat med ansvar for feltet 
bety at to ledd med ledere jobber for å fremme fagmiljøenes behov internt og eksternt.  
 
De tekniske og administrative funksjoner vil som utgangspunkt organiseres på fakultetsnivå og 
være tilgjengelig for hele fakultet. Gjennom høringen har det kommet innspill på behovet for 
nærhet til studenter og fagansatte for de tekniske og administrative funksjonene, noe som 
innebærer at enkelte funksjoner/roller bør ligge på skolenivå. Dette vil være forhold som må ses 
nærmere på i arbeidet med å organisere det nye fakultetet. Det vil også være viktig å se dette 
arbeidet opp mot utvikling av HINNs administrasjon for øvrig, hvilke funksjoner/tjenester som 
skal leveres fra institusjonsnivå til fakultetene og hvilke funksjoner fakultet selv har ansvar for å 
organisere. 
 
Videre vil det bli etablert fakultetsråd med ansatt, student og bransjerepresentasjon samt 
medbestemmelses og medvirkningsorganer både for studenter og ansatte etter de modeller som 
HINN har i dag. Alle tre skolene i fakultetet har betydelig bransjenærhet og kontakt. Det kan 
være aktuelt å se på den samlede representasjonen i fakultetsrådet for å ivareta dette på en god 
måte også framover. Dette vil kunne utredes nærmere i den kommende organiseringsprosessen.  
 
Innad i fakultetet legges det som tidligere beskrevet opp til tre skoler med stor grad av autonomi 
og ansvar for å bevare styrkene i dagens utdanninger som grunnlag for videre utvikling også på 
tvers av skolene. Rektor forventer at dette er utviklingsarbeid som både initieres av 
fakultetsledelse og som vokser fram nedenfra i organisasjonen. 

 

På tide å flytte DNF til Oslo – samlokalisering av fakultetet? 
Den norske filmskolen har siden etablering ligget på Lillehammer og vært enn del av Høgskolen 
der. Enkelte høringsinnspill og artikler i media argumenterer for at det er på tide at filmskolen 
flyttes ut av HINN og organiseres i Oslo. Rektor vil med bakgrunn i at HINN er gitt ansvaret for 
nasjonal film og fjernsynsutdanning, ikke kommentere spørsmålet om å flytte filmskolen ut av 
HINN. Det er ikke opp til oss å vurdere endringer i dette ansvaret. Nedenfor kommenteres 
spørsmålet om lokalisering til Oslo. 
 
Det er ingen formelle hindringer for at HINN kan etablere avdelinger/enheter utenfor Innlandet, 
noe virksomheten på Myrens verksted er et eksempel på. Dette vil først og fremst være 
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spørsmål om hvordan vi best kan drive virksomheten innenfor de rammer vi har. Etableringen av 
masterutdanningen i Oslo i 2015 (først i Filmens hus og deretter i Myrens verksted) ble gjort ut 
fra en vurdering av at denne utdanningen primært ville være aktuell for personer som allerede 
var etablert i filmbransjen (som det argumenteres for at i stor grad holder til i Oslo) og at det 
derfor var hensiktsmessig med plassering i Oslo. Delingen av virksomhet mellom Lillehammer og 
Oslo er krevende både økonomisk, ledelsesmessig og mht til teknisk utstyrsbehov og for 
medarbeidere.  
 
Rektor vurderer uavhengig av spørsmålet om etablering av et samlet fakultet eller ikke, at det 
ikke er aktuelt for HINN å flytte hele DNFs virksomhet til Oslo. Dette ville være feil både mht. det 
oppdraget HINN er gitt hvor også lokalisering og tilknytning til høgskolen er angitt og mht å 
oppnå tettere samarbeid og samordning mellom de audiovisuelle miljøene ved høgskolen.  
 
HINN ønsker å samle sin virksomhet på de audiovisuelle fagområdene Lillehammer og Hamar. I 
likhet med øvrige fakulteter innebærer dette deling av fakultets virksomhet på to av HINNs 
studiesteder. Innenfor hhv. Lillehammer og Hamar skal det tilrettelegges for samlokalisering, noe 
som vil ha fokus i tiden fremover i tilknytning til studiestedsutvikling på begge studiestedene. 
 
Faglig kompetanse ved fakultetene - ansettelsesvilkår 
Gjennom enkelte høringsuttalelser kan det synes som om det er enkelte misforståelser knyttet 
til kompetanse- og kompetansenivå innenfor dagens to fakulteter. Rektor vil understreke at alle 
som ansettes i undervisnings-, forsknings- og formidlingsstillinger (faglige stillinger) ved alle tre 
skolene ansettes med grunnlag i forskrift om ansettelse og opprykk i undervisnings- og 
forskerstillinger fastsatt av Kunnskapsdepartementet7. Forskriften setter kriterier for ansettelse 
og opprykk på hhv. vitenskapelig eller kunstfaglig grunnlag, i tillegg er det fastsatt kriterier for 
undervisningskompetanse som gjelder uavhengig av vitenskapelig eller kunstfaglig kompetanse. 
Vurdering av kompetansenivå gjøres av en sakkyndig komité i alle ansettelsessaker. 

Faglige ansatte ved Filmskolen er pr. i dag utelukkende ansatt med grunnlag i kunstfaglig 
kompetanse, mens det både ved Spillskolen og TV-skolen er en kombinasjon av ansatte med 
grunnlag i vitenskapelig og kunstfaglig kompetanse avhengig av innhold og oppgaver i stillingene. 
Alle skolene har ansatte med høy kompetanse innenfor sine fagområder. En samling av skolene i 
et fakultet vil ikke innebære noen endringer på dette området. Det er som tidligere nevnt 
innholdet i stillingen som avgjør hva som vil være det formelle grunnlaget for 
kompetansevurdering, 

Det kan også nevnes at for ansettelse på kunstfaglig grunnlag er det en unntaksbestemmelse i 
universitets- og høyskoleloven som innebærer at det kan ansettes på åremål (4 eller 6 år). Denne 
unntaksbestemmelsen er benyttet for de fleste faglige stillinger på Filmskolen, men ikke ved 
andre fakulteter (også Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk har ansatte med kunstfaglig 
kompetanse). Unntaksbestemmelsen antas å bli innskjerpet ifm. forslag til ny universitets- og 
høyskolelov som ligger til behandling i Stortinget som bl.a. har til hensikt å redusere 
midlertidighet i sektoren.    
 

 
7 https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2006-02-09-129 
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Finnes det modeller som sørger for samarbeid og samordning uten at fakultetene 
fusjonerer? 
I arbeidet med dekanenes rapport og i diskusjoner med ansatte i arbeidsgruppene, i dialog med 
teknisk og administrativt ansatte og i ledergruppene ble det drøftet om det kunne finnes enn 
modell som kunne ivareta ønsket om samarbeid og samordning uten at vi fusjonerte til ett felles 
fakultet. Det ble i løpet av prosessen ikke definert som noe klart alternativ. Alternativene som 
fremsto var enten et felles fakultet med tre skoler, eller en total integrasjon av alle tre skoler. 
Grunnen til at en samarbeidsmodell ikke fremsto som aktuell var behovet for formell styring og 
koordinering under en ledelse. En slik modell vil være mer kompleks med mer uklare 
ledelseslinjer og erfaring viser at det er krevende og mer ressurskrevende å legge til rette for 
endring og utvikling i slike modeller. 
 
De tekniske og administrative enhetene har i stor grad forsøkt å få til samarbeid, men dette må 
henge sammen med den faglige organiseringen.  Sett utenfra fremstår grensene mellom 
fagområdene som uklare, og for samarbeidspartnere og bransje vil en samlet organisering skape 
tydelighet, også for de enkelte spesialområdene.  
 
Høgskolestyrets vedtak både ifm. fusjonen og tidligere og fra juni 2022 forventer økt samarbeid. 
For rektor og ledelsen er det ikke aktuelt å fortsette akkurat som før i, det forutsettes mer 
samarbeid om utvikling framover. En alternativ modell kunne vært å etablere fellestjenester og 
forpliktende samarbeidsorganer uten å endre fakultetsstruktur (litt mer i nærhet av 
senterorganiseringen som ble beskrevet i saken om fakultetsorganisering i 2017). Dette vil være 
en modell som eventuelt styrker skolenes autonomi ytterligere, og dermed ikke stimulerer til 
nødvendig faglig samarbeid, og nødvendigvis også vil være både dyrere og mer kompleks å lede 
og drive. 
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Rapport til høring 
9.6.2023 
 
Eli Bø, Dekan ved Den norske filmskolen 
Leif Holst Jensen, Dekan ved Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi 
Høgskolen i Innlandet 
 
Høringsfrist: 15.september 2023. 
Høringssvar sendes til amekdnf@inn.no. 
Høringssvarene tilgjengeliggjøres etter utløpt høringsfrist.  
 
Endringslogg: 

12.juni 2023 Side 1, siste setning: Ordet «mottak» er erstattet med «utløpt høringsfrist».  

15.juni 2023 Side 1, tredje siste rad: Ordet «august» er erstattet med «september» under høringsfrist. 
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Rapport til høring 

Rapport til høring 2 

 

1 Sammendrag og anbefaling 
 

1.1 Sammendrag 
Denne rapporten anbefaler at rektor foreslår for styret at å danne et nytt felles fakultet 
mellom AMEK og DNF er den beste måten å tilrettelegge for et bedre samarbeid mellom 
fakultetene på. En sammenslåing vil også ha andre positive effekter.  
 
Det er ønskelig å videreføre det nasjonale oppdrag som i sin tid ble gitt ved etablering av 
Den norske filmskolen, og etablere fakultetet som et nasjonalt kompetansesenter for 
audiovisuelle fag.  
 
Fakultetet vil ha tre skoler - Den Norske Filmskolen, Den Norske TV-Skolen og Den Norske 
Spillskolen. Både fakultetets og skolenes merkevarer/navn skal fremover bygges med 
ambisjon om å bli internasjonalt anerkjente merkevarer innen sine områder og samlet vil de 
tre skolene utgjøre et av de største og sterkeste fagmiljøene i Norden innen kunstnerisk og 
praktisk-estetisk utdanning innen mediefeltet.  
 
Det nye foreslåtte fakultetet skal være forankret bredt i audiovisuelle kunstformer; film, tv og 
spill. Høgskolen har ambisjon om å bli universitet, og et samlet sterkt audiovisuelt fakultet vil 
styrke høgskoleledelsens uttalte intensjon om at våre fag skal være et strategisk 
satsingsområde og en spydspiss ved det nye universitetet. De tre skolene vil opprettholdes 
som faglige enheter, og skal dyrke både sitt særpreg og samarbeid. Fakultetet vil ha sin 
virksomhet forankret på campusene på Lillehammer og Hamar. 
 
Tidligere utredningsprosesser har konkludert med videreføring av to fakultet. Disse har også 
i stor grad argumentert for økt samarbeid mellom fakultetene, og både formelle og 
uformelle tiltak er forsøkt iverksatt. Historien, selv med gode intensjoner hele veien, viser at 
et velfungerende og bredt samarbeid uten formalisert sammenslåing likevel ikke har vært 
tilstrekkelig. 
 
HiNN har levert søknad om å bli universitet. En fremtidig universitetsstatus stiller strengere 
krav til forskningspraksis og resultater enn det som er tilfelle ved de to fakultetene i dag. Økt 
bevissthet, styrkede programmer og integrert praksis på tvers av dagens fakultet og 
skoler/institutt vil være avgjørende for å oppnå ønsket resultat, ikke minst for det nye 
kunstneriske Ph.d.-programmet som formelt starter opp fra 2025, men der nye stipendiater 
trer inn allerede høsten 2023, i et interimprogram. For Ph.d.-programmet, som i sin 
konstruksjon er interfakultært, vil alt annet enn et fremtidig sammenslått fakultet mellom 
DNF og AMEK by på administrative og logistiske utfordringer. 
 
Omverdenanalyser viser at forventningene og behovene i bransjen er i endring. Dette er 
antatt å påvirke framtidig innhold i studieprogram og framtidig sammensetning av 
studentmassen, og et felles fakultet vil være bedre rustet til å møte endringene. Forslaget til 
organisering i ett felles fakultet har som ambisjon å styrke utdanningstilbudet til studentene 
og bedre legge til rette for videreutvikling og tverrfaglige muligheter. 
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Rapport til høring 

Rapport til høring 3 

 
V For de aller fleste ansatte vil ikke endringene i organisasjon bety vesentlige endringer i 

arbeidsoppgaver. Det er behov for alle ansatte i et nytt fakultet. Et nytt felles fakultet er ikke 

et nedbemanningsprosjekt, men et prosjekt for utvikling av samarbeid.  

 
Det er videre anbefalt å samle de aller fleste administrative og tekniske oppgaver på 
fakultetsnivå, noe som vil øke fleksibiliteten, redusere sårbarheten og gi mulighet for 
spesialisering. En samlet administrasjon vil øke kapasiteten og vil på en bedre måte ivareta 
de særskilte behovene ved de forskjellige skolene og de ulike studieprogrammene, som vil gi 
bedre tjenester til både fagansatte og studenter. 
 
 

1.2 Anbefaling 
Dekan Eli Bø ved DNF og Dekan Leif Holst Jensen ved AMEK anbefaler at det etableres et nytt 
samlet fakultet for AMEK og DNF, etter grunnprinsippene beskrevet i kapittel 7. Dekanene 
mener at opprettelsen av dette nye fakultetet vil gi det beste grunnlaget for å videreutvikle 
framtidsrettet, relevant utdanning og forskning og styrke samarbeidet mellom de 
eksisterende skolene. Det vil også gistørre verdi for ansatte og studenter, og fakultetet vil ha 
en stor mulighet til å bli det ledende samlede audiovisuelle fag- og forskningsmiljøet i 
Norden.  
 
Dekanene anbefaler at opprettelsen skjer med virkning fra 1.1.24.  
 

1.3 Oppbygging av rapporten 
Rapporten er bygget opp med følgende kapitler: 

- Kapittel 1: Sammendrag av rapporten og en anbefaling.  
- Kapittel 2: Innhold. 
- Kapittel 3: Bakgrunn for arbeidet, inkludert mandat, om hvordan det er jobbet og 

hvordan det er involvert, om status i dag og om tidligere utredninger og prosesser. 
- Kapittel 4: Sentrale rammebetingelser, inkludert det historiske grunnlaget for 

utdanningene, utsynsmeldingens påvirkning på finansiering fremover, 
omverdensanalyse og fagområdenes stilling i HINNs sentrale strategier. 

- Kapittel 5: Beskriver kort tre prinsipielle organisatoriske modeller for økt samarbeid. 
- Kapittel 6: Inneholder en drøfting innen ulike kategorier, herunder faglig samarbeid, 

utdanning og pedagogikk, studenter, administrativt, teknisk, autonomi, merkevare og 
identitet, samlokalisering og økonomi og organisasjon. 

- Kapittel 7: Utdyper anbefalingen om et felles fakultet, som et grunnlag for videre 
detaljering. 

- Kapittel 8: Beskriver forslag til veien videre etter et eventuelt vedtak fra styret om 
opprettelsen av et felles fakultet. 
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3 Bakgrunn 
 

3.1 Mandat 
Styret ved Høgskolen i Innlandet har ønsket et tettere samarbeid mellom DNF og AMEK, og 
dekanene ved DNF og AMEK ble sommeren 2022 gitt oppdrag om å igangsette et 
utredningsarbeid for å videreutvikle den faglige virksomheten relatert til HINNs audiovisuelle 
fag. Oppdraget er ble forankret i styremøte ved HINN juni 2022. Styrepapirene (sak 14/22, 
link) inneholder mandatet rektor ble gitt, som ble gitt videre til dekanene for DNF og AMEK, 
samt foreløpig tidsplan for arbeidet.   
 
Mandatet har vært å utrede hvordan DNF og AMEK kan organiseres best mulig, for å møte 
forventningen om et tettere samarbeid. Arbeidet var forventet gjennomført innen 15.juni 
2023, med gjennomføring av endringer gjennom studieåret 2023/24 eller senest studiestart 
2024. 

 

3.2 Kort om prosessen og involveringen 
Dekan DNF tiltrådte stillingen april 2022, og dekan AMEK november 2022, men var engasjert 
i deltid før oppstart.  
 
Dekanene ved DNF og AMEK har vært ansvarlige for utredningsarbeidet, og har involvert 
ulike interessenter gjennom prosessen. Arbeidet med utredningen ble omfattende gjennom 
høsten og etter forespørsel fra fakultetene ble ekstern prosesstøtte engasjert i slutten av 
januar 2023. Disse tre har utgjort prosjektteamet. Prosjektteamet har samlet hatt bred 
kompetanse og erfaring innen film, TV, spill, organisering, ledelse, økonomi, endrings- og 
utviklingsprosesser, utredningsarbeid og høyskole- og universitetssektoren, og har løpende 
involvert ressurser for å fylle på med kompetanse og erfaring. 
 
Prosessen hadde fra oppstart juni 2022 en tidsplan som beskrevet i styresak 14/22. 
Dekanene igangsatte arbeidet i henhold til planen høsten 2022, og hadde månedlige 
rapporteringer til rektor. Opprinnelig tidsplan indikerte at forslag til innstilling skulle 
fremlegges rektor, og videre til styret, juni 2023. Etter drøftelser fakultetene imellom, med 
rektoratet og med informasjon til ansatte, studenter og fakultetsråd, ble det til styremøte i 
februar 2023 foreslått en oppdatert fremdriftsplan med høring fra 15.juni – 15.august og 
innstilling for vedtak i styremøte tentativt september 2023. Dette var før styremøteplanen 
for høsten 2023 var klar, og antatt styremøte for levering av innstilling er nå 31. august. 
Styret godkjente oppdatert tidsplan. 
 
De to fakultetene har vært ulikt innstilt på å utforske eventuell sammenslåing og 
samarbeidsmodeller. AMEKs medarbeidere, studenter og ledelse har alle vært positive til en 
rask prosess med sammenslåing, mens flere av DNFs medarbeidere og studenter har 
etterspurt mer tid til utredning enn opprinnelig plan.  
 
Gjennom prosessen har det vært gjennomført en rekke involverende aktiviteter for å belyse 
ulike spørsmål. Dette inkluderer felles ledergruppemøter mellom fakultetene, særskilte 
møter med ansatte ved fakultetene, møter med LAMU, ID-møter, møter med fakultetsråd og 
møter med studenter. I tillegg har det vært avholdt møter med HR-, økonomi- og 
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eiendomsfunksjoner ved HINN, i tillegg til rektor. Det er også avholdt møte med ekstern 
aktør som har gjennomgått tilsvarende utredninger og prosess tidligere.  
 
Deltakere i de ulike møtepunktene har løpende blitt invitert til å komme med konkrete 
tilbakemeldinger på hva de ønsker skal utredes gjennom prosessen. 
 
Prosessen har også omhandlet et omfattende arbeid med drøftelser av muligheter for 
samarbeid innen ulike faglige, administrative og tekniske områder. Her ble 28 ulike grupper 
nedsatt, hvorav 19 av de leverte inn skriftlig rapport fra sine gruppearbeid. Mange av 
gruppene har også kommentert på hvilken organisasjonsmodell de mener vil være 
hensiktsmessig for å fremme samarbeidet.   
 
Arbeidet med utredningen har fulgt prinsipper fra Regjeringens Instruks om utredning av 
statlige tiltak. 
 

3.3 To fakultet med tre enheter 
Fakultet for Audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK) og Den norske filmskolen 
(DNF) er to fakultet ved Høgskolen i Innlandet (HINN). Fakultetene består av henholdsvis to 
og en institutt/skole: 
 

Den norske filmskolen (ved DNF) er best kjent av de tre, og den sterkeste merkevaren. 

Skolen har bidratt til å endre norsk film- og dramabransje. Filmskolen har bachelorutdanning 

på Lillehammer, sin master i Oslo og Ph.d fordelt over Lillehammer og Oslo. Etableringen av 

filmskolen i Lillehammer kom som følge av flere faktorer - bransjens engasjement, 

eksistensen av tv-utdanning, NRKs tilstedeværelse i byen og etterbruk av lokaler etter OL i 

94. Nylig feiret Filmskolen sitt 25-års jubileum. Mange tidligere studenter som har markert 

seg godt i bransjen og hos publikum nasjonalt og internasjonalt. DNF har 48 ansatte, hvorav 

26 tekniskadministrative, og 67 studenter. 

 

TV-skolen på Lillehammer (ved AMEK), startet ti år før filmskolen og har holdt høy kvalitet 

på sine tv-utdanninger siden oppstart. I mange år hadde TV-utdanningene et felles fagmiljø 

med filmvitenskap og kulturprosjektledelse, større teorifaglige utdanninger som nå er 

nedlagt. TV-skolen har rendyrket de mer praktisk/kreative utdanningene. TV-skolen har en 

unik flerkamerautdanning i nordisk sammenheng og et sterkt miljø for dokumentar. Mange 

av de dyktigste folka i norsk tv-bransje har sin utdanning fra TV-skolen. Relasjonen til den 

profesjonelle bransjen og spesielt NRK har alltid vært sterk. Skolen har 30 ansatte og 180 

studenter. 

 

Spillskolen på Hamar (ved AMEK), som er etablert for tjue år siden, altså fem år etter 

Filmskolen, har 300 studenter, 26 ansatte og et sterkt fagmiljø som har vært i front for 

spillutdanning i Norge og Norden, og som har et tett samarbeid med andre miljøer i 

regionen. Spillskolen utdanner spillutviklere og animatører, og dyktige teknologer og 

programmerer. Fagmiljøet er internasjonalt med medarbeidere fra mer enn ti nasjoner, og 
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ligger langt framme på forskning. Instituttet har oppnådd å bli anerkjent som educational 

partner for både UnReal og Unity.  

 

Tekniskadministrative ressurser ved AMEK teller til sammen 11 stillinger, og kommer i tillegg 

til tallene over. Tallene viser antall ansatte, og ikke årsverk.  

 
Samlet studieportefølje for skolene er: 

 
 
 

3.6 Tidligere utredninger og prosesser  
 
Det har vært gjort vurderinger og drøftelser tidligere omkring mulighetene for å etablere et 
felles fakultet. Både interne og eksterne aktører har hukommelse og erfaringer med disse 
vurderingene, samtidig er det et mindretall av dagens medarbeidere som har vært med på 
tidligere vurderinger.  
 
Aaberge-utvalget i 2008/2009 anbefalte videreføring av to fakultet, og at Den norske 
filmskolen skulle beholde sin særstatus. Aaberge-utvalget ønsket et nasjonalt senter for film 
og fjernsynsutdanning, basert på DNF og TV-fagene, og anbefalte at TV-skolen ble etablert 
som egen enhet uten de større akademiske miljøene innen filmvitenskap og 
kulturprosjektledelse som eksisterte den gang.  
 
Aaberge-utvalgets begrunnelse mot en fusjon til ett fakultet var relatert til i hovedsak tre 
forhold: (1) fagene ved skolene er basert på ulike tradisjoner (kunstnerisk, praktisk-teoretisk 
og akademisk), (2) fagene befinner seg på ulike modningsnivå og (3) lokalisering i hver sin 
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ende av høgskolebygget legger ikke til rette for felles fakultet. Aaberge-utvalget foreslo 
samtidig et tett samarbeid innen teknikk og administrasjon. De ulike faglige tradisjonene 
handlet i hovedsak om skillet mellom de akademiske fagene og de kunstneriske/praktiske.  
 
I forbindelse med etableringen av Høgskolen i Innlandet gjennom fusjonen av Høgskolen 
Hedmark og Høgskolen i Lillehammer i 2017 ble det også drøftet opprettelse av ett nytt 
felles fakultet. Den gang ble saken utsatt blant annet fordi det ved DNF ble opprettet et 
senter for fremragende utdanning CEFIMA. Daværende rektor Kathrine Skretting uttalte til 
Rushprint 18. april 2017 (link) at CEFIMA var under etablering og skulle bli en 
samarbeidsarena. Hun ga også uttrykk for at hun forutsatte “aktive samarbeidsrelasjoner” 
mellom fakultetene.  
 
CEFIMA ble i 2020 underlagt en evaluering av Direktoratet for internasjonalisering og 
kvalitetsutvikling i høgare utdanning (DIKU, nå del av direktoratet for høgare utdanning og 
kompetanse) i 2020 (link). Evalueringen fremmer betydelige bemerkninger grunnet 
manglende opparbeidet samarbeid og resultater, som resulterte i at finansiering ikke ble 
videreført. Grunnlaget og argumentasjonen for å opprettholde to fakultet fra HINN-fusjonen 
ble med det svekket.  
 
 

4 Rammebetingelser 
4.1 Opprettelsen av film- og fjernsynsutdanningene 
Stortinget vedtok på 90-tallet at de nasjonale film- og fjernsynsutdanningene skulle ligge på 

Lillehammer.  

 

 
Kilde: Brev fra KUF v/Hernes, 7.2.1992. 

 

Film- og fjernsynsutdanninger blir brukt som begrep gjentatte ganger, og gjennom arbeidet i 
styrings- og planleggingsgruppe i årene etter, inkluderes beslektede medier, som i dagens 
situasjon kan tolkes som spill.  
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Innstilling fra planleggingsgruppen, s 7, 1996. 
 

Planleggingsgruppen ble i 1995 oppnevnt av Kirke- utdannings- og forskningsdepartementet, 
ble ledet av Kjell Grede (rektor ved Dramatiska Institutet i Stockholm), og bestod av 10 
medlemmer fra blant annet Høgskolen i Lillehammer, Statens studiesenter for film, Statens 
teaterhøgskole, NRK og bransjen forøvrig.  

Innstillingen fra planleggingsgruppen for Filmskolen fra 1996 konkretiserer forslaget til ny 
utdanning og løfter frem at «Filmkunsten hviler på kombinasjonen av levende bilder-
tekst/språk - lyd, det vil si det samme grunnlag som elektronisk informasjonsteknologi og 
interaktive media bygger på. […] Det er naturlig at en film- og fjernsynshøgskole etablerer 
seg som en base for forskning og fremtidig samarbeid på dette området».  

Planleggingsgruppen summerer opp sin virksomhetsidé i fem punkter, hvor beslektede 
medier også inkluderes. I dagens verden er dette sammenfallende med spill.  
 
Virksomhetsideen til film- og fjernsynsutdanningen ble av planleggingsgruppen beskrevet 
med en oppsummering som indikerer at etableringen av et felles fakultet for filmskolen, TV-
skolen og spillskolen på mange måter vil være å fullføre den ambisjon Stortinget og 
planleggingsgruppen hadde: 

 
Innstilling fra planleggingsgruppen, s 42, 1996 
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4.2 Økonomi/Utsynsmelding 
I mars 2023 fremmet Kunnskapsdepartementet en ny finansieringsmodell for høyskoler 
gjennom Meld. St 14 (Utsynsmeldingen, link). Utsynsmeldingen kommenterer på utsyn for 
kompetansebehovet i Norge fremover og løfter teknologi, helse og grønn omstilling som 
fokusområder. Meldingen foreslår å endre mekanismene for finansiering. Seks 
studiekategorier reduseres til tre, og de audiovisuelle studiene som har tilhørt høyeste 
finansieringskategori, settes ned et nivå. De økonomiske konsekvensene av dette er med 
dagens tilgjengelige informasjon antatt å være uheldige. Politisk ledelse i departementet har 
understreket at fremtidige prioriteringer må gjøres på institusjonsnivå.  
 
Stortingets flertall la inn en merknad i behandlingen av Stortingsmeldingen 1. juni 2023.  
“Flertallet er opptatt av at norske utdanningsinstitusjoner blant annet fortsatt skal tilby 
kunst-, musikk- og arkitektutdanninger på et høyt nivå. Flertallet peker derav på at dersom 
det tildeles nye studieplasser til utdanninger innen kunst, kultur, musikk, arkitektur og design, 
som tidligere var finansiert over kategori A eller B, bør behovet for tilleggsbevilgning over 
statsbudsjettet vurderes.” 
 
Saken er per dato for denne rapporten ikke endelig konkludert. 
 
 

4.3 Omverdensanalyse 
Det er bred kompetanse om bransjeutvikling og medieforståelse blant de ansatte på de to 
fakultetene, gjennom jevnlig dialog med eksterne parter og organisasjoner. De eksterne 
utviklingstrekk er ikke entydige. Teknologi, konvergens, spesialisering, global konkurranse, 
finansiell usikkerhet og krav til bærekraft vil gjøre en omfattende omverdensanalyse til et 
veldig ressurskrevende arbeid, så utredningen har i stor grad sett mot eksterne vurderinger. 
Gjennom gruppearbeidet på tvers av fagmiljøene er det også indirekte sett på 
utviklingstrekk, behov og muligheter for de ulike fagfeltene.  
 
Det er sjangermessige forskjeller mellom drama, underholdning, sport, reality, dokumentar 
og alle ulike former for spill. Men en fellesnevner er fortelling, og det er i stor grad 
sammenfall i grunnleggende teknologi. Det er også en stadig tettere kobling mellom 
spillteknologi og film/TV-produksjon, og inntog av kunstig intelligens i alle fag. 
 
Gjennom arbeidet har det vært dialog med Norsk Filmkommisjon, Filmforbundet, Virke 
Produsentforeningen og Norsk Filminstitutt om en kartlegging av kompetansebehovene for 
norsk produksjonsbransje, og deltakelse på to rundebordskonferanser i 2022 om temaet. 
AMEK og DNF har hatt et ønske om å bidra til denne kartleggingen. Håpet er at det blir en 
rapport ferdig i løpet av høsten 2023/våren 2024. 
 
I tillegg deltar medarbeidere og ledelse ved de to fakultetene aktivt i nasjonalt og 
internasjonalt arbeid, konferanser og forum. Gjennom det nordiske filmskolenettverket 
Nordicil, det europeiske film- og tv-skolenettverket GEECT, og det globale nettverket CILECT 
har AMEK og DNF god tilgang til andres erfaringer og organiseringer. Det finnes veldig mange 
ulike varianter i Europa og globalt. Men et hovedtrekk er at teknologi og markedsutviklingen 
har skapt behov for bred kompetanse på de ulike institusjonene.  Det har i arbeidet vært 
dialog med ledelsen i CILECT omkring erfaringer for organisering av film, tv og medieskoler, 
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og svaret var at det finnes omtrent like mange løsninger som det finnes land og skoler. 
Rammebetingelsene er ulike, historiene er ulike og finansieringsmodeller ulike, og 
modellene er tilpasset hver enkelt skoles relevante kontekst.  
 
Gøteborg Filmfestival utgjør årlig sin Nostradamus-rapport, som er et eksempel som for 
denne utredningen illustrerer mange av de muligheter og utfordringer bransjen står ovenfor 
fremover. Oppsummeringen fra rapporten finnes her (for hele rapporten, se link): 
 

 

 
 
Denne oppsummeringen tegner et bilde av en bransjefremtid hvor det vil komme store 
endringer i tiden fremover, drevet av teknologisk utvikling, en dempet økonomi og en TV- og 
filmbransje som vil overlappe i større og større grad. I tillegg løftes hele bredden i bærekraft 
som et viktig element fremover. Nostradamus 2023 tegner et bilde av at samarbeid og 
tverrfaglighet, sammen med en helhetlig tilnærming til bærekraft gjennom hele verdikjeden, 
vil være viktig framover.  
 
For spillbransjen kan det for eksempel vises til RISE (link) sin analyse av det svenske 
spillmarkedet, hvor det blant annet konstateres at bransjen er i stor vekst og vil ha store 
behov for økt kompetanse og tilfang av kandidater i årene fremover. En annen rapport fra 
konsulentselskapet EY (link) viser samme forventede vekst fremover. 
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4.4 EVU og eksternfinansiering 
Film-, TV- og spillfeltet er preget av rask utvikling og behov for kontinuerlig 
kompetanseutvikling. Bransjen i Norge består, foruten NRK, av mange mindre og 
mellomstore aktører, mye prosjektarbeid og mange frilansere. Det er få finansielt sterke 
aktører som jobber aktivt med utdanning og kompetanseutvikling av medarbeiderne.  
 
Fakultetene samarbeider med SELL om EVU, og har dialog med Norsk Filminstitutt, regionale 
sentre og bransjeorganisasjonene om behovene. Det har vært vanskelig å koordinere og 
samle kreftene for å skape kontinuerlig virksomhet og gode, relevante tilbud. Dette er et 
viktig område som bør utvikles, og sammen med øvrige aktører bør det fremtidige fakultet 
lage en klar strategi for EVU og ekstern finansiering. Dette kan også ha fokus gjennom 2023.  
 
 

4.4 Utviklingsavtalen 
Utviklingsavtalen (link) HINN har med Kunnskapsdepartementet tydeliggjort en formalisert 
satsning på de audiovisuelle områdene av høyskolens portefølje, hvor det også er 
konkretisert en forpliktelse om økte tverrfaglige satsninger. Utviklingsavtalen sier under mål 
2 at «HINN vil ta i bruk sine faglige fortrinn innenfor de audiovisuelle fagene, og etablere 
tverrfaglige satsinger som utforsker AV-fagenes muligheter i pedagogisk- og kunstnerisk 
utviklingsarbeid og forskning». Det synliggjøres også ambisjoner gjennom målsetting om å 
«styrke utviklingen av fremtidige fortellere gjennom forskning, utdanning og kunstnerisk 
utviklingsarbeid innenfor film, TV og spill». 
 
 

4.5 Situasjonen i 2023  
Utdanningsfeltet er i endring, og man kan bruke usikkerheten som et argument for å ikke 
endre på dagens organisering. Samtidig er det klart at situasjonen fremover vil kreve mer av 
de enkelte miljøene og institusjonene.  
 
Interne forhold i HINN 
Høgskolen har søkt om Universitetsstatus, det vil gi nye muligheter og forpliktelser. Et nytt 
felles fakultet for audiovisuell kunst og teknologi kan og bør være en sentral del av 
profilering av et fremtidig universitet. Ved å beslutte en samling for å styrke innsatsen, kan 
høgskolen vise sin posisjon og vilje på området.  
 
Innad i høgskolen pågår det diskusjoner omkring balansen mellom sentrale staber og hva 
som forventes løst av det enkelte fakultet. Det er en betydelig forskjell på HINNs tre store 
fakultetene og de tre små. Det er liten tvil om at det er krevende for de minste å løse 
oppgavene, som arbeid med administrativ organisering de siste par årene har vist. Dette er 
behandlet i kapittel 6 under. 
 
Når det gjelder bildet i 2023 sammenlignet med tidligere tidspunkt for prosesser som i 
2008/09 med Aaberge-utvalget og vurderingene i 2017 med fusjon av høgskolene til HINN, 
så er det flere ting som er endret. Konkurransen eksternt er blitt tøffere. Internt i HINN er 
kanskje den største endringen at Spillskolen har vokst til en likeverdig partner for de to 

38/528



31/23 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi - 22/03113-24 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi : 23-06-rapport-til-horing

Rapport til høring 

Rapport til høring 14 

øvrige skolene, og representerer en stor grad av faglig innovasjon som er viktig for dem. TV-
skolen har de siste fire-fem årene styrket fokus på de praktiske utdanningene, og de 
akademiske fagene er nedlagt. 
 
Konkurransesituasjonen 
Konkurransen med andre utdanningstilbud i Norge og internasjonalt er reell. I Norge er det 
særlig Høgskolen Kristiania og NTNU som er  sentrale på fagfeltene, henholdsvis for film/TV 
og for spill/teknologi. Dette er ikke en fullstendig beskrivelse av andre aktører på feltet i 
Norge.  

• Westerdals institutt for film og medier ved Høgskolen Kristiania er del av School of 
arts, design and media. Fakultet har også institutt for musikk, institutt for scenekunst 
og institutt for kreativitet, fortelling og design. De holder til sentralt i Oslo i moderne, 
nye lokaler. Kristiania tilbyr både fagskoleutdanning, bachelor og master.  

• NTNU har teknologistudier på Gjøvik og i Trondheim, og tilbyr studier på bachelor og 
masternivå, også i film- og videoproduksjon.  

• Høgskolen i Volda tilbyr blant annet bachelor i medieproduksjon, animasjon og 
journalistikk, og master i Media Practices. Nylig flyttet de inn i nye moderne lokaler.  

• UiB har tilbud i bachelor i Film- og TV-produksjon, et hovedsakelig akademisk 
studieprogram, og digital kultur, medie- og interaksjonsdesign på bachelor og 
masternivå. Instituttet flyttet inn i Media City Bergen for få år siden.  

• Universitet Nord tilbyr bachelor i spill og opplevelsesteknologi, og film og tv-
produksjon, og master i journalistikk.  

• Filmkunstskolen i Kabelvåg er knyttet til Universitet i Tromsø og tilbyr bachelor i 
filmkunst. Et av deres prosjekter hadde nettopp stor internasjonal kunstnerisk 
suksess, og de rekrutterer kunststudenter til en unik lokasjon.   

• Universitetet i Stavanger tilbyr bachelor i fjernsyns- og multimedieproduksjon og 
master i dokumentarproduksjon.  

• Oslo Met tilbyr ulike studieprogram som kan sies å være i konkurranse med HINN. 
Årsstudier og videreutdanning, blant annet på dokumentar, og interaktivitet og 
design. 

 
Få av de øvrige utdanningene har det samme kunstfaglige fokus som våre studietilbud har, 
samtidig som de i stor grad er reelle konkurrenter når det gjelder rekruttering inn mot 
arbeidslivet i sektoren, samtidig som de er også er viktige samarbeidspartnere  
 
Ingen av de andre aktørene tilbyr en kunstnerisk ph.d.-program slik HINN vil gjøre fra 2025, 
sammen med UiT og HiØ. 
 
 

4.6 Økt fokus på bærekraft og mangfold 
Dette påpekes som eget punkt, da kravene til bærekraft og økt mangfold kommer til å prege 
film-, tv- og spillbransjen fremover. Det stilles krav i alle ledd av produksjon og distribusjon, 
og det er viktig at våre fagmiljøer og studenter er oppdatert på denne utviklingen. Fokuset 
vil styrkes med et større fagmiljø og mer helhetlig tilnærming, slik også Nostradamus-
rapporten oppsummerer under punkt 9 (se oversikt i kapittel 4.3 over). 
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Særlig viktig for oss som offentlige utdanningsinstitusjoner er å representere et reelt 
mangfold. Først og fremst i rekruttering av studenter, men også i lærerkrefter og forskning. 
Det har vært gjort noen tiltak de senere år, men har kan et samlet fakultet og høgskole jobbe 
mer målrettet og langsiktig.  
 
Når det gjelder krav til bærekraft kommer det til å være fokus på tvers av alle 
utdanningsområder på HINN, også for de audiovisuelle studiene. Bransjen jobber aktivt med 
dette, og det vil komme tydelige krav fra finansieringskilder og distributører.  
 

5 Tre modeller og arbeidsgrupper 
 

5.1 Tre modeller – A, B og C 
Diskusjonen omkring fremtidig samarbeid og eventuell samorganisering utkrystalliserte 
umiddelbart behov for å skissere organisasjonsmodeller som tydeliggjorde de ulike 
alternativene.  
 
I gruppearbeid blant de ansatte ble det diskutert og vurdert ulike samarbeid sett i lys av de 
overordnede modeller. Modellene illustrerer overordnede prinsipper for fremtidig struktur 
og har behov for videre detaljering, men gav likevel en tilstrekkelig ramme å vurdere 
samarbeidsmulighetene ut fra.  
 
De tre modellene er: 

A. Videreføring av dagens modell med to fakultet og tre skoler.  
Denne modellen innebærer å forsterke samarbeidet mellom de tre skolene gjennom 
en videreføring av dagens fakultetsstruktur. Dagens fakultetsstruktur innebærer at de 
tre skolene er fordelt på to fakultet, med hver sine administrasjoner og tekniske 
avdelinger.  
 

B. Tre skoler samlet i et nytt felles fakultet. 
Denne modellen innebærer å forsterke samarbeidet gjennom etablering av et felles 
overbyggende fakultet for de tre skolene. Det er i denne modellen antatt at 
hovedandelen av administrative og tekniske funksjoner samles på fakultetsnivå. 
 

C. Et felles fakultet, med ny faglig forankret instituttstruktur. 
Denne modellen innebærer å samle de tre skolene i et felles fakultet, og dele opp i 
institutter basert på andre inndelinger. Dette kan eksempelvis være institutt for 
dokumentar, institutt for flerkameraproduksjon, institutt for drama, etc. 

 

6 Drøftelse / Argumentasjon / Vurderinger 
 

6.1 Innledning  
Forslaget til modeller i kapittel 5 har dannet rammeverket for diskusjonene.  
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Gjennom prosessen har innspillene og diskusjonene i hovedsak omhandlet modell A og B 
som de beste mulighetene på kort sikt, med flere innspill fra forkjempere av både modell A 
og B om at modell C er en interessant modell å se for seg i et 5-15 års perspektiv.  
 
Et tett samarbeid kan utvikles i både modell A og B. Den samlede vurderingen er at et tett 
samarbeid i større grad lar seg realisere ved en formalisering av et nytt felles fakultet, tuftet 
på en felles og fremtidsrettet visjon gjennom modell B, enn ved en videreføring av modell A. 
Historien, selv med gode intensjoner hele veien, viser at et samarbeid uten formalisert 
sammenslåing ikke har vært tilstrekkelig. Formalisering vil, sammen med en ønsket 
samlokalisering, legge forholdene bedre til rette for et aktivt, kreativt og positivt samarbeid. 
Og en konsekvens av videreføring av dagens fakultetsstruktur vil være en lavere 
sannsynlighet for å kunne realisere økt samarbeid enn ved opprettelsen av et felles fakultet. 
 
Oppfattelsen gjennom prosessen er at de fleste ved AMEK og DNF, inkludert ledergruppene 
ved de to fakultetene, har uttrykt at de er positive og ser flest fordeler med en variant av 
modell B. Utredninger relatert til mulig sammenslåing av AMEK og DNF har vært 
gjennomført ved flere anledninger tidligere, også med vedtak om sammenslåing, uten at 
dette har vært effektuert. Disse prosessene har tæret på organisasjonene. Denne rapporten 
har en positiv innstilling til å skape et nytt felles fakultet, og det oppleves at det vil være 
uheldig og slite på fakultetene ytterligere om også denne prosessen skal stoppe. 
 
Argumentene som trekkes frem for et samlet fakultet spenner vidt og er på ulike nivå. Noen 
av hovedargumentene er drøftet under. 
 

6.2 Faglig samarbeid, ph.d. og KU/forskning 
Faglig samarbeid, faglig nærhet og relevans er grunnlaget for å samle institutter og 
fagmiljøer, og er prinsipp for oppbygging av fakulteter ved høgskoler og universiteter.  
Det er grunnlag for utstrakt faglig samarbeid, og læring på tvers både for ansatte og 
studenter i et fremtidig fakultet.  
 
DNF og AMEK har forankring i mange av de samme fagmiljøene i audiovisuell sektor. I tillegg 
har begge fakultet tradisjon for å rekruttere folk med egen erfaring fra bransjen fremfor folk 
som kun har erfaring fra institutt- eller UH- sektor. 
 
En gjennomgang av ansatte ved de tre skolene viser at Filmskolen har stor grad av 
åremålsansatte med aktive roller i bransjen, og cirka halvparten av undervisnings-, 
forsknings- og formidlingsansatte er ansatt i deltid. Ved TV-skolen og Spillskolen har de fleste 
fast ansettelse og tilsvarende praktisk og bransjerelatert bakgrunn.  
 
Det faglige samarbeidet er i dag forankret på høyeste faglige nivå, gjennom felles Ph.d-
program og felles prodekan forskning/KU. Det gir grunnlag for felles faglig utvikling og 
utveksling av kompetanse. Det er nettopp gjennomført en rekrutteringsprosess til felles 
Ph.d-program i kunstnerisk utviklingsarbeid, og det er kommet på plass syv stipendiater fra 
69 søkere. Flere av søkerne er tidligere studenter, og alle er godt forankret i bransje og 
fagfelt. Det felles ph.d-programmet viser at formalisert samarbeid i form av felles og/eller 
koordinerte ressurser, planer og strukturer i større grad utløser fruktbare samarbeid enn 
det som ville vært mulig hver for seg.   
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Ph.d.-programmet er et resultat av høgskolestyrets vedtak i sak 28/20, hvor det ble lagt en 
ramme på 6-7 stipendiatstillinger. Filmskolen har siden 2020 disponert fem hjemler, og i 
2023 tilkom to stillinger ved AMEK. Med dagens fordeling av hjemler er et samarbeid med 
AMEK en forutsetning for å disponere tilstrekkelig antall hjemler i tråd med styrets vedtak 
fra 2020. 
 
Høgskolestyret besluttet gjennom sak 46/20 å søke om å akkreditering for 
doktorgradsprogrammet, og en av forutsetningene var samarbeid med andre parter, 
deriblant AMEK. Videreutviklingen av ph.d.-programmet har fulgt styrets intensjoner, og 
AMEK er representert i ph.d.-utvalget, to stipendiatstillinger er ved AMEK, faglige ansatte 
ved AMEK bidrar inn i undervisning, veiledning og bedømmelse, og faglig ansatte ved AMEK 
inngår i fagmiljøet for det kommende fellesprogrammet. Dette har styrket programmet og 
mange av stipendiatenes prosjekt arbeider tverrfaglig mellom de tre skolenes 
kompetanseområder.  
 
Erfaringer fra rekruttering av stipendiater våren 2023 viser også at administrativt samarbeid 
mellom DNF og AMEK har løftet kvaliteten i arbeidet med programmet, og videre er det 
behov for at slikt samarbeid forsterkes og økes med koordinering, studieadministrativ 
oppfølging, HR, økonomi og annet. Felles administrering ser ut til å være en forutsetning for 
å drive ph.d.-programmet hensiktsmessig. Samlet vil et felles fakultet gi de beste rammene 
for videre utvikling av ph.d.-programmet, faglig så vel som administrativt. 
 
Det er et stort og tidvis uforløst potensial i å samarbeide tettere, både innen områder hvor 
de ulike skolene har overlappende fagkompetanse, men også der hvor det er supplerende 
kunnskap om f eks teknologi ett sted og ikke det andre. De 19 arbeidsgruppene blant de 
ansatte peker på en rekke områder hvor et samarbeid mellom skolene både kunne og ville 
vært fruktbart. Disse samarbeidsmulighetene er forventet at vil vokse frem gradvis over de 
neste årene.  
 
Samtidig er det en vurdering at samarbeidet i vesentlig større grad vil vokse frem der hvor 
det er naturlig hvis de to fakultetene danner et nytt felles fakultet. Et felles nytt fakultet 
vurderes å gi bedre grunnlag og strukturer for å utløse faglig samarbeid, enn hva en 
videreføring av to fakultet gjør, gjennom en mer koordinert prioritering. 
 
For den enkelte fagansatte vil konsekvensen av videreføring av dagens tofakultetsmodell 
isolert sett være begrenset. For fagansatte som en gruppering, vil videreføring av en 
tofakultetsmodell gi manglende formalisert og organisatorisk støtte til å løfte samarbeidet 
mellom DNF og AMEK. Historien viser at samarbeid mellom de tre skolene i en 
tofakultetsmodell har vært krevende å utløse i større grad. Ved etablering av et nytt felles 
fakultet vil et økt samarbeid bedre kunne settes inn i en kontekstuell ramme med felles 
prioriterte områder.  
 
I tillegg antas det at faglig samarbeid vil forenkles ved felles administrasjon og teknisk 
avdeling, som bedre og mer koordinert kan støtte oppunder og tilpasse prosesser til slik 
samarbeid. Det er vurderingen at fagansatte i et nytt samlet fakultet i størst grad vil 
opprettholde eksisterende fokus og arbeidsoppgaver. 
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Et eksempel på et faglig samarbeid som kan bygges ut, er forskningsgruppen BAM! 
(Bransjestudier innen audiovisuelle medier). 
 
 

6.3 Utdanning og pedagogikk 
Utdanningene ved DNF og AMEK har mange likhetstrekk og skiller seg ut fra mange av de 
øvrige studiene ved Høgskolen, selv om det finnes mange profesjonsorienterte utdanninger 
på andre fakultet. Kravet til læring gjennom praksis, gjennom teamarbeid og konkrete 
prosjekter står sentralt. Behovet for opplæring i grunnleggende metoder og tekniske verktøy, 
kombinert med kunstnerisk utviklingsarbeid både individuelt og i team krever mye av både 
ansatte og studenter. Vi driver i stor grad med talentutvikling.  
 
Undervisningsformene er varierte, og kravene til veiledning er større enn på mange andre 
studier. Innenfor fagene er det historisk en tradisjon med mester-lærlingtankegang, og 
mange av lærekreftene kommer inn uten formell pedagogisk kompetanse, men med 
betydelig erfaring for arbeid i kreative prosesser og team. De siste årene har det vært krav 
om - og en satsning på - formell høgskolepedagogikk, og kravene til læringsutbytte og 
kvalitetsmålinger blir større.  
 
 

6.4 Studenter 
Studentene er vår viktigste ressurs. Det å tiltrekke seg gode og ambisiøse studenter er 
avgjørende for kvaliteten og suksessen til enhver høgskole og universitet. For 
utdanningsinstitusjoner utenfor de største byene er det viktig at studietilbudene er unike, og 
at studentene er fornøyde. Fokus på undervisning og studiemiljø er avgjørende uansett 
organisering. 
 
Kvaliteten i nåværende studieprogram og strukturer skal opprettholdes. For studentene vil 
det i et nytt felles fakultet åpne seg muligheter til, gjennom relevant utdanning og forskning, 
å få oppdatert kunnskap fra andre beslektede fagområder. Dette kan foregå både gjennom 
formelt faglig samarbeid, deltakelse i tverrfaglige prosjekter og forskningsgrupper, uformelle 
treffpunkter med andre studenter eller fagpersonell eller på annen måte.  
 
Det har vært løftet en bekymring fra studenter ved DNF at de i en modell med et nytt 
fakultet må inn i opplæringsløp eller pedagogiske modeller de ikke ønsker seg eller finner 
formålstjenlig for sin utdanning. Dette vil bli ivaretatt med opprettholdelse av tre autonome 
skoler, og at ansvaret for den pedagogiske modell ligger til den enkelte skole.  
 
En modell med videreføring av dagens fakultetsstruktur viser historisk at samarbeid som 
kommer studentene direkte til gode har vært vanskelig å etablere. I et felles nytt fakultet, 
med tilhørende fremvoksende samlokalisering, vurderes dette som positive muligheter for 
studentene.  
 
I tråd med høgskolens ambisjon om å oppnå universitetsstatus er det viktig at studentene 
allerede på bachelornivå får en bevissthet om kunstnerisk utviklingsarbeid og forskning. Ved 
årets opptak til Ph.d.-program kommer en ikke ubetydelig andel av søkerne kommer fra 
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DNFs masterprogram. Det bør være en overordnet ambisjon for bransje-, og utdanning- og 
fagfelt at vår fremtidige kompetanse i større grad er forskningsbasert. For å oppnå dette bør 
begreper og praksis rundt KU og FoU introduseres tidlig og ligge som et felles grunnlag. 
 
Det er viktig å understreke at forslaget til organisering i ett felles fakultet har som ambisjon å 
styrke utdanningstilbudet til studentene. De faglige ansatte vil fortsatt ha fokus på sine 
studenter. Målet er å ivareta studietilbudet og sikre studiekvaliteten for hver skole, og 
hvert enkelt studieprogram og student. Samtidig ønsker vi å skape mulighet for større 
tverrfaglighet.  
 
Det har historisk vært noe utfordrende å rekruttere studentrepresentanter fra AMEK og DNF 
inn i relevante møter og fora, og i et felles fakultet vil det være en større studentgruppe å 
rekruttere fra. HINN har gode rutiner for studentmedvirkning nedfelt i sitt kvalitetssystem. 
Det er viktig å videreføre dette inn i ny fakultetsstruktur og sammen med studentene legge 
grunnlaget for videreutvikling av et samlet og sterkt fakultet med en bred og spennende 
fagportefølje. 
 
En detaljering av organiseringen av studentmedvirkning for et nytt felles fakultet foreslås å 
jobbes frem sammen med studentene gjennom høsten 2023. 
 
 

6.5 Identitet, merkevare og synlighet 
Konkurransen om studenter, faglig ansatte, forskningsmidler og oppmerksomhet er antatt å 
øke fremover, og i det bildet er en tydeliggjøring av merkevarene et viktig verktøy. Høgskolen 
og det fremtidige universitet må være tydelig i sin profilering, i sin helhet og for de ulike 
fagområdene. 
 
Dagens situasjon kan kort oppsummeres med at DNF har en merkevare som er kjent på et 
nasjonalt og delvis internasjonalt nivå, TV-skolen er mindre kjent bredt, men godt kjent i tv-
miljøene, og Spillskolen/Game School er kjent først og fremst i relevante fagmiljøer. Byen 
Lillehammer er også kjent, og oppfattes delvis som en del av merkevaren, på samme måte 
som Hamar Game Collective, og byen Hamar indirekte også bidrar til merkevaren 
Spillskolen/Game School. Gjennom prosessen er det ytret et ønske fra de ulike fakultetene å 
styrke de ulike merkevarene ytterligere.  
 
I diskusjonene er det løftet en bekymring om at filmskolens merkevare kan bli utvannet ved 
etablering av et nytt felles fakultet, gjennom at fokus vil falle på bygging av fakultetsnavnet 
eller at merkevaren i for stor grad vil assosieres med TV-skolen og Spillskolen. Det er også 
argumentert for det motsatte, at en tettere tilknytning i et nytt felles fakultet vil øke bredden 
og verdien til de ulike identitetene. 
 
Rektor har utrykt et ønske om å bevare det gode med, og samtidig styrke, de eksisterende 
merkevarene til filmskolen, TV-skolen og spillskolen, uavhengig av to eller ett fakultet. Dette 
gir trygghet i muligheten til å opprettholde et søkelys på å bygge merkevarene til de ulike 
skolene til å bli enda tydeligere og sterkere, samtidig som samordning under en felles 
paraply kan skape et sterkt fakultet hvor de ulike skolene bygger oppunder hverandre. Det 

44/528



31/23 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi - 22/03113-24 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi : 23-06-rapport-til-horing

Rapport til høring 

Rapport til høring 20 

må også defineres engelsk navngiving på fakultet og skoler, som et ledd i å underbygge en 
internasjonal posisjonering.  
 
Det er en kontinuerlig utfordring å være til stede og synlig i ulike fora og kanaler. De to 
fakultetene har i dag begrensede ressurser til dette arbeidet, samt en stor sårbarhet ved 
sykdom eller annet. Det vurderes at en samordning i et felles fakultet vil utløse en mulighet 
til å være mer strategiske i kommunikasjonen og mer til stede i aktuelle kanaler, samt øke 
fleksibiliteten og redusere sårbarheten i arbeidet relatert til kommunikasjon og 
merkevarebygging. 
 
Utfordringene med dagens modell er relatert til flere forhold – det er sårbarhet i få dedikerte 
hoder, det er krevende å bygge tilstrekkelig god og bred kanalkompetanse, det kan være 
overlapp mellom de tre skolene og forståelsen hos eksterne interessenter kan være noe 
utydelig. 
 
Samtidig åpner et felles fakultet for å kraftsamle de tre skolene til å bygge en felles 
fakultetsovergripende merkevare, som kan ha som ambisjon om å være det ledende 
audiovisuelle miljøet i Norden. Dette uten at de enkelte merkevarene neglisjeres eller 
reduseres – men styrkes.  
 
Fakultet for kunst, musikk og design ved Universitetet i Bergen var gjennom prosess for 
etablering av et nytt fakultet i 2017, med sammenlignbare fagområder. I samtaler med 
Dekan Frode Thorsen ved KMD, er opplevelsen at de ulike instituttene – Griegakademiet, 
Kunstakademiet og institutt for design – på en god måte har klart å balansere videreutvikling 
av eksisterende merkevarer med etableringen av et nytt på fakultetsnivå. I tillegg til å 
samarbeide på tvers at kunstfaglige og vitenskapelige grenseoppganger. 
 
Et felles fakultet vurderes å bedre kunne skape en bred og sterk merkevare, og en samlet 
identitet som har et større grunnlag for å tiltrekke seg sterke fagpersoner og de beste 
studentene, enn videreføring av dagens modell vil ha. Uten at dette går på bekostning av – 
men heller styrker - de eksisterende merkevarene. 
 
 

6.6 Autonomi og ledelse  
Dagens fakulteter og institutter er små og har opplevd stor grad av selvbestemmelse. 
Representanter fra DNF har pekt på en frykt for å miste autonomi inn i et nytt fakultet. 
Autonomi kan en forstå som retten til å bestemme selv relatert til eksempelvis 
identitet/merkevarebygging (se forrige delkapittel), økonomisk råderett, styring over 
pedagogiske metoder og myndighet over studieprogramportefølje. AMEK har i liten grad 
løftet autonomi som en problemstilling. Diskusjonen under omhandler derfor i hovedsak 
DNF. 
 
Fakulteter ved HINN er underlagt høyskolens kvalitetssystem og andre interne retningslinjer. 
Disse påpeker at hvert fakultet har en enhetlig ledelse - én dekan som er overordnet 
ansvarlig for aktiviteten på fakultetet og som rapporterer til rektor. Rektor er overordnet 
ansvarlig for de valg høyskolen tar, og høyskolestyret er øverste interne instans med ansvar 
for den overordnede retningen for høyskolen.  
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Om det er forskjell i autonomi er mellom AMEK og DNF i dag er interessant å belyse. AMEK 
har en felles dekan og to instituttledere, og DNF har en dekan som i praksis også fungerer 
som instituttleder for DNFs virksomhet. Hos AMEK har instituttlederne stor autonomi i 
hvordan de leder sine institutter, inkludert faglig ansvar, personalansvar, porteføljeutvikling 
og økonomi. Studieprogrammene og forskningsaktivitet utgjør kjernen i aktiviteten til 
instituttene, og danner premissene for budsjettering samlet på instituttene og fakultetet. 
Høgskolens prosedyrer for godkjennelse av utdanningstilbud følger de samme krav på begge 
fakultetene i dag, og vil fortsatt gjøre det med etablering av et felles fakultet.  
 
Det er av noen argumentert for at ett fakultet med én dekans stemme inn i høyskolens 
ledergruppe gir mindre påvirkningskraft enn to fakultet med to dekaners stemme. Denne 
argumentasjonen kan snus om, og det kan hevdes at én tydelig stemme som taler de 
audiovisuelle fagområdene sin felles sak vil være tydeligere enn hva to stemmer med 
potensielt tvetydige budskap kan ha. Eksterne førende rammebetingelser, som f.eks 
fremtidig campusutvikling og finansieringsmodeller, viser at fakultetene har felles 
interesser som uansett må synliggjøres overfor høyskoleledelsen, styret og 
departementet.  
 
En uttalt frykt uttrykt fra representanter fra DNF i forlengelsen av dette, er om en felles 
dekan for et nytt fakultet vil være TV-skole- eller spillskolevennlig fremfor filmskolevennlig. 
Ansettelsen av en dekan er en omfattende og regulert prosess som er tuftet på objektive 
kriterier for at rett person rekrutteres til en stilling. Det vurderes også at en felles dekan, 
uavhengig av tilhørighet til enkeltmiljø, vil utøve en konstruktiv og helhetlig ledelse av et nytt 
felles fakultet. 
 
I prosessen har det fra miljøet på DNF blitt trukket fram et ønske om at en dekan for et nytt 
felles fakultet må ha kunstfaglig kompetanse. På samme måte er det kommet ønske om at 
dekan har kompetanse som er relevant i alle de tre skolene, og god forståelse for 
utdanningsfeltet og ledelse. Det er tiltro til at HINNs ansettelsesprosesser ivaretar at de 
endelige kompetansekrav, og ansvaret for dette ligger hos rektor og HR-direktør. 
 
I samtaler med tidligere nevnte Dekan Frode Thorsen ved KMD ved UiB, utaler han har liten 
bekymring knyttet til autonomi i forbindelse med etablering av et nytt fakultet, og reflekterer 
over at erfaringen fra KMD er at det er større handlingsrom og frihet enn det de ansatte 
benytter.  
 
Det vurderes at DNF i et nytt fakultet ikke vil miste signifikant med autonomi sammenlignet 
med den grad av autonomi som er gjeldende i dag. For AMEK vil situasjonen i hovedsak 
være uendret, utover at antall institutter/skoler i fakultet øker fra to til tre. HINN har videre i 
sine mål at alle fortsatt skal være nasjonale flaggskip innen sine områder og er stolt av det 
nasjonale ansvaret høgskolen forvalter. 
 
Samlet vurderes det at endring i autonomi vil være liten, og at det vil ha svært begrensede 
negative virkninger på utviklingen av DNF fremover. En fortsatt modell med to fakulteter og 
to dekaner, kan skape unødvendig uklarhet og intern konkurranse, og miljøene kan risikere 
at det oppstår mangel på helhetlig perspektiv ved at den enkelte enhet lager løsninger som 
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kun fremmer deler av miljøet. Med en leder for filmskolen og en dekan for et nytt fakultet - 
som begge skal ivareta og fremme filmskolens behov og interesser - vil ledelsen av 
filmskolen styrkes, og gi bedre arbeidsvilkår og ledelseskapasitet.  
 
 

6.7 Administrasjon  
De to fakultetene har små, men kompetente og dedikerte administrasjoner. 
 
De to administrative lederne ved AMEK og DNF uttaler at de er positive til et felles fakultet, 
med en felles administrasjon lagt til fakultetsnivå, med noen mulig avvik. De sterkeste 
argumentene for dette ligger i at de to bestående administrasjonene er små hver for seg, og 
har som følge av dette opplevd noe manglende helhetsperspektiv og ikke optimal 
effektivitet. En gjennomgang av kompetansene og oppgavene viser at stabene i stor grad kan 
supplere hverandre. Det er ikke overtallighet, og ingen vil miste jobben. Samling som en 
større enhet er antatt å øke fleksibiliteten og redusere sårbarheten til administrasjonen, 
samt at medarbeiderne vil kunne gis muligheter til å spesialisere seg. 
 
Det argumenteres for en modell med sentral koordinering, men også at administrative 
ressurser jobber tett på fagmiljøene/skolene i nær tilknytning til de konkrete oppgavene. 
Dedikerte ressurser bør løpende balanseres med nødvendig fleksibilitet og lav sårbarhet, og 
denne balansen oppnås bedre i et samlet fakultet enn ved videreføring av to separate 
organisasjoner. 
 
Det er videre en opplevelse av at det er krevende for begge fakultet å være representert i 
alle relevante fora ved HINN, og en felles administrasjon vil ha større fleksibilitet til å kunne 
representere tilstrekkelig. 
 
En eventuell beslutning vil innebære en mulighet til å gjennomgå eksisterende rutiner, 
arbeidsformer og oppgavefordelinger, og se hvordan dette kan løses på en bedre måte for å 
frigjøre mer tid til andre aktiviteter og øke kvaliteten i administrative tjenester.  
 
Det er behov for en videre prosess for å detaljere ut endelig organisering av 
administrasjonen, som vil foregå etter eventuelt vedtak i styret om opprettelse av et nytt 
samlende fakultet. Endelig utforming må skje i samarbeid mellom fremtidig ledergruppe og 
de ansatte.  
 
 

6.8 Teknisk  
De tekniske fagmiljøene har mange fellestrekk.  
 
Gjennom innspill, samtaler og vurderinger relatert til teknisk avdeling, er det avdekket 
muligheter for å øke fleksibiliteten og redusere sårbarheten i en modell hvor en skaper et 
nytt felles fakultet.  
 
Det er en erkjennelse at teknologien innen de ulike fagområdene utvikler seg raskt, og at det 
er behov for å frigjøre tid til å jobbe mer systematisk med kompetanseutvikling relatert til 
dette. Det å koble teknologi tett på faglig utvikling og undervisning vil være helt nødvendig 
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fremover, og et felles fakultet med samordnede ressurser vil også kunne ha en mer helhetlig 
tilnærming til investeringer, samtidig som det må ivareta det enkelte fagmiljøs behov.   
 
Det argumenteres for at et felles fakultet gjennom bedre planlegging og ressursbruk vil være 
med å frigjøre tid og ressurser i teknisk avdeling for dette.  
 
Et felles fakultet vil kunne gi plass for en felles teknisk leder som er mindre operasjonell, og 
som har et tydeligere fokus på strategisk utvikling, bygging av bransjerelasjoner og internt 
utviklingsarbeid. Strategisk utvikling innebærer eksempelvis å utvikle gode tilnærminger til 
kompetanse- og teknologisk utvikling for avdelingen. Bygging av bransjerelasjoner innebærer 
eksempelvis å jobbe systematisk med leverandører for å hente gode løsninger, lavere priser 
og testing av ny teknologi. Internt utviklingsarbeid kan eksempelvis bety å delta aktivt i 
forskningsarbeid eller å systematisk og utviklingsrettet med eksempelvis prodekan 
utdanning for nye måter å inkludere teknologi i undervisningen på. Alle de tre eksemplene 
betinger en rolle med dedikert ansvar og tilgjengelig kapasitet, og vurderingen er at kun et 
felles fakultet med samordnede ressurser kan utløse denne kapasiteten. 
 
Videre vil frigjort tid øke kapasiteten til å jobbe mer systematisk med opplæring av både 
studenter og ansatte, samt tettere oppfølging av studentene. I tillegg kan en se for seg 
kapasitet til å utvikle bedre rutiner og strukturer knyttet til utlån, vedlikehold og andre 
områder. Samlet vil dette øke kvaliteten og bredden i leveransene fra teknisk avdeling.  
 
For å frigjøre kapasitet er det fordelaktig å samlokalisere teknisk avdeling. Det er 
gjennomført samtaler for å undersøke mulige løsninger for dette, uten at det er landet en 
konklusjon.  
 
Det er videre ulike tradisjoner for hvor tett teknisk avdeling på TV- og filmskolen støtter 
studentene og hvordan avdelingene driftes i det daglige. Det vil være fordelaktig å finne 
felles tilnærming til studentstøtte og driftsprosesser ellers. En organisatorisk endringsprosess 
kan være en nyttig (og delvis krevende) mulighet for å se hvordan en kan jobbe og fordele 
oppgaver på en mer fornuftig måte. 
 
Det finnes ulike måter å organisere en teknisk avdeling i et felles fakultet på, og dette vil 
være gjenstand for diskusjon i neste fase.  
 
Samlet er det vurdert at å samle teknisk avdeling i et nytt fakultet vil ha større fordeler 
relatert til et konstruktivt samarbeid enn å videreføre tofakultetsmodellen. 
 
 

6.9 Samlokalisering 
Mange har gjennom prosessen uttalt et ønske om å samle kreftene gjennom en 
samlokalisering, for å legge et sterkere grunnlag for et reelt samarbeid. Flere trekker frem 
samlokalisering som en delvis forutsetning for å realisere visjonen om et sterkt og nytt felles 
fakultet. I Aaberge-utvalgets rapport ble avstanden internt på Campus Lillehammer vektlagt 
som ett av tre hovedargumenter mot etablering av felles fakultet. Teknologisk utvikling har 
gått raskt og teknisk samhandling mellom Hamar og Lillehammer er i dag mulig i høy kvalitet 
og sanntid via fiber. 
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I dag er DNF delt mellom Lillehammer og Oslo, mens AMEKs to institutter ligger på 
Lillehammer og Hamar. DNF og TV-skolen har begge virksomhet på Lillehammer, med mange 
fellestrekk knyttet til pedagogikk gjennom produksjon, og bruk studioer, redigeringsrom og 
øvrig teknikk.  
 
Høgskolen har for tiden store prosesser knyttet til fremtidig campus på Hamar og 
Liilehammer, såkalte Konseptvalgutredninger, valg av løsninger for fremtidige campus. Styret 
skal behandle disse på styremøte 13. juni 2023.  
 
På Hamar er det et ønske og forslag om å flytte Spillskolen inn i det planlagte prosjektet 
Science Park. Samarbeidspartnere fra Midtbyen Park, og mange relevante aktører vurderer å 
flytte inn i disse nye lokalene ved Hamar stasjon. Her kan det bli et spennende fagmiljø til 
glede for forskning og studenter. 
 
På Lillehammer er utvikling av en ny campus på Lurhaugen rett ved stasjonen og 
videreutvikling av campus på Storhove de mest nærliggende alternativene. Begge 
alternativer gir muligheter for samlokalisering på tvers av TV-skolen og DNF. 
 
Gjennom arbeidsgruppene satt ned blant de ansatte, samt i ledergruppemøter og andre 
møter, oppleves et ønske om å i størst mulig grad samlokalisere for å best mulig stimulere til 
samarbeid. Gjennom økt samhandling og samlokalisering kan man få en økt forståelse for 
både likheter og forskjeller. 
 
Ett av argumentene som har vært løftet mot samlokalisering, er at de eksisterende kulturene 
kan vaskes ut, uten at de er definert. Med økt samhandling og samlokalisering er målet å 
utvikle et mer levende arbeidsmiljø og større mangfold. 
 
For den faglige virksomheten vurderes det som hensiktsmessig og tidvis nødvendig å 
samlokalisere sammenlignbare fagområder, for å best mulig stimulere til et konstruktivt og 
utviklende samarbeid. Dette innebærer i praksis å samle filmskolen og TV-skolen til samme 
del av campus Lillehammer (uavhengig av om dette er Storhove eller ny campus Lurhaugen). 
Dette er viktig å finne gode løsninger på. Og sammen med en formalisert felles struktur med 
et nytt felles fakultet vil dette være en god strukturell plattform å bygge et godt og fruktbart 
samarbeid videre på.  
 
 
Tekniske avdelinger ved DNF og TV-skolen trekker opp samlokalisering som et premiss for å 
realisere bredden av synergier, selv om det er flere forhold som kan jobbes med også før en 
fysisk samlokalisering (eksempelvis felles systemer, driftsrutiner, etc). 
 
AMEK har delt fakultetsledelse og administrasjon mellom Hamar og Lillehammer. Det er en 
liten fakultetsadministrasjon, og begge institutt ønsker nok mer tilstedeværelse og 
oppfølgning.  
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DNF ønsker å samle virksomheten som i dag er delt mellom Lillehammer og Oslo. Dette er et 
behov DNF opplever uavhengig av en eventuell etablering av et nytt felles fakultet. 
Samlokalisering av DNF og TV-skolen på Lillehammer, samt samlokalisering av DNF på 
Lillehammer, vurderes å være fornuftig for å stimulere til flere uformelle samtaler og bedre 
forståelse for hverandres arbeidsformer, pedagogikk og fagområder. Samtidig vurderes det å 
gi best effekt av en samlokalisering i et nytt felles fakultet, som i større grad vil forplikte og 
motivere til å finne de gode samarbeidsmulighetene. 
 
 
 

6.10 Økonomi og ansatte 
Økonomi kan av og til være den viktigste begrunnelse for organisasjonsendringer og ansatte 
er de viktigste å ivareta i en slik prosess.  
 
Rektor og økonomidirektør har gjennom prosessen uttalt at de to fakultetene ikke skal få 
mindre midler om de samles i et nytt felles fakultet enn de to fakultetene vil få hver for seg, 
og at eventuelle økonomiske synergier skal komme et nytt eventuelt fakultet til gode.  
 
Fremtidig finansiering er en bekymring både hos AMEK og DNF, da finansiering av 
studieprogrammene, eksisterende skoler og fakultet har risiko ved seg. Det er av 
Kunnskapsdepartementet foreslått en ny finansieringsmodell gjennom Meld. St 14 
(Utsynsmeldingen, link).  
 
Utsynsmeldingen overlater prioriteringer i større grad til den enkelte utdanningsinstitusjon 
og kommenterer på utsyn for kompetansebehovet i Norge fremover. Utsynsmeldingen sier 
at det er viktig «å styrke konkurransekraften og innovasjonsevnen, å styrke den miljømessige, 
sosiale og økonomiske bærekraften og å øke kvaliteten og tilgjengeligheten i forskning og høyere 
utdanning», samt indikerer at vi går «inn i en tid med strammere økonomisk handlingsrom enn i 
tidligere år» og «vi må vise måtehold og bruke ressursene smartere og mer effektivt – også på 
utdannings- og kompetanseområdet». 
 

Som en grunnleggende samfunnsanalyse tar Utsynsmeldingen inn at «trender som aldrende 
befolkning, grønn omstilling, teknologiske endringer og endringer i arbeidsdeling og organisering i 

arbeidslivet vil være av betydning». Som en konsekvens kommenteres det at «Regjeringen 
forventer at universiteter og høyskoler innenfor sin portefølje prioriterer ressurser til helsefag, IT og 
områder som er viktige for det grønne skiftet». 
 

Utsynsmeldingen legger opp til korrigeringer av dagens finansieringsmodell, eksempelvis ved 
at «universiteter og høyskoler må ta enda større ansvar for å prioritere og dimensjonere 
studietilbudet innenfor gjeldende budsjettrammer og -mål, og at myndighetenes rolle tydeliggjøres 
gjennom over- ordnede rammer for hvilke kompetansebehov som må prioriteres framover». 

 
I tillegg vil antall finansieringskategorier reduseres fra seks til tre. Både filmskolens og TV-
skolens studieprogram ligger i dag i høyeste kategori, og vil slik det ser ut gå ned til ny 
midterste kategori.  
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De endelige økonomiske konsekvensene av dette er enda uklare. Med overføring av 
fordelingsmyndighet til institusjonene, vil begge dagens fakultet være avhengig av 
prioritering fra egen institusjon og hvilke strategiske prioriteringer som foreligger der. 
 
Regjeringens Utsynsmelding om fremtidige kompetansebehov levner i liten grad 
oppmerksomhet til de kreative næringene. Det gir grunn til bekymring for både DNF og 
AMEK med tanke på fremtidig finansiering. 
 
Økonomien i utdanningssektoren er under press, og kostbare studier ved en regionalt 
forankret høgskole må kjempe om ressurser og oppmerksomhet. Den audiovisuelle sektor vil 
også være gjenstand for økonomiske utfordringer fremover.   
 
Flere delkapitler over viser at det er overlappende områder både faglig, teknisk og 
administrativt mellom AMEK og DNF, og det er vurderes som fornuftig å søke en modell som 
samler fakultetene i et nytt felles fakultet. Dette vil gi større fleksibilitet og mindre sårbarhet 
i driften, samt mulighet til å øke kvaliteten og frigjøre tid til verdiskapende oppgaver relatert 
til undervisning, forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid uten å endre de økonomiske 
rammene. 
 
Begge fakultetene har i sin Langtidsplan for 2024-2026 lagt frem budsjetter som i liten grad 

viser muligheter for vekst og innovasjon basert på dagens virksomhet og 

finansieringsmodell. DNF har negativ egenkapital og har lagt planer for å snu dette i løpet av 

få år. AMEK vil redusere sin egenkapital noe i perioden. Skal det skapes økonomisk spillerom 

bør det utvikles nye tilbud, og det er også nødvendig å se på kostnadsnivået og om det 

finnes mer effektive måter å organisere arbeidet på uten å svekke kvaliteten.  

 
Vedrørende ansatte, vil for de fleste ikke bety vesentlige endringer i arbeidsoppgaver. Det er 
behov for alle ansatte i et nytt fakultet. Et nytt felles fakultet er ikke et 
nedbemanningsprosjekt, men et prosjekt for utvikling av samarbeid. For noen av 
lederstillingene på fakultetsnivå vil en fusjon innebære endringer, og konsekvensen for 
enkelte av disse stillingene vil være at de må utlyses på nytt. For de aktuelle personene vil 
det bli individuell oppfølgning fra HR.  
 
 

7 Anbefaling: Rammer for et samlet felles fakultet  
 
Det anbefales å etablere et nytt felles fakultet mellom AMEK og DNF, for å best mulig legge 
til rette for bedre samarbeid mellom fakultetene. Opprettelsen av et nytt fakultet vil 
muligheten til å skape det sterkeste og mest spennende audiovisuelle fagmiljøet i Norden. 
 
Under vises utkast til tanker og rammer for et nytt felles fakultet mellom AMEK og DNF å 
jobbe videre ut ifra. 
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7.1 Faglig profil og visjon  
Den store visjonen er å etablere et nytt, felles og samlet fakultet for filmkunst, medier og 
teknologi. Fakultetet skal være det største i Norge, være ledende i Norden og ha 
internasjonal anerkjennelse innen de audiovisuelle fagområdene. 
 
Det nye fakultetets hovedformål skal være utdanning, kunstnerisk utviklingsarbeid, forskning 
og formidling innen kunst, medier og teknologi. Gjennom de ulike studieprogrammene er 
målet å utdanne skapende filmkunstnere, kreative medieskapere, tv-folk, animatører og 
spillutviklere. Fakultetet skal også utdanne kandidater innen nærliggende fagområder. 
 
Fakultetets faglige profil vil bygge på de nåværende skolenes faglige profiler: DNF, med film 
og beslektede audiovisuelle kunstformer. AMEK, som både har skapende og tekniske fag 
innen tv- og dokumentarproduksjon på TV-skolen, og animasjon, digital kunst, spillutvikling 
og programmering på Spillskolen. 
 
Faglig ansatte på kunstnerisk grunnlag vil utgjøre en stor andel av faglige årsverk i det nye 
fakultetet. Kunstnerisk utviklingsarbeid vil utgjøre en betydelig del av forskningen og bidra til 
å gi fakultetet en unik identitet. Samtidig vil fakultetet romme vitenskapelig forskning, særlig 
innen felt knyttet til Spillskolen. Kunstnerisk utviklingsarbeid og vitenskapelig forskning skal 
ha likeverdige ressurser og støttefunksjoner.  

Med utgangspunkt i nåværende studietilbud ved DNF og AMEK er det muligheter for 
samarbeid og utvikling av nye felles forskningsprosjekter og studietilbud. Diskusjonene fra 
arbeidsgruppene blant ansatte gjennomført i mars-april 2023 viser potensiale for dette og 
arbeidet vil bli videreført systematisk etter et eventuelt vedtak om nytt felles fakultet.  

Det nye fakultetet bør også systematisk bygge ut et felles fagmiljø for kunstnerisk 
utviklingsarbeid, og fakultetet bør tilrettelegge for interne møtesteder mellom kunstnerisk 
utviklingsarbeid og annen forskning. Dette arbeidet er allerede i gang og felles Ph.d-program 
mellom dagens DNF og AMEK vil bidra til å styrke dette fremover.  

Det vil være ønskelig og mulig for det nye fakultetet å utvikle tverrfaglighet og interfakultære 
samarbeidsrelasjoner innen høgskolen og med andre forskningsmiljø i regionen, fag- og 
forskningsmiljø nasjonalt og internasjonalt. Dette er så vidt utforsket i noen av de 19 
arbeidsgruppene, og vil tas systematisk videre ved eventuelt vedtak om nytt felles fakultet. 

Med fokus på praksis vil fakultetet ha noe til felles med de profesjonsorienterte fakultetene 
ved HINN, samtidig som vekt på kunstnerisk utviklingsarbeid, teknologikrevende prosjekter 
og teamarbeid er særtrekk. Fakultetet ved HINN blir det største i Norge for praktisk 
kunstnerisk audiovisuell utdanning og kunstnerisk utviklingsarbeid.  

Et felles fakultet basert på de tre skolene realiserer Aaberge-utvalgets visjon om et 
«Nasjonalt senter for audiovisuelle utdanninger».  
 
Ved et eventuelt vedtak om et felles nytt fakultet, vil det påbegynnes et arbeid som 
utarbeider en endelig felles visjon og strategi for det nye fakultetet. 
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7.2 Synlighet og identitet  
Konkurransen om studenter, faglig ansatte, forskningsmidler og oppmerksomhet vil øke 
fremover. Tre skoler som utfyller og styrker hverandre i et overbyggende universitet, vil 
skape en unik posisjon og nødvendig tydelighet. Det nye fakultetet vil styrke og utvikle de tre 
skolenes merkevare og utvikle den posisjonen de har.  
 
Et nytt felles fakultet vil kraftsamle administrative ressurser i felles arbeid relatert til 
profilering, rekruttering, synlighet, forskning og felles arrangementer, som vil kunne styrke 
posisjonen regionalt, nasjonalt og internasjonalt. Samordnede kommunikasjonsressurser 
som jobber ut fra felles kommunikasjonsplan vil være med å legge fundamentet for hva det 
nye fakultetet skal være for omverdenen, samt strategisk videreutvikle de tre skolenes 
merkevarer. 
 
Frakultetets skoler bør i større grad bygge opp under hverandre og fakultetet bør peke på 
hva som skjer i det nasjonale kompetansemiljøet, samt styrke profilen overfor eksterne 
samarbeidspartnere, bransjeorganisasjoner og internasjonale utdanningsinstitusjoner.  Dette 
kan skje gjennom felles forskningsprosjekter, arrangementer, konferanser og publikasjoner. 
 
Høgskolen i Innlandet og et fremtidig universitet må også styrke sin profil, og sin innsats på 
markedsføring og ekstern synlighet. Et nytt fakultet med forankring i audiovisuelle 
fagområder med stort potensiale for mediemessig eksponering kan bidra til det.  
 
 

7.3 Skoler og fakultet  

Det innstilles til å etablere et felles fakultet for filmkunst, medier og teknologi, som samler 

de sterkeste audiovisuelle miljøene i Norge til et felles robust fakultet som står best mulig 

rustet til å møte fremtidens utfordringer og behov. I fakultetet etableres de tre eksisterende 

skolene med benevnelsen «skole» / «school».  

 

Utgangspunktet er de tre skolene Den Norske Filmskolen, Den Norske TV-skolen og Den 

Norske Spillskolen. Som en videreføring av oppdraget gitt tilbake på 90-tallet, hvor film, 

fjernsyn og beslektede medier nevnes, foreslås det at et nytt fakultet som et ledd i 

videreutviklingen av merkevarene legger til benevnelsen «Den norske» foran også TV-

skolens og spillskolens navn.  

 
Målet er å bevare og styrke de tre skolene, som tre enheter i et nytt fakultet. Gjennom dette 
er det ønskelig å tydeligere skape et nytt felles miljø, hvor det vil synliggjøres og hentes 
synergier gjennom samarbeid, tverrfaglighet og felles utvikling. Eksempler på mulige 
samarbeidsformer, tverrfaglighet og felles utvikling er synliggjort i arbeidsgruppene blant de 
ansatte mars-april 2023, og vil vokse frem både strukturert, koordinert og organisk i årene 
som kommer.  
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7.4 PhD/KU og forskning  
Forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid er en sentral oppgave for et universitet. Den 
norske filmskolen og AMEK har mange felles fagområder og store muligheter for å få en 
lendende rolle som kunnskapsutvikler på våre felt. 
 
KU vil utgjøre en betydelig del av forskningen og fakultetets unike identitet overbygges av 
det kunstfaglige doktorgradsprogrammet for film og beslektede audiovisuelle kunstformer. 
KU og vitenskapelig forskning skal ha likeverdige ressurser og støttefunksjoner og man kan se 
for seg et utstrakt samarbeid på tvers av skolene, der spillskolen bidrar med sitt allerede 
etablerte vitenskapelige forskningsmiljø. 
  
Fagansatte oppfordres til å drive eget KU- og forskningsarbeid og undervisningen vil ofte 
være forskningsbasert. Stipendiatveilederkompetanse må bygges opp og en 
veilederutdannelse er allerede under utvikling i samarbeid med eksterne kunstfaglige 
partnere. Stipendiatstillinger vil utlyses regelmessig og det vil også være rom for å ta inn 
eksterne stipendiater i programmet. Det er etablert internasjonale utvekslingsavtaler på 
ph.d.-nivå med Aalto-universitetet i Helsinki, Stockholms Konstnärliga Högskola og Griffith 
University i Brisbane, Australia.  
  
Stipendiatene inngår i et bredt forskningsfellesskap, ikke bare internt på fakultetet, men også 
nordisk og internasjonalt gjennom kunstfaglige forskningsakademier, allianser og 
konferanser. Et større miljø fremmer kvalitet.  

DNF og AMEK har allerede en felles prodekan for KU og forskning, som jobber godt inn mot 
fagmiljøene på de tre skolene. Forskningsstrategi og utvikling på feltet vil i fremtiden ligge 
under prodekanens ansvar på linje med øvrige prodekaner på feltet ved HINN. 

  
 

7.5 Undervisning og pedagogikk  
En modell med en felles prodekan for utdanning på fakultetsnivå er ønskelig.   
 
Som beskrevet er det mange fellestrekk mellom utdanning og pedagogikk mellom de to 
fakultetene. Fokus på talentutvikling, kreativitet, teamarbeid og behov for teknologi. 
Vesentlige deler av læringsutbyttet skjer gjennom praktisk arbeid, gjennom større og større 
oppgaver gjennom studieforløpet på bachelornivå.  
 
Det er viktig å sikre erfaringsutveksling og koordinering av kompetanse, men også sikre en 
lokal autonomi til å videreutvikle de pedagogiske formene som best tjener de behovene de 
ulike skolene har for sine program og kandidater, slik at de står best mulig rustet til å møte 
behovene bransjen stiller til utdannede kandidater.  
 
En felles prodekan utdanning vil ha ansvar for utdanningslinjen i samarbeid med de tre 
skolelederne, og være ansvarlig for kvalitetsutvikling og rapportering. Vedkommende vil 
inngå i høgskolens sentrale utdanningsutvalg.  
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7.6 Administrasjon  
Administrasjonen i et nytt felles fakultet vil i hovedsak samles under en administrativ leder 
på fakultetsnivå. Dette vil gi bedre koordinering og fleksibilitet, mindre sårbarhet og økt 
mulighet til å spesialisere og bygge ønsket spesialkompetanse.  
 
Et arbeidsmål for en samlet administrasjon er at de administrative tjenestene vil bli bedre og 
mer effektive, administrasjonen mer fleksibel og mindre sårbar og at faglig ansatte får 
frigjort tid til mer faglig og kunstnerisk relatert arbeid. 
 
En egen prosess for å detaljere ut endelig organisering av administrasjonen vil foregå etter 
eventuelt vedtak i styret om opprettelse av et nytt samlende fakultet. 
 
 

7.7 Teknisk 
Teknisk avdeling i et nytt felles fakultet samles under en felles teknisk leder.  
 
Som for administrasjonen, er dette forventet å gi bedre koordinering og fleksibilitet, mindre 
sårbarhet og frigjort tid til å øke søkelyset på strategisk teknisk utvikling, opplæring til 
fagansatte og studenter og kompetanseutvikling.  
 
En felles teknisk avdeling på tvers av de tre skolene vil ha størrelse og bredde til å 
videreutvikle en sterk teknisk kompetanse, som i større grad muliggjør bruk og test av 
innovative relevante teknologier. 
 
Det er flere mulige måter å organisere teknisk avdeling på, og dette vil detaljeres ut i 
etterkant av eventuelt vedtak om opprettelse av nytt samlet fakultet. 
 
 

7.8 Samlokalisering  
Et felles fakultet samlokaliseres der hvor det er mulig å hente gode gevinster ut fra en 
samlokalisering.  
 
Et felles fakultet vil samlokaliseres på Lillehammer og Hamar. 
 
Samlokalisering og fremtidige lokaler vil være viktig å jobbe med fremover uavhengig av 
organisasjonsmodell.  
 
 

7.9 Organisering  
Det foreslås en ganske enkel, tydelig og tradisjonell organisasjonsmodell for et fakultet.  
 
Det er gjennom felles ledergruppemøter mellom DNF og AMEK foreslått og diskutert en 
rekke mulige organiseringer av et økt samarbeid.  
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Under vises en skisse til et organisasjonskart som viser de prinsipielle ideene nevnt over. 
Organisasjonskartet er ment som et grunnlag til videre diskusjoner etter et eventuelt vedtak 
om å etablere et felles fakultet. 
 
 

  
 
Organisasjonskartet viser i grove trekk de roller og linjer som foreslås inn i et nytt felles 
fakultet. Det foreslås et nytt felles fakultet med tre skoler, hver med sin skoleleder. 
Administrasjon og teknisk avdeling legges til fakultetsnivå, og ledes av én administrativ leder 
og én teknisk leder. Fakultetet har en prodekan forskning/KU og en prodekan utdanning.  
 
Fakultetet vil ha et rådgivende fakultetsråd, på linje med øvrige fakultetsråd ved HINN, og de 
tre skolene kan ha hvert sitt skoleråd.  
 
Studentrepresentasjon i ulike fora vil ivaretas i henhold til HINNs kvalitetssystem. 
 
Den detaljerte organiseringen av de ulike skolene og avdelingene vil bli gjenstand for 
diskusjon etter et eventuelt vedtak om etablering av et felles fakultet. 
 

 

8 Neste steg 
 

8.1 Videre prosess for felles fakultet 
Dekanene anbefaler at styret vedtar etablering av ett fakultet. Basert på tidsplanen fra 
styret, og hensynet til fremdrift, budsjettstruktur m.m foreslås at det iverksettes fra og med 
01.01.24.  
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Det forutsettes at høyskolestyret vedtar opprettelsen av et nytt felles fakultet i styremøtet 
31.august/1.september 2023. I perioden etter vedtak vil det foregå en rekke aktiviteter frem 
mot realisering 1.1.24. En del av aktivitetene vil foregå i parallell. Tentative hovedaktiviteter 
og frister er: 
 

Aktivitet Beskrivelse Ansvarlig Frist 

Visjon og strategi 

Utarbeide felles visjon Med utgangspunkt i kapittel 7.1 i rapporten, 
gjennomføre arbeidsmøter med deltakere på tvers 
av de tre skolene med formål om å utarbeide en 
felles visjon for det nye fakultetet.  

 1.1.24 

Utarbeide felles strategi Utarbeide en felles strategi for det nye fakultetet, 
samt revidere de enkelte skolenes strategier. 

 1.4.24 

Organisasjon 

Beslutte hovedstruktur Gjennomgå og vurdere hovedstrukturen til et nytt 
fakultet. Dette inkluderer overordnet 
organisasjonskart inkludert roller for øverste 
ledelse, rapporteringslinjer, myndighet og ansvar på 
ulike nivå. Arbeidet vil løses gjennom en 
kombinasjon av intervjuer og arbeidsmøter.  

 1.11.23. 

Innplassering og 
rekruttering 

Ut fra de regelverk som finnes, innplassere og 
gjennomføre nødvendige rekrutteringsprosesser. 

 1.1.24 

Studentrepresentasjon Gjennomgå representasjon og møteplasser for 
studentmedvirkning  

 1.12.23 

Definere faglig 
organisering 

Gjennomgå og verifisere at dagens organisering i de 
ulike skolene kan videreføres. 

 15.10.23 

Definere administrativ 
organisering 

Gjennomgå og definere administrativ organisering 
på fakultetsnivå. Gjennomgå roller, ansvar, 
kompetanse og prosesser. 

 15.11.23. 

Definere teknisk 
organisering 

Gjennomgå og definere teknisk organisering på 
fakultetsnivå. Gjennomgå roller, ansvar, 
kompetanse og prosesser. 

 15.11.23. 

Samarbeid 

Definere prioriterte 
samarbeid å iverksette 

Gjennomgå og oppdatere oversikt over 
samarbeidsmuligheter fra arbeidsgruppene.  

 1.1.24 

Samlokalisering 

Etablere plan for 
samlokalisering 

  1.12.23 
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2 BAKGRUNN  

Utdanning og forskning innen film, tv og spill er i dag organisert i to fakulteter ved Høgskolen 

i Innlandet. Den norske filmskolen er et eget fakultet, mens TV-skolen og Spillskolen utgjør 

Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi, AMEK. 

Styret ved Høgskolen i Innlandet ønsker økt samarbeid mellom fakultetene, og har bedt om 

at dette utredes.  

Arbeidet med utredningen startet opp høsten 2022. Dekanene ved fakultetene ledet 

prosessen. Medarbeidere ble engasjert i arbeidsgrupper som ga innspill. Studentene ble 

informert og invitert til å gi tilbakemeldinger. Saken ble diskutert i fakultetsråd hvor også 

eksterne aktører deltar, og i formelle fora internt ved høgskolen.  

Våren 2023 leverte dekanene sin rapport med en anbefaling til rektor. 

Dekanenes rapport og anbefaling ble sendt på bred høring hvor både ansatte, studenter, 

film-, tv-, spillbransje og andre interesserte ble invitert til å gi innspill. Høringsfristen var 15. 

september 2023, og alle høringsinnspillene ble offentlige fra mandag 18. september.  
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3 HØRINGSSEKRETARIATET 

Det ble opprettet et høringssekretariat for å sammenfatte høringsinnspillene. 

Høringssekretariatets mandat var følgende: «levere en samlet gjennomgang av de 

perspektivene som kommer frem i høringsuttalelsene. (...) Sekretariatet skal strukturere 

momenter emnevis slik at alle spørsmål og for- og motargumenter knyttet til vurderinger og 

anbefalinger i dekanenes rapport tas med. Oppsummeringen skal leveres til rektor og sikre 

at relevante høringsinnspill tas med i det videre arbeidet med saken. (...) Sekretariatet skal 

ikke fremme egne vurderinger, anbefalinger eller konklusjoner.» 

Sekretariatet ledes av en ekstern representant utpekt av høgskolens ledelse. Leders rolle vil 

primært være å fasilitere og strukturere gjennomgang, samt være en moderator som holder 

fast i mandatet. 

I løpet av prosessen ble det besluttet at sekretariatet ikke skulle behandle faktafeil, men 

høringssekretariatet ønsker å påpeke at det forekommer ulike virkelighetsoppfatninger og 

regelrette faktafeil som bør vurderes av mottaker hvordan skal adresseres.  

Denne oppsummeringsrapporten er strukturert i tråd med dekanenes rapporttematikk. Under 

hvert tema presenteres en oppsummering med sitater fra høringssvarene, kategorisert etter 

type høringssvar. Hvert kapittel inneholder også eventuelle avklaringsbehov og forbehold 

knyttet til det spesifikke temaet. 

I tillegg inkluderer rapporten et eget kapittel som tar for seg forbehold og spørsmål knyttet til 

sitater som ikke enkelt kan kategoriseres under de andre overskriftene eller forhold som ikke 

ble berørt i dekanenes rapport, men som ble presentert i høringsinnspillene. 

Høringssekretariatet legger til grunn at høringssvarene, i tillegg til denne rapporten, 

blir lest i sin helhet for å sikre at alle nyanser og all kontekst kommer med. Vi 

oppfordrer også leserne av denne rapporten til å ha kapittel «4.1 Liste over 

høringssvar» lett tilgjengelig, da det er henvist til høringssvarenes nummer 

gjennomgående.  

3.1 Medlemmer av høringssekretariatet 
Høringssekretariatet besto av: 

- 1 representant fra hver av DNFs og AMEKs ledergrupper 

- 1 representant fra faglige ansatte ved DNF og AMEK 

- 1 representant fra tekniske og administrativt ansatte ved DNF og AMEK 

- 1 representant fra studenter ved DNF – bachelor, DNF-master, AMEK-TV-skolen og 

AMEK-Spillskolen 

- 1 leder av høringssekretariatet (skulle være ekstern og upartisk) 

Medlemmene av høringssekretariatet ble utpekt av sine respektive fakulteter eller grupper. 

De ble også oppfordret til å foreslå en leder for sekretariatet. Noen av de representerte 

gruppene utnevnte også vara-representanter, ettersom de innså at den utpekte 

representanten ikke alltid kunne delta på alle møtene. HINN valgte lederen av 

høringssekretariatet basert på innspillene som kom fra de representerte gruppene. 
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3.2 Oversikt over høringssekretariatets medlemmer og møtedeltakelse 

Navn Fakultet Rolle 13.okt 20.okt 26.okt 03.nov 

Jo Sondre Moseng AMEK Representant for ledergruppe   X X X 

Guro Hagen AMEK Representant for TA-ansatte     X X 

Marcus Pedersen AMEK Studentrepresentant TV-skolen     X   

Bendik Stubstad Henriksen AMEK Representant for faglig ansatte X     X 

Ida Eitrheim AMEK Studentrepresentant Spillskolen   X   X 

Andres Dreyer AMEK Vararepresentant for faglig ansatte   X     

Fredrik Graver DNF Representant for ledergruppe X X X X 

Arild Andresen DNF Representant for faglig ansatte     X X 

Hans Josef Tandsether DNF Representant for TA-ansatte   X X X 

Jens Dahle-Granli DNF Studentrepresentant bachelor X X   X 

Anne Lund 
Benjamin Mosli 

DNF 
Studentrepresentant master  
(deler på rollen) 

  
X 
  

  X 

Are Syvertsen DNF Vararepresentant for faglig ansatte X X     

Ada Moe Fause DNF Vararepresentant for TA-ansatte X       

Kristin Hellebust Ekstern Leder av sekretariat X X X X 

Sunniva Buseth Kåpvik HA Høringssekretariatssekretær X X X X 

3.3 Hvordan høringssekretariatet har jobbet 
Sekretariatet har arbeidet individuelt med avtalte oppgaver og har møttes til fire 

arbeidsmøter: To heldagsmøter som ble holdt på Hamar den 13. og 20. oktober, og to 

digitale møter den 26. oktober og den 3. november. Siste møte ble forsøkt avholdt fysisk, 

men grunnet tette kalendere hos medlemmene i sekretariatet måtte dette avholdes digitalt. 

Under prosessen ble det diskutert med HINN behovet for å ha en forsvarlig prosess med 

ferdigstillelsen av rapporten, sett hen til den store arbeidsmengden som forelå. Medlemmene 

i sekretariatet måtte både ha tid til å kvalitetssikre rapporten og til å finne passende tidspunkt 

hvor samtlige av medlemmene i sekretariatet kunne stille for den endelige godkjennelsen.  

Det har vært store utfordringer med å samle alle medlemmene, som har ført til at noen ikke 

har fått anledning til å delta i diskusjonene på møtene og bidratt til formvalg på rapport. Etter 

hvert møte har imidlertid fyldige referater blitt distribuert, som har sikret at medlemmene som 

ikke kunne være til stede, kunne holde seg oppdatert om arbeidet, bidra med innspill og delta 

i prosessen. I tillegg har lederen fulgt opp individuelle for å sikre avklaring av fremdriften og 

at alle ble inkludert. 

I de to første møtene gjennomgikk og klargjorde sekretariatet forventningene til prosessen 

med å utforme høringsrapporten, inkludert medlemmenes mandat, deltakelse og 

medbestemmelsesrett. Forventninger om at alle medlemmer i høringssekretariatet skal ha 

lest samtlige høringsinnspill ble gjentatt. Videre ble det understreket at sekretariatet har 

ansvaret for å inkludere relevante innspill og presentere dem på en nøytral og oversiktlig 

måte for mottakerne av rapporten, uten å fremme egne vurderinger, anbefalinger eller 

konklusjoner. Det ble også tydeliggjort at samtlige medlemmer i sekretariatet har ansvar for å 

kvalitetssikre rapporten. 

Sekretariatet besluttet å avgrense arbeidet med å behandle faktafeil, men ønsker å påpeke 

at det forekommer ulike virkelighetsoppfatninger og regelrette faktafeil som bør vurderes av 

mottaker hvordan skal adresseres. 
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Før første møte hadde leder og sekretær for høringssekretariatet utarbeidet en foreløpig 

oppsummering av alle høringsinnspillene i en "sitatrapport", som skulle fungere som 

grunnlag for videre arbeide. Sitat-rapporten grupperte innspill og argumenter etter emne 

under relevante overskrifter som var basert på dekanenes rapport. Alle andre temaer ble 

samlet under en overskrift kalt "andre forhold." I tillegg ble avsenderne av høringsinnspillene 

kategorisert, for eksempel som "fagmiljø AMEK og DNF" og "studentgrupper." 

Den midlertidige sitat-rapporten ble distribuert før det første møtet. For å sikre inkludering av 

alle relevante sitater/innspill for det videre arbeidet, ble gjennomgang av samtlige 

høringsinnspill fordelt blant møtedeltakerne. Medlemmer som ikke kunne delta i møtet, fikk i 

ettertid muligheten til å kvalitetssikre og inkludere sitat.  

Det ble også diskutert arbeidet fremover og hvordan vi best mulig skulle få frem de relevante 

innspillene og argumentene i en endelig rapport. Det ble i første omgang enighet om å lage 

et mer utfyllende sammendrag basert på de identifiserte sitatene/innspillene. Kapitler hvor 

sammendrag skulle utarbeides ble fordelt blant deltakerne i møtet og øvrige medlemmer som 

ønsket å bidra. 

Frem til neste møte fikk samtlige medlemmer i høringssekretariatet ansvar for å gå gjennom 

sitatrapporten og sjekke at alle relevante sitater var inkludert og var riktig kategorisert under 

aktuelle kapitler.  

I andre møte på Hamar ble det i tillegg til individuelt arbeide med å kvalitetssikre 

sitatrapporten og første utkast til rapport, igjen diskutert hvordan vi skulle utforme rapporten 

på best mulig måte. På bakgrunn av at det forelå en stor mengde innspill og argumenter var 

sekretariatet enige om at det var vanskelig å lage gode nøytrale oppsummeringer som sikret 

avsenders argumentasjon og kontekst. I tillegg var det begrenset hvilken kapasitet 

medlemmene har ved siden av fulltidsjobber/studier hvis vi skulle sikre en viss fremdrift i 

prosessen.  

Det ble vurdert om selve sitatene skulle inkluderes i høringsrapporten eller om vi skulle ha en 

egen oppsummeringsrapport med en sitatrapport som vedlegg. For å sikre objektivitet i 

oppsummeringen, at sekretariatet ikke må ytterligere ta stilling til de mer betente 

spørsmålene om hva som oppfyller relevanskravet, samt at rapporten skal gi leserne et 

bredere innblikk i høringssvarene og konteksten argumentene ble gitt i, besluttet 

sekretariatet å ha både oppsummering og sitater med i én rapport.  

Det var enighet om at rapporten skulle struktureres først med en oppsummering under hvert 

kapittel, deretter skal elementer som må avklares trekkes frem, og til slutt skal de utvalgte 

sitatene fremlegges sortert under kategorisering av avsender.  

Det ble enighet om at det under oppsummeringen hvis mulig, bør komme frem hvilke 

kategorier som mener hva. I tillegg skal høringssvarnummer stå i parentes bak, eksempel: 

(H1). Sekretariatet løftet også problemstillingen om hvordan høringssvarene skal 

kategoriseres og hvordan rekkefølgen på sitater fra disse kategoriseringene skal presentes. 

De ulike kategoriseringene ble avklart og det var enighet om at rekkefølgen på 

kategoriseringene skal fremlegges basert på prinsippet «innerst til ytterst»: Dvs. først 

høringssvar fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF, individuelle ansatte ved AMEK og 

DNF, studentgrupper, fakultetsråd, andre fakultet/avdelinger ved HINN, fagforeninger, 

bransjeorganisasjoner, forvaltningsorgan og til slutt eksterne grupperinger og individuelle fra 

bransjen.   
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I det første digitale møtet gikk vi gjennom status for arbeidet. Det ble reist spørsmål om 

inkludering av sitat fra artikler i Rushprint som høringssvar hadde vist til. Det ble besluttet at 

høringssekretariatet primært skulle ta for seg artikler skrevet av personer som ikke også 

hadde levert eget høringssvar. Deretter avklarte vi hvordan vi skulle sørge for at 

oppsummeringene som allerede var skrevet skulle oppdateres frem til de siste sitatene lå 

inne.  

Etter at samtlige kapitler ble ferdigstilt fikk medlemmene tid til å gjennomgå og kommentere 

rapporten digitalt, før det ble avholdt en samlet digital gjennomgang for å avdekke siste 

nødvendige endringer og tilføyelser. Resterende arbeid ble fordelt blant medlemmene og 

endelig rapport ble tilgjengeliggjort digitalt for endelig godkjenning av sekretariatet før 

overlevering. 
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4 ANTALL HØRINGSSVAR 

Det har kommet 52 høringssvar. Disse er kategorisert under fagmiljø og enheter ved AMEK 

og DNF (12 svar), individuelle ansatte ved AMEK og DNF (9 svar), studentgrupper (4 svar), 

fakultetsråd (2 svar), andre fakultet/avdelinger ved HINN (3 svar), fagforeninger ved HINN (2 

svar), bransjeorganisasjoner (7 svar), forvaltningsorgan (3 svar), og eksterne grupperinger 

og individuelle fra bransjen (10 svar).  

- Fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF (12 svar): H6: Fagmiljøet i film- og TV-

vitenskap, H14: Tekniske ledere ved DNF og AMEK, H19: AMEKs administrasjon, 

H20: Teknisk avdeling TV-skolen, H28: Dokumentarmiljøet på TV-skolen, H29: 

Faggruppe flerkamera ved TV-skolen, H30: Faglærere DNF, H31: Faggruppe ledelse 

ved TV-skolen, H32: TA-stab ved DNF, H33: Ph.d.-programmet FILMART, H49: 

Ansatte ved masterprogrammet på DNF, H50: TV-skolens ledergruppe. 

- Individuelle ansatte ved AMEK og DNF (9 svar): H2: Ole Hedemann, H5: Sindre 

Sæbø, H12: Lotte Mik-Meyer, H16: Charlotte Røhder Tvedt, H23: Nina Grünfeld, 

H24: Fredrik Graver, H26: Finn Gjerdrum, H34: Arthur Johansen, H40: Marit Christine 

Berg Strandvik. 

- Studentgrupper (4 svar): H41: Studenter BFA kull 13 ved DNF, H45: Tidligere 

studenter ved DNF, H48: Studenter BFA kull 14 ved DNF, H51: Studenter MFA ved 

DNF. 

- Fakultetsråd (2 svar): H17: Fakultetsrådet ved AMEK, H42: Fakultetsrådet ved DNF. 

- Andre fakultet/avdelinger ved HINN (3 svar): H7: Handelshøgskolen Innlandet – 

Fakultet for økonomi og samfunnsvitenskap (HHS), H27: Fakultet for lærerutdanning 

og pedagogikk (LUP), H35: Økonomiavdelingen. 

- Fagforeninger ved HINN (2 svar): H25: Norsk tjenestemannslag (NTL) – fordelt i 

H25: NTL-HINN, H25: NTL-AMEK, og H25: NTL-DNF, H44: Forskerforbundet ved 

HINN. 

- Bransjeorganisasjoner (7 svar): H15: Foreningen Norske Filmfotografer, H18: 

Norsk filmforbund, H22: Norske Filmklippere, H36: Virke Produsentforening, H38: 

Norske filmregissører, H39: Det norske filmakademiet, H46: Dramatikerforbundet. 

- Forvaltningsorgan (3 svar): H1: Østnorsk filmsenter, H13: Viken filmsenter, H52: 

Innlandet fylkeskommune. 

- Eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen (10 svar): H3: Jan E. Lindvik, 

H4: Louise Beyer, H8: Hallvar Witzø, H9: Wibecke Rønseth, H10: Katarina Launing, 

H11: Mirja Melberg, H21: Kjell Vassdal og Inge-Lise Langfeldt, H37: Solveig Nuin 

Stephens, H43: Barbora Hollan, H47: Maria Sødahl & kolleger.  
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4.1 Liste over høringssvar 

NR   HVEM 

H1 Østnorsk filmsenter 

H2 Ole Hedemann – Professor AMEK/TV-skolen 

H3 Jan E. Lindvik – Professor emerita DNF 

H4 Louise Beyer – Bransje/alumna DNF 

H5 Sindre Sæbø – TA-ansatt DNF 

H6 Fagmiljø film- og TV-vitenskap 

H7 Handelshøgskolen Innlandet - fakultet for økonomi og samfunnvitenskap (HHS) 

H8 Hallvar Witzø – Bransje/alumnus DNF 

H9 Wibecke Rønseth – Bransje/alumna DNF 

H10 Katarina Launing – Bransje/alumna DNF 

H11 Mirja Melberg – Bransje/alumna DNF 

H12 Lotte Mik-Meyer – Professor DNF 

H13 Viken Filmsenter 

H14 Tekniske ledere ved DNF og AMEK 

H15 Foreningen Norske Filmfotografer 

H16 Charlotte Røhder Tvedt – Førstelektor DNF 

H17 Fakultetsrådet ved AMEK 

H18 Norsk Filmforbund 

H19 AMEKS administrasjon 

H20 Teknisk avdeling TV-skolen 

H21 Kjell Vassdal og Inge-Lise Langfeldt – Bransje og tidligere professorer ved DNF 

H22 Norske Filmklippere 

H23 Nina Grünfeld – Prodekan KU og FoU 

H24 Fredrik Graver – Undervisningsleder DNF 

H25 NTL - Norsk Tjenestemannslag  

  H25: NTL-HINN - Fra hovedtillitsvalgt ved HINN  

  H25: NTL-AMEK - Fra fakultetstillitsvalgt ved AMEK 

  H25: NTL-DNF - Fra tillitsvalgt ved DNF 

H26 Finn Gjerdrum – Professor II DNF 

H27 Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk 

H28 Dokumentarmiljøet på TV-skolen 

H29 Faggruppe flerkamera ved TV-skolen 

H30 Faglærere DNF 

H31 Faggruppe ledelse ved TV-skolen 

H32 TA-stab ved Den norske filmskolen  

H33 Ph.d.-programmet FILMART 

H34 Arthur Johansen – Professor DNF 

H35 Økonomiavdelingen v/økonomidirektør 
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H36 Virke Produsentforening 

H37 Solveig Nuin Stephens – Bransje/alumna DNF 

H38 Norske Filmregissører 

H39 Det norske filmakademiet 

H40 Marit Christine Berg Strandvik – Instituttleder Spillskolen 

H41 Studenter BA kull 13 ved Den norske filmskolen 

H42 Fakultetsrådet ved DNF 

H43 Barbora Hollan – Bransje/alumna DNF 

H44 Forskerforbundet ved Høgskolen i Innlandet 

H45 Tidligere studenter ved Den norske filmskolen 

H46 Dramatikerforbundet 

H47 

Maria Sødahl & kollegaer – Bransje – Maria Sødahl, Erlend Loe, Marianne 
Ulrichsen, Joachim Trier, Dag Johan Haugerud, Erik Skjoldbjærg, Pål Sletaune, 
Marius Holst, Gisle Tveito, Hans Petter Moland, Sara Johnsen, Eskil Vogt, Mona 
Johanna Hoel, Sturla Brandt Grøvlen, Jens Christian Fodstad 

H48 Studenter BA kull 14 ved Den norske filmskolen 

H49 Ansatte ved masterprogrammet på Den norske filmskolen 

H50 TV-skolens ledergruppe 

H51 Masterstudenter ved Den norske filmskolen 

  H51A - Vedlegg fra Rushprint - Studenter BFA DNF 

  H51B - Vedlegg fra Rushprint - Karin Julsrud 

  H51C - Vedlegg fra Rushprint - Frederick P.N. Howard 

  H51D - Vedlegg fra Rushprint - Jan Elisabeth Lindvik 

  H51E - Vedlegg fra Rushprint - Fagansatte DNF 

  H51F - Vedlegg fra Rushprint - Redaksjonen 

  H51G - Vedlegg fra Rushprint - Studenter DNF 

  H51H - Vedlegg fra Rushprint - Fagansatte DNF 

  H51I - Vedlegg fra Rushprint - Bransjeaktører 

  H51J - Vedlegg fra Rushprint - Studenter BFA DNF 

  H51K - Vedlegg fra Rushprint - Fagansatte BFA DNF 

  H51L - Vedlegg fra Rushprint - Jan Elisabeth Lindvik 

  H51M - Vedlegg fra Rushprint - John Christian Rosenlund 

H52 Innlandet fylkeskommune 
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5 PROSESS OG INVOLVERING 

I de høringssvarene der prosess og involvering eksplisitt har blitt omtalt, så skriver flertallet 

av disse om en opplevelse av prosessen som i varierende grad mindre god, og flere reiser 

en del bekymringer og/eller kritiske spørsmål rundt spesielt prosessen. 

Flere av disse trekker frem strukturelle problemer med prosessen, som har ført til slitasje og 

mye støy, og at rapporten mangler konsekvensanalyse, faglig forankring og en konkret plan 

for gjennomføring. Disse innspillene representerer et bredt spekter, inkludert 

bransjeorganisasjoner, forvaltningsorgan, fakultetsråd ved DNF, individuelle fra bransjen, 

samt ansatte og studenter ved DNF (H5, H13, H15, H18, H19, H22, H24, H25, H28, H30, 

H32, H34, H37, H38, H39, H41, H42, H44, H47, H48, H49, H51, H51H). 

Noen av innspillene fra ansatte ved AMEK har uttrykt en bekymring for at prosessen har tatt 

for lang tid (H19, H25-AMEK), mens flertallet av høringssvarene skulle ha ønsket mer tid 

(H22, H24, H25-DNF, H37, H38, H41, H42).  

Et fåtall skriver at de har opplevd prosessen som god (H7, H40, H50), med kommentarer, 

mens noen få er eksplisitt helt nøytrale (H52) eller delt (H25). Disse innspillene kommer i stor 

grad fra andre fakulteter på HINN, AMEK, forvaltningsorgan og fagforeninger 

Grupperinger av ansatte og studenter ved Filmskolen og fakultetsrådet til DNF gir uttrykk for 

at deres spørsmål, innspill og forsøk på å bli hørt er blitt ignorert, og flere 

bransjeorganisasjoner retter kritikk mot prosessen av samme grunn. H15, H18, H30, H32, 

H38, H39, H41, H42, H49, H51, H51H. 

Flere av høringssvarene omtaler ikke prosess og involvering eksplisitt, men det kan i flere 

svar leses en del mellom linjene som har relevans for oppfattelsen av prosess og involvering 

i høringssvarene. 

5.1 Avklaringsbehov/forbehold 
I flere innspill fra ansatte og fagmiljøer, primært fra DNF, pekes det på at det i prosessen ikke 

har blitt gjort noen økonomiske prognoser og konsekvensanalyser (H24, H30, H32, H34, 

H49), mens TV-skolens ledergruppe peker på at dette nettopp er høringens funksjon – at 

berørte parter skal kunne gi tilbakemelding på innholdet i rapporten (H50). Noen etterlyser en 

mer konkret begrunnelse fra HINN for hvorfor en sammenslåing er ønsket (H5, H24, H49). 

Spillskolens instituttleder forventer at alle likestilles når det gjelder faglig aktiviteter, 

ressurser, administrativ støtte og tilstedeværelse på Campus (H40). 

Flere av innspillene fra studentene uttrykker en bekymring rundt prosessen, og etterlyser 

konkrete planer for hvordan en eventuell sammenslåing skal skje, og hvordan den vil påvirke 

skolene (H41, H48, H51). De etterlyser også konkrete konsekvensanalyser. 

I innspillet fra Fakultetsrådet ved DNF krever de en grundigere prosess og utredning før en 

eventuell fusjon blir vedtatt (H42), og opplever seg overkjørt når det kommer til prosess og 

strategiske diskusjoner. 

Flere bransjeorganisasjoner uttrykker en bekymring for at prosessen ikke har vært godt nok 

faglig forankret, og at studenter og ansatte ikke i god nok grad har blitt involvert og hørt (H15, 

H18, H22, H38, H39)   
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Fagforeningenes bemerkninger går på at prosessen har vært belastende for de ansatte, og 

at arbeidsmiljøet i løpet av prosessen tidvis har vært preget av uro og usikkerhet. De peker 

på viktigheten av at de ansatte må ivaretas og involveres i prosessen, og at Vernetjenesten 

også må involveres (H25, H44). Det bemerkes også at en del ansatte er organisert utenfor 

det ordinære tillitsvalgtapparatet, og ikke deltar i ID- og IDF-møter – og disse bør også 

involveres og kobles på i prosessen via sine organisasjoner og bransjeforeninger.  

5.2 Sitater fra høringssvar 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Det er store bekymringer knyttet til prosessen, som har vært utfordrende og preget av støy 

og konflikter. (…) Prosessen frem til et vedtak har tatt for lang tid og sliter på de ansatte. Vi 

trenger et endelig vedtak i 2023. Deretter kommer prosessen for hvordan dette 

gjennomføres.» (H19: AMEKs administrasjon). 

«(…) vi vil uttrykke vår bekymring for et framtidig arbeidsklima dersom ledelsen ikke tar tak i 

noen alvorlige utfordringer som har blitt synliggjort i løpet av denne prosessen, blant annet i 

diverse Rushprint-innlegg preget av faktafeil og ulike misoppfatninger.» (H28: 

Dokumentarmiljøet TV-skolen). 

«[Om arbeidsgruppene] Det var ingen tilstedeværende prosessleder, og kvaliteten i 

utredningen varierte fra gruppe til gruppe. Et gjennomgående trekk for arbeidet var likevel at 

konklusjonene de har kommet med inneholdt nyanser og forbehold som dekanenes rapport 

ikke reflekterer. (…) Det er nødvendig at utredningene i arbeidsgruppene hensyntas, og at 

en eventuell sammenslåing må ha sterke faglige begrunnelser, samt reell forankring i 

fagmiljøene på de tre skolene.» (H30: Faglærere DNF). 

«Rapporten inneholder ingen former for økonomiske prognoser, beregninger eller 

forsikringer, selv ikke for den nærmeste fremtid.» (H30: Faglærere DNF). 

«Rapporten verken bekrefter eller drøfter DNFs identitet på tilfredsstillende vis. Snarere 

virker det som om den forsøker å skrive de tre utdanningene sammen. Påståtte likheter og 

synergier vektlegges tungt, uten konkrete argumenter eller eksempler. Dette etterlater et 

inntrykk av sviktende forståelse for tre helt ulike utdannelser, fagfelt og bransjepraksiser.» 

(H30: Faglærere DNF-behandles også i kap.8). 

«Filmskolens fagansatte har ikke konkludert i spørsmålet om sammenslåing. Vi har gjentatte 

ganger både i interne og offentlige fora gitt tydelig uttrykk for det som er vår 

hovedinnvending: at dekanenes rapport etterlater for mange og for store uavklarte spørsmål 

knyttet til konsekvenser av en eventuell sammenslåing. Det gjelder økonomiske, 

organisatoriske, pedagogiske så vel som kunstfaglige forhold.» (H30: Faglærere DNF). 

«Vi mener (…) at tidspresset som hittil har preget prosessen har resultert i en rapport som 

mangler både en skikkelig konsekvensanalyse og en plan for hvordan skolene skal styrkes 

og bevares i tråd med målene i rapporten ved en eventuell sammenslåing.» (H32: TA-stab 

DNF). 

«Prosessen vi har vært inne i så langt har skapt mye uro blant mange ansatte og studenter 

ved alle skolene. Uansett utfall må samarbeid få vokse frem naturlig og ikke tvinges frem 

begrunnet i organisatoriske grep, uten forankring hos de ansatte, da dette kan gå ytterligere 

ut over både studiekvalitet og arbeidsmiljø.» (H32: TA-stab DNF). 
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«Utredningsarbeidet er usystematisk og udokumentert. Man har ikke forklart behovet for 

endring. Ikke definert kvaliteter som skal ivaretas eller kvaliteter man søker, 

konkretiseringsnivået i den foreslåtte strukturen er for lavt til at man kan overskue 

konsekvensene ved innføringen, alternative løsninger til anbefalingen er ikke undersøkt, 

mulige negative (og positive) konsekvenser ved endringer er ikke undersøkt tilstrekkelig.» 

(H49: Ansatte MFA DNF). 

«Når man da setter i gang et åpenbart kontroversielt utredningsarbeid med kort frist og to 

nyansatte dekaner som ikke har rukket å gjøre seg kjent med sine respektive skoler og 

fagmiljøer, kan ikke det oppfattes som noe annet enn et ønske om å overkjøre eventuell 

motstand internt i skolemiljøene.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

«Man burde også kartlegge tidligere interne erfaringer ved å referatføre intervjuer med 

tidligere rektorer ved HINN og tidligere dekaner ved de involverte skolene, man burde 

tilsvarende innhente erfaringer fra andre små fakulteter i store institusjoner, fra andre 

fakulteter som har gjennomgått fusjoner, og man burde om mulig undersøke virksomheten 

ved flere sammenliknbare institusjoner enn bare KMD ved UiB.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

«Vi anbefaler at styret eller rektoratet går tilbake til start og begynner med en ordentlig 

problembeskrivelse, som inkluderer en grundig beskrivelse av dagens kvaliteter og 

problemer ved den enkelte skole. Det er avgjørende at man finner ut om det finnes et 

problem. Dette bør gjøres i tett samarbeid med både dekaner, fagmiljø, TA-ansatte, 

studenter og eksterne aktører.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

«Rapporten har vært gjenstand for en bred høringsprosess ved Institutt for TV-utdanninger 

(TV-skolen). Den har vært diskutert i plenum i gjentatte møter i perioden juni-september 

2023. For å sikre bredest mulig medvirkning i høringsprosessen ble det besluttet at TV-

skolens ulike faggrupper (inkludert teknisk stab) skriver sine egne høringssvar.» (H50: TV-

skolens ledergruppe). 

«Først har vi (…) behov for å skrive noen ord om selve prosessen: Rapporten som er sendt 

ut på høring er svar på en bestilling gitt av rektor på vegnet av styret ved Høgskolen i 

Innlandet (HINN). Den inneholder både beskrivelser, analyser, vurderinger og argumenter av 

sakskomplekset. (…) Rapporten har allerede rukket å bli offentlig kritisert. Det hevdes at 

rapporten ikke er detaljert nok, og at det ikke er foretatt grundig nok konsekvensutredning av 

de ulike forslagene. Men det er nettopp dette som er høringers funksjon – at berørte parter 

skal kunne gi tilbakemelding på innholdet i rapporten, fylle inn det de mener er viktig men 

utelatt informasjon, nyansere rapportens analyser og vurderinger, og synliggjøre hvilke 

konsekvenser forslagene har for den enkelte part. Man kan ikke forvente av en slik rapport at 

den skal ha utredet alle tenkelige detaljer og eventualiteter som måtte dukke opp i 

forbindelse med en sammenslåing av to enheter innenfor samme organisasjon.» (H50: TV-

skolens ledergruppe). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Hovedinnvendingen min er at hele prosessen med sammenslåing av DNF og AMEK er 

pådyttet fra ledelsen ved HINN, har ingen klar begrunnelse, og er ikke noe Filmskolen selv 

har signalisert at vi ønsker eller trenger.» (H5: Sindre Sæbø-TA-ansatt DNF). 

«Det er uhyre respektløst av HINN å tre en sånn prosess ned over hodet på oss, når 

resultatet av prosessen kan true hele Filmskolens eksistens. Nettopp det er paradoksalt, 
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siden rektor selv hevder at Filmskolen er selve ledestjernen de ønsker å løfte frem og sole 

seg i glansen av» (H5: Sindre Sæbø-TA-ansatt DNF). 

«På et overordnet plan fremstår denne prosessen som bakvendt, noe som også kan forklare 

mye av motstanden og frustrasjonen som har kommet. Det er godt kjent at HINNs styre og 

rektorat ønsker sammenslåing, men det har ikke vært forklart hvorfor det er ønsket.» (H24: 

Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF). 

«Det har også kommet tydelig frem i den prosessen som har vært siden høsten 2022 at det 

fremdeles eksisterer store kulturforskjeller mellom fakultetene, kanskje spesielt mellom 

Filmskolen og TV-skolen.» (H24: Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF). 

«Konklusjonen er at rapporten er for svak og for mangelfull til å gi grunnlag for en konklusjon, 

er basert på en forhastet og dårlig fundert prosess, og dersom arbeidet med en 

sammenslåing skal fortsette på en måte som viser at HINN tar sitt nasjonale ansvar for norsk 

filmutdanning på alvor, så må det først gjennomføres en grundig utredning som belyser 

faglige, administrative og økonomiske konsekvenser fra både positive og negative sider. En 

slik utredning må forankres i fagmiljø og bransje, og behandles i alle formelle organ på en 

etterrettelig måte.» (H24: Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF-deler av sitat også 

behandlet i kap.15). 

«(…) Prosessen må være mye grundigere før man kan ta en kvalifisert avgjørelse, sier de 

[studenter og fagansatte].» (H34: Arthur Johansen-Prof. DNF). 

«Spillskolen har gjennom hele prosessen stilt seg positivt til fusjon, men forventer at alle 

likestilles under et fakultet, både når det gjelder faglige aktiviteter, ressurser, administrativ 

støtte og tilstedeværelse på Campus». (H40: Marit Christine Berg Strandvik-Instituttleder 

AMEK). 

Innspill fra studentgrupper 

«Vårt engasjement for den nåværende prosessen, kommer av et ønske om å på best mulig 

vis ivareta kvaliteten ved Den norske filmskolen, de fremtidige studentene ved den, 

fremtidens filmfelt, filmkunstnere, og norsk film. Vi har ikke sett at dette er blitt gjort ved DNF 

eller HINN det siste året. Vi frykter en forhastet og irreversibel avgjørelse, gjort uten 

forståelse for hva filmutdanning og film er.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Det understrekes også at rektor ved høgskolen, Peer-Jacob Svenkerud, har uttalt både 

offentlig og i interne møter at sammenslåingen overhodet ikke har noe med 

universitetsstatus å gjøre. Vi forstår det som om, at rektor er uenig med påstander i 

rapporten, og synes det er urovekkende at rektor ved Høgskolen og dekanene allerede nå er 

uenige om hva slags prosesser som foregår og påvirker situasjonen. Det virker usaklig. (Et 

forslag er selvfølgelig at denne rapporten ikke signeres av rektor før han er enig med 

innholdet)» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Vi studenter mener at den student, bransje og faglærermedvirkning som det blir henvist til i 

rapporten er svært misvisende, og på grensen til usann. I forhold til studentmedvirkning, så 

er den på ingen måte representativ i forhold til hvor mye vi har forsøkt, på eget initiativ, å 

komme med innspill i rapporten/forstå prosessen. Vår dekan startet med å ikke inkludere oss 

i endringene som foregikk på vår skole. Vi måtte selv kjempe om lov for å forstå og stille 

spørsmål. Etter det har dekanen gitt oss løfter om at våre innspill skal inkluderes i rapporten, 

for så å ikke inkludere dem. Denne type samarbeid gjør oss meget usikre på om studentenes 

tanker overhodet er relevante for dekanene. Dette synes vi er bekymringsverdig, da vi vil 
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påstå at studentene kjenner bedre til skolen de går på enn noen andre.» (H41: Studenter 

BFA kull 13 DNF). 

«Hverken i rapporten eller i løpet av utredningen har vi blitt presentert detaljerte planer som 

sier noe som hvordan sammenslåingen skal skje og hvordan det vil påvirke skolene. Vi 

trenger en plan som sier noe om dette før en beslutning kan tas. Vi mener planene burde 

ligge til grunne før rapporten ble skrevet. Vi foreslår at det nå blir laget planer som sier noe 

om hvordan sammenslåingen skal se ut, før rektor kommer med en anbefaling til styret.» 

(H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«(…) Rapporten fremstår unødig forhastet, den har ikke lyktes i å inkludere synspunkter fra 

studenter eller ansatte på tilfredsstillende vis, den inneholder ikke tilstrekkelige forsikringer 

for at DNF sin identitet og pedagogikk ivaretas under den nye konstruksjonen. (…) Vi har i 

løpet av våren 2023 etterspurt innsyn i rapportene fra arbeidsgruppene, uten respons. 

Hvorfor sier ikke rapporten noe om hvor mange av gruppene som stemte for modell A vs 

modell B? Studentene ble bedt om å ikke ta stilling til hvilken modell vi ønsket på ett av to 

møter vi hadde i forbindelse med utredningen, men blant bachelorstudentene på kull 13 et 

helt klart flertall som ønsker å beholde modell A.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«(…) mangelen på gjennomsiktighet med informasjon og belysning av argumenter både for 

og imot en sammenslåing, gjør det vanskelig å stole på at hensikten med sammenslåingen 

er til det beste for begge skolene.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Men vi vil gjerne henvise til følgende tekst i rapporten: ”Oppfattelsen gjennom prosessen er 

at de fleste ved AMEK og DNF, inkludert ledergruppene ved de to fakultetene, har uttrykt at 

de er positive og ser flest fordeler med en variant av modell B. Utredninger relatert til mulig 

sammenslåing av AMEK og DNF har vært gjennomført ved flere anledninger tidligere, også 

med vedtak om sammenslåing, uten at dette har vært effektuert.” Til denne påstand vil vi 

gjerne ha svar på følgende spørsmål: Når har disse utredningene blitt gjennomført? Hvem 

har stått for dem og hvordan har de blitt utført? Finnes det en konklusjon på disse 

utredningene og hvorfor er de ikke med i rapporten?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF) 

«Rapporten utreder ikke de forskjellige sidene av en eventuell sammenslåing tilstrekkelig, 

verken for eller mot. Dette gjelder tilnærmet alle punktene i rapporten, og der det finnes hint 

av utredning er dette på et overfladisk nivå i favør av en sammenslåing. Det foreligger heller 

ingen henvisning til lignende prosesser ved andre institusjoner der en sammenslåing har ført 

til enten det ene eller det andre». (K48: Studenter BA kull 14 ved DNF). 

«Vi er svært bekymret for at utredningen som ble lovet, ikke har vært god nok. At prosessen 

har vært av lavere kvalitet enn det vi forventer av en nasjonal høyskole, og at konklusjonen 

om et felles fakultet har vært forutinntatt og konkludert før utredningen var ferdig». (H51: 

Masterstudenter ved DNF). 

«Under fakultetsrådsmøtet i slutten av januar (27.01.2023) fremmes det nye bekymringer 

rundt prosessen. (…) Stadig (slutten av januar) snakkes det om at det skal bli en ryddig og 

god prosess – i fremtiden.» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

«Prosessen fra dekanene fikk oppdraget i juni 2022 og frem til anbefaling av sammenslåing, 

oppleves som svært mangelfull og rotete. Kritiske stemmer har blitt unnlatt. Fakultetsrådet 

ved DNF ønsket allerede i november tydelige konsekvensanalyser, samt å nedsette en 

arbeidsgruppe som skulle hjelpe til med arbeidet. Dette ble purret på i mars. Utifra 

dokumentene tilgjengelige for oss kan vi ikke se at dette har blitt gjennomført. Gjentatte 
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bekymringer for den faglige kvaliteten ved en eventuell sammenslåing (senest i 

fakultetsrådet i slutten av mars under SAK 13/23) blir heller ikke fulgt opp. (…) Som 

studenter ved Den norske filmskolen, opplever vi det som svært bekymringsverdig når 

studenter og ansatte på fakultetet kommer med bekymringsmeldinger uten at de blir tatt på 

alvor. Hvordan kan vi være trygge på at konklusjonen er riktig for skolen?» (H51: 

Masterstudenter ved DNF). 

«Under store deler av prosessen har det blitt forespurt en grundig utredning. Dette ønsket 

har kommet fra studenter, ansatte og fakultetsråd. Rapporten hevder at arbeidet med 

utredningen har fulgt prinsipper fra Regjerningens Instruks om utredning av statlige tiltak. I 

utredningsinstruksen punkt 4 står det: Hva er de positive og negative virkningene av 

tiltakene, hvor varige er de, og hvem blir berørt? I rapporten kommer det frem at det er 

nesten kun positive virkninger ved en fusjonering mellom AMEK og DNF. Vi finner ikke 

analyse av potensielle negative virkninger. Negative virkninger nevnes i hovedsak kun når 

det snakkes om å beholde dagens modell med to fakultet. Et eksempel på negativ virkning 

av en fusjonering er fra 4.5 [utredningsinstruksen]: «Utdanningsfeltet er i endring, og man 

kan bruke usikkerheten som et argument for å ikke endre på dagens organisering». Denne 

påstanden blir ikke tatt på alvor, og rapporten går videre uten å drøfte det.» (H51: 

Masterstudenter ved DNF). 

«Fakultetsråd, studenter, ansatte og bransje har hele veien spurt om en grundig 

konsekvensutredning. At dette ikke har blitt møtt mener vi er uakseptabelt for en offentlig 

høyskole. Om utredningen faktisk har fulgt Instruks for utredning av statlige tiltak, stiller vi 

spørsmål ved.» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

«Under 7.3 beskrives det at det i arbeidsgruppene blant de ansatte mars-april 2023 har blitt 

synliggjort “eksempler på arbeidsformer, tverrfaglighet og felles utvikling”. Under 6.2 skrives 

det at "de 19 arbeidsgruppene blant de ansatte peker på en rekke områder hvor et 

samarbeid mellom skolene både kunne og ville vært fruktbart". Vi spør oss hvilke områder? 

Hva slags samarbeidsmuligheter? Vi har etterspurt dokumenter som kan redegjøre for dette 

og som kan være med på å hjelpe oss ta stilling til anbefalingen. Vi har da fått beskjed fra 

dekan om at arbeidet med arbeidsgruppene "i liten grad er skriftliggjort".» (H51: 

Masterstudenter ved DNF). 

«På alle kritiske punkter er rapporten svak og unnvikende i formuleringene når det kommer til 

dette. Rapporten oppgir for eksempel ikke noen form for økonomiske prognoser eller 

beregninger, selv ikke for den nærmeste fremtid. Det er lett å se for seg at vi havner i en 

skvis mellom rasjonaliserings- og undervisningsbehov. Rapporten skjemmes i det store og 

det hele av mangel på drøfting og utredning.» (H51H: Vedlegg Rushprint - Fagansatte DNF). 

«Filmbransjen består stort sett av dårlig betalte frilans filmarbeidere som vet at vår neste 

suksess er avhengig av at man smiler og er positiv. Vi har ingen ansatte som får betalt for å 

skrive leserinnlegg og drive lobbyvirksomhet overfor politikerne. Vi synes derfor ikke i det 

offentlige rom, vi valgte levende bilder fordi vi kanskje er bedre på det visuelle fremfor å 

skrive artikler i avisen. Vårt talent er bak kamera. Det er ingen unnskyldning, men en 

forklaring på̊ hvorfor filmbransjen er den første posten på̊ statsbudsjettet som ryker når noe 

må̊ strykes, vi synes ikke, vår stemme er for svak. Filmskolen og bransjen er derfor et enkelt 

bytte som igjen overkjøres av skriveføre høgskolesystemer og lokale politikere som ikke har 

det samme bankende hjerte for filmen og filmkunsten. Vi er, 25 år etter at kampen syntes 

over, fremdeles livredde for å miste Den norske filmskolen.» (H51M: Vedlegg Rushprint - 

John Christian Rosenlund)  
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Innspill fra fakultetsråd 

«Fakultetsrådet ved DNF mener at prosessen bak den foreliggende rapporten har begynt i 

feil ende og at rapporten slik den foreligger bør settes til side. En ny, langt mer 

grunnleggende prosess og utredning bør igangsettes om målet er en vellykket fusjon» (H42: 

Fakultetsrådet DNF). 

«Videre er det tydelig at Fakultetsrådet har blitt forbigått i prosessen, der vi i liten grad 

kjenner oss igjen i rapportens innhold.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

«Rådet har over de siste årene møtt en stadig reduksjon i mandat og myndighet. Denne 

gangen opplever vi oss direkte overkjørt når det kommer til prosess, og kjenner i liten grad 

igjen de strategiske diskusjonene i rådet i den endelige rapporten. Dette svekker tilliten til 

rapporten og er en ytterligere bevegelse i retning av at rådet er i ferd med å bli et ubetydelig 

organ.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

«Dessverre har prosessen begynt i feil ende og hele rapporten som er ute til høring er svært 

mangelfull. (...) Det er svært uheldig om HINNs styre insisterer på å haste gjennom denne 

sammenslåingen på tvers av faglige og eksterne råd.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

«Det vi ser nå, er en prosess hvor konklusjonen synes å være bestemt på forhånd før den 

har blitt grundig vurdert. Fakultetsrådet, med sitt strategiske ansvar, kan umulig støtte dette 

forhastede initiativet uten en skikkelig vurdering av de nevnte kritiske elementene.» (H42: 

Fakultetsrådet DNF). 

Innspill fra andre fakultet/avdelinger ved HINN 

«Det er gjennomført en grundig utredningsprosess, med bred involvering, knyttet til 

spørsmålet om sammenslåing av Den norske filmskolen (DNF) og Fakultet for audiovisuelle 

medier og kreativ teknologi (AMEK). Rapporten som er skrevet er solid og faglig sterk, og 

HHS støtter anbefalingen om å danne et nytt felles fakultet. En sammenslåing vil skape 

nødvendig kraft i videre utvikling.» (H7: HHS). 

Innspill fra fagforeninger ved HINN 

«DNF-AMEK-prosessen blir beskrevet som belastende, utfordrende og forstyrrende for våre 

medlemmer. Arbeidsmiljøet ved DNF har det siste året vært preget av usikkerhet og vi vet at 

ansatte ser etter andre muligheter andre steder.» (H25: NTL-DNF). 

«Medlemmene har hatt svært ulik opplevelse av prosessen frem til nå, og det er forskjellige 

synspunkt på hvor godt ting har fungert og hva som burde vært gjort annerledes. Tillitsvalgte 

er av den oppfatningen at prosessen i det store og det hele har vært god, i den forstand at 

det har vært mange muligheter for medvirkning og fora for diskusjon. Det at prosessen har 

blitt dratt ut i tid med stadige utsettelser har skapt stor frustrasjon. Når det omsider tas en 

beslutning er det viktig at alle forplikter seg til å gjennomføre de vedtakene som er fattet og 

at vi kommer videre med andre prosesser.» (H25: NTL-AMEK). 

«[det er] veldig viktig at det gjennomføres gode prosesser og at involveringen er god. 

Vernetjenesten må involveres og saken må derfor tilbake til IDF med informasjon og drøfting 

med jevne mellomrom. (…) Arbeidsgiver må også være bevisst på at ansatte på DNF er 

organisert i organisasjoner og bransjeforeninger som er utenfor det ordinære 

tillitsvalgtapparatet og som med utgangspunkt i Hovedavtalen i Staten ikke deltar i ID- og 
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IDF-møter. Disse organisasjonene bør også involveres og kobles på i prosessen fram mot 

framtidig sammenslåing.» (H44: Forskerforbundet ved HINN). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«FNF er kritiske til at studenter og fagansatte ved Den norske filmskolen ikke har blitt hørt i 

prosessen. Dette er tilbakemeldinger vi stadig får, selv etter et halvt år med diskusjoner rundt 

rapporten og de foreslåtte endringene.» (H15: Foreningen norske filmfotografer). 

«(…) våre medlemmer på DNF opplever likevel at deres synspunkter ikke har blitt hørt. Dette 

er ikke som følge av manglende taletid, men heller at deres motforestillinger til prosessen 

og/eller innspill i gruppearbeid og/eller i andre fora verken er synliggjort eller 

realitetsbehandlet i rapporten som er sendt på høring. Rapporten fremstår derfor som ensidig 

argumenterende til støtte for dekanenes anbefaling.» (H18: Norsk filmforbund). 

«Våre medlemmer har etterspurt en grundigere behandling av alternative løsningsforslag og 

at flere aspekter ved en sammenslåing skulle konsekvensutredes nærmere.» (H18: Norsk 

Filmforbund). 

«Arbeidet med rapporten påberoper seg å følge prinsippene i Regjeringens Instruks om 

utredning av statlige tiltak, men vi kan ikke se at dette er gjort i tilfredsstillende grad.» (H18: 

Norsk filmforbund). 

«I NFK vekker det stor bekymring når fagansatte, studenter, samt representanter i 

fakultetsrådet og andre tidligere fagansatte mener at denne rapporten er forhastet. 

Spørsmålene er mange, og svarene er få om hvordan det hele skal arte seg. (…) Hvor er 

drøftingene for og imot?» (H22: Norske filmklippere). 

«Det er oppsiktsvekkende å høre studentenes opplevelse av at de i fellesmøte kun har hatt 

tillatelse til å komme med innspill som er til støtte for et økt samarbeid – hvor ingen 

innsigelser har vært tillatt eller ønsket velkommen – og at kollegiet nylig fikk forbud mot å 

stille spørsmål ved framleggingen av rapporten. Det er også kommet en rekke 

tilbakemeldinger fra ulike fokusgrupper om at deres sterke innsigelser mot både en 

sammenslåing og prosessen er fraværende i rapporten i sin helhet.» (H38: Norske 

filmregissører). 

«Da vi satt i møte i Bransjerådet med dekanene for Filmskolen og AMEK våren 2023 uttalte 

dekanen ved AMEK at «denne sammenslåingen skjer i juni – uansett» med henvisning til juni 

2023. Hva han mente med dette var ikke til å misforstå. Det er svært foruroligende at en så 

sentral aktør i utredningen og utformingen av rapporten konkluderer allerede på forhånd av 

prosessen, før alle instanser har kommet med sine innspill og før styret på HINN har fått 

vurdert saken og selv tatt en avgjørelse.» (H38: Norske filmregissører). 

«Rapporten fra 2023 fremstår dessverre svak, forhastet og unyansert og gjennomgående ser 

vi at den både fortrenger og nedtoner sterke motargumenter og innsigelser som har kommet 

under prosessen» (H38: Norske Filmregissører). 

«Filmskolen har vært, er og blir avhengig av et nært og godt samarbeid med det norske 

filmmiljøet som i denne saken ikke har blitt invitert inn i diskusjonen. Det er også svært 

beklagelig at verken flertallet av de fagansattes eller studentenes innsigelser mot 

konklusjonen i rapporten blir synliggjort, noe som svekker rapportens konklusjon.» (H39: Det 

norske filmakademiet). 

76/528



31/23 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi - 22/03113-24 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi : Høringssekretariatets oppsummeringsrapport - rettet

 
 

20 
 

Innspill fra forvaltningsorgan 

«Det har vært reist kritiske innvendinger til at forslaget om samling har vært forsert, toppstyrt, 

og uten faglig forankring eller tydelige garantier fra høyskolens ledelse. Vi tror det er klokt at 

prosessen ivaretar god og tilstrekkelig dialog om de omstridte temaene.» (H13: Viken 

filmsenter) 

«Fylkeskommunedirektøren anser ikke at organisering av fakultetene ved 

utdanningsinstitusjonene er noe Innlandet fylkeskommune skal mene for mye om. (…) 

Uavhengig av konklusjon på organisering av de audiovisuelle studiene ved høgskolen, bør 

prosessen lede til en styrking av kvalitet på studiene, tverrfaglig samarbeid og innovasjon 

innen feltet.» (H52: Innlandet fylkeskommune). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«(…) den formelle sammenslåingen skal tre i kraft fra 2024. Dette fremstår som en svært 

forhastet prosess, med svært lite tid til å avklare hvordan et eventuelt nytt fakultet skal 

fungere best mulig for alle tre skoler.» (H37: Solveig Nuin Stephens-Bransje/alumna DNF). 

«Kort sagt framstår prosessen bak rapporten om sammenslåing med AMEK som uredelig og 

motivene bak som ubegripelige. I en tid hvor den uavhengige filmen er truet av 

markedsstyrte produksjoner omtalt med det industrielt nedsettende ordet «content» - så må 

en statseid utdanningsinstitusjon kjenne sitt ansvar. Reaksjonene fra studentene, kollegiet og 

bransjen må forventes å bli tatt på alvor og høringsfristen om sammenslåingen utsettes. Noe 

annet vil være en bekreftelse på at prosessen ikke tåler dagens lys.» (H47: Maria Sødahl og 

kollegaer-Bransje). 
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6 TIDLIGERE UTREDNINGER OG PROSESSER 

Av de som har kommentert tidligere utredninger og prosesser så er det unison enighet om at 

dekanene sin rapport er for tynn og svak og mangler ordentlig konsekvensutredning (H24, 

H45, H51, H46). Flere peker også på at viktige spørsmål er ubesvart og må besvares før 

man konkluderer i saken (H24, H42, H46, H51) blant annet mener noen at man bør utrede 

kulturforskjeller (H24, H41). Flere peker på at man ikke kan legge tidligere faglige tunge 

utredninger til side for dagens rapport som de fleste mener er altfor tynn og svak og uten en 

drøftingsdel (H38, H45, H46). 

Det blir også stilt spørsmål ved hvordan dekanene sin argumentasjon konkluderer med å 

være for en sammenslåing, da noen mener at samme argumentasjon like gjerne kunne endt 

med motsatt konklusjon, altså mot sammenslåing (H51). 

6.1 Sitater fra høringssvar 
Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Før en sammenslåing kan vedtas må det gjennomføres en utredning som ser på 

kulturforskjellene avdekket i disse 3 tidligere forsøkene, og vurdere hvordan disse er i dag.» 

(H24: Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF). 

Innspill fra studentgrupper 

«Det har med jevne mellomrom kommet forslag om sammenslåing mellom Filmskolen og 

TV-fagene på Høyskolen i Innlandet. Tre utredninger har slått fast at det ville svekke 

Filmskolens utdanninger. […] De grundige utredningene som har vært gjennomført tidligere 

kan ikke settes til side av en svært tynn rapport, uten forankring i den bransjen som skal ta 

imot studentene når de er ferdig utdannet. Vi mener man nå er i ferd med å avvikle Den 

norske filmskolen slik den ble vedtattopprettet av Stortinget i 1992.» (H45: Tidligere 

studenter DNF). 

«Under 3.6: Tidligere utredninger og prosesser, nevnes det at det i 2017 også ble drøftet et 

felles fakultet. Det ble utsatt bl.a. fordi CEFIMA ble opprettet med en forutsetning om aktive 

samarbeidsrelasjoner mellom fakultetene. Senere mistet CEFIMA finansieringen på 

bakgrunn av evaluering som viste manglende opparbeidet samarbeid og resultater. I 

rapporten konkluderes det deretter med at «grunnlaget og argumentasjonen for å 

opprettholde to fakultet ble svekket. Vi spør oss hvorfor dekanene konkluderer slik? Kunne 

ikke konklusjonen også vært at det ikke er faglig grunnlag og ønske om samarbeid? Hvorfor 

er fraværet av fungerende samarbeid i dette tiltaket et argument for felles fakultet i dag?» 

(H51: Masterstudenter ved DNF). 

«Under 4.1: Opprettelsen av film- og fjernsynsutdanningen, konkluderes det med at: 

«Virksomhetsideen til film- og fjernsynsutdanningen ble av planleggingsgruppen beskrevet 

med en oppsummering som indikerer at etableringen av et felles fakultet for filmskolen, TV-

skolen og spillskolen på mange måter vil være å fullføre den ambisjonen Stortinget og 

planleggingsgruppen hadde». [Fra bilde: Virksomhetsidé. Film- og fjernsynsutdanningen ved 

Høgskolen i Lillehammer har som overordnet mål: å ivareta kunstens tradisjon og fornyelse i 

film, fjernsyn og beslektede medier, å utdanne høyt kvalifiserte yrkesutøvere for de berørte 

bransjer, å utvikle et samfunnsnyttig kompetansesenter, å være en virksom kraft innen 

kulturlivet og massemediasamfunnet, å drive utdanning på høyt nivå, også sammenlignet 

med internasjonale læresteder.] Dette utdypes ikke videre og det er helt uforståelig for oss 
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hvordan dekanene kan konkludere med at et nytt fakultet «på mange måter vil være å 

fullføre» de overordnede målene som er listet opp.» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Utredningen er faglig tynn og mangler en reell og troverdig drøftingsdel. Negative 

konsekvenser er ikke beskrevet på en oppriktig måte. Utredningen viser til fordeler med en 

sammenslåing vil ha for HINN, men viser ingen åpenbare fordeler for DNF, bransjen eller 

samfunnet. Tidligere rapporter og utredninger har vært grundigere, de har brukt lengre tid, og 

kommet til motsatt konklusjon. Fordeler og ulemper må veies mot hverandre.» (H46: 

Dramatikerforbundet). 

6.2 Aaberge-utvalget 
Av høringssvarene som kommenterer Aaberge-utvalget så er det ett høringssvar som mener 

at sammenslåing av DNF og AMEK er i samråd med konklusjonen til Aaberge-utvalget 

(H28). Resten av høringssvarene henviser til Aaberge-utvalget sin konklusjon om at 

sammenslåing ikke da var anbefalt og spør seg hvordan det har endret seg siden sist (H3, 

H10, H37, H38 H41, H42, H51). Noen spør hvorfor dagens rapport ikke har 

konsekvensutredet konklusjonene til Aaberge-utvalget – som de mener er en grundigere 

utredning (H37, H38, H41, H51). Det blir også løftet spørsmål ved hvorfor man har sett 

mindre behov for ordentlig utredning og for- og imot argumenter i dagens rapport 

sammenlignet med Aaberge-utvalget (H38, H41, H42, H51). Samtidig skriver flere at de ikke 

kan se at dagens rapport klarer å overbevise om at Aaberge sin konklusjon var feil (H10, 

H37, H38, H41, H42, H51). 

6.2.1 Sitater fra høringssvar 

Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Det er for så vidt riktig at Aabergeutvalget i 2008 ikke anbefalte sammenslåing, i betydning 

av at TV-skolen skulle integreres i Filmskolen, som det den gangen var snakk om. Men, det 

de glemmer er at utvalget i stedet anbefalte et «Norsk senter for Film og TV», med tre 

pilarer: Den norske Filmskolen (fiksjon), Den norske TV-skolen (Fakta/dokumentar og 

underholdning/flerkamera), og film- og fjernsynsvitenskap». Dette er også helt i tråd med 

stortingsvedtaket vedrørende etableringen av Filmskolen i sin tid og ordlyden «nasjonalt 

kompetansesenter for film og fjernsyn».» (H28: Dokumentarmiljøet TV-skolen). 

Innspill fra studentgrupper 

«I 2008 ble det gjennomført en utredning av mulighetene for en sammenslåing mellom DNF 

og AMEK. Denne utredningen ble utført av det såkalte "Aaberge-utvalget", og ifølge lærerne 

som var til stede under denne utredningen, var det en mye mer grundig, inkluderende og 

tidkrevende prosess enn den nye undersøkelsen i 2022.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«De viktigste grunnene til [Aaberge-rapporten sin konklusjon] var som følger: 1. Fagene ved 

skolene er fundamentalt forskjellige og bygger på ulike tradisjoner. 2. Studentene ved de to 

skolene er på ulike modningsnivå. 3. Beliggenheten i hver sin del av Høgskolen legger ikke 

til rette for felles fakultet. Vi som studenter stiller spørsmål ved hvorfor rapporten ikke har 

utredet disse hovedpunktene fra Aaberge-rapporten ordentlig. Har konklusjonen endret seg 

siden?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Fra 4.1: Opprettelsen av film- og fjernsynsutdanningen. «Et felles fakultet basert på de tre 

skolene realiserer Aaberge-utvalgets visjon om et «Nasjonalt senter for audiovisuelle 
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utdanninger» Hvorfor er denne visjonen avhengig av felles fakultet – var det ikke nettopp det 

Aaberge-utvalget konkluderte med at det ikke var?» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

«Vi savner for eksempel at rapporten drøfter forskjellen på kunstutdannelse som DNF er og 

praksisrettet utdanning som AMEK tilbyd. Det er spesielt kritisk da dette er kjernen i 

Aaberge-rapportens konklusjon.» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

Innspill fra fakultetsråd 

«[Aaberge-]Utvalgets omfattende analyse resulterte i konklusjonen om at de to avdelingene 

var for forskjellige til å rettferdiggjøre en fusjon. Mens Filmskolen klart prioriterte en 

kunstfaglig tilnærming, manglet AMEK dette. Den eneste formen for sammenslåing utvalget 

kunne støtte, var på det tekniske området, ettersom utstyr brukt i film og TV til en viss grad er 

de samme. Dette kunne lede til optimaliserte tekniske ressurser. Men overordnet anbefalte 

utvalget at de to institusjonene skulle forbli separate enheter. Vi som råd ser ikke at 

rapporten i overveiende grad greier å overbevise om at disse konklusjonene var feil.» (H42: 

Fakultetsrådet DNF). 

«Rapporten har alvorlige mangler. Vårt inntrykk er at dekanene er påvirket av eksterne 

instrukser for å presse frem et tettere samarbeid mellom fakultetene. Rapportens unnlatelse 

av å følge offentlige utredningsmaler, samt dets brudd med tidligere, grundige Aaberget-

rapporten, er bekymringsverdig.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Rapporten fra dekanene fra 2023 bærer etter vårt syn dessverre preg av en del 

selvmotsigelser og kirsebærplukking av argumenter. Man bruker de omfattende 

utredningene som har vært tidligere som argument for at det nå er på tide å sette strek og 

gjennomføre en sammenslåing – på tross av at det i tidligere utredninger er blitt frarådet. De 

tidligere omfattende og samstemte utredningene kan i vårt syn i stedet sees på som et 

argument mot å videre utforske muligheten for en sammenslåing av skoler eller fakulteter. 

Aaberge-rapporten konkluderte med at et samarbeid mellom såpass ulike fakulteter har vist 

seg svært vanskelig og at en sammenslåing derfor ikke er å anbefale. Framfor å legge dette 

til grunn snur rapporten fra 2023 dette på hodet og anbefaler sammenslåing for å påtvinge 

de like skolene et tettere samarbeid.» (H38: Norske filmregissører). 

«Den svært grundige Aaberge-rapporten som kom i 2008 understreket at en sammenslåing 

av filmskolen og fjernsynsfagene/nye medier “vil være meget uheldig og komplisert både 

organisatorisk, fagpedagogisk og økonomisk”». (H38: Norske Filmregissører). 

«kan stilles spørsmålstegn ved hvorfor man i den nye utredningen ser langt mindre behov for 

tid og plass til utredning, refleksjon og argumentasjon for- og imot, og samtidig sikkert og 

entydig ender med en motsatt konklusjon av Aaberge-rapporten.» (H38: Norske 

Filmregissører). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Utvalget arbeidet svært seriøst og grundig. Til tross for det ble den endelige innstillingen 

negativ til forslaget fordi forskjellen på de to avdelingene var for store til at vi kunne anbefale 

videre samhandling. Filmskolen var kunstfaglig – den andre ikke. Det eneste området hvor vi 

kunne anbefale samhandling var på det tekniske området.» (H3: Jan E. Lindvik-Prof. Em. 

DNF). 
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«Tre utredninger har slått fast at det ville svekke Filmskolens utdanninger [med 

sammenslåinger]. Den siste av disse, «Aaberge-utvalget», konstaterte at sammenslåing «vil 

være meget uheldig og komplisert både organisatorisk, fagpedagogisk og økonomisk.» 

Denne konklusjonen gjelder fremdeles i dag.» (H10: Katarina Launing-Bransje/alumna DNF). 
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7 ØKONOMI  

Blant de høringssvarene som eksplisitt kommenterer økonomiske forhold, uttrykker de fleste 

en usikkerhet knyttet til fremtidig finansiering. Bekymringen handler både om 

strukturendringene i finansiering av høyere utdanning som vil ramme særlig TV-skolen og 

Den norske filmskolen (H7, H14, H19, H20, H28, H31, H35, H38, H39, H50), men også 

usikkerhet og bekymring omkring hvilke konsekvenser en eventuell sammenslåing av 

fakultetene vil ha for hvert av dagens fakultet (H30, H41, H42, H50). Enkelte høringssvar 

stiller seg også kritiske til det disse mener er mangelfulle økonomiske konsekvensanalyser i 

rapporten (H15, H30, H39, H41, H42, H46, H48). 

7.1 Avklaringsbehov/forbehold: 
Flere av høringssvarene, primært fra miljøer med tilknytning til DNF og filmbransjen, peker 

på at det i rapporten ikke har blitt gjort økonomiske prognoser og konsekvensutredninger ved 

en eventuell sammenslåing (H15, H30, H39, H41, H42, H46, H48). 

7.2 Sitater fra høringssvar 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Av de tre skolene er det TV-skolen som har de klart største resultatinntektene, og det 

sunneste forholdet mellom inntekter og kostnader per 2023. Slik sett har vi også mest å tape 

rent økonomisk på en fusjon med DNF. Vi mener likevel at en fusjon er en fornuftig og 

fremtidsrettet løsning. Økonomisk vil et felles fakultet utvide handlingsrommet for strategiske 

satsninger.» (H50: TV-skolens ledergruppe). 

«det må være en forutsetning for fusjonen at HINNs ledelse og styre anerkjenner at spesielt 

TV-skolen og Filmskolen har ressurskrevende studier. Høgskolen må sørge for 

forutsigbarhet i vår økonomi, både hva gjelder drift men også investeringer. Det er nødvendig 

at HINNs nye finansieringsmodell sørger for at TV-skolen, Filmskolen og Spillskolen har 

midler til å gi undervisning av samme kvalitet som i dag også i tiden fremover.» (H50: TV- 

skolens ledergruppe). 

«Vi er bekymret for at Utsynsmeldingen og økende konkurranse om studentene kan medføre 

at våre økonomiske rammer ikke kan vokse i takt med den teknologiske utviklingen eller de 

faglige ambisjonene for skolene. (…). Hvis vi legger til grunn at vi står foran trangere 

økonomiske tider, er vår innstilling at vi står bedre rustet ved å samarbeide strategisk og 

økonomisk, heller enn å knive om de samme ressursene i en presset høgskoleøkonomi.» 

(H14: Tekniske ledere ved DNF og AMEK). 

«Vår økonomi er på lik linje med deres [DNF] truet av Borten Moes Utsynsmelding, som ga 

tydelige signaler om at våre fag vil kunne få en redusert finansiering. Vi trenger å stå samlet i 

denne kampen. (…) Samtidig ser vi også potensialet for økonomiske synergier som vil 

komme alle til gode i et felles fakultet, ikke minst innenfor teknikk og administrasjon.» (H28: 

Dokumentarmiljøet TV-skolen). 

«For kunstfagene har [endringer i finansieringsordningen for høyere utdanning] store 

konsekvenser og ved en fusjon står vi sterkere sammen. Vi må sikre økt basisfinansiering på 

grunn av endringer i resultatkomponenten, og søke om tilleggsbevilgninger til kunstfagene 

fra departementet for å kunne utvikle studiene videre.» (H19: AMEKs administrasjon). 
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«Mange av de utfordringene som rapporten fremlegger kjenner vi oss godt igjen i, spesielt 

usikkerhet knyttet til økonomi og skolenes handlingsrom i fremtiden. Vi er enige i dekanenes 

betraktninger om at et samlet fakultet vil kunne møte disse utfordringene med større tyngde 

og motstandsdyktighet.» (H20: Teknisk avdeling TV-skolen). 

«Et fakultet vil bedre kunne imøtekomme nye krav til finansieringsmodeller fra for eksempel 

departement og politikere, samt nye krav til studiekvalitet fra NOKUT og EU.» (H31: 

Faggruppe ledelse TV-skolen). 

«skolen [har] en høy basisfinansiering som må opprettholdes og sikres om skolen skal kunne 

utføre sitt nasjonale oppdrag. Rapporten inneholder ingen former for økonomiske prognoser, 

beregninger eller forsikringer, selv ikke for den nærmeste fremtid. Det er nødvendig med en 

grundig utredning av konsekvenser for DNF sin finansiering i et eventuelt sammenslått 

fakultet, og at HINN tydelig forplikter seg til å opprettholde en finansiering som gjør at vi kan 

levere en filmutdanning av samme kvalitet og på samme nivå som i dag.» (H30: Faglærere 

DNF). 

«det må være en forutsetning for fusjonen at HINNs ledelse og styre anerkjenner at spesielt 

TV-skolen og Filmskolen har ressurskrevende studier. Høgskolen må sørge for 

forutsigbarhet i vår økonomi, både hva gjelder drift men også investeringer. Det er nødvendig 

at HINNs nye finansieringsmodell sørger for at TV-skolen, Filmskolen og Spillskolen har 

midler til å gi undervisning av samme kvalitet som i dag også i tiden fremover.» (H50: TV-

skolens ledergruppe). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Det vil være en styrke for Høgskolen og fakultetene med en sammenslåing. Det forutsetter 

imidlertid at fusjon ikke blir betraktet som et sparetiltak. Det vil kreves ekstra ressurser, 

spesielt i en overgangsfase.» (H40: Marit Christine Berg Strandvik-Instituttleder AMEK). 

Innspill fra studentgrupper 

«Samtidig er vi redd for at en ny dekan ved et fakultet vil prioritere flere midler til Spill og Tv 

skolen fordi de har flere studenter enn Filmskolen. Vi trenger derfor garantier på minimum 

tilsvarende pro rata finansiering som i dag. Enhver reduksjon i finansieringen vil påvirke 

kvaliteten på utdanningen vår og det må derfor øremerkes midler til Filmskolen slik at ikke 

pro rataen går ned» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Rapporten nevner også at fakultetene er i dialog med Norsk filminstitutt, regionale sentre og 

bransjeorganisasjoner. Skal disse bidra til å skaffe midler, og hva skal midlene brukes til? 

Skal de brukes til å tilby tjenester til bransjen som helhet? Og hvilken bransje er det snakk 

om? Aktører innen TV, spill eller film?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Eksterne førende rammebetingelser, som f.eks. fremtidig campusutvikling og 

finansieringsmodeller, viser at fakultetene har felles interesser som uansett må synliggjøres 

overfor høyskoleledelsen, styret og departementet.” (s.21) Hva er de felles interessene for 

fremtidig campusutvikling og finansieringsmodeller? Og hvorfor er de ikke tydelig nevnt noe 

sted?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Rapporten informerer om at det planlegges ekstern finansiering for kompetanseutvikling 

tilbud til bransjeaktører. Vi spør: Hvilke vurderinger er gjort rundt dette? Hvordan skal dette 

finansieres?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 
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«Hva er visjonen og strategien rundt et nytt fakultet? Hvordan ser økonomien ut i et framtidig 

fakultet?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Det dukker også opp spørsmål om økonomi: Hvordan skal sammenslåing gi bedre 

økonomi, spesielt mtp løftet om at ingen arbeidsplasser skal bli oppsagt? Hvordan kan de tre 

skolene være trygge på at de ikke mister deler av budsjettet til andre deler av fakultetet? 

Hvordan kan de tre skolene være trygge på at sammenslåing av ett nytt fakultet ikke vil 

resultere i innstramminger i budsjettet?» (H48: Studenter BFA kull 14 DNF). 

Innspill fra fakultetsråd 

«DNF og TV-skolens finansieringsmodeller er i dag ulike, og en mulig sammenslåing truer 

DNFs høye basisfinansiering, som er avgjørende for skolens suksessmodell. (…) Der AMEK 

er avhengig av et stort antall studenter for produksjon av studiepoeng, der DNF er velsignet 

med en solid basisfinansiering nettopp som kunstskole med vesentlig færre studenter. 

Rapporten viser ikke på noen måte hvor eller hvordan det økonomiske grunnlaget for en 

potensiell fusjon skal være eller bør være forankret, med klare økonomiske fordeler for 

begge nåværende fakultet og utdanninger.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

«Vår frykt er likevel at DNFs samlede økonomiske rammer skal svekkes over tid og at vi vil 

stå svakere når vi ikke er “et fritt fakultet med et nasjonalt mandat og ansvar.» (H42: 

Fakultetsrådet DNF). 

Innspill fra andre fakultet/avdelinger ved HINN 

«På side 25 om økonomi og ansatte står det at Økonomidirektør og Rektor har uttalt at en 

sammenslåing ikke vil få mindre midler enn det de to fakultetene ville fått hver for seg. 

Økonomiavdelingen bekrefter denne påstanden gitt dagens finansieringsmodell for sektoren 

og HINN som er en inntektsmodell. Høgskolen (og sektoren) er inne i en tid fremover der 

rammebetingelsene er varslet å bli strammere og at institusjonene må prioritere tøffere når 

ressursene blir knappere. Det vil si at HINN totalt sett antageligvis får redusert økonomisk 

handlingsrom og vil måtte gjøre slike prioriteringer som gir konsekvenser for fakultetene. Det 

kan påvirke rammebetingelsene til audiovisuelle fag, men det må ikke ses i sammenheng 

med prosessen om sammenslåing av fakultetene. Det syns å være muligheter for et samlet 

fakultet å hente ut økonomiske gevinster gjennom en sammenslåing.» (H35: 

Økonomiavdelingen). 

«Det vil bli igangsatt et arbeid for å utrede ny finansieringsmodell internt for HINN når 

helheten i sektorens nye modell er klart 06.10.2023. Ny intern finansieringsmodell vil ikke gi 

utslag internt i HINN før 2025.» (H35: Økonomiavdelingen). 

«Økonomiavdelingen påpeke at fakultetene allerede har felles controller og vil fortsatt ha det 

i fremtiden.» (H35: Økonomiavdelingen). 

«Ny finansieringsmodell og utsynsmeldingen er trusler mot AMEK og DNF. Samling vil gi 

større og mer koordinert kraft i utvikling og ressurstilgang og gi et strategisk og økonomisk 

større handlingsrom» (H7: HHS). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Rapporten redegjør ikke for økonomien i planene.» (H15: Foreningen norske filmfotografer). 

«Studentene ved TV-fag og Filmskolen kan i framtiden risikere å miste sin status hvor de nå 

regnes som kategori A-studenter i finansieringen. Vi vil mene at det derfor er desto viktigere 
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å fremheve Filmskolens særstilling overfor departementet som et unikt «elitestudie», for å 

opprettholde den høye basisfinansieringen skolen har og behøver.» (H38: Norske 

filmregissører). 

«Både Filmskolens og TV-skolens studieprogram ligger i dag i høyeste kategori, og slik det 

ser ut, vil de bli flyttet til ny midterste kategori. Det vil opplagt få konsekvenser både for det 

utdanningsløpet som ligger nå, og for det nye, foreslåtte fakultetet. Og det vil få store 

konsekvenser for Den norske filmskolens ambisjoner om å være en filmskole på et høyt 

internasjonalt nivå.» (H39: Det norske filmakademiet). 

«Rapporten problematiserer selv de økonomiske utfordringene for fremtiden, men drøfter 

ikke hvordan dette skal løses.» (H39 Det norske filmakademiet). 

«Utredningen viser til et ønske om å få mer ut av hver krone, men er mangelfullt med hensyn 

til forslag om hvordan dette skal gjennomføres. Det hevdes at felles administrasjon og 

teknisk stab vil kunne gi økonomiske fordeler, men dette er en påstand uten underbygg. (…) 

En større samlet administrasjon vil kreve ytterligere koordinering, og administrasjonen vil 

altså måtte administrere seg selv i større grad, i tillegg til administrasjon av studenter og 

lærekrefter. Dette tyder på økte kostnader i administrasjon, snarere enn mindre.» (H46: 

Dramatikerforbundet). 
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8 POSISJONERING, IDENTITET OG KONKURRANSE  

Blant de høringssvarene som kommenterer studienes posisjonering, identitet og 

konkurransedyktighet er det flere argumenter for at en eventuell sammenslåing vil kunne 

styrke og sette fakultetene DNF og AMEK i fronten av Nordisk medieutdannelse (H1, H7, 

H31, H33, H52). Flere mener imidlertid at disse individuelle styrkene og deres anvendelighet 

på tvers av fakultetene må kartlegges før en eventuell sammenslåing (H48, H41, H18).  

Flere påpeker likhetene mellom fakultetene AMEK og DNF i deres fokus på audiovisuelle 

medier (H7, H28, H31, H50). Det er imidlertid flere som mener at fakultetenes fokus er 

motsetninger, der AMEK har fokus på teknologi og DNF på kunst og fortelling (H3, H13, H15, 

H41, H43, H51).   

Fagmiljø og enheter ved AMEK ønsker en styrking av den norske medieutdannelsen 

gjennom en sammenslåing av fakultetene. Fremfor alt ønsker de å styrke det helhetlige 

kunstneriske og teknologiske fagmiljøet gjennom samarbeid på tvers av fakultetene (H28, 

H31). Ph.D-programmet ønsker at et eventuelt nytt felles fakultet må rettes mot kunstnerisk 

arbeid med audiovisuell historiefortelling i sentrum (H33). Fagmiljø ved DNF peker på 

viktigheten av at DNF opprettholder sin kunstfaglige og tydelige profil som en filmskole med 

et nasjonalt oppdrag (H30). 

Individuelle ansatte ved AMEK ønsker i større grad en relasjonsforbedring på tvers av 

fakultetene for bedre framtidig samarbeid i skolen og i bransjen (H2). Studentgrupper ved 

DNF mener at DNF står sterkt alene. De frykter en utvanning av den norske film- og 

fortellerkulturen ved en eventuell sammenslåing med AMEK. De forespør en tydeliggjøring 

av hva AMEK har å tilby ved en eventuell sammenslåing (H41, H48, H51).  

Andre fakultet/avdelinger ved HINN er positive til sammenslåing mellom AMEK og DNF og 

mener at det kan være gunstig sett i et utviklingsperspektiv (H7). DNFs fakultetsråd er svært 

kritiske til hele fusjonen, da de mener den ikke bygger på̊ en grundig faglig vurdering (H42).  

Samtlige bransjeorganisasjoner uttaler tydelig at de enten er skeptiske til sammenslåing, 

eller mot at det skjer nå, før en tilstrekkelig forankring, konsekvensanalyse og mer balansert 

fremstilling foreligger. H15, H18, H22, H36, H38, H46. Forvaltningsorgan ser 

sammenslåingen som en mulighet til å forenkle bransjebygging, kommunikasjon og 

samarbeid på tvers av organene, og kan bidra til å styrke utviklingen og konkurransekraften 

(H1, H52). H52 trekker fram DNF som den sterkeste “merkevaren”, mens H1 påpeker at 

dette samarbeidet kan være essensielt for å bevare denne posisjonen.  

Eksterne grupperinger og individer trekker fram at teknologiutvikling har ført til store 

endringer i medieproduksjon og konsumpsjon, men framhever fortellerkunst som fortsatt 

sentralt og derfor viktig å bevare (H3).  

Mange er kritiske til en sammenslåing. Der det er åpenhet for en eventuell sammenslåing er 

det enighet om at det må gjennomføres en grundigere vurdering, og at kvaliteten og 

særegenhetene i faginnholdet til de forskjellige fakultetene ikke må utvannes.  

 

8.1 Avklaringsbehov/forbehold 
- Forbehold om at en eventuell sammenslåing bevarer de unike styrkene i hvert 

fakultet.  
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- Avklaring av hvilke elementer som skal deles på tvers av fakulteter. Konkret 

betydning av samarbeid for å forhindre utvanning. 

- Det er enighet om at prosessen behøver tydeliggjøring av forutsetninger og mål før 

en eventuell sammenslåing. 

8.2 Sitater fra høringssvar 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Slik de fagansatte ved DNF ser det, mangler rapporten tilstrekkelige forsikringer om at 

DNFs økonomi, kunstfaglige identitet og pedagogikk ivaretas under den foreslåtte 

konstruksjonen. Dette truer vår evne til å løse oppdraget vi er blitt pålagt: nemlig å ‘tilby 

filmutdanning på høyeste nasjonale nivå, sammenlignbart med de beste filmskolene i 

utlandet» (H30: Faglærere DNF). 

«Rapporten verken bekrefter eller drøfter DNFs identitet på tilfredsstillende vis. Snarere 

virker det som om den forsøker å skrive de tre utdanningene sammen. Påståtte likheter og 

synergier vektlegges tungt, uten konkrete argumenter eller eksempler. Dette etterlater et 

inntrykk av sviktende forståelse for tre helt ulike utdannelser, fagfelt og bransjepraksiser.»  

(H30: Faglærere DNF-behandles også i kap.5). 

«Høgskolen i Innlandet har alle forutsetninger til å bli Norges og Nordens sterkeste miljø for 

audiovisuell utdanning, og utdanne de beste historiefortellerne til alle plattformer.» (H31: 

Faggruppe ledelse TV-skolen). 

«Profilen til et eventuelt nytt felles fakultet vil særlig være rettet mot kunstnerisk arbeid med 

audiovisuell historiefortelling i film, spill og TV. I tillegg må perspektiv innen teknologi, 

informatikk, filmvitenskap og spillteori ivaretas.» (H33: Ph.d.-programmet FILMART).  

«Et samlet fakultet må gi større synlighet nasjonalt for audiovisuelle kunstformer og 

anerkjennelse av fagenes samfunnsbetydning. Audiovisuelle kunstformer må være sentralt i 

HINNs identitet, profilering og prioriteringer.» (H33: Ph.d.-programmet FILMART).  

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Det er logisk å tenke at kombinasjonen mellom spill og film er et unikt fortrinn HINN eier i 

konkurranse med andre utdanningsinstitusjoner. Rapporten unnlater å nevne det, og 

fokuserer i stedet på samlokalisering mellom film og TV, selv om det er ingen grunn til å tro 

at dette vil føre til større samarbeidsmulighet enn det som allerede eksisterer.» (H24: Fredrik 

Graver-også behandlet i kap. 9) 

Innspill fra studentgrupper 

«Filmskolen står i en særklasse hva gjelder kvalitet i sitt studie sammenlignet med samtlige 

andre lignende studier i Norge. For å ta noen eksempler: på BA så har vi flere studenter som 

tidligere har studert ved Kristiania (tidligere Westerdals) eller NTNU, men som har valgt å 

bryte studiene sine der for å gå på Filmskolen. Det er ingen studenter ved Filmskolen som 

har brutt sine studier for å gå på Westerdals eller NTNU. Det blir derfor feil å si at Filmskolen 

er i en reell konkurransesituasjon med Kristiania. Det er vi ikke. (…) Vi mener derfor at 

rapporten med vilje svartmaler hvilken fatning Filmskolen er i for å få gjennomslag for en 

sammenslåing av to fakulteter.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 
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«Om det blir en sammenslåing nå uten en ordentlig konsekvensutredning, uten at Filmskolen 

får de minimumsgarantiene den trenger for å opprettholde sin kvalitet, autonomi, særegen 

pedagogikk, kunstfaglige profil, fokus på kunstfilm og dramaserie – så tror vi at Filmskolen i 

et nytt fakultet vil bli likere Kristiania og NTNU.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Hvorfor har det ikke vært en reell konsekvensutredning på hvordan konkurransesituasjonen 

faktisk er mellom Filmskolene [og andre skoler med filmfaglig utdanning] i Norge, før man 

kaster påstander om det inn i en rapport?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF) 

«Rapporten forteller: «Det nye fakultetet vil styrke og utvikle de tre skolenes merkevare og 

utvikle den posisjonen de har.» Vi spør: Hvordan blir merkevaren og posisjonen til DNF 

styrket?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«I rapportens del om «synlighet og identitet» pekes det på at «tre skoler som utfyller og 

styrker hverandre i et overbyggende universitet vil skape en unik posisjon og nødvendig 

tydelighet». Vi forstår ikke hva som menes med «tydelighet» i denne sammenhengen. (…) Vi 

etterlyser konkrete eksempler på at en slik «Kraftsamling» av svært forskjellige retninger 

innenfor audiovisuell kunst- og kommunikasjon har styrket den enkelte skoles posisjon 

innenfor identitet, synlighet og kvalitet. Her (…) ønsker vi ikke bare en grundigere utredning 

rundt de potensielt positive følgende av denne «kraftsamlingen», men det bør utredes for 

mulige negative virkninger av en potensielt utvannet og for bred profil i dette foreslåtte 

samlede fakultetet.» (H48: Studenter BFA kull 14 DNF). 

«Den Norske Filmskolen har vært gjennom en revisjon av bachelorstudiet, og er nå i gang 

med en revisjon av masterstudiet. Det er diskusjoner rundt integrert mastergrad, en mulig 

1+4- modell og samlokalisering. At en fakultetssammenslåing blir avgjort først, for deretter at 

DNF skal finne sin identitet, oppleves som feil rekkefølge.» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

«studietilbudet på master slik det er i dag nevnes ikke med ett ord i rapporten. Dette er 

alarmerende og langt fra tillitsvekkende. Mastergraden er et studietilbud å være stolt av. Det 

er slående at dekanene i arbeidet med rapporten ikke vier rom og forståelse til hvilket unikt 

studie DNF tilbyr på campus i Oslo. Dets potensiale undergraves når en fusjonering av 

fakulteter tvinges gjennom, før revisjon av masterstudiet er gjennomført.» (H51: 

Masterstudenter ved DNF). 

Innspill fra fakultetsråd 

«Samtidig vet rådet at fagmiljøet ved DNF, det fremste på feltet i landet vårt, er svært kritiske 

til hele fusjonen, som nettopp ikke bygger på noen grundig faglig vurdering sett i 

sammenheng med en ambisjon og visjon for hva denne kunstfaglige spesialutdanningen skal 

være i et fremtidsrettet perspektiv.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

«DNFs nasjonale ansvar som Norges fremste filmutdanning, har en unik struktur med 8 

kunstfaglige linjespesialiseringer som alle har bidratt inn til norsk films viktigste suksesser de 

siste 25 årene. Fakultetsrådet ser viktigheten av at strukturen og kvaliteten i utdannelsen 

bevares og styrkes, slik at studentene får en direkte inntreden i norsk filmbransje.» (H42: 

Fakultetsrådet DNF). 

Innspill fra andre fakultet/avdelinger ved HINN 

«De tre skolene er for like til ikke å være samlet. DNF og AMEK utgjør (sammen og hver for 

seg) et av de største og sterkeste fagmiljøene innen kunstnerisk og praktisk-estetisk 

utdanning på mediefeltet i Norden. Utviklingen de siste årene har ført til mer likhet enn 
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ulikhet. Å være samlet betyr å kjenne og anerkjenne hverandre bedre og støtte hverandre i 

utvikling, men også å anerkjenne og støtte der man er og bør være ulike» (H7: HHS). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«[Visjonen] er spennende og ambisiøst. Vi mener imidlertid at arbeidet med å konkretisere 

denne visjonen til en strategi med klart definerte milepæler bør gjennomføres forut for et 

formelt vedtak om sammenslåing slik at det etableres et eierskap til felles visjon og strategi i 

alle tre miljøer.» (H18: Norsk filmforbund).  

Innspill fra forvaltningsorgan 

«Vi mener (…) at utdanningsmiljøet har et bransjebyggingsansvar, og vi ønsker at det jobbes 

tettere om en felles strategi for innovasjon, bransjebygging og fagkunnskap i regionen. En 

sammenslåing av fakultetene AMEK og Den norske filmskolen vil kunne forenkle dette 

strategiarbeidet og bidra med at innovative prosesser kan settes i gang fortere. (…) Vi ser for 

oss tre selvstendige skoler, som allikevel har lettere for internt samarbeid og kommunikasjon 

som igjen vil ha stor betydning for samspillet med den regionale bransjen. (…) Et sterkere 

skolemiljø vil bidra med bransjebygging – både regionalt og nasjonalt.» (H1: Østnorsk 

filmsenter).  

«Vår vurdering er at Den norske spillskolen som en del av et samlet fakultet må styrkes i sin 

kunstfaglige tilnærming og gjennom dette etterstrebe filmskolens anerkjennelse som en 

kunstfaglig utdanning på det høyeste nasjonale og internasjonale nivået. Vi mener rapporten 

mangler refleksjoner rundt hvordan den nåværende TV-skolen skal være en del av et 

helhetlig kunstfaglig tilbud; blant annet hvordan den skal framstå som et tydelig tredje 

alternativ i forhold til Filmskolen og Spillskolen. Denne tredje skolen innenfor et samlet 

fakultet må ha sitt særpreg og på sin måte gjenspeile den innholdsmessige og teknologiske 

utviklingen bransjene er en del av. Av denne grunn stiller vi spørsmålet om TV-skolens navn 

bør endres og fagtilbudet tydeliggjøres innenfor et samlet fakultet.» (H13: Viken Filmsenter). 

«Ved vurdering av organisering ved høgskolen, vil det være relevant å se egen institusjon i 

lys av samfunnet omkring og næringer hvor film-, tv- og spillfagene har relevans. Tech Valley 

er en satsing i Innlandet, med mål om utvikling og anvendelse av nye teknologi for å løse 

utfordringer og øke konkurransekraften. Høgskolen i Innlandet og andre kompetansemiljøer 

bidrar til at Innlandet har store muligheter til å bli ledende på teknologiske løsninger innen 

cybersikkerhet, helse- og omsorgsteknologi og spill- og tv-produksjon.» (H52: Innlandet 

fylkeskommune).  

«I forbindelse med innspill til Kultur- og likestillingsdepartementets endring av den regionale 

filmpolitikken, har fylkesutvalget i sitt møte 22. august 2023 poengtert viktigheten av å 

beholde og styrke Den norske filmskolen. (…) Det vil være av stor interesse for Innlandet 

fylkeskommune at de audiovisuelle produksjonsstudiene i Innlandet fortsatt skal være kjent 

som ledende, både nasjonalt og i Norden.» (H52: Innlandet fylkeskommune).  

«Den norske filmskolen er best kjent av de tre fakultetene og den sterkeste merkevaren. 

Skolen har bidratt til å endre norsk film- og dramabransje.» (H52: Innlandet fylkeskommune).  

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Den norske filmskolen kalte seg en gang «fortellerskolen». Jeg syns det var en god og riktig 

«branding» av skolen.» (H3: Jan E. Lindvik-Prof. Em. DNF). 
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8.3 Sitater fra høringssvar knyttet til teknologi 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Et felles fakultet vil åpenbart kunne utnytte utstyr og fasiliteter bedre og samtidig få større 

muskler til nyinvesteringer og møte utfordringer på ny teknologi. Et felles fakultet vil kunne gi 

studentene både spiss og bredde i deres kompetanseutvikling.» (H31: Faggruppe ledelse 

TV-skolen). 

«Fakultetet bør ha som ambisjon å bli det sterkeste miljøet i Norge for forvaltning av 

kunnskap om hvordan kunstig intelligens kan, bør og ikke bør bli brukt i innholdsproduksjon.» 

(H31: Faggruppe ledelse TV-skolen). 

Innspill fra studentgrupper 

«Samtidig blir kunstig intelligens kastet inn som et argument for sammenslåing uten at 

rapporten er noe spesifikk på hvordan KI bør anvendes. (....) Selv om man får ny teknologi 

så endrer ikke det det faktum at det er håndverk og den grunnleggende historiefortellingen vi 

skal lære på bachelorutdanningen vår.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

Innspill fra forvaltningsorgan 

«Om Den norske filmskolen ønsker å beholde sin posisjon er det uunngåelig med å tilpasse 

seg markedet og den teknologiske utviklingen gjennom deling av ressurser, kompetanse og 

lokaler. Formater, kanaler, teknologi vil i stadig større grad tas i bruk på tvers.» (H1: 

Østnorsk filmsenter).  

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Teknologien endrer seg. Man kan se TV og film på bussen, på tog eller gående på fata. 

Filmindustrien endrer seg, folks seer-vaner endrer seg. Etter 2 år med pandemi har publikum 

også sviktet kinoene (…). Strømme-tjenestene har avlivet lineær-TV. (…) Og unge 

mennesker kjøper data-spill som aldri før! Digitaliseringen har snudd det meste på hodet. 

Men en eneste sak står igjen: Den rene og gode fortellingen. (…) Den menneskeskapte 

analoge fortellingen dør aldri.» (H3: Jan E. Lindvik-Prof. Em. DNF). 

8.4 Sitater fra høringssvar knyttet til forskjeller/likheter mellom DNF og 

AMEK 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«(…) vil vi uttrykke vår bekymring for et framtidig arbeidsklima dersom ledelsen ikke tar tak i 

noen alvorlige utfordringer som har blitt synliggjort i løpet av denne prosessen, blant annet i 

diverse Rushprint-innlegg preget av faktafeil og ulike misoppfatninger. (…) Det er viktig for 

oss å understreke at fagansatte på TV-skolen ansettes på kunstnerisk grunnlag og studenter 

tas opp etter opptaksprøver. (…) For oss fagansatte som jobber med dokumentarfilmkunst 

på AMEK, har det vært umulig å ikke registrere holdningene til våre utdanningstilbud som har 

preget tidligere og nåværende representanter fra Filmskolen sine bidrag til det offentlige 

ordskiftet rundt en eventuell fusjon. Gang på gang har det blitt framsatt feilaktige påstander 

om AMEKs utdanningstilbud i Rushprint, norsk film og TV-bransjes viktigste organ. I sum har 

disse gjort stor skade på TV-skolens omdømme.» (H28: Dokumentarmiljøet TV-skolen). 

«Vi tror ikke på et naturgitt motsetningsforhold mellom kunst og kommers. I virkelighetens 

verden er den fri og eksperimenterende kunsten nødvendig for å utvikle moderne 
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historiefortelling i alle sjangre, samtidig som kunnskap innen markedsorienterte sjangre kan 

bidra til at smalere kunstsjangre finner sitt publikum.» (H31: Faggruppe ledelse TV-skolen). 

«TV-skolen er en NOKUT-godkjent A-utdanning, med ansatte som ansettes på kunstnerisk 

grunnlag (samme kvalifikasjonskrav som Filmskolen) og studenter som tas opp etter 

opptaksprøve. (…) TV-skolen er, om noen skulle være i tvil, i samme utdanningskategori 

som Filmskolen» (H31: Faggruppe ledelse TV-skolen). 

«Vi savner en utredning av forskjeller og likheter mellom de tre involverte skolene, som 

grunnlag for å kunne vurdere verdien ved ulike samarbeid. I styret ved HINN er det gitt 

uttrykk for at DNF og AMEK burde kunne samarbeide mye tettere fordi studiene arbeider 

med samme språk og teknologi. Rapporten tar på samme måte utgangspunkt i likheten 

mellom skolene på et språklig og teknologisk nivå, noe man kan si er en overflatisk likhet, og 

i det at vi alle arbeider med fortelling. Men også fortelling er å se på som et verktøy, der 

bruken kan være svært ulik.» (H49: Ansatte MFA DNF-deler av sitatet også behandlet i 

kap.9). 

«De tre skolene har naturligvis, og heldigvis, ulikheter. Disse mener vi det er viktig at ivaretas 

selv i et felles fakultet. Samtidig skal ikke forskjellene heller overdrives. Alle de tre skolene 

har for eksempel ansatte tilsatt på kunstnerisk grunnlag, studieprogrammene er i høy grad 

prosjektorienterte – og pedagogikken er orientert mot å utvikle kreativitet og skaperevne hos 

våre studenter.» (H50: TV-skolens ledergruppe). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Konflikten mellom kunst og kommers må avlyses. Broer må bygges, ikke sprenges. (…) I 

framtida vil de beste fagfolkene bevege seg i fri flyt mellom fakta, fiksjon og spill/animasjon 

enten de skriver manus, regisserer, er produksjonsledere, klippere eller fotografer – og de 

gjør det i svært stor grad allerede. Å skape friksjon i denne flyten av talent vil bidra til å rive 

bort grunnen under alle innholdsprodusenter og gjøre framtida enda mørkere enn den 

allerede er.» (H2: Ole Hedemann-Prof. AMEK). 

«Det har også kommet tydelig frem i den prosessen som har vært siden høsten 2022 at det 

eksisterer fremdeles store kulturforskjeller mellom fakultetene, kanskje spesielt mellom 

Filmskolen og TV-skolen. Der filmskolens fagansatte ikke kan forstå hvorfor sammenslåing 

er ønsket fremstår det som TV-skolens fagansatte ikke forstår hvorfor ikke.» (H24: Fredrik 

Graver-Undervisningsleder DNF). 

Innspill fra studentgrupper 

«Rapporten drøfter heller ikke forskjeller og likheter skolene har organisatorisk, faglig og 

pedagogisk.» (H51: Masterstudenter ved DNF).  

«Å forenkle det til at «fortelling og sammenfallende teknologi» er felles for fakultene, mens 

forskjellene er «sjangermessige» er sjokkerende upresist og slepphendt. Denne vurderingen 

og drøftingen er umulig å ikke se som sentral for et samarbeid (og eventuelt felles fakultet). 

Vi savner for eksempel at rapporten drøfter forskjellen på kunstutdannelse som DNF er og 

praksisrettet utdanning som AMEK tilbyr. Det er spesielt kritisk da dette er kjernen i Aaberge-

rapportens konklusjon.» (H51: Masterstudenter ved DNF).  

«Under 7.3 i beskrives det at det i arbeidsgruppene blant de ansatte mars-april 2023 har blitt 

synliggjort “eksempler på arbeidsformer, tverrfaglighet og felles utvikling”. Under 6.2 skrives 

det at "de 19 arbeidsgruppene blant de ansatte peker på en rekke områder hvor et 
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samarbeid mellom skolene både kunne og ville vært fruktbart". Vi spør oss hvilke områder? 

Hva slags samarbeidsmuligheter? Vi har etterspurt dokumenter som kan redegjøre for dette 

og som kan være med på å hjelpe oss ta stilling til anbefalingen. Vi har da fått beskjed fra 

dekan om at arbeidet med arbeidsgruppene "i liten grad er skriftliggjort"». (H51: 

Masterstudenter ved DNF).  

«Filmene vi utdannes til å skape på DNF burde ikke sees på som innhold. Det er den 

grunnleggende forskjellen som gjør at sammenslåing kan slå feil ut for norsk film. DNF burde 

forstå film på lik linje med andre kunstarter. En skulptur er ikke innhold» (H41: Studenter BFA 

kull 13 DNF). 

Innspill fra andre fakultet/avdelinger ved HINN 

«De tre skolene er for like til ikke å være samlet. DNF og AMEK utgjør (sammen og hver for 

seg) et av de største og sterkeste fagmiljøene innen kunstnerisk og praktisk-estetisk 

utdanning på mediefeltet i Norden. Utviklingen de siste årene har ført til mer likhet enn 

ulikhet. Å være samlet betyr å kjenne og anerkjenne hverandre bedre og støtte hverandre i 

utvikling, men også å anerkjenne og støtte der man er og bør være ulike.» (H7: HHS). 

Innspill fra fagforeninger ved HINN 

«Dersom det blir bestemt at AMEK og DNF skal slå seg sammen må man bruke tid på bygge 

felles kultur ved det nye fakultetet. Målet må ikke være å viske ut de tre skolenes særegne 

identiteter og styrker, men å bygge videre på dem.» (H25: NTL-AMEK). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Filmskolen er et kunstfaglig fakultet. AMEK er ikke det.» (H15: Foreningen norske 

filmfotografer). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Bortsett fra de mest elementære grunnteser om å bygge en historie, er det ikke det samme 

å ha en kunstfaglig tilnærming til stoffet som det å ha en mer akademisk tilnærming. 

Forskjellen ligger i måten man reflekterer og re-reflekterer gjennom læring og veiledning med 

fakta-nærhet til den virkeligheten studenten skal møte.» (H3: Jan E. Lindvik-Prof. Em. DNF). 

«Nivået og intensiteten på filmskolen da jeg studerte der, kunne ikke sammenlignes med 

nivået på TV skolen. Mens vi hadde et ekstremt intenst utdanningsløp, var ikke utdanningen 

på TV skolen like spisset (…). Jeg vil understreke at det både var svært dyktige lærere og 

studenter på TV-skolen, men fokuset på selve utdanningen var forskjellig.» (H43: Barbora 

Hollan-Bransje/alumna DNF).  
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9 FAGLIG SAMARBEID, PH.D. OG KU/FORSKNING 

Høringssvarene som har kommet inn har vekslende syn og flere ulike spørsmål knyttet til 

muligheter for faglig samarbeid mellom de eksisterende fakultetene. Der enkelte høringssvar 

gir uttrykk for at de ser potensielle samarbeidsområder, og nevner eksisterende eller tidligere 

samarbeid, gir andre uttrykk for at samarbeidsmulighetene ikke er like åpenbare og at de i 

større grad burde vært konkretisert i dekanenes rapport. Av bekymringer trekkes det blant 

annet frem at det allerede er utfordrende å få til samarbeid internt i eksisterende fakultet 

(H18, H46, H49), og det uttrykkes et ønske om eksempler på hvordan dette vil være 

annerledes dersom fakultetene samorganiseres (blant andre H24, H37, H41 og H48), og at 

det og bør foreligge en tydelig strategi tilknyttet samarbeid (H32).  

Det etterlyses dokumentasjon av funn fra utredningsarbeidet som ble gjennomført i de 

tverrfakultære arbeidsgruppene i dekanenes rapport (H41). I flere høringssvar settes det 

også spørsmålstegn ved at samarbeidsmuligheter mellom DNF og Spillskolen er mindre 

omtalt enn samarbeidsmuligheter mellom DNF og TV-skolen (blant andre H15, H16, H24).  

Enkelte høringssvar legger en samlokalisering som premiss for økt samarbeid, mens andre 

gir uttrykk for at dette til nå ikke har vært avgjørende for eventuelt eksisterende eller 

manglende samarbeid mellom eller internt i fakultetene (H18, H19). Av andre høringssvar 

trekkes det frem at eventuelt samarbeid fordrer gjensidig faglig respekt mellom både ansatte 

og studenter (H29). 

9.1 Avklaringsbehov/forbehold 
- Forslag til løsning for fysisk samlokalisering av studenter og ansatte (H32) 

- Synliggjøring og eksempler på hvordan en sammenslåing kan øke faglig 

samarbeidsmuligheter uten å gå på bekostning av miljøenes integritet, og eksempler 

på hvordan dette kan se ut i praksis (H13, H24, H41, H48). 

- Drøfting av samlokalisering mellom DNF og Spillskolen fremfor DNF og TV-skolen 

(H15, H24). 

- Analyse av hvilke administrative og tekniske tjenester som kan være felles og samlet 

på fakultetsnivå og hvilke som skal forvaltes av det enkelte institutt ved en eventuell 

etablering av et felles fakultet (H33). 

- Vurdere hvorvidt fagmiljøet innen filmvitenskap og spillteori kan samordnes og 

styrkes som felles ressurs for hele fakultetet (H33). 

- Redegjørelse for hvilke økonomiske og praktiske konsekvenser økt fokus på 

forskning vil ha på det praktisk-pedagogiske prinsippet for DNF og DNF sine 

studenter (H3, H15). 

9.2 Sitater fra høringssvar knyttet til faglig samarbeid 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Det fremføres at «Kunstnerisk utviklingsarbeid vil utgjøre en betydelig del av forskningen og 

bidra til å gi fakultetet en unik identitet» (s. 27). Dette virker naturlig, gitt at det er her 

tyngdepunktet i fagprofil og utdanningstilbud ligger i dag. Samtidig understrekes det at 

«Kunstnerisk utviklingsarbeid og vitenskapelig forskning skal ha likeverdige ressurser og 

støttefunksjoner» (s. 27). Dette er en viktig presisering, og anerkjennelse av den 

sammensatte kompetansen ved fakultetet. Det virker også å svare på Høgskolens 

utviklingsavtale med departementet, som fremhever en satsning på «AV-fagenes muligheter 
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i pedagogisk- og kunstnerisk utviklingsarbeid og forskning» S.13. (H6: Fagmiljøet i film- og 

TV-vitenskap). 

«All erfaring tilsier at dagens organisering ikke er egnet for tilrettelegging av samarbeid – i 

enkelte perioder har det snarere virket i motsatt retning, ved at man har hentet inn 

kompetanse fra andre steder enn sitt søsterfakultet.» (H6: Fagmiljøet i film- og TV-

vitenskap). 

«Enkelte ved Filmskolen har uttrykt motstand og bekymringer knyttet til en fusjon, og noe av 

argumentasjonen har blitt opplevd som nedlatende og lite faktabasert. Dette skaper tvil blant 

de ansatte på AMEK om vi virkelig vil, og om det er mulig å få til et positivt samarbeid.» 

(H19: AMEKs administrasjon). 

«Fra vårt ståsted står våre fagmiljøer nærmere hverandre enn det de tror, men vi opplever at 

debatten rundt dette har vært preget av sviktende faktagrunnlag og subjektive oppfatninger 

som ikke alltid reflekterer virkeligheten.» (H20: Teknisk avdeling TV-skolen). 

«Spillskolen, TV-skolen og Den norske filmskolen har alle særegenheter som bør og kan 

bevares selv om vi blir samlet under ett fakultet. Uten en slik sammenslåing vil muligheter for 

en faglig utveksling og samarbeid være betydelig begrenset, og vi mener det vil være gode 

muligheter for å finne synergier mellom fagene våre! Vi har stor respekt for både studenter 

og ansatte ved Spillskolen og Den norske filmskolen, og forventer at denne respekten er 

gjensidig.» (H29: Faggruppe flerkamera TV-skolen). 

«Uansett utfall må samarbeid få vokse frem naturlig og ikke tvinges fram begrunnet i 

organisatoriske grep, uten forankring hos de ansatte, da dette kan gå ytterligere ut over både 

studiekvalitet og arbeidsmiljø.» (H32: TA-stab DNF). 

«Anbefalinger for å styrke skolen og oppnå tettere samarbeid: (…) For å stimulere allerede 

eksisterende samarbeid og oppnå nye samarbeidsområder på sikt, må man derfor se på 

løsninger for å fysisk samlokalisere både ansatte og studenter. (…) Det må skapes arenaer 

og rom for å bygge relasjoner og kultur på tvers som kan lede til nye tekniske og faglige 

samarbeid. Høgskolen må ha en strategi for hvordan miljøene kan møtes, og tilrettelegge for 

faglige møtepunkt hvor samarbeid kan oppstå. (…) Det er viktig at nye samarbeidsområder 

initieres i samarbeid med de ansatte og studenter og har god faglig forankring.» (H32: TA-

stab DNF). 

«Det er vanskelig å se at en fakultetssammenslåing skal medføre samarbeid på master eller 

bachelor-nivå, som ikke like gjerne kan komme med to fakulteter. I dag er AMEK et argument 

mot ideene om at fakultetsstruktur har positiv betydning, siden ansatte ved TV-skolen sier de 

samarbeider mer med DNF enn med Spillskolen. Samarbeid bør uansett vokse frem som 

følge av ønske eller behov.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

«I styret ved HINN er det gitt uttrykk for at DNF og AMEK burde kunne samarbeide mye 

tettere fordi studiene arbeider med samme språk og teknologi. Rapporten tar på samme 

måte utgangspunkt i likheten mellom skolene på et språklig og teknologisk nivå, noe man 

kan si er en overflatisk likhet, og i det at vi alle arbeider med fortelling. (…) et avgjørende og 

grunnleggende pedagogisk skille mellom DNF og TV- og Spillskolen, et skille som veier 

tyngre enn likheten ved at vi bruker samme språk og teknologi. (…) I dag har vi et godt 

samarbeid med Norges Musikkhøgskole og vi utvikler samarbeid med KHIO, der vi opplever 

stor likhet i pedagogikk (…) Vil dette være tilsvarende for samarbeid mellom DNF, TV- og 

spillskolen?» (H49: Ansatte MFA DNF-deler av sitat også behandlet i kap.8). 
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«Vi mener en større integrasjon mellom miljøene vil styrke hver og én, og at vi sammen vil 

kunne gi et unikt tilbud innen utdanning, forskning, kunstnerisk utviklingsarbeid og formidling 

som vil markere HINN både i Norge og internasjonalt. Vår erfaring fra en rekke ulike 

samorganiseringsprosesser ved HiL/HINN de siste 15 årene er at forpliktende «samarbeid 

på tvers» er vanskelig å oppnå med mindre man er organisert i samme enhet.» (H50: TV-

skolens ledergruppe). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Tverrfaglig samarbeid mellom skolene er mulig uansett resultat av pågående prosess! I 

arbeidsgruppene kom det tydelig frem at det er flere områder man kan se for seg tverrfaglig 

samarbeid. Det krever ikke sammenslåing, det krever tilrettelegging fra ledelse» (H16: 

Charlotte Røhder Tvedt-Førstelektor DNF). 

«For filmskolen er samarbeid med spill mer sannsynlig i nær fremtid enn samarbeid med tv.» 

(H16: Charlotte Røhder Tvedt-Førstelektor DNF). 

«Hvis samarbeid er forankret hos ledelsen, og ikke hos den enkelte lærer, kan vi f.eks. få til å 

samarbeid om: Forskole for begge fakultet med hovedfokus på historiefortelling og 

historieforståelse. (…) Ph.d.-programmet. (…) Felles kurs, mesterklasser, fellesfora for 

diskusjon og deling (…) Samarbeid i tverrfaglige øvelser der ALLE får læringsutbytte,» (H16: 

Charlotte Røhder Tvedt-Førstelektor DNF). 

«viser et omfattende faglig samarbeid over mange år som har kommet studenter og ansatte 

ved begge fakultet til gode. Disse har vokst frem organisk (og uavhengig av fakultetsstruktur) 

mellom DNF og TV-utdanningene på AMEK og samtidig ivaretatt fagmiljøenes integritet og 

egenart. Det er ikke sannsynliggjort i rapporten at en eventuell sammenslåing vil bidra til å 

øke disse mulighetene uten at det vil gå på bekostning av fagmiljøenes integritet.» (H24: 

Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF). 

«Det er logisk å tenke at kombinasjonen mellom spill og film er et unikt fortrinn HINN eier i 

konkurranse med andre utdanningsinstitusjoner. […] Før en sammenslåing kan vedtas må 

samlokalisering av film og spill utredes, og en eventuell plan for en slik samlokalisering må 

inngå i vedtaksgrunnlaget.» (H24: Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF-også behandlet i 

kap. 8). 

Innspill fra studentgrupper 

«Vi på bacheloren har hatt et godt samarbeid med komponistlinjen på AMEK, fordi de selv 

var spesialister innenfor sitt fagfelt og var relevante for oss i dette samarbeidet. vi synes 

dette er et godt eksempel på hvordan et samarbeid kan fungere på tvers av skolene, uten at 

det krever sammenslåing. (.....) Det eneste samarbeidet vi på DNF har erfart utenom 

komponist samarbeidet, er at AMEK har vært assistenter for oss i fellesøvelsesfilmer, der vi 

får hjelp, og de får læring. Dette samarbeidet setter vi stor pris på, men vi ser ikke et stort 

potensial for at nivået for DNF-studentene skal heves gjennom dette. Vi krever å se konkrete 

eksempler på hvordan undervisningen, det faglige nivået og kompetansen økes gjennom en 

sammenslåing som styrker DNFs kunstneriske filmutdanning! Vi mener at det er mange 

muligheter for samarbeid, men vi ønsker å bevise at det kan gjøres vellykket før vi går inn for 

en fremskyndet sammenslåing.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«I rapporten blir det påpekt at et samarbeid vil heve nivået for skolene ved en eventuell 

sammenslåing, men vi finner ingen konkrete eksempler som gjelder for DNF. Har noen 

studenter eller lærere kommet med konkrete ideer om hvordan de ser for seg at filmskolens 
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faglige potensial kan økes ved en sammenslåing? Hvordan menes det at en sammenslåing 

vil kunne heve nivået?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Hvordan vil det tilrettelegges for bedre samarbeid? Og hvor er beleggene for å konkludere 

med at en sammenslåing er best for fremtidig samarbeid? Og hva er de andre positive 

effektene?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF) 

«Eksempler på mulige samarbeidsformer, tverrfaglighet og felles utvikling er synliggjort i 

arbeidsgruppene blant de ansatte mars-april 2023, og vil vokse frem både strukturert, 

koordinert og organisk i årene som kommer. Hvorfor er ikke dette representert i rapporten? 

Hva har de funnet ut av i arbeidsgruppene?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF) 

«I rapporten skrives mye om autonomi og parallelt med planene om delte 

undervisningsplaner og samarbeid på tvers av skolene. Her mangler det konsekvent 

eksempler på AMEK og Filmskolens krysningspunkter og hvordan dette samarbeidet kan se 

ut i praksis.» (H48: Studenter BFA kull 14 DNF). 

Innspill fra andre fakultet/avdelinger ved HINN 

«Å være samlet betyr å kjenne og anerkjenne hverandre bedre og støtte hverandre i 

utvikling, men også å anerkjenne og støtte der man er og bør være ulike. (…) Innad på HINN 

er det viktig å bygge ned barrierer og siloer. Mye spennende kan utvikles, og videreutvikles, 

på tvers i HINN.» (H7: HHS). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Vi mener det må være en forutsetning, og ikke bare et ønske, at et samlet fakultet gir 

muligheter for større tverrfaglighet. Dette må være konkret utredet og bekreftet fra 

høyskolens ledelse før planene for samling videreføres.» (H13: Viken filmsenter) 

«Vi opplever at rapporten ikke drøfter et tettere samarbeid med Spillskolen som alternativ til 

en sammenslåing.» (H15: Foreningen norske filmfotografer). 

«Det er derfor like riktig å fastslå at historien, til tross for gode intensjoner, viser at et 

velfungerende og bredt samarbeid uten samlokalisering likevel ikke har vært tilstrekkelig. Det 

betyr også at en sammenslåing av fakultetene uten samlokalisering på én campus heller ikke 

er en fullgod løsning for å oppnå tettere samarbeid.» (H18: Norsk filmforbund). 

«Når samarbeid på tvers av DNFs linjer er såpass vanskelig å få til, er det ikke troverdig at 

samarbeid mellom DNF og AMEK sine studenter vil få bedre kår, uten å gjøre 

omorganiseringer som kan gå på bekostning av utdanningskvaliteten. Argumenter som fysisk 

nærhet og delt teknisk stab er i seg selv problematiske, ettersom linjene ved DNF allerede 

har felles lokasjon og teknisk stab, uten at det er tilstrekkelig for å fasilitere samarbeid på 

tvers av linjene, utover det som allerede ligger i pensum. Her framstår utredningen som 

ønsker og håp, mer enn sannsynliggjøring.» (H46: Dramatikerforbundet). 

«Små klasser skaper både tette faglige relasjoner mellom underviser og student, og 

tilsvarende relasjoner studentene imellom. (...) Det gis ingen garantier om at dette skal 

beholdes, og om så er intensjonen, ingen beskrivelse av hvordan dette skal håndteres 

innenfor et samarbeid med AMEK.» (H46: Dramatikerforbundet).  
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Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Jeg har ingen tro på at spillutviklere vil inngå manussamarbeid med studenter ved 

filmskolen. Et slikt samarbeid prøvde vi i 2008 med spillutviklere på Gjøvik. Det ble et heller 

magert resultat av dette samarbeidet,» (H3: Jan E. Lindvik-Prof. Em. DNF). 

«Finnes det så noen form for likhet mellom de to fakultetene? Studerer man det samme? Vil 

man ved en ny sammenslåing klare å oppnå noen form for samhandling mellom de to 

fakultetene? Driver begge virkelig med de samme praktiske øvelsene? Ja, gjør de det?» (H3: 

Jan E. Lindvik-Prof. Em. DNF). 

«Rapporten beskriver at det er forsøkt ulike former for samarbeid mellom de to fakultetene 

før, uten nevneverdig suksess. Rapporten mener at en formell sammenslåing til ett fakultet 

vil kunne endre dette. Hva er det konkret ved denne nye organiseringen som vil endre 

betingelsene for samarbeid i praksis?» (H37: Solveig Nuin Stephens-Bransje/alumna DNF) 

9.3 Sitater fra høringssvar knyttet til ph.d. og KU 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Imidlertid knytter rapporten den vitenskapelige forskningen ved fakultetet primært til 

spillmiljøet i Hamar (s. 27). (…) Disse beskrivelsene av vitenskapelig forskning ved AMEK er 

med på å helt utviske forskningen innen film- og tv-vitenskap som fakultetet har hatt – og 

fremdeles har.» (H6: Fagmiljøet i film- og TV-vitenskap). 

«De kunstfaglige miljøene ved de tre skolene er ikke store nok til å drifte et fullverdig 

doktorgradsprogram som kan møte kravet om å over tid å opprettholde et doktorgradsmiljø 

med minst 15 stipendiater. I stedet er FILMART etablert på basis av et midlertidig unntak fra 

dette mengdekravet, gjeldende ut 2024. (…) I FILMART opplever vi at inkludering av AMEK 

allerede bidrar til kvalitet i programmet, og gir et større fagmiljø, bredere kompetanser og 

flere stipendiater.» (H33: Ph.d.-programmet FILMART). 

«I fremtidig fellesprogram Ph.d. med HiØ og UiT er HINN tiltenkt rollen som 

hovedkoordinator for programmet. Dette kan bli krevende om vi parallelt med samarbeidet 

med eksterne parter også må koordinere mellom to autonome fakultet ved HINN. 

Administrativt ved etablering av et felles fakultet bør det gjøres en analyse av hvilke 

administrative og tekniske tjenester som kan være felles og samlet på fakultetsnivå, og hvilke 

som skal forvaltes av det enkelte institutt (skole). (…) Hvis prosess mot felles fakultet tar tid, 

må det arbeids for felles administrative løsninger også frem til et vedtak iverksettes.» (H33: 

Ph.d.-programmet FILMART). 

«Parallelt med doktorgradsutdanninger i kunstnerisk utviklingsarbeid i FILMART må det 

sikres stipendiatstillinger for øvrige fagfelt av avgjørende betydning for fakultetet som faller 

utenfor fagområdet for FILMART. (…) Det bør vurderes hvorvidt fagmiljøet innen 

filmvitenskap og spillteori kan samordnes og styrkes som felles ressurs for hele fakultetet.» 

(H33: Ph.d.-programmet FILMART). 

«Innenfor et nytt fakultet må det utvikles felles ordninger og bedre støtte for kunstnerisk 

utviklingsarbeid og forskning, også administrativt. Satsing på forskergrupper må styrkes. (…) 

Innenfor et nytt fakultet og ved HINN generelt må det tilrettelegges for forskningsvirksomhet, 

-kultur og -infrastruktur på tvers av fagfelt og institusjonsenheter.» (H33: Ph.d.-programmet 

FILMART). 
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Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Mange fagansatte driver parallell kunst- og yrkesutøvelse i bransjen. Dette er ansett som et 

gode da det sikrer nærhet til feltet og oppdatert kunnskap. Deler av denne virksomheten vil 

kunne defineres som KU/FoU-virksomhet og vil kunne være meritterende, f.eks. ved en 

opprykkssøknad, men den sorterer ikke inn under HINNs forskningsvirksomhet og er heller 

ikke finansiert av HINN. Dette innebærer bl.a. at HINN i sin søken etter å bli universitetet i 

liten grad kan «godtgjøre» seg den KU/FoU-virksomheten som de fagansatte ved DNF 

utfører. Pt. Har DNF ikke noe KU/FoU-budsjett.» (H23: Nina Grünfeld-Prodekan KU og FoU). 

«Etter min oppfatning vil det være hensiktsmessig med en sammenslåing av de to 

fakultetene fordi: det vil kunne gi økt fokus på KU/FoU-virksomheten, noe som ligger som et 

premiss for å drive høyere utdanning. (…) DNF pt. Ikke har avsatt forskningsmidler. De 

KU/FoU-midlene som i dag eksisterer ved AMEK er ikke tilstrekkelig til å initiere og 

gjennomføre KU/FoU ved DNF i tillegg. Her vil det trengs ferske midler. Økt samhandling 

over skolene vil kunne gi økte muligheter for nye forskergrupper, på tvers av fag og skoler. 

Det vil kunne gi økt fokus på formidling av KU/FoU. Dette fordrer imidlertid gode 

støttefunksjoner i forhold til å utvikle sterke søknader om forskningsmidler og i sammenheng 

med internasjonalisering. Økt transparens og oppmerksomhet om annum-midler vil kunne 

fungere som insitament til økt KU/FoU-virksomhet. Gitt Høgskolen Innlandets anerkjennelse 

av det nye fakultetets betydning som nasjonalt kompetansesenter innen audiovisuelle 

medier, og dertil tiltrengte allokering av ressurser, vil HiNN kunne representere det ypperste 

av forskning på dette området. Dette vil kunne gynne HiNN og Innlandet fylke, men viktigst: 

det audiovisuelle feltet i Norge, Norden, Europa og verden» (H23: Nina Grünfeld-Prodekan 

KU og FoU). 

Innspill fra studentgrupper 

«At dekanene videre i rapporten skriver at «ingen av de andre aktørene tilbyr en kunsterisk 

Ph.d..» og det er det som gjør oss unik viser hvor lite forståelse dekanene har for Filmskolen 

som den beste Filmskolen i Norge, grunnet dens særegne pedagogikk, autonomi, kvalitet. 

Det er ikke bare et framtidig Ph.d program som gjør Filmskolen unik, men hele oppbygningen 

til Filmskolen som en særegen, autonom enhet, med unik pedagogikk og med 

linjespesialiseringer som gjør at vi spesialiserer oss fra dag 1!» (H41: Studenter BFA kull 13 

DNF). 

Innspill fra andre fakultet/avdelinger ved HINN 

«På side 13 under overskriften utviklingsavtalen henvises det til at HINN eksplisitt har uttrykt 

en satsing på audiovisuelle fag under mål 2. Økonomiavdelingen vil også trekke frem at det i 

utviklingsavtalen angir ambisjoner om å øke forskningen og det kunstneriske 

utviklingsarbeidet totalt ved HINN. Dette vil høgskolen bli målt på fremover og det vil dermed 

også kreve at fakultetene har robuste fagmiljøer som imøteser høgskolens ambisjoner. Det 

skal i tilknytning til utviklingsavtalen kunne vises til og dokumentere aktivitet, noe som gjør at 

det må jobbes konkret med å implementere dokumentasjon av kunstnerisk utviklingsarbeid i 

Norsk vitenarkiv.» (H35: Økonomiavdelingen). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Hvilke økonomiske og praktiske konsekvenser vil et økt fokus på forskning, med forskertid 

til faglærere og Ph.d.-kandidater innebære for det praktisk-pedagogiske prinsippet for 
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Filmskolen og dens studenter? Dette er ikke tilstrekkelig redegjort for i rapporten.» (H15: 

Foreningen norske filmfotografer). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Er disse stipendiatstillingene nødvendige for å drive en filmskole? Eller er det bare enda en 

akademisk tilnærming som innebærer utarming av den praktiske delen av skolen? (…) man 

kan spørre seg om nytteverdien av å drifte et doktorgradsstudium i tillegg til skolens 

hovedvirksomhet. Kanskje er dette penger man kunne utnyttet bedre i det som nettopp er 

skolens basale virksomhet – å utdanne kunststudenter innen kunsten å fortelle og formidle 

drama.» (H3: Jan E. Lindvik-Prof. Em. DNF). 

«Rapporten viser til erfaringene med et felles Ph.D-program for DNF og AMEK. Det fremstår 

som merkelig å bruke erfaringene til syv stipendiater som argument for en så storstilt 

omstilling som en sammenslåing og samlokalisering er.» (H37: Solveig Nuin Stephens-

Bransje/alumna DNF). 
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10 STUDENTER, UTDANNINGSKVALITET OG PEDAGOGIKK  

Mange av høringssvarene omhandler hvordan en eventuell sammenslåing vil påvirke 

studenter, utdanningskvalitet og pedagogikk. Sammenfattende kan man si at høringssvarene 

er opptatte av å bevare kvaliteten, identiteten og unike aspekter ved DNF og AMEK i en 

eventuell sammenslåing, samtidig som studentenes behov og rettigheter ivaretas. 

Sitatutdragene i denne rapporten er forsøkt kategorisert i respektive kapitler, men ettersom 

mange av sitatene som omhandler studenter og utdanningskvalitet er relatert til generelle 

betraktninger om prosessen er det verdt å påpeke at enkelte av disse vil være å finne i 

kapittel 16 om øvrige innspill, og ikke nødvendigvis under kapittel 10. 

Blant høringssvarene tar flere fra ulike kategoriseringer til orde for at en sammenslåing vil 

gjøre det utfordrende å bevare kvaliteten på utdanningene, især DNF sine tilbud, slik de 

foreligger i dag. Disse uttrykker blant annet bekymringer for at en sammenslåing kan føre til 

reduksjon i ressurser, endring i studienes struktur, endring av dagens undervisningsformer 

og pedagogikk, endring i undervisningsressurser og redusert nærhet til bransjen (H5, H8, 

H11, H15, H18, H22, H24, H30, H32, H38, H41, H49, H51). 

Argumentene for en sammenslåing tar til orde for at et samlet fagmiljø vil være sterkere og 

tydeligere for fremtidige studenter, i bedre stand til å møte fremtidige krav til studiekvalitet fra 

NOKUT og EU, og i større grad vil kunne bidra til mer spesialisert administrativ støtte for 

fagmiljøene (H2, H27, H31). 

10.1 Avklaringsbehov/forbehold 
- Forbehold om at de fundamentale elementene i DNF sin pedagogikk, finansiering, 

linjeinndeling og praksisøvelsene vil bli opprettholdt på samme nivå som i dag for å 

sikre utdanningskvaliteten i henhold til samfunnsoppdraget (H8, H18, H30). 

- Grundig utredning av eksisterende og fremtidig utdanningstilbud ved eksiterende 

fakulteter, og hvordan eventuell sammenslåing vil påvirke studiekvalitet, kostnader og 

posisjon ved høgskolen (H22, H41, H42, H46). 

- Fremtidig organisasjonsstruktur må ikke overstyre tidligere vedtak i Fakultetsrådet. 

Eks. vedtak om gjenåpning av Dokumentarregi og VFX-utdannelsen på BFA-nivå 

(H42). 

- Utvikling av eventuelt samarbeidet mellom tekniske avdelinger forutsetter at 

forskjeller i arbeidsmetode, leveranse og pedagogikk adresseres: H20. 

- Eventuell samorganisering må sikre at prosesser knyttet til for eksempel 

studieutvikling skjer innenfor transparente rammer, og at mulige samarbeid på tvers 

alltid skal vurderes (H50). 

10.2 Sitater fra høringssvar knyttet til studenter 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Vi må ivareta studentene på de ulike skolene både faglig og sosialt. Vi kan ikke operere 

med at noen blir sett på som mindreverdige avhengig av hvilke studieløp de er student på.» 

(H19: AMEKs administrasjon). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Hvis de norske mediene skal klare å opprettholde sin demokratibyggende funksjon, er det 

avgjørende at de beste talentene tør å satse på en framtid i bransjen. I dette terrenget er det 
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helt nødvendig at framtidsstudenten som skal velge seg karrierevei får øye på, og fristes av, 

kraftfulle og framoverlente kreative utdanningsmiljøer som tilbyr den aller beste ballasten ut i 

arbeidslivet. Splittede fagmiljøer vil være svake fagmiljøer som over tid ikke klarer å tiltrekke 

seg de beste talentene.» (H2: Ole Hedemann-Prof. AMEK). 

«Ofte optages bachelor-studerende på universiteter og andre medieuddannelser i 18-21 års 

alderen (uden filmerfaring), mens hovedparten af DNFs studerende optages i 23-27 års 

alderen, hvor ansøgerne har opsamlet både livs- og filmerfaring samt uddannelse gennem 

forskoler, enkeltfag eller bachelor inden for andre fag.» (H12: Lotte Mik-Meyer-Prof. DNF). 

«Og husk at studentene har rett, alltid, også når de i våre øyne tar feil. Vi må aldri glemme at 

de er eneste grunn til at samtlige ansatte, fra dekan til vaskehjelp, faglærer til rektor, har en 

jobb» (H34: Arthur Johansen-Prof. DNF). 

«Det er åpenbare tap ved å lage større enheter, som ikke er drøftet og veiet i dagens 

rapport, som f. eks. tap av nærhet til studenter, som har konsekvenser for skolens fleksibilitet 

vis-a-vis studentene, som igjen innvirker på studenters læringsmuligheter og studiekvalitet 

etc.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Ved en økning i antall studenter som en sammenslåing og utvidelse av studieløpet vil 

medføre, hvis man ikke kan sannsynliggjøre hvordan økonomien skal økes tilsvarende 

økningen i antall studenter, medfører dette som vi ser det en akutt fare for en reduksjon i 

studiekvalitet.» (H15: Foreningen norske filmfotografer). 

«De siste årene har Filmskolen tatt imot studenter fra Sverige og Danmark som heller søker 

seg hit etter at de respektive nasjonale utdanningene har gjennomgått tilsvarende reformer 

som dekanene her foreslår.» (H15: Foreningen norske filmfotografer). 

«Det å påføre studentene flere, omfattende samarbeidsoppgaver med andre skoler eller 

linjer, kan virke mot sin hensikt dersom det ikke kommer som et genuint ønske og behov fra 

den kunstneriske virksomheten fra Filmskolen selv.» (H38: Norske filmregissører). 

10.3 Sitater fra høringssvar knyttet til utdanningskvalitet 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Rapporten gir ingen løfter om at DNFs grunnleggende pedagogikk eller særegne 

linjeinndeling skal opprettholdes. Vi trenger forsikringer om at de fundamentale elementene i 

vår pedagogikk, linjeinndeling og praksisøvelsene, vil bli opprettholdt på samme nivå som i 

dag for å sikre utdanningskvaliteten i henhold til samfunnsoppdraget.» (H30: Faglærere 

DNF). 

«Et fakultet vil bedre kunne imøtekomme nye krav til finansieringsmodeller fra for eksempel 

departement og politikere, samt nye krav til studiekvalitet fra NOKUT og EU.» (H31: 

Faggruppe ledelse TV-skolen). 

«Vi som jobber i TA-staben opplever at det er en uttalt kvalitet for studentene våre at vi har 

tett studentkontakt. (…) Ved å samorganisere alle tekniske og administrative ressurser på 

fakultetsnivå står man i fare for å miste nettopp denne kvaliteten og gjøre avstanden større til 

våre studenter.» (H32: TA-stab DNF). 
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«Filmskolen har fra starten hatt et tett samarbeid med bransjen, som var pådrivere for 

opprettelsen av skolen. (…) Det at vi er bransjenær og veiledningsstyrt skole, er en viktig 

grunn til at filmskolen har beholdt en stor søkermasse.» (H32: TA-stab DNF). 

«Vi frykter at en forhastet omorganisering vil gå på bekostning av kvaliteten på utdanningene 

våre og på vårt arbeidsmiljø. Vi foreslår derfor følgende tiltak for å unngå dette: Gi nok tid til 

at det kan gjøres en grundig vurdering av alle høringssvar, (…) Uansett utfall av 

styrevedtaket, ser vi et sterkt behov for at det tilrettelegges for faglige møteplasser hvor det 

fokuseres på fellesskap og hva vi kan få til sammen, fremfor hva som skiller oss fra 

hverandre. Ved en eventuell sammenslåing må det raskt legges frem en tydelig og realistisk 

framdriftsplan. Ved en eventuell sammenslåing må det gjøres en grundig kartlegging av 

skolens egenart og konkurransefortrinn innen sine fagfelt, og lages en strategi for hvordan 

disse skal bevares inn i et nytt fakultet. Ved en eventuell sammenslåing må det 

gjennomføres en grundig vurdering av hvordan ansvarsområder og arbeidsoppgaver for 

ledelse og ansatte skal organiseres i et nytt fakultet og gis rom for medvirkning. Gi en 

eventuell omorganiseringsprosess nok tid.» (H32: TA-stab DNF). 

«Den faglige organiseringen må imidlertid være av en slik art at den ivaretar helheten av 

studieprogrammene i et nytt fakultet. Organiseringen må sikre at prosesser knyttet til for 

eksempel studieutvikling skjer innenfor transparente rammer, og hvor mulige samarbeid på 

tvers alltid skal vurderes.» (H50: TV-skolens ledergruppe). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Man kan ikke masseutdanne et kunstnerisk talent. Da må i alle fall pedagogikken og 

metodikken endres. En fremtidig organisering må respektere dette.» (H26: Finn Gjerdrum-

Prof. II DNF). 

«I Rapporten skrives, blant annet, at «er videre ulike tradisjoner for hvor tett teknisk avdeling 

på TV- og filmskolen støtter studentene og hvordan avdelingene driftes i det daglige. Det vil 

være fordelaktig å finne felles tilnærming til studentstøtte og driftsprosesser ellers.» Dette er 

en påstand som hinter til dramatiske endringer, med potensiale til å kraftig endre 

studiehverdagen og kvaliteten for Filmskolens studenter.» (H24: Fredrik Graver-

Undervisningsleder DNF). 

«Dermed kan vi som fagpersoner ikke garantere for den faglige kvaliteten i et nytt felles 

fakultet slik rapporten anbefaler» (H30: Faglærere ved DNF). 

«For Spillskolen forutsetter det også at et nytt fakultet ikke blir betraktet som rent 

kunstnerisk, men tar inn over seg og har like mye fokus på all virksomhet.» (H40: Marit 

Christine Berg Strandvik-Instituttleder AMEK). 

Innspill fra studentgrupper 

«En kunstners personlige stemme burde ikke formes etter algoritmene, tilbudene og 

etterspørselen. I hvert fall ikke under utdanningen! Hvis DNF må slås sammen med en skole, 

burde det være en skole med kunstfaglig hovedfokus, noe som kunne skapt refleksjon på 

tvers av kunstformer. F.eks. scenekunst eller fotokunst. Dette er lite realistisk, så lenge DNF 

er plassert i Lillehammer. Hvis film som særegen kunstform faktisk er i ferd med å miste sin 

posisjon i samfunnet, burde DNF ta et standpunkt, og dyrke filmen enda mer, spisse den, 

løfte den, og gjennom det holde filmen i live i Norge. Dette gjør vi best som en autonom 

filmskole. Ikke som den minste delen av en stor mediaskole» (H41: Studenter BFA kull 13 

DNF). 
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«Ved en sammenslåing frykter vi også at konsekvensene kan bli at vi får opp mindre 

gjestelærere fra bransjen til å undervise i fag, men at dette erstattes med lærere fra for 

eksempel TV-skolen. Dette vil i så fall svekke Filmskolen sin kvalitet vesentlig da én av de 

viktigste tilknytningene vi har til bransjen går gjennom gjestelærere vi får opp som har 

erfaring fra hvordan bransjen er akkurat nå. Det er også høyere lærertetthet på DNF i dag. 

Denne lærertettheten må bestå og faglærerne må ha like god tid som i dag til å følge opp 

studentene sine på DNF. (.......) Vi krever å se konkrete eksempler på hvordan 

undervisningen, det faglige nivået og kompetansen økes gjennom en sammenslåing som 

styrker DNFs kunstneriske filmutdanning!» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF – deler av 

sitatet er også innunder 5.6.1). 

«Rapporten sier: “Målet er å ivareta studietilbudet og sikre studiekvaliteten for hver skole, og 

hvert enkelt studieprogram og student. Samtidig ønsker vi å skape mulighet for større 

tverrfaglighet. Ettersom DNF er en linjebasert skole innenfor fiksjonsfilm, hvordan vil DNF få 

utbytte av større tverrfaglighet på tvers av DNF, AMEK og Spillskolen? Vi spør: Hvordan 

integreres dette samarbeidet i studentenes skolegang/undervisning? Hvordan matches 

strukturen i de forskjellige skolene for å få til et samarbeid, uten å gå på kompromiss med 

kvalitet og spesialisering/studieretning? Det skrives videre: (et felles fakultet ville skape:) ”en 

samlet identitet som har et større grunnlag for å tiltrekke seg sterke fagpersoner og de beste 

studentene”. Hvilke fagpersoner ville kunne undervise både hos AMEK og DNF?» (H41: 

Studenter BFA kull 13 DNF) 

«Rapporten sier likevel ingenting om hvordan DNF vil komme faglig styrket ut av en 

sammenslåing. Vi frykter derimot at en sammenslåing kan medføre en reduksjon i kvaliteten. 

Ettersom en sammenslåing er irreversibel er det viktig at man på forhånd vet hvordan alle 

skolene vil få et faglig løft. Slik vi kan være sikre på at sammenslåing faktisk lønner seg for 

alle parter. Derfor må det tydelig dokumenteres og utredes hvordan en sammenslåing vil øke 

kvaliteten på studiet, sammenlignet med i dag. Det har ikke denne rapporten gjort og må 

gjennomføres før et vedtak for å sikre at Filmskolen fortsatt skal være den fremste 

filmutdanningen i Norge.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Hvordan vil den faglige kvaliteten løftes gjennom en sammenslåing? Hvordan vil 

samarbeidet se ut?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Vi mener at rapporten ikke gir noen form for visjon på hvordan samarbeidet skal se ut. Vi 

sitter igjen med spørsmål som: Hvor mye av tiden vil gå til linjeundervisning? Hvor mye av 

undervisningen skal sammenslås mellom Filmskolen og TV-skolen? Hvordan skal Filmskolen 

og TV-skolen samarbeide effektivt med Spillskolen når den befinner seg på Hamar? Hvordan 

kan filmskolen være trygg på at den kunstfaglige utdanningen ikke blir påvirket som en følge 

av sammenslåing og høgskolens ønske om universitetsstatus? Kan vi få en hypotetisk, 

tentativ undervisningsplan for filmskolen som del av et samlet fakultet?» (H41: Studenter 

BFA kull 13 DNF) 

«Som faglærere er vi bekymret for at kvaliteten i utdanningen skal bli utvannet og miste sin 

relevans. Vi stiller oss på linje med studentene i å kreve at de unike kvalitetene ved 

filmskolen opprettholdes. Er en sammenslåing det beste for filmstudentene og norsk film i 

framtida?» (H51K: Vedlegg Rushprint - Fagansatte BFA DNF) 

Innspill fra fakultetsråd 

«Vi forventer og håper dog på en faglig utredning som undersøker eksisterende utdanning 

ved AMEK og DNF, samt kartlegger de film-, tv- og spill-faglige kunstutdanningene man ser 
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for seg og har ambisjoner om 5-10 år fremover og hvordan samhandling vil heve 

studiekvaliteten, redusere kostnader og bedre fakultetenes posisjon ved høgskolen.» (H42: 

Fakultetsrådet DNF). 

«Det er essensielt for at vi skal kunne støtte opp under videre prosess at en fremtidig 

organisasjonsstruktur ikke overstyrer tidligere vedtak i Fakultetsrådet. Her tenkes blant annet 

på vedtak om gjenåpning av Dokumentarregi og VFX-utdannelsen på BFA-nivå. 

Fakultetsrådet ved DNF gikk med bekymring med på å sette dokumentarregi og VFX-linjen 

på «time out» ved opptaket til kull 12. Dette var ment å gi tid til å bedre innlemme VFX og 

dokumentarregi-linjen på DNF.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

Innspill fra andre fakultet/avdelinger ved HINN 

«De to fakultetene som i dag organiserer disse miljøene er hver for seg for små til å ivareta 

de administrative oppgavene som må til for å understøtte den faglige aktiviteten, og 

sårbarheten i de enkelte administrative fagområdene blir stor. (…) Vi mener en felles 

administrasjon og ledelse vil kunne utgjøre en mer hensiktsmessig ramme rundt den faglige 

aktiviteten, og vil kunne bidra til mer spesialisert administrativ støtte for fagmiljøene.» (H27: 

LUP). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Fellesøvelser er bærebjelken i enhver god filmutdanning. Gjennom den utvikles ferdigheter 

og kunstnerisk talent gjennom prøving og feiling. Fellesøvelsen skaper samhold som ofe 

varer langt ut i arbeidslivet, og som lærer studentene samarbeid.» (H15: Foreningen norske 

filmfotografer). 

«Vi vil påpeke at det uansett organisering er viktig å bevare og styrke Filmskolen, Spillskolen 

og TV-skolen som egne studieløp med selvstendige identiteter, og at ressursene og faglig 

nivå beholdes for alle tre også i det videre.» (H18: Norsk filmforbund). 

«I rapporten får vi heller ikke tydelige svar på hvordan sammenslåingen vil styrke kvaliteten 

på filmutdanningen ved DNF. Slik den foreligger virker det som at HINNs organisatoriske 

behov går på bekostning av filmskolen og i verste fall vil det nedgradere 

bachelorutdannelsen.» (H22: Norske filmklippere). 

«Det må samtidig understrekes at eventuelle fordeler ved et tettere samarbeid på teknisk, 

administrativt eller organisatorisk plan ikke kan prioriteres foran Filmskolens og studentenes 

kunstneriske virksomhet og skolens unike stilling og egenart.» (H38: Norske filmregissører). 

«(...) Små klasser skaper tettere faglige relasjoner imellom underviser og student, og 

tilsvarendende relasjoner studentene i mellom. For et fag som manus er det spesielt viktig å 

tilrettelegge for åpenhet og tillit i rommet (...) Små klasser er derfor et viktig bidrag til at 

manusforfatterutdanningen ved DNF har vært vellykket fra dag én. Det gis ingen garantier 

om at dette skal beholdes, og om så intensjonen, ingen beskrivelse av hvordan dette skal 

håndteres innenfor et samarbeid med AMEK. Dette er et essensielt aspekt ved utdanningen 

slik den fungerer i dag, og før en sammenslåing kan besluttes, må det kartlegges hvordan 

man skal videreføre det, hva man risikerer om det endres, hva konsekvensene vil være for 

utdanningskvaliteten» (H46: Dramatikerforbundet). 
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Innspill fra forvaltningsorgan 

«For filmskolens del støtter vi faglærernes og studentenes krav om at de unike kvalitetene 

ved filmskolen opprettholdes.» (H13: Viken filmsenter). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Disse åpenbare kvalitetene ved utdannelsen står i fare om man skal passe inn i andre 

sykluser/ modeller og innføre annet type sammarbeid som ikke er direkte rettet mot 

dramaproduksjonen» (H5: Sindre Sæbø-TA-ansatt DNF). 

«Bachelor studiet på filmskolen står i dag alene om å utdanne fagsjefer på de 7 

fagpesialiseringer i Norge. […] Strukturen og pedagogikken på DNF er sårbar i forhold til 

studentantall, studentenes alder og erfaring, samt lærertetthet.» (H8: Hallvar Witsø-

Bransje/alumnus DNF). 

«Linjespesialiseringene er DNFs styrke og suksess, dette må opprettholdes og styrkes!» 

(H8: Hallvar Witsø-Bransje/alumnus DNF). 

«Det er essensielt å bevare filmskolen slik den er bygget, med fokus på praktiske oppgaver. 

(…) Filmskolen passer ikke inn i akademia. Det er en hybrid mellom kunstneriske fag, 

håndverk og selvfølgelig en del teori og analyse.» (H9: Wibecke Rønseth-Bransje/alumna 

DNF). 

«Da jeg gikk på filmskolen, hadde kullet mitt mye kontakt med enkamera linja på TV-skolen, 

og fikk et innblikk i forskjellene og likhetene mellom utdanningene. Flere av mine beste 

venner har gått på TV skolen, og jeg har stor respekt for mange av dem som har tatt 

enkamerautdanninen der. Jeg har derfor et litt annet perspektiv på sammenslåingen. Likevel 

er jeg veldig imot sammenslåing av skolene. Man kan ikke snakke om sammenslåing, uten å 

definere konkrete visjoner for skolen.» (H43: Barbora Hollan-Bransje/alumna DNF). 

10.4 Sitater fra høringssvar knyttet til pedagogikk 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Det er viktig for oss å påpeke at selv om vi i dag har et godt og utstrakt samarbeid med 

teknisk avdeling ved DNF, så er det ikke helt uten utfordringer å slå oss sammen. Vi 

opplever at det er til dels stor forskjell på arbeidsmetodikk, måten vi leverer tjenester på og 

hvordan vi tenker pedagogikk. Vi har siden 2007 jobbet med å profesjonalisere vårt 

driftstilbud til studenter og faglærere gjennom tydelige kanaler og rutiner for brukerstøtte, og 

et fokus på preventiv veiledning av studentene. (…) Disse forskjellene må vi finne ut av hvis 

vi skal utvikle samarbeidet vårt videre, spesielt under en felles teknisk leder.» (H20: Teknisk 

avdeling TV-skolen). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Det kunstnerisk undersøgende og eksperimenterende uddannelsesmiljø på DNF etableres 

igennem en kontinuerlig produktion, hvor de forskelige fagspecialister dels får mulighed for at 

udvikle deres personlige udtryk og dels får mulighed for at undersøge de særlige 

samarbejds- og sprogformer, der hører til en kunstnerisk produktionsmåde, hvor alle 

involverede betragtes som kunstnere.» (H12: Lotte Mik-Meyer-Prof. DNF). 

 

105/528



31/23 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi - 22/03113-24 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi : Høringssekretariatets oppsummeringsrapport - rettet

 
 

49 
 

Innspill fra studentgrupper 

«Rapporten gjør ikke noe forsøk på å forsikre den kunstfaglige, praktisk-pedagogiske 

modellen som er så viktig for Filmskolen.» (H48: Studenter BFA kull 14 DNF). 

«der de sier (Fagansatte DNF) at sammenslåingen på dette tidspunktet ikke er godt nok 

faglig konsekvensutredet, burde få varsellamper til å ringe. Om faglærere ikke kjenner 

trygghet i at det faglige, og pedagogikken som følger med, blir tatt vare på, hvem skal vi 

studenter da ha tillit til at vet?» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Om en sammenslåing finner sted uten en grundigere analyse og konsekvensutredning for 

alle de syv linjespesialiseringene på DNF, står høgskolen i fare for å ødelegge 

grunnleggende prinsipper og verdier ved filmskolens filosofi og pedagogikk.» (H22: Norske 

Filmklippere). 

«Følgende premisser må leges til grunn for å sikre DNFs kunstfaglige kvaliteter: 1. Dagens 

linjeinndeling ved DNF må opprettholdes. (…) 2. DNF må fortsatt være eller inngå i et 

kunstfaglig fakutet, med en dekan som skal ha kunstfaglig bakgrunn og kompetanse. (…) 3. 

En videreføring av praksisrettet pedagogikk, med vekt på store fellesproduksjoner der linjene 

samarbeider for å lage film. (…) 4. Minimum tilsvarende pro rata finansiering som i dag. (…) 

5. Opprettholdelse av samtlige faglige stillinger og antall studenter.» (H18: Norsk filmforbund) 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Strukturen og pedagogikken på DNF er sårbar i forhold til studentantall, studentenes alder 

og erfaring, samt lærertetthet. Disse åpenbare kvalitetene ved utdannelsen står i fare om 

man skal passe inn i andre sykluser/modeller og innføre annet type samarbeid som ikke er 

direkte rettet mot dramaproduksjonen.» (H11: Mirja Melberg-Bransje/alumna DNF). 
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11 AUTONOMI OG LEDELSE 

I omtaler av ledelse er det et klart skille mellom svar fra høringsinstanser på AMEK (H28, 

H29, H50), som mener en dekan for et sammenslått fakultet bør velges ut ifra 

lederegenskaper og ikke nødvendigvis behøver kunstfaglig kompetanse. På den andre siden 

fremhever både interne høringssvar (H24, H30, H32, H33, H49, H41) og eksterne 

høringssvar fra filmbransjen (H13, H36, H38) nødvendigheten av en kunstfaglig leder for 

fakultetet for å sikre en kunstfaglig profil på fakultetet og inn i Rektors ledergruppe, samt at 

en kunstfaglig dekan er en forutsetning for DNFs autonomi. Ph.d.-utvalget for FILMART 

(H33) påpeker også at dersom dekan ikke innehar kunstfaglig førstekompetanse vil 

vedkomne ikke kunne ha faglig ledelse for ph.d.-programmet 

Når det gjelder autonomi er bildet litt mer sammensatt: alle høringssvar er enig i at autonomi 

er viktig for å beholde faglig profil og særegenhet, men skiller lag i hva de legger i begrepet. 

Der høringssvar fra AMEK mener at profil og særegenhet kan ivaretas innenfor et og samme 

fakultet (H28, H50), viser noen til forhold som at et fakultetsråd er ved Filmskolen et 

nødvendig organ for autonomi og bransjerelevans (H24, H32, H41) mens andre fremhever at 

det kunstfaglige trenger et eget fakultet for at en kunstfaglig profil med kunstfaglig-baserte 

satsninger skal kunne bestå (H3, H16, H24, H30, H32, H36, H38, H49). 

Enkelte trekker frem sammensetting av et fakultetsråd som problematisk, og viser til at 

Filmskolens fakultetsråd har et utvidet mandat og en annen sammensetting i forhold til andre 

fakultetsråd (H24, H32). Her etterlyses konsekvensutredning av både representasjon og 

bransjetilknytning dersom et fakultetsråd i et mulig nytt fakultet skal følge normen på HINN. 

Studentene ved Den norske filmskolen frykter at Den norske filmskolen under et nytt fakultet 

vil få svekket autonomi fordi en skole med 84 studenter må kjempe om de samme midlene 

som AMEK med sine 528 studenter (H41). Studentene frykter også at den større avstanden 

mellom dekan og student vil gjøre det vanskeligere for studentene å kunne gi gode 

tilbakemeldinger på sitt studieløp og bli hørt og de viser til at dette har blitt et problem i 

Sverige (H41). 

Noen mener at en fakultetssammenslåing med en dekan vil medføre tap av autonomi for 

DNF (H41, H49, H51K) 

11.1 Avklaringsbehov/forbehold 
Selv om de fleste bekymringer for tapt autonomi kommer fra DNF og filmbransjen uttrykker 

også fagansatte ved flerkamera (H29) bekymring for sin faglige autonomi fremover. 

De ansatte ved Filmskolens master (H49) bemerker også at dekanenes rapport avskriver 

motstand mot potensiell tap av autonomi med begrepet «frykt», og de påpeker at slike 

karakteristikker er uheldige. 

En fortsatt kunstfaglig fakultetsledelse under en dekan med kunstfaglig bakgrunn er fremført 

som et absolutt krav i en rekke høringssvar, primært fra fagmiljø ved DNF og 

bransjeorganisasjoner. (H13, H18, H24, H30, H32, H33, H36, H49) 
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11.2 Sitater fra høringssvar 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«vi støtter [Filmskolens] ønske om å beholde sin pedagogiske særegenhet og autonomi, slik 

også TV-skolen beholdt sin autonomi da vi ble slått sammen med Spillskolen til AMEK og 

fortsatt ønsker å gjøre i et fakultet der Filmskolen eventuelt også er med.» (H28: 

Dokumentarmiljøet TV-skolen). 

«Undervisning av produksjonsformen er ressurskrevende på flere vis, og ivaretakelse og 

utvikling av studiet krever stor grad av autonomi. Fagmiljøet er bekymret for å miste 

utdanningens særegenhet dersom sammenslåingen av AMEK og DNF blir for pragmatisk.» 

(H29: Faggruppe flerkamera TV-skolen). 

«Det er vår anbefaling at et fakultet som huser TV, film og spill trenger en strategisk leder 

med god kunnskap og/eller erfaring fra akademia. Personen skal ha tydelige meritter fra 

ledelse og utvikling av komplekse organisasjoner. For oss er det ikke nødvendigvis viktigst at 

denne personen har bakgrunn fra TV-, film- eller spillproduksjon. Det er derimot langt 

viktigere at dekanen har en sterk integritet, og således er i stand til på en uavhengig måte å 

vurdere de forskjellige studienes behov i budsjett- og fordelingsprosesser.» (H29: Faggruppe 

flerkamera TV-skolen). 

«Flerkamerautdanningen er positive til en sammenslåing, om de viktige premissene 

oppfylles. Og det er: Flerkamerautdanningen må få beholde og videreføre sin autonomi som 

fag, uten reduksjoner i stab. (…) Gjensidig forståelse for vern av kunstnerisk og faglig 

integritet. Dekan og ledelse for nytt fakultet m ha en konkret plan for utvikling av et samlet 

arbeidsmiljø. Dekan for fakultetet må være en person med en god kunnskap om og/eller 

erfaring fra akademia, samt bred erfaring som organisasjonsleder. Dekanen må ha stor 

integritet når det gjelder det samlede fagmiljøet for å best mulig ivareta de ulike 

studieretningenes interesser og behov. Dekanen må samtidig kunne vise til gode resultater 

innen ledelse og utvikling av komplekse organisasjoner.» (H29: Faggruppe flerkamera TV-

skolen). 

«For DNF som den eneste av de tre skolene med et rent kunstfaglig oppdrag, er en 

kunstfaglig ledelse med sterk autonomi og stort gjennomslag i organisasjonen en 

forutsetning for at vår identitet skal ivaretas. Vi trenger en forsikring om at DNF skal forbli en 

kunstutdanning på høyeste nivå, med en dekan med kunstfaglig bakgrunn.» (H30: Faglærere 

DNF). 

«Rapporten gir ingen avklaring rundt ledelse og lederskap i et eventuelt sammenslått 

fakultet.» (H30: Faglærere DNF). 

«Vi stiller oss bak disse målene i rapporten, som alle understreker at det er avgjørende å ta 

vare på det som per i dag er skolens styrker: «Kvaliteten i nåværende studietilbud og 

strukturer skal opprettholdes» (s.18) «Rektor har uttrykt et ønske om å bevare det gode med, 

og samtidig styrke, de eksisterende merkevarene til filmskolen, TV-skolen og spillskolen, 

uavhengig av to eller ett fakultet» (s.19)» (H32: TA-stab DNF). 

«Fakultetsrådet må som i dag ha et utvidet mandat og fortsatt ha bred representasjon fra 

eksterne i bransjen. Rådet bør fortsatt ha mandat til å være med i strategiske diskusjoner og 

ha en større betydning som strategisk rådgiver enn det de har ved de andre fakultetene. Alle 

de tre skolene har utstrakt samarbeid med sine respektive bransjer og dersom vi i en 
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sammenslåing vil gå over til et felles fakultetsråd, anbefaler vi å videreføre filmskolens 

modell.» (H32: TA-stab DNF). 

«Filmskolen har ledelse med filmkunstfaglig kompetanse på høyeste nivå, som forstår den 

unike kunstfaglige og praksisbasert utdanningen som filmskolen har.» (H32: TA-stab DNF). 

«Fagområdet for doktorgradsprogrammet gjør likefult at kunstnerisk utviklingsarbeid har en 

særstilling. I et felles fakultet må dekan ha kunstnerisk professor- eller 

førsteamanuensiskompetanse innenfor fagområdet for doktorgradsprogrammet. En dekan 

rekruttert uten denne kompetansen kan ikke inngå i faglig ledelse av programmet eller fylle 

dekans rolle i kvalitetssystemet i forhold til doktorgradsprogrammet. (…) En dekan som ikke 

kan bidra til utvikling av doktorgradsprogrammet vil ikke kunne fylle stillingen.» (H33: Ph.d.-

programmet FILMART). 

«En eventuell fakultetssammenslåing med én dekan er nødt til å føre til tap av autonomi for 

DNF. (…) Rapporten underkjenner betydningen av denne endringen og hevder at et samlet 

fakultet ikke vil innebære tap av autonomi for den enkelte skole. Rapporten anerkjenner at 

det er en «frykt» blant DNF-ansatte for tap av autonomi, men undersøker hverken hvilket 

rasjonale denne frykten kommer fra, eller hva autonomitapet kan eller vil innebære. Det er 

også uheldig at rapporten omtaler de DNF-ansattes problematisering av en endret 

dekansituasjon som et emosjonelt problem for den som problematiserer endringen (frykt).» 

(H49: Ansatte MFA DNF). 

«hvorvidt dekanen som tilsettes må ha kunstnerisk kompetanse eller ikke. TV-skolen har ikke 

et ufravikelig standpunkt i dette spørsmålet. (…) Vi forutsetter naturligvis at den som skal 

tilsettes som dekan har formell førstekompetanse på ett av det nye fakultets fagområder. 

Men for vår del er det viktigste at den som skal styre et felles fakultet har gode strategiske 

lederegenskaper.» (H50: TV-skolens ledergruppe). 

«Vi er for øvrig sterkt kritiske til at betegnelsen «skoleleder» skal brukes for lederne av de 

ulike skolene, det vil si det nivået som eller si HINN og resten av sektoren er definert som 

instituttleder. (H50: TV-skolens ledergruppe). 

«Vi vil også påpeke at skissen inneholder både et nivå av SPA (studieprogramansvarlig) og 

undervisningsleder. Dette er samme funksjon. (…) Det viktigste for oss i denne sammenheng 

er at samme benevnelse brukes om den samme funksjonen også i et eventuelt nytt felles 

fakultet.» (H50: TV-skolens ledergruppe). 

«Med den grad av autonomi som rapporten legger opp til at skolene skal ha, tenker vi at det 

viktigste er at de ulike skolene selv får bestemme hvilke kvalifikasjoner deres (institutt-)leder 

bør ha. Vi tenker at dette ikke nødvendigvis trenger å være det samme horisontalt i 

organisasjonen.» (H50: TV-skolens ledergruppe). 

«Rapporten legger opp til at de tre enhetene (TV-skolen, Spillskolen og Den norske 

filmskolen) skal bestå slik de er i dag, og at merkevarene skal videreutvikles. Vi tenker at 

dette er en fornuftig organisatorisk oppdeling, men mener at det må følges opp med en 

tydelig arbeidsdeling mellom de ulike skolene – spesielt med tanke på studieportefølje og 

utvikling. Samtidig vil vi advare mot at skolene/instituttene blir «skott» som virker hemmende 

for utveksling og samarbeid på tvers.» (H50: TV-skolens ledergruppe).  

En eventuell fakultetssammenslåing med én dekan er nødt til å føre til tap av autonomi for 

DNF. Det er umulig å forestille seg en dekan for et nytt felles fakultet, uten at vedkommende 
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overtar noe eller mye av det ansvaret og den beslutningsmyndigheten som i dag ligger hos 

DNFs dekan (H49: Ansatte MFA DNF) 

[Om skoleautonomi] «Det reises tre vesentlige spørsmål. 1. Vil rekrutteringen av en dekan til 

et felles fakultet for film, tv og spill, kunne føre til at man ansetter en person med en annen 

faglig profil og interesse enn om man ansetter en dekan for DNF alene? (…) I denne 

sammenheng vil det blant annet være avgjørende hvilken kompetanse som kreves av en 

dekan, hvordan søkere vurderes og av hvem.  2. Vil tapet av dagens direkte adgang til 

rektoratet, føre til redusert mulighet for å ivareta DNFs kvalitet i HINN systemet? (…) 3. Vil to 

dekaner gi sterkere stemme til det audiovisuelle fagmiljøet enn én dekan? (…) Vi anser 

denne kraften som mindre verdifull enn den man får ved å være to dekaner, siden et 

sammenslått fakultet fremdeles vil være et relativt lite fakultet i HINN-systemet.» (H49: 

Ansatte MFA DNF). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«HINN bør, uavhengig av resultat av denne prosessen, øremerke faste plasser i styret til 

både filmskolen, tv-skolen og spill-skolen. (…) DNF og AMEK representerer så forskjellige 

utdanninger i forhold til resten av HINN at det krever en særbehandling, og de må bli hørt og 

behovene forstått, uavhengig av antall stemmer.» (H16: Charlotte Røhder Tvedt-Førstelektor 

DNF). 

«I en tid hvor medieutdanning tilbys i mye større omfang enn da filmskolen startet, blir det 

enda viktigere å beholde filmskolens unike status som kunstskole med spesialiseringer. DNF 

skal konkurrere og sammenligne seg med andre nasjonale filmskoler, som den danske, 

svenske, engelske o.l. og ha friheten til å ta valg basert på innhold alene. Det er derfor 

autonomien er så viktig.»  (H16: Charlotte Røhder Tvedt-Førstelektor DNF). 

«mye av Filmskolens suksess har bygget på de 3 faktorene: autonomi og selvråderett, 

kunstfaglig ledelse, og tett bransjekontakt, ikke minst gjennom styret/rådet[/fakultetsrådet]. I 

en ny struktur, hvor Filmskolen er et institutt under en fakultetsparaply vil alle de tre tingene 

bli borte. (…) Før det kan tas stilling til sammenslåing må disse spørsmålene knyttet til 

autonomi, styring og selvråderett utredes.» (H24: Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF). 

«viktig å se på fakultetsrådet. I dag har Filmskolens fakultetsråd et noe utvidet mandat, noe 

som skal ivareta bransjeorganisasjonenes tette forhold til skolen. Videre er sammensettingen 

noe annerledes enn andre fakultet, ikke minst at den sentrale rollen TA ansatte spiller i 

utdanningene er gjenspeilet ved at denne ansattgruppen har 2 representanter der de har kun 

1 ved andre fakultet. (…) skolens fagansattrepresentanter er valgt av kollegene uavhengig 

av stillingsstørrelse,» (H24: Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF). 

«Det er uklart hva som vil skje med dette organet i et nytt fakultet, og hvilken effekt det vil ha 

på Dnf. Dersom HINN pålegger et nytt fakultet å ha samme styringsmodeller som de øvrige 

fakultet risikerer vi at fakultetsrådet fjernes fra Filmskolens hverdag og, potensielt, ikke har 

representasjon fra Filmskolen. Både TV-skolen og Spillskolen har flere studenter og 

fagansatte i 50% stilling eller mer, og det er derfor sannsynlig at i åpne valg vil det velges 

representanter fra disse miljøene. Det er også sannsynlig at eksterne representanter hentes 

fra organisasjoner som ivaretar både TV og spill, og dermed fører til en reduksjon av 

filmbransjens representasjon. Over tid kan et slikt rådgivende organ miste sin relevans for 

Filmskolen, og dermed svekke den gjensidige tilhørigheten mellom bransje og skolen. Før 

det kan tas stilling til sammenslåing må disse spørsmålene knyttet til autonomi, styring og 

selvråderett utredes» (H24: Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF). 
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«Uten garantier for at dekan fortsatt skal rekrutteres på basis av kunstfaglige kriterier fra 

filmen vil dette over tid kunne ha en stor innflytelse på skolens autonomi.» (H24: Fredrik 

Graver-Undervisningsleder DNF). 

Innspill fra studentgrupper 

«Det er tenkt at AMEK (med 528 studenter) sammen med DNF (med max 84 studenter) skal 

dele én dekan ved en eventuell sammenslåing av fakultetene. (…) Det er en stor frykt, at en 

felles dekan vil svekke DNFs viktige autonomi både som den nasjonale filmskolen, blant 

annet fordi DNF blir det minste instituttet i konkurranse med AMEK om ressursene som i dag 

er øremerket DNF. Vi frykter at DNF vil stå svært sårbar uten en egen dekan som har 100 % 

innsikt og forståelse for både hva det kreves økonomisk og pedagogisk for å bevare det 

faglige nivået vi har i dag og som kan kjempe for dette inn til høgskolen. Rapporten sier også 

at den fremtidige dekanen vil utøve en konstruktiv og helhetlig ledelse av et nytt felles 

fakultet uten noen videre plan på dette. (…) Det forsikret via tillit til HINNs ansettelsesrutiner 

at denne personen skal ivareta alle skolenes interesser. Vi frykter at HINNs ledelse ikke har 

tilstrekkelig kjennskap til kunstutdannelser til å ta denne beslutningen.» (H41: Studenter BFA 

kull 13 DNF). 

«Modell B, som dekanene anbefaler, har vi også store problemer med, blant annet fordi man 

får én felles dekan for hele fakultetet. I Sverige har de også dette. Der har flere svenske 

studenter fortalt oss om følgende problem: Om en student er misfornøyd med studieløpet så 

gir det beskjed til instituttlederen sin som med glede tar med feedbacken til dekanen. Det 

som likevel ofte skjer er at dekanen avblåser feedbacken fra studentene fordi det ikke inngår 

i dekanens visjon. Vi finner det høyst problematisk at dekanen ved et nytt fakultet kommer et 

steg lengre unna studentene, særlig fordi Den norske filmskolen er så lite, hvor tett 

samarbeid og oppfølging fra ledelsen er kjempeviktig.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

[Om Den svenske filmskolens konsekvenser av omorganisering] «Vi trenger derfor garantier 

på at en eventuell sammenslåing aldri vil medføre at man etter hvert slår sammen de tre 

skolene til én skole. (…) Samtidig er vi redd for at en ny dekan ved et fakultet vil prioritere 

flere midler til Spill- og Tv skolen fordi de har flere studenter enn Filmskolen. Vi trenger derfor 

garantier på et minimum tilsvarende pro rata finansiering som i dag.» (H41: Studenter BFA 

kull 13 DNF). 

«Vi må også få garantier på at dekanen ikke endrer på Filmskolen sin særegen utdanning, 

praksisrettet pedagogikk og at linjeinndelingen består. Vi forventer et fortsatt kunstfaglig 

fakultet! Vi må også få garantier på at studenter ved BA ikke må nedprioritere sitt fagfelt for å 

bistå TV og/eller spillskolen med sine øvelser.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«I tillegg foreligger det ikke noe videre begrunnelse annet enn at det virker mer praktisk å 

bare ha en dekan, sånn at man unngår “potensielle tvetydige stemmer” til rektoratet og 

styret. Hvis vi skal unngå dette unngår vi altså også at DNF har en leder som kan tale DNFs 

sak. Hvorfor er det til DNFs beste å unngå dette?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

Ved en sammenslåing vil filmskolen miste sin dekan og kunstneriske leder, noe som vil føre 

til en svekkelse av vår kunstfaglige organisering og autonomi. (H51K: Vedlegg fra Rushprint - 

Fagansatte BFA DNF). 

Innspill fra fagforeninger ved HINN 

«De tre beskrevne skolene anbefales opprettholdt som faglige enheter. Det er viktig at de 

både beholder og ivaretar sine særpreg og samtidig har et godt samarbeid som skaper 
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synergier på tvers av de tre foreslåtte skolene og på tvers av HINNs øvrige fakulteter.» (H44: 

Forskerforbundet ved HINN). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Vi trenger en bekreftelse på at DNF fortsatt er eller inngår i et kunstfaglig fakultet, med en 

dekan som skal ha kunstfaglig bakgrunn og kompetanse. DNF har et nasjonalt mandat og 

ansvar for filmutdanningen. DNF skal og må være en kunstfaglig utdanning på alle nivåer og 

linjer.» (H36: Virke Produsentforening). 

«Det er vanskelig å se for seg at én felles dekan, hypotetisk sett, skal kunne ivareta fokus på 

og interessene til mer enn 500 studenter som allerede studerer under AMEK og den til 

sammenligning lille studentmassen på ca 60 studenter ved Filmskolen likeverdig og 

samtidig.» (H38: Norske filmregissører). 

«Det har i skolens historie vært gjennomført flere utredninger med tanke på en 

sammenslåing av DNF og TV-skolen og de har konkludert med at Filmskolen fortsatt bør ha 

delvis autonomi, og ikke organiseres sammen med andre studier.» (H39: Det norske 

filmakademiet). 

«DNF må fortsatt være eller inngå i et kunstfaglig fakultet, med en dekan som skal ha 

kunstfaglig bakgrunn og kompetanse. DNF har et nasjonalt mandat og ansvar for 

filmutdanningen. DNF skal og må være en kunstfaglig utdanning på alle nivåer og linjer.» 

(H18: Norsk filmforbund). 

Innspill fra forvaltningsorgan 

«Vi mener en forutsetning for en samling er at det sal være et kunstfaglig fakultet, under 

samlet ledelse av en dekan med kunstfaglig kompetanse.» (H13: Viken filmsenter).  

«Fylkeskommunedirektøren ser det som formålstjenlig at de tre studieretningene film, tv og 

spill videreutvikles som egne skoler. Ut fra Innlandet fylkeskommunes satsinger er også 

erfaringen at uttrykkene griper inn i hverandre på flere måter. Likevel har uttrykkene ulik 

økonomisk innretning, og griper inn i næringslivet på forskjellig måte og i forskjellige 

nettverk.» (H52: Innlandet fylkeskommune).  

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«I så fall snakker man om et tredje alternativ for sammenslåing – nemlig alle i ett fakultet. 

Etter mitt skjønn er dette en tanke som er uforenlig med å gi hver skole mulighet for å 

beholde sitt særpreg.» (H3: Jan E. Lindvik-Prof. Em. DNF). 

  

112/528



31/23 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi - 22/03113-24 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi : Høringssekretariatets oppsummeringsrapport - rettet

 
 

56 
 

12 ORGANISERING AV ADMINISTRASJON OG TEKNISK  

Det er flere høringssvar som ser nytteverdi, fremtidige synergier og fornuft i en 

omorganisering av teknisk-administrative (heretter TA) avdelinger ved en eventuell 

fakultetssammenslåing (H7, H13, H20, H25, H27, H28, H32, H35, H38).  

Bedre ressursutnyttelse, mindre sårbarhet og mulige økonomiske gevinster går igjen som 

argumenter, men det er delte meninger om den faktiske organiseringen med hensyn til hvilke 

TA-funksjoner som bør ligge på fakultet, og hvilke som bør ligge på institutt/skolenivå. 

Samtidig er flere opptatt av at det faglige og kunstneriske fokuset må komme foran de 

økonomiske og teknisk-administrative argumentene, slik at ikke en sammenslåing potensielt 

kan forringe studiekvaliteten slik den oppleves i dag – med tett oppfølging av studenter fra 

teknisk-administrativt ansatte spesielt på DNF (H15, H24, H36, H38, H41, H42). Overvekten 

av disse innspillene kommer fra høringssvarene til studentene (ved DNF), ansatte (ved 

DNF), fakultetsrådet (DNF) og bransjeorganisasjonene. 

Flere peker også på at fordeler og ulemper rundt en samorganisering av det teknisk-

administrative ikke er godt nok belyst, og at det må gjøres en mer omfattende analyse og 

konsekvensvurdering før et vedtak fattes (H24, H25, H30, H33, H41, H46, H49, H50). 

Fagforeningene er spesielt opptatt av hvordan en omorganisering vil påvirke de ansatte, og 

at disse må ivaretas og inkluderes i en ev. omstillingsprosess (H25) 

Flere av høringssvarene virker å være omforent med at samtlige tre skoler må få bevare sin 

autonomi og særegenhet også når det kommer til det teknisk-administrative. Blant disse er 

det delte meninger i forhold til hvordan TA bør organiseres: sentraliseres på et samlet 

fakultetsnivå (H1, H7, H13, H27, H35), eller fortsatt ha en sterk nærhet til/beholdes på 

dagens institutt-/skolenivå (H14, H18, H19, H22, H24, H29, H32, H41, H42. H46, H49).  

Noen høringssvar nevner også en mellomløsning, der TA kan være samorganisert på 

fakultetsnivå, men opprettholde det daglige virket sitt på den enkelte skole (H20, H25, H33, 

H36, H50). Flere peker også på samlokalisering som en viktig faktor for at organisering av 

TA sentralt på fakultetsnivå, vil fungere (H14, H16, H18, H20, H25, H32). 

12.1 Avklaringsbehov/forbehold 
Flere innspill fra studenter, ansatte og fagmiljøer peker på at nærhet mellom TA-ansatte og 

studenter er viktig for studiekvaliteten, og flere påpeker at en eventuell sammenslåing vil 

kunne forringe denne kvaliteten (H19, H24, H32, H41, H49). Studentene ved DNF ønsker en 

garanti for at de også i framtiden vil ha samme tilgang på TA-stab som i dag (H41). 

Behovet for å opprettholde teknisk-administrative ressurser på de enkelte skolene ved en 

eventuell sammenslåing / omorganisering trekkes frem av både ansatte ved DNF og AMEK 

(H49, H50), samtidig som at AMEKs administrasjon også mener en sammenslåing vil gi 

muligheter til å tenke nytt når det gjelder administrasjon (H19). 

Dramatikerforbundet spiller inn at de ikke nødvendigvis tror at en sammenslått teknisk 

og/eller administrativ enhet vil gi økonomiske besparelser (H46). Økonomiavdelingen ved 

HINN på sin side mener det er mulig å spare ressurser, og at man med god planlegging og 

ledelse vil kunne gi bedre samlede tjenester til den faglige aktiviteten (H35). 

113/528



31/23 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi - 22/03113-24 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi : Høringssekretariatets oppsummeringsrapport - rettet

 
 

57 
 

Både ut ifra økonomi og ressurser, så trekker noen frem behovet for en grundig 

konsekvensanalyse av administrativ og teknisk organisering (H49, H50), og en analyse av 

hvilke tjenester som kan være felles på fakultetsnivå, og hvilke som kan ligge på det enkelte 

institutt (H33). 

TV-skolens ledergruppe er opptatt av at TA-ansatte på fakultetsnivå må forventes å være 

jevnlig til stede på alle skoler (H50). 

Flere ser fordeler ved at en sammenslåing kan føre til bedre utnytting av ressurser, og 

redusere sårbarheten (H1, H7, H13, H27, H32). Flere bransjeorganisasjoner påpeker dog at 

administrative og praktiske fordeler ikke må gå foran fokuset på den faglige kvaliteten i 

utdanningen, og skolens egenart (H15, H36, H38). 

En felles teknisk avdeling kan øke kompetansen, utnytte ressurser på en bedre måte, og 

minske sårbarheten (H14, H20) – men forskjellene i arbeidsmetodikk og måten å levere 

tjenesteleveranser på som må avklares (H20). 

Innspill fra fagforeninger presiserer behovet for medvirkning og at alle TA-ansatte hensyntas 

i en eventuell omstillingsprosess i tråd med gjeldende lovverk (H25:NTL-AMEK og H25:NTL-

DNF).  

Fakultetsrådet ved DNF peker på at studiene krever en unik infrastruktur, og mener det er en 

mulighet for at en fusjon vil innebære betydelige endringer i infrastrukturen (H42).  

12.2 Sitater fra høringssvar 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«En felles teknisk avdeling under én strategisk ledelse vil kunne utnytte ressurser, og 

planlegge anskaffelser og kompetanseutvikling, på en mer effektiv måte. Det vil komme 

studenter, fagansatte og forskere til gode at teknisk avdeling har mindre sårbarhet, bredere 

kompetanse og mer tid til strategisk teknisk utvikling (…) Vi mener at det er veldig viktig med 

nærhet til studenter og fagmiljø for at vi skal kunne fortsette å levere gode tjenester» (H20: 

Teknisk avdeling TV-skolen). 

«(…) potensiale for økonomiske synergier som vil komme alle til gode i et felles fakultet, ikke 

minst innenfor teknikk og administrasjon.» (H28: Dokumentarmiljøet TV-skolen). 

«(…) for mange og for store uavklarte spørsmål knyttet til konsekvenser av en eventuell 

sammenslåing. Det gjelder økonomiske, organisatoriske, pedagogiske så vel som 

kunstfaglige forhold.» (H30: Faglærere DNF). 

«Vi savner en utredning av gevinst og tap ved å lage felles administrative enheter og felles 

teknisk pool. Det er åpenbare tap ved å lage større enheter, som ikke er drøftet og veiet i 

dagens rapport, som f.eks. tap av nærhet til studenter, som har konsekvenser for skolens 

fleksibilitet vis-a-vis studentene, som igjen innvirker på studenters læringsmuligheter og 

studiekvalitet etc.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

«Det er mulig man kan redusere sårbarhet ved sykdom ved å samle teknisk-administrative 

ressurser, men det må stilles spørsmål ved de pedagogiske gevinstene ved et slikt 

samarbeid.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

«Det er heller ikke gitt at sammenslåing til ett fakultet vil øke samarbeidet mellom ansatte i 

teknisk-administrative stillinger. Dette vil være avhengig av fakultetsorganisering og burde 
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vært utredet bedre, før man kan si at et økt samarbeid på TA-nivå vil føre til bedre kvalitet for 

utdanning, forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

«Den administrative organiseringen må vurderes grundig før et eventuelt vedtak om 

samorganisering. Spesielt gjelder dette spørsmålet om hvilke administrative ressurser som 

må, kan og bør ligge på hhv. Skole- og fakultetsnivå. (…) Helt konkret tenker TV-skolen i 

utgangspunktet at alle skoler må ha noen administrative ressurser som er plassert i miljøene, 

og som dermed skal sortere under instituttleder. Dette gjelder rådgivere/veiledere med 

oppgaver knyttet til studentaktivitet» (H50: TV-skolens ledergruppe). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Før det er mulig å ta stilling til en sammenslåing må det gjennomføres en utredning som 

belyser disse forskjellige tradisjonene og om en felles organisering og tilnærming kan 

gjennomføres uten å forringe studiekvalitet.» (H24: Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF, 

også behandlet i 5.10 samlokalisering). 

Innspill fra studentgrupper 

«På Filmskolen i dag så nyter vi godt av å ha nærhet til vår tekniske og administrative stab. 

(…) Denne nærheten gjør at studenter er sikre på at kvaliteten på hjelpen, og at vi mottar 

denne effektivt, er i en klasse for seg selv. Videre nyter vi godt av nærheten vi har til våre 

koordinatorer (…) de er som regel alltid tilgjengelig når vi trenger dem.» (H41: Studenter BFA 

kull 13 DNF). 

«Om teknisk stab og administrasjonen skal samkjøres mer er vi redd for at vi som en liten 

kunstskole ikke får samme nærhet som vi har i dag til teknisk og administrasjon, som igjen vil 

gå utover vår utdanning og vår mulighet til å utvikle oss som filmskapere. Filmskolen er en 

liten skole sammenlignet med Spill- og Tv-skolen og om det fører til at deler av dagens 

teknisk og administrative stab også må påta seg flere oppgaver fra studenter ved de andre 

skolene, så vil det svekke vår mulighet til å få hjelp når vi trenger det. Det vil medføre en 

svekket utdannelse ved Den Norske Filmskolen. Vi trenger derfor garantier på at vi studenter 

ved DNF også i framtiden vil ha samme tilgang på stab som i dag (…)» (H41: Studenter BFA 

kull 13 DNF). 

Innspill fra fakultetsråd 

«En potensiell fusjon vil innebære betydelige endringer i skolens infrastruktur. DNFs høye 

studentstandard og detaljerte opptaksprosess krever en unik infrastruktur og hver endring i 

denne kan mulig forstyrre balansen som har blitt oppnådd gjennom årene.» (H42: 

Fakultetsrådet DNF). 

Innspill fra andre fakultet/avdelinger ved HINN 

«Å samle administrative ressurser og teknisk kompetanse, vil gjøre enheten mer robust, 

spesialisert og øke kapasitet. Dette vil den faglige delen av virksomheten, fagansatte og 

studenter høste fordeler av.» (H7: HHS). 

«Økonomiavdelingen er enig i drøftingen som sier at et sammenslått fakultet vil kunne få 

større innflytelse på organisasjonen når en ved sammenslåing kan få større fleksibilitet i 

staben, og gjennom dette delta i større grad i høgskolens ulike fora. Videre er 

økonomiavdelingen enig i at en felles administrasjon i større grad kan implementere de beste 
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løsningene som finnes og dermed frigjøre tid til bedre kvalitet eller til andre prioriteringer i 

fakultetet.» (H35: Økonomiavdelingen). 

«Økonomiavdelingen mener det er mulig å spare ressurser knyttet til administrasjon og 

ledelse av fakultetene ved sammenslåing. I tillegg ser det ut som at en felles teknisk avdeling 

vil kunne gi bedre samlede tjenester til den faglige aktiviteten med god planlegging og 

ledelse.» (H35: Økonomiavdelingen). 

Innspill fra fagforeninger ved HINN 

«En slik omorganisering fremstår som fornuftig, det kan minske presset på ansatte og gi 

større muligheter for faglig utvikling for de ansatte på sikt. Det vil imidlertid innebære en 

omstrukturering og dermed endringer i arbeidsoppgaver for enkelte medarbeidere, 

rapporteringslinjer og personalansvar. Det er viktig at medvirkning ivaretas i 

omstillingsprosessen i tråd med Hovedavtalen i staten § 5 om medbestemmelse ved 

omstilling og Arbeidsmiljøloven § 4-2 om krav til tilrettelegging, medvirkning og utvikling.» 

(H25: NTL-AMEK). 

«Våre tillitsvalgte har ved flere anledninger, så tidlig som høsten 2022, bedt om en 

konsekvensutredning for å kunne gi oss bedre grunnlag til å mene noe om saken. (H25: 

NTL-DNF) 

«I siste avsnitt av kapittel 6.10 Økonomi og ansatte (s.26) står det at en sammenslåing ikke 

vil bety vesentlige endringer arbeidsoppgaver ved denne omorganiseringen. Vi mener en 

sammenslåing vil endre arbeidssituasjonen for de TA-ansatte ved DNF i stor grad. Selv om 

selve arbeidsoppgavene er de samme, vil en omorganisering til fakultetsnivå føre til en stor 

omveltning for de TA-ansatte på DNF; der enkelte må serve både DNF og AMEKs studenter 

og fagansatte.» (H25: NTL-DNF). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Rapporten (bør) etter vår mening ha fokus på kvaliteten på utdanningen, ikke praktiske, 

tekniske eller administrative fordeler ved en sammenslåing.» (H15: Foreningen Norske 

Filmfotografer). 

«Vi vil påpeke at det uansett organisering er viktig å bevare og styre Filmskolen, Spillskolen 

og TV-skolen som egne studieløp med selvstendige identiteter, og at ressurser og faglig nivå 

beholdes for alle tre også i det videre.» (H18: Norsk filmforbund). 

«Vi ser positivt på mulige samarbeid mellom Filmskolen og AMEK innenfor teknisk- og 

administrative områder dersom dette beviselig kan frigjøre ressurser til å gjøre Filmskolen og 

AMEK mer robust økonomisk og dersom de ansatte i begge fakulteter finner dette 

hensiktsmessig. Det må samtidig understrekes at eventuelle fordeler ved et tettere 

samarbeid på teknisk, administrativt eller organisatorisk plan ikke kan prioriteres foran 

Filmskolens og studentenes kunstneriske virksomhet, og skolens unike stilling og egenart.» 

(H38: Norske filmregissører). 

«Vi har forståelse for behovet for å gjennomgå Høgskolen i Innlandets organisering og 

ressurser fra et økonomisk og administrativt perspektiv, og vi støtter at det her kan finnes 

gode og konstruktive løsninger for eventuell samorganisering (…) Utfordringen er at dette 

framstår mer som en administrativ sammenslåing uten at faglige ambisjoner er fremhevet 

(…) Autonomien for de tre fagretningene bør bevares selv om det gjøres en administrativ 

sammenslåing.» (H36: Virke Produsentforeningen). 
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«Det hevdes at felles administrasjon og teknisk stab vil kunne gi økonomiske fordeler, men 

dette er en påstand uten underbygg (…) En større samlet administrasjon vil kreve ytterligere 

koordinering, og administrasjonen vil altså måtte administrere seg selv i større grad, i tillegg 

til administrasjon av studenter og lærekrefter. Dette tyder på økte kostnader i administrasjon, 

snarere enn mindre.» (H 46: Dramatikerforbundet). 

«Når samarbeid på tvers av DNFs linjer er såpass vanskelig å få til, er det ikke troverdig at 

samarbeid mellom DNF og AMEK sine studenter vil få bedre kår, uten å gjøre 

omorganiseringer som går på bekostning av utdanningskvaliteten. Argumenter som fysisk 

nærhet og delt teknisk stab er i seg selv problematiske, ettersom linjene ved DNF allerede 

har felles lokasjon og teknisk stab, uten at det er tilstrekkelig for å fasilitere samarbeid på 

tvers av linjene.» (H46: Dramatikerforbundet). 

Innspill fra forvaltningsorgan 

«Vi tror det er riktig som rapporten beskriver at det i dag er overlappende områder faglig, 

teknisk og administrativt mellom DNF og AMEK. Et samlet fakultet kan gi større fleksibilitet 

og mindre sårbarhet i driften.» (H13: Viken filmsenter). 

12.3 Administrasjon 
En del av innspillene sortert under har relevans for det innledende kapittelet 12 Organisering 

av administrasjon og teknisk, men har blitt sortert her i underkapittelet om administrasjon 

siden de kun omhandler det administrative. 

Internt blant de administrative på AMEK trekkes det frem en mulighet for å tenke nytt 

administrativt ved en ev. sammenslåing, men at organiseringen også må ses i lys av HINN 

sitt allerede pågående arbeid rundt administrativ organisering (H19). De administrative på 

DNF trekker frem at et tettere samarbeid vil potensielt kunne etablere, styrke og 

profesjonalisere noen av de mer fakultetsovergripende administrative tjenestene knyttet til 

forskning, internasjonalisering og studieadministrasjon (H32). 

Det trekkes også frem at det er en styrke for skolene at administrasjonen er tett knyttet til 

fagmiljøene på de enkelte skolene, og at det må gjøres en grundig analyse og et grundig 

organisatorisk arbeid i forhold til organisasjonskartet rundt hvilke administrative funksjoner 

som bør ligge på et fakultetsnivå – og hvilke som bør ligge på den enkelte skolen, for ikke å 

forringe den gode studiekvaliteten i dag (H19, H24). 

Det pekes konkret på at ph.d.-programmet i dag (som er et samarbeid mellom AMEK og 

DNF) ville vært tjent med en (mer) samordnet administrasjon for å unngå potensielt 

dobbeltarbeid, ulikheter og parallelle prosesser (H33, H49). 

12.3.1 Sitater fra høringssvar 

Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Sammenslåing gir mulighet til å tenke nytt når det gjelder administrasjon.» (H19: AMEKs 

administrasjon).  

«Organisering av administrasjonen i et nytt fakultet bør ses i sammenheng med det 

pågående arbeidet rundt administrativ organisering.» (H19: AMEKs administrasjon).  

«De administrative ressursene er sterkt knyttet til fagmiljøene, det er derfor ikke likegyldig 

hvordan man organiserer det nye fakultetet. Vi ser det som en styrke at administrasjonen er 
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tett knyttet til fagmiljøet og kjenner de 3 skolenes utfordringer.» (H19: AMEKs 

administrasjon).  

«Fra administrativ side bekrefter vi også det rapporten påpeker om sårbarhet i dagens 

organisering og at vi per i dag ikke har ressurser til å kunne tilby alle administrative tjenester 

høgskolen mener skal ligge til hvert enkelt fakultet. Gitt at det blir avsatt tilstrekkelig med 

ressurser og ikke gjøres ut ifra økonomisk insentiv, ser vi et potensiale i at et tettere 

samarbeid vil kunne etablere, styrke og profesjonalisere noen av de mer 

fakultetsovergripende administrative tjenestene knyttet til forskning, internasjonalisering og 

studieadministrasjon.» (H32: TA-stab DNF). 

«Administrativt ved etablering av et felles fakultet bør det gjøres en analyse av hvilke 

administrative og tekniske tjenester som kan være felles og samlet på fakultetsnivå, og hvilke 

som skal forvaltes av det enkelte institutt (skole) (…) Hvis prosess mot felles fakultet tar tid, 

må det arbeides for felles administrative løsninger også frem til et vedtak iverksettes.» (H33: 

Ph.d.-programmet FILMART). 

«Administrativt blir det krevende å koordinere Ph.d.-programmet på tvers av fakulteter (…) 

Studieadministrative tjenester i forhold til kvalitetssikring av utdanning ved opptak, løpende 

registrering av studieprogresjon, samt internasjonalisering og utveksling (…).» (H33: Ph.d.-

programmet FILMART). 

«Samarbeid på Ph.d.-nivå er mulig også med dagens organisering i to fakultet, men 

erfaringer over det siste året viser at det kan lede til parallelle prosesser, dobbeltarbeid, og 

ulikhet i praksiser som kan svekke programmet faglig og administrativt.» (H33: Ph.d.-

programmet FILMART). 

«Vi oppfatter det som sannsynlig at sammenslåing av de to fakultetene vil kunne forenkle det 

administrative arbeidet på ph.d.-nivå isolert.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

«Vi er usikre på om det er en fullgod idé å samle alle administrative ressurser under én 

administrativ leder. (…) Modellene som vedtas må også sikre at administrative oppgaver 

ivaretas tilfredsstillende ved alle skoler, og at ressurser i form av mennesker og tid ikke 

fordeles skjevt. Ansatte på fakultetsnivå må forventes å være jevnlig til stede på alle skoler.» 

(H50: TV-skolens ledergruppe). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Ved DNF er også store deler av administrasjonen veldig tett på studentene, og dette 

påvirker både studiekvalitet og fagansattes muligheter til å fokusere på det studienære 

kvalitetsarbeidet. Dette gjelder selvfølgelig for studiekoordinatorene, men også medarbeidere 

som jobber med økonomi og studieadministrasjon (som) er viktig for studentenes 

læringsmiljø og kvaliteten på studiene.» (H24: Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF). 

«Dersom administrasjonen organiseres på fakultetsnivå i et sammenslått fakultet vil mange 

av disse fjernes fra studentenes og fagansattes hverdag. Da risikerer vi at enten 

studiekvaliteten og læringsmiljø forringes av at det ikke lenger er tilgjengelig administrativt 

ansatte tett på alle i hverdagen, eller at en del oppgaver må dupliseres og dermed øke antall 

medarbeidere i administrasjon som da vil påvirke det økonomiske handlerommet til å drifte 

studiene.» (H24: Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF). 
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Innspill fra fakultetsråd 

«Det vil kreve garantier om å beholde filmskolens opptaksrutiner, studentantall, 

linjeinndeling, produksjons øvelser og praksisbaserte læringsmetoder, høy lærertetthet, 

personlig oppfølging av studentene og at tette samarbeid med bransjeaktører 

opprettholdes.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

Innspill fra andre fakultet/avdelinger ved HINN 

«De to fakultetene som i dag organiserer disse miljøene er hver for seg for små til å ivareta 

de administrative oppgavene som må til for å understøtte den faglige aktiviteten, og 

sårbarheten i de enkelte administrative fagområdene blir stor. (…) Vi mener en felles 

administrasjon og ledelse vil kunne utgjøre en mer hensiktsmessig ramme rundt den faglige 

aktiviteten, og vil kunne bidra til mer spesialisert administrativ støtte for fagmiljøene.» (H27: 

LUP). 

Innspill fra forvaltningsorgan 

«Vi har stor tro på at et felles fakultet med sine 3 adskilte skoler vil være til fordel også med 

tanke på å opprettholde det faglige nivået. Sett i lys av den globale utviklingen vil en felles 

administrasjon forenkle rutinemessige og organisatoriske prosesser, samt frigjøre ressurser 

for kreativ og faglig videreutvikling.» (H1: Østnorsk filmsenter). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Vi har ingen tro på at en sammenslåing med en påfølgende større administrasjon, og en 

mer komplisert og større virksomhet, vil tjene filmskolen.» (H21: Kjell Vassdal og Inge-Lise 

Langfeldt-Bransje og tidl. prof. ved DNF). 

12.4 Teknisk  
De fleste innspillene rundt teknisk organisering kommer i fra de tekniske miljøene og lederne 

ved AMEK og DNF selv, og de peker på at de stadig har en større nytte av tettere samarbeid 

mellom skolene. I tillegg løfter de frem at de allerede er under sterkt press både på 

bemanning, kompetanse og økonomi (H14).  

Teknisk avdeling ved TV-skolen (H50) peker på at det allikevel er store forskjeller mellom 

skolene, og ansatte og studenter trekker frem viktigheten av å bevare nærheten til både 

teknisk kompetanse og utstyr på skolene (H24, H41). Fakultetsrådet (H42) minner om at det 

eneste de kunne støtte foreslått sammenslått i Aaberge-rapporten var på det tekniske 

området. 

12.4.1 Sitater fra høringssvar 

Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«De to tekniske avdelingene ved DNF og TV-skolen har siden 2006 hatt et stadig tettere 

samarbeid, og har i dag felles infrastruktur for etterarbeid, for lagring og arkiv, utrulling og 

vedlikehold av maskiner, brukerhåndtering m.m. Vi har også arbeidsgrupper på tvers av 

enhetene og en felles stilling som finansieres av AMEK og DNF. Vi ser at vi har stadig større 

nytte av et tettere samarbeid med hverandre, med Spillskolen og med IT-avdelingen» (H14: 

Tekniske ledere ved DNF og AMEK). 

«De tekniske miljøene er allerede under sterkt press både på bemanning, kompetanse og 

økonomi» (H14: Tekniske ledere ved DNF og AMEK). 
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«Rapporten dekker godt de utfordringene som kan løses, og fordeler som kan dras, ved å slå 

sammen de tekniske miljøene ved Filmskolen, Spillskolen og TV-skolen. Det kan selvsagt 

argumenteres for at samarbeidet kan styrkes ytterligere også hvis vi fortsetter som to 

fakulteter. Problemet med dette slik vi ser det, er at personal-, arbeidsledelses-, økonomi- og 

strategiansvar for de tekniske avdelingene vil fortsatt ligge delt på tre eller flere hoder i 

organisasjonen. For å få til de samarbeidene og samdriftsfordelene som er nødvendige for å 

møte de utfordringene som rapporten legger frem, mener vi at vi trenger én teknisk leder for 

ett felles teknisk team.» (H14: Tekniske ledere ved DNF og AMEK). 

«En felles teknisk avdeling under én strategisk ledelse vil kunne utnytte ressurser, og 

planlegge anskaffelser og kompetanseutvikling, på en mer effektiv måte. Det vil komme 

studenter, fagansatte og forskere til gode at teknisk avdeling har mindre sårbarhet, bredere 

kompetanse og mer tid til strategisk teknisk utvikling.» (H20: Teknisk avdeling TV-skolen). 

«(…) det er til dels stor forskjell på arbeidsmetodikk, måten vi leverer tjenester på og hvordan 

vi tenker pedagogikk. (…) Vår måte å levere tjenester på kan nok virke fremmed og streng 

for studenter og faglærere som kanskje er mer vant med «åpne dører», men vi er overbevist 

om at tydeligere og strammere rutiner fører til bedre pedagogikk og mer læring. Disse 

forskjellene må vi finne ut av hvis vi skal utvikle samarbeidet vårt videre, spesielt under en 

felles teknisk leder.» (H20: Teknisk avdeling TV-skolen). 

(om teknologisk utvikling) «Våre fagområder står også overfor spennende omstillinger og 

utfordringer som vi mener AMEK og DNF best kan løse som én enhet (…) Dette er 

gjennomgripende endringer som sannsynligvis vil kreve både faglig og pedagogisk omstilling 

og samtidig nye tekniske løsninger i årene som kommer» (H50: TV-skolens ledergruppe). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Ved en filmskole er teknisk avdeling en essensiell, integrert del av studiene — og det er 

vanskelig å tenke seg god studiekvalitet ved en filmskole uten at teknisk ansatte er sentrale. 

Enhver form for organisering av teknisk avdeling som øker avstand mellom teknisk ansatte 

og filmskolens studenter vil føre til en kraftig forringelse av studiekvaliteten.» (H24: Fredrik 

Graver-Undervisningsleder DNF). 

Innspill fra studentgrupper 

«Lyd og Foto nyter godt av å ha en nærhet til tekniske lærere som har ansvar for lager, 

utstyr, m.m. (...) Vi trenger derfor garantier på at vi studentene ved DNF også i framtiden vil 

ha samme tilgang på stab som i dag, hvor staben ikke også må gjøre oppgaver for studenter 

ved Spill- og tv-skolen.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

Innspill fra fakultetsråd 

«Den eneste formen for sammenslåing [Aaberge-]utvalget kunne støtte, var på det tekniske 

området, ettersom utstyr brukt i film og TV til en viss grad er de samme». (H42: 

Fakultetsrådet DNF). 
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13 SAMLOKALISERING 

Innspillene varierer fordi de tillegger «samlokalisering» ulik betydning både når det gjelder 

hvilke skoler/ campuser som skal samlokaliseres og til hvilke lokasjoner:  

Noen legger til grunn samlokalisering av DNF og TV-skolen på Lillehammer med Spillskolen 

på Hamar (H14, H19, H20, H44, H50, H52). Andre legger til grunn samlokalisering av 

Spillskolen, DNF og TV-skolen på Hamar (H18, H34), mens andre igjen sikter til en 

sammenslåing av BA og MA på DNF i Oslo (H18). Enkelte har ikke en tydelig uttalt mening 

om lokasjon, men at det skjer en samlokalisering, for enkelte i hvert fall en sammenslåing av 

BA og Master på DNF (H13, H16, H25, H31, H32, H39). Noen gir uttrykk for at 

Samlokalisering må utredes bedre (H24, H33, H42) 

Til sist er det enkelte som mener at man ikke kan kalle en skole med to campuser 

(Lillehammer og Hamar) for en samlokalisering (H38). 

13.1 Avklaringsbehov/forbehold 
Av avsnittet over fremgår det et tydelig behov for at HINN og ledelsen ved fakultetene 

avklarer hva de mener med «samlokalisering», og hvilke lokasjoner/skoler som man ønsker 

samlokalisert. Det blir også fremmet behov for en grundigere utredning av mulige ønskede 

og uønskede effekter ved en samlokalisering  

13.2  Sitater fra høringssvar 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Den fulle effekten av en sammenslåing vil trolig først realiseres igjennom samlokalisering av 

miljøene på Lillehammer,» (H14: Tekniske ledere ved DNF og AMEK). 

«Samlokalisering av TV skolen og Filmskolen på Lillehammer. Spillskolen blir på Hamar.» 

(H19: AMEKs administrasjon). 

«Vi vil si at det er en stor fordel, men ikke en forutsetning, for full utnyttelse av 

sammenslåingen om vi også samlokaliseres på en måte som gjør at de tekniske avdelingene 

kan være samlet og samtidig ha nærhet til studenter, fagmiljø og produksjonslokaler.» (H20: 

Teknisk avdeling TV-skolen). 

«Ideelt sett hadde vi ønsket oss at hele fakultetet var samlet på en campus. Et signaturbygg 

med moderne infrastruktur for morgendagens innholdsproduksjon vil ikke bare gi bedre 

studiefasiliteter og arbeidsmiljø, men vil kunne skape stor merverdi i kraft av å være et fysisk 

signal om at man er en sterk enhet.» (H31: Faggruppe ledelse TV-skolen). 

«I rapporten står det at et felles fakultet skal samlokaliseres «der det er mulig å hente ut 

gode gevinster», «… på Lillehammer og Hamar» (s.30. TA-gruppen påpeker at gevinstene 

av en eventuell sammenslåing vil være langt større om alle tre skoler samlokaliseres.» (H32: 

TA-stab DNF). 

«Lokalisering er et avgjørende rammevilkår for virksomheten ved og på tvers av skolene, og 

vil ha avgjørende betydning for hvordan et nytt fakultet vil fungere. I videre utvikling av et 

felles fakultet må lokaliseringsspørsmål tas på alvor og adresseres gjennom egne prosesser. 

(…) De økonomiske merkostnadene ved desentralisering av disse nasjonale utdanningene 

må hensyntas.» (H33: Ph.d.-programmet FILMART). 
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«TV-skolen mener også at et vedtak om fusjon mellom dagens AMEK og DNF må være 

tydelig på at det nye fakultetet skal være lokalisert på to campus, henholdsvis Hamar 

(Spillskolen) og Lillehammer (Filmskolen og TV-skolen).» (H50: TV-skolens ledergruppe). 

«At aktiviteten i et nytt fakultet fordeles på to studiesteder er regelen snarere enn unntaket 

ved HINN. AMEK har allerede tatt kostnaden ved å forlenge det såkalte 

produksjonsnettverket mellom DNF og TV-skolen [på Lillehammer] til Spillskolen på Hamar. 

Dette innebærer at studenter ved de to campusene kan arbeide sammen i sanntid, de kan 

hente opp prosjektene sine på servere uavhengig av hvilket campus de er på, og så videre. 

Samtidig ser vi at det vil være en styrke om det nye fakultetet klarer å få til større grad av 

fysisk utveksling mellom både studenter og lærere.» (H50: TV-skolens ledergruppe). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Her eller der, hvor spiller ikke så stor rolle. Filmskolen lider av å være delt mellom Oslo og 

Lillehammer. Tverrfaglig samarbeid innad er vanskelig på grunn av avstanden, fulle 

timeplaner og lite kjennskap studentene mellom. Tverrfaglig samarbeid med AMEK fremstår 

som nesten umulig av samme årsak, bare enda lenger vei. Det er lettere å se for seg en 

effektivisering av administrative og tekniske oppgaver gjennom samarbeid mellom DNF og 

AMEK når filmskolen er samlokalisert.» (H16: Charlotte Røhder Tvedt-Førstelektor DNF). 

«Før en sammenslåing kan vedtas må samlokalisering av film og spill utredes, og en 

eventuell plan for en slik samlokalisering må inngå i vedtaksgrunnlaget.» (H24: Fredrik 

Graver-Undervisningsleder DNF). 

«Hamar utredes som ny lokalitet for DNF, og samtalene om tettere samarbeid med 

KhiO/Teaterhøgskolen gjenopptas så vi kan få naturlig tilgang på nødvendige skuespillere.» 

(H34: Arthur Johansen-Prof. DNF). 

Innspill fra studentgrupper 

«Vi stiller dermed spørsmål ved hvor viktig filmskolen (og merkevaren) egentlig er for 

høgskolen, og mener lokaliseringsdebatten er høyaktuell.» (H41: Studenter BFA kull 13 

DNF-også behandlet i kap.17.3). 

Innspill fra fakultetsråd 

«VI ser heller ikke tydelig hvordan samlokalisering eller samordning av fagmiljøene er 

realistiske med dagens økonomi, spesialisering eller geografiske beliggenhet. Dette må 

belyses i en mye grundigere utredning enn det rapporten gjør for å oppnå et tilfredsstillende 

beslutningsgrunnlag for styret.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

Innspill fra fagforeninger ved HINN 

«[Om samlokalisering] Vi frykter ad hoc-løsninger som vil gå på bekostning av ansattes 

arbeidsmiljø og studentenes kvalitet på utdanningen, samt tilgjengelighet på det tekniske 

utstyret. Vi stiller også spørsmålstegn til at det kun er TV-skolen og Filmskolen som foreslås 

samlokalisert på Lillehammer, mens Spillskolen på Hamar oppleves som fredet i 

samlokaliseringsdebatten. Selv om vi ser flere mulige faglige samarbeid mellom DNF og 

Spillskolen, som ville vært tjent med en samlokalisering.» (H25: NTL-DNF). 

«Vi støtter også at fakultetet skal ha sin virksomhet forankret på campusene på Lillehammer 

og Hamar, og vi anbefaler at HINNs ledelse må understreke at DNF ikke skal flyttes til Oslo.» 

(H44: Forskerforbundet ved HINN). 
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Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Det er sterke faglige argumenter for at den beste og mest relevante løsningen for DNF ville 

være en samlokalisering med masterstudiet nær kunsthøgskolen i Oslo (Khio) på Myrens 

Verksted (…) Det ville gitt unik tilgang på skuespillere og studenter fra andre beslektede 

kunstfaglige linjer. Men dersom man skal se på muligheter innenfor HINNs egen 

studieportefølje, så vil en samlokalisering med Spillskolen på Hamar være den klart 

foretrukne løsningen.» (H18: Norsk filmforbund). 

«En samlokalisering av alle tre skoler, master, Ph.d. og etter- og videreutdanning (EVU) på 

Hamar ville gitt en langt større nærhet til bransjen i Oslo, bedre tilgang på gjestelærere og 

skuespillere, og vil i større grad evne å tiltrekke seg sterke fagpersoner og de beste 

studentene. En slik løsning skaper entusiasme, nysgjerrighet og endringsvilje i alle miljøer 

som opplever at de har historiefortelling som fellesnevner uavhengig av teknologi og format.» 

(H18: Norsk filmforbund). 

«Det understrekes i rapporten fra 2023 hvor viktig en samlokalisering er for at et samarbeid 

og en eventuell sammenslåing skal lykkes. Denne samlokaliseringen beskrives å finne sted 

både «på Lillehammer og Hamar» - som i seg selv er en selvmotsigelse og det motsatte av 

samlokalisering.» (H38: Norske filmregissører). 

«Et svakt ledd i kjeden er at spillutdanningen fremdeles skal ligge på Hamar, at en slik 

samlokalisering ligger langt fram i tid, og er avhengig av mange uavklarte faktorer. En rask 

sammenslåing vil kunne medføre midlertidige løsninger som ikke gir DNF de planmessige 

forutsetningene de trenger for å kunne gjennomføre utdannelsesforløpet etter intensjonen, 

og gjøre at skolen forvitrer. (…) Påstanden om alle fordeler ved samlokalisering faller 

gjennom så lenge spillutdanningen blir værende på Hamar.» (H39: Det norske 

filmakademiet). 

«Et samarbeid med Spillskolen er etter vår mening mer hensiktsmessig enn et samarbeid 

med TV-skolen når det kommer til framtidens filmproduksjon med økt bruk av blant annet 

LED- volumes. Vi opplever at rapporten ikke drøfter et tettere samarbeid med Spillskolen 

som alternativ til en sammenslåing.» (H15: Foreningen Norske filmfotografer). 

Innspill fra forvaltningsorgan 

«Vi mener enn samlokalisering av de tre skolene, inkludert Filmskolens nåværende adskilte 

studieløp, vil stimulere til flere uformelle samtaler og bedre tverrfaglig forståelse for 

hverandres arbeidsformer, pedagogikk og fagområder.» (H13: Viken filmsenter). 

«Høgskolen har for tiden store prosesser knyttet til valg av framtidig campus på Hamar og 

Lillehammer. Disse prosessene har stor betydning for både arealutvikling, arbeidsplasser og 

samferdsel, og er derfor av stor interesse både lokal- og regionalpolitisk.» (H52: Innlandet 

fylkeskommune).   

«På Hamar foreligger et ønske og forslag om å flytte Spillskolen inn i det planlagte prosjektet 

Science Park. Samarbeidspartnere fra Midtbyen Park, og mange relevante aktører vurderer 

å flytte inn i disse nye lokalene ved Hamar stasjon. Her kan det bli et spennende fagmiljø til 

glede for forskning og studenter.» (H52: Innlandet fylkeskommune).   

«På Lillehammer er utvikling av en ny campus på Lurhaugen rett ved stasjonen eller 

videreutvikling av campus på Storhove de mest nærliggende alternativene. Begge 
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alternativer gir muligheter for samlokalisering på tvers av TV-skolen og Den norske 

filmskolen.» (H52: Innlandet fylkeskommune).  
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14 UNIVERSITET OG AKADEMISERING 

Dette punktet er det kun et fåtall av høringssvarene som kommenterer direkte. Fra 

studentgrupperinger uttrykkes det bekymring for at HINNs ønske om å bli universitet 

overstyrer hensyn til DNFs faglige behov og utvikling, og ikke minst at tidsaspektet ved 

prosessen om en eventuell sammenslåing i større grad informeres av universitetssøknaden 

enn behovet for grundighet og faglighet (H41, H48). Også fra bransjeorganisasjoner leses 

HINNs universitetsambisjoner som en trussel mot DNFs faglige nivå og nære 

bransjetilknytning (H15, H36, H39). Fra individuelle i bransjen kommer både bekymringer om 

akademisering (H3) og synspunkt om at en omlegging til universitet ikke nødvendigvis betyr 

en endring i grunnleggende pedagogikk og praksis (H26 og H51-vedlegg). 

14.1 Sitater fra høringssvar 
Innspill fra studentgrupper 

«Det rapporten derimot er helt tydelig på er at høgskolen har ambisjon om å bli universitet, 

og har sendt inn søknad om å bli universitet. Her fremhever rapporten at dette stiller 

strengere krav til forskningspraksis og resultat. Ph.D.-programmet beskrives som 

interfakultær i konstruksjon, og at «…integrert praksis på tvers av 8 dagens fakultet og 

skoler/institutt, vil være avgjørende for å oppnå ønsket resultat» (s.2). Dette kan ikke forstås 

som noe annet enn at sammenslåing er en helt nødvendig forutsetning for opprettelse og 

gjennomføring av Ph.D.-programmet. (…) Sammenlignet med viljen til universitetsstatus, 

fremstår viljen til å ivareta og styrke kvaliteten ved Den norske filmskole som ikke-

eksisterende. Dette har vekket sterke reaksjoner fra studenter, faglærere og bransjen, og 

debatten er fortsatt i aller høyeste grad pågående.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Flere steder i rapporten skrives det om universitetsstatus som et argument for 

sammenslåing, for eksempel at et samlet fakultet vil være en stor del av profileringen til et 

fremtidig universitet. Dette er et argument for hvordan en forhastet sammenslåing vil styrke 

HINN, igjen ikke et ord om hvordan dette vil styrke de tre skolene som blir påvirket. Det står 

også skrevet at en fremtidig universitetsstatus stiller strengere krav til forskjellige aspekter 

ved DNF og AMEK (f.eks forskningspraksis og resultater), og bruker dette som et argument 

for hvorfor det burde være integrert praksis mellom skolene. Betyr dette at Den norske 

filmskolen skal tvinges inn i en universitetsmodell, uavhengig om det går på bekostning av 

våre praktiske øvelser og det kunstfaglige?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Vi mener at det faglige og pedagogisk beste for Den norske filmskolen skal avgjøre 

filmskolens fremtid, og skal vektlegges over HINN sitt ønske om å bli et universitet.» (H41: 

Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Rapporten gjør ikke en god nok jobb i å beskrive hva sammenslåingen vil innebære og den 

oppleves svært farget av Høgskolens ønske om å få universitetsstatus, heller enn å ivareta 

de tre skolenes utvikling og egenart. Videre er det stor bekymring for at Filmskolens 

kunstfaglige utdanning vil bli akademisert som følge av sammenslåing og ny status.» (H48: 

Studenter BFA kull 14 DNF). 

«Misforståelsen som synes å råde blant de som er redde for «akademisering» av en 

kunstutdanning er at utdanning på 3 nivåer er ensbetydende med akademisering. Det er 

hvordan utdanningen er tilrettelagt og innholdet i utdanningen som er viktig i denne saken. 

Det vil til enhver tid være opp til skolens ledelse å definere dette i en løpende intern og 

ekstern diskusjon om filmutdanningens fremtid og videre utvikling. Kunstnerisk praksis har 
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alltid stått sentralt på filmskolen og de 3 utdanningsnivåene er ikke noe hinder for 

fortsettelsen av dette» (H51B: Vedlegg Rushprint - Karin Julsrud). 

«(…) i HINNs fakultetsmodell og for HINNs strategiske planer og ønske om å bli et 

universitet, kan det å samle all audiovisuell utdanning under ett fakultet og med det 

synliggjøre HINN og Innlandets satsing på dette området, være et hensiktsmessig grep.» 

(H51B: Vedlegg Rushprint - Karin Julsrud). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Vi mener kvaliteten på Filmskolen i dag er meget god. Vi er redd en akademisering 

skremmer vekk mange av de potensielt dyktigste filmfotografene og at disse heller søker seg 

til andre filmskoler, f.eks. Høyskolen Kristiania (Westerdals).» (H15: Foreningen norske 

filmfotografer). 

«Vi er generelt bekymret for en økende akademisering av kunstfag og praktiske fag, og dette 

gjelder både spill, tv og film. Vi trenger å utdanne kvalitet og dybde framfor volum.» (H36: 

Virke Produsentforeningen). 

«Forslaget om en sammenslåing av DNF og AMEK syns å være et resultat av HINNs ønske 

om å kvalifisere til universitet, ikke for å videreutvikle Den norske filmskolen til et enda bedre 

utdanningstilbud. Behovet for å presse Filmskolen inn i en akademisk modell overstyrer 

målet om en best mulig kunstfaglig og praktisk filmutdanning.» (H39: Det norske 

filmakademiet). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Min store angst nå er at man ikke vil klare å balansere mellom akademia og det å utdanne 

på kunstens eget premiss og vil ende opp med å akademisere det som i utgangspunktet var 

en god faglig kunstutdanning.» (H3: Jan E. Lindvik-Prof. Em. DNF). 

«Mange av filmutdanningene i verden er organisert som institutter eller avdelinger i en 

universitetsstruktur. Det er altså ingen motsetning mellom å være en god filmutdanning, en 

god TV (skjerm)-utdanning, spillutdanning og å være organisert i en universitetsstruktur. Ei 

heller å ha en gradsstruktur som følger det akademiske.» (H26: Finn Gjerdrum-Prof. II DNF). 
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15 PROSESSEN VIDERE 

Det er tydelige motsetninger i svarene som omhandler veien videre. Høringssvarene fra 

fagansatte, studenter og fakultetsrådet ved DNF, og bransjeorganisasjonene trekker frem at 

rapporten ikke oppleves som godt nok forankret og at det må sikres i veien videre (H18, H30, 

H33, H38, H41, H42, H46, H51C, H51E). Flere enkeltpersoner (H4, H9, H24, H51B), 

bransjeorganisasjoner (H15, H18, H38, H46) og interne grupperinger (H30, H33, H41, H42, 

H49) mener dekanenes rapport bør legges til side og en konsekvensutredning gjennomføres 

før en beslutning kan fattes. Andre påpeker prosessen så langt har vært belastende (H19, 

H20, H25 NTL-AMEK, H26) og ønsker derfor en rask beslutning. Det er også to svar som 

ikke tar stilling til en bestemt prosess videre men anbefaler hele prosessen legges på is 

(H16, H34) mens andre (H25 NTL-DNF, H32, H44) ikke tar stilling til sammenslåing, men 

fremhever belastningen prosessen har medført. 

15.1 Avklaringsbehov/forbehold 
Behovet for konsekvensutredning (beskrevet over) virker som det mest gjentagende 

avklaringsbehovet. Ut over det fremhever H19 behov for tydelig kommunikasjon fra HINNs 

ledelse. Enkelte (H19, H32, H25 NTL-AMEK, H25 NTL-DNF, H26) trekker frem at det vil bli 

behov for tid og ekstra ressurser også etter en eventuell sammenslåing, blant annet for å 

helbrede noen av de sårene som har oppstått (H20, H28). 

For mange er en ny konsekvensutredning en forutsetning for en eventuell sammenslåing 

(H30, H32, H51E, H51K, H24, H51B, H41, H51, H51G, H25 NTL-DNF, H15, H18, H22, H38, 

H46, H4, H8, H45). Samlet representerer dette alle bransjeorganisasjoner, alle 

ansattgrupperinger ved DNF, samt studenter og alumni. 

15.2 Sitater fra høringssvar 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Vi trenger et endelig vedtak i 2023. Deretter kommer prosessen for hvordan dette skal 

gjennomføres.» (H19: AMEKs administrasjon). 

«Det uttrykkes en forventning og et krav om at ledelsen må ta beslutninger og lede 

endringsprosessen. Mangel på kommunikasjon og deling av informasjon nevnes som en 

bekymring, og behovet for jevnlige møter og bedre informasjonsflyt blir understreket.» (H19: 

AMEKs administrasjon). 

«Vi syns prosessen allerede har tatt lang tid. Det må besluttes noe og så må det bli slutt på 

omkamper. Det er nå eller aldri. Ødeleggende for en organisasjon og for et allerede tynnslitt 

arbeidsmiljø.» (H19: AMEKs administrasjon). 

«Omorganisering kommer til å ta tid – og det trengs økt tilgang til ressurser i en periode.» 

(H19: AMEKs administrasjon). 

«Ledelsen må snakke med en stemme og være tydelig i sin kommunikasjon. Viktig at folk får 

samme informasjon til samme tid.» (H19: AMEKs administrasjon). 

«Det gjenstår mye utredning av fakta, knusing av myter og helbredelse av sår for å komme 

videre i prosessen for samarbeid, enten det er i to eller ett fakultet.» (H20: Teknisk avdeling 

TV-skolen). 
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«Uavhengig av om prosessen ender med ett eller to fakultet, må det gjøres et grundig arbeid 

for å skape et gjensidig respektfullt samarbeidsklima mellom de kunstneriske fagmiljøene 

ved Høgskolen.» (H28: Dokumentarmiljøet TV-skolen). 

«Det er nødvendig at utredningene i arbeidsgruppene hensyntas, og at en eventuell 

sammenslåing må ha sterke faglige begrunnelser, samt reell forankring i fagmiljøene på de 

tre skolene.» (H30: Faglærere DNF). 

«Vi er derfor samstemte og sterke i vår oppfatning av at det er uforsvarlig å tvinge gjennom 

en sammenslåingsprosess uten tilfredsstillende svar på våre innvendinger.» (H30: Faglærere 

DNF). 

«[V]år hovedinnvending: at dekanenes rapport etterlater for mange og for store uavklarte 

spørsmål knyttet til konsekvenser av en eventuell sammenslåing. Det gjelder økonomiske, 

organisatoriske, pedagogiske så vel som kunstfaglige forhold.» (H30: Faglærere DNF). 

«Fem utfordringer som må løses: 1) Visjonsarbeid. Manglende visjon for hele prosjektet. 2) 

Felles kultur. Det må skapes en felles kulturplattform med gjensidig forståelse mellom 

skolene på hva som er de store fordelene med sammenslåingen og hvordan man skal 

implementere visjonen i arbeid og studieprogram. (…) Videre er det skapt et feilaktig bilde av 

at AMEK ikke holder like høy kvalitet på sine utdanninger. Dette må ryddes opp i. Et 

minimumskrav må være å forlange at man har en gjensidig respekt for og anerkjennelse av 

hverandre faglighet og kompetanse. 3) Synet på kunst vs kommers. Et felles fakultet vil 

måtte håndtere aksen kunst-kommers på en god måte, og kommunisere tydelig at begge 

deler er viktig. 4) Studieprogram. Man bør se på muligheten for hvordan man kan 

samkjøre/utnytte masterutdanningen ved DNF, men da må ikke de ulike skolene låse sine 

studieplaner og masterløp før en eventuell fusjon. 5) Mangfold og likestilling. Fortsatt er det 

lite mangfold i søkermassen til alle tre skoler.» (H31: Faggruppe ledelse TV-skolen). 

«Avslutningsvis håper vi at vi i prosessen videre kan ha fokus på faglige og teknologiske 

muligheter, og nye og spennende samarbeidsformer. Verden er i forandring, og både film-, 

spill- og TV-bransjen er med den. Det må også vi som fagpersoner ta innover oss i vårt 

kunstneriske og pedagogiske arbeid.» (H31: Faggruppe ledelse TV-skolen). 

«01.01.2024 som en dato for en eventuell sammenslåing føles i stor grad forhastet. Vi ber 

om at det gis tid til en grundig behandling av høringssvarene som kommer inn. Styret må 

også gis rom til å sette seg inn i det omfattende høringsmaterialet for å kunne fatte en 

beslutning på et bredest mulig kunnskapsgrunnlag. Gjennomførings-tidspunkt er avgjørende 

for hvor suksessfullt dette vil bli.» (H32: TA-stab DNF). 

«Vi mener imidlertid at tidspresset som hittil har preget prosessen har resultert i en rapport 

som mangler både en skikkelig konsekvensanalyse og en plan for hvordan skolene skal 

styrkes og bevares i tråd med målene i rapporten ved en eventuell sammenslåing.» (H32: 

TA-stab DNF). 

«I videre prosess anbefales at det utformes en felles overordnet politikk for bruk av åremål, 

som sikrer nødvendig grad av kontinuitet og professorkompetanse. Foreslåtte endringer av 

UH-loven aktualiserer dette ytterligere.» (H33: Ph.d.-programmet FILMART). 

«Det er avgjørende at avtalen [med studentene] etterleves i den videre prosessen og 

respekteres av alle parter. Det må legges en fremdriftsplan for videre prosess som er timelig 

og ansvarlig, og som sikrer kontinuitet i undervisning, forskning og tekniske og administrative 
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tjenester. (…) En sammenslåing fra 1. januar 2024 som foreslått i rapporten vil ikke være 

forsvarlig.» (H33: Ph.d.-programmet FILMART). 

«Rapporten gir ikke grunnlag for å kunne vedta endring i dagens fakultetsstruktur på et 

kvalifisert grunnlag (…) Et eventuelt vedtak om sammenslåing med bakgrunn i den leverte 

rapporten vil være å utsette det som i dag er en skole på høyt nasjonalt og internasjonalt 

nivå, for høy risiko.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

«Vi savner en undersøkelse av hvilke faktorer ved de ulike studietilbudene ved DNF og 

AMEK, som er avgjørende for den eksisterende kvaliteten eller avgjørende for evt. 

problemer. (…) Vi savner også en undersøkelse av de forskjellige skolemiljøenes reaksjon 

på den overordnete bestillingen fra styret og rektoratet, på prosessen og på forskjellige 

konkrete forslag til endringer. (…) Vi savner en utredning av forskjeller og likheter mellom de 

tre involverte skolene, som grunnlag for å kunne vurdere verdien ved ulike samarbeid. (…) Vi 

savner en bedre utredning av autonomispørsmålet. En eventuell fakultetssammenslåing med 

én dekan er nødt til å føre til tap av autonomi for DNF. (…) Vi savner en utredning av gevinst 

og tap ved å lage felles administrative enheter og felles teknisk pool.» (H49: Ansatte MFA 

DNF). 

«usikre på om navn på det nye fakultetet er godt nok. Vi opplever at «filmkunst, medier og 

teknologi» er både vagt og misvisende. (…) Vi mener at et nytt fakultetsnavn bør utarbeides i 

samarbeid med de ulike enhetene, og at det settes av nok tid til dette etter et eventuelt 

vedtak.» (H50: TV-skolens ledergruppe). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Hvorfor er det riktig å bli ett fakultet, og er konsekvensene utredet nok? Tilbakemeldingene 

fra faglærere og studenter i forkant er at rapporten ikke er tydelig nok på hvordan dette vil 

påvirke filmskolen. (…) Jeg tror det er for mange ubesvarte spørsmål og for store irreversible 

endringer som skaper motstanden, og regner med at dette vil bli fulgt opp i neste runde. (…) 

Jeg går per i dag for modell A: to fakultet som samarbeider.» (H16: Charlotte Røhder Tvedt-

Førstelektor DNF). 

«[D]ersom arbeidet med sammenslåing skal fortsette på en måte som viser HINN tar sitt 

nasjonale ansvar for norsk filmutdanning på alvor må det først gjennomføres en grundig 

utredning som belyser faglige, administrative og økonomiske konsekvenser fra både positive 

og negative sider. En slik utredning må forankres i fagmiljø og bransje, og behandles i alle 

formelle organ på en etterrettelig måte.» (H24: Fredrik Graver-Undervisningsleder DNF). 

«en diskusjon som sammenslåing, omorganisering, omstrukturering osv. av disse 

utdanningene har pågått i tiår. Det er utrolig ressurskrevende og belastende for fagmiljøene, 

studentene, institusjonen og bransjene. Derfor bør det fattes en beslutning nå. Etterpå 

handler det kun om å optimalisere.» (H26: Finn Gjerdrum-Prof. II DNF). 

«(…) Jeg vil oppfordre i den videre prosess at man tenker fremover og lytter nøye til de 

stemmer hvis fremtiden tilhører. Og ikke bare lytter, men også søker viten om utvikling om 

fremtidens fortelling – både innhold, form, stil, teknologi osv. Det bør også være en viktig del 

av beslutningsgrunnlaget for den fremtidige organiseringen. Fremtidens fortellinger tilhører 

de unge generasjoner.» (H26: Finn Gjerdrum-Prof. II DNF). 

«En slik kultur [frilanskultur i bransjen] stimulerer ikke til dristighet og nysgjerrighet, men 

snarere en frykt for det ukjente. Nettopp hva en ny organisering vil innebære (…). Det er 

svært få i bransjen som ser dette selv og det er aldri en diskusjon i bransjen, hverken 
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organisatorisk, individuelt eller andre fora knyttet til bransjen. Like fullt er det dypt forankret. I 

en prosess med en omorganisering, så er det viktig at man tar med seg disse parameterne i 

diskusjonen» (H26: Finn Gjerdrum-Prof. II DNF). 

«Mitt enkle råd er at høgskolen trekker rapporten fordi den ved nærmere granskning ikke 

holdt mål, at det settes ned et utvalg som evaluerer prosessen og om den eventuelt på et 

senere tidspunkt kan re-startes, samtidig som man i det stille utsetter avgjørelsen om 

sammenslåing av AMEK og DNF på ubestemt tid.» (H34: Arthur Johansen-Prof. DNF). 

Innspill fra studentgrupper 

«Vi foreslår at det nå blir laget planer som sier noe om hvordan sammenslåingen skal se ut, 

før rektor kommer med en anbefaling til styret. Vi trenger mer tid etter høringssvarene slik at 

disse planene kan utarbeides før en beslutning om sammenslåing skal tas.» (H41: Studenter 

BFA kull 13 DNF). 

«Vi stiller oss kritiske til at endelig felles visjon og strategi skal utarbeides etter vedtak om et 

felles fakultet. Hvordan kan man vite at denne visjonen og strategien finnes, hvis ikke den er 

utarbeidet før en sammenslåing skjer? En sammenslåing er irreversibel, og vi mener at det 

kan komme til å skade merkevaren Den norske filmskolen om skolens visjon ikke allerede er 

integrert i den felles visjonen før sammenslåingen skjer.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Under punkt 6.4 i rapporten (s.19) skrives det at «En detaljering av organiseringen av 

studentmedvirkning for et nytt felles fakultet foreslås å jobbes frem sammen med studentene 

gjennom høsten 2023.» Vi stiller her spørsmål ved hvorfor detaljene av denne 

organiseringen ikke skjer før man anbefaler en sammenslåing. Vi studenter er heller ikke 

orientert rundt at vi skal bruke tid av vårt kommende studieår til dette. Vi stiller oss kritiske til 

at det i det hele tatt er mulig å sette av tilstrekkelig tid til dette i løpet av høsten 2023, da vi er 

i gang med våre eksamensfilmer» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«(….) Siden rapporten er så mangelfull som den er så må vi dra i nødbremsen og lage en 

ordentlig rapport, en ordentlig utredning hvor man ser på fakultetene i mye mer detalj, 

økonomisk, faglig, modenhetsnivå med mer.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Studentene ved BA kull 13 anbefaler derfor rektoratet om å enten a) Revidere dagens 

rapport så mye at vi får svar på alle spørsmålene som må på plass, før en beslutning kan 

tas. B) Gå for modell A, med fortsatt to fakulteter c) Forkaste rapporten og starte en ny 

utredningsprosess. Uansett utfall er det åpenbart for oss at det er for tidlig at en 

sammenslåing skal skje allerede 01.01.2024 og vi ber derfor om mer tid for å få en god, 

ordentlig prosess der alle parter faktisk blir hørt og involvert i prosessen.» (H41: Studenter 

BFA kull 13 DNF). 

«Videre ramses diverse ulikheter ved andre filmskolers rammebetingelser opp, og det 

konkluderes med at det finnes like mange løsninger som skoler. Vi mener det er rapportens 

ansvar å basere seg på konkrete viten og krever derfor at den undersøker hva man gjør ved 

andre skoler, for så å drøfte hva som fungerer og hva som ikke har lykkes.» (H41: Studenter 

BFA kull 13 DNF). 

«Det er svært kritikkverdig å gå for denne modellen uten grundig utredning av 

konsekvensene for DNFs økonomi og pedagogiske modell, samt klare begrunnelser for 

hvorfor en felles dekan er bedre for DNF. Vi etterspør et mer overbevisende 
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argumentasjonsgrunnlag for sammenslåing og hvordan en felles dekan vil styrke Den Norske 

Filmskolen.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«SKH [Stockholms Konstnärliga Högskola] har gjennomgått en strukturell forandring ift. 

linjeinndeling og antall studenter per linje de siste årene. Ifølge de nåværende studentene på 

SKH, har dette vært en negativ utvikling for studiet og for studentenes læringsutbytte. Dette 

er et eksempel på erfaring vi mener bør undersøkes og drøftes i rapporten som en del av en 

konsekvensutredning om hva som er det beste for DNFs fremtid.» (H41: Studenter BFA kull 

13 DNF). 

«Vi trenger mer tid etter høringssvarene slik at disse planene kan utarbeides før en 

beslutning om sammenslåing skal tas. Det er for eksempel ingen planer som sier noe om 

skolenes økonomi og fordeling av ressurser.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Videre ramses diverse ulikheter ved andre filmskolers rammebetingelser opp, og det 

konkluderes med at det finnes like mange løsninger som skoler. Vi mener det er rapportens 

ansvar å basere seg på konkrete viten og krever derfor at den undersøker hva man gjør ved 

andre skoler, for så å drøfte hva som fungerer og hva som ikke har lykkes» (H41: Studenter 

BFA kull 13 DNF). 

«De grundige utredningene som har vært gjennomført tidligere kan ikke settes til side av en 

svært tynn rapport, uten forankring i den bransjen som skal ta imot studentene når de er 

ferdig utdannet. Vi mener man nå er i ferd med å avvikle Den Norske Filmskolen slik den ble 

vedtatt opprettet av Stortinget i 1992.» (H45: Tidligere studenter DNF). 

«Vi savner også en tentativ fremdriftsplan rundt hvordan sammenslåingen vil se ut.» (H48: 

Studenter BFA kull 14 DNF). 

«På referat fra fakultetsrådsmøtet 06.02.2023 står det skrevet «Det er utfordrende for 

rektor å ha et styre som ikke har kjennskap til kunstfaglig utdanning.» Dette i 

kombinasjon med rapportens mangel på nyanserte argumenter, og at det potensielt kan 

videre forhastes mot foreslått realisering 01.01.2024 ser vi på som svært alvorlig.» (H51: 

Masterstudenter ved DNF). «Utifra dokumentene vi har fått tilgang på (referatene fra 

møtene og rapporten) kan vi ikke se at det er gjort en tydelig konsekvensutredning.» (H51: 

Masterstudenter ved DNF). 

«Fakultetsråd, studenter, ansatte og bransje har hele veien spurt om en grundig 

konsekvensutredning. At dette ikke har blitt møtt mener vi er uakseptabelt for en offentlig 

høyskole. Om utredningen faktisk har fulgt Instruks for utredning av statlige tiltak, stiller vi 

spørsmål ved.» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

«Å analysere og utrede konsekvensene av dette bør ta langt lenger enn et halvt år. Og 

kanskje aller viktigst: Filmskolen bør få rom og ro til å revidere og endre sitt BA/MA-løp før 

skolen går inn i reelle diskusjoner om fakultetssammenslåing og eventuell ny overordnet 

struktur. Vil den hastefarten som nå er igangsatt føre til at vår egenart som nasjonal 

kunstfaglig utdanning innen filmfeltet står i fare for å bli utvannet?» (H51B: Vedlegg 

Rushprint - Karin Julsrud). 

«Vi forstår ikke hvorfor Filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og teknologi (AMEK) 

skal organiseres som ett større fakultet før samarbeidsmuligheter, sammenfallende og 

divergerende ressurser, kompetanser og interesser, faglig identitet og potensiale er kartlagt, 

analysert og diskutert. Det er gjort flere konsekvensanalyser i løpet av filmskolens 25-årige 
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historie om sammenslåing mellom DNF og AMEK. Fakultetene har på tidligere tidspunkt blitt 

vurdert til å være for ulike til å anbefale en sammenslåing, men har samtidig blitt sterkt 

oppfordret til et tettere samarbeid. Både DNF og AMEK har gjennomgått store endringer de 

siste årene, så vi stiller oss åpne for en ny kartlegging av muligheter – dersom den gjøres 

riktig.» (H51E: Vedlegg Rushprint - Fagansatte DNF). 

«Vi kan dermed ikke fatte at de kan gå ut og anbefale en sammenslåing. Vi mener en såpass 

drastisk og irreversibel beslutning er nødt til å ta utgangspunkt i en grundig og objektiv 

utforskning av dens potensielle konsekvenser.» (H51G: Vedlegg Rushprint - Studenter BFA 

DNF). 

«Men om en sammenslåing av AMEK og Filmskolen er svaret på fremtidens utfordring på 

utdanning innen det kunstfaglige audiovisuelle feltet, er jeg usikker på. I så fall skal mye 

endres internt ved de to fakultetene og mye nytt etableres. Det er mulig man kan finne en 

egnet modell for dette, men hvordan vil en slik sammenslåing påvirke rekrutteringen av nye 

studenter, økonomien, «brandingen» av utdanningene og beslutningsprosesser, for å nevne 

noe. Å analysere og utrede konsekvensene av dette bør ta langt lenger enn et halvt år. Og 

kanskje aller viktigst: Filmskolen bør få rom og ro til å revidere og endre sitt BA/MA-løp før 

skolen går inn i reelle diskusjoner om fakultetssammenslåing og eventuell ny overordnet 

struktur. Vil den hastefarten som nå er igangsatt føre til at vår egenart som nasjonal 

kunstfaglig utdanning innen filmfeltet står i fare for å bli utvannet?» (H51B: Vedlegg 

Rushprint - Karin Julsrud). 

«Skulle HINNS styre likevel velge å fatte et vedtak uten forankring i de ulike fakultetsrådene 

og på tvers av både faglige ansatte og bransjenes råd, er det åpenbart at det vil komme 

reaksjoner.» (H51C: Vedlegg Rushprint - Frederick P.N. Howard). 

«Vi er ikke imot endring, men vi trenger innsikt i endring til hva, hvordan og ikke minst 

hvorfor. [..] Og vi ønsker en dialog med HINN om hvordan vi best kan lykkes med dette, 

samtidig som vi ivaretar vårt daglige ansvar for studentene. Derfor trenger vi tid og arbeidsro 

til å revidere våre studieprogram, før vi går inn i en bredere forankret drøfting om en 

eventuell samordning eller sammenslåing med AMEK. Vi oppfordrer innstendig HINNs styre 

og ledelse til å gi Filmskolen denne muligheten til å holde fokus på vår unike status med et 

nasjonalt ansvar for filmutdanning på høyeste nivå.» (H51E: Vedlegg Rushprint - Fagansatte 

DNF). 

«Vi er bekymret for at en mulig forhastet sammenslåing som ikke er godt nok faglig 

konsekvensutredet, vil ødelegge DNF sine forutsetninger til å utføre sitt viktige 

samfunnsoppdrag.» (H51K: Vedlegg Rushprint - Fagansatte BFA DNF). 

Innspill fra fakultetsråd 

«Fakultetsrådet fraråder derfor rektor å fremlegge et forslag om sammenslåing for styret. Det 

er videre vårt råd at en fullverdig og eksternt ledet utredning av både de organisatoriske, 

faglige og økonomiske konsekvensene av en eventuell sammenslåing igangsettes med mål 

om beslutning tidligst 2026.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

«Det er svært uheldig om HINNs styre insisterer på å haste gjennom denne sammenslåingen 

på tvers av faglige og eksterne råd.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

«Fakultetsrådet ser viktigheten av at strukturen og kvaliteten i utdannelsen bevares og 

styrkes, slik at studentene får en direkte inntreden i norsk filmbransje. Rådet er ikke udelt 

negativ til en sammenslåing på sikt, men kan ikke se at det er gjort et solid nok arbeid til å 
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kunne anbefale eller avvise et slikt strategisk forslag. Det vil kreve garantier om å beholde 

filmskolens opptaksrutiner, studentantall, linjeinndeling, produksjonsøvelser og 

praksisbaserte læringsmetoder, høy lærertetthet, personlig oppfølging av studentene og at 

tette samarbeid med bransjeaktører opprettholdes. Det vil også kreve garantier om autonomi 

og det å fortsatt være del av en kunstfaglig enhet.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

«Fakultetsrådet forventer en mer inkluderende, transparent, og veloverveid tilnærming i 

denne prosessen, og vi oppfordrer ledelsen til å overveie de dypere, langvarige 

konsekvensene av deres avgjørelser. Vi opplever ikke at rapporten som den foreligger gir et 

godt nok grunnlag for en videre prosess i styret.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

Innspill fra fagforeninger ved HINN 

«Det at prosessen har blitt dratt ut i tid med stadige utsettelser skapt stor frustrasjon. (…) De 

ansatte på AMEK ønsker seg en rask avklaring og en tydelig fremdriftsplan dersom 

sammenslåing blir resultatet.» (H25: NTL-AMEK). 

«Dekanene anbefaler at opprettelsen av det nye fakultetet skjer med virkning fra 1.1.24. 

Dette oppleves som forhastet. I enhver endringsprosess er det behov for tid og ressurser til 

integrasjon. Samtidig er vi enige i at det er behov for en rask avklaring for alle involverte. 

Hvis et vedtak fattes av HINN-styret i løpet av høsten 2023, ber vi om at opprettelsen av et 

nytt fakultet skjer med virkning fra 1.1.2025 eller senere. For å sikre et godt 

samarbeidsklima, ber vi om mer tid til å samordne oss.» (H25: NTL-DNF). 

«Våre tillitsvalgte har ved flere anledninger, så tidlig som høsten 2022, bedt om en 

konsekvensutredning for å kunne gi oss bedre grunnlag til å mene noe om saken. (…) Vi 

savner et mer nyansert bilde av situasjonen som inkluderer mulige konsekvenser; både 

fordeler og ulemper ved en sammenslåing, samt de ansattes innspill fra gruppearbeid og 

samtalene som foregikk på tvers av fakultetene før påske 2023.» (H25: NTL-DNF). 

«Forskerforbundet ved HINN (FF-HINN) har over lang tid forholdt seg til Høgskolens styres 

vedtak om tettere samarbeid og framtidig sammenslåing av DNF og AMEK. Det er samtidig 

ulike holdninger til dette blant våre medlemmer, noe som gjør situasjonen krevende og 

krever ekstra gode prosesser videre.» (H44: Forskerforbundet ved HINN). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«FNF mener at en uavhengig kommisjon må skrive en ny rapport og at denne må 

konsekvensutrede forslagene den kommer med. I mellomtiden må planene settes på vent.» 

(H15: Foreningen norske filmfotografer). 

«Foreningen norske filmfotografer mener at arbeidet med sammenslåing av DNF og AMEK 

må stoppes inntil en ny objektiv og uavhengig rapport er utarbeidet av eksterne og 

uavhengige spesialister, der alle sider av denne viktige saken er belyst på en mer 

tilfredsstillende måte enn hva som er tilfelle i dag.» (H15: Foreningen norske filmfotografer). 

«Når en rapport skal være så sterkt medvirkende i å avgjøre fremtiden til norsk filmutdanning 

på dette høyeste nivået mener vi at man må kunne stille krav til at rapporten skal være 

utarbeidet av personer med nødvendig og tilstrekkelig objektiv ekspertise på 

konsekvensanalyse, samt større fravær av bindinger til skolens administrasjon. FNF mener 

at en uavhengig kommisjon må skrive en ny rapport og at denne må konsekvensutrede 

forslagene den kommer med.» (H15: Foreningen norske filmfotografer). 
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«Perioden frem til studiestart høsten 2024 (slik mandatet også åpner for) bør brukes til å 

fullføre planer for DNFs egne studieløp, konsekvensutrede en sammenslåing av fakultetene 

og konseptutvikle en fremtidig samlokalisering på Hamar.» (H18: Norsk filmforbund). 

«En irreversibel sammenslåing uten et mer detaljert og avklart beslutningsgrunnlag og uten 

tilstrekkelig forankring blant DNFs studenter og fagansatte er derfor prematurt.» (H18: Norsk 

Filmforbund). 

«Dersom en beslutning om samlokalisering på Hamar fattes før - og som en betingelse for - 

sammenslåing av fakultetene, vil det gi en mer organisk og konstruktiv videre prosess, 

spesielt for DNF» (H18: Norsk Filmforbund). 

«Filmforbundet vil sterkt fraråde sammenslåing av fakultetene fra 1. januar 2024. Perioden 

frem til studiestart høsten 2024 (slik mandatet også åpner for) bør brukes til å fullføre planer 

for DNFs egne studieløp, konsekvensutrede en sammenslåing av fakultetene og 

konseptutvikle en fremtidig samlokalisering på Hamar» (H18: Norsk Filmforbund). 

«Om en sammenslåing finner sted uten en grundigere analyse og konsekvensutredning for 

alle de syv linjespesialiseringene på DNF, står høgskolen i fare for å ødelegge 

grunnleggende prinsipper og verdier ved filmskolens filosofi og pedagogikk.» (H22: Norske 

Filmklippere). 

«Norske Filmregissører fraråder sterkt å gå videre i prosessen vedrørende en eventuell 

sammenslåing av fakultetene for Filmskolen og AMEK.» (H38: Norske Filmregissører). 

«I utformingen av skolens framtid er det avgjørende at man først og fremst lytter til 

studentene og det filmfaglige kollegiet og tar beslutninger basert på innsikt fra innsiden ut - 

ikke ovenfra og ned» (H38: Norske Filmregissører). 

«Vi ønsker en ny, uavhengig og langt grundigere utredning, med friere mandat, som først og 

fremst kartlegger hvordan man konkret kan sikre og styrke Filmskolen og TV-fagene for 

framtiden. I rapporten fra 2023 har man ikke gjort en grundig nok utredning av de potensielle 

uheldige konsekvensene, spesielt for Filmskolen, av et mulig felles fakultet. Man har ikke 

klart å forankre en evt. sammenslåing hos faglærere, linjeledere, fakultetsrådet, filmbransjen 

eller studenter på Filmskolen - samtidig som man har forsøkt å tone ned eller helt oversett de 

tydelige motforestillingene som har kommet gjennom hele prosessen» (H38: Norske 

filmregissører). 

«En utredning av spørsmålet om sammenslåing er nødt til å gå nærmere inn på hva 

utdanningene vil tjene på det, og i tillegg også hva man risikerer å miste. En stor omstilling 

uten risikoanalyse kan gjøre uopprettelig skade.» (H46: Dramatikerforbundet). 

«Utredningen er faglig tynn og mangler en reell og troverdig drøftingsdel. Negative 

konsekvenser er ikke beskrevet på en oppriktig måte.» (H46: Dramatikerforbundet). 

«En utredning av spørsmålet om sammenslåing er nødt til å gå nærmere inn på hva 

utdanningene vil tjene på det, og i tillegg, også på hva man risikerer å miste. En stor 

omstilling uten risikoanalyse kan gjøre uopprettelig skade.» (H46: Dramatikerforbundet). 

Innspill fra forvaltningsorgan 

«Vi mener rapporten ikke er overbevisende nok på sentrale punkter knyttet til pedagogikk, 

økonomi og kunstfaglig ledelse. Disse punktene må være mer konkret utredet og med 

134/528



31/23 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi - 22/03113-24 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi : Høringssekretariatets oppsummeringsrapport - rettet

 
 

78 
 

forpliktende bekreftelser fra Høyskolens ledelse før planene for samling videreføres.» (H13: 

Viken filmsenter). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Brug ordentlig tid på at gøre en ordentlig udredning med solid faglig forankring og 

argumenter i fakta og viser til hvordan (organiseringen fagligt, intitutionelt, pædagogisk og 

ikke mindst økonomisk) dette audiovisuelle fakultetet indeholder en bedre filmskole. (…) 

Rapporten MÅ vise dem [styret] hvad de reelle konsekvenser er; og ikke bare «det de gerne 

vil se». Der må tages en grundig og vel gennemarbejdet afgørelse.» (H4: Louise Beyer-

Bransje/alumna DNF). 

«[J]eg er for et styrket fagmiljø og en fremtidsrelevant og bransjenær filmkunstskole som 

potentielt kan vinde meget ved at ha adgang til felterne spil og tv. Men. Der vises ikke til en 

faktabaseret, reel løsning på dette superfakultet. Det er luftkasteller det som er snak om i 

denne "rapport". Et godt eksempel er at det nævnes at de økonomiske rammerne ikke vil 

ændres på uden at vise til hvordan dette skal forløses. Det er ikke en grundig udredning. Og 

hvis den kan konkludere at der her kan argumenteres for en endnu bedre filmskole som 

fakultetsrådet, staben på skolen og filmbranchen kan stå bag – og guderne skal vide at 

filmskolen trænger fornyelse og forbedring – DA kan jeg personligt backe dekanerne og en 

sammenslåning.» (H4: Louise Beyer-Bransje/alumna DNF). 

«Vi krever full brems av planene om en sammenslåing med AMEK grunnet en manglende 

konsekvensutredning.» (H8: Hallvar Witsø-Bransje/alumnus DNF). 

«Jeg ber innstendig om at den planlagte sammenslåingen blir stanset umiddelbart, frem til 

man har gjort en åpen konsekvenseutredning.» (H9: Wibecke Rønseth-Bransje/alumna 

DNF). 

15.3 Spørsmål som bør avklares 
Her påpekes Filmskolens unike rolle i norsk film (H10, H22) og det etterlyses visjoner og 

planer for gevinster for en eventuell sammenslåing (H33, H48). Flere krever også garantier 

for at Filmskolen skal bestå i et kunstfaglig fakultet og med frihet til å beholde 

studieorganiseringen skolen har hatt siden starten (H48, H22, H36) og dermed kunne 

beholde skolens studiekvalitet (H13). Studentene påpeker også at HINNs styre ikke har 

kjennskap til Filmskolen (H51J). 

15.3.1 Sitater fra høringssvar 

Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Dersom det besluttes å samle skolene i et felles fakultet, så må endringen være drevet av 

en visjon om styrket faglig virksomhet i forskning og utdanning innen audiovisuelle 

kunstformer. Eventuelle gevinster av en reorganisering må tilfalle fakultetet selv og bidra til å 

realisere potensialer som et felles fakultet åpner for.» (H33: Ph.d.-programmet FILMART). 

Innspill fra studentgrupper 

«Rapporten utreder ikke de forskjellige sidene av en eventuell sammenslåing tilstrekkelig, 

verken for eller mot. Dette gjelder tilnærmet alle punktene i rapporten og der det finnes hint 

av utredning er dette på et overfladisk nivå i favør av en sammenslåing. Det foreligger heller 

ingen henvisning til lignende prosesser ved andre institusjoner der en sammenslåing har ført 

til enten det ene eller det andre. Vi savner også en tentativ framdriftsplan rundt hvordan 
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sammenslåingen vil se ut. Det skrives i rapporten at en utredning og framdriftsplan vil 

utvikles dersom forslaget om sammenslåing skulle gått gjennom. Når det er snakk om en 

irreversibel endring i filmskolen, skulle vi gjerne sett at dette ble gjort før valget er tatt og det 

rett og slett er for sent. (…) Det koker ned til at en sammenslåing er et altfor stort og 

skjebnesvangert valg å [ta] stilling til uten konkrete mål og spesifikke forslag til endring i 

samarbeidet på tvers av skolene, eller garantier rundt økonomi og skolens pedagogiske 

modell.» (H48: Studenter BFA kull 14 DNF) 

«Styret ved høgskolen har ikke kjennskap til hva filmskolen er. Hvorfor skal vi late som om 

deres etterspørsel er basert på et sterkt og inderlig ønske om å forbedre den?» (H51J: 

Vedlegg Rushprint - Studenter BFA DNF).  

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Vi mener en grundig utredning og analyse av filmskolens egenart og behov må foreligge før 

noen videre avgjørelse kan tas om samarbeid eller samlokalisering. Det er for mange 

usikkerhetsmomenter slik saken nå foreligger, og en utsettelse fra styret på minst to år må 

være et minimumskrav. (…) Om en sammenslåing finner sted uten en grundigere analyse og 

konsekvensutredning for alle de syv linjespesialiseringene på DNF, står høgskolen i fare for 

å ødelegge grunnleggende prinsipper og verdier ved filmskolens filosofi og pedagogikk.» 

(H22: Norske filmklippere). 

«Vi mener Høgskolen før en eventuell sammenslåing kan gjennomføres må forplikte seg til 

at følgende fem hovedområder ivaretas: 1. Vi trenger en bekreftelse på at dagens 

linjeinndeling ved DNF vil bli opprettholdt. (…) 2. Vi trenger en bekreftelse på at DNF fortsatt 

er eller inngår i et kunstfaglig fakultet, med en dekan som skal ha kunstfaglig bakgrunn og 

kompetanse. (…) 3. Vi trenger bekreftelse på en fortsatt praksisrettet pedagogikk strukturert 

rundt store fellesproduksjoner der linjene går sammen og lager film. (…) 4. Vi trenger en 

lovnad om minimum tilsvarende pro rata finansiering som i dag. (…) 5. VI trenger en garanti 

for opprettholdelse av samtlige faglige stillinger og antall studenter. (…) Virke 

Produsentforening fraråder en sammenslåing av fakultetene med virkning fra 1.1.24 uten at 

en slik forpliktelse er på plass.» (H36: Virke Produsentforening). 

Innspill fra forvaltningsorgan 

«Et samlet fakultet kan gi større fleksibilitet og mindre sårbarhet i driften. (…) Denne 

økonomiske forutsetningen [om å ikke endre de økonomiske rammene] er vesentlig, og 

forventede økonomiske synergier må komme et samlet fakultet til gode. Det må også være 

en forutsetning at fagansatte opprettholder og styrkes i eksisterende fokus og 

arbeidsoppgaver, slik at en samordning faktisk leder til den ønskede økte kvaliteten av 

skolens tilbud. Vi mener disse forutsetningene må være konkret utredet og bekreftet fra 

Høyskolens ledelse før planene fore samling videreføres.» (H13: Viken filmsenter).  

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Vi mener man nå er i ferd med å avvikle Den norske filmskolen slik den ble vedtatt opprettet 

av Stortinget i 1992» (H10: Katarina Launing-Bransje/alumna DNF). 
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16 ØVRIGE INNSPILL 

I dette kapittelet er det samlet opp en del innspill og sitater som ikke naturlig passer inn 

under noen av de andre kapitlene. Mange av disse innspillene peker mot forhold som kun 

helt eller delvis er berørt tidligere; konsekvensanalyse, autonomi, faglig forankring, kvalitet, 

identitet, og pedagogikk – i tillegg til forhold som kulturforskjeller, samarbeid og 

samarbeidsklima, politiske føringer (som ny finansieringsmodell og utsynsmelding), 

strategisk satsning og bærekraft.  

Underkapitlene tar for seg innspill fra høringssvar som ikke direkte omtales i dekanenes 

rapport.  

16.1 Avklaringsbehov/forbehold   
Mange av innspillene peker på avklaringsbehov og forhold som også er overlappende i 

andre kapitler: behovet for en grundig konsekvensanalyse som drøfter både fordeler og 

ulemper, før en eventuell sammenslåing (H15, H30, H41, H46, H48, H49, H51), samt 

viktigheten av å ha fokus på sikring og videreutvikling av kvaliteten i skolene/utdanningene 

(H15, H19, H51, H52) og ivaretakelse og styrking av skolenes/fagområdenes særegenheter, 

identitet og pedagogikk (H17, H20, H21, H30, H31, H33, H36, H38, H39) i tillegg til å komme 

studentene til gode (H26, H41). Norske filmregissører (H38) savner en drøfting i rapporten 

på hvordan en mulig sammenslåing skal gagne studentene. 

Eksisterende kulturforskjeller mellom AMEK og DNF gjør at det blir ekstra stor usikkerhet 

knyttet til endring. Det å skape et godt samarbeidsklima vil være et viktig forhold som 

arbeidsgiver må merke seg og hensynta i det videre arbeidet (H19, H25). Hvordan skal 

skolene fungere sammen? (H22) 

Politiske utfordringer som ny finansieringsmodell og utsynsmelding trekkes frem fra 

Handelshøgskolen Innlandet (H7) som et argument for at fakultetene vil være sterkere 

sammen.  

En anmodning om at HINN foretar en strategisk satsning på DNF og AMEK sine fagområder, 

som ifølge TV-skolens ledergruppe (H50) vil være umulig uten en samordning av de tre 

skolene i ett fakultet. Virke Produsentforening (H36) ønsker en tydeliggjøring av hvordan 

HINN i fremtiden vil ha dialog med bransjeorganisasjonene, og hvordan fakultetsrådene skal 

inkluderes i strategiske prosesser. 

Et fokus på bærekraft ved en eventuell sammenslåing etterlyses av Dramatikerforbundet 

(H46), og er også noe Innlandet Fylkeskommune trekker frem som relevant for prosessen 

(H52). 

Studentene mener at det ikke kommer frem hvilke analyser eller drøftinger som har ledet 

frem til konklusjonen om at et felles fakultet er rustet for fremtidens utfordringer/behov og 

hvilke økonomiske forbedringer som ligger til grunn (H41). De kan heller ikke se at en 

sammenslåing er konsekvensutredet i noe særlig grad (H51).  

16.2 Sitater fra høringssvar 
Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Vi ser at vi har stadig større nytte av et tettere samarbeid med hverandre, med Spillskolen 

og med IT-avdelingen.» (H14: Tekniske ledere ved DNF og AMEK). 
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«Fordeler ved sammenslåing. Bedre utnyttelse av menneskelige ressurser både faglig og 

administrativt. Et større fakultet står sterkere internt i høgskolen. Større synlighet utad gjør 

det enklere å rekruttere nye studenter og ansatte. Mulighet for å videreutvikle identiteten til 

de tre skolene innenfor et nytt fakultet. Videreutvikle merkevare. Styrke profil ovenfor 

eksterne. Faglige synergier av å være sammen. Faglig utvikling og administrativ utvikling. Vi 

må minske sårbarhet som kommer av å være to små fakultet. Tydeligere linjer fra bachelor à 

master à Ph.d., like mulighet til studenter fra de 3 skolene. Bedre karriereutviklingsmuligheter 

internt for de ansatte. Et investeringsbudsjett, bedre utnyttelse og anskaffelse av utstyr. Gjør 

det lettere å se ressursene under ett. Mulighet for større satsning på internasjonalisering. 

Koordinering av samarbeid med bransjen på tvers av de tre skolene, bygge et nytt stort felles 

nettverk.» (H19: AMEKs administrasjon). 

«Utfordringer. Kulturforskjeller mellom AMEK og DNF. Eventuelle besparelser må komme 

det nye fakultetet til gode. Ressurser kan bli skjevfordelt innad på fakultetet, mellom de tre 

skolene. Manglende tillit (både oppover og sidelengs). Usikkerhet knyttet til endring. Kommer 

ledere til å være mindre til stede? Instituttlederroller trengs å gås opp. Når vedtaket om 

fusjon er tatt begynner jobben med å skape et godt samarbeidsklima og faglig samarbeid. 

Det blir en krevende omstillingsprosess etter vedtak.» (H19: AMEKs administrasjon). 

«Vi tror også at en modell hvor tre skoler ivaretas med en stor grad av faglig autonomi er et 

godt utgangspunkt for fremtidig utvikling av faglige samarbeid og et nasjonalt 

kompetansesenter for film, TV og spill.» (H20: Teknisk avdeling TV-skolen). 

«Dokumentarmiljøet ved TV-skolen er i utgangspunktet positive til å samle Spillskolen, 

Filmskolen og TV-skolen under samme fakultet, forutsatt at vi bevarer vår separate 

autonomi, ressurser og identitet på instituttnivå i samsvar med dekanenes anbefaling. (H28: 

Dokumentarmiljøet TV-skolen). 

«Dessverre er rapporten gjennomgående preget av manglende drøfting og utredning, og den 

unnlater å inkludere spørsmål, synspunkter og innvendinger fra studenter og fagansatte på 

tilfredsstillende vis. Rapporten fremstår derfor ensidig og svakt begrunnet, særlig når det 

gjelder pedagogiske, kunstneriske, organisatoriske og økonomiske forhold. På flere punkter 

mener vi rapporten bryter med Regjeringens instruks om utredning av statlige tiltak, ikke 

minst når det gjelder konsekvensanalyse og en drøfting av forutsetningene for en vellykket 

gjennomføring.» (H30: Faglærere DNF). 

«Argumenter for sammenslåing: 1) Demokrati: Vitsen med å utvikle knallsterke miljøer er å 

opprettholde norsk innholdsproduksjon i en tid med massiv global konkurranse, ved å fortelle 

de beste historiene for et primærpublikum i Norge og gjennom dette motvirke fragmentering 

(…) 2) Styrke og troverdighet: Ett fakultet vil være en styrke for hele feltet og gi fagene og 

oss større troverdighet. Det vil være en unik mulighet for å bygge noe moderne og nytt for 

framtida. (…) 3) Kompetanse: Ett fakultet vil bli et mer kompetent fakultet i kraft av å være et 

større og sterkere faglig miljø til det beste for fagansatte og studenter. Det vil bli en større 

bredde i kompetanse- og erfaringsbakgrunn til de ansatte, og gi større mulighet til å kunne 

lære av hverandre (…) 4) Kunst og kommers: (…) Et nytt fakultet kan fokusere på potensialet 

på tvers av uttrykk, til beste for både smale og brede sjangre og kunstuttrykk. 5) Innovasjon: 

Et felles fakultet vil kunne ha fokus på innovasjon innen alle områder av audiovisuell 

produksjon (…) 6) Styrke innholdsutvikling: Et fakultet med sterkere fagmiljø vil være 

sterkere på innholdsutvikling, og kan hente det beste fra drama, underholdning og 

dokumentar (…) 7) Bredere studietilbud: Et felles fakultet vil kunne gi ett bedre og større 

tilbud til framtidas studenter i form av bedre utnyttelse av studieprogrammene samt økt 
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studiekvalitet (…) 8) Institusjonelle krav: Et fakultet vil bedre kunne imøtekomme nye krav til 

finansieringsmodeller fra for eksempel departement og politikere, samt nye krav til 

studiekvalitet fra NOKUT og EU (…) 9) Spesialistkurs og etterutdanning: Et fakultet kan også 

gi et bedre fundament for å utvikling gode EVU-programmer (…) 10) Publikumsinnsikt: Et 

felles fakultet vil kunne drive trendovervåkning og dele kunnskapen på tvers av alle institutt 

(…) 11) Mangfold: Et fakultet vil kunne jobbe bedre og mer målrettet for å få mer mangfold 

inn i spill-, TV- og filmbransjen.» (H31: Faggruppe ledelse TV-skolen). 

«Fra perspektivet til FILMART er det formålstjenlig at skolene for film, spill og TV samles i et 

felles fakultet. En samling vil styrke doktorgradsutdanningen faglig og administrativt. Videre 

vurderer vi at det er et betydelig potensial for å styrke kunstnerisk utviklingsarbeid og 

forskning innenfor og på tvers av skolene, og dette kan best realiseres innenfor rammene av 

et felles fakultet. Om de tre skolene samles i et felles fakultet, er det viktig at studietilbudene 

ved hver av dem fortsatt kan videreføre og videreutvikle nåværende faglig utdanningsprofil 

og pedagogisk modell.» (H33: Ph.d.-programmet FILMART). 

«Rapporten gir ikke grunnlag for å kunne vedta endring i dagens fakultetsstruktur på et 

kvalifisert grunnlag. Utredningsarbeidet er usystematisk og udokumentert. Man har ikke 

forklart behovet for endring, ikke definert kvaliteter som skal ivaretas eller kvaliteter man 

søker, status ved skolene er feilaktig beskrevet, konkretiseringsnivået i den foreslåtte 

strukturen er for lavt til at man kan overskue konsekvensene ved innføringen, alternative 

løsninger til anbefalingen er ikke undersøkt, mulige negative (og positive) konsekvenser ved 

endringer er ikke undersøkt tilstrekkelig.» (H49: Ansatte MFA DNF-deler av sitat også 

behandlet i kap.15). 

«Vi kan som nevnt innledningsvis ikke se at rapporten kan brukes som beslutningsgrunnlag 

for noe vedtak» (H49: Ansatte MFA DNF). 

«I en tid der politiske signaler peker i retning av større faglig ansvarsfordeling mellom 

utdanningsinstitusjonene, har HINN nå anledning til å foreta en strategisk satsning på våre 

fagområder. Det vil være umulig uten en samordning av de tre skolene i ett fakultet.» (H50: 

TV-skolens ledergruppe). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«En ny organisering må komme studentene til gode. Det er de som er hovedproduktene i 

skolens produksjon. Vil en samling av administrative, tekniske, areal, faglige ressurser m.m. 

generere gevinster som igjen kan pløyes tilbake til utdanningene for å skape enda bedre 

fortellere?» (H26: Finn Gjerdrum-Prof. II DNF). 

«Spillskolen har gjennom hele prosessen stilt seg positiv til fusjon, men forventer at alle 

likestilles under et fakultet, både når det gjelder faglige aktiviteter, ressurser, administrativ 

støtte og tilstedeværelse på campus.» (H40: Marit Christine Berg Strandvik-Instituttleder 

AMEK, også behandlet under 5.2 Prosess og involvering). 

Innspill fra studentgrupper 

«Hvordan kan vi stole på at kvaliteten på DNF og studentenes interesser blir ivaretatt når 

arbeidet som ligger til grunn for anbefalingen om sammenslåing fra dekanenes side er så 

mangelfullt og uklart?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Den [rapporten] betegner også et felles fakultet som er best mulig rustet for fremtidens 

utfordringer og behov (s.28). Det er urovekkende at rapporten ikke utdyper hva dette faktisk 
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betyr, hvilke analyser som ligger til grunn for antakelsene og hvilke drøftinger som har ledet 

frem til disse. Det refereres til «omverdensanalyser», uten utdypning og uten referanseliste» 

(H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Filmskolens merkevare er det ikke ledelsen ved høgskolen som har bygget opp. Det er det i 

aller høyeste grad studentene, faglærere, tidligere ledergruppe ved DNF og især 

bransjetettheten som har sørget for. Dette er en erkjennelse som bør ligge til grunn for alle 

avgjørelser som tas på vegne av filmskolen, og det er viktig at de som tar avgjørelsene viser 

at de har forstått hva dette innebærer» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Rapporten forteller at det har vært dialog med ledelsen i CILECT for å hente erfaringer for 

organisering av film, tv og medieskoler. Vi spør så: Hva er de konkrete erfaringene som 

rapporten konkluderer på bakgrunn av?» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«Rapporten informerer om at det har vært gjennomført tiltak de siste årene for å styrke 

bærekraft og mangfold. Hvilke tiltak er dette? Hvordan er de gjennomført, av hvem og hva 

har vært resultatet? Hvilke erfaringer fra dette vil bli inkludert i en eventuell sammenslåing? 

Når det gjelder bærekraft, står det i rapporten: "Når det gjelder krav til bærekraft, vil det være 

fokus på tvers av alle utdanningsområder ved HINN, inkludert de audiovisuelle studiene. 

Bransjen arbeider aktivt med dette, og det vil komme tydelige krav fra finansieringskilder og 

distributører." Hvordan arbeider bransjen med dette, og hvilke krav vil bli stilt, og fra hvem? 

Hvordan vil et nytt fakultet ivareta disse kravene? Vi bachelorstudenter har ikke opplevd 

noen tiltak for verken mangfold eller bærekraft. Vi spør: Har slike tiltak vært gjennomført på 

AMEK? Og kan dette kun oppnås gjennom en sammenslåing?» (H41: Studenter BFA kull 13 

DNF). 

«Gjennom høringssvaret peker vi på hvordan rapporten er forhastet og hvordan den ikke tar 

tilstrekkelig høyde for de potensielle negative konsekvensene av en sammenslåing. 

Rapporten mangler også betydelig informasjon rundt de konkrete endringene denne 

sammenslåingen kan og vil medføre. Det loves f.eks et større samarbeid mellom skoler og 

økonomiske forbedringer, uten at det nevnes hvordan dette samarbeidet eller økonomien 

skal se ut.» (H48: Studenter BFA kull 14 DNF). 

«Vår kjerneinnvending er at rapporten er uetterrettelig og ikke legger grunnlag for en faglig 

diskusjon. Den er gjennomgående ensidig. Diskusjonen og debatten rundt saken vitner også 

om langt mer uenighet enn rapporten framlegger, og det har blitt tydelig at flere avgjørende 

parters innspill, innvendinger og kritikk ikke har blitt inkludert. Vi vil derfor insistere på at 

høringssekretariatet, rektor og styret også vedlegger responsen som diskusjonen og 

rapporten har fått – ikke kun høringssvarene, men også bachelorstudentenes streik og 

innspill i Rushprint fra fagansatte på både master og bachelor. Derfor legger vi ved 

Rushprint-innleggene som vedlegg til vårt høringssvar, så de offisielt er en del av materialet 

som skal gjennomgås.» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

«Den faglige kvaliteten i videreutviklingen av AMEK og DNF er førsteprioritet – det er det 

viktigste å opprettholde. Dernest kan en se på om en samlokalisering og -organisering kan 

være noe som bygger opp under dette og bidrar med et faglig løft, i tillegg til at det 

organisatoriske kan bli bedre. Vi er svært bekymret for at utredningen som ble lovet, ikke har 

vært god nok. At prosessen har vært av lavere kvalitet enn det vi forventer av en nasjonal 

høyskole, og at konklusjonen om ett felles fakultet har vært forutinntatt og konkludert før 

utredningen var ferdig.» (H51: Masterstudenter ved DNF). 
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«Rapporten er som nevnt slående ensidig. Den utgjøres av eksempler og formuleringer som 

underbygger en ønsket avgjørelse. Den mangler rapportering av objektive analyser, men 

kommer i stedet med påstander og konklusjoner. Vi ønsker å trekke fram noen av dem her: 

Fra 7.1: Faglig profil og visjon «det vil være ønskelig og mulig for det nye fakultetet å utvikle 

tverrfaglighet og interfakultære samarbeidsrelasjoner innen høgskolen og med andre 

forskningsmiljø i regionen, fag- og forskningsmiljø nasjonalt og internasjonalt. Det er så vidt 

utforsket i noen av de 19 arbeidsgruppene, og vil tas systematisk videre ved eventuelt vedtak 

om nytt felles fakultet.» Fra 6.4: Studenter «En modell med videreføring av dagens 

fakultetsstruktur viser historisk at samarbeid som kommer studentene til gode har vært 

vanskelig å etablere. I et felles nytt fakultet, med tilhørende framvoksende samlokalisering, 

vurderes dette som positive muligheter for studentene.» Er det fakultetsstrukturen som har 

hindret dette til nå? Hva med å drøfte hvorfor det har vært vanskelig å etablere samarbeid i 

historisk sett?» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

«[Fakultetsrådet stiller flere kritiske spørsmål] Blant annet om det er gjort økonomiske 

analyser, ønske om konsekvensutredning for kunstfilmen og dramatikken, og ikke minst, at 

«dekan ønsker velkommen forslaget om en liten gruppe som kan bistå tett i arbeidet.» Utifra 

dokumentene vi har fått tilgang på (referatene fra møtene og rapporten) kan vi ikke se at det 

er gjort en tydelig konsekvensutredning.» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

Innspill fra fakultetsråd 

«(…) det var på det tidspunktet [fakultetsrådsmøte 23.3.23] bred enighet i fakultetsrådet om 

at en sammenslåing av fakultet ville være en god avgjørelse. Rådet uttrykte da at dette var 

en unik mulighet til å bygge opp et nasjonalt kompetansesenter for kunstneriske og praktiske 

audiovisuelle utdanninger. (…) rådets medlemmer er samstemte i at å samle den 

kompetansen som eksisterer på de respektive utdanningene i dag på ett felles fakultet med 

tre skoler er en god løsning som gir muligheter for både ivaretakelse og utvikling av fagmiljø 

og studietilbud.» (H17: Fakultetsrådet ved AMEK). 

Innspill fra andre fakultet/avdelinger ved HINN 

«De to fakultetene er for små til å stå alene. De to fakultetene vil være sterkere sammen enn 

hver for seg, både internt på HINN og eksternt (nasjonalt og internasjonalt). AMEK og DNF 

er økonomisk og faglig lite robuste. (…) Samling vil gi større og mer koordinert kraft i 

utvikling og ressurstilgang og gi et strategisk og økonomisk større handlerom. (….) HHS 

anerkjenner både DNF og AMEK og de tre skolenes unike posisjon og potensiale, samt 

DNF’s nasjonale oppdrag. Det anses dog ikke som hensiktsmessig eller relevant å 

videreføre en organisasjon med to fakulteter for å beholde disse posisjonene. Tvert om bør 

skolene slås sammen for å møte en framtid med store endringer innen fagområdene, samt 

de utfordringene som ligger i ny finansieringsmodell, utsynsmeldingen og sektoren for 

øvrig.(…) De tre skolene er for like til ikke å være samlet. DNF og AMEK utgjør (sammen og 

hver for seg) et av de største og sterkeste fagmiljøene innen kunstnerisk og praktisk-estetisk 

utdanning på mediefeltet i Norden. Utviklingen de siste årene har ført til mer likhet enn 

ulikhet.» (H7: HHS). 

«[Støtter sammenslåing] Vi legger til grunn at ny organisering ikke vil være til hinder for 

samhandling med de enkelte fagmiljøene, hverken faglig eller administrativt. Eksempelvis 

mellom Spillskolen og lærerutdanningen ved LUP.» (H27: LUP). 

«Rapporten som foreligger danner et bilde som vi kjenner igjen.» (H35 – 

Økonomiavdelingen). 
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Innspill fra fagforeninger ved HINN 

«Det ble tidlig klart for oss at våre medlemmer i AMEK og DNF har opplevd den forutgående 

prosessen til dels svært ulikt og heller ikke leser rapporten på samme måte. Dette 

gjenspeiles i dokumentene fra de lokale tillitsvalgte. Dette er forhold arbeidsgiver må merke 

seg og hensynta i det videre arbeidet.» (H25: NTL-HINN). 

«De fleste av NTLs medlemmer ved fakultetet er positive til sammenslåing, så lenge det 

lages en avtale som ivaretar ansatte og studenter ved begge fakultet på en god måte.» (H25: 

NTL-AMEK). 

«DNF-AMEK-prosessen blir beskrevet som belastende, utfordrende og forstyrrende av våre 

medlemmer. (…) Endring er krevende for alle involverte, men usikkerheten om hva en 

sammenslåing vil bety i praksis for DNF er en påkjenning.» (H25: NTL-DNF). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«FNF deler dekanenes syn på at det i fremtiden vil komme store teknologiske endringer – at 

Filmskolen må tilpasse seg dette og at tverrfaglig samarbeid kan være et verktøy for å møte 

disse omveltningene. Men rapporten evner ikke å si noe om hvorfor spillteknologi og 

fjernsynsproduksjon vil være de beste samarbeidsområdene for å gjøre filmskolen 

fremtidsrettet, annet enn at fellesnevneren er fortellingen, og et visst sammenfall i teknologi.» 

(H15: Foreningen norske filmfotografer). 

«FNF mener den foreliggende rapporten er mangelfull og ufullstendig. Rapporten er ensidig 

og mangler konsekvensutredning av endringene som foreslås og de ulike modellene.» (H15: 

Norske Filmfotografer). 

«I tillegg bør rapporten etter vår mening ha fokus på kvaliteten på utdanningen, ikke 

praktiske, tekniske eller administrative fordeler ved en sammenslåing.» (H15: Foreningen 

norske filmfotografer). 

«Fraværet av drøfting i rapporten styrker budskapet til de tidligere streikende 

filmskolestudentene: det er allerede konkludert med sammenslåing før den sier noe om 

hvordan skolene skal fungere sammen. Dette er svært kritikkverdig» (H22: Norske 

Filmklippere). 

«Spørsmålene er mange og svarene er få om hvordan det skal arte seg. Hva er 

begrunnelsen for sammenslåingen? Hvordan vil studieforløpet til bachelorstudentene se ut? 

Hvor er drøftingene for og i mot? Hvilke alternativer finnes? Hvor er de faglige 

begrunnelsene og de økonomiske gevinstene? Og sist, men ikke minst; hvordan vil dette 

gagne DNF?» (H22: Norske filmklippere). 

«Vi har forståelse for behovet for å gjennomgå Høgskolen i Innlandets organisering og 

ressurser fra et økonomisk og administrativt perspektiv, og vi støtter at det her kan finnes 

gode og konstruktive løsninger for eventuell samorganisering. Vi ser at det kan være flere 

positive virkninger av en eventuell sammenslåing av DNF og AMEK, og at det også på 

mange måter bedre reflekterer dagens audiovisuelle bransje, som studentene etter endt 

studium skal inn i. Utfordringen er at dette fremstår mer som en administrativ sammenslåing, 

uten at faglige ambisjoner er fremhevet. Rapporten mangler en bedre redegjørelse for 

hvordan den foreslåtte strukturelle endringen skal ivareta og styrke de tre fakultetene. Den 

mangler også en grundigere gjennomgang av alternative løsningsforslag. Vi ønsker også en 

tydeliggjøring av hvordan Høgskolen i framtiden vil ha dialog med bransjeorganisasjonene, 
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og hvordan fakultetsrådene skal inkluderes i strategiske prosesser.» (H36: Virke 

Produsentforening). 

«[Rapporten] fremstår med en sterk slagside og bevisst eller ubevisst har man 

gjennomgående nedtonet eller helt utelatt motforestillinger, advarsler, konflikt og uenighet. 

(…) Rapporten drøfter i altfor liten grad hva man egentlig ønsker å oppnå med et utvidet 

samarbeid og hvordan dette skal gagne studentene – eller eventuelt hvordan dette risikerer å 

svekke utdannelsene.» (H38: Norske filmregissører). 

«Det er oppsiktsvekkende at man i deler av rapporten har referert motsatt av hva som har 

vært sagt i fakultetsrådet. Det er ikke opplyst om at fakultetsrådet for Filmskolen, med 

overveldende flertall, mente at «Modell A» - hvor filmskolen forblir eget fakultet – var det 

eneste alternativet man kan anbefale for fremtiden.» (H38: Norske filmregissører). 

«En eventuell sammenslåing må beviselig gagne alle involverte skoler, linjer og fakulteter og 

det er svært viktig at man spesielt tar hensyn til Filmskolens behov, som den desidert minste, 

men også den sterkest profilerte avdelingen.» (H38: Norske Filmregissører). 

«Rapporten unnlater også å drøfte vesentlige områder som det nasjonale, kunstfaglige 

oppdraget Den norske filmskolen i sin tid fikk. Dette er nedfelt i skolens særegne 

opptakskriterier, pedagogikk og organisering, og ikke minst hele Filmskolens identitet.» (H39: 

Det norske filmakademiet). 

«Om man ser på bærekraft som noe man primært skal lære om i utdanningen, for å så 

bringe det videre inn i bransjen, ser man bort fra at filmskolen gjennom sin 

undervisningsaktivitet i seg selv er en del av bransjens samlede klimaavtrykk. I all hovedsak 

befinner det norske filmmiljøet seg i Oslo. (…) det er uansett ikke mulig ut fra denne 

utredningen, å få øye på den positive effekten bærekraftsmessig, av en sammenslåing 

mellom DNF og AMEK.» (H46: Dramatikerforbundet). 

«Når det gjelder mangfold, vises det, uten nærmere spesifikasjon, til tidligere tiltak. (…) Det 

er imidlertid ingen refleksjon om hva som gjør filmskolen til et studium med lite mangfold. (…) 

Utredningen peker ikke på et eneste aspekt av sammenslåing som kan bøte på dette.» (H46: 

Dramatikerforbundet). 

«Utredningen er faglig tynn og mangler en reell og troverdig drøftingsdel. Negative 

konsekvenser er ikke beskrevet på en oppriktig måte. Utredningen viser til fordeler med en 

sammenslåing vil ha for HINN, men viser ingen åpenbare fordeler for DNF, bransjen eller 

samfunnet. Tidligere rapporter og utredninger har vært grundigere, de har brukt lengre tid, og 

kommet til motsatt konklusjon. Fordeler og ulemper må veies mot hverandre.» (H46: 

Dramatikerforbundet). 

Innspill fra forvaltningsorgan 

«Vurdering opp mot FNs bærekraftmål: (…) Fylkeskommunedirektøren mener at følgende 

bærekraftmål (FN17) har relevans i saken: 4. god utdanning, 8. anstendig arbeid og 

økonomisk vekst. 11. Bærekraftige byer og lokalsamfunn og 17. samarbeid for å nå 

målene.» (H52: Innlandet fylkeskommune). 

«Fylkeskommunedirektøren anser ikke at organisering av fakultetene ved 

utdanningsinstitusjoner er noe Innlandet fylkeskommune skal mene for mye om. (…) 

Uavhengig av konklusjon på organisering av de audiovisuelle studiene ved høgskolen, bør 
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prosessen lede til en styrking av kvalitet på studiene, tverrfaglig samarbeid og innovasjon 

innen feltet.» (H52: Innlandet fylkeskommune). 

«Fylkeskommunedirektøren tilrår ikke å gi ensidig anbefaling om sammenslåing av fakulteter 

eller ikke. I stedet er fylkeskommunedirektørens anbefaling å gi følgende høringsuttalelse: 

Innlandet fylkeskommune støtter Høgskolen i Innlandets målsetting om å bli universitet. 

Dersom det er faglig enighet om at sammenslåing av de aktuelle fakultetene styrker 

søknaden, er det et viktig argument. Innlandet fylkeskommune støtter rapportens anbefaling 

om å opprettholde de aktuelle fagretningene som egne skoler, uavhengig av 

fakultetssammenslåing. Kvaliteten til studiene som er omtalt i saken er av nasjonal betydning 

innen sitt felt og viktig for utvikling av nærings- og kulturliv i Innlandet. Det er viktig at 

kvaliteten opprettholdes og utvikles i Innlandet.» (H52: Innlandet fylkeskommune). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Vi er mange i min generasjon, utover de som undertegner her, som måtte reise til utlandet 

for utdannelse eller som valgte å gå gradene hjemme i bransjen. Alle har vi vært vitne til en 

oppblomstring av norsk film, mye takket være filmskolen. Vi har også vært vitne til en 

institusjon som ikke har blitt til over natten. Det krever stor faglig innsikt og menneskelig 

erfaring for å skape en ambisiøs filmskole som verner om sine studenter, samtidig som den 

skal følge med i sin samtid. Med en sterk global konkurranse, må norske filmskapere besitte 

et høyt kunstnerisk nivå for å holde på sitt norske publikum. Det som tar 25 år å bygge opp, 

kan brytes ned med et pennestrøk, og få irreversible konsekvenser.» (H47: Maria Sødahl og 

kollegaer-Bransje). 

16.3 Faktafeil 
Tre høringsinnspill påpeker at det foreligger feil forståelse av fakta i dekanenes rapport. 

16.3.1 Sitater fra høringssvar 

Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Det står at TV-skolen har nedlagt de akademiske fagene (s. 14). (…) Det var (daværende) 

dekan og (nåværende) prodekan for utdanning som fattet beslutning om at studiet ikke 

lenger skulle ta opp studenter. En formell nedleggelse av studiet er så vidt vites ikke vedtatt 

av høgskolestyret.» (H6: Fagmiljøet i film- og TV-vitenskap). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Jevnt over er Rapporten preget av den kommer med mange påstander som fremmes uten 

belegg. Dette er en rapport som har vært gjennomført uten tilstrekkelig grunnarbeid. To 

illustrasjoner som viser dette er at påstander som fremmes om CEFIMA og om 

fakultetsprosessen i 2017 er fremmet helt uten at sentrale personer har vært intervjuet (…) 

(og) det bilde som tegnes her er meget mangelfullt.» (H24: Fredrik Graver-

Undervisningsleder DNF). 

Innspill fra studentgrupper 

«Fra 4.1: Opprettelsen av film- og fjernsynsutdanningen. «Et felles fakultet basert på de tre 

skolene realiserer Aaberge-utvalgets visjon om et «Nasjonalt senter for audiovisuelle 

utdanninger» Hvorfor er denne visjonen avhengig av felles fakultet – var det ikke nettopp det 

Aaberge-utvalget konkluderte med at det ikke var?» (H51: Masterstudenter ved DNF). 
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16.4 Flytte Den norske filmskolen til Oslo 
Under dette punktet fremkommer synspunkter på at DNF bør flyttes til Oslo, eller forbli i Oslo. 

Argumentene handler primært om nærhet til bransjen av faglige grunner og økonomi.  

Et innlegg argumenterer for mer utredning (H22). Det er også et innlegg som argumenterer 

for å bli på Lillehammer eller ev. flytte til Hamar (H43).   

16.4.1 Sitater fra høringssvar 

Innspill fra studentgrupper 

«Vi kan ikke risikere at filmskolen går tapt, og ser per nå ingenting i rapporten eller den 

pågående debatten som forsikrer oss om det motsatte. Vi mener filmskolens politiske 

mandat, forpliktelsen om å tilby filmfaglig kunstutdannelse på høyeste nasjonale nivå, i sterk 

grad berøres av konklusjon om sammenslåing. (…) Filmskolen kan best styrke og utfolde sin 

egenart og identitet, hvis suksessfaktorene ivaretas. Nærheten til bransjen er uvurderlig for 

oss som studenter, men det utgjør en stor utgiftspost. Å flytte skolen tettere på der det skjer, 

der bransjen er, vil gi studentene langt flere fordeler, enn det det er i dag.» (H41: Studenter 

BFA kull 13 DNF). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Både HINN og Lillehammer kommune har vedtatt at de ønsker å flytte høgskolen (og med 

den filmskolen) til Lillehammer sentrum. Da faller etter vår mening argumentet om gjenbruk 

av lokalene bygd på OL på Lillehammer bort. Filmbransjen har alltid ment at Filmskolen bør 

ligge i Oslo. Nå som lokaliseringsdebatten igjen er en del av diskusjonen må nødvendigvis 

dette også utredes.» (H15: Foreningen norske filmfotografer). 

«DNF har i tillegg store kostnader som er forbundet med reise og opphold for sine faglærere, 

der samtlige bor i, eller reiser til og fra Oslo. Om DNF skal opprettholde sin posisjon og 

relevans som nasjonal filmskole må alternativer utredes.» (H22: Norske filmklippere). 

«Det å flytte Filmskolens tilbud og aktivitet fra Oslo til Lillehammer vil medfølge en dårligere 

relasjon til det norske filmmiljøet.» (H39: Det norske filmakademiet). 

«Nasjonale lærekrefter og ekspertise innen filmskolens fagfelt befinner seg i all hovedsak i 

Oslo. (…) OM man leter etter tiltak som bidrar til bærekraft hadde det vært naturlig å se 

relokalisering av filmskolen til Oslo som ett alternativ.» (H46: Dramatikerforbundet). 

«Samtlige av skolens syv linjespesialiseringer ønsker og har behov for et tettere samarbeid 

med norsk filmbransje og kunstfeltet generelt. Dette dreier seg først og fremst om tilgang på 

filmens viktigste ingredienser, nemlig skuespillere, men også relevante gjestelærere fra 

feltet, dansere, billedkunstnere, musikere, lysmestere og kostymører. Om DNF skal holde 

seg relevant og økonomisk bærekraftig må skolen samlokaliseres med de riktige miljøene.» 

(H22: Norske filmklippere). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Jeg har lenge hevdet at Filmskolen ikke har noe på Lillehammer å gjøre. Den har sitt 

naturlige tilholdssted nær den bransjen den skal betjene. Altså i Oslo.» (H3: Jan E. Lindvik-

Prof. Em. DNF). 

«Det finnes ingen reell bonus lenger for å ta jobb ved skolen. Lang reisevei, hotellopphold, 

dette utløser enorme kostnader, ikke bare til lærerne, men også til de gjestelærerne skolen 

trenger. Jeg kan ikke se at dette er forhold som er berørt i høringen. (…) Fakta er at dette er 
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et av skolens største problemer. Hvordan kan man skape et godt læremiljø og læringsmiljø 

når folk kommer og går hele tiden?» (H3: Jan E. Lindvik-Prof. Em. DNF). 

«Det at filmskolen lå på Lillehammer, skapte et utrolig samhold på kullet. Det lagde en 

filmskoleboble, der alt fokuset lå på studiet, og der vi fikk et sterkt nettverk å lene oss på. Om 

mulig, vil jeg derfor støtte at filmskolen skal fortsette å være på Lillehammer. Et mulig 

kompromiss vil også være å lokalisere filmskolen på Hamar.» (H43: Barbora Hollan-

Bransje/alumna DNF). 

«Uansett, vil vi på det sterkeste anbefale å flytte filmskolen fra OL-byen Lillehammer til Oslo 

– av åpenbare årsaker som økonomi, synergieffekter og bransjenærhet. Et skritt nærmere en 

kulturnasjon.» (H47: Maria Sødahl og kollegaer-Bransje). 

16.5 Masterutdanningen ved DNF 
Under dette punktet kommer det frem argumenter om lokalisering av master (H3, H25) for en 

integrert master (H12, H16, H21) og mot en integrert master (H15, H43). Det er også et 

argument om at masteren var ment å kun handle om personlig kunstnerisk utvikling for 

studentene (H3). Det er dessuten to andre argumenter som handler om at masteren ikke er 

nevnt i dekanenes rapport og at revideringen av studieprogrammet må få fortsette (H51). 

16.5.1 Sitater fra høringssvar 

Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Pågående arbeid med revidering av studieprogram ved DNF må kunne videreføres på 

samme måte som i dag.» (H33: Ph.d.-programmet FILMART). 

«FILMART er kjent med at Spillskolen arbeidet for etablering av en master i kunst og 

teknologi for spill og virtuell produksjon. Opprettelse av programmet vil ha stor betydning for 

et samlet fakultet, og programmet vil ha en unik profil. HINN må tilrettelegge for at dette 

programmet kan etableres. Det bør også vurderes om det er behov for å utvikle studietilbud 

på masternivå innen TV-fag.» (H33: Ph.d.-programmet FILMART). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«en sammenlægning af bachelor og master-niveauene – med et skift i betegnelsen til en 

integreret master-uddannelse – at være både tids- og økonomibesparende, samtidig med at 

begge uddannelser vil opnå et kvalitativt løft ved at inddrage den kunsteriske 

dokumentarisme i et fortløbende og koordinert samarbejdsforløb mellem faglinjerne.» (H12: 

Lotte Mik-Meyer-Prof. DNF). 

«En 4- eller 5-årig integreret masteruddannelse indenfor dokumentar og fiktion på DNF vil 

være den eneste filmfaglige uddannelse på dette niveau i Norge, og har dermed potentiale til 

at kunne manifestere HINNs position som ledende udbyder af en kunsterisk fiktions- og 

dokumentaruddannelse på højeste niveau i Norge – på linje med tilsvarende Filmskole-

uddannelser i Europa.» (H12: Lotte Mik-Meyer-Prof. DNF). 

«En integrert master vil også gjøre det lettere å gjennomføre tverrfaglige, administrative eller 

tekniske samarbeid med AMEK, uavhengig av samarbeidsform.» (H16: Charlotte Røhder 

Tvedt-Førstelektor DNF). 
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Innspill fra studentgrupper 

«studietilbudet på master slik det er i dag nevnes ikke med ett ord i rapporten. Dette er 

alarmerende og langt fra tillitsvekkende.» (H51: Masterstudenter ved DNF-behandles også i 

8.2). 

«For oss står også noe annet på̊ spill: det har i lengre tid vært jobbet med en ny modell for et 

integrert masterløp for DNF. Dette vil på alle måter innebære et stort løft for skolen, og en 

styrking av norsk filmutdanning. Men det vil koste. En stor del av logikken i det å skulle bli en 

større enhet, om det er det Høyskolen i Innlandets styret til slutt lander på, vil være å kunne 

få til denne type løft. I rapporten er det ikke nevnt med et ord.» (H51H: Vedlegg Rushprint - 

Fagansatte DNF). 

Innspill fra fagforeninger ved HINN 

«DNFs masterprogram, etter- og videreutdanning, et alternativt masterprogram, samt 

kursvirksomhet og fagsamlinger kan argumenteres for at det er hensiktsmessig å 

gjennomføre i Oslo. Spesielt med tanke på at en stor del av det norske filmfeltet og våre 

faste ansatte er bosatt i og omkring Oslo.» (H25: NTL-DNF). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«En bransje som er liten og hvor det er hard kamp om jobbene. FNF er skeptisk til om en 

økning i antall studieår – med tilsvarende økt studiegjeld – er til det beste for studentene og 

filmbransjen.» (H15: Foreningen norske filmfotografer). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«ikke flytt denne til Lillehammer. (…) Min erfaring fra å drive to kull på master er at alle 

trenger å jobbe ved siden av.» (H3: Jan E. Lindvik-Prof. Em. DNF). 

«Hensikten med vår master var ikke vitenskapelig. Den var heller ikke forskningsbasert. Den 

handlet ene og alene om personlig kunstnerisk utvikling for den enkelte student.» (H3: Jan E. 

Lindvik-Prof. Em. DNF). 

«Vi har stor tro på mulighetene til å legge til rette for en 4-årig integrert master. (…) Vi vil 

også bemerke at vi ikke har noen tro på at det første skoleåret skal være et slags åpent år 

hvor studentene kan finne ut hvilken linje eller fagretning de vil gå i.» (H21: Kjell Vassdal og 

Inge-Lise Langfeldt-Bransje og tidl. prof. ved DNF). 

«En integrert master gir ikke rom for å endre retning, og på den måten personlig utvikling. 

Hvis man hopper av etter tre år, sitter man igjen uten en grad. (…) En integrert master vil 

også gjøre det umulig for flere eldre søkere å søke. (…) En integrert master vil potensielt 

ekskludere søkere fra mindre privilegert bakgrunn, og skape mindre mangfold.» (H43: 

Barbora Hollan-Bransje/alumna DNF). 

16.6 Løfte Den norske filmskolen ut av HINN 
Her handler argumentene primært om uro for at filmskolen skal miste sin autonomi og 

særstilling som nasjonal filmskole hvis den forblir under HINN (H10, H37, H38, H43, H45). 

Noen slår dette også sammen med at DNF bør flyttes nærmere det som beskrives som 

filmbransjens sentrum (H21, H41). 
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16.6.1 Sitater fra høringssvar 

Innspill fra studentgrupper 

«Dersom Høyskolen i Innlandet ikke kan ivareta Filmskolens autonomi, bør skolen løftes ut 

av HINN.» (H45: Tidligere studenter DNF). 

«Vi stiller dermed spørsmål ved hvor viktig filmskolen (og merkevaren) egentlig er for 

høgskolen, og mener lokaliseringsdebatten er høyaktuell.» (H41: Studenter BFA kull 13 

DNF-også behandlet i kap.13). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«Dersom HINN ikke klarer å overbevise departementet om at Filmskolens basisfinansiering 

skal bestå vil det i framtiden falle på høyskolen selv å kompensere for dette økonomisk i 

årene som kommer, dersom Filmskolen skal fortsette å ligge under HINN.» (H38: Norske 

filmregissører). 

Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Dersom Høyskolen i Innlandet ikke kan ivareta Filmskolens autonomi, bør skolen løftes ut 

av HINN.» (H10: Katarina Launing-Bransje/alumna DNF). 

«Filmskolen må også benytte anledningen til å vurdere sitt forhold til HINN og beliggenheten 

på Lillehammer. Kanskje det nå er på høy tid å vurdere å løsrive seg fra HINN og flytte 

nærmere filmbransjens sentrum.» (H21: Kjell Vassdal og Inge-Lise Langfeldt-Bransje og tidl. 

prof. ved DNF). 

«Hvis HINN ikke lenger kan ivareta Den norske filmskolens særstilling som nasjonal 

filmskole må det tas til vurdering om Filmskolen burde løsrive seg fra HINN.» (H37: Solveig 

Nuin Stephens-Bransje/alumna DNF). 

«Om HINN ikke ivaretar sitt mandat om å ha en uavhengig, kunstfaglig utdanning på høyest 

mulig nivå, bør filmskolen løftes ut av HINN.» (H43: Barbora Hollan-Bransje/alumna DNF). 

16.7 Interne prosesser på DNF 
Under dette punktet argumenteres det for at DNF for tiden står i en del interne prosesser 

som oppleves som nødvendig å få avklart før man tar stilling til en sammenslåing med 

AMEK. Dette handler om revisjon av bachelor- og masterløp, herunder en utredning av en 

mulig 4-årig integrert master. Flere legger også til integrering av nyopprettet ph.d. og 

lokalisering av hele eller deler av skolen. Enkelte tar også opp at det blir for mange 

prosesser på én gang uten å spesifisere og at man bør fullføre de interne prosessene først 

(H21, H25, H51). 

16.7.1 Sitater fra høringssvar 

Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«For de fagansatte, og vi vil tro for filmbransjen, er arbeidet med et integrert utdanningsløp 

for filmskolen mer presserende enn en fakultetssammenslåing med utydelige mål og 

gevinster. DNF må få tid og rom til å gjennomføre sitt interne revisjonsarbeid før det er mulig 

å konkludere om fordeler og ulemper av en sammenslåing.» (H30: Faglærere DNF). 

«Filmskolen står midt oppe i viktige interne prosesser knyttet til større revisjoner av bachelor- 

og masterløp, utvikling og integrering av ph.d. og lokalisering av master. Disse prosessene 
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er alle sammen avgjørende for hvordan filmskolen skal utvikle seg i tiden som kommer og 

det er særdeles viktig at disse prosessene blir fullført før filmskolen skal inn i nye endringer 

som kan bli satt i gang som følge av en eventuell sammenslåing.» (H32: TA-stab DNF). 

«I planlegging av samlokalisering av filmskolen og TV-skolen på Lillehammer er det viktig å 

ta hensyn til at det foregår interne prosesser ved filmskolen rundt lokalisering hvor de ansatte 

er splittet.» (H32: TA-stab DNF). 

«Situasjonen var ekstra vanskelig på DNF: Vi sto (og står fremdeles) i en stor og meget 

påkrevet revisjon av BFA- og MFA-studieprogrammene parallelt med at vi utvikler et 

samarbeid om ph.d.-program. I tillegg er det reist spørsmål ved lokalisering av driften både 

på kort og lang sikt, som også krever mye arbeid for å finne løsninger på. Disse prosessene 

vil være avgjørende for skolens fremtidige identitet og for kvaliteten ved studiene. Når DNF 

har kastet nærmest alle baller i luften oppstår spennende muligheter, men det er også en 

ustabil sitasjon. Man risikerer å ta dårlige beslutninger om ikke ballene tas ned i en ordnet 

rekkefølge.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

«Hvis man ønsker å gi DNF de beste muligheter for å bygge kvalitet, må man også la skolen 

få gjennomføre sine interne prosesser med studierevisjon og lokaliseringsdiskusjon, før en 

eventuell ny utredning.» (H49: Ansatte MFA DNF). 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Filmskolen står oppi mange egne prosesser, som er mye viktigere for oss å gjennomføre 

best mulig. Det gjelder større og mer egnete lokaler, om Filmskolen skal samlokaliseres på 

ett sted, og hvordan utdanningsforløpet skal legges opp med naturlig progresjon fra bachelor 

videre til master og Ph.d. La oss få fortsette med dem, og få vise hvordan vi ønsker å drive 

filmutdanning på høyeste nivå.» (H5: Sindre Sæbø-TA-ansatt DNF). 

«Den norske filmskolens opdeling i bachelor- og master-niveauerne, placeret i henholdsvis 

Lillehammer og Oslo, giver i sin nuværende form anledning til at diskutere, hvorvidt DNF 

arbejder med sit fulde potentiale for faglig synergi og progression i sine uddannelser, idet de 

to niveauer ikke er integrerede, men arbejder i en parallel struktur i henholdsvis et 3-årigt og 

et 2 årigt forløb uden indbyrdes progression og uden fælles faglig og kunstnerisk 

uddannelsesform, der bygger på kunstneriske samarbejde.» (H12: Lotte Mik-Meyer-Prof. 

DNF). 

Innspill fra studentgrupper 

«Det er også svært mange prosesser som skjer samtidig. På filmskolen er det nylig opprettet 

master og ph.d. og det er snakk om en integrert mastergrad for bachelorstudentene. 

Filmskolen mangler tydelige og realistiske planer for hvordan skolen skal se ut i fremtiden. Vi 

trenger først og fremst en klar og felles visjon for hva skolen vår skal være, før en eventuell 

sammenslåing.» (H41: Studenter BFA kull 13 DNF). 

«DNF står foran flere omfattende revisjoner og en mulig omstrukturering. Det har vært snakk 

om fakultetssammenslåingen, ambisjon om integrert mastergrad, en mulig 1+4-modell og 

samlokalisering. En stund foregikk diskusjonen om fakultetssammenslåing mellom DNF og 

AMEK og integrert master parallelt. Vi fikk beskjed om at det var tatt et valg om å legge 

diskusjonen om integrert master midlertidig på is. Dette var for å fokusere på utredningen og 

rapporten for fakultetssammenslåingen. (…) Vi mener at denne rekkefølgen er en 

feilvurdering som gjør det enda vanskeligere å diskutere innholdet i rapporten. Vi forstår ikke 
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hvordan disse sakene er tenkt skilt fra hverandre og rapporten kommenterer heller ikke 

denne problemstillingen.» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

«At en fakultetssammenslåing blir avgjort først, for deretter at DNF skal finne sin identitet, 

oppleves som feil rekkefølge.» (H51: Masterstudenter ved DNF). 

«Vi støtter de nåværende lærerne ved filmskolen i at avgjørelsen om sammenslåing må 

utsettes inntil filmskolen selv har fått gjennomdrøftet og avklart hvordan den skal organiseres 

og opprettholde sitt kunstfaglige høye nivå. Vi har ingen tro på at de tre skolene kan slås 

sammen nå og senere avklare utfordringene (som er blitt sagt fra HINNs ledelse på et møte 

tidligere i år). Alle utfordringer må avklares på forhånd, før det eventuelt kan bli snakk om 

noen form for samarbeide eller sammenslåing.» (H21: Kjell Vassdal og Inge-Lise Langfeldt-

Bransje og tidl. prof. ved DNF). 

«Vi krever at DNF får tid og mulighet til å ferdiggjøre sine interne prosesser slik at skolen vet, 

og er tydelig på hva den skal være før det blir gjort irreversible endringer i hvordan.» (H41: 

Studenter BFA kull 13 DNF). 

«En sammenslåing på̊ dette tidspunkt er ikke faglig fundamentert, og vil derfor ha dyp 

inngripen i filmskolens egenart og identitet. Filmskolen står midt i flere store interne 

omorganiseringer der man vurderer å gå bort fra suksessmodellen med 3-årig bachelor. Man 

vil forsøke å integrere mastergraden og den nyetablerte PhD-utdannelsen på̊ en klokere 

måte. Dette krever tid å utrede. Vi mener at en forsert sammenslåing, uten faglig forankring 

vil være fatalt for filmkunstens kår i Norge. Her har HINN et ansvar de må ta på største 

alvor.» (H51K: Vedlegg Rushprint - Fagansatte BFA DNF). 

Innspill fra fakultetsråd 

«Filmskolen står i store interne strukturelle endringer både i form av potensiell integrert 

master/4 års-modell, integrering av Ph.d., økonomiske utfordringer og samlokalisering av MA 

og BA. Dette er dyptgripende endringer som bør få fullt fokus fra skolens administrasjon de 

neste par årene. Presset om en fusjon svekker DNFs mulighet til en vellykket 

restrukturering.» (H42: Fakultetsrådet DNF). 

Innspill fra fagforeninger ved HINN 

«Vi mener det er utfordrende å skulle mene noe om økt samhandling og mulig 

sammenslåing med AMEK før vi vet hvordan fremtidens filmskole skal se ut. (…) Vi skulle 

gjerne ha fullført disse interne prosessene før vi må inn i enda nye endringer som kan bli 

igangsatt på grunn av en mulig sammenslåing med AMEK.» (H25: NTL-DNF). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«For mange parallelle prosesser skaper frykt og usikkerhet og en opplevelse av at ting 

gjøres i feil rekkefølge. Våre medlemmer trenger forutsigbarhet for hvordan veien videre skal 

se ut.» (H18: Norsk filmforbund). 

Innspill fra forvaltningsorgan 

«Vi mener også at filmskolen trenger rom og ro til å revidere sitt nåværende Bachelor- og 

master-forløp før reelle diskusjoner om fakultetssammenslåing og ny overordnet struktur 

gjennomføres.» (H13: Viken filmsenter). 
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Innspill fra eksterne grupperinger og individuelle fra bransjen 

«Vi tilrår at den foreslåtte sammenslåingen utsettes. VI regner det som sannsynlig at 

filmskolen trenger 2-3 år for å avklare hvordan skolen skal organiseres. Til dette arbeidet 

trenger skolen all den ro og fokus den kan få.» (H21: Kjell Vassdal og Inge-Lise Langfeldt-

Bransje og tidl. prof. ved DNF). 

16.8 Dokumentarisk fagområde ved DNF 
Enkelte høringsinnspill mener at DNF bør ha en egen dokumentarlinje etter vedtak fra bl.a 

fakultetsrådet og at DNFs dokumentarlinje ikke nødvendigvis kommer i konflikt med AMEK 

sin. Det er også to høringsinnspill som påpeker at det må utredes ferdig hvordan dette skal 

se ut (H16, H18). 

16.8.1 Sitater fra høringssvar 

Innspill fra individuelle ansatte ved AMEK og DNF 

«Dokumentar regissør linjen blev sat på «hold» ved optag af kull 12 med den begrundelse at 

DNF måtte finde en bedre koordinert integration af dokumentaruddannelsen i faglinjernes 

forløb. Beslutningen blev forelagt Fakultetsrådet, som med bekymring vedtog at sætte 

uddannelsen i bero, med det forbehold at uddannelsen skulle genåbnes ved næste optag 

(kull 13). Ved optag af kull 13 var der pandemi og det blev besluttet igjen at sætte den 

dokumentariske bachelor i bero – med følgende vedtag fra Filmskolens Fakultetsråd i 

november 2020: «Fakultetsrådet ber skolens administrasjon om å ikke ta opp et kull på 

dokumenter regi i 2021. Det forutsettes imidlertid at det settes av ressurser til å sikre at 

studieretningen dokumentarregi finansiers og integreres fullt ut i BA-studieplanen som skal 

være gjeldende fom. Kull 14.» Ved optag af studerende på Kull 14 fik nuværende dekan 

medhold i Fakultetsrådet om endnu engang at udsætte optag på dokumentar regi, da skolen 

stod i en væsentlig intern revisjon af sine uddannelser, og at det derfor var uhensiktsmessig 

at genåbne linjen før disse revisioner var fuldført. Såledees i dag er optag af dokumentar regi 

studerende nu har sprunget 3 kull over, og der findes ikke længere dokumentar regi 

studerende på filmskolens Bfa-niveau.» (H12: Lotte Mik-Meyer-Prof. DNF). 

«Den kunsteriske dokumentarisme udgør, ligesom den kunsteriske fiktionsfilm, en væsentlig 

annerledes iagttagelse af og refleksion over vores menneskelige og samfundsmæssige 

forhold, end den journalistiske reportageform, som medierne oftest tilbyder publikum. (…) 

Derved minder den kunstneriske dokumentarfilm og fiktionsfilmen.» (H12: Lotte Mik-Meyer-

Prof. DNF). 

«Filmskolens linje for kreativ dokumentarregi ble opprettet i 2015 på grunn av et reelt behov 

for en kunstfaglig dokumentar utdanning i Norge. Altså, ikke i konkurranse med TV skolen, 

men i tillegg.» (H16: Charlotte Røhder Tvedt-Førstelektor DNF). 

«Da linjen ble lagt i bero var det med en forsikring i Fakultetsrådets vedtak (datert 

16.11.2020) om at linjen skulle tilbake når premissene for den var bedre tilrettelagt. Jeg 

ønsker å løfte dette inn i denne høringsrunden, og ber om at Fakultetsrådets vedtak om 

gjenopprettelse opprettholdes uansett samarbeidsform.» (H16: Charlotte Røhder Tvedt-

Førstelektor DNF). 

«Min hoved bekymring, som gjør at jeg ikke kan støtte forslaget enda, er at dokumentarens 

framtid på filmskolen ikke nevnes i rapporten!» (H16: Charlotte Røhder Tvedt-Førstelektor 

DNF). 
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«I Grønnboka [utredningen som dannet grunnlaget for oppstarten av Filmskolen] ønsket vi å 

etablere en dokumentarutdanning ved Filmskolen. Det var det ikke råd til, og derfor etablerte 

vi en Dokumentarutdanning som en av to spesialiseringer ved TVF. Den andre var 

Flerkamera. Vi var sterkt inspirert av Den danske filmskolen (Ddf) som hadde utdannelser 

innenfor én- og flerkameraproduksjon. (…) Kanskje et lite apropos i forhold til denne 

debatten?» (H26: Finn Gjerdrum-Prof. II DNF). 

Innspill fra bransjeorganisasjoner 

«DNF står midt oppi en prosess rundt egne studieløp. Våre medlemmer gir klart uttrykk for at 

denne prosessen må fullføres før en eventuell sammenslåing.» (H18: Norsk filmforbund). 

16.9 Andre prosesser ved HINN 
AMEKs administrasjon påpeker at det foregår gjennomganger av administrativ organisering 

på høgskolen, og at disse prosessene vil kunne få innvirkning på et fremtidig felles fakultet 

(H19).  

16.9.1 Sitater fra høringssvar 

Innspill fra fagmiljø og enheter ved AMEK og DNF 

«Det foregår en gjennomgang av administrativ organisering på høgskolen. De konklusjonene 

som kommer fram i den prosessen vil kunne få innvirkning på organiseringen av et fremtidig 

felles fakultet.» (H19: AMEKs administrasjon). 
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Kjære Rektor og HINNs høgskolestyre, 

 

 

Jeg sender dette brevet på vegne av en samlet filmskole. 

 

Nedenfor finner dere seks punkter som jeg, sammen med Filmskolens fagansatte og fakultetsråd 

har formulert, i samarbeid med Virke Produsentforeningen, Norsk Filmforbund og 

Dramatikerforbundet. De er støttet av samtlige grupper på Den norske filmskolen, både studenter, 

stipendiater, teknisk- og administrativt ansatte. Alle er punkter som jeg ser på som forutsetninger for 

videreføringen av Den norske filmskolens posisjon, pedagogikk, studiekvalitet, autonomi og status. 

 

De seks punktene må innfris for at vi skal kunne videreføre vårt nasjonale mandat, også ved en 

eventuell fusjon og i et nytt og større fakultet. Som dere vet har Den norske filmskolen et nasjonalt 

ansvar som innebærer at den skal drive film- og audiovisuell utdanning og forskning på høyeste 

kunstfaglige nivå. 

  

Vi forventer at rektor hensyntar punktene i sin endelige innstilling og at de tas i betraktning i styrets 

behandling av saken, torsdag den 14. desember 2023. 

 

 

1. Et eventuelt nytt Fakultet må ledes av en dekan med kunstfaglig førstekompetanse 

(førsteamanuensis eller professor) og skapende kunstfaglig bakgrunn. Kunstfaglig 

kompetanse er også et krav for begge prodekaner. Faglig representant i ansettelseskomitéer 

for dekan må være ansatt på kunstfaglige vilkår. Et framtidig fakultet må altså ha kunstfaglig 

ledelse på toppen i tillegg til at Filmskolen selv må være en autonom kunstnerisk, faglig og 

pedagogisk organisasjon. 

  

2. Den absolutt tidligst mulige oppstart for et nytt fakultet er 01.01.25. Vi må også vite at en 

eventuell videre prosess, med rekruttering av nytt kunstfaglig dekanat, administrativ ledelse, 

formøter osv. får tid, og at støtten rundt skolens daglige drift og økonomistyring sikres, også i 

en eventuell overgangsperiode.  

 

Oppstart av arbeidet med å bygge nytt fakultet bør ikke starte før Filmskolen er ferdig med 

utvikling av ny studieplan for BFA/MFA («4-års modellen»), et arbeid som i så fall skal 

godkjennes av fakultetsrådet og utdanningsutvalget i mai 2024 og høgskolestyret i juni 2024. 

Dette vil kreve innsats fra alle ansattgrupper på Filmskolen. Forsøk på å presse en fusjon inn 

på et halvt år ville hatt en svært negativ effekt på arbeidsmiljø og studiekvalitet.   

 

3. Høgskolen i Innlandet identifiserer fagområdene ved Den norske filmskolen og AMEK som 

strategisk viktige satsinger. Dette må følges av økonomiske prioriteringer fra HINNs styre, 

som sikrer fagområdenes kvalitet også når finansieringsmodeller endres og sektorens 

økonomi presses. Vi trenger en garanti for at Den norske filmskolen gis økonomiske vilkår 

som reflekterer kostnadene ved skolens undervisningsmodell (ref. punkt 4 og 5), og en 

eksplisitt erkjennelse av HINNs særlige forpliktelse om å opprettholde skolens status som 

nasjonal filmutdannelse på høyeste kunstfaglige nivå. 
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4. Den norske filmskolens pedagogiske modell bygger på samspill mellom kunstfag og teknikk, 

med tett integrert teknisk og administrativ støtte som må sikres også i framtiden. Fagansatte 

må hentes fra praksisfeltet og inneha tung kunstfaglig og profesjonell erfaring, fortrinnsvis på 

førstestillingsnivå. 

  

5. Den norske filmskolens identitet samt faglige og pedagogiske modell er basert på utdanning 

av spesialister innenfor bestemte filmfaglige felt, med lavt antall studenter, fagspesifikke 

disipliner, praksisbasert læring og produksjonsøvelser som inkluderer alle faglinjer. Dette er 

linjemodellen Den norske filmskolen har operert med siden oppstart og den må bestå. 

 

6. Den norske filmskolens suksess har helt siden starten vært bygget på tett og regelmessig 

dialog med den norske filmbransjen. Dette omfatter spesielt strategisk utvikling av skolens 

tilbud som er tilpasset bransjens behov og som bidrar til faglig innovasjon og utvikling av 

norsk film. HINN må lage en særordning for fakultetsrådsmodellen slik at Den norske 

filmskolen beholder sitt eget råd (instituttråd) med dagens mandat og representasjon. 

 

 

På vegne av Den norske filmskolen 

 

 

 

 

Dekan Eli Bø, 

 

Fakultetsrådet ved Den norske filmskolen, 

 

Ledergruppen ved Den norske filmskolen,  

 

Alle faglige ansatte,  

 

Alle teknisk ansatte, 

 

Alle administrativt ansatte, 

 

Alle studenter,  

 

Alle DNFs stipendiater, 

 

Virke produsentforeningen, 

 

Norsk Filmforbund, 

 

Dramatikerforbundet, 

 

Norske Filmregissører. 
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REFERAT- Ledermøte 01.12.23 – 12:30 – 15:30 
 
Til stede: 
Leif Holst Jensen - Dekan 
Morten Bakken – Adm.leder 
Marit Berg Strandvik – Instituttleder Spillskolen 
Jo Sondre Moseng – Instituttleder TV-skolen 
Nina Grünfeld – Prodekan forskning 
Bård Gunnerud – Undervisningsleder Spillskolen 
Ola Dahl – Undervisningsleder TV-skolen 
Geir Ove Thorsveen – Teknisk leder 
Jan Rudi Johansen – Prodekan utdanning 
Trude Lindland - Kommunikasjonsrådgiver 
Linda Høgmo Edvardsen – HR-rådgiver 
 
 
SAKER 
1. DNF- AMEK – Rektors foreløpige innstilling 
2. Oppstart nye utdanningsprogram 
3. Eventuelle saker 

• Stipendiatene – Rammene økonomisk – Driftsmidler for stipendiatene AMEK 
 
 
Sak 1: DNF-AMEK – Ledergruppens synspunkter på rektors innstilling 
 
Ledergruppen ved AMEK støtter rektors innstilling om en fusjon mellom DNF og AMEK.  
Diskusjonen i ledergruppa dreide seg om 3 hovedpunkter 
 
Kunstfaglig fakultet. 
 
Ledergruppa er opptatt av at et nytt kunstfaglig fakultet defineres bredt og at det også rommer 
teknologifagene. Et kunstfaglig fakultet vil være unikt ved Hinn, og kan gi oss noen 
strategiske fordeler. I foreløpig innstilling pkt 4 ønsker vi at man legger til teknologi. 
 
Instituttleder og undervisningsleder ved Spillskolen stiller seg ikke bak at det nye fakultetet 
skal bli betegnet som kun et kunstfaglig fakultet. De mener det må være både et kunstfaglig 
og teknologisk fakultet. Ved å omtale det nye fakultet både som kunstnerisk teknologisk vil 
en synliggjøre den tverrfaglige styrken. Det skal være tre likeverdige skoler og Spillskolen er 
redd for langsiktige konsekvenser av kun å bli omtalt som et kunstfaglig fakultet. 
 
Tidsperspektivet for oppstart 
 
Ledergruppen støtter at tidspunkt for oppstart er senest 1. august 2024. Det er viktig å komme i gang 
før oppstart av nytt studieår. Utsettelse av tidspunktet for oppstart gir bare mer slitasje i 
organisasjonen. Etter et eventuelt vedtak om et felles nytt fakultet er det viktig med en god tidsplan 
og ekstern bistand frem mot oppstart. Hva skal være klart til 1. august og hva skjer senere er viktige 
avklaringer. Så raskt som mulig etter vedtak er det ønskelig å samle de to ledergruppene. Møtet 
styres av en som har ansvaret for struktur og møteplan. Det er også viktig med et fysisk møte hvor 
alle ansatte ved de tre skolene samles.  
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Kompetansekrav til dekan 
 
Ledermøtet mener at det er viktig med bredde i rekrutteringsgrunnlaget for ny dekan slik at eksterne 
kandidater og ansatte fra fagmiljøene ved alle tre skolene kan søke dekan stillingen. Lederegenskaper 
er viktigere enn kunstfaglige kvalifikasjoner.  Kravet til dekanstillingen må utformes slik at alle de tre 
skolene blir likestilt, og at det er balanserte kriterier.  
 
 
Sak 2 – Nye studieprogram 
 
BA i AI og master’s in arts and creative Tech. – ACT 
 
Begge studieprogrammene er godkjent av utdanningsutvalget 
 
Sparebankstiftelsen er positive til å støtte oppstart av BA i AI med 15 millioner kr over flere 
år. Saken skal behandles av styret i Sparebankstiftelsen i desember. Studieprogrammet vil 
videreutvikles i perioden med fokus på anvendelser av AI. 
 
Masteren har foreløpig ikke finansieringen på plass. AR/VR legges ned, slik at det dekker 
deler av behovet som trengs på master. Vi må få en dekning for 5,5 millioner. (1,5 mill. i 
2024, 2, mill. i 2025 og 1,5 mill. i 2026). Innlandet fylkeskommune har skriftlig gitt sin støtte 
omkring studiet, og med mulighet for økonomisk støtte. Det er i tillegg informert Norsk 
Tipping om en evt. interesse for å støtte opp om dette studiet. 
 
Det er beregnet et opptak av ca. 18-20 studenter for at studiet skal gå i balanse. 
 
Dekan foreslår at Amek garanterer for dekning av utgiftene i 2024, slik at det kan bli enklere 
å inngå avtale med evt. samarbeidspartnere. Samtidig må det jobbes med studentrekruttering. 
 
Det skal ikke rekrutteres nye ansatte inn i studiet i første omgang, men heller leie inn 
kompetansen der hvor det er behov. Det vil i tillegg kunne bli mindre forskningstid på en del 
av de ansatte i perioden for å dekke opp undervisningsbehov. 
 
Vedtak: 
Ledergruppen beslutter å igangsette masteren, og har tro på at er mulig å få ekstern 
finansiering på totalt kr 5,5 mill. over tre år-.  
Studiet blir endelig vurdert for igangsettelse etter at søkertallene er klare. Da vet vi om 
ekstern finansiering er på plass og om det er nok søkere. 
 
Sak 3: Driftsmidler til stipendiatene på AMEK 
DNF har signalisert at de gir inntil kr 300 000 i driftsmidler til sine stipendiater. 
Instituttlederne mener at 120 000 kr som er iht. tildelt ramme er tilstrekkelig.   
Dekan vil at stipendiatene på AMEK skal ha samme vilkår som de på DNF, og vedtar at 
mellomlegg skal dekkes opp av fakultetet. Hver stipendiat vil koste 180 000 kr mer over en 
treårs periode. Med mange stipendiater er dette et betydelig beløp som må dekkes inn i 
fremtidige budsjetter i et eventuelt nytt fakultet. 
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Samarbeids- og samordningsprosessen mellom Den norske filmskolen og 
Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi 

 

Tilbakemelding på rektors foreløpige innstilling fra Institutt for spillutdanninger, 
Spillskolen 

 

Innledning 

Som vi navigerer gjennom denne avgjørende fasen av sammenslåingen av AMEK og DNF, ønsker 
Spillskolen å understreke den strategiske orienteringen til vårt nye fakultet. I jakten på en utmerket 
sammenslåing ønsker vi å understreke viktigheten av sammensetningen av et nytt fakultet. Dette 
fakultetet bør være et forbilde på en harmonisk blanding av kunst og teknologi, opprettholde en 
presis 50/50 balanse i alle sine operasjoner og strategier. Denne balansen er ikke bare en sak av 
representasjon; den er grunnleggende for vår strategiske visjon og fakultetets orientering. En slik 
balanse anerkjenner og utnytter de forskjellige ferdighetene innenfor teamet vårt, som omfatter 
omfattende ekspertise innen teknologiske felt som matematikk, programmering og systemdynamikk 
sammen med våre veletablerte kunstneriske evner. Dette prinsippet om balansert representasjon 
strekker seg utover fakultetets aktiviteter til lederkomposisjonen. Vi hevder nødvendigheten av å 
utnevne ledere med en solid erfaring i ledelsesroller og/eller ledelsesutdanning. Mens en dobbel 
forståelse av de kunstneriske og teknologiske områdene er fordelaktig, må vi prioritere dybden av 
ledelsesevner. Kompleksiteten i vårt tverrfaglige miljø krever ledere som er dyktige i strategisk 
tenkning og i stand til å fremme en inkluderende og innovativ kultur. Dette vil sikre at våre 
beslutninger og utviklingen ledes av et helhetlig perspektiv, som integrerer det beste fra både 
kunstneriske og teknologiske verdener. Gjennom dette ønsker vi å skape et fakultetsmiljø der 
mangfoldige talenter ikke bare anerkjennes, men er avgjørende for å forme vår fremtidige retning. 
Denne balanserte og inkluderende tilnærmingen er essensiell for å fostre et dynamisk og 
fremtidsrettet akademisk fellesskap i stand til å lede banebrytende initiativer og sette nye standarder 
innen tverrfaglig utdanning og forskning. Videre vil vi også fremheve viktigheten av navnet på 
fakultetet vårt, siden det er mer enn en etikett; det er en erklæring om vår identitet og grunnlaget 
for vårt rykte i det akademiske miljøet og forskningssamfunnet. Det bør være en hyllest til både vår 
kunstneriske dyktighet, tekniske og teknologiske ekspertise, ære arven fra AMEK og DNF, og legge 
grunnlaget for tverrfaglige samarbeid og innovasjoner. Et navn som fanger vår doble essens er 
avgjørende for å tiltrekke seg et bredt spekter av finansiering og forskningssamarbeid, forbedre våre 
evner og overordnede påvirkning. Vår evne til å publisere i et bredt spekter av vitenskapelige 
tidsskrifter er også avhengig av oppfatningen skapt av navnet vårt. Et navn som er skjevt mot bare én 
side kan begrense synligheten vår i visse publikasjoner. Derfor må navnet gjenspeile vår tverrfaglige 
karakter, sikre anerkjennelse både innenfor kunstneriske og vitenskapelige domener.  

Vi stoler på at disse bekymringene og anbefalingene vil bli gitt den grundige vurderingen de fortjener. 
Denne sammenslåingen gir en unik mulighet til å omdefinere vårt akademiske landskap og 
forskningslandskap, og det er avgjørende at vi legger ned en grunnmur som gjenspeiler våre samlede 
styrker og visjoner.  

Takk for at dere anerkjenner vårt perspektiv i denne kritiske fasen av institusjonens utvikling. Vi ser 
frem til å delta aktivt i de kommende diskusjonene og beslutningene. 
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De 16 oppsummerende punkter 

Rektors innstilling har vært drøftet i et eget instituttmøte for ansatte og ledelse på Spillskolen. 
Innspill til innstillingen kobles videre til de oppsummerende 16 punkter under.  

Rektors innstilling – til diskusjon/drøfting  

Med bakgrunn i følgende punkter som oppsummering vil rektor utforme innstilling til vedtak:  

1. Det etableres et nytt fakultet hvor Den norske filmskolen, TV-skolen (Institutt for TVutdanninger) 
og Spillskolen (Institutt for spillutdanninger) videreføres.  
 
Spillskolen: Dette støttes med bakgrunn i at det er viktig for utvikling av fagområdene, nasjonalt og 
internasjonalt. 

2. De tre skolene videreføres med selvstendighet til å gjøre egne faglige vurderinger knyttet til 
utdanningene.  

Spillskolen: Dette punktet er for vagt formulert. Det må beskrives hva som menes med «egne faglige 
vurderinger». I realiteten vil de faglige vurderingene ha økonomiske implikasjoner. Det innebærer at 
det vil være dekan/HINN som avgjør hva som kan godkjennes faglig, ellers vil instituttene i ytterste 
forstand være egne resultatenheter med overordnet ansvar for egen økonomi. Da faller 
fakultetsbegrepet bort.   

3. Samarbeidet mellom fagmiljøene skal aktivt styrkes.  

Spillskolen: Bare positivt 

4. Fakultetet defineres som et kunstfaglig fakultet som rommer kunstfaglig og vitenskapelig forskning 
og utviklingsarbeid og utdanning.  

Spillskolen: Et rent kunstfaglig fakultet ignorerer 50% av virksomheten på Spillskolen, og fakultetenes 
totale styrke som er tverrfagligheten mellom kunst og teknologi. Det er ikke tatt høyde for, eller nevnt 
teknologi under dette punktet. Ikke all teknologiutvikling underbygger kunsten. Fagområder som 
systemdynamikk, programmering og informatikk faller utenfor i mange tilfeller. AMEK står nå 
ansvarlig for en ny bachelorgrad i kunstig intelligens, fundamentet i denne utdanningen er 
matematikk og programmering. En ren teknologisk utdanning, men som også har i seg anvendelse av 
teknologien, opp mot kunst, men også opp mot alle fagområder i HINN.  De langsiktige 
konsekvensene kan være store. Ref. punkt 2 over, til syvende og sist er det de økonomiske føringene 
og dekan som bestemmer hva det skal satses på og hva som skal bli prioritert bort. Det kan være stor 
risiko for at viktige fagområder for Spillskolen ikke blir prioritert i en hardt økonomisk presset 
kunstfaglig sektor. Her legges det også til grunn dyrekjøpte erfaringer fra tidligere som har satt 
Spillskolen mange år tilbake og gitt sår. Spillskolen har siden opprettelse i 2003 vært under press og 
måttet kjempe for sin tilværelse, kjempe for å få utvikle seg, både økonomisk og faglig/akademisk. 
Mye med bakgrunn i at spillutdanningene har vært på siden av kjernevirksomheten. I denne 
innstillingen skjer det igjen dessverre.      

Et rent kunstfaglig fakultet kan også ha implikasjoner for forskere tilknyttet andre fagområder enn 
kunst og rekruttering av ansatte, særskilt til teknologi-feltet. Spillskolen risikerer å miste et betydelig 
antall studenter/søkere så vel som lærere/forskere hvis dette kun er kunst og ikke kunst og teknologi. 
Dette er faktisk et alvorlig problem.  

Et kunstfaglig fakultet begrenser muligheter og utvikling – hva er argumentasjonen for å begrense?  
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Hvis det opprettholdes et rent kunstfaglig fakultet, er det særdeles viktig å definere de ulike 
fagmiljøer og institutter som likestilte. Det må uttrykkes skriftlig hva dette fakultetet skal være i 
fremtiden. Slik teksten er nå, finnes ingen sikkerhet for fremtiden for Spillskolen.  

En skriftlig presisering og redegjørelse bør følge innstillingen og foreligge som saksgrunnlag for 
beslutning i styret.  

5. Fakultetet organiseres med en dekan som overordnet faglig og administrativ leder, prodekaner for 
hhv. KU/FoU og utdanning, administrativ leder og teknisk leder. De tre skolene ledes av hver sin 
skoleleder/instituttleder.  

Spillskolen: Støttes 

6. Det etableres fakultetsråd med bransjerepresentasjon og samarbeids-, medvirknings- og 
medbestemmelsesorgan for ansatte og studenter (ID, LAMU, SPU) i tråd med HINNs ordninger.  

Spillskolen: Det støttes 

7. Administrasjon og teknisk støtte organiseres i utgangspunktet på fakultetsnivå. Det videre arbeidet 
med organisering avklarer om enkelte tekniske og administrative funksjoner skal være på skolenivå.  

Spillskolen: Det støttes 

8. Fakultetet etableres med virkning senest fra 01.08.2024.  

Spillskolen: Det støttes 

9. Fakultetsnavn besluttes endelig av styret med bakgrunn i innspill fra fakultetet.  

Spillskolen: Må gjenspeile både kunst og teknologi. Det må settes opp en god og transparent prosess 
for innspill. 

10. Faglige ansatte følger sine arbeidsoppgaver inn i nytt fakultet  

Spillskolen: Det støttes 

11. Det forventes en samordning av tekniske og administrative funksjoner. Ingen ansatte sies opp 
som følge av prosessen, men arbeidsoppgaver kan endres. Det vil bli gjennomført en kartleggings- og 
innplasseringsprosess med grunnlag i ny organisering.  

Spillskolen: Det støttes 

12. Lederstillinger vil bli vurdert særskilt ift. videreføring eller utlysning av stilling. Det vil bli 
gjennomført en kartleggingsprosess med bakgrunn i ny organisering.  

Spillskolen: Det støttes 

13. Stillingen som dekan vil bli utlyst etter styrebehandling av denne saken (egen sak).  

Spillskolen: Se tilbakemelding på dette punktet under.  

14. Det skal etableres prosesser knyttet til visjon, strategi, prioriterte samarbeidsområder på kort og 
mellomlang sikt og organisering med oppstart i januar 2024.  

Spillskolen: Vil støtte prosessen som likeverdig part. 

15. Den videre prosessen skal legge grunnlag for å bygge samarbeidskultur, og et godt arbeids- og 
læringsmiljø.  
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4 
 

Spillskolen: Skal bidra for å bygge gode kulturer 

16. Ansatte involveres i tråd med bestemmelser i hovedavtalen og tilpasningsavtalen for HINN og 
skal også legge til rette for samarbeid med bransjene og studenter. 

Spillskolen: Bra 

 

Spillskolens kommentarer til punkt 13 og generelle kommentarer: 

13. Stillingen som dekan vil bli utlyst etter styrebehandling av denne saken (egen sak). 

- Rektors innstilling legger til grunn at de tre skolene videreføres med stor grad av 
selvstendighet innenfor et kunstfaglig fakultet. Dette vil tydeliggjøre og synliggjøre HINNs 
profil og rolle i utdanningsfeltet og samtidig ivareta de enkelte skolenes/fagmiljøenes 
posisjon og identitet. 

Spillskolen: Spillskolen har sine reservasjoner med hensyn til om vår identitet og posisjon kan 
ivaretas under et fakultet for kunst.  

 

- Et kunstfaglig fakultet må ha kunstfaglig kompetanse i sin ledergruppe. Lederroller som 
prodekan FoU/KU, skoleleder for filmskolen og Ph.d. leder må besettes av personer med 
førstekompetanse vurdert på utøvende eller skapende kunst (ref. forskrift om ansettelse og 
opprykk for undervisnings- og forskerstillinger. 

Spillskolen:  

Ved å si at prodekan for FOU/KU må ha kunstfaglig kompetanse anerkjennes ikke deler av 
virksomheten på Spillskolen som likestilt. Igjen er det en risiko ved at kunsten overskygger annen 
forskning og prioriteres med tanke på oppfølging og tildelinger. Rekruttering av gode ledere vil også 
begrenses for fremtiden.  

Forslag til dekanstillinger (alle tre): De som tilsettes i dekanstillinger kan ha kompetanse fra de 
fagområder som i dag dekkes av alle tre institutter/skoler. Fakultetet har behov for at det satses på 
ledelse og at rekruttering til stillingene synliggjør bredde og tverrfaglighet. Det er vår styrke.   

Generelle kommentarer: 

Vi ser at de som skriker og lager oppstyr er de som blir hørt. Her sendes det feil signal til hele 
sektoren. Spillskolen har vært lojal og støttet opp under denne prosessen hele veien på en redelig 
måte. Nå vil flere hevde at det straffer seg. Innstillingen bærer preg av at det er viktig å få med 
Filmskolen gjennom at det skal satses på kunsten. Det er fint og bra, men ikke så lenge det 
overskygger og undergraver andre sentrale fagområder. I innstillingen bør alle fagområder likestilles, 
omtales og behandles likt.  

Vi ser frem til en tydeligere, mer definert innstilling som anerkjenner alle områder i det nye fakultetet.  

På vegne av Spillskolen, 

Marit Berg Strandvik, Instituttleder 
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Til: Høgskolen i Innlandet 
Fra: Ph.d.-programmet FILMART 
 
6. desember 2023 
 
 
Rektors foreløpige innstilling, ref. sak 22/03113, datert 16.11.2023, ble behandlet i møte i 
ph.d.-utvalget for FILMART 04.12.2023. Følgende uttalelse er ferdigstilt 06.12.2023 10:00. 
 
Uttalelsen gir, som tidligere høringssvar, en vurdering fra perspektivet til 
doktorgradsprogrammet ph.d. i kunstnerisk utviklingsarbeid i film og 
beslektede audiovisuelle kunstformer (FILMART). 
 
 
Uttalelse fra ph.d.-utvalget for FILMART 
 
1. Ang. prosess i etterkant av høring 
Utvalget opplever de korte tidsfristene i etterkant av høringsoppsummering som uheldige. 
Fremdriftsplanen frem mot styremøte 14/12 setter institusjonsdemokratiet ut av spill og 
avskjærer institusjonen fra de faglige perspektiv som de berørte fagmiljøene ellers skulle 
bidratt med. Dette svekker faglig kvalitet i prosessen, tillit til prosessen, og er ødeleggende 
for samarbeidsklimaet som nytt fakultet avhenger av. 
 
Fremdriftsplan var i utgangspunktet vanskelig for utvalget å opprettholde og når rektors 
(foreløpige) innstilling i tillegg ble forsinket til ettermiddag fredag 17/11, ble det umulig. 
Studieprogramutvalgenes behandling, som var satt opp til å skje 16-22/11, var da redusert 
til et tidsvindu på tre dager 20-22/11. Samme uke var det over to dager berammet 
sluttbedømming for en kandidat i FILMART, disputas for en annen kandidat i FILMART, så vel 
som et forskningsseminar på institusjonsnivå hvor ph.d.-leder var forutsatt å delta. Dersom 
FILMART skulle overholdt tidsfrist, ville det medført betydelig risiko for sluttbedømming og 
kunne få direkte konsekvens for gjennomstrømming i programmet. Utvalget har ikke hatt 
mulighet for å behandle saken tidligere enn i ordinært møte 4/12. Dette ble formidlet til 
rektorat i slutten av oktober, men har ikke blitt tatt til følge. Ph.d.-utvalgets behandling er 
følgelig forhindret fra å inngå som underlag for fakultetsrådet ved DNF sin behandling av 
saken, og kommer også for sent til å hensyntas i ferdigstilling av styresaken. Ph.d.-utvalget 
finner dette uakseptabelt.  
 
2. Merknader til innstillingen 
Ph.d.-utvalget viser til tidligere høringssvar [H33] hvor mange forhold allerede er drøftet fra 
FILMARTs perspektiv. Vi så det, med enkelte forbehold, som formålstjenlig at skolene for 
film, spill og TV samles i et felles fakultet, men det er ett spørsmål som vi ser behov for å 
hente opp igjen her, fordi FILMARTs argumenter, som vi vurderer som vesentlige, i stor grad 
er utelatt i dekanenes rapport så vel som rektors innstilling. Dette gjelder nytt fakultets 
kunstfaglige profil og kravene til dekans kompetanse. 
 
FILMART anbefalte i høringsrunden at dekan i et evt. nytt fakultet må ha (1) kunstnerisk 
kompetanse (2) på professor- eller førsteamanuensisnivå. Rektor forplikter seg ikke på noen 
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av disse kravene. Utvalget ser derfor behov for å gjenta og utdype våre argumenter, som vi 
mener at styret må være kjent med når saken skal endelig besluttes: 
 

1) Fakultetet vil ha et kunstnerisk doktorgradsprogram, og da følger det at den 
kunstfaglige profilen må være ledende ved fakultetet, selv om det også er rom for 
vitenskapelige fag. 
 

2) Fagmiljø og studieprogram ved fakultetet er overveiende kunstnerisk heller enn 
vitenskapelig: 
 

a. Ved DNF er alle nåværende faglig ansatte vurdert på kunstnerisk 
kompetanse, og alle studieprogram er kunstneriske. 
 

b. Ved TV-skolen er mange faglig ansatte sakkyndig vurdert på basis av 
kunstnerisk heller enn vitenskapelig kompetanse. Ingen av 
studieprogrammene ved TV-skolen er vitenskapelige. 
 

c. Ved Spillskolen er «Bachelor i animasjon og digital kunst» et kunstnerisk 
studieprogram mens «Bachelor i spillteknologi og simulering» er 
vitenskapelig. Spillskolen har høsten 2023 søkt om å etablere et nytt 
masterprogram, «Master's Degree in Art and Creative Technology for Games 
and Virtual Productions». Utdanningsutvalget ved HINN behandlet søknaden i 
møte 16/11 og anbefalte at programmet selvakkrediteres ved HINN på basis 
av fullmakten som følger med FILMART. Dette innebærer at 
masterprogrammet, om det etableres, vil være kunstnerisk. 
 

3) Etter forskrifter skal fagmiljøet og den faglige ledelsen for et kunstnerisk 
doktorgradsprogram være rekruttert med kunstneriske kvalifikasjoner (for mer 
utfyllende redegjørelse om forskriftskrav, se FILMARTs høringssvar [H33] ss. 4-5). I 
følge HINNs kvalitetssystem har dekan «overordnet ansvar for ph.d.-programmet, 
dets utvikling, bemanning, kvalitetsarbeid og samspill med omgivelsene». En dekan 
uten kunstnerisk professor- eller førsteamanuensiskompetanse er ukvalifisert for å 
fylle dekanens rolle i forhold til doktorgradsprogrammet. I høringsrunden 
fremkommer at ph.d.-programmet er det fremste faglige samarbeidet som allerede 
er etablert mellom de tre skolene. Doktorgradsprogrammet må forventes å være 
motor for videre utvikling av faglig samarbeid når nytt fakultet etableres. Det er 
vanskelig å forstå at det er hensiktsmessig å ansette en dekan som ikke kan bidra til 
dette. 
 

4) Nåværende doktorgradsprogram vil i løpet av de neste par årene erstattes av et 
fellesprogram ph.d. med kunstutdanningene ved Høgskolen i Østfold og 
Universitetet i Tromsø. HINN er tenkt å ha oppgaven med felles administrasjon av 
programmet. Det blir krevende, ikke bare ved HINN, men også overfor våre 
samarbeidsinstitusjoner, om fakultetet ledes av en dekan som ikke har kompetanse 
til å inngå i etablering og utviklingen av fellesprogrammet. 
 

162/528



31/23 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi - 22/03113-24 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi : Uttalelse fra FILMART

5) For DNF har formalkravet til dekan vært kunstfaglig kompetanse på 
førstestillingsnivå. Fagmiljøet ved DNF opplever det som svært viktig at dette 
videreføres, bl.a. på basis av det nasjonale ansvaret HINN er gitt for kunstfaglig film- 
og fjernsynsutdanning ved opprettelse av DNF. Ph.d.-utvalget anbefaler at styre og 
rektorat lytter til DNF i dette spørsmålet. Etablering av nytt fakultet må være 
motivert av ønske om kvalitetsutvikling, og da er det uheldig om prosessen innledes 
med å senke de faglige kravene. Vi minner også om at fakultetets 
doktorgradsprogram er akkreditert på basis av studieprogram og fagmiljø ved DNF, 
og DNF er per i dag den eneste av skolene som har et masterprogram. Sistnevnte kan 
være en viktig årsak til hvorfor forventningene til dekanens kompetanse er høyere 
ved DNF enn ved AMEK. 
 

6) Rektor skriver at «dekanstillingene er komplekse lederstillinger med overordnet 
strategisk og operativt ansvar og resultatansvar for hele fakultets virksomhet (fag, 
administrasjon og økonomi).» Her må vi minne om at fakultetet også vil ha en 
administrativ leder, som i stor grad forventes å bidra til disse arbeidsoppgavene. 
Faglig ledelse må være dekanens primære oppgave og arbeidsfelt. 
 

7) Innstillingens visjoner og ambisjoner for nytt fakultet oppleves som lite utviklet, 
rektors begrunnelse handler mer om organisasjonsmodell enn faglige ambisjoner. 
Videre prosess etter styrevedtak i desember er også i liten grad konkretisert.  
«Arbeidet med en tydelig visjon og mål som vil bli satt i gang etter styrets vedtak, vil 
være viktig som grunnlag for den videre utviklingen» (s. 14). Dette tilsier i seg selv at 
det er avgjørende å rekruttere en dekan med den nødvendige faglig kompetansen.  

 
Ph.d.-utvalget oppfordrer rektor (og styre) til å ta disse argumentene i betraktning og gjøre 
en ny vurdering av hvilke krav som må stilles til dekanens kompetanse. 
 
Prinsippene for dekanens kompetanse må være avklart før kravspesifikasjonen behandles, 
og kravspesifikasjon må utformes i dialog med de tre skolene som vil inngå i nytt fakultet. 
 
Ut over dette er utvalget enig i at dekan må ha «god kjennskap til og forståelse for hele 
fakultetets virksomhet», og slik sett vil ph.d.-utvalget anbefale at alle tre skoler er 
representert i innstillingsutvalget. 
 
 
Vennlig hilsen 
 
Ph.d.-utvalget for FILMART 
Trond Lossius, professor og ph.d.-leder, DNF 
Nina Grünfeld, prorektor kunstnerisk utviklingsarbeid og forskning, AMEK og DNF 
Lasse Gallefoss, førsteamanuensis, TV-skolen, AMEK 
Lotte Mik-Meyer, professor, DNF 
Steven Bachelder, professor, Spillskolen, AMEK 
Troels Linde, professor, DNF 
Jørgen Stangebye Larsen, stipendiat 
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Vedtak vedrørende rektors foreløpige innstilling. 
Fakultetsrådet ved Den norske filmskolen (DNF) 

Fakultetsrådet er Den norske filmskolens øverste rådgivende organ. Fakultetsrådet har utvidet 
beslutningsmyndighet angående filmskolens overordnede strategi, innhold i studieplanen og faglige 
satsningsområder, prioritering av bruk av midler for bachelor- og masterprogram, ph.d.-program, 
samarbeid med andre institusjoner osv. Fakultetsrådets overordnede beslutningsmandat ble 
vedtatt av Høgskolestyret 22.11.2018 (sak 62/18). 

Fakultetsrådets vedtak vedr. rektors foreløpige innstilling 

Fakultetsrådet har drøftet rektors foreløpige innstilling vedrørende sammenslåing av fakultetene 
DNF og AMEK på rådets ekstraordinære møte fredag 1. desember 2023 (sak 41/23). Fakultetsrådet 
har på bakgrunn av rektors foreløpige innstilling vedtatt følgende: 

Fakultetsrådet kan ikke godkjenne rektors foreløpige innstilling om sammenslåing av DNF og AMEK 
på det nåværende grunnlaget. 

 
Rektors innstilling fremstår uklar, misvisende og lite etterrettelig på flere områder. Den mangler 
klare økonomiske, organisatoriske og faglige forutsetninger, samt de konsekvensanalyser som 
fakultetsrådet lenge har etterspurt. Rektors innstilling gir dermed ikke et kvalifisert grunnlag for å 
gjennomføre en omfattende endring av den nåværende fakultetsstrukturen. 

 
Eksempler på innstillingens misvisende saksfremstilling 
Fakultetsrådet som er DNFs øverste råd, sammensatt av bransjerepresentanter, ledelse, fagansatte, 
teknisk/administrativt ansatte og studenter, kan ikke kjenne igjen innstillingens fremstilling av de 
innvendinger og spørsmål som fakultetsrådet, DNFs ledelse, ansatte og studenter har arbeidet med 
og fremmet under de mange diskusjonene som DNF har vært igjennom. 

Manglende omtale av fakultetsrådets synspunkter 
Gitt fakultetsrådets posisjon, sammensetning og ansvarsområde, virker det overraskende at rådets 
synspunkter ikke er nevnt. I rektors innstilling står det at "et flertall i fakultetsrådet er for en 
sammenslåing". Dette er misvisende. Rektor har tilsynelatende valgt å referere til fakultetsrådet for 
AMEK, uten å klargjøre dette selektive valget. Dette gir inntrykk av et generelt flertall bak forslaget, 
uten å nevne fakultetsrådet for DNFs faglige innvendinger. Dette er egnet til å villede styret. 

Manglende forståelse for filmskolens interne utviklingsprosesser 
Filmskolen står overfor betydelige interne strukturelle endringer, både gjennom integrert master/4- 
års modell, integrasjon av PhD, økonomiske utfordringer og eventuell samlokalisering av MfA og 
BfA. Dette er omfattende endringer som bør få full oppmerksomhet fra skolens administrasjon de 
neste årene, slik fakultetsrådet har påpekt i sitt høringssvar. 
I rektors innstilling er dette strategiske arbeidet ikke nevnt, og innstillingen tar ikke stilling til at 
tidspresset som legges på diskusjonen om et mulig nytt fakultet, ikke bare forstyrrer, men hindrer 
en betydelig faglig og kunstnerisk utvikling på DNF. Denne utviklingen er nært knyttet til ønsket om 
å utvikle master- og ph.d.-nivåene på HINN. 
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Misvisende representasjon av bransjens, ansattes og studentenes synspunkter 
Fakultetsrådet ser en tilsvarende mangelfull fremstilling av de ansattes, bransjens og studentenes 
faglige diskusjonspunkter og spørsmål. 
DNFs ansatte, studenter og bransje har, i tillegg til sine aksjoner, kronikker og debattinnlegg i 
offentligheten, levert mange gjennomarbeidede, faglige og kunstnerisk relevante 
problematiseringer og spørsmål til rektoratet. Dette engasjementet blir i rektors innstilling redusert 
til: "aksjoner fra studenter ved filmskolen, misforståelser og feil som har kommet frem i 
høringsinnspill og artikler i media." 

Demokrati og faglighet 
Filmskolens ansatte og studenter er høyt spesialiserte kunstnere som ønsker å forsvare en 
kunstnerisk utdanning som gir den utdannelses- og erfaringsbakgrunnen som trengs i den hektiske 
film- og tv-bransjen. Studentenes spørsmål og bekymringer angående økonomiske, faglige og 
organisatoriske forhold ved en eventuell sammenslåing er parallelle med de ansattes og bransjens 
spørsmål. 

Det virker verken demokratisk eller saklig for Høgskolen og Den norske filmskolen at rektors 
innstilling omgår denne faglige diskusjon på en så respektløs måte, at skolens ansatte, studenter og 
bransjen spør om Høgskolen har forlatt alminnelig norsk oppfatning av statlige institusjoners 
faglighet og demokrati. 

 
Tvetydig beskrivelse av organisasjonsstrukturen 
Rektors innstilling nevner at de enkelte skolene skal ha selvbestemmelse angående faglige og 
kunstneriske "vurderinger", men går ikke inn på spørsmål som gjelder økonomisk og organisatorisk 
autonomi. I innstillingen beskrives et nytt fakultet og dets dekan med oppgaven å utvikle nye fag og 
igangsette nye tverrfaglige forløp. Det er ikke beskrevet hvordan de enkelte skolene vil ha 
beslutningsmyndighet over det faglige og kunstneriske innholdet i dette samarbeidet, som initieres 
ovenfra. Grensene mellom fakultetet og den enkelte skole er uklar. 

Fratakelse av fakultetsrådets faglige myndighet og kompetanse 
Innstillingen vil erstatte DNFs nåværende fakultetsråd (som har beslutningsmyndighet), med et 
overordnet fakultetsråd(uten beslutningsrett) og med større avstand til skolene og de bransjene 
som er tilknyttet den enkelte skole. DNFs fakultetsråd er etablert for å sikre skolens relevans og det 
høyt faglige og kunstneriske nivået på DNF, og vi som fakultetsråd må derfor protestere mot 
nedleggelsen av vårt råd. 
I den nåværende situasjonen, hvor fakultetsrådet, ledelsen, ansatte og studenter opplever at de 
utsettes for udemokratiske tiltak, uten faglig, pedagogisk og kunstnerisk dialog, virker det 
avgjørende at Høgskolen sikrer DNFs fortsatte faglige og kunstneriske autonomi. Dette er spesielt 
viktig for å skape trygghet i organisasjonen. En selvstendig skole bør ha et selvstendig, faglig og 
kunstnerisk kompetent råd med myndighet over det faglige og kunstneriske innholdet på skolen. 

Manglende og uklar redegjørelse for en fremtidig økonomi 
De økonomiske forholdene, som fakultetsrådet har pekt ut som sentrale for en reell diskusjon om 
en mulig sammenslåing mellom DNF og AMEK, fremstår som uklare i rektors innstilling. DNF og 
AMEK har, basert på de opprinnelige beslutningene fra Stortinget og departementet, to ulike 
basisfinansieringer for å sikre DNFs spesielle tekniske, faglige og kunstneriske standarder. 
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DNF har i dag en høyere basisfinansiering enn AMEK. Det fremgår ikke hvordan rektor vil sikre DNFs 
økonomiske særstilling, som er forutsetningen for det høye faglige og kunstneriske nivået på DNF. 
Fakultetsrådet hadde, basert på sitt høringssvar, forventet at rektors innstilling presenterte 
økonomiske garantier for den fremtidige driften av DNF. Det er i denne sammenheng uklart 
hvordan rektor vil oppfylle løftet om å opprettholde alle ansatte og bevare det lavere opptaket av 
studenter på DNF. 

Kunstnerisk ledelse 

DNF arbeider daglig med teknisk komplisert utstyr, med faglig og kunstnerisk komplekse uttrykk og 
samarbeidsformer. Fagansatte, teknisk og administrativt ansatte, samt studenter, forventes å være 
fagspesialister på høyeste nivå. Samtidig er DNF i prosess med å utvikle og fornye ikke bare de 
kunstneriske uttrykkene, men også undervisnings- og forskningsformene, som kan bidra til skolens 
og bransjens utvikling. DNFs bachelor-, master- og ph.d.-utdannelser krever en kunstnerisk ledelse 
som både praktisk og kunstnerisk er i stand til å legge et relevant fundament under de daglige og 
langvarige utviklingsprosessene. 

Rektors innstilling bekrefter ikke fakultetsrådets og et samlet DNFs ønske om en kunstfaglig dekan, 
men henviser til det ledelsesmessige aspektet av stillingen. Fakultetsrådet forutsetter at dekanen 
også i et nytt fakultet vil ha en administrativ leder. Den faglige og kunstneriske ledelsen må være 
det primære arbeidsfeltet for en dekan på et kunstfaglig fakultet. 

 
Ph.D.-programmet 

Fakultetsrådet minner om at DNF, i henhold til faglige forskrifter for et kunstnerisk 
doktorgradsprogram, skal ha et fagmiljø og en faglig ledelse rekruttert med kunstneriske 
kvalifikasjoner. Ifølge HINNs kvalitetssystem har dekanen et "overordnet ansvar for ph.d.- 
programmet, dets utvikling, bemanning, kvalitetsarbeid og samspill med omgivelsene." En dekan 
uten professor- eller førsteamanuensis-kompetanse og uten egen kunstnerisk erfaring er 
ukvalifisert til å fylle dekanens rolle i forhold til doktorgradsprogrammet. 

DNFs og AMEKs doktorgradsprogram er akkreditert basert på studieprogram og fagmiljø ved DNF, 
som for øyeblikket er den eneste av skolene som har et masterprogram. På denne bakgrunn er det 
uvanlig at rektors innstilling verken nevner disse forskriftene eller ser ut til å oppfylle denne både 
formelt korrekte, praktisk/faglige og kunstneriske forståelsen av stillingens oppgaver. 

 
Manglende respekt for Høgskolens demokratiske organer 

Fakultetsrådet merker seg at samtlige av DNFs organer stiller seg uforstående overfor rektors 
fremstilling av saksforløpet og den manglende dialogen som rektors innstilling gir utrykk for. Alle 
faglige og demokratiske organer uttrykker sterk bekymring over tidspresset og manglende vilje til 
dialog fra rektors side, og organisasjonen uttrykker en økende mistillit til rektor. 

Fakultetsrådet minner om at HINN er underlagt Universitets- og Høgskoleloven, og den hastigheten 
som DNFs demokratiske organer har blitt utsatt for i denne delen av prosessen, er i strid med U/H- 
lovens § 9-2.4, som fastsetter at "Organiseringen må sikre at studentene og de ansatte blir hørt". 
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Rektors manglende bruk av høringssvar 

Siden utgivelsen av dekanenes rapport, som fakultetsrådet, bransjen, ansatte og studenter var 
kritiske til på grunn av rapportens ufullstendige og underbelyste grunnlag for en sammenslåing, har 
rektors argument vært at rapporten var et godt startpunkt og at den – sammen med de innsendte 
høringssvarene – ville danne grunnlaget for rektors innstilling. 

6 måneder senere – etter en omfattende krise og høringsprosess, hvor alle ansatte, bransjen og 
studentene har arbeidet intenst for å bidra til å kvalifisere rektors innstilling – må rådet konstatere 
at rektors innstilling ikke redegjør for de relevante spørsmålene som er reist av fakultetsrådet ved 
DNF, dens ansatte og studenter, samt det omkringliggende fagmiljøet. 

 
Den norske filmskolens krav 

Fakultetsrådet vil informere om at et samlet DNF, bestående av dens ledelse, fagansatte, tekniske 
og administrative ansatte, BFA- og MFA-studenter, PhD-stipendiater og de bransjerepresentanter 
som inngår i fakultetsrådet for DNF, sender en rekke krav vedrørende den videre drøftelsen av 
DNFs fremtid – til rektors og høgskolestyrets orientering. De seks punktene er et sammendrag av 
sentrale forhold som rådet, ledelsen, ansatte og studenter flere ganger og i forskjellige 
sammenhenger har fremmet overfor rektoratet. 

 
Fakultetsrådets vedtak 1. desember 2023 
Fakultetsrådet for DNF sender på ovennevnte bakgrunn sitt vedtak om å ikke godkjenne rektors 
(foreløpige) innstilling til sammenslåing av DNF og AMEK. Fakultetsrådet anbefaler samtidig 
Høgskolestyret å stemme imot rektors forslag på nåværende grunnlag. 

 
 

Underskrevet av et samlet fakultetsråd 

Frederick Howard (Virke Produsentforening) 
Zaklina Stojcevska (Norsk Filmforbund) 
Eirik Svensson (vara Norske Filmregissører) 
Emanuel Nordrum (Dramatikerforbundet) 
Øyvind Rune Stålen (vara Dramatikerforbundet) 
Inger Elise Aspenes (vara Norsk Filmforbund) 
Are Syvertsen, Førsteamanuensis/fagansvarlig klipp (BFA) 
Lotte Mik-Meyer, Professor/fagansvarlig dokumentarregi (MFA) 
Sophie Hesselberg, Førsteamanuensis/faglærer klipp BFA (vara faglig/TA)  
Marie Suul Brobakke (stipendiat) 
Therese Næss Diesen (vara stipendiat) 
Jens Dahle Granli (student BFA, K13)  
Tiril Frisk Vinje (vara student BFA, K14) 
Adrian Karlsen (vara student MFA) 
Tore Maritvold, Avingeniør/Etterarbeidskoordinator (TA)  
Jon Pighaug, Studiekoordinator BFA (TA) 
Sindre Sæbø, Avdelingsingeniør MFA (vara faglig/TA) 
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Vedlegg 
- 1) Svar til rektors foreløpige innstilling fra et samlet DNF 
- 2) Fakultetsrådets mandat 
- 3) DNF Nøkkeltall 2023 
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       FAKULTET FOR AUDIOVISUELLE MEDIER OG KREATIV TEKNOLOGI 

 

Fakultetsrådet ved Fakultetet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi 
(AMEK) 1. desember 2023                 

Til stede: Per Mengshoel, Camille Thisell, Geir Ove Thorsveen, Dag Asbjørnsen, Åse Marie Bendiksen, 
Erik Hoftun, Anette Rana, Amanda Kvitle-Kastnes, Leif Holst Jensen, Morten Bakken(referent)  
 

Sak 1: Presentasjon av rektors foreløpige innstilling om samarbeid mellom DNF og Amek ved 
Personaldirektør Lars Petter Mathisrud.         

 
Lars Petter Mathisrud gikk gjennom prosessen og endelig innstilling blir sendt styret i uke 49. 
Den foreløpige innstillingen er oppsummert i 16 punkter. Det etableres et nytt fakultet hvor 
Den norske filmskolen, TV-skolen (Institutt for TVutdanninger) og Spillskolen (Institutt for 
spillutdanninger) videreføres. Hensikten er å sikre gode rammer for faglig virksomhet og sikre 
robusthet fordi økonomiske rammebetingelser endrer seg. Fakultet defineres som kunstfaglig 
med en dekan som overordnet faglig og administrativ leder. Fakultet etableres med virkning 
senest fra 1 august 2024.  
Under diskusjonen etter personaldirektørens presentasjon kom det frem at eksterne 
representanter, ansatte og studenter støtter rektors foreløpige innstilling. Innstillingen er i tråd 
med utviklingen i samfunnet ellers. Personaldirektøren ble spurt om hvordan man sikret en mer 
robust ledelse for det nye fakultetet.  Han fremhevet at ledelses modellen for det nye fakultet 
med Dekan, administrativ leder, prodekan utdanning, prodekan kunstnerisk utviklingsarbeid og 
forskning samt tre instituttledere er i tråd med normal modellen for høgskolen. Kompetansen i 
ledergruppa skal dekke hele fakultets bredde. 
 
Det ble trukket fram en bekymring for at pkt 2 var uklart og at det var behov for en presisering. 
Kan instituttlederne få for mye autonomi og undergraver det dekanens ansvar?  Det bør 
presiseres at resultatansvaret ligger på dekan. 
 
I beskrivelsen av alle lederstillingene bør roller og ansvar defineres tydelig. 
 
Studentene ga en positiv tilslutning til innstillingen. De var opptatt av hvordan man kan styrke 
samarbeidet mellom studentene på filmskolen, TV-skolen og Spillkolen. 
 
Det ble fremhevet behovet for å styrke merkevarebyggingen på skolenivå. Alle tre skolene må 
styrke sin spesifikke merkevare. 
 
Det ble gitt uttrykk for at filmvitenskap også er viktig i det nye fakultetet. 
 
Et nytt fakultet gir en mulighet til å styrke etter og videreutdanning og samarbeidet med 
bransje og andre eksterne interessenter.  
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       FAKULTET FOR AUDIOVISUELLE MEDIER OG KREATIV TEKNOLOGI 

 

 
Lokalisering er ikke en del av denne innstillingen. Spillskolen skal inn i Science park på Hamar 
med forsknings og undervisnings stab og studenter. De vil her bidra med sin kompetanse og sitt 
teknologimiljø. Virtuelle produksjon vil være en del av dette miljøet som også vil ha betydning 
for de to andre skolene. Det nye fakultet kan fortsatt jobbe for en felles lokalisering av 
filmskolen og TV skolen i sentrum på Lillehammer i et nytt film og TV bygg. 
 
Fakultetsrådet ved Amek er enige om følgende i forbindelse med rektors foreløpige 
innstilling: 
 

Fakultetsrådet gir sin tilslutning til rektors foreløpige innstilling som er oppsummert i 16 punkter.  

Vi støtter at tidspunkt for oppstart er senest 1 august. Det er viktig å komme i gang før oppstart av nytt 
studieår.  

Fakultetet defineres som et kunstfaglig fakultet som rommer kunstfaglig og vitenskapelig forskning og 
utviklingsarbeid og utdanning. Vi er opptatt av at definisjonen av kunst faglig fakultet skal forstås bredt 
og at teknologi er en viktig del av dette.  

Fakultetsrådet mener at det er viktig med bredde i rekrutteringsgrunnlaget for ny dekan slik at eksterne 
kandidater og ansatte fra fagmiljøene ved alle tre skolene kan søke dekan stillingen. Lederegenskaper er 
viktigere enn kunstfaglige kvalifikasjoner.   

Ledergruppen ved det nye fakultet må ha representasjon fra de ulike fagområdene som fakultet 
representerer. 

 

Sak 2: Oppstart av to nye studieprogrammer ved Amek høsten 2024. 

 
 Det er planer å starte en BA i Ai med fokus på anvendt AI. Sparebank stiftelsen er positive til å 
støtte oppstart av dette med 15 millioner kr over flere år. Saken skal behandles av styret i 
Sparebankstiftelsen i desember. 
 
Det er også planer om å starte en master ved Spillskolen. Her er vi også avhengige av ekstern 
finansiering. Planen er å lyse ut studieprogrammet og avvente endelig beslutning om oppstart 
når en vet finansiering og søkergrunnlag. 
 
Begge studieprogrammene er godkjent av utdanningsutvalget ved Høgskolen 
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Det er uforsvarlig i forhold til medarbeidernes 
arbeidsforhold, skolenes opprettholdelse av studiekvalitet og nivå på studentenes tilbud. 
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2. Den foreslåtte datoen 01.08.24 er uforsvarlig. Oppstart av arbeidet med å bygge nytt 
fakultet kan ikke starte før Filmskolen er ferdig med utvikling av ny studieplan for BFA/MFA 
(«4-års modellen»), et arbeid som skal være ferdig til sommer 2024 og vil kreve innsats fra 
alle ansattgrupper på Filmskolen. Forsøk på å presse dette inn på et halvt år, spesielt i 
første halvdel av 2024, vil ha en enorm negativ effekt på arbeidsmiljø og 
studiekvalitet. Den absolutt tidligst mulige oppstart for et nytt fakultet er 01.01.25. Ideelt 
sett bør datoen være 01.08.25 eller seinere. 
 

3. Høgskolen i Innlandet identifiserer fagområdene ved DNF og AMEK som strategisk viktige 
satsninger. Dette må følges av økonomiske prioriteringer fra HINNs styre som sikrer 
fagområdenes kvalitet også når finansieringsmodeller endres og sektorens økonomi 
presses. Vi trenger en garanti for at DNF gis økonomiske vilkår som reflekterer kostnadene 
ved skolens undervisningsmodell (ref. punkt 4 og 5) - og en eksplisitt erkjennelse av HINNs 
særlige forpliktelse om å opprettholde skolens status som nasjonal filmutdannelse på 
høyeste kunstfaglige nivå. 

 
4. 

 
 

 

 Filmskolens suksess har helt siden starten vært bygget på tett og regelmessig dialog med 
den norske filmbransjen. Dette omfatter spesielt strategisk utvikling av skolens tilbud som 
er tilpasset bransjens behov og som bidrar til faglig innovasjon og utvikling av norsk 
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film. HINN må lage en særordning for fakultetsrådsmodellen slik at DNF beholder sitt eget 
råd (instituttråd) med dagens mandat og representasjon.

Forutsetningen for at en ny organisering av DNF og AMEK skal kunne fungere, er at den etableres 
med realistiske rammer og i reelt samarbeid med de ansatte og bransjen, slik at den styrker 
kvaliteten i utdanningene våre. Dette er ikke ivaretatt i rektors foreløpige innstilling.  
 
Med hilsen, 
Studieprogramutvalget, Dnf BFA kull 13
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Saksbehandler: Sunniva B. Kåpvik 
Dato: 22.11.23 
Side 1 av 5 

 
 
 

 

 

  

  

Referat til ekstra ID- og LAMU-møte 
Den norske filmskolen 

 
Tid: 22.11.2023 13:00-14:00 (felles for ID/LAMU)   Sted: Insomnia (møterom) 
 
Møteleder: Janicke L. Vibe (adm. leder).  
   
Tillitsvalgte 
DNF: 

Ada Moe Fause (NTL), Sindre Sæbø (Akademikerne), Frederik Hestvold 
(for Trond Lossius (FF)), Sophie Hesselberg (NFF)  

Vara- 
representanter: 

Gunn Tove Grønsberg (vara NFF),  

Verneombud: Ann Iren Bratt (verneombud Lillehammer), Hanne-Lovise Skartveit (vara 
verneombud Oslo) 

Øvrige fra fakultet Johannes Selvaag (teknisk leder).  
Referent: Sunniva B. Kåpvik (HR-rådgiver) 
 
 

Saksnr. 
ID 

Saksnr. 
LAMU 

Tittel  

58/23 50/23 Godkjenning av 
saksliste 

Godkjent  

  Saker  

59/23 51/23 Styresak om samarbeid mellom DNF og AMEK 
 
Runde rundt bordet om rektors foreløpige innstilling etterfulgt av en åpen diskusjon/samtale.  
 
Runde rundt bordet:  
 
VO: En av de største bekymringene i forhold til arbeidsmiljøet er tidsplanen med sammenslåing 
01.08.24. Som verneombud vet vi hvor mye som skjer på filmskolen frem til sommeren og 
forstår ikke hvordan det skal bli en god prosess for noen. Vi skal definere nye ansvarsoppgaver, 
ledere skal søke nye stillinger og i tillegg skal vi revidere bachelor og masterutdanningen vår og 
opprettholde undervisningskvalitet og daglig drift, m.m. Vi er redde for at dette vil slite på 
arbeidsmiljøet og at det blir knapt med tid for gode, inkluderende prosesser med forventet 
organisering på plass 01.08.23. 
Et annet kritisk punkt i rektors foreløpige innstilling er usikkerheten rundt hvorvidt den nye 
dekanen skal ha kunstfaglig førstekompetanse. En samlet ansattgruppe er svært bekymret for 
de faglige konsekvensene av å miste denne kompetansen i ledelsen. De ansatte er også 
bekymret for om HINNs ledelse og styre, som ikke har kunstfaglig førstekompetanse, skal kunne 
ivareta den videre utviklingen av et nytt kunstfaglig fakultet dersom dekanen selv ikke har 
kunstfaglig førstekompetanse. Gjennom utredningsprosessen har mange ansatte mistet tillit til 
rektoratet og styret siden de føler at de ikke har blitt hørt.  
VO reagerer også på det om organiseringen av TA. Fakultetene må selv gis mulighet til å 
sammen bestemme hvilke stillinger som bør ligge på instituttnivå og fakultetsnivå for å sikre 
faglig kvalitet for studentene og en arbeidssituasjon for de ansatte hvor de enklest mulig kan 
bidra til dette. 
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Side 2 av 5 

FF: Har problemer med at tidsplanen for reaksjoner på rektors foreløpige innstilling ikke legger til 
rette for at representanter kan høre med dem de representerer før beslutning i de forskjellige 
organene som skal uttale seg. Rektoratet og styret ønsker å ta beslutning for raskt. Dette viser 
et grunnleggende problem som fører til tillitsbrudd mellom rektoratet og oss. Vi opplever at rektor 
ikke er interessert i vår mening og vurdering og ikke respekterer våre faglige vurderinger. Da er 
grunnlaget for dialog borte. Høringssvarene om manglende utredning står for øvrig også 
fremdeles.  
 
NFF: Fagansatte er skuffet. Opplever at vi har brukt alle formelle fora for å løfte faglighet, kvalitet 
og det vi trenger for å fortsette å drive en filmskole og opprettholde identiteten til DNF. Opplever 
at vi ikke blir hørt og at det ikke er dialog – særlig mht. fagligheten. Da er det vanskelig med tillit 
til rektoratet. Vi står også i omfattende interne, veldig krevende prosesser, og har gjentatte 
ganger i prosessen vært tydelige på at revisjonsarbeidet må gjøres før sammenslåing. 
Fagansatte og studenter har kommet frem til noen punkter vi står sammen om. Disse er krav for 
at vi skal bidra i arbeidet med sammenslåing. Blir de ikke tatt til følge kan vi ikke bidra eller sikre 
kvaliteten i utdanningen og spydspissen for fakultetet i HINN. Opplevde forslaget med styremøte 
for lukkede dører som en udemokratisk prosess og ikke tillitsskapende at dette var rektors 
forslag. Det er ekstremt viktig med transparens og åpne dører. Opplever det som veldig 
problematisk at rektoratet sier saken er godt nok utredet når fagmiljøet sier det motsatte.  
 
Akademikerne: Slutter seg til det som er sagt mht. tidsplanen og manglende tillit til rektor. DNF 
må få gjennomført revisjonsarbeidet først. Skjønner ikke at rektor ikke forstår det samlede 
inntrykket fra høringssvarene og lese dem så forskjellig fra hvordan 
studenter/fagansatte/bransjen leser dem. Ser på det som arroganse/kunnskapsløshet når vi sier 
ifra om revisjonsarbeidet, men rektor skriver at det kan løses etter hvert. Revisjonsarbeidet må 
komme først.  
 
NTL: Syns det er urealistisk og uforsvarlig kort tid å skulle komme med tilbakemelding på rektors 
foreløpige innstilling på – orientering torsdags ettermiddag, skriftlig fredag etter arbeidstid og ID-
møte i dag, onsdag. NTL har mange av de samme tilbakemeldingene som de andre. Om å 
samle TA til fakultetsnivå: Rektor har gått tilbake til at den generelle anbefalingen er at alle skal 
på fakultetsnivå, men med noen unntak. Vår anbefaling var motsatt. Det er bekymring for 
medlemmers arbeidshverdag og studiekvaliteten særlig på bachelor på Lillehammer, hvis de 
fleste TA-ansatte skal jobbe på fakultetsnivå. Dette er utrolig kritisk. Det diskuteres også 
samlokalisering og stilles spørsmålstegn ved det vi opplever som fredingen av Spillskolen på 
Hamar, da samlokalisering kan bidra til økt samarbeid. Om tid, ressurser og integrasjon syns 
NTL 01.08.24 er altfor tidlig. DNF har også revisjon av eget studieprogram og den daglige driften 
må prioriteres: Til våren er det blant annet rekruttering av nytt masterkull og 
eksamensproduksjoner. Vi har bedt om autonomi, men opplever at rektor gir oss det litt 
«fandenivoldsk» - vi skal få bestemme, men får ingen føringer og drukner i arbeid. NTL er 
opptatt av arbeidsmiljøet og at vi blir ivaretatt. Vi trenger styring og sterk ledelse for å passe på 
at dette går bra og at vi har det bra – omorganisering er stort. Nysgjerrige på hva som tenkes om 
omorganisering, tid og hvordan det skal foregå fra egen ledelse.  
 
Adm. leder: Som personalansvarlig er tidshorisonten den største bekymringen, og alt det som 
NTL påpeker. Det er også mange store prosesser på institusjonsnivå som vi skal bidra inn i. Kan 
ikke forstå hvordan vi skal få det til. Bekymret for slitasjen på folk og arbeidsmiljøet. Kommer til å 
kreve mye tid og ressurser å bygge arbeidsmiljø. Om kunstfaglig dekan: Kan ikke se hvordan 
rektor skal sitte med en ledergruppe uten kunstfaglig dekan. Bekymret for at kravspekken til 
dekan skal behandles i samme styremøte som det vedtas – for da har vi ingen påvirkning på 
det. Det er mye i rektors foreløpige innstilling som kan tolkes i mange retninger – det skaper uro.  
 
Teknisk leder: Som personalleder er det de samme tingene som adm. leder. Det er mange løse 
tråder og det skaper en utrolig urolig situasjon. Skeptisk til ordlyden rundt TA på fakultets-
/skolenivå i rektors foreløpige innstilling. Ordlyden har lukket seg, og bør være mer åpen enn nå. 
Dette bør utformes av dem som skal jobbe med det. De fleste på teknisk avdeling er enige i 

175/528



31/23 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi - 22/03113-24 Organisering av HINNs audiovisuelle fagmiljøer - sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi : 23.11.22 Referat til ID-LAMU-møte DNF 22.11.23

 

Side 3 av 5 

konseptet med kunstfaglig ledelse da det får påvirkning på hvordan den tekniske avdelingen er 
bygget opp, og at det gir en forståelse på hvordan man skal bygge det opp. Det å 
samorganisere teknisk på denne måten har vært med et tydelig premiss om fysisk 
samlokalisering – ellers er det ikke så mye å snakke om med samorganisering.  
 
Diskusjon/samtale 
 
NFF: Innstillingen tolkes i mange retninger. Vi stiller noen krav som skal sørge for at vi kan drifte 
faglig. Vi har noen krav som ikke er helt ferdigstilte ennå [se vedlegg]. Dette er krav fra SPU-
møter og studenter. Det er minimumskrav. Uten disse kan vi ikke samarbeide og gjøre jobben, vi 
kan ikke ha dialog. Vi er enige med rektor om kvaliteten på filmskolen og at kvaliteten er sterk, 
men vi er uenige i hvordan det skal opprettholdes i ny modell. Får vi kravene innfridd kan vi gå 
videre og bidra til sammenslåing. Vi kan ikke garantere for den faglige kvaliteten for utdanningen 
ved HINN med denne planen rektor ser for seg.  
 
FF: Vi må ta forbehold om at vi kan endre holdninger i dagene fremover. Vi har måttet kaste ut 
meninger og ta standpunkt raskt. Vi har ikke fått tid til å reflektere og snakke ordentlig sammen, 
hvilket gir dårligere innspill enn det kunne vært. Det er nok et eksempel på at den raske 
prosessen er ødeleggende. Til spørsmålet om sammenslåing: Store beslutninger vil flyttes opp 
og vekk fra skolen, og filmskolens innflytelse over disse vil bli mindre enn i dag – redusert 
autonomi.  
 
NFF: Vi vil ikke slås sammen, men vi forsøker å være konstruktive og det er det som er vår 
intensjon med disse kravene.  
 
Akademikerne: Vi burde bake inn et krav/ønske om en retrett-mulighet. At dersom vi, motvillig, 
blir slått sammen og ser det går mot skogen og ikke fungerer, så kan vi løsrive oss igjen. Det er 
viktig at vi fremdeles har mulighet til å gå tilbake til å bli en selvstendig filmskole. Vi er en 
filmskole pga. stortingsforslaget. Dette har allerede blitt vannet ut i rapporten og i foreløpig 
innstilling om sammenslåing – vi må holde på det vi er stiftet ut ifra.  
 
NTL: Denne praten bærer preg av mistillit til rektoratet, styret og HINN – at de ikke vet hva som 
er det beste for oss. Dessuten: Nå har det gått et halvt år fra dekanenes rapport til rektors 
foreløpige innstilling. Hva har skjedd i løpet av dette halvåret? Har det blitt tenkt på organisering, 
modeller, organisasjonskart for sammenslåing fra vår egen ledelse? Det er DNF selv som er 
eksperter på filmskoledrift og hvordan det kan gjøres. Innspill for organisering av TA: Gjøre det 
motsatt av hva rektor foreslår. Ha utgangspunkt i at de fleste på TA er på instituttnivå, men med 
enkelte unntak. Særlig på teknisk avdeling er det mye «usynlig» bistand i undervisningen derfra 
som blir vanskelig å gjennomføre om det blir på fakultetsnivå. Spørsmål: Dersom faglig ledelse 
skal jobbe med revidering av utdanning dette semesteret, hvem skal komme med forslag til 
organisering?  
 
Teknisk avdeling: Stiller også spørsmålstegn ved føringer i rektors innstilling om at tekniske og 
administrative funksjoner som utgangspunkt vil organiseres på fakultetsnivå og være tilgjengelig 
for hele fakultetet. Det er ikke utredet hva som er den mest hensiktsmessige organiseringen, og 
bør finne sted i de kommende prosessene. Viser til høringssvaret fra de tekniske lederne ved 
DNF og AMEK [H14].  
 
NFF: Bekymret for organisering og faglig forankring. Utdanningen er ekstremt teknisk og faglig 
komplisert. Vanskelig å se for seg hvordan det er tenkt organisert.  
 
FF: For at organiseringsprosessen skal kunne utvikle skolen på en verdifull måte må 
avdelingene ha tid til å jobbe sammen og drøfte løsninger. Det krever flere runder for at det skal 
bli bra og det er et tidkrevende arbeid. Fremtidsplanen i rektors foreløpige innstilling gjør det helt 
umulig å få til en god og faglig forsvarlig prosess.  
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NTL: Fra den foreløpige innstillingen ser man at det er opp til fakultet selv å finne ut hvordan det 
skal se ut, men at det er føringer. Men tidsplanen er for kort. NTL er nysgjerrig om metoden og 
kartleggingsprosessen. Hvem skal være med i de ulike grupperingene som utarbeider forslag til 
omorganisering? Vi er bekymret for den daglige driften i alt dette.  
 
NFF: Mange tror vi driver med ett fag, men vi driver med 7 fagretninger som er veldig forskjellige 
og er komplekse. Vi har tålmodig forsøkt å forklare hvordan det er å drive kunstfaglig med 7 
linjer som er så forskjellige. Vi, som NTL, lurer også på hva som har skjedd det siste halvåret. 
Opplever ikke at det har blitt gjort noe større arbeid strukturelt, organisatorisk eller mykere måter 
for å gjenopprette tillit fra dekanenes rapport kom ut og etter streiken.  
 
FF: Et grunnproblem i prosessen er at rektoratet henviser til at de har åpnet for at vi skal kunne 
gi våre vurderinger og si våre meninger, men vårt problem er at selv om det har vært noen 
møtepunkter, anledninger og kanaler, så er det ingenting som tyder på at rektoratet lytter. Å 
gjenopprette tillit er å lytte.  
 
NFF: Lytte har nok rektoratet gjort, men det har ikke resultert i noe. Høringssekretariatet har 
heller ikke resultert i noe vi kan se.  
 
VO: I den foreløpige innstilling bruker rektor uttrykket «deler av høringsinnspillene» om kravet 
om dekans kunstfaglige førstekompetanse. Vi opplever at uttrykket ikke får frem den unisone 
enigheten rundt dette kravet fra absolutt alle som er del av filmskolen, og som har inngående 
kjennskap til kunstfaglig utdanning. De “deler av” høringssvarene som argumenterer for en 
dekan med kunstfaglig førstekompetanse er høringssvarene fra alle de teknisk-administrativt 
ansatte, alle fagansatte, alle ansatte på masterutdanning, og undervisningsleder BFA på DNF, i 
tillegg til Ph.d.-programmet og studentene på kull. I tillegg er dette også et krav fra tunge 
bransjeaktører som Virke Produsentforeningen, Norske filmregissører og Viken filmsenter. 
Dersom rektor ikke følger denne anbefalingen bør han påpeke at han går imot et samlet fagmiljø 
og de ansatte ved filmskolen, og ikke pakke inn dette som et krav fra «deler av høringssvarene». 
Dette er teknisk sett korrekt, men oppleves uredelig. 
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Vedlegg fra NFF: Utdrag fra brev med krav fra fagansatte  
(med forbehold om at kravene kan endre seg noe pga. de korte tidsfristene rektoratet opererer med og 7 
kunstfaglige spesialiseringer som skal enes om slike komplekse saker og Filmskolens fremtid, som betyr 
mye for oss.) 
 
Vi presenterer seks minstekrav for å kunne gå videre i en dialog om mulig sammenslåing av DNF og AMEK 
til et felles fakultet. Disse er:   
 
1.Fakultetet MÅ ledes av en dekan med kunstfaglig førstekompetanse 
(førsteamanuensis eller professor) hvis begrepet “kunstfaglig fakultet” skal gi mening.  
Kunstfaglig kompetanse er også et krav for begge prodekaner.  
Faglig representant i ansettelseskomiteer for dekanat må komme fra Filmskolens fagansatte og 
bransjerepresentant oppnevnes av Virke Produsentforeningen, Dramatikerforbundet, Norske filmregissører 
og Filmforbundet. 
 
2.Den nye økonomimodellen medfører endrede kategorier og resultatbevilgning. Samtidig viser oppdaterte 
beregninger ved Økonomiavdelingen at HINN totalt ligger an til en moderat økning i resultatbevilgning.  
Det må derfor ligge til grunn for et sammenslåingsvedtak at kategori A-studier opprettholder dagens 
finansieringsnivå og at Den norske filmskolens andel ikke kan reduseres gjennom interne fordelinger på 
fakultetet. 
 
3.Ingen administrative eller tekniske stillinger som er nødvendig for studienes drift og kvalitet skal flyttes 
fra Filmskolen til fakultetsnivå. 
 
4.Filmskolens pedagogiske plattform med lavt antall studenter, fagspesifikk linjespesialisering og 
praksisbasert læring må bestå. 
 
5.Den foreslåtte datoen 01.08.2024 er uforsvarlig. Oppstart av arbeidet med å bygge nytt fakultet kan ikke 
starte før Filmskolen er ferdig med utvikling av ny studieplan for BFA/MFA ("4-års modellen"), et arbeid 
som skal være ferdig til sommer 2024.  
Det nye fakultetet kan derfor ikke formelt oppstå før tidligst 01.08.2025 for å sikre nok tid, både til det 
omfattende og krevende arbeidet som skal gjennomføres, nødvendig arbeid som må gjøres for å gjenskape 
et samarbeidsklima og ansettelse av ny dekan og dekanat.  
Forsøk på å presse dette inn på et halvt år, spesielt i første halvdel av 2024 vil ha en enorm negativ effekt 
på arbeidsmiljø og studiekvalitet. 
 
6.HINN må lage en særordning for fakultetsrådsmodellen slik at Den norske filmskolen beholder sitt eget 
råd (instituttråd) med dagens mandat og sammensetting av representasjon. Et eventuelt fakultetsråd kan 
ikke overstyre Filmskolens råd. 
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Referat:  Referat fra møte mellom HINN og bransjeorganisasjoner – Sak samarbeids- og 
samordningsprosess DNF og AMEK – rektors foreløpige innstilling av 16. november 2023 
 
 
Deltakere:   
Fra HINN: 
Rektor Peer Jacob Svenkerud 
Dekan Eli Bø, Den norske filmskolen (DNF) 
Dekan Leif Holst Jensen, Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK) 
HR-direktør Lars Petter Mathisrud (referent) 
 
Fra bransjeorganisasjonene: 
Forbundsleder Elisabeth Sjaastad, Norsk filmforbund 
Nestleder Øyvind Rune Stålen, Dramatikerforbundet 
Leder Åse Kringstad, Virke Produsentforeningen 
Styremedlem Sveinung Golimo, Virke Produsentforeningen 
Forbundsleder Leiv Igor Devold, Norske filmregissører 
Styremedlem Eirik Svensson, Norske filmregissører  
 
  
         
 
Rektor ved HINN hadde invitert organisasjonene Norsk Filmforbund, Virke 
Produsentforeningen, Dramatikerforbundet og Norske filmregissører til informasjons- og 
innspillsmøte i forbindelse med den foreløpige innstillingen som også inneholder svar og 
kommentarer på høringsinnspill i saken om samarbeid og samordning mellom de 
audiovisuelle fagmiljøene ved HINN (spill, TV og film) ble lagt fram 16. november 
 
Møtet ble gjennomført via Teams torsdag 23. november kl. 1100 – 1215.  
Rektor Peer Jacob Svenkerud ledet møtet. 
 
Det ble bedt om at det føres et fyldig referat fra møtet. 
 
Møtet ble innledet med at Rektor Svenkerud gikk igjennom samme presentasjon som 
ansatte og studenter ved DNF og AMEK ble presentert i informasjonsmøtet 16. november. 
Presentasjonen er vedlagt referatet. 
 
Rektor vektla i sin presentasjon at det etter hans vurdering har vært gjort et grundig arbeid. 
Den foreløpige innstillingen er utarbeidet med bakgrunn i en prosess som startet med 
HINNs styre sin bestilling til rektor i forkant av utlysning av dekanstillingene i 2021 og fram 
til styrebehandling av en foreløpig prossesplan i juni 2022. Arbeidet ble forberedt gjennom 
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høsten 2022 og satt i gang for full da begge dekanene var på plass i sine stillinger fra 
november 2022. Det ble nedsatt en rekke arbeidsgrupper og både studenter og ansatte 
hadde mulighet til å delta i prosessen. Denne delen av prosessen resulterte i en rapport 
hvor dekanene med bakgrunn i arbeidet, la fram sin anbefaling – slik de var bedt om fra 
høgskolestyret / rektor. 
Rapporten ble da lagt ut til bred, åpen høring, noe HINN valgte å gjøre fordi vi er klar over 
at det er mange synspunkter knyttet til dette. Etter aksjoner fra DNFs bachelorstudenter 
sommeren 23 ble det besluttet å nedsette et bredt høringssekretariat som skulle gå 
igjennom høringsuttalelsene og sørge for at alle innspill ble tatt med i en 
høringsoppsummering. Høringssekretariatet bestod av 5 medlemmer (studenter og 
ansatte) fra hvert fakultet og en ekstern uavhengig leder. HINNs HR-avdeling hadde 
sekretæransvaret. 
 
Rektor foreløpige innstilling er utarbeidet med bakgrunn i denne prosessen hvor momenter 
som kom fram i høringen er tatt med og vurdert. 
 
Rektors konklusjon er at det det etableres et nytt fakultet med en felles ledelse og med tre 
skoler (Film, TV og Spill) med selvstendighet til å gjøre egne faglige vurderinger. Det 
forutsettes at samarbeidet mellom fagmiljlene skal styrkes. Fakultetet skal være et 
kunstfaglig fakultet, men også romme vitenskapelig og teknisk/praktisk virksomhet som er 
knyttet til fakultets fagområder, 
 
Rektor redegjorde nærmere for bakgrunnen hvorfor han mener dette er den riktige og 
mest fremtidsrettede modellen for å kunne ivareta det nasjonale ansvaret høgskolen er gitt 
innenfor kunstfaglig film og fjernsynsutdanning på høyeste, sikre videre utvikling av det 
sterke audiovisuelle fagmiljøet vi har og videreutvikle oss som nasjonalt kompetansesenter 
for audiovisuelle fag og kunstformer (se nærmere i presentasjonen og rektors foreløpige 
innstilling) https://www.inn.no/om-hogskolen/utredning-av-samarbeid-mellom-dnf-og-amek/  
 
Innspill og tilbakemeldinger: 
 
Åse Kringstad (Virke Produsentforeningen): 
Takker for å bli invitert til møtet og en god og grundig gjennomgang. 
Gir tilbakemelding på at hun synes prosessen har kommet på et godt spor nå og at hun 
oppfatter at det er åpen prosess og viser til nettsidene for prosessen som er etablert på 
inn.no. Hun gir likevel uttrykk for noen bekymringer og viser her til de 5 punktene fra deres 
høringsinnspill. 
Den største bekymringen er at det ikke er tydelig at det skal være kunstfaglig kompetanse 
hos dekan. Hun gir videre uttrykk for at det redegjøres for gode tanker rundt dette i den 
foreløpige innstillingen, og at hun stiller seg til disposisjon for å gi innspill på utlysning. 
Det understrekes at det er viktig at filmskolen som spydspiss videreføres.   
Anbefaler at det gis noe mer tid enn skissert med en plan om nytt fakultet fra 01.08.24 slik 
at de planlagte/pågående revideringene i studieprogram kan gjennomføres med fullt fokus 
(01.01.25.?). 
 
Elisabeth Sjaastad (Norsk filmforbund) 
Stiller seg bak innspillene fra Åse. I tillegg stiller hun spørsmål ved om det er stilt riktig 
diagnose? Er en organisasjonsendring og ett fakultet er den beste medisinen for å få til 
bedre samarbeid? Det er mye fokus på det formelle (organisering og ledelse) og mindre 
på det uformelle samarbeidet. Hun peker videre på samlokalisering som ambisjon, 
samtidig legges det opp til lokalisering på Hamar og Lillehammer, burde man ikke heller 
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forsøke å samle det hele ett sted og fokusere på en samlokalisering på Hamar? Dette ville 
kutte reisetid for ansatte som i stor grad bor i Oslo området. Hun peker også på høgskolen 
bør sørge for at det er økonomi til at studentene kan samarbeide med «ordentlige» 
skuespillere i sine produksjoner. 
Hun anbefaler videre at høgskolen må følge det «kunstfaglige kompasset» i det videre 
arbeidet, og at det må legges opp til at pågående faglige prosesser må kunne landes (ref- 
tidsplan). 
 
Leiv Igor Devold (Norske filmregissører) 
Stiller seg også bak Åses innlegg og understreker at han også stiller seg bak forventningen om at 
det skal være kunstfaglig kompetanse hos dekan som leder og overbygging for et kunstfaglig 
fakultet, og at det også bør viktig for AMEK. NFR anbefaler / krever kunstnerisk 
førstekompetanse for dekan, det er videre viktig at det blir et kunstfaglig fakultet. Videre er 
det viktig for NFR som også har mange dokumentarfilmregissører at også 
dokumentarfilmen ivaretaes i prosessen videre. Dette er jo et felt hvor det er kompetanse 
både på filmskolen og på TVF hvor det kan være gode synergier i et samarbeid. NFR er 
også glad for at kunstnerisk utviklingsarbeid ivaretas for de ansatte og ser det som positivt 
at det er phd-programmer på tvers av instituttene. Det er viktig at det er en garanti for 
finansiering og det er viktig at vi felles – alle fagmiljøene og fagorganisasjonene sammen 
kjemper for at det er en fortsatt god, og helst høyeste finansieringskategori, for kunst og 
spesielt filmfag. NFR peker også på at det er viktig at det jobbes videre med samarbeid og 
fokus på det psykososiale arbeidsmiljøet i prosessen framover.  
 
Øyvind Rune Stålen (Dramatikerforbundet) 
Stiller seg også bak de tidligere innleggene. Han peker videre på at saken som er lagt 
fram bare trekker fram fordeler og at prosessen også må ta hensyn til de negative 
konsekvensene som er påpekt. Hvordan kan vi / prosessen videre ta inn over oss 
utfordringene, minimere disse og maksimere fordelene? 
 
Eirik Svensson (Norske filmregissører) 
Understreker at det må bli en del av innstillingen at dekan skal ha kunstfaglig 
førstekompetanse. Det bør også komme fram i rektors innstilling at økonomien må 
opprettholdes og at ambisjonen er å styrke økonomien til de audiovisuelle fagene 
framover. Han gir også uttrykk for at han synes prosessen har vært hårreisende og det 
virker som om rektor ikke tar til seg det som sier. Han uttrykker også bekymring for om 
høgskolen nå tilrettelegger for konkrete personer for dekanstillingen.   
 
Vedrørende bekymringen for økonomien framover så gir flere uttrykk fro at de forstår at 
det ikke kan gis garantier, men oppfordrer rektor til å være tydeligere på anbefalinger og 
ambisjoner på dette området. 
 
Peer Jacob Svenkerud 
Understreker at han mener det har vært en grundig og omfattende prosess og at hele 
prosessen og innholdet i den foreløpige innstillingen viser at vi lytter. 
Han registrerer at det er mange synspunkter og at disse på noen områder går i ulike 
retninger. Han må som rektor vurdere disse opp mot hverandre og legge fram en innstilling 
på det han totalt sett mener er den beste løsningen for å ivareta ansvaret vi har og legge til 
rette for best mulig rammevilkår framover. Når det gjelder innspillet om samlokalisering på 
Hamar så må HINN forholde seg til de oppdrag vi har fått og de politiske realiteter rundt 
oss, noe som betyr at vi forholder oss til Lillehammer og Hamar som studiesteder for 
fakultetet. Kompetansekrav for dekan fastsettes av styret, men de forhold som er spilt inn i 
dette møtet og av andre tas med i innstillingen rektor skal gi til styret. Han understreker at 
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Side 4 av 4 

bekymringer for at vi skulle tilrettelegge utlysning for bestemte personer er helt grunnløse 
og viser til det som er skrevet i den foreløpige innstillingen om kompetansekrav. 
Dekanstillingene er komplekse lederstillinger og det må være fokus både på 
lederkompetanse og på kompetanse og kjennskap til hele fakultets virksomhet, men som 
det også går fram av den foreløpige innstillingen skal dette med kunstfaglig 
førstekompetanse som krav vurderes nøye. Innspillene som gis i dette møtet tas med i 
dette. Vedrørende økonomi så vil han også ta med seg innspillene som gis og vurdere 
hvordan dette kan bygges bedre inn i den endelige styresaken.    
 
Rektor takker avslutningsvis for møtet og gode innspill til den endelige innstillingen og det 
videre arbeidet. 
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Det er uforsvarlig i forhold til medarbeidernes 
arbeidsforhold, skolenes opprettholdelse av studiekvalitet og nivå på studentenes tilbud. 
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2. Den foreslåtte datoen 01.08.24 er uforsvarlig. Oppstart av arbeidet med å bygge nytt 
fakultet kan ikke starte før Filmskolen er ferdig med utvikling av ny studieplan for BFA/MFA 
(«4-års modellen»), et arbeid som skal være ferdig til sommer 2024 og vil kreve innsats fra 
alle ansattgrupper på Filmskolen. Forsøk på å presse dette inn på et halvt år, spesielt i 
første halvdel av 2024, vil ha en enorm negativ effekt på arbeidsmiljø og 
studiekvalitet. Den absolutt tidligst mulige oppstart for et nytt fakultet er 01.01.25. Ideelt 
sett bør datoen være 01.08.25 eller seinere. 
 

3. Høgskolen i Innlandet identifiserer fagområdene ved DNF og AMEK som strategisk viktige 
satsninger. Dette må følges av økonomiske prioriteringer fra HINNs styre som sikrer 
fagområdenes kvalitet også når finansieringsmodeller endres og sektorens økonomi 
presses. Vi trenger en garanti for at DNF gis økonomiske vilkår som reflekterer kostnadene 
ved skolens undervisningsmodell (ref. punkt 4 og 5) - og en eksplisitt erkjennelse av HINNs 
særlige forpliktelse om å opprettholde skolens status som nasjonal filmutdannelse på 
høyeste kunstfaglige nivå. 

 
4. 

 
 

 

 Filmskolens suksess har helt siden starten vært bygget på tett og regelmessig dialog med 
den norske filmbransjen. Dette omfatter spesielt strategisk utvikling av skolens tilbud som 
er tilpasset bransjens behov og som bidrar til faglig innovasjon og utvikling av norsk 
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film. HINN må lage en særordning for fakultetsrådsmodellen slik at DNF beholder sitt eget 
råd (instituttråd) med dagens mandat og representasjon.

Forutsetningen for at en ny organisering av DNF og AMEK skal kunne fungere, er at den etableres 
med realistiske rammer og i reelt samarbeid med de ansatte og bransjen, slik at den styrker 
kvaliteten i utdanningene våre. Dette er ikke ivaretatt i rektors foreløpige innstilling.  
 
Med hilsen, 
Studieprogramutvalget, Dnf BFA kull 14
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Referat fra ID-møte 30 november 2023 
 
Til stede: 
Ole Christoffer Haga – Forskerforbundet 
Sigrunn Wilhelmsen Solbakk -NTL 
Lars Petter Sveen – Akademikerne 
Morten Bakken – Adm.leder 
Leif Holst Jensen – Dekan  
Linda Høgmo Edvardsen - HR 
 
 
Saksliste 

1. Midlertidig organisasjonsendring på TV-skolen 
2. DNF- AMEK – Organisasjonenes kommentarer til rektors foreløpige innstilling 
3. Eventuelt 

 
1. Midlertidig organisasjonsendring på TV-skolen 
Arbeidsgiver foreslår at midlertidig personalansvar for tekniske ansatte ved TV-skolen overføres til 
Geir Ove Thorsveen fra desember 2023 og foreløpig fram til sommeren 2024.  
Organisasjonene har ingen innvendinger, og saken sendes videre til IDF for formell godkjenning. 
 
2. DNF- AMEK – Organisasjonenes kommentarer til rektors foreløpige innstilling 

 
Id møtet gir sin tilslutning til rektors foreløpige innstilling som oppsummert i 16 punkter. Det er viktig 
at denne foreløpige innstilling også er det som kommer som endelig innstilling. Ved vesentlige 
endringer i de 16 punktene ønsker ID møtet å få en revidert innstilling til ny drøfting. Endelig 
innstilling må ikke forrykke balansen mellom skolene og ingen enkeltskole må bli forfordelt. 
 
Vi støtter at tidspunkt for oppstart er 1 august. Det er viktig å komme i gang før oppstart av nytt 
studieår. Nytt organisasjonskart er viktig å få på plass så raskt som mulig etter vedtak. Det er viktig 
med en god prosess etter nyttår, og at ansatte får tilstrekkelig medvirkning. Utsettelse av tidspunktet 
for oppstart gir bare mer slitasje i organisasjonen. 
 
Fakultetet defineres som et kunstfaglig fakultet som rommer kunstfaglig og vitenskapelig forskning 
og utviklingsarbeid og utdanning. Vi er opptatt av at definisjonen av kunst faglig fakultet skal forstås 
bredt og at teknologi er en viktig del av dette. Fakultetsnavnet må være dekkende slik at 
merkevarene for de tre skolene ivaretas. 
 
Stillingen som dekan vil bli utlyst etter styrebehandlingen. Id møtet mener at det er viktig med 
bredde i rekrutteringsgrunnlaget for ny dekan slik at eksterne kandidater og ansatte fra fagmiljøene 
ved alle tre skolene kan søke dekan stillingen. Lederegenskaper er viktigere enn kunstfaglige 
kvalifikasjoner.  Kravet til dekanstillingen må utformes slik alle de tre skolene blir likestilt, og at det er 
balanserte kriterier. Ledergruppen ved fakultet vil ha representasjon fra de ulike fagområdene som 
fakultet representerer via de respektive skoleledere(instituttledere). Kunstfaglig kompetanse og 
profil må ivaretas av et samlet fakultetsledelse, dekan, prodekaner, instituttledere og Ph.d-leder. 
 
Tilsettingen av dekan for det nye fakultet skal være en åpen prosess. Alle skolene må være 
representert i ansettelsesutvalget, og i endelig utforming av utlysningstekst. 
 
3. Eventuelt 
Dekan informerte om status på utviklingen av BA i AI og Master i spill på Spillskolen.  
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To whom it may concern, we as first year animation and digital art students at the Game

School have reviewed the proposed merger of the faculties AMEK and DNF and come to

the conclusion that we agree with the idea of the merge. However, the choice to make the

new faculty that comes out of this merger as only an artistic faculty with members being

of artistic backgrounds raises some concerns for us.

AMEK as it is right now is a balance between the artistic and technological side of game

production. Despite the name, we artists also deal with technology through the programs

we use to create our art. It is as important to us as the programmers in Game Technology.

Through the Game Technology bachelor, the game school is also dedicated to the

technological pursuit needed in the creation of games. While this program would usually

be under a computer science faculty, the fact that it is under the same faculty as the art

program is what makes us unique and The Game School. It allows all of us to learn how to

create games in a way that is similar to Norwegian companies in the gaming industry. It is

through this balance of art and technology that our artists and programmers can feel

equally seen and heard. It is this balance that the proposal for merging is lacking. We are

afraid this lack will ruin this balance and be detrimental to our programming bachelor if

the importance of technology is not upheld and recognized in the new faculty.

From our lackluster understanding of the TV school and the Film school, they also deal

with and learn the technological aspects surrounding the creation of a TV show or movie.

Though this is a much smaller scale than what we at the Game School deal with, it is still

important. The use of technology to film and record and the programs for sound design

and editing, in our opinion, counts as technological in the same way programming and 2d

and 3d software do for us.

It is due to the importance of technology and the technology to us that we as first years in

digital art and animation petition for the new merged faculty to not be a solely artistic

one, but instead to have a balance between art and technology and have members from
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both those backgrounds. This way we can feel that both sides of the Game school can be

represented and accounted for through members of the new faculty who have an

understanding of both art and technology.

We feel if these conditions cannot be met, then the proposed merge should not go

through and each faculty should be left separate as they are now.

Sincerely,

First year animation and digital art students.
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LAMU-møte AMEK 01.12.23  
 
 
REFERAT 
 
Til stede: 
Camilla Vanebo – Verneombud TV-skolen 
Lene Minge – Verneombud Spillskolen 
Leif Holst Jensen – Dekan 
Morten Bakken – Administrasjonsleder 
Linda Høgmo Edvardsen – HR 
 
Saksliste: 
1. DNF – AMEK 
2. Sykefraværsstatistikk 
 
1. DNF – AMEK 
 
Administrasjonsleder gikk gjennom referat fra ID-møte (gjennomført 30.11.23), med 
organisasjonenes kommentarer til rektors foreløpige innstilling til sammenslåing. 
 
Lamu gir også sin tilslutning til rektors foreløpige innstilling som oppsummert i 16 punkter.  
 
Lamu støtter at tidspunkt for oppstart er senest 1 august. Det er viktig å komme i gang før oppstart 
av nytt studieår. Nytt organisasjonskart er viktig å få på plass så raskt som mulig etter vedtak. Det er 
viktig med en god prosess etter nyttår, og at ansatte får tilstrekkelig medvirkning. Utsettelse av 
tidspunktet for oppstart gir bare mer slitasje i organisasjonen. 
 
Lamu er opptatt av at definisjonen av kunst faglig fakultet skal forstås bredt og at teknologi er en 
viktig del av dette. Fakultetsnavnet må være dekkende slik at merkevarene for de tre skolene 
ivaretas. 
 
Lamu mener at det er viktig med bredde i rekrutteringsgrunnlaget for ny dekan slik at eksterne 
kandidater og ansatte fra fagmiljøene ved alle tre skolene kan søke dekan stillingen. Lederegenskaper 
er viktigere enn kunstfaglige kvalifikasjoner.  Kravet til dekanstillingen må utformes slik alle de tre 
skolene blir likestilt, og at det er balanserte kriterier. Ledergruppen ved fakultet vil ha representasjon 
fra de ulike fagområdene som fakultet representerer via de respektive skoleledere(instituttledere).  
 
Tilsettingen av dekan for det nye fakultet skal være en åpen prosess. Alle skolene må være 
representert i innstillingsutvalget, og i endelig utforming av utlysningstekst. 
 
Ift. sammensetning av medlemmer til Innstillingsutvalg er Verneombud på TV-skolen skeptiske mht. 
studentrepresentanter i utvalget. Dette med bakgrunn i erfaringer som er gjort i prosessen fram til 
nå. Det er viktig at ikke studenter får større medvirkning og betydning i en prosess som stor grad 
omhandler de ansatte og deres arbeidsmiljø nå og i framtiden.   
 
Definisjonen av kunstfaglig fakultetet og teknologiens plass i dette må defineres tydelig.  Vi trenger 
en felles forståelse for hvordan vi forstår begrepene.  
 
Verneombud ved TV-skolen mener det er kort tid til 01.08, og minner om at våren er for de fleste 
allerede fylt opp med ordinær aktivitet.  
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Nettopp derfor krever et fusjonsvedtak en godt styrt prosess. Det er mye bedre å anerkjenne at dette 
oppfattes av de fleste ansatte som kort tid, enn å la være, men derimot kommunisere godt rundt hva 
som skal skje og legge til rette for at prosessen blir overkommelig og effektiv.  
 
Det blir den om det kommuniseres  

• hva som skal på plass når 
• hva som forventes når 
• hva man kan mene noe om  
• hva man ikke skal mene noe om, og som er en ledelsesbeslutning 

 
TV-skolen ønsker at noen fra HR - gjerne Berit Brenne - kan drifte denne prosessen.  
Om man skal leie inn en ekstern, er det en fordel om vedkommende kjenner fagfeltene det er snakk 
om. Videre må det kommuniseres mandat og spilleregler for prosesser som involverer ansatte, og at 
det utarbeides en kommunikasjonsplan for den videre prosessen. 
 
 
Status arbeidsmiljø på AMEK: 
Arbeidsmiljøet har vært sterkt preget av prosessen over lang tid og det er en merbelastning å ikke 
vite hva som skjer når. TV-skolens seminar i desember vil derfor i hovedsak dreie seg om de ansatte, 
og hvordan se og ta vare på hverandre nå og framover. Spillskolen skal ha sitt seminar i begynnelsen 
av januar. 
 
I forbindelse med organiseringen av TA i det nye fakultetet må også faglig ansatte involveres. Dette 
for i større grad å kvalitetssikre at valgt organisering og strukturer er godt tilpasset den «produksjon» 
som skal utøves.   
 
 
2. Sykefraværsstatistikk 
Saken utsettes til neste LAMU. 
17,4 % sykefravær på TV-skolen er høyt. Dette er viktig å gå grundigere inn i, og ha en formening  
Det fokuserer en grundigere sak omkring sykefravær på neste LAMU-møte. 
 
Det reises bekymring ift. instituttlederne ift. deres totale arbeidsmengde og ansvar. 
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Referat fra ID-møte 30 november 2023 
 
Til stede: 
Ole Christoffer Haga – Forskerforbundet 
Sigrunn Wilhelmsen Solbakk -NTL 
Lars Petter Sveen – Akademikerne 
Morten Bakken – Adm.leder 
Leif Holst Jensen – Dekan  
Linda Høgmo Edvardsen - HR 
 
 
Saksliste 

1. Midlertidig organisasjonsendring på TV-skolen 
2. DNF- AMEK – Organisasjonenes kommentarer til rektors foreløpige innstilling 
3. Eventuelt 

 
1. Midlertidig organisasjonsendring på TV-skolen 
Arbeidsgiver foreslår at midlertidig personalansvar for tekniske ansatte ved TV-skolen overføres til 
Geir Ove Thorsveen fra desember 2023 og foreløpig fram til sommeren 2024.  
Organisasjonene har ingen innvendinger, og saken sendes videre til IDF for formell godkjenning. 
 
2. DNF- AMEK – Organisasjonenes kommentarer til rektors foreløpige innstilling 

 
Id møtet gir sin tilslutning til rektors foreløpige innstilling som oppsummert i 16 punkter. Det er viktig 
at denne foreløpige innstilling også er det som kommer som endelig innstilling. Ved vesentlige 
endringer i de 16 punktene ønsker ID møtet å få en revidert innstilling til ny drøfting. Endelig 
innstilling må ikke forrykke balansen mellom skolene og ingen enkeltskole må bli forfordelt. 
 
Vi støtter at tidspunkt for oppstart er 1 august. Det er viktig å komme i gang før oppstart av nytt 
studieår. Nytt organisasjonskart er viktig å få på plass så raskt som mulig etter vedtak. Det er viktig 
med en god prosess etter nyttår, og at ansatte får tilstrekkelig medvirkning. Utsettelse av tidspunktet 
for oppstart gir bare mer slitasje i organisasjonen. 
 
Fakultetet defineres som et kunstfaglig fakultet som rommer kunstfaglig og vitenskapelig forskning 
og utviklingsarbeid og utdanning. Vi er opptatt av at definisjonen av kunst faglig fakultet skal forstås 
bredt og at teknologi er en viktig del av dette. Fakultetsnavnet må være dekkende slik at 
merkevarene for de tre skolene ivaretas. 
 
Stillingen som dekan vil bli utlyst etter styrebehandlingen. Id møtet mener at det er viktig med 
bredde i rekrutteringsgrunnlaget for ny dekan slik at eksterne kandidater og ansatte fra fagmiljøene 
ved alle tre skolene kan søke dekan stillingen. Lederegenskaper er viktigere enn kunstfaglige 
kvalifikasjoner.  Kravet til dekanstillingen må utformes slik alle de tre skolene blir likestilt, og at det er 
balanserte kriterier. Ledergruppen ved fakultet vil ha representasjon fra de ulike fagområdene som 
fakultet representerer via de respektive skoleledere(instituttledere). Kunstfaglig kompetanse og 
profil må ivaretas av et samlet fakultetsledelse, dekan, prodekaner, instituttledere og Ph.d-leder. 
 
Tilsettingen av dekan for det nye fakultet skal være en åpen prosess. Alle skolene må være 
representert i ansettelsesutvalget, og i endelig utforming av utlysningstekst. 
 
3. Eventuelt 
Dekan informerte om status på utviklingen av BA i AI og Master i spill på Spillskolen.  
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1 
 

Referat fra studieprogramutvalgsmøte ved Spillskolen 
 

Studieprogramkode og -navn:  ADA & SPS 
Dato og tid:  29/11.23, kl: 13:00 
Sted:  Hamar 2N3-212 
Referent:  Ove Andreas Olsen 
Deltakere: 5 

 

Sak 1. Sammenslåing av AMEK og DNF 
Vi går gjennom innstillingsdokumentet fra rektor om sammenslåing. 

Diskuterer ansattes bekymring på innstilling om ansettelse av leder hvor det stilles spesifikke krav om 
kunstnerisk bakgrunn, men ikke teknologi. 

Studentene lurer på hvorfor ikke det settes krav om lederegenskaper for stillingene. 

Vi oppklarer litt mer hvilke effekter av sammenslåingen vil ha på undervisning og studiehverdagen. 

Spørsmål: Hva skjer med Spillskolens planer om internasjonalisering, blir det påvirket av 
sammenslåingen? 

Svar: nei. Det påvirker ikke.  

 

Vedtak:  
Studentene ved Spillskolen kommer med tilbakemelding til rektors innstilling om å inkludere krav om 
lederkompetanse for ansettelse av ledelsen ved nytt fakultet og at de ønsker balanse mellom kunst 
og teknologi i definisjonen av fakultetet og krav til ledere.  

 

Ansvarlig: 
Her skriver du hvem som har ansvaret for å følge opp vedtaket 

 

Sak 2. Status semester 
Knowledge Hub – 8 deltagere første dag, 15 andre dagen. Studentene som var til stede, er veldig 
fornøyd med workshopen. 

Studentene ønsker tidligere infomasjon om studieprogramsutvalgsmøte. 

Vedtak:  
Vi skal informere tidligere om møtet. 

I tillegg vil vi informere tidligere om kull-/klassemøter for neste semester. 

Ansvarlig: 
Bård & Ove A 
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2 
 

 

 

 

 

Sak 3. Game School Expo - Studentinvolvering 
José informere om E-mail som er sendt ut for påmelding som frivillig til å delta på organisering av 
Game School Expo. 

Gjennomgang av Nettskjema og kategorier/valg ved påmelding som frivillig. 

Det blir gjort en gjennomgang av organisering av opplastinger og bidrag.  

 

Vedtak:  
Vi setter en deadline for opplasting av bidrag fra høst semesteret i januar 2024. 

Ansvarlig: 
José & Ove Andreas setter opp innleveringssidene på Canvas. 

 

 

KOPIER SAKSPUNKT MED TITTEL, VEDTAK OG ANSVARLIG OG LIM INN ETTER BEHOV 
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Uttalelse	fra	Masterstudentene	ved	Den	Norske	Filmskolen	
Masterstudentene	ved	Den	Norske	Filmskolen	(DNF)	mener	at	rektors	innstilling	er	en	
fortsettelse	av	en	uforsvarlig	og	totalt	overkjørende	prosess.	
	
Vi	opplever	at	dette	vedtaket	vil	bli	tredd	ned	over	hodene	våre	og	at	rektor	og	skolens	
styre	i	tilfelle	dette	vedtas,	velger	å	ikke	lytte	til	våre	og	størsteparten	av	filmbransjens	
innspill	om	at	dette	er	et	vedtak	som	vil	få	store	og	negative	konsekvenser	for	
Filmskolen	og	at	det	vil	ha	negativ	påvirkning	for	hele	bransjen.	Vi	er	sterkt	bekymret	
for	at	et	slikt	vedtak	vil	gjøre	at	Filmskolen	gradvis	vil	miste	sin	status	som	den	
viktigste	utdanningsinstitusjonen	innenfor	film	i	Norge.	
	
Både	studenter	og	fagansatte	har	gjennom	hele	prosessen	kritisert	og	uttrykt	bekymring	
for	at	prosessen	er	forutinntatt,	den	har	både	internt	og	i	media	(Rushprint,	
Morgenbladet)	blitt	beskrevet	som	en	skinnprosess.	At	rektor	og	skolen	etter	slik	
mengde	innspill	og	kritikk	vurderer	det	som	holdbart	å	fortsette	mot	en	sammenslåing	
fra	og	med	01.08.24	befester	at	dette	er	og	har	vært	en	udemokratisk	og	overkjørende	
skinnprosess.	
	
Enorme	ressurser	og	energi	fra	ansatte,	studenter	og	bransje	har	blitt	lagt	inn	i	å	
formulere	og	bidra	med	høringssvar	til	en	rapport	som	i	førsteomgang	burde	vært	av	
langt	høyere	kvalitet	og	presisjon.	Høringssvarene	utgjør	et	tydelig	bilde	av	et	fagmiljø	
som	motstiller	seg	forslaget	om	ett	fakultet	-	i	hvert	fall	uten	grundigere	utredning	og	
beskrivelse	av	hva	dette	konkret	vil	si	for	utdannelsen	og	filmskolen.	Vi	er	opprørt	over	
at	høringen	åpenbart	har	vært	en	slags	formalitet	og	at	resultatet	av	den	ses	bortefra	til	
fordel	for	den	forutinntatte	avgjørelsen.	Det	er	respektløst	og	hensynsløst	spesielt	for	
studenter	og	ansatte,	men	også	ovenfor	bransjen	som	har	blitt	oppfordret	til	å	engasjere	
seg	og	bidra.	
	
Studentene	ved	DNF	har	sammen	med	store	deler	av	filmbransjen	ytret	skepsis	til	et	
slikt	vedtak	helt	fra	starten	av	denne	prosessen.	Nå	kan	det	virke	som	at	vår	skepsis	ikke	
har	vært	nok	og	at	HINN	ikke	er	villig	til	å	lytte	til	våre	argumenter.	Vi	er	svært	
bekymret	for	Filmskolens	fremtid	dersom	dette	blir	vedtatt	av	høgskolestyret	14.	
desember	og	ber	nok	en	gang	om	at	det	gjennomføres	en	reell	dialog	med	studentene	og	
filmbransjen.	
	
Måten	prosessen	etter	høringen	har	fortsatt	å	være	nedslående.	På	samme	måte	som	
gjennom	hele	året	har	vært	kritisert	fra	mange	hold,	har	vi	igjen	og	igjen	blitt	bedt	om	å	
komme	med	tilbakemeldinger	og	innspill	på	svært	kort	varsel.	Dette	mønsteret	har	vi	
påpekt	mange	ganger.	Da	BA-studentene	avsluttet	streiken,	var	det	med	et	løfte	om	
involvering	av	videre	prosess.	Et	hovedankepunkt	for	oss	er	at	tempoet	på	denne	
prosessen	er	ikke	i	tråd	med	løTet	om	å	å	involvere	oss	-	som	er	fulltidsstudenter.	At	
både	ansatte	og	studenter	gjennom	en	lang	prosess	ser	det	nødvendig	å	uttrykke	seg	i	
Rushprint	vitner	om	hvordan	vi	i	interne	prosesser	blir	overkjørt.	
	
I	høringssvaret	vårt	skriver	vi	at	rapporten	etterlater	en	lang	rekke	påtrengende	
spørsmål	ubesvart.	Vi	kan	ikke	forstå	hvordan	en	avgjørelse	om	sammenslåing	kan	tas	på	
dette	grunnlaget	(...)	Som	masterstudenter	ved	DNF	ser	vi	det	som	bekymringsverdig	at	en	
irreversibel	avgjørelse	kan	bli	forhastet	og	tatt	basert	på	en	mangelfull	rapport	der	
kritiske	stemmer	har	blitt	ekskludert.	
	
Dette	mener	vi	fortsatt.	Det	er	avgjørende	at	styret	forstår	hvor	overkjørt	studenter	
og	fagmiljø	har	blitt	frem	mot	rektors	innstilling	17.	november.	Vi	ber	dere	
innstendig	om	å	ikke	godta	en	sammenslåing	på	nåværende	tidspunkt.		
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Referat fra SPU-møte, TV-skolen, 06. desember 2023 
Til stede: Siri Hertzberg Brenno Hjorth EREG23, Mikkel Amundsen ETEK23, Amanda Kvitle-
Kastnes ETEK22, Iselin Spolen LED21, Elias Tokerud LED22, Jonathan Halvorsen EREG21, Jorid 
Bakken LED23, Nora Dyrdal Ellingsen LED23, Angelika Alsén EREG22, Krister Namphathai 
Larsen FTEK21 

15/23: Rektors foreløpige innstilling til vedtak, AMEK/DNF. 

 De tillitsvalgte hadde i forkant av møtet lest igjennom rektors foreløpige innstilling.  
Følgende kommentarer kom fram: Det virker som om rapporten bærer preg av å i stor grad 
ta hensyn til DNFs behov.  TV-skolens studenter har tidvis følt seg overkjørt av uttalelser fra 
studenter og ansatte ved DNF, særlig med tanke på negative holdninger til hva TV-skolen 
står for rent faglig og kunstnerisk.  Studentene ved TV-skolen har valgt å holde seg rolig i 
prosessen, da de har stolt på at prosessene har vært godt håndtert.  Atter andre mener 
informasjonstilgangen til studentene har vært for dårlig til at man har hatt grunnlag for å 
komme med relevante uttalelser. Uansett utfall på styrevedtaket er det en forventning om 
at det legges opp til en tydelig, ryddig og transparent prosess for det videre forholdet særlig 
mellom DNF og TV-skolen. 

16/23: Eventuelt 
Dør i studio 1.  Låsen på denne døra har vært ute av drift i et halvt år.  Dette skal fungere 
som en branndør, og den skal holde røyk i studio ved bruk av kunstig røyk.   
Vedtak: U-leder følger opp dette med teknisk leder og Statsbygg 

Rutiner knyttet til feilmelding, teknikk.  3. klasse flerkamera opplever at de melder inn 
samme feil flere ganger, men at det ikke kommer tilbakemelding på disse.  Kan det 
utarbeides tydeligere rutiner knyttet til det å feilmelde, samt mulighet til å se tidligere 
feilmeldinger, slik at man kan lære seg bedre rutiner for selv å feilsøke?  Det presiseres at 
mye av det som er feilmeldt blir fiksa. 
Vedtak: U-leder tar saken videre med teknisk avdeling. 

Samarbeid spillskolen/Tv-skolen? Det er ønskelig fra 3. klasse flerkamera å se på 
mulighetene for samarbeid i forbindelse med vårens eksamensproduksjoner.  Hvordan kan vi 
best mulig få til dette? Spillskolen har et emne i grafikk, og her kan et samarbeid med oss på 
TV-skolen planlegges med tanke på kommende semester. 
Vedtak: Hver enkelt tillitsvalgt – på vegne av sin klasse – kan ta kontakt med u-leder slik at 
kontakt med Hamar kan opprettes der det er ønskelig. 

Forelesninger – repeterende? Enkamera opplever at de får de samme forelesningene flere 
ganger, f.eks. historiefortelling med Brynjulf Hangaard.   
Vedtak: Her må koordinering mellom de ulike emnene og emneledere være tydeligere, slik 
at det blir en bedre overlevering mellom emnene. 

Tidsbruk, A-stillinger 3. klasse flerkamera har hatt en travel høst, særlig A-stillinger.  Dette 
fører til at motivasjonen for å ta på seg A-stillinger er mindre enn den burde vært.  Et forslag 
fra klassen er at fordypningsemnet flyttes til et annet semester, f.eks. 4. semester. 

Obligatorisk hockey for ledelse 2. klasse? Det blir lange dager når studentene i tillegg til 
Kreativ metode og idéutvikling og MiP skal holde tak i Ishockey for flerkamera.  Studentene 
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opplever at arbeidsmengden blir for stor og at de ikke klarer å ivareta alle oppgavene på en 
adekvat måte. 
Vedtak: U-leder tar dette tilbake til fagstaben for å se på en annen løsning for neste høst, 
ref. hvordan det var organisert H22.  (Kan det gjøres som et valg for ledelse?) 

Valg av fakultetsråd: Amanda sin periode varer ut kalenderåret, og Marte Henriette sluttet i 
vår.  Det må derfor velges to nye kandidater for kalenderåret 2024. 
Vedtak: Amanda Kvitle-Kastnes og Angelika Alsén valgt ved akklamasjon.  

 
Lillehammer, 06. desember 2023 

 

Ola Dahl 
Referent 
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Arkivsak-dok. 23/08483-1   
Saksbehandler Lars Petter Mathisrud 
 
Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret 01.08.2023-31.07.2027 14.12.2023 
 

   
 
 

ANSETTELSESPROSESS OG STILLINGSUTLYSNING - DEKAN VED 
NYTT FAKULTET FOR FILM, TV OG SPILL 

 
Forslag til vedtak/innstilling: 
1. Høgskolestyret godkjenner det fremlagte utkastet til utlysningstekst, med tillegg av de 

forhold som fremkommer i styrets behandling, som grunnlag for utlysning av 
åremålsstillingen som dekan ved det nye fakultetet for film, TV og spill (navn ikke 
fastsatt).  

2. Rektor gis fullmakt til å ferdigstille utlysningsteksten og gjennomføre videre prosess 
fram t.o.m innstilling, herunder fastsette søknadsfrist, annonseringskanaler samt 
beslutte om det skal benyttes ekstern bistand i innstillingsprosessen.  

3. Det oppnevnes et innstillingsutvalg for ansettelsesprosessen med følgende 
sammensetning:  

• Rektor (leder av innstillingsutvalget) 
• Prorektor forskning og utvikling  
• En ekstern representant fra hvert av fakultetsrådene utpekt av rektor etter 

forslag fra fakultetsrådene 
• En representant for de ansatte fra hvert av fakultetsrådene utpekt av ansattes 

representanter i fakultetsrådene 
• En representant for studentene oppnevnt av STINN  

4. Innstillingsutvalget gis, i tillegg til å fremme innstilling til stillingen, i oppgave å foreslå 
potensielle kandidater som kan kontaktes for å motiveres til å søke stillingen.  

 5. HR-avdelingen utgjør sekretariat for ansettelsesprosessen  
 
 
Sammendrag: 
Denne saken fremmes for behandling i styremøtet forutsatt at høgskolestyret vedtar 
sammenslåing av Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og 
kreativ teknologi og legges til behandling etter at saken om organisering er 
behandlet. 
Stillingen som dekan for det nye fakultetet for film, TV og spill (navn ikke fastsatt) er 
en ny lederstilling ved HINN og må besettes etter ordinær utlysning og konkurranse. 
Stillingen vil i likhet med høgskolens øvrige dekanstillinger være en åremålsstilling for 
fire år fra tilstredelsestidspunkt.  
 
Styret er ansettelsesorgan, og fastsetter selv innstillingsutvalgets sammensetning, jf. UH-
loven § 11-1 nr 1 og 3. I denne saken legges det fram et utkast til utlysningstekst som 
inneholder beskrivelse av stillingen, kompetansekrav mm. I og med at styret behandler 

197/528



32/23 Ansettelsesprosess og stillingsutlysning - dekan ved nytt fakultet for film, TV og spill - 23/08483-1 Ansettelsesprosess og stillingsutlysning - dekan ved nytt fakultet for film, TV og spill : Ansettelsesprosess og stillingsutlysning - dekan ved nytt fakultet for film, TV og spill

 

Side 2 av 3   

saken om sammenslåing av fakultetene i samme møte foreslås det at rektor gis 
myndighet til å utforme endelig tekst med grunnlag i styrets behandling. I tillegg til 
vedlagt vektingsskjema, som grunnlag for vurdering av søkere, og det gis forslag på 
sammensetning av et innstillingsutvalg. Det foreslås å gi rektor fullmakt til planlegging og 
gjennomføring av prosessen videre. 
 
Bakgrunn:  
Dekanstillinger ved HINN er åremålsstillinger på fire år fra tiltredelsestidspunkt (jf. UH-
loven § 6-4 (1) bokstav c, jf.(2)). Ansettelse kan gjentas to ganger, maksimalt 12 år. 
Åremålsstillinger er tidsavgrensede stillinger som er ledige etter utløp og som skal 
utlyses offentlig og besettes etter konkurranse jf. statsansattelovens bestemmelser om 
kunngjøring av ledige stillinger. Styret er ansettelsesorgan for stillinger som dekan 
(«avdelingsledere»), jf. UH-loven § 11-1 (1) og Personalreglement for HINN pkt. 4.2. 
Ansettelsen skal skje på grunnlag av en innstilling fra et innstillingsutvalg. Styret 
fastsetter selv innstillingsutvalgets sammensetning og nærmere regler om innstilling 
m.m. Studentene skal være representert i innstillingsutvalget, hvis ikke styret enstemmig 
vedtar noe annet, jf. UH-loven § 11-1 (3). 
 
Stillingsbeskrivelse og kravspesifikasjon:  
Styret behandlet i 2021 stillingsbeskrivelse og kravspesifikasjon for dekanstillingene ved 
HINNs fakulteter. Vedlagte forslag til utlysningstekst er basert på de generelle 
beskrivelsene av dekanrollen ved HINN, supplert og oppdatert med forhold som er 
direkte knyttet til stillingen som dekan for det nye fakultetet. For denne stillingen har det 
vært et stort engasjement i prosessen fram mot rektors anbefaling til styret om 
sammenslåing av fakultetene. Mange av innspillene argumenterer for at denne dekanen, 
som leder for det eneste kunstfaglige fakultetet ved HINN, må ansettes med grunnlag i 
kunstfaglig kompetanse. Det er videre anført at den overordnede lederen for den 
kunstfaglige Ph.d. utdanningen FILMART må ha kunstfaglig førstekompetanse. Det er i 
andre innspill argumentert for at på at et krav om kunstfaglig førstekompetanse vil 
ekskludere potensielt gode søkere med kompetanse også innenfor andre deler av 
fakultetets fagportefølje, og at man i denne stillingen må se etter personer med god 
lederkompetanse. Rektor har anbefalt i saken om organisering hvor dette også omtales, 
at dekan for det nye fakultetet som primært er vurdert etter kunstfaglige kriterier på 
førstestillingsnivå. Med dette signaliseres dette som sterkt ønskelig, men ikke et absolutt 
krav, noe som åpner for å gjøre vurderinger av søkeres samlede kompetanse. Det 
anbefales likevel et absolutt krav om førstekompetanse og god kjennskap/kompetanse 
om de audiovisuelle fagene generelt. Den som ansettes i stillingen må dokumentere 
lederkompetanse og egenskaper som vil være viktige i en periode hvor det skal bygges 
et nytt fakultet. 
 
Utlysningsteksten er utgangspunktet for å vurdere hvem som er best kvalifisert ihht. 
kvalifikasjonsprinsippet. Dette innebærer at den som vurderes som best kvalifisert etter 
en helhetlig vurdering av formalkompetanse, erfaringskompetanse og personlig egnethet 
sammenholdt med utlysningsteksten, skal ansettes. 
 
Innstillingsutvalgets sammensetning:  
Rektor foreslår at ansettelsesprosessen som tidligere, gjennomføres som en «to-trinns 
prosess» i tråd med statsansattelovens prinsipper om innstilling og ansettelse. Forslaget 
innebærer at styret som ansettelsesorgan ikke er representert i innstillingsutvalget. 
Utvalget foreslås ledet av rektor, med prorektor forskning og utvikling som medlem av 
utvalget. For dette innstillingsutvalget vil det være viktig med deltakelse fra begge de 
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nåværende fakultetene. Det foreslås derfor at rektor utpeker en av de eksterne 
representantene i hvert av fakultetsrådene etter forslag fra rådene selv, og at de valgte 
representantene for ansatte fakultetsrådene selv oppnevner en representant for de 
ansatte fra hvert av rådene og studentorganisasjonen utpeker en representant for 
studentene. Dette gir et innstillingsutvalg på 7 medlemmer.  
 
Gjennomføring av prosessen: 
Det foreslås at styret gir rektor fullmakt til å fastsette endelig utlysningstekst, beslutte 
endelig utlysningstekst, søknadsfrist, annonseringskanaler og om eventuelt til hva det 
skal benyttes ekstern bistand i innstillingsprosessen og gjennomføre prosessen videre 
med bistand fra HR-avdelingen. Ekstern bistand vurderes fortrinnsvis benyttet til å 
gjennomføre dybdevurdering av finalekandidater og gi anbefalinger til innstillingsutvalget 
som er ansvarlig for innstillingen. Innstillings- og ansettelsesprosessen gjennomføres 
forøvrig etter forvaltningsloven og offentleglovas saksbehandlingsregler, herunder regler 
om offentlighet og partsinnsyn. Det tas sikte på at stillingen utlyses så raskt som mulig 
etter styremøte med sikte på ansettelse i styremøte 11. mars 2024 og med tiltredelse i 
stillingen 01.08.24. Det kan vurderes tidligere tiltredelse, men da som leder for arbeidet 
med å etablere fakultetet. 
 
 

 
 
 
 
 
 

Vedlegg: 
Utkast utlysningstekst  
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Jobbnorge-ID: 254646
Søknadsfrist: Løpende
Nettside: https://www.inn.no/om-hoegskolen/organisering/hoegskoleadministrasjonen/hr
Omfang: Heltid
Varighet: Åremål

Vil du lede utviklingen av Norges sterkeste fagmiljøer innenfor audiovisuelle medier? Vi søker

Dekan for film, TV og spill
Om stillingen 
Høgskolen i Innlandet (HINN) utvikler et universitet i samarbeid med samfunns- og arbeidsliv, og søker nå etter en fremoverlent og strategisk
leder for høgskolens nye fakultet for våre audiovisuelle fagmiljeør spill, TV og film for de neste fire årene.

Høgskolens styre vedtok i desember 2023 en sammenslåing av fakultetene Den norske filmskolen og Fakultet for audiovisuelle medier og
kreativ teknologi til et nytt fakultet hvor dagens tre skoler Den norske filmskolen, TV-skolen og Spillskolen videreføres. Sammenslåingen er
vedtatt for å skape best mulige rammebetingelser for videre utvikling av de audiovisuelle fagmiljøene og ivareta det nasjonale ansvaret
høgskolen er gitt for å iverata kunstfaglig utdanning på høyeste nivå inenfor film og TV og som nå også omfatter spill. Fakultetet skal være et
kunstfaglig fakultet som rommer teknologi, vitenskapelig forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid.

Som dekan leder du fakultetets samlede virksomhet både operativt og strategisk, du skal stimulere til fremragende resultater i såvel den
kunstneriske utviklings- og forkningsvirksomheten som utdanningene og du skal sørge for god og effektiv administrativ drift ved fakultetet. Som
dekan vil du lede fakultetes ledergruppe som består av dekan, prodekan for hhv. utdanning og forskning, administrativ leder, teknisk ledere og
ledere for de tre skolene. Du vil også lede fakultetsrådet som består av eksterne representanter og representanter for ansatte og studenter. I
rektors ledergruppe vil du bidra til strategisk utvikling og profilering av den samlede virksomheten ved høgskolen. Vi ser etter deg som er
opptatt av å skape resultater og utvikling, og som i tillegg har innsikt i internasjonale og nasjonale utviklingstrender innen høyere utdanning,
kunstnerisk utviklingsvirksomhet og forskning.

 

Ansvar og arbeidsoppgaver
Dekan ved det nye fakultetet for film,TV og spill skal lede arbeidete med å etablere og utvikle det nye fakultetet for å ta vare på og utvikle det
nasjonal ansvaret og bli et et nasjonalt kompetansesenter for audiovisuelle fag og kunstformer framover.  HINN er gitt et nasjonalt ansvar for
kunstfaglig utdanning på høyeste nivå. Høgskolens historie har i mer enn 35 år (26 av de med Den norske filmskolen) vist at vi har lyktes med å
ivareta dette ansvaret. Vi har i dag samlet landets sterkeste fagmiljøer på spill, film og TV-utdanning og er ansvarlig for å ta vare på dette og
utvikle det videre. Dekan vil være ansvarlig for å lede dette arbeidet

Fakultetet skal være faglig front innen sine fagområder, og arbeide sammen innad og med bransjer og relevant arbeids- og samfunnsliv
regionalt, nasjonalt og internasjonalt. I tillegg skal fakultetets utdanninger, teknolgiutviking, kunstneriske utviklingsvirksomhet og forskning være
av høy internasjonal kvalitet og gi sentrale bidrag til kompetanse- og tjenesteutvikling innenfor audiovisuelle medier. Fakultetet skal også være
en attraktiv kunnskapsleverandør og samarbeidspartner som driver aktiv kunnskapsdannelse, kunnskapsformidling og kunnskapsforvaltning.

Dekanen skal være pådriver for at fakultetet bidrar til nærings- og samfunnsutvikling regionalt og nasjonalt med utdanning og forskning.
Dekanen må bidra til at fakultetet sikrer varige relasjoner til arbeidslivet for å sikre relevans både i forskningen og i utdanning.

Sentrale arbeidsoppgaver vil også være:

Lede og utvikle den faglige virksomheten ved fakultetet.
Sikre at fakultetets utdannings-, forsknings- og kunstneriske utviklingsvirksomhet har høy kvalitet.
Lede etebaleringen av det nye fakultetet, kvalitetsutvikling og nødvendig omstilling og endring ved fakultetet.
Inngå i rektors ledergruppe med medansvar for strategisk utvikling og profilering av den samlede høgskolen.
Sørge fot at Ivareta fakultetets ansvar for informasjon og samfunnskontakt, og gjøre fakultetet til en synlig aktør regionalt, nasjonalt og
internasjonalt. Fremme digitalisering og modernisering av undervisnings- og arbeidsmetoder ved fakultetet.
Legge til rette for ansatt- og studentdemokratiet og sikre ansattes og studenters medvirkning på fakultetsnivå.
Bidra aktivt til høgskolens arbeid med likestilling og mangfold.

Fakultetet har aktivitet på flere studiesteder, og det forventes at dekan har tilstedeværelse på alle studiesteder. Ledelse og administrasjon av
fakultetet er lagt til Lillehammer og Hamar. En del reisevirksomhet må derfor påregnes.

 

Om det nye fakultetet
Film og audiovisuelle kunstformer inngår som deler av vår tids viktigste kulturuttrykk. Det forteller og former våre liv og samfunn. Våre studenter
skaper morgendagens fortellinger og vår felles visuelle hukommelse. Audiovisuelle medier og kunnskap om historiefortelling er viktig for å
opprettholde et demokrati. Vi utdanner prisbelønte filmskapere og det finnes knapt en drama-, fjernsynsproduksjon eller spill i Norge uten at en
av våre studenter har vært involvert. Vi jobber med et bredt spekter av fortellinger for alle plattformer, sjangre og målgrupper.
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De tre skolene Den norske filmskolen, TV skolen og Spillskolen har samlet en høy medieteknologisk kompetanse, og samspill mellom
teknologi, teknologiutvikling og kreativ og kunstnerisk produksjon vil være en særlig styrke ved det nye fakultetet.

Den norske filmskolen er best kjent av de tre, og den sterkeste merkevaren. Skolen ble etablert i 1997 og har bidratt til å endre norsk film- og
dramabransje. Filmskolen har bachelorutdanning på Lillehammer, sin master i Oslo og Ph.d fordelt over Lillehammer og Oslo.

TV-skolen på Lillehammer, startet i 1987 og har holdt høy kvalitet på sine tv-utdanninger siden oppstart. TV-skolen har rendyrket de mer
praktisk/kreative utdanningene og har en unik flerkamerautdanning i nordisk sammenheng og et sterkt miljø for dokumentar.

Spillskolen på Hamar, ble etablert i 2003 har et sterkt fagmiljø som har vært i front for spillutdanning i Norge og Norden, og som har et tett
samarbeid med andre miljøer i regionen. Spillskolen utdanner spillutviklere og animatører, og dyktige teknologer og programmerer. Fagmiljøet
er internasjonalt med medarbeidere fra mer enn ti nasjoner, og ligger langt framme på forskning. Instituttet har oppnådd å bli anerkjent som
educational partner for både UnReal og Unity.

Fakultetet vil totalt ha ca 110 ansatte og 550 studenter ved etableringen 01.08.2024 

 

Kvalifikasjoner 
Du må ha: 

kompetanse på førstestillingsnivå innenefor et av fakultetets fagområder vurdert etter kunstfaglige kriterier i forskrift om ansettelse og
opprykk i undervisnings- og forskerstillinger. Særlig relevant erfaring og kompetanse, fortrinnsvis innen ledelse, kan kompensere for
deler av utdanningskravet
dokumentert ledererfaring på høyte nivå, fortrinnsvis fra audiovisuell virksomhet 
erfaring med å utvikle og lede ledergrupper
erfaring fra ledelse av utdannings- og/eller kunsterisk utvikling/forskningsvirksomhet

Det er ønskelig med: 

innsikt i internasjonale og nasjonale utviklingstrender innen høyere utdanning og forskning
erfaring fra ledelse av tverrfaglig virksomhet
erfaring med samfunnskontakt og samarbeid med offentlige aktører og næringsliv, gjerne også internasjonalt
erfaring med ledelse av organisasjonsutvikling/endringsprosesser og strategiutvikling og -implementering
erfaring og forståelse for økonomistyrings- og forvaltningsprinsipper i offentlig virksomhet
engasjement for lærings- og arbeidsmiljø

Personlige egenskaper: 

Vi søker deg som evner å utøve overordnet strategisk ledelse og utviser god system-, organisasjons- og virksomhetsforståelse. Du evner å
gjennomføre prosesser du setter i gang og er opptatt av utvikling og resultater. Du er god til å bygge team og lykkes med å motivere, inkludere
og utvikle de rundt deg. Du er en god kommunikator og relasjonsbygger som trives med å bygge nettverk, regionalt, nasjonalt og internasjonalt.

Vurderingen av hvilken kandidat som er best kvalifisert vil være en helhetlig vurdering av kvalifikasjoner slik de er formulert i annonseteksten.
Lederkompetanse og personlig egnethet vil tillegges særlig vekt i tillegg til utdanning, motivasjon og øvrige kvalifikasjonskrav slik de er
formulert i annonseteksten.

Stillingen med tilhørende arbeidsoppgaver skal ivaretas i samsvar med gjeldende lov- og regelverk for statsansatte, herunder også Lov om
kontroll med eksport av strategiske varer, tjenester og teknologi m.v. Kandidater som etter vurdering av søknad og vedlegg kommer i konflikt
med kriteriene i sistnevnte lov, vil ikke kunne tiltre stillingen ved Høgskolen i Innlandet. Nødvendige godkjenninger må opprettholdes gjennom
hele ansettelsesforholdet.

 

Vi tilbyr
en spennende og utfordrende jobb ved en høgskole i utvikling.
lønn i stilling som dekan (stillingskode 1474) etter kompetanse og erfaring.
medlemskap i Statens pensjonskasse, med blant annet gode pensjons- og forsikringsordninger. 
gode arbeidsbetingelser.

For mer informasjon om HINN som arbeidsgiver, se her. 

Dekan tilsettes på åremål for fire år med mulighet for fornyelse (re-intredelse) to ganger (tilsammen 12 år). For søkere som ikke har et fast
ansettelsesforhold å gå tilbake til kan det inngås avtale om etterlønn eller retrettstilling etter endt åremål.

  
Video: https://www.youtube.com/watch?v=n43fhR_q5Lg

 

Søke stillingen 
Søknad og vedlegg leveres elektronisk via "Søk stillingen". 

Søknaden skal inneholde:

søknadsbrev
CV med oversikt over utdanning, erfaring og annen kompetanse
kopi av vitnemål og attester
andre vedlegg som vurderes som relevante for søknaden

Jobbnorge kundeservice hjelper deg om du har spørsmål om opplastning av vedlegg eller andre tekniske forhold rundt søknaden. 
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Opplysninger om deg kan bli offentliggjort selv om du har anmodet om ikke å bli ført opp på søkerlisten. Dersom anmodningen ikke blir tatt til
følge, vil du bli varslet om dette.

For mer informasjon om stillingen kontakt: Rektor Peer Jacob Svenkerud

 

Mangfold og positiv særbehandling
HINN mener at inkludering og mangfold er en styrke. Vi ønsker medarbeidere med ulike kompetanser, fagkombinasjoner, livserfaringer og
perspektiver for å bidra til enda bedre oppgaveløsning. Vi vil tilrettelegge for medarbeidere som har behov for det. Aktuell tilrettelegging kan for
eksempel være tekniske hjelpemidler, tilpasning av møbler eller endring av rutiner, arbeidsoppgaver og arbeidstid. 

Dersom det er kvalifiserte søkere med funksjonsnedsettelse, hull i CV-en eller innvandrerbakgrunn, skal vi innkalle minst én søker i hver av
disse gruppene til intervju. For å bli vurdert som søker i disse gruppene, det vil si positivt særbehandlet på denne måten, må søkerne oppfylle
visse krav. Du kan lese mer på arbeidsgiverportalen. 

Vi oppfordrer søkere til å krysse av i jobbsøkerportalen dersom de har funksjonsnedsettelse, hull i CV-en eller innvandrerbakgrunn.
Avkrysningene i jobbsøkerportalen danner grunnlag for anonymisert statistikk som alle statlige virksomheter rapporterer i sine årsrapporter. 

 

Om Høgskolen i Innlandet
Høgskolen i Innlandet har omlag 15 000 studenter og 1 500 ansatte. Vi har studiesteder i Lillehammer, Hamar, Elverum, Rena, Evenstad og på
Blæstad, og tilbyr også noen utdanninger på Kongsvinger, Tynset og i Oslo. 

Høgskolen i Innlandet skal være kjent for sterke og solide utdannings- og forskningsmiljøer som setter spor etter seg regionalt, nasjonalt og
internasjonalt. Vi er en institusjon med høy faglig kompetanse, og har mål om å bli akkreditert som universitet.

  
Vår visjon er «Sterkere sammen».

 

 

Tilleggsinformasjon

Kontaktperson:
Peer Jacob Svenkerud , Rektor
Telefon: 91554368 | E-post: peer.svenkerud@inn.no

Arbeidssted:
Vormstuguvegen 2 2624 Lillehammer (Lillehammer Kommune)
Holsetgata 31 2318 Hamar (Hamar Kommune)
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Arkivsak-dok. 23/04056-11   
Saksbehandler Håkon Rønes 
 
Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret 01.08.2023-31.07.2027  

           
 

   
 
 

ÅRSPLAN- OG BUDSJETT FOR 2024 

 
Forslag til vedtak/innstilling: 
 

1. Styret vedtar årsbudsjett 2024, bruk av avsetninger og intern tildeling som fremlagt i saken. 

2. Styret gir rektor fullmakt til å gjøre endringer i intern tildeling i henhold til vedtatt 
finansieringsmodell når endelig tildeling fra Kunnskapsdepartementet foreligger. 

3. Styret vedtar investeringsplan for perioden 2024-2026. 
 
 
Sammendrag: 
 
Innledning 
Årsbudsjett for 2024 legges frem som vedtakssak. Årsplan og -budsjett bygger videre på langtidsplan 
2024-2026 (LTP) som ble vedtatt av høgskolestyret i juni 2023, og konkretiserer planer og tiltak for 
2024. HINNs bevilgning for 2024 tar utgangspunkt i foreløpig bevilgning presentert i Orientering om 
statsbudsjettet 2024 for universitet og høgskoler (blått hefte).   
 
Rektors forslag til årsplan- og budsjett 2024 er innenfor høgskolens helhetlige økonomiske 
handlingsrom med bruk av avsatt kapital, tildelinger og estimerte nye inntekter. Det er ikke lagt inn 
endringer i budsjett eller planer fra foreløpig årsplan- og budsjett som ble presentert i høgskolestyret 
i november. Investeringsplanen for 2024 er innarbeidet i årsbudsjett for 2024. 
 
Under kapittelet Tilbakemelding på styrets innspill i styremøtet i november presenterer rektor 
tilbakemeldinger på høgskolestyrets innspill i behandlingen av foreløpig årsplan- og budsjett i 
november.    
 
Budsjettert resultat i 2024. 
HINN budsjetterer for 2024 med en kapitalbruk på kr 29,8 mill., noe som er kr 17,3 mill. mer enn 
presentert i LTP. Prognosen for 2023 er imidlertid forbedret med kr 27,8 mill., noe som medfører at 
prognostisert utgående balanse (UB) for kapital i 2024 er kr 10,6 mill. høyere enn stipulert i LTP. 

Gitt inneværende års prognose og budsjettert kapitalbruk i 2024 vil HINN ha en samlet 
kapitalavsetning på kr 146,1 mill. ved utgangen av 2024. Dette er kr 10,6 mill. høyere enn stipulert i 
LTP.  
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Tabell 1. Budsjettert kapitalutvikling.  

 
Tall i 1 000,-. 
Note 15 del I er inntektsført bevilgning fra tidligere tildelinger som er utsatt aktivitet. Denne inkluderer utsatt bevilgning 
ved Dnf.  
Note 15 III er ikke inntektsført bevilgning fra tidligere tildelinger. 
Note 8 er akkumulert overskudd fra oppdragsvirksomheten. Resultatenheter som ikke har tilstrekkelig kapital i Note 15 del 
1 kan benytte kapital fra Note 8 gitt styrevedtak. 
 

Tilbakemelding på styrets innspill i styremøtet i november  
Foreløpig årsplan og -budsjett 2024 ble behandlet av styret i november med følgende innstilling: 
Styret ber om at det redegjøres for kostnadene ved Høyskole-administrasjonen (felleskostnadene) og 
prinsipp for budsjettering ved HINN. Det bes videre om at administrasjonen ser på muligheten og 
konsekvensene av en reduksjon av felleskostnadene ved Høyskolen, og at det orienteres nærmere om 
arbeidstidsordning og en eventuell revidering av denne 

Nedenfor oppsummeres tilbakemeldinger på styrets innspill. 

Prinsipper for budsjettering  
Gjennom den vedtatte organiseringen av HINN er det også en tilhørende definert arbeidsdeling 
mellom fakultetene og Høgskoleadministrasjonen (HA). Med en slik arbeidsdeling følger det med en 
ansvarsdeling når det gjelder hvem som skal dekke hvilke kostnader. Denne ansvarsdelingen ligger til 
grunn for budsjettprosessen og sikrer at det ikke legges opp til byråkratiserende internfakturering for 
bruk av infrastruktur og støttetjenester på tvers av organisasjonen. Med et grunnleggende premiss 
om likeverdige tjenester på tvers i organisasjonen er det viktig at alle fakultetene gis tilnærmet 
samme grunnleggende støtte fra et fellesledd. 

Høgskolens årsbudsjettprosess igangsettes i juni gjennom at økonomiavdelingen sender ut 
prosessplan med tilhørende tidsplan. I tillegg utformes budsjettnotat som fastsetter felles 
bestemmelser for budsjettet. Eksempler på fellesbestemmelser er for eksempel bruk av pris- og 
lønnsjustering. Høgskolens årsbudsjettprosess presenteres som institusjonens tidsfrister, og hvert 
enkelt fakultet (dekan) er ansvarlig for å lede budsjettprosessene innen sine ansvarsområder. De 
viktigste milepælene i prosessen er tidspunktene for ressursdialog, foreløpig styresak og endelig 
styresak. Innenfor disse milepælene må dekanene sørge for å lede sin fakultetsprosess på en måte 
som legger opp til tilstrekkelig involvering og forankring i sine fakulteter. 

Høgskoleadministrasjonen har tilsvarende prosess der rektor avholder en årlig budsjettkonferanse 
for å vurdere om budsjettprioriteringene har tilstrekkelig målorientering, og om ressursene er 
anvendt på en effektiv måte. 

Årsbudsjettet utformes nedenfra, der alle budsjettposter gjennomgås med ansvarlige ledere og 
forslag til endringer legges inn. Når forslag til bevilgning foreligger vil budsjettforslagene gjennomgås 
og balanseres ut ifra tilgjengelige rammevilkår for de ulike resultatenhetene ved HINN, både 
fakulteter og administrasjon. 

Kapitalbeholdning Prognose UB 2023 Årsbudsjett 2024 Prognostisert UB 2024 Prosent av bevilgning
Note 15, del I 99 522 50 731-                                  48 791 3,2 %
Utsatt bevilgning Dnf Note 15, del 1 916 16 447 17 363 1,2 %
Note 15, del III - - - 0,0 %
Note 8, virksomhetskapital 75 478 4 500 79 978 5,3 %
Budsjettert kapitalbruk 175 916 29 784-                                  146 132 9,7 %
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Budsjettforslaget for institusjonsnivået forankres gjennom behandling i informasjon-, drøftings- og 
forhandlingsmøte (IDF), ledermøter og ressursdialogene. Det er en forventning om at dekanene har 
tilstrekkelige fora for involvering knyttet til de respektive forslagene til budsjett for hvert fakultet. 

I tillegg har gjeldende finansieringsmodell og styrets vedtak om langtidsplan 2024-2026 vært viktige 
forutsetninger for rektors arbeid med årsbudsjett 2024. 

Finansieringsmodell  

Rektor har fremmet årsbudsjett 2024 basert på gjeldende finansieringsmodell vedtatt av styret. 
Finansieringsmodellen har virket effektivt for HINNs utvikling, og gitt fakultetene handlingsrom til å 
prioritere faglig forsterking i lys av universitetsambisjonen. 

Gjennom forutsigbarhet i økonomiske rammer har HINN økt førstekompetanse, økt antallet faglige 
toppstillinger, økt antallet faglige årsverk og økt den administrative støtten ved fakultetene. I sum gir 
denne utviklingen en høgskole som er i bedre stand til å levere sterkere faglige resultater enn 
tidligere. 

Et grunnleggende prinsipp i finansieringsmodellen ved HINN er at fakultetene beholder alle inntekter 
knyttet til sin egen faglige virksomhet. Både når det gjelder studentaktivitet og forskningsaktivitet 
knyttet til bevilgningen.  

I tillegg beholder fakultetene inntekter fra direkte1 og indirekte kostnader2 knyttet til den 
eksternfinansierte virksomheten. På denne måten ligger det klare insentiver til økt 
eksternfinansiering til fakultetene da inntektene som beholdes er vesentlig høyere enn det 
fakultetene har av kostnader. 

Langtidsplan 2024-2026 

I juni vedtok høgskolestyret at langtidsplan 2024-2026 skal være grunnlag for utarbeidelsen av 
årsplan 2024. Gjennom langtidsplanprosessen innarbeides det tiltak og prioriteringer basert på 
føringer/tilbakemeldinger fra etatsstyringsmøtet fra KD, Høgskolens strategi og utviklingsavtale og 
andre politiske signaler gitt i stortingsmeldinger, utredninger og strategier.  

Rektor har i utarbeidelsen av årsbudsjett 2024 lagt til grunn at styrets vedtak gjelder, og har dermed 
ikke endret på forutsetningene for estimert bevilgning til de ulike resultatenhetene ved HINN. 
Årsbudsjett 2024 er dermed en videre konkretisering av langtidsplan 2024-2026 for de aktiviteter og 
tiltak som gjennomføres neste år.  

Årsbudsjettet har en innretning som viderefører de satsingene og prioriteringene som HINN har vært 
inne i over en lengre periode. Som følge av avslaget i universitetssøknaden i 2020 er det gjort 
tydelige prioriteringer som har endret høgskolens kapasitet og kompetanse, og som en allerede nå 
ser klare resultater av. Analysen som ble gjort den gang var at den viktigste faktoren for å lykkes var å 
øke forskningskompetansen ved HINN, både gjennom rekruttering og kvalifisering. I denne perioden 

 
1 Direkte kostnader er ofte den tiden som benyttes direkte inn i et prosjekt for gjennomføring, eller reiser, 
driftsmateriell o.l. som er direkte relatert til prosjektet. I tillegg gjelder det leiekostnader for bruk av 
undervisningsrom, laboratorium o.l. 
2 Indirekte kostnader i et prosjekt er knyttet til administrativ støtte som regnskapsføring, lønnsutbetaling, 
opptak, forskningsstøtte, bibliotek osv. I tillegg ligger det kostnader for kontorarealer, PC, infrastruktur o.l. 
innbakt i de indirekte kostnadene. 
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har antallet ansatte med førstekompetanse økt vesentlig i både antall og andel. Dette begynner vi nå 
å se resultatene av og antall publiseringspoeng har aldri vært høyere ved HINN.  

Samtidig ligger det inne viktige satsinger for unge forskere, EU-akkvisisjon, tverrfaglige 
forskningsprosjekter innen VR/AR, forskningstermin o.l. som skal styrke ytterligere oppunder 
forskningen ved HINN. 

Rektor har i sitt forslag til årsbudsjett lagt inn alle disse prioriteringene og har stor tro på at HINN 
utvikler seg videre som forskningsinstitusjon med dette budsjettforslaget. 

En slik tilnærming gir forutsigbarhet og god styring der endringer kan planlegges over en lengre 
horisont og tiltak kan innrettes mer målrettet uten uheldige negative konsekvenser.  

Arbeidstidsordning  
Bakgrunnen for opprettelsen av en arbeidsgruppe er at flere fakulteter har pekt på at dagens 
arbeidstidsordning inneholder elementer som er krevende med tanke på de rammebetingelsene som 
ligger til høgskolens bevilgning. I tillegg er opplevelsen at dagens ordning ikke utøves ensartet på 
tvers av fakultetene. 

Forenklet sett er det to hovedproblemstillinger som ligger til grunn for behovet for revidering: 

• Økt førstestillingsandel gir med bruk av gjeldende normer for arbeidstid færre disponible 
timer til studentrelatert arbeid 

• En større andel av UFF-årsverkene er FoU-tid som skal finansieres av et synkende antall 
studenter (heltidsekvivalenter).  
 

Diagram 1 viser den totale tilgjengelige ressursen sammenlignet med antall studenter, som er 
grunnlaget for den største delen av HINNs bevilgning. Heltidsekvivalenter viser til hvor mange 
studenter HINN har hvis deltidsstudenter telles ut ifra studieårsverk (2 deltid 50 % = 1 heltid). Dette 
for å vise utvikling av grunnlag for inntekter. Hvis man fortsetter som nå, og studentgrunnlag og 
bevilgning går ned, er dette ikke økonomisk bærekraftig. 
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Diagram 1. Ressursbruk (totale timer) og antall heltidsekvivalenter i perioden 2018-2026. 

Diagrammet er hentet fra arbeidsgruppens rapport. 

Arbeidsgruppen ble bedt om å legge fram forslag til revidering av arbeidstidsordningene som skal 

- være innenfor faglige og økonomiske rammer 

- bidra til gode og forutsigbare arbeidsvilkår for medarbeidere 

- sikre god kvalitet i alle deler av den faglige virksomheten og bidrar til utvikling av HINN 

Arbeidsgruppen er enige om at det er behov for å styrke høgskolens ressursutnyttelse, styrke FoU-
virksomheten og øke FoU-produksjonen. 
 
Saken vil bli lagt fram for høgskolestyret første kvartal 2024.  

Utvikling i Høgskoleadministrasjonen i perioden 2018-2023 
Fellestjenestene er en viktig oppgave i flercampusorganisasjonen med tanke på koordinering og 
kvalitetssikring av administrative tjenester, og skal være en støttefunksjon for utvikling og drift av 
fakultetenes kjernevirksomhet.   

Antall studenter og aktivitet påvirker institusjonsnivåets budsjett direkte gjennom lineære kostnader, 
som programvarelisenser og databaser, eller trappetrinnskostnader som lønns-, husleie- og 
energikostnader. Som en konsekvens av aktivitetsøkning har felleskostnadene som institusjonsnivået 
bærer økt de senere årene gjennom behov for å oppgradere infrastruktur i form av areal, og 
tilrettelegge for en IT-standard som håndterer det økende antall studenter og ansatte. I sektoren er 
det nå en trend hvor man går fra enkeltinvesteringer i IT-systemer til årlige tjenesteavgifter.  I 2021 
ble det lansert en ny digitaliseringsstrategi for sektoren med seks strategiske satsingsområder som 
dekker både undervisning, utdanning, forskning, datadeling, og kultur og ledelse. Forutsetninger som 
er pekt på for å lykkes med å nå målene er blant annet betydelige investeringer i løsninger, 

2018 2019 2020 2021 2022 aug.23 LTP 
2024

LTP 
2025

LTP 
2026

Administrasjonstid  42 856  44 482  46 885  55 538  58 411  56 677  56 444  54 579  54 494 
Forskningstid  263 950  290 076  311 107  373 144  410 909  402 770  412 199  402 368  402 113 
Undervisningstid  550 321  555 080  579 699  682 085  698 908  674 085  660 228  634 633  633 277 
Antall heltidsekvivalenter  10 854  11 346  12 445  12 107  11 409  11 300  11 100  11 000  10 900 
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fellestjenester for sektoren som støtter opp under kjerneaktiviteten ved institusjonene, 
informasjonssikkerhet og personvern, utdanningstilbud må gjøres digitalt tilgjengelige på en mer 
fleksibel måte og universelt utformede digitale verktøy og tjenester.  

Institusjonsnivåets budsjett kan deles inn i strategiske satsinger, felleskostnader og støttetjenester. 
Felleskostnader for høgskolen er uavhengig av høgskoleadministrasjonens drift. I felleskostnadene 
inngår for eksempel husleie, energikostnader, inventar, lisenskostnader, avgifter til fagsystemer, 
nettverk, hardware og AV-utstyr, støtte til studentsamfunn, samskipnaden, Høgskolestiftelsen i 
Kongsvinger, databaser, programvare, bøker og tidsskrifter. Med støttetjenester menes lønns- og 
driftskostnader knyttet til de ansatte i høgskoleadministrasjonen. I lønnskostnadene inngår ansatte 
med funksjoner innen dokumentasjon- og informasjonsforvaltning, lønn, HR, innkjøp, regnskap og 
økonomistyring, kommunikasjon og markedsføring, eiendom og drift, sentralbord, studie- og 
forskningsadministrasjon, opptak og internasjonalisering. Frikjøp av tillitsvalgte og studentrådsledere 
inngår som en del av støttetjenestene. Videre gjelder det IT- funksjoner i hele HINN og 
biblioteksfunksjoner på alle de seks studiestedene. Rektoratet, styret og ledelsen av institusjonen 
inngår også som en del av disse kostnadene.   

Administrative årsverk  
Nedenfor følger tabeller som viser utvikling i årsverk, både faglige og administrative, ved HINN siden 
fusjonen. I tillegg presenteres noen sentrale nøkkeltall som viser HINNs utvikling sammenliknet med 
andre institusjoner i sektoren.  

HINN har i perioden 2018 til 2023 hatt en voldsom vekst i antall årsverk, fra 1 000 til 1 296. Av disse 
er 217 tilsatt i undervisnings-, forsknings- og formidlingsstillinger (UFF-stillinger), 9 i støttestillinger og 
70 i teknisk-administrative stillinger, som vist i tabell 1. Summen av støttestillinger og teknisk-
administrative stillinger omtales videre som TA-stillinger.  

Tabell 1. Årsverksutvikling i perioden 2018 til 2023 fordelt på stillingsgrupper. 

 
Undervisnings-, forsknings- og formidlingsstillinger inneholder undervisnings- og forskerstillinger, rekrutteringsstillinger, 
faglig-administrative lederstillinger og andre undervisnings-, forsknings- og formidlingsstillinger, herunder førstebibliotekar 
og universitetsbibliotekar.  
Støttestillinger inneholder bibliotekstillinger, ingeniører og tekniske stillinger for undervisning, forskning og formidling 
Teknisk-administrative stillinger inneholder administrative lederstillinger, administrative stillinger og andre tekniske og 
administrative stillinger, herunder renholdere og driftspersonell.  
 
Diagram 2 viser utviklingen og fordelingen av UFF-stillinger og TA-stillinger i perioden 2018-2023. 
UFF-stillinger har i perioden økt med 217, mens TA-stillinger har økt med 79. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Stillingsgruppe 2018 2019 2020 2021 2022 2023
Undervisnings-, forsknings- og formidlingsstillinger 641 662 693 797 866 858
Støttestillinger for undervisnings, forskning og formidling 56 63 61 65 64 65
Teknisk-administrative stillinger 303 335 339 367 375 373
Sum 1000 1059 1094 1229 1305 1296
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Diagram 2. Årsverksutvikling i perioden 2018 til 2023 fordelt på UFF-stillinger og TA-stillinger.  

 
 
HINN er som kjent en matriseorganisert3 administrasjon (inkl. brorparten av tekniske støttestillinger4) 
noe som betyr at kapasiteten i sum innenfor TA-stillinger ligger både ved fakultetene og i HA. Videre 
følger det en arbeidsdeling mellom disse enhetene som gjør at endringer et sted vil kunne gi 
konsekvenser et annet sted i organisasjonen.  

Om HINN skal klare å realisere en slankere og mer effektiv administrasjon må en se på summen av 
kapasitet innenfor de ulike faglinjene. Det må være en balanse mellom effektiv drift og evnen til å 
opprettholde pålitelig rapportering og overholdelse av lover og regler. 

Diagram 3 viser utviklingen i TA-stillinger fordelt på fakultetene og HA. Som diagrammet viser, har HA 
økt antall årsverk med to. Ved fakultetene er økningen 77. Diagram 4 viser den prosentvise 
fordelingen av TA-stillingene på henholdsvis fakultetene og HA. 

 

 

 

 

 

 

 
3 Prorektorer og fagdirektører på institusjonsnivået er fagmyndighet på sine ansvarsområder gjennom hele 
organisasjonen 
4 Enkelte tekniske støttestillinger knyttet til laboratorier, DNF og AMEK inngår ikke som en del av administrativ 
matriseorganisering. 

2018 2019 2020 2021 2022 2023
UFF-stillinger 641 662 693 797 866 858
TA-stillinger 359 397 401 432 439 438
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Diagram 3. Utviklingen i TA-stillinger fordelt på Høgskoleadministrasjonen og fakultetene i perioden 
2018-2023. 

 
 
Diagram 4. Prosentvis fordeling av TA-tilsatte. 

 
 
Tabell 2 viser utviklingen i TA-stillinger fordelt per fakultet i perioden 2018-2023. I 2021 ble Senter 
for livslang læring (SELL) omorganisert og 25,7 årsverk tilknyttet SELL ble flyttet fra HA til HHS og LUP, 
henholdsvis 13,6 og 12,1 årsverk. SELL er eksternfinansiert. 

 

2018 2019 2020 2021 2022 2023
HA 233 239 250 239 239 235
Fakultetene 126 158 150 193 200 203
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Tabell 2. Utvikling i TA-stillinger ved fakultetene i perioden 2018-2023. 

SELL ble i 2021 omorganisert og 25,7 årsverk ble flyttet fra HA til HHS og LUP. 

Forholdstallet mellom årsverk i faglige og i administrative stillinger er en parameter som følges nøye i 
HINN og i sektoren ellers, og rapporteres årlig i Tilstandsrapport for høyere utdanning 5. 
Forholdstallet er en indikator på hvor stor andel av institusjonenes ressurser som brukes på 
henholdsvis faglig og administrativ virksomhet. Samtidig er det viktig å være bevisst på at det ikke 
alltid er klare skiller mellom stillingstype og oppgaver. Faglig ansatte utfører oppgaver av 
administrativ karakter og administrativt ansatte kan gjøre faglige oppgaver. Totalt sett er summen av 
oppgaver i HINN lik, og rektor er bevisst hvordan man best kan balansere fordeling av de 
administrative oppgavene. I forholdstallet inkluderes ikke støttestillinger og andre tekniske og 
administrative stillinger. Tabell 3 gir en oversikt over utviklingen i forholdstallet i perioden 2018-2023 
for HINN og sammenlignbare institusjoner i sektoren. Sektoren totalt har hatt en reduksjon i 
forholdstallet, mens HINN har gått fra 2,57 faglige årsverk per administrative årsverk i 2018 til 2,73 i 
2023.  
 
Tabell 3. Utvikling i forholdstallet mellom årsverk i faglige og administrative stillinger i perioden 2018-
2023 for utvalgte institusjoner i UH-sektoren.  

 
Kostnader i høgskoleadministrasjonen  
Som tidligere beskrevet er felleskostnader for høgskolen uavhengig av høgskoleadministrasjonens 
drift. Det samme gjelder stipendiater og postdoktorer, som lønnes i HA, men er organisatorisk 
plassert i fakultetene. Nedenfor følger en oversikt over utviklingen i høgskolens felleskostnader og 

 
5 Tilstandsrapport for høyere utdanning 2023 | HK-dir (hkdir.no) 

Fakultet 2018 2019 2020 2021 2022 2023 %-endring 2018-2023
ALB 20 25 21 22 24 25 24 %
LUP 37 41 40 55 59 61 67 %
HSV 24 26 26 28 33 29 19 %
AMEK 8 14 14 17 17 19 134 %
HHS 23 33 33 53 50 52 128 %
DNF 15 19 16 19 18 18 20 %
HA 233 239 250 239 239 235 1 %
Sum 359 397 401 432 439 438 22 %

Utviklingen TA-stillinger

Institusjon 2018 2019 2020 2021 2022 2023
HVL 3,34 3,17 2,94 3,02 3,06 3,05
USN 2,93 2,89 2,79 12,00 3,06 2,94
UiS 2,70 2,59 2,52 2,65 2,72 2,81
HINN 2,57 2,34 2,44 2,60 2,72 2,73
Gj. snitt UH-sektoren 2,65 2,64 2,59 2,61 2,60 2,54
NU 2,71 2,70 2,59 2,49 2,48 2,48
UiA 2,30 2,33 2,49 2,55 2,47 2,28
OsloMet 2,13 2,25 2,26 2,32 2,32 2,28
UiO 2,38 2,34 2,31 2,34 2,35 2,26

Forholdstall faglige og administrative stillinger
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kostnader knyttet til stipendiater. Utvikling i personalkostnader anses å være dekket gjennom 
beskrivelser i avsnittet om administrative årsverk. 

Felleskostnader 

Tabell 4 viser utviklingen i kostnader som belastes HA og som er av fast karakter eller bundet opp til 
avtaler og planer. 

Tabell 4. Utvikling i kostnader av fast karakter eksklusiv lønnskostnader og bevilgning i 
Høgskoleadministrasjonen.6 

 
Tall i 1000,-. 
 
Overføringer til fakultet i tabellen dreier seg i hovedsak om overføring av strategiske midler der hvor 
midlene ikke er direkte lagt inn i bevilgningen til fakultetet. I tillegg ligger blant annet støtte til 
pedagogiske rådgivere og investeringer på fakultet. 

I tidligere langtidsplaner er det signalisert at den digitale omstillingen som sektoren står overfor vil 
medføre økt tjenesteavgift til felles sektorløsninger (SIKT tjenesteavgift). I tillegg har brukeravhengige 
kostnader, som for eksempel lisenser, økt grunnet økning i antall årsverk ved HINN. Dette sammen 
med en redusert bevilgning framover medfører at andelen faste kostnader vil utgjøre en større andel 
av bevilgningen. Dette er en omstilling som krever omprioriteringer i HA. I plan- og 
budsjettprosessene har det derfor vært fokus på kostnadsreduserende tiltak og hvordan HA kan 
utføre flere arbeidsoppgaver uten å øke bemanning. 

I budsjettet for 2024 er det lagt inn en forutsetning om redusert husleie som det er knyttet 
usikkerhet til. Dette er en midlertidig reduksjon og det planlegges med å benytte det midlertidige 
handlingsrommet til finansiering av videre arbeid knyttet til studiestedsutvikling Lillehammer og 
Hamar, og tyngre engangsinvesteringer som blant annet digital omstilling, mulig arealeffektivisering 
og ENØK-tiltak. Ytterligere reduksjoner i energiforbruk og energikostnader krever investeringer. 
Dersom investeringene reduseres og midlertidig handlingsrom omdisponeres, kan dette føre til 
høyere energikostnader enn det som er lagt til grunn for budsjettet. 

 
6 Fristasjon er en form for offentlig støtte til studentvelferd, og bruken av det må innrettes slik at det bare 
kommer studentene til gode. 
HTV - Hovedtillitsvalgt 
SIKT – SIKT er kunnskapssektorens tjenesteleverandør som tilbyr infrastruktur og løsninger innen digitalisering, 
datadeling og åpen forskning. 

Kostnad 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024
Leie av lokaler og kostnader fristasjon 190 412-              199 840-              200 128-              208 741-              226 854-              227 534-              224 447-              
Energi 17 295-                 14 743-                 10 580-                 14 943-                 29 118-                 21 978-                 17 294-                 
Investeringer 31 834-                 24 811-                 39 021-                 37 848-                 49 501-                 28 453-                 39 870-                 
Styret 1 994-                   1 883-                   2 334-                   2 809-                   2 003-                   2 290-                   2 410-                   
Frikjøp HTV, utvalg for likestilling og mangfold - 3 761-                   3 356-                   3 495-                   4 092-                   3 993-                   4 579-                   
Stipendiater 46 526-                 44 715-                 43 973-                 49 392-                 61 462-                 60 318-                 68 541-                 
Leie av datasystemer (årlige lisenser og royalties) 16 645-                 21 361-                 18 566-                 16 047-                 16 548-                 24 862-                 23 996-                 
SIKT tjenesteavgift - - 16 771-                 14 712-                 19 473-                 21 131-                 23 267-                 
Aviser, tidskrifter, bøker o l  i bibliotek 9 689-                   11 428-                 11 854-                 11 146-                 12 155-                 12 739-                 14 035-                 
Tilskudd og refusjoner til studentorganisasjoner, SINN etc 7 952-                   5 750-                   7 090-                   8 800-                   7 620-                   6 965-                   7 560-                   
Overføringer til fakultet (strategiske midler etc) 9 227-                   18 805-                 33 414-                 8 404-                   35 037-                 51 265-                 54 497-                 
Kurs og seminar for hele Høgskolen 5 788-                   6 850-                   3 790-                   2 719-                   3 348-                   3 484-                   4 500-                   
Vakthold 3 135-                   3 479-                   3 105-                   3 363-                   2 241-                   1 195-                   1 664-                   
SUM 340 499-              357 425-              393 983-              382 421-              469 452-              466 207-              486 660-              
Bevilgning HA inkludert strategiske midler 527 237 549 049 571 074 614 031 654 073 690 085 740 748
Andel av bevilgning i HA 65 % 65 % 69 % 62 % 72 % 68 % 66 %

Regnskap (tall i 1000 kr) Budsjett (tall i 1000 kr)
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I tillegg til kostnadene som vises i tabellen belastes HA for kostnader som i større grad varierer 
mellom år. Eksempler på dette er eksamensvakter på studiested Lillehammer, profilering for å sikre 
rekruttering av studenter, styrets rekrutteringsprosesser, bedriftshelsetjeneste, avgifter som f. eks, 
Kopinor og Tono, lederutvikling som er organisert av eksterne, konseptvalgutredninger med mer. 

Når det gjelder investeringskostnader vises det til vedlagt investeringsplan. 

Diagram 5 viser endringer i kostnader av fast karakter. Uten forutsetning om redusert husleie i 2024 
ville økningen for leie av lokaler vært kr 54 mill. fra 2018 til 2024.   

Diagram 5. Endringer i faste kostnader i HA fra 2018 til B2024. 

 

Tall i 1000,-. Tallene er ikke prisjustert. Deflatoren de siste årene har vært 2019; 2,9 %, 2020; 3,2 %, 2021; 3,2 %, 2022; 2,6 
%, 2023; 5,2 % og 2024; 4,4 %. 

Diagram 6 viser kostnader knyttet til husleie og energi fra 2018 til 2022, prognose for 2023 samt 
budsjett for 2024. For 2024 er det i budsjettet forutsatt en midlertidig reduksjon i husleie, som 
foreløpig ikke er bekreftet.  
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Diagram 6. Utvikling husleie- og energikostnader i perioden 2018 til B2024.  

 
Tall i 1000,-. 
 
Stipendiater 

Stipendiater hører organisatorisk til på fakultet, men lønnskostnaden belastes HA for å ha bedre 
kontroll på at midlene benyttes til formålet, og for å følge opp avsetninger knyttet til permisjoner og 
andre opphold. HINN mottar bevilgning for 65 KD-hjemler. For budsjettet 2024 budsjetteres det med 
94,5 årsverk knyttet til KD-finansierte stipendiathjemler. Diagram 7 viser utviklingen i HAs kostnader 
knyttet til stipendiater i perioden 2018 til B2024. 

Diagram 7. Utviklingen i HAs kostnader knyttet til stipendiater i perioden 2018 til B2024. 

2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024
Energi  17 295  14 743  10 580  14 943  29 118  14 767  17 294 
Leie av lokaler og fristasjon  190 412  199 840  200 128  208 741  226 854  234 844  224 447 
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Tall i 1000,- 

 

Sykefravær 

Fra statistikken over sykefravær ligger sykefraværet ved HA godt over gjennomsnittet for høgskolen 
samlet sett, og har over en lengre periode vært 2 prosentpoeng over gjennomsnittet.  

En mulig parallell som kan dras er at differansen mellom sykefraværet i HA og ellers i organisasjonen 
har økt i takt med at årsverksveksten og aktiviteten har økt ved fakultet uten tilsvarende utvikling i 
HA. Det kan være grunn til å anta at arbeidspresset i HA har økt mer enn ellers i organisasjonen siden 
2020, og ført til et økt sykefravær. 

Dette forholdet bekymrer rektor, og det er viktig å anerkjenne at økningen i antall faglige årsverk 
som trenger støttefunksjoner har vært stor de senere årene. I tillegg har den administrative 
oppbyggingen ved fakultetene generert et økt behov for opplæring og koordinering som er krevende 
å forvalte med forholdsvis færre ansatte. 

Diagram 8. Sykefravær ved høgskoleadministrasjonen og HINN totalt (i prosentpoeng). 

2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024
Stipendiater  46 526  44 715  43 973  49 392  61 462  60 318  68 541 
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Strategiske satsinger siden fusjon  
HINN har siden fusjonen avsatt strategiske midler i finansieringsmodellen til å realisere ulike 
satsinger og til å styrke og stimulere til faglig utvikling. 

Universitetsambisjonen har vært sentral i prioriteringene som høgskolestyret har gjort i forbindelse 
med diskusjonene i langtidsplanene og gjennom de årlige budsjettvedtakene. 

Gjennom Kompetanseløftet i 2020 (koronaplassene) fikk HINN tildelt midlertidige studieplasser med 
en opptrapping over tre7 år. Denne bevilgningsøkningen er i sin helhet blitt ført til fakultetene ved at 
HA-andelen på 47,3 % er blitt avsatt som midlertidige strategiske satsinger. 

Diagram 9. Utviklingen i strategiske midler i perioden 2019 til 2024 (tall i 1000).  

 

 
7 Det skulle i utgangspunktet være en opptrapping over fire år, men dette ble gjort om ifm. statsbudsjett 2023.  
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Gjennom perioden har det blitt satset på økt forskningsaktivitet gjennom ph.d.-programmene, 
stipendiater, forskningsprosjekter, forskningstermin, VR/AR8, utdanningskvalitet, fleksibilisering av 
utdanning, miljøsertifisering, kompetanse osv. 

Som nevnt tidligere har HINN økt førstekompetanse, økt antallet faglige toppstillinger, økt antallet 
faglige årsverk og økt den administrative støtten ved fakultetene. I sum gir denne utviklingen en 
høgskole som er i bedre stand til å levere sterkere faglige resultater enn tidligere. 

I 2023 ligger de foreløpige publiseringstallene allerede over totalen for 2022 ved flere fakulteter, og 
det forventes dermed en total økning sammenlignet med fjoråret nok en gang. Volumet i 
forskningsproduksjonen øker for hvert år. I tillegg er akkvisisjonsarbeidet blitt mer profesjonelt og 
det jobbes systematisk med kvalitetsutvikling og erfaringsuthenting fra sendte søknader.  

Muligheter og konsekvenser av reduksjon av felleskostnader 
Høgskoleadministrasjonen er presset på kapasitet, og rektor mener at en reduksjon av 
felleskostnader ikke kan gjøres uten å gjøre en grundig vurdering av de langsiktige konsekvensene. 
Som beskrevet tidligere vil en reduksjon i administrativt ansatte gi en forskyving av administrative 
oppgaver til de faglige, som igjen vil få redusert sin tid til faglig virksomhet.  

I høgskolestyret i februar 2023 ble risikovurderingen av de administrative faglinjene fremlagt for 
høgskolestyret. De meste vesentlige risikoene som ble påpekt handlet om tilstrekkelig kapasitet for å 
løse oppgavene. I tillegg ble det pekt på noen andre faktorer som henger sammen med kapasitet; 
arbeidsdeling, ansvarsdeling, struktur og rolleforståelse. Altså vil risikoen øke ytterligere om 
ressursene blir knappere. 

Regjeringen forventer at digitalisering skal føre til løsninger som hever kvaliteten og møter brukernes 
behov på en bedre måte, og på sikt gi gevinstrealisering og derigjennom frigjøring av ressurser. 
Likevel vil det de nærmeste årene være behov for økt kapasitet for å håndtere store 
digitaliseringsprosjekter. Gevinsten av disse vil dermed ligge noe frem i tid.  

Som vist i diagram 6 utgjør husleie og energi en stor del av HINNs felleskostnader. Det er mulig å 
endre kostnadene knyttet til areal, men det forutsetter: 

1) At leieavtalen opphører 
2) Endring av behov gjennom effektivisering, som for eksempel ny kontorpolitikk 

 
På kort sikt er mulighetsrommet for kostnadsreduksjon i hovedsak knyttet til stipendiater, hvor man 
kan redusere opptaket av stipendiater utover hjemmelsfinansieringen fra KD. Dette utgjør i 2024 
16,25 årsverk fra august. Rektor anbefaler ikke en reduksjon. 

I forbindelse med behandling av samarbeids- og samordningsprosessen mellom DNF og AMEK i 
Informasjon-, drøfting- og forhandlingsmøte (IDF) ble det foreslått å sette av midler til en potensiell 
omstillingsprosess. Rektor vil, avhengig av styrets behandling av saken, jobbe med en konkretisering 
av tiltak og finansering av disse.   

Risikovurdering  
Risiko for manglende måloppnåelse 

 
8 Virtual Reality/Augmented Reality 
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HINN har gjennom de siste års prioriteringer og satsinger et bedre utgangspunkt for å realisere økt 
faglig aktivitet med høy kvalitet. Antall årsverk er vesentlig høyere enn ved fusjonstidspunktet og 
andelen førstekompetanse blant de faglige årsverkene øker stadig.   
 
Rektor forventer at de målbare resultatene fra forskningsaktiviteten ved HINN øker, både når det 
gjelder publiseringspoeng, eksternfinansiert forskning og forskningsformidling. De strategiske 
midlene knyttet til forskningsutvikling videreføres inn i 2024 og rektor mener forholdene er lagt til 
rette for at HINN vil øke forskningsaktiviteten i perioden, og at internasjonal kontakt og samarbeid 
forsterkes.  
 
HINN skal fortsette kvalitetsarbeidet innen utdanning og arbeide systematisk med tiltak som bedrer 
resultatene på de åtte kvalitetsområdene som er definert i høgskolens kvalitetssystem. Arbeidet med 
livslang læring, profesjonsutdanninger, internasjonalisering, studentengasjement og fleksible 
utdanninger vil ha spesielt fokus. Rektor ser at fakultetene er proaktive i sin tilnærming til videre 
utvikling av studieporteføljen, og mener at HINN har et systematisk kvalitetsarbeid som styrker 
oppunder en kontinuerlig kvalitetsutvikling i høgskolens utdanninger.  
 
Flere av høgskolens studietilbud hadde en reduksjon i antall studenter i opptaket i 2023, og antallet 
studenter som søker seg mot såkalte fleksible studietilbud er økende. Det er en risiko ved 
bærekraften rundt enkelte studieprogrammer dersom en ikke klarer å treffe studentmassen med et 
attraktivt tilbud. Særlig bekymringsfullt er situasjonen rundt de store profesjonsutdanningene der 
samfunnet etterspør fremtidig arbeidskraft, men som virker mindre attraktive for søkermassen enn 
tidligere. Her må høgskolen vurdere hvordan en skal dimensjonere og tilpasse studieporteføljen i 
fremtiden.  
 
HINN skal i 2024 utarbeide ny finansieringsmodell jf. den varslede nye finansieringsmodellen for 
sektoren som skal implementeres fra 2025. Det nedsettes en tverrfaglig arbeidsgruppe som skal se 
nærmere på dette, som vil komme med sine vurderinger frem mot neste langtidsplan. Som en del av 
arbeidet vil det være viktig å finne styringsmekanismer som gjør det mulig å omdisponere ressurser 
slik at kapasitet kan økes på områder som er etterspurte, slik som regjeringen forventer gjennom 
utsynsmeldingen.   
 
 
Økonomisk risiko 

HINN planlegger å redusere kapitalen i 2024, noe som er i tråd med planene i LTP. Bevilgningen ligger 
an til å bli høyere enn estimert i langtidsplanen. Denne økningen i bevilgning innebærer også økte 
forpliktelser samt en dreining fra søknadsbaserte ordninger i HK-dir til økt bevilgning. 

Det er i budsjettet hensyntatt en gjennomsnittlig energipris (eksklusive nettleie og mva.) på kr 0,95 
per kWh. Det er en risiko for at prisene og forbruket blir høyere enn forutsatt. 

HINN har over flere år satset og vært offensive i utvikling av faglig kompetanse. Samtidig ser vi at den 
demografiske utviklingen utfordrer HINN med tanke på rekruttering av studenter. Dette krever økt 
fokus på fakultetenes økonomiske bærekraft i tiden som kommer. 

I underkant av 20 % av HINNs budsjetterte omsetning i 2024 kommer fra eksternfinansiert 
virksomhet og andre inntekter, og det er avgjørende for HINN og ha god kontroll på omfanget av den 
eksternfinansierte virksomheten. Totalt sett anser rektor den økonomiske risikoen i 2024 som lav. 

Styrets og rektors ansvar i henhold til Universitets- og høyskoleloven 
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Universitets- og høyskoleloven beskriver hvordan styret og rektor skal samarbeide om å fastsette mål 
og budsjetter for institusjonens aktivitet. I lovens §§ 9-1 og 9-2 fastslås det at styret er øverste 
ansvarlige myndighet for all virksomhet ved HINN, og hvilke oppgaver styret selv må utføre: 

§ 9-1.Ansvar for institusjonens virksomhet 

(1) Styret er det øverste organet ved institusjonen. Det har ansvar for at den faglige virksomheten 
holder høy kvalitet og for at institusjonene drives effektivt og i overensstemmelse med de lover, 
forskrifter og regler som gjelder, og de rammer og mål som gis av overordnet myndighet. 

(2) Alle beslutninger ved institusjonen truffet av andre enn styret, treffes etter delegasjon fra styret og 
på styrets ansvar. Styret kan delegere sin avgjørelsesmyndighet til andre ved institusjonen i den 
utstrekning det ikke følger av denne lov at styret selv skal treffe vedtak, eller det er andre særlige 
begrensninger i adgangen til å delegere. 

§ 9-2.Styrets oppgaver 

(1) Styret skal trekke opp strategien for institusjonens utdannings- og forskningsvirksomhet og annen 
faglig virksomhet og legge planer for den faglige utvikling i samsvar med de mål som er gitt av 
overordnet myndighet for sektoren og institusjonen. 

(2) Styret skal fastsette mål og resultatkrav og har ansvaret for at institusjonens økonomiske 
ressurser og eiendom disponeres i overensstemmelse med bestemmelser om dette gitt av overordnet 
myndighet, og etter forutsetninger for tildelte bevilgninger eller andre bindende vedtak. 

[…] 

En ansatt rektor er etter lovens § 10-1 (2) daglig leder for hele virksomheten: 

Rektor er daglig leder for institusjonens faglige og administrative virksomhet i samsvar med de 
rammer og pålegg som styret fastsetter. 

Ansatt rektor har, etter § 10 – 1 (3) rett og plikt til å utrede, saksforbrede og foreslå vedtak i alle 
saker som behandles av styret:  

(3) Rektor er sekretær for styret og skal i samråd med styrets leder forberede og gi tilrådning i de 
sakene som legges frem for styret. […] 

Når det gjelder forslag til budsjett for institusjonens samlede virksomhet har rektor etter § 10-1 (6) 
en særskilt rett og plikt til å utarbeide forslag til dette for styrets behandling. Dette henger sammen 
med § 10-1 (5) som pålegger rektor ansvar for å ivareta alle krav som stilles til virksomhetens 
økonomi- og formuesforvaltning: 

(5) Rektor skal på styrets vegne påse at den samlede økonomi- og formuesforvaltning skjer i samsvar 
med departementets generelle bestemmelser om økonomiforvaltningen og forutsetninger for 
tildeling av bevilgninger. 

(6) Rektor utarbeider og legger frem for styret budsjettforslag og årsregnskap og holder styret 
løpende orientert om regnskapets stilling i forhold til budsjettet og andre forhold av betydning for 
institusjonens virksomhet. 
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Rektor må utarbeide sine forslag til neste års budsjett innenfor de rammer som er satt fra overordnet 
myndighet, og forslaget må på best mulig måte bidra til at HINN når de mål og resultatkrav som 
styret har vedtatt i blant annet års- og langtidsplaner og i utviklingsavtalen.  

 

Vedlegg: 

Årsplan- og budsjett for 2024 

Investeringsplan for 2024-2026 
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Forkortelser i dokumentet 
 

Fakulteter:    

ALB  Fakultet for anvendt økologi, landbruk og bioteknologi  

Dnf  Den Norske Filmskolen  

HHS  Handelshøgskolen i Innlandet – fakultet for økonomi og samfunnsvitenskap  

HSV  Fakultet for helse- og sosialvitenskap  

LUP  Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk  

AMEK  Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi  

HA  Høgskoleadministrasjonen  

    

Andre:    

KD  Kunnskapsdepartementet  

FoU  Forskning og utvikling  

KU  Kunstnerisk utvikling  

BFV  Bevilgningsfinansiert virksomhet  

BOA  Bidrags- og oppdragsfinansiert aktivitet  

EFV  Eksternfinansiert virksomhet  

EVU  Etter- og videreutdanning  

BA  Bachelorprogram  

MA  Masterprogram  

Ph.d.  Doktorgradsprogram  

PROFF  Ph.d. i profesjonsrettede lærerutdanningsfag  

INTOP  Ph.d. i innovasjon i tjenesteyting – offentlig og privat  

BUK  Ph.d. i barn og unges kompetanseutvikling  

AØB  Ph.d. i anvendt økologi og bioteknologi  

HELVEL  Ph.d. i helse og velferd  

FILMART  Kunstnerisk utviklingsarbeid i film og beslektede audiovisuelle kunstformer  

AR  Augmented reality  

VR  Virtual reality  

  
  

 

 

Alle foto: Elen Sonja Klouman / Høgskolen i Innlandet 
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1 Innledning og overordnede føringer 
Årsplan og -budsjett bygger videre på langtidsplan 2024-2026 (LTP) som ble vedtatt av høgskolestyret 
i juni 2023, og konkretiserer planer og tiltak for 2024. HINNs bevilgning for 2024 tar utgangspunkt i 
foreløpig bevilgning presentert i Orientering om statsbudsjettet 2024 for universitet og høgskoler 
(blått hefte).   
 

Rektors forslag til årsplan- og budsjett 2024 er innenfor høgskolens helhetlige økonomiske 
handlingsrom med bruk av avsatt kapital, tildelinger og estimerte nye inntekter. Det er ikke lagt inn 
endringer i budsjett eller planer fra foreløpig årsplan- og budsjett.  
 

Årsplanen vedtas sammen med årsrapport for 2023, i styremøtet i mars 2024.   
 

1.1 Overordnede nasjonale føringer 
I dette kapittelet oppsummeres sentrale føringer som er gitt fra Regjeringen og 

Kunnskapsdepartementet (KD).   

Langtidsplan for forskning og høyere utdanning   

Regjeringen presenterte den 06.10.22 den nye langtidsplanen for forskning og høyere utdanning. 

Planen har et tiårig perspektiv, med konkretisering av mål og prioriteringer for den kommende 

fireårsperioden. Regjeringen peker ut tre overordnede mål, seks tematiske prioriteringer og to 

målrettede samfunnsoppdrag. De tre overordnede målene er:  

• Styrket konkurransekraft og innovasjonsevne  

• Miljømessig, sosial og økonomisk bærekraft  

• Høy kvalitet og tilgjengelighet i forskning og høyere utdanning  

De tematiske prioriteringene er:  

• Hav og kyst  

• Helse  

• Klima, miljø og energi  

• Muliggjørende og industrielle teknologier  

• Samfunnssikkerhet og beredskap  

• Tillit og fellesskap  

Norge deltar allerede i EUs samfunnsoppdrag, og nå lanserer regjeringen i tillegg to nasjonale 

samfunnsoppdrag, som tar utgangspunkt i områder som har høy prioritet for regjeringen og hvor 

forskningsbasert kunnskap og kompetanse er nødvendig for å nå det konkrete målet:  

• Bærekraftig fôr  

• Inkludere flere barn og unge i utdanning, arbeid og samfunnsliv  

Målstruktur, styringsparametere og utviklingsavtale   

I tildelingsbrevet for 2023 kom nye utviklingsavtaler mellom KD og de statlige universitetene og 

høgskolene, som gjelder fra 2023.   

Etter innspill fra sektoren og for å reflektere de aktuelle politiske hovedprioriteringene for 

universiteter og høgskoler, har KD fastsatt følgende sektormål:   

• Høy kvalitet i utdanning og forskning  

• Bærekraftig samfunnsutvikling, velferd og innovasjon  

• God tilgang til utdanning, forskning og kompetanse i hele landet  
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Utviklingsavtalene skal være et viktig strategisk verktøy både for institusjonene og for 

departementet. Institusjonene skal ha mål og styringsparametere på vesentlige områder med behov 

for strategisk utvikling eller endring, eller på områder som er strategisk viktige og som krever mye 

innsats. Derfor vil utviklingsmålene ikke nødvendigvis dekke hele bredden av institusjonens 

virksomhet. Målene skal følge opp sektormålene og prioriteringene i langtidsplanen og samtidig 

reflektere styrets prioriteringer for utvikling av institusjonen. Utviklingsavtalen for HINN i endelig 

tildelingsbrev 2023 har følgende fire mål:   

• Åpen, nyskapende og relevant forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid av høy internasjonal 

kvalitet   

• Forskningsbaserte profesjons- og yrkesrettede utdanninger med høy utdanningskvalitet   

• Pådriver for livslang læring    

• En regional kraft i Innlandet, og nasjonal bidragsyter i en internasjonal kontekst   

I og med at utviklingsavtalen ikke dekker hele bredden av institusjonen må høgskolen også planlegge 

for den helhetlige virksomheten. I årsplanen er det derfor lagt opp til at fakultetene også ser på tiltak 

knyttet til høgskolens fire strategiske fremtidsbilder for å ivareta helheten av virksomheten.  

Utsynsmeldingen  

Utsynsmeldingen ble lagt frem 24.03.23. Bakgrunnen for meldingen er at Norges innbyggere blir 

relativt sett færre i arbeidsfør alder etter hvert som befolkningen blir eldre og ungdomskullene 

mindre. Målet med meldingen er å bidra til høy sysselsetting og til å dekke de viktigste 

kompetansebehovene i arbeids- og samfunnsliv fremover. Regjeringen peker i meldingen på sine 

grep for å sikre bedre samsvar mellom utdanningstilbud og behovene i arbeids- og samfunnsliv. 

Fremover vil regjeringen prioritere kompetanse som er nødvendig for et høyproduktivt og 

konkurransedyktig næringsliv, for å gjennomføre grønn omstilling og for å kunne ha gode 

velferdstjenester i hele landet.  

For universitetene og høyskolene innebærer dette at de skal prioritere å øke antall studieplasser 

innenfor IT, helse og utdanning som er nødvendig for det grønne skiftet. Universiteter og høyskoler 

må selv sørge for å omdisponere ressurser slik at kapasiteten økes på områder som er etterspurte.  

Meldingen redegjør for den videre retningen for regjeringens utdannings- og kompetansepolitikk på 

følgende områder:  

• Dimensjonering av utdanningssystemet  

• Utdanning i hele landet  

• Finansiering av universiteter og høyskoler  

• Læring i arbeidslivet  

• Kvalifisering av arbeidskraftreserven  

• Bruk av kompetanse fra utlandet  

Finansieringssystemet for universiteter og høgskoler 

Regjeringen presenterte endringer i finansieringssystemet i utsynsmeldingen, som fulgte opp 

anbefalingene fra et ekspertutvalg som gikk gjennom finansieringen i sektoren i 2022. Endringene 

skal gjøre institusjonene i bedre stand til å følge samfunnsoppdraget og prioriteringene gitt av 

regjeringen. Endringene innebærer en forenkling av systemet for resultatbasert uttelling. Følgende 

endringer er varslet: 

- Systemet med uttelling basert på indikatorer med åpen ramme blir ført videre, med uttelling 

for gjennomførte studiepoeng og avlagte doktorgrader.  
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- Det blir ikke lenger gitt uttelling basert på indikatorene for utvekslingsstudenter, 

publiseringspoeng eller eksterne inntekter fra Forskingsrådet og regionale forskingsfond, EU 

og annen bidrags- og oppdragsfinansiert aktivitet.  

- Tallet på finansieringskategorier for den resultatbaserte uttellingen for studiepoeng blir 

redusert fra seks til tre. Innplassering skjer basert på fagområde. 

- Nye midler til studieplassendringer blir tildelt i hovedsak basert på en standardsats som i dag, 

med en særskilt høy sats for de kliniske utdanningene. 

- Indikatoren for uteksaminerte kandidater blir erstattet av en indikator for fullføring av 

studieprogram som ikke skal gi disinsentiv for tilbudet av videreutdanning. Indikatoren får 

åpen budsjettramme. 

Endringene får virkning i budsjettet for 2025. Endringene både i indikatorene og i 

finansieringskategoriene vil bare innebære at resultatbedringer framover vil gi uttelling med en 

annen sats enn i dag. De vil ikke bli innført slik at det fører til omfordeling mellom institusjonene. 

Tildelingen blir ikke redusert som følge av at indikatorer blir avviklet. 

Som følge av det nye finansieringssystemet har rektor gitt en prosjektgruppe i mandat å utarbeide ny 

finansieringsmodell for HINN basert på høgskolens mål og ambisjoner.  

1.2 Overordnede interne føringer 
Høgskolens strategi for perioden 2021-2026 ble vedtatt av høgskolestyret i juni 2021. I strategien er 

det definert fire fremtidsbilder og skissert strategiske valg som styret ønsker å følge i 

strategiperioden. Videre er det vedtatt at den strategiske planen skal være årlig rullerende med 

fastsettelse av prioriterte tiltak i årsplanprosessen. De fire fremtidsbildene er: 

• Regional kraft og nasjonal bidragsyter i en internasjonal kontekst 

• Forskningsbasert utdanning for hele livet 

• Åpen, nyskapende og relevant forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid 

• INN – kunnskapskultur, medarbeiderskap og lærende organisasjon 

1.3 Foreløpig bevilgning for 2024 
Forslag til statsbudsjett for universiteter og høgskoler (Blått hefte) ble presentert den 6. oktober. 

Forslaget kom med enkelte ukjente forhold som ikke er hensyntatt i LTP, og ga totalt sett en høyere 

bevilgning enn forventet for HINN. 

I forslaget mottar HINN kr 1 503,2 mill. Endringen fra bevilgningen for inneværende år er: 

• Prisjustering 4,4 %       Kr 90,2 mill. 

• Resultatbasert uttelling     Kr 36,4 mill. 

• Desentral og fleksible utdanningstilbud   Kr 21,0 mill. 

• Kunstnerisk utviklingsarbeid (tidligere PKU1)    Kr    0,7 mill. 

• Lærerutdanning (tidl. Partnerskapssamarbeid)   Kr    4,3 mill. 

• Kvalitetsprogrammene      Kr    1,1 mill. 

• Nye studieplasser      Kr    2,0 mill.  

• Etablering fysioterapiutdanning    Kr    6,3 mill. 

• Styrking av forskningsaktivitet på Kongsvinger   Kr    3,0 mill. 

• Inndekning andre satsinger     Kr -15,9 mill.  

• Omfordeling studieplasser Ukraina     Kr - 1,2 mill. 

• Reduksjon som følge av innføring    Kr - 3,1 mill. 

av studieavgift for studenter utenfor EØS/Sveits 

 
1 Program for kunstnerisk utvikling 
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• Utfasing rekrutteringsstillinger     Kr - 5,1 mill. 

• Nedtrapping studieplasser tildelt 2019-2023   Kr - 5,8 mill.  

1.3.1 Foreløpig internfordelt bevilgning for 2024 

Internfordelingen følger styrevedtatt finansieringsmodell for HINN fra 2017, der hovedprinsippene er 

at alle øremerkinger fra departementet følger det fakultetet som skal gjennomføre aktiviteten. 

Økonomisk uttelling fra oppnådde resultater går uavkortet til produserende enhet. 

Dnf har en studiemodell som avviker fra normalen med studentopptak annethvert år. Det gir 

svingninger i bevilgningen og hensyntas ved å justere resultatuttellingen fra år til år. I intern fordeling 

for 2024 er det derfor innhentet kr 0,9 mill. fra avsatt produksjonsinntekt i 2023 og avsatt kr 17,4 

mill. til bevilgningen for 2024. Denne justeringen gjør at HINNs internfordeling er kr 16,4 mill. lavere 

enn bevilgningen fra KD.  

Tabell 1. Foreløpig internfordelt bevilgning for 2024.  

 
Tall i 1000,- 

1.3.2 Strategiske satsinger for 2024 

De årlige strategiske midlene avsettes ved at 3,5 % av grunnbevilgningen øremerkes til strategiske 

formål. For 2024 utgjør midlene kr 30,1 mill. og er knyttet til stimulering av innsats innenfor målene i 

utviklingsavtalen. I tillegg er kr 10,3 mill., av de totalt kr 21,0 mill. som ble tildelt over statsbudsjettet 

for å styrke desentral og fleksibel utdanning, foreløpig ufordelte strategiske midler. Høgskolestyret 

vedtok fordeling av de strategiske midlene for 2024 i juni 2023, i forbindelse med behandling av LTP 

2024-2026. I forslag til årsbudsjett er det noen små justeringer som følge av økte strategiske midler. 

Nedenfor følger en beskrivelse av tiltakene. 

EU-midler – Kr 3 mill.  

EU-satsingen «Springbrett til Europa – stegvis utvikling på veien til EU-finansiering» har til hensikt å 

motivere til, samt å tilrettelegge for, arbeid med prosjektsøknader til Horisont Europa og Kreativt 

Europa. Prosjektutviklingsstøtte gis til forskningsmiljøer for å styrke innsatsen til prosjektutvikling. 

Målet er at arbeidet resulterer i innsending av konkurransedyktige prosjektforslag til Horisont Europa 

- EUs program for forskning og innovasjon, og Kreativt Europa - EUs program for de kulturelle og 

kreative sektorene.  

Forskningsprogrammet (AI/VR)- kr 4 mill.  
Midlene er igangsatt gjennom en treårig tildeling til fire ulike prosjekter. Programmet skal fremme 
fremragende forskning, samarbeid på tvers av fakulteter og deling av erfaringer fra bruk av nye 
digitale teknikker i forskning.  
 
Forskningstermin - kr 3 mill.  
Formålet er å gi sammenhengende forskningstid til professorer med spesielt gode 
forskningsprosjekter. Forskningstermin er en strategisk satsing som gir anledning til 
sammenhengende forskningsvirksomhet eller kunstnerisk utviklingsarbeid (KU). Forskningsterminen 

Fakultet Basis Åpen ramme Lukket ramme Justering resultatuttelling Bevilgning

ALB 12 159            35 711                3 641                      -                                               51 510                          

LUP 26 839            150 904             10 735                    -                                               188 479                       

HSV 26 440            154 885             6 036                      -                                               187 360                       

AMEK 6 079              64 917                1 118                      -                                               72 114                          

HHS 18 024            169 707             9 218                      -                                               196 949                       

DNF 31 158            34 726                200                         -16 447                                       49 637                          

HA 680 991         -                      284                         -                                               681 275                       

Strategiske midler 40 473            -                      -                          -                                               40 473                          

HA-andel av midl. bevilging 19 000            -                      -                          -                                               19 000                          

HINN 861 162         610 850             31 232                    -16 447                                       1 486 797                    
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skal brukes til konsentrasjon omkring KU/forskningsprosjekter, utvikling av internasjonale kontakter, 

og/eller faglig fornyelse som også er til nytte for øvrige fagmiljø ved HINN.  
 
Vingespenn - kr 0,5 mill.  
Vingespenn er for vitenskapelig ansatte som disputerte for mindre enn fem år siden, og tilbyr 
ambisiøse og talentfulle forskere en skreddersydd mulighet for faglig utvikling og strategisk 
planlegging av forskerkarrieren. 
 
Grønn forskning - kr 2 mill.  
HINN har et uforløst potensial knyttet til den regionale profilen som omgir våre studiesteder. 
Midlene fordeles fagmiljø med særlige forutsetninger til å svare ut regionens profil knyttet til grønn 
forskning. Midlene er tildelt ALB.   
 
Såkornmidler - utdanning kr 1,0 mill.  
Såkornmidlene utlyses årlig og har som formål å stimulere til videre utvikling av ulike studieprogram 
ved HINN. Prosjekter som blir innvilget skal utvikle kompetanse, systemer, modeller eller lignende 
som også kan benyttes til å løfte kvaliteten i andre studieprogrammer ved HINN. Midlene forvaltes av 
prorektor utdanning.  
 
NAV-samarbeidet - kr 0,7 mill.  
Prosjektet er et fakultetsovergripende forskningsprosjekt i samarbeid med NAV.   

 
EMERGE - kr 1,5 mill.  
HINN har gått inn i en internasjonal samarbeidsallianse og søkt om midler i et stort utviklingsprosjekt. 
De strategiske midlene vil gå til aktiviteter, egenandeler og prosjektledelse for HINNs ansvar i 
prosjektet. Midlene forvaltes av prorektor utdanning.  
 
Fleksibilisering av utdanning - kr 2 mill.  
Hurdalsplattformen og politiske signaler peker på at UH-sektoren skal kunne tilby utdanninger i 
større grad uavhengig av studiestedene. Midlene skal benyttes til å arbeide frem 
utdanningskonsepter for fleksibel utdanning som kan benyttes på tvers av fakulteter og 
studieprogram. Midlene forvaltes av prorektor utdanning.  
 
Satsing VR/AR- kr 1 mill.   
Fakultetet AMEK fikk tildelt kr 1 mill. i budsjettet for 2021 og 2022 for å styrke HINNs satsing på 
AR/VR. Midlene er brukt til å ansette en prosjektleder for tverrfaglige samarbeid innen AR/VR. For 
2024 vil midlene benyttes til å etablere BA i AI/KI2 med de forbehold som kommer frem i sak om 
studieporteføljen. 
 
Miljøsertifisering – kr 0,3 mill.  
Som et ledd i høgskolens arbeid med bærekraft og grønn omstilling ble HINN i 2023 sertifisert som 
Miljøfyrtårn. Som en del av sertifiseringen har HINN tatt i bruk et styringsverktøy som bidrar til 
målrettet og kontinuerlig forbedringsarbeid innenfor klima og miljø.  
 
Digitalisering (UH-sak) – Kr 1 mill.  
Det er ansatt prosjektleder knyttet til implementering av UH-sak, som er en ny tjeneste for 
saksbehandling, dokumentasjonsforvaltning og tilhørende tjenester, inkludert integrasjoner, 
prosessestøtte og automasjon.  
 
 
 

 
2 Artificial intelligence/Kunstig intelligens 
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Kompetansemidler – kr 4 mill. 
Den strategiske satsingen på kvalifisering til førstekompetanse og toppkompetanse (professor og 
dosent) videreføres for 2024. For 2024 er tildeling gjort med utgangspunkt i følgende prioritering:  

• Kvalifisering til førstestillingskompetanse, fakulteter og fagmiljøer med lav 
førstekompetanse prioriteres  

• Kvalifisering av kvinner i akademiske toppstillinger  

• Tilrettelegging for medarbeidere som vurderes å kunne ferdigstille individuelle 
kvalifiseringsløp innen kort tid  

En forutsetning for tildeling er at fakultetene bidrar med minimum tilsvarende beløp som tildeles 
For 2024 er det innvilget følgende fordeling:  

• Opprykk til førstekompetanse: 23 personer 

• Opprykk til toppkompetanse: 15 personer, hvorav 9 kvinner.  
 
Plattformutvikling (student-næringsliv-ansatt) – kr 1,1 mill. 
Høgskolens studenter er en viktig målgruppe for institusjonen. Kommunikasjonen vår med denne 
gruppen er fragmentert, og det finnes udekkede behov. Kommunikasjonsavdelingen ønsker å 
forbedre inn.no som plattform for studentkommunikasjon for å: 

  
• gjøre det lett for studentene å forholde seg til institusjonen 
• nå bedre fram med informasjon som er viktig for studentene 
• styrke studentenes tilhørighet til institusjon og studiested 
• styrke studentfrivilligheten 
• vurdere hvordan studenter og virksomheter i Innlandet kan «kobles» med tanke på 

oppgaveskriving, praksisplasser, deltidsjobber m.m. 
  
Inn.no er bygget i publiseringsplattformen Vortex, utviklet av Universitet i Oslo. UiO leverer også 
appen «Mine studier» som henter innhold fra Vortex og andre plattformer. Som et ledd i prosjektet 
skal høgskolen vurdere å ta i bruk «Mine studier». 
 
Fleksible utdanninger (HK-dir3) – kr 10,3 mill. 
HINN fikk tildelt kr 21 mill. gjennom forslag til statsbudsjett for å styrke det desentraliserte og 
fleksible utdanningstilbudet. Kr 10,3 mill. av denne tildelingen er foreløpig ikke fordelt ut på konkrete 
satsinger, og rektor ønsker en prosess knyttet til kriterier som skal ligge til grunn for en fordeling av 
midlene. 
 
Stipendiater – kr 68,5 mill. 
HINN har gjennom statsbudsjettet finansiering av 65 stipendiatstillinger, som tilsier en lønnsramme 
på om lag kr 49,4 mill. I tillegg har HINN over flere år prioritert et høyere antall stipendiatstillinger for 
å få økt tilgang til førstekompetanse innen våre doktorgradsområder. I budsjett 2024 har HINN 
forpliktelser på totalt kr 68,5 mill. til de stipendiatstillingene som finansieres på institusjonsnivå 
innen våre doktorgradsprogrammer. 
 
Ekstra strategiske satsinger   
I styremøtet i oktober 2021 vedtok styret å disponere kr 66 mill. til ytterligere strategiske satsinger 
over en treårsperiode (2022-2024) med kr 22 mill. årlig. Midlene finansieres gjennom at 
høgskoleadministrasjonen ikke tar sin andel av de midlertidige studieplassene som ble tildelt i 
Revidert nasjonalbudsjett 2020. Midlene skal styrke HINN faglig med mål om økt forskningsaktivitet 
gjennom publisering og tilslag på eksternfinansierte forskningsprosjekter. Tiltakene er nærmere 
beskrevet i sak 34/21 fra august 2021. Som et resultat av at de midlertidige studieplassene har 
bortfalt ett år tidligere, og bevilgningen tilsvarende redusert, er total ramme for midlene redusert til 

 
3 Direktoratet for høyere utdanning og kompetanse 
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kr 19 mill. Midlene betales ut til fakultetene ut ifra gjennomført aktivitet med følgende årlige 
rammer:   
  

• Kr 4 mill. til LUP   
• Kr 4 mill. til HSV   
• Kr 4 mill. til HHS   
• Kr 2,5 mill. til ALB   
• Kr 1,5 mill. til AMEK   
• Kr 1,5 mill. til Dnf   
• Kr 1,5 mill. til Dnf og AMEK i samarbeid som forvaltes av førstnevnte (ph.d. FILMART)  
 

1.4 Forutsetninger 
Fakultetene ved HINN har et selvstendig økonomisk resultatansvar, og må prioritere sine ressurser 

for at høgskolen skal nå sine mål innenfor tildelte rammer. Vurdering og prioritering, samt tallfesting 

av aktiviteter har vært tema i høstens ressursdialoger.  

Årsplan- og budsjett tar utgangspunkt i LTP, med korrigeringer for økonomiske resultater og 

prognoser for inneværende år og endrede forutsetninger, som for eksempel ukjente faktorer i 

statsbudsjettet og andre rammebetingelser. Eventuelle endringer i resultat og kapitalbruk er 

tallfestet og beskrevet av hvert fakultet. HINN ble i forbindelse med revidert nasjonalbudsjett (RNB) 

gitt en ekstraordinær tilleggsbevilgning på kr 30,8 mill., som kompensasjon for betydelig høyere pris- 

og lønnsvekst enn forutsatt i statsbudsjettet. HINN hadde allerede tatt høyde for pris- og lønnsvekst i 

årsbudsjettet, og tildelingen i RNB gir derfor en vesentlig forbedring i prognosen for 2023. 

Budsjettet bygger på enkelte forutsetninger basert på offentlig informasjon og prognoser. Vesentlige 

endringer i forutsetninger vil presenteres i tertialvise virksomhetsrapporter. Av sentrale 

forutsetninger kan nevnes:  

• Det er budsjettert med en lønnsvekst på 4,5 % med virkning fra 01. mai.  

• Det er estimert et totalt energiforbruk på 9,2 mill. kWh med en gjennomsnittlig spotpris på kr 

0,95 for strøm.  

Som hovedregel budsjetteres alle faglige nytilsatte i førstestillinger, samtidig som alle planlagte 

kompetanseopprykk hensyntas i budsjettet. Av erfaring er det likevel vanskelig å kun tilsette 

personer med førstekompetanse innen enkelte fagområder og ikke alle kompetanseløp fullføres som 

planlagt. Med nevnte budsjettforutsetning er det derfor en risiko for at budsjetterte 

førstekompetanseandel og lønnsbudsjettet er noe for høyt.  
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2 Årsplan og -budsjett for 2024 
I kapittelet presenteres årsplan og -budsjett. Først presenteres årsbudsjett for høgskolen totalt 

sammen med estimert kapital- og årsverksutvikling. Deretter følger tiltak til målene i 

utviklingsavtalen med tilhørende styringsparameter, samt det fjerde fremtidsbildet fra høgskolens 

strategiske plan. Sist i kapittelet er det en kort risikovurdering knyttet til mål og økonomi. 

2.1 Budsjetterte resultater i årsbudsjett 2024 
HINN budsjetterer for 2024 med en kapitalbruk på kr 29,8 mill., noe som er kr 17,3 mill. mer enn 

langtidsplanen. Prognosen for 2023 er imidlertid forbedret med kr 27,8 mill., noe som medfører at 

prognostisert UB for kapital i 2024 er kr 10,6 mill. høyere enn stipulert i langtidsplanen. 

Tabell 2. Årsbudsjett for 2024. 

 
Tall i 1000,- 
Årsbudsjett 2023 og LTP er presentert i 2023-kroner, mens årsbudsjett 2024 er presentert i 2024-kroner.  
*Dnf har en studiemodell som avviker fra normalen med studentopptak annethvert år. Dette gir svingning i bevilgningen og 

hensyntas ved å justere resultatuttellingen fra år til år. I intern fordeling for 2024 er det derfor satt av kr 16,4 mill. av 2024 

bevilgningen til bruk i 2025. Denne justeringen gjør at HINNs internfordeling er kr 16,4 mill. lavere enn bevilgningen fra KD. 

Midlene settes av i Note 15, del I og vises som en økning i kapital i tabell 3.  

Kapitalutvikling 

Gitt inneværende års prognose og budsjettert kapitalbruk i 2024 vil HINN ha en samlet 

kapitalavsetning på kr 146,1 mill. ved utgangen av 2024. Dette er kr 10,6 mill. høyere enn stipulert i 

LTP. 

Tabell 3. Budsjettert kapitalutvikling.  

 
Tall i 1 000,-. 
Note 15 del I er inntektsført bevilgning fra tidligere tildelinger som er utsatt aktivitet. Denne inkluderer utsatt bevilgning ved 

Dnf.  
Note 15 III er ikke inntektsført bevilgning fra tidligere tildelinger. 
Note 8 er akkumulert overskudd fra oppdragsvirksomheten. Resultatenheter som ikke har tilstrekkelig kapital i Note 15 del 1 
kan benytte kapital fra Note 8 gitt styrevedtak. 
 

Det er i årsbudsjett for 2024 budsjettert med kr 50,8 mill. i investeringer. Tabell 4 viser fordelingen 

per fakultet og HA. Detaljer rundt investeringene er beskrevet i kapittel 3. Detaljert investeringsplan 

for 2024-2026 skal vedtas av styret i. 

 

 

Budsjett Årsbudsjett 2023 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Fordelt bevilgning 1 369 361                         1 417 844                             1 503 244                            

Andre inntekter 352 181                             367 540                                 369 526                               

Investeringer 39 453-                               60 633-                                   50 845-                                  

Lønnskostnader 1 208 145-                         1 210 943-                             1 290 434-                            

Andre driftskostnader 547 342-                             526 316-                                 561 277-                               

Budsjettert resultat 57 761-                               12 508-                                   29 784-                                  

Herav budsjettert resultat BFV 65 430-                               35 375-                                   53 931-                                  

Herav budsjettert resultat BOA 7 669                                 7 500                                     7 700                                    

Bruk/avsetning produksjonsinntekt Dnf* 15 638-                               15 367                                   16 447                                  

Bruk av kapital N15, del III 4 955-                                 -                                         -                                        

Budsjettert kapitalbruk 78 354-                               12 508-                                   29 784-                                  

Kapitalbeholdning Prognose UB 2023 Årsbudsjett 2024 Prognostisert UB 2024 Prosent av bevilgning

Note 15, del I 99 522                               50 731-                                   48 791                                  3,2 %

Utsatt bevilgning Dnf Note 15, del 1 916                                     16 447                                   17 363                                  1,2 %

Note 15, del III -                                     -                                         -                                        0,0 %

Note 8, virksomhetskapital 75 478                               4 500                                     79 978                                  5,3 %

Budsjettert kapitalbruk 175 916                             29 784-                                   146 132                               9,7 %
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Tabell 4. Budsjetterte investeringer. 

 
Tall i 1 000,-. 
 

Årsverksutvikling 

HINN har siden fusjonen økt antall årsverk årlig som følge av økt faglig satsing, og hadde per oktober 

2023 1 302,1 årsverk. Per oktober 2024 budsjetteres det med 1 302,3 årsverk. Utsettelser og 

forsinkelser i gjennomføring knyttet til stipendiater, sammen med at rektor ønsker å opprettholde 

opptakstakten, gjør at på HINN i oktober 2024 vil ha 19,8 årsverk mer knyttet til stipendiatenheten 

enn langtidsplanen sier.  

Tabell 5. Budsjetterte årsverk per oktober 2024. 

 
Flere av de som er rekruttert inn til å fylle en stipendiathjemmel er innplassert og budsjettert i stillingskoden postdoktor som 
telles under faglige årsverk, og inngår som en del av førstestillingskompetansen ved HINN. 

 

Per oktober 2023 var HINNs førstekompetanseandel 66,6 %. Per oktober 2024 planlegges det med en 

andel på 73 %, en økning på 6,4 prosentpoeng. Rekrutteringsprosessene de siste årene viser at det er 

krevende å få tak i ønsket kompetansenivå, og det er en risiko for at HINN ikke når den planlagte 

økningen i 2024. Dette fordi budsjettet forutsetter at HINN lykkes fullt ut med å rekruttere 

førstekompetanse, at det ikke vil bli vakanser mellom tidspunktet medarbeidere slutter og nye 

ansettelser er gjort, eller frafall av førstekompetanse utover det høgskolen kjenner til i dag. Tabell 6 

viser antall budsjetterte årsverk per stillingskategori i oktober 2024. 

Tabell 6. Budsjettert årsverksutvikling og planlagt førstekompetanseandel. 

 
Ansatte ved SELL LUP og HHS, som i mars 2021 ble overført fakultetet, er innplassert i administrative stillingskategorier selv 
om de i hovedsak jobber faglig. Dette påvirker andelen administrative årsverk ved HINN. 
 

Investeringer Årsbudsjett 2024

ALB -                                     

LUP 500                                     

AMEK 3 275                                 

HSV 4 200                                 

HHS -                                     

Dnf 3 000                                 

HA 39 870                               

Sum HINN 50 845                               

Bemanning okt.23 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Antall faglige årsverk 685,6                                 666,5                                     683,0                                    

Antall årsverk stipendiater 135,1                                 118,3                                     132,4                                    

Antall andre årsverk 481,4                                 479,0                                     487,0                                    

Totalt antall årsverk 1 302,1                              1 263,8                                  1 302,3                                

Bemanning 2024 Årsverk Andel av faglige årsverk FoU-tid (gjennomsnitt)  FoU-årsverk

Professor 132,1                                 19 % 45 % 59,6

Dosent 6,0                                      1 % 34 % 2,1

Førsteamanuensis 279,3                                 41 % 36 % 101,8

Førstelektor 52,8                                   8 % 31 % 16,5

Forsker 11,1                                   2 % 100 % 11,1

Postdoktor 15,4                                   2 % 64 % 9,9

Sum førstekompetanse 496,7                                 73 % 40 % 201,0

Høgskolelektor 176,0                                 26 % 13 % 23,7

Høgskolelærer 5,4                                      1 % 8 % 0,5

Forsker 5,0                                      1 % 100 % 5,0

Amanuensis -                                     0 % 0,0

Sum faglige årsverk eksl. stipendiater 683,0                                 100 % 34 % 230,1

Stipendiater 132,4                                 

Administrative årsverk (% av totalt ant. årsverk) 321,6                                 25 %

Andre årsverk 165,4                                 

Totalt antall årsverk 1 302,3                              
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2.2 Årsplan og tiltak 
Rektor har i årsplan- og -budsjettprosessen gjennomført ressursdialoger med alle fakultetene, med 

fokus på måloppnåelse for 2023 samt mål, tiltak og budsjett for 2024. Kapittel 2.2 gir en oversikt over 

HINNs samlede årsplan med utgangspunkt i målbildene og styringsparameterne i utviklingsavtalen og 

strategien for perioden 2021-2026. 

Tiltakene for 2024 tar utgangspunkt i vedtatte tiltak i LTP 2024-2026, med justeringer basert på 

endrede forutsetninger og prioritering for hva som er viktigst i 2024. Selv om tiltakene er plassert 

under ett målbilde, kan tiltaket gi effekt på måloppnåelsen og realiseringen av flere av målbildene. I 

kapittel tre har hvert fakultet beskrevet sine tiltak. Disse skal tydeliggjøre hvilke tiltak det enkelte 

fakultet skal prioritere for å realisere HINNs overordnede målsetninger.  

TEFCE Toolbox4 

TEFCE Toolbox er et prosessverktøy for å hjelpe universiteter og høgskoler til å reflektere rundt og 
evaluere systematisk sin kontakt og samarbeid med arbeids- og samfunnsliv, og er benyttet som 
metodikk i utviklingsavtalen. Prosessen utføres av ansatte og studenter sammen med aktuelle 
representanter for arbeids- og samfunnsliv.  
Prosessverktøyet er utarbeidet med finansiering fra Erasmus+ og pilotert ved fire europeiske 
universiteter i Irland, Nederland, Tyskland og Kroatia.  
 
Prosessverktøyet inneholder en innledende fase (en såkalt «quick scan») som innebærer at det 
gjøres en innledende kartlegging av høgskolens aktiviteter med tanke på 7 dimensjoner med 
tilhørende underdimensjoner. Resultatene av dette arbeidet presenteres i en rapport.  
 
Kartleggingsrapporten skal i desember 2023 drøftes i et felles dialogmøte med representantene. Ett 

av formålene med dette møtet er å vurdere hvorvidt analysen i kartleggingsrapporten er typisk for 

høgskolen. Det vil si hvorvidt vurderingene er karakteristiske for høgskolen som sådan. Dialogmøtet 

vil så drøfte høgskolens styrker, svakheter og muligheter i et såkalt SLIPDOT5-skjema. Her vil man 

blant annet vurdere styrker og svakheter, men det legges særlig vekt på hva høgskolen realistisk kan 

styrke. Analysen vil kunne legge forutsetninger for hensiktsmessige tiltak som kan benyttes i HINNs 

arbeid med utviklingsavtalen.   

2.2.1 Åpen, nyskapende og relevant forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid av høy 

internasjonal kvalitet 

 

Styringsparameter 1: Videreutvikle forsknings- og KU-aktivitet av høy internasjonal kvalitet i 

samspill med samfunns- og arbeidsliv. 

HINN skal i 2024 legge til rette for at forskningsaktivitetene øker i forskergruppene, og forskning som 

støtter opp om Høgskolens ph.d.-områder er en prioritet. HINN har over flere år hatt strategiske 

satsinger som videreføres i 2024. Spesielt er det forventet at de tverrfaglige forskningssamarbeidene 

innen AI/VR skal gi gode resultater fremover. I tillegg er det satt av midler til forskningstermin, som 

gir høgskolens beste forskere anledning sammenhengende forskningstid over en lengre periode. 

Vingespenn søker å løfte frem forskere tidlig i forskerkarrieren. Grønn forskning er en videre satsing 

på bærekraftig skogforvaltning ved ALB. 

 

 
4 Towards a European Framework for Community Engagement in Higher Education  
5 SWOT-analyse for selvrefleksjon 
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HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Utvikle rettighetspolitikk for publisering ved HINN. 

• Støtte og ressurser til forskningsprosjekter som retter seg mot EU og Forskningsrådet. 

• Utvikle gode administrative støttetjenester til våre forskere slik at fokuset kan legges inn på å 

utvikle faglig innhold. 

• Utvikle måter for å dokumentere kunstnerisk utviklingsarbeid. 

• Støtte til veiledning for valg av publiseringskanaler. 

Styringsparameter 2: Styrke arbeidet for åpen forskning. 

HINN vil styrke arbeidet med opplæring i forskningsledelse for ledere av forskergrupper, herunder 

arbeidet med forskningskvalitet, -etikk, åpen vitenskap, publisering og forskningsfinansiering.  

Publisering er og blir den viktigste arenaen for vitenskapelig diskurs og kvalitetsvurdering. Samtidig 

vil HINN sammen med norske og europeiske UH-institusjoner delta i arbeidet med å reformere 

hvordan forskningskvalitet vurderes og evalueres. Annerkjennelsen av at det kreves flere faktorer og 

talenter for å gjennomføre god og relevant forskning vil implementeres i HINNs 

karriereutviklingsplaner, retningslinjer for rekruttering og vurderinger av forskningsaktivitet (NOR-

CAM6/HINN-CAM). Åpne forskningsprosesser er også avgjørende for å sikre tillit til forskning og 

forsvarlig behandling av forskningsdata, og ivaretakelse av forskningsetiske vurderinger er 

kjerneprosesser i dette arbeidet.  

Publiseringsfondet videreføres for å sikre vitenskapelig ansattes muligheter til å publisere åpent. 

Dette er i tråd med Forskningsrådets krav til åpen publisering som gjelder fra og med utlysninger i 

2023. 

HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Videreutvikle datainfrastruktur og kompetanse som støtter åpenhet, etterrettelighet og tillit. 

• Videreutvikle og styrke kurs og administrativ støtte innen åpen forskning, inkludert 

datahåndtering, publisering og samarbeid med samfunns- og arbeidsliv.  

Styringsparameter 3: Vitenskapelig ansatte og studenter tar aktivt del i samfunnsdebatten 

For at HINN skal være en regional kraft i Innlandet er det viktig at alle våre ansatte tar del i 

samfunnsdebatten og bidrar med kunnskap i omverdenen. Med over 15 000 studenter og 1 300 

årsverk har HINN en samlet kapasitet med høy kompetanse, som kan være med å belyse og nyansere 

ulike problemstillinger i samfunnet. HINN vil oppmuntre ansatte og studenter til å formidle kunnskap 

gjennom utviklingsarbeid og tilgjengelige vitenskapelige formidlingsarenaer, og i den allmenne 

samfunnsdebatten. 

HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Etablere system for håndtering av forskningsresultater i samarbeid med Klosser Innovasjon. 

  

 
6 Norwegian Career Assessment Matrix  
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2.2.2 Forskningsbaserte profesjons- og yrkesrettede utdanninger med høy 

utdanningskvalitet 

 

Styringsparameter 4: Legge til rette for et bredt studentengasjement. 

HINN vil gi studentene god faglig veiledning og evaluering, og lett tilgang til relevante fagmiljøer. 

HINN vil involvere studentene i beslutningsprosessene internt ved HINN, og legge til rette for at 

studentdemokratiet og valgdeltakelsen styrkes.  

HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Tydeliggjøre hvilke oppgaver og ansvar som ligger til ulike roller for å sikre at høgskolen 

legger til rette for god studentmedvirkning. 

• Utvikle felles kompetansetiltak i doktorgradsprogrammene knyttet til overførbare 

ferdigheter. 

Styringsparameter 5: Fremme et globalt og interkulturelt perspektiv gjennom internasjonal 

mobilitet og samhandling. 

HINN vil i 2024 arbeide for økt grad av internasjonalisering i alle våre utdanninger. Høgskolens 

strategi og tilhørende handlingsplan for internasjonalisering danner grunnlag for prioriteringer.  

HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Legge til rette for utveksling og internasjonalisering i forbindelse med revidering av 

studieplaner. 

• Følge opp arbeidet i universitetsalliansen EMERGE. 

• Videreutvikler kurs for ansatte i internasjonalisering av studieprogram. 

• Starte oppfølging av evaluering av administrativ organisering på feltet internasjonalisering. 

Styringsparameter 6: Utvikle fremragende og innovative profesjons- og yrkesrettede utdanninger 

som svarer på morgendagens kompetanse- og kapasitetsbehov i helse-, omsorgs- og 

utdanningssektoren. 

HINN vil styrke kjennskapen til fremtidige behov innenfor profesjonssektoren og utvikle 

studieporteføljen og den faglige kompetansen i takt med samfunnets utfordringer. Høgskolen vil 

gjøre analyser av resultatene fra ulike evalueringer for å peke på de mest aktuelle tiltakene innen 

denne styringsparameteren. En bred inngang vil være viktig der en ser på alt fra 

rekrutteringsarbeidet, studentpraksis, studentmedvirkning mm. for å finne riktig oppfølging 

fremover. Som et element i vurderingene må HINN kunne vise frem hva som er spesielt hos oss, som 

kan benyttes aktivt i rekrutteringen og utviklingen av utdanningene i samarbeid med omverdenen. 

HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Vurdere dimensjoneringen av fagtilbudet på tvers av fakulteter.  

• Benytte Råd for samarbeid med arbeidslivet (RSA), regionale aktører og 

vertskommunesamarbeidet som referansepartner i å utvikle studieporteføljen i takt med 

samfunnets behov. 

Styringsparameter 7: Styrke utviklingen av fremtidige fortellere gjennom forskning, utdanning og 

kunstnerisk utviklingsarbeid innen film, TV og spill. 

Høgskolen har fagmiljø med høy kompetanse knyttet til historiefortelling som fag – og metode, og 

også studietilbud innenfor audiovisuelle fag. HINN vil ta i bruk sine faglige fortrinn innenfor de 
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audiovisuelle fagene, og etablere tverrfaglige satsinger som utforsker de audiovisuelle fagenes 

muligheter i pedagogisk- og kunstnerisk utviklingsarbeid og forskning. 

HINN skal arbeide med å synliggjøre kompetansen innenfor fagfeltet. Bl.a. er det viktig å kunne 

dokumentere det kunstneriske utviklingsarbeidet slik at det kan anvendes til 

kvalifiseringsvurderinger, men også knyttet til kommunikasjonsarbeidet rundt fagmiljøene. 

HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Fremme og synliggjøre den samlede audiovisuelle fagkompetansen ved HINN. 

• Videreutvikle tilbud for pedagogisk kompetanseheving. 

• Revidere og utvikle studietilbud i forbindelse med studieporteføljeprosessene. 

2.2.3 Pådriver for livslang læring 

 

Styringsparameter 8: Videreutvikle konsepter for livslang læring av høy kvalitet i samspill med 

samfunns- og arbeidsliv. 

HINN vil tydeliggjøre ulike former for livslang læring med målrettede tiltak tilpasset de ulike 

utdanningsformene og vurdere hvilke utdanninger som skal tilbys med fleksible løsninger. 

HINN vil fortsette det langsiktige arbeidet med samarbeidspartnere for å utvikle utdanningstilbud. 

Innlandskommunene, fylket, forsvaret, politiet, NAV mfl. er samarbeid som over mange år har 

resultert i kompetanseutvikling i vår omverden og som er viktig for høgskolens faglige utvikling. Den 

eksternfinansierte utdanningsporteføljen er stor, og HINN skal fortsatt være en foretrukken 

kompetanseleverandør innen våre fagfelt. 

HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Utarbeide delstrategi/handlingsplan for livslang læring. 

Styringsparameter 9: Utvikle fleksibel utdanning på emne og delemnenivå (micro credentials). 

HINN vil utvikle administrative systemer for oppfølging og kvalitetssikring helt ned på delemnenivå. 

Dagens regler og rutiner for opptak, og tilhørende system i sektoren, er rigid og lite fleksibelt når en 

skal ta inn studenter på enkeltemner.  

Videre må HINNs fagtilbud vurderes med tanke på hvilke emner det er mulig å kunne tilby som åpne 

delemner. De fleste studieprogrammene er bygget opp med emner som er satt sammen med en 

naturlig progresjon og tar for gitt et kunnskapsnivå på studentgruppen. Åpning for opptak på 

delemnenivå vil gi studentgruppen et ulikt utgangspunkt for læring som må hensyntas i videre 

vurderinger. 

HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Utrede muligheter for å utvikle mindre emner og studietilbud som kan tilbys studenter ved 

flere fakultet. 
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2.2.4 En regional kraft i Innlandet, og nasjonal bidragsyter i en internasjonal kontekst 

 

Styringsparameter 10: Styrke kontakten med samfunns- og arbeidsliv gjennom videreutvikling av 

regionale og nasjonale nettverk og internasjonale nettverk og samarbeidspartnere.  

HINN vil videreutvikle arenaer og nettverk for samhandling, og etablere metoder for å måle 

høgskolens gjensidige samspill med omverdenen. HINNs regionale tilstedeværelse i Innlandet skaper 

forutsetning for samhandling. 

HINN har en ambisjon om å øke eksternfinansieringen ytterligere, men spisset inn mot 

forskningsvirksomheten. For å lykkes med søknader innenfor NFR og EU vil nettverksbygging og 

strategiske samarbeid være viktig, og HINN vil arbeide videre med å knytte nettverk både på 

individnivå, innen forskergrupper og på institusjonsnivå.  

HINN har igangsatt arbeidet med å kartlegge og evaluere sitt samfunnsengasjement gjennom bruken 

av TEFCE-modellen, som er et verktøy for å styrke samhandlingen med omverdenen. Verktøyet gir en 

systematisk tilnærming til hvordan HINN og omverdenen i sine kontaktpunkter skaper gjensidig 

merverdi.  

HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Arbeide videre med TEFCE-modellen. 

• Etablere og videreutvikle internasjonale kontakter og nettverk som bidrar til økt forsknings- 

og utdanningskvalitet. 

Styringsparameter 11: Videreutvikle fysisk og teknisk infrastruktur som legger til rette for at 

fremtidsrettet utdanning, innovasjon og forskning skapes sammen med samfunns- og arbeidsliv.  

HINN vil legge vekt på at fysisk og teknisk infrastruktur er åpen og tilgjengelig. HINN vil gjennom sin 

forsknings- og utdanningsprofil skape innovasjon og utvikling som sikrer bærekraftige lokalsamfunn. 

For å realisere mer faglig aktivitet innenfor nedadgående økonomiske rammebetingelser, og for å 

redusere høgskolens klimaavtrykk, vil HINN se på hvordan en kan arealeffektivisere med mål om å 

redusere antallet kvadratmeter og andelen av bevilgningen som går til husleie og energi. For å 

hensynta sosial bærekraft er det viktig at HINN arbeider med helsefremmende og inkluderende 

forhold som skaper tilhørighet.  

HINN står foran en stor digital omstilling. I den nye strategien for digital omstilling i universitets- og 

høyskolesektoren (2021-2025) videreføres og styrkes en ambisiøs satsing. For å lykkes med den 

digitale omstillingen må høgskolen være klar for å ta imot og kunne forvalte systemene på en god 

måte. Program for digitalisering og porteføljestyring er etablert i HINN. Hovedmålet er å sikre at 

HINN skal kunne realisere en digital omstilling i tråd med føringene i sektoren. For å få dette til må 

det nødvendig infrastruktur, organisering og rammeverk på plass. I tillegg må det bygges opp 

nødvendig kompetanse innen kritiske områder som system- og tjenesteutvikling. Dette er nødvendig 

for ikke bare å kunne implementere nye systemer, men også for å hente ut gevinstene både i nye og 

allerede innførte systemer.  

Potensialet for å ta ut så vel effektivitets- og kvalitetsgevinster ved digital omstilling er til stede. HINN 

vil derfor bygge kompetanse og få nødvendig infrastruktur og organisering på plass for å realisere det 

digitale skiftet. 
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HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Videreutvikle forskningsdatainfrastrukturen ved HINN til å inkludere nye former for data, 

datainnsamling og datahåndtering. 

• Ferdigstille utviklingen og implementeringen av prosjektportalen som 

prosjektstyringsverktøy. 

Styringsparameter 12: Sammen med partnere øke kompetansen og formidlingen om bærekraftige 

lokalsamfunn.  

Utsynsmeldingen peker på utdanninger som gir grunnlag for grønn omstilling som en prioritering. 

HINN har unike muligheter til å se på tverrfaglige løsninger for grønn omstilling og fremme 

klimasmarte løsninger til bruk i samfunnet. Samtidig skal studentene dra nytte av kompetansen i sine 

utdanninger, slik at HINN utdanner kandidater som er omstillingsdyktige i en verden i endring. 

Arbeidet med en handlingsplan for bærekraft er i gang, og det er ansatt en prosjektleder som 

koordinerer arbeidsgrupper innen utdannings- og forskningsvirksomheten. Utkast til handlingsplanen 

vil forankres og drøftes i aktuelle fora gjennom 2024.  

HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Utarbeide en handlingsplan for bærekraft. 

• Videreutvikle og synliggjøre HINNs forskningspublisering mot FNs bærekraftsmål i 

virksomhetens kommunikasjon med samfunnet. 

2.2.5 INN - Kunnskapskultur, medarbeiderskap og lærende organisasjon  

Selv om dette fremtidsbildet ikke reflekteres direkte i utviklingsavtalen er det allikevel en del av 

strategisk plan som trenger oppmerksomhet når en skal planlegge virksomhetens ressurser og danne 

et grunnlag for måloppnåelse. Ansatte ved HINN skal kunne ha stolthet over å være en del av 

Innlandets største akademiske arbeidsplass. 

Kompetanse 

HINN har økt andelen førstekompetanse blant faglige årsverk vesentlig siste år, og har ambisjoner 

om å øke videre som grunnlag for å styrke den faglige virksomheten og FoU-virksomheten i 

særdeleshet. Som en kunnskapsorganisasjon er HINN avhengig av høy kompetanse i alle ledd av 

virksomheten. Ambisjonene for andel undervisnings-, forsknings- og formidlingsmedarbeidere (UFF-

medarbeidere) med førstekompetanse i gjeldende langtidsplanperiode er å komme opp til 72 %. Per 

oktober 2023 er førstestillingsandelen 66,6 %. For å realisere en videre økning er det fortsatt behov 

for å arbeide med å utvikle HINN som en attraktiv arbeidsgiver og ha et fortsatt fokus på 

kompetansenivået i rekrutteringsarbeidet, samtidig som en tilrettelegger for intern kvalifisering. 

Arbeidet med utvikling av akademiske karrierer og evaluering av forskning ved HINN (fra NOR-CAM til 

HINN-CAM) som ble startet opp i 2022, vil gi et mer systematiske og helhetlig rammeverk for 

utvikling av akademiske karriereløp. Resultatet av arbeidet, vil sammen med kommende endringer i 

forskriftene som omhandler ansettelse og opprykk, implementeres og danne det videre 

rammeverket for kompetanseanskaffelse og -utvikling i HINN. Revidert forskrift og endringer i UH-

loven som har betydning for rekruttering- og kompetansepolitikken ved HINN forventes vedtatt i 

2024 og må i etterkant følges opp i interne prosesser.  

Det vil videre være viktig å følge opp igangsatte og utvikle nye tiltak for å styrke lederkompetanse i 

HINN, følge opp kompetanseutviklingstiltak som styrker den faglige virksomheten samt etablere nye 

kompetansetiltak som støtter opp under digital omstilling og tjenesteutvikling. 
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HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

- Tiltak for kvalifisering til førstekompetanse. 

- Tiltak for kvalifisering til toppstillinger med fokus på økt kvinneandel. 

- Ny gjennomføring av program for utdanningsledelse. 

- Ny gjennomføring av lederutviklingsprogrammene «personlig lederskap» og «ledere i 

startgropa». 

- Språkopplæring (engelsk og norsk). 

- Utvikle opplæringsprogram for ledere ved HINN. 

- Opplæringstiltak i tilknytning til innføring av nye arbeidsprosesser og digitale løsninger 

(deriblant UH-sak). 

Arbeidsvilkår for medarbeidere i UFF-stillinger - arbeidstidsordningen 

Med bakgrunn i oppdrag fra rektor ble det våren nedsatt en arbeidsgruppe som har sett på endringer 

i arbeidstidsordningen. Gruppen leverte sin rapport i oktober. Arbeidet skal ende med et forslag til 

en revidert arbeidstidsordning som sikrer at studentene får undervisning med høy kvalitet, muliggjør 

forskning og KU-arbeid og legger grunnlag for arbeidsvilkår som gjør det mulig å rekruttere og 

beholde medarbeidere med den kompetansen HINN har behov for. 

Med dagens basisbevilgning har HINN andre rammevilkår enn andre UH-institusjoner, noe som må 

gjenspeiles i arbeidstidsordningen. Et element i denne sammenhengen er at HINNs 

forskningsaktivitet i større grad må finansieres ved høy effektivitet i utdanningene og gjennom 

eksterne kilder. 

Endringene som besluttes planlegges implementert i 2024. 

Administrativ støtte 

I 2022 ble høgskolens administrative organisering evaluert, og det er igangsatt et 

administrasjonsprosjekt som skal følge opp forbedringspunktene fra evalueringen. Det er et klart mål 

at HINNs administrasjon utvikler seg til en kvalitativt bedre, mer effektiv og bruker- og 

tjenesteorientert administrasjon. Hovedformålet er å videreutvikle organisasjonen slik at den kan: 

• Løse komplekse drifts- og utviklingsoppgaver (eksternt og internt initiert) 

• Styrkes som én institusjon, utvikling av ett universitet 

• Sikre likeverdige tjenestetilbud med riktig / tilstrekkelig kvalitet 

• Forenkle og forbedre tjenestetilbudet til kjernevirksomheten 

• Profesjonalisere og spesialisere arbeidsoppgavene og utnytte den samlede kompetansen og 

ressursene bedre 

• Avklare og tydeliggjøre styring og ledelse av administrative ressurser horisontalt og vertikalt i 

organisasjonen 

• Legge grunnlag for attraktive arbeidsplasser med rom for utvikling 

Det ble i 2023 utarbeidet en ny funksjonsbeskrivelse for høgskoleadministrasjonen og det er levert 

rapporter på fire delprosjekter hvor endringer og tiltak planlegges implementert i 2024, 

delprosjektene er: 

- Lavthengende frukter (hvilke raske endringer kan gjennomføres basert på 

evalueringsrapporten fra 2022) 

- Gjennomgang avklaring og styrking av fagansvarsroller, inkludert organisering av: 

o HR 

o Samfunnskontakt / kommunikasjon 

o FoU – støtte og administrasjon 
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Det er videre gjort et arbeid på å vurdere rektors ledelses-/kontrollspenn som planlegges fulgt opp i 

2024. 

Organisasjonsutvikling /-endringer i tilknytning til digital omstilling 

Som tidligere beskrevet står HINN overfor en stor digital omstilling. Det videre arbeidet med 

administrativ organisering skal så langt det er mulig ta høyde for fremtidig behov for 

organisasjonsendringer som følge av digital omstilling, men det vil være behov for å videreutvikle 

kompetanse og vurdere en rekke arbeidsprosesser som følge av digital omstilling. 

Videreutvikling av samarbeidet mellom Den norske filmskolen (DNF) og Fakultet for audiovisuelle 

medier og kreativ teknologi (AMEK) 

Det pågående arbeidet med å videreutvikle samarbeidet mellom DNF og AMEK skal resultere i en 

anbefaling til styret i desember 2023. Det er for tidlig å si noe om resultatet av dette arbeidet, men 

oppdraget går bl.a. på å styrke det organisatoriske samarbeidet som grunnlag for den faglige 

virksomheten, herunder vurdere sammenslåing til ett fakultet. Det må forventes videre arbeid i 2024 

både fra fakultetene selv og fra institusjonsnivå med å følge opp de beslutninger som tas. 

Kommunikasjon 

Høgskolen skal videreutvikle kommunikasjonsarbeidet og følge opp føringer i 

kommunikasjonsplattformen. Arbeidet med omdømmebygging skal styrkes gjennom strategisk 

kommunikasjon rettet mot målgruppene, med høy bevissthet rundt hvilket etterlatt inntrykk 

mottakeren sitter igjen med. Innsatsen rundt internkommunikasjon skal styrkes for å svare ut de 

utfordringer som ble identifisert i evalueringen av høgskolens administrative organisering i 2022.  

Kommunikasjonen rettet mot studentene skal kartlegges og kanalbruken prioriteres for å jobbe for 

helhet og sammenheng i kommunikasjonen rettet mot målgruppen studenter. 

HINN vil i 2024 prioritere følgende tiltak: 

• Videreutvikle administrativ organisering og støttefunksjoner  

• Utvikle og videreføre interne lederprogram og relevante kurs  

2.3 Gevinstrealisering 
KD har en pågående evaluering av strukturreformen der de fusjonerte institusjonene blir målt på ti 

indikatorer for å se på eventuelle gevinster fra strukturreformen. Indikatorene for 

gevinstrealiseringen er presentert i tabell 7, og viser resultater i perioden 2013-2022 og 

ambisjonsnivået for 2025. 

Tabell 7. Resultater og ambisjonsnivå knyttet til gevinstrealiseringen.  

 

 

Måleindikatorer gevinstrealisering Resultat 2013 Resultat 2018 Resultat 2021 Resultat 2022
Ambisjon 

2025

Antall publiseringspoeng per faglig årsverk 0,5 0,6 0,7 0,7 1

Bidragsinntekter fra NFR per faglig årsverk (i tusen) 44 34 34 42 60

Tildeling fra EU per faglige årsverk (i tusen) 8 9 14 7 15

Andel årsverk i førstestillinger av faglige ansatte 52 % 59 % 59 % 65 % 72 %

Skår på hvordan studentene oppfatter studiekvalitet 4,2 4,1 4,0 3,7 4,4

Antall avlagte doktorgrader 0 18 21 17 30

Antall studenter på nettbaserte og desentraliserte utdanninger                              2 610                            2 310                       3 170                           2 898                3 000 

Andre bidrags- og oppdragsinntekter per faglig årsverk (i tusen)                                 170                                210                           253                              252                   220 

Andel internasjonalt samforfatterskap 38 % 41 % 43 % 46 % 55 %

Andel administrative stillinger av totalt antall årsverk 26 % 25 % 25 % 24 % 23 %
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2.4 Risikovurdering  
Risiko for manglende måloppnåelse 

HINN har gjennom de siste års prioriteringer og satsinger et bedre utgangspunkt for å realisere økt 
faglig aktivitet med høy kvalitet. Antall årsverk er vesentlig høyere enn ved fusjonstidspunktet og 
andelen førstekompetanse blant de faglige årsverkene øker stadig.   
 

Rektor forventer at de målbare resultatene fra forskningsaktiviteten ved HINN øker, både når det 
gjelder publiseringspoeng, eksternfinansiert forskning og forskningsformidling. De strategiske 
midlene knyttet til forskningsutvikling videreføres inn i 2024 og rektor mener forholdene er lagt til 
rette for at HINN vil øke forskningsaktiviteten i perioden, og at internasjonal kontakt og samarbeid 
forsterkes.  
 

HINN skal fortsette kvalitetsarbeidet innen utdanning og arbeide systematisk med tiltak som bedrer 
resultatene på de åtte kvalitetsområdene som er definert i høgskolens kvalitetssystem. Arbeidet med 
livslang læring, profesjonsutdanninger, internasjonalisering, studentengasjement og fleksible 
utdanninger vil ha spesielt fokus. Rektor ser at fakultetene er proaktive i sin tilnærming til videre 
utvikling av studieporteføljen, og mener at HINN har et systematisk kvalitetsarbeid som styrker 
oppunder en kontinuerlig kvalitetsutvikling i høgskolens utdanninger.  
 

Flere av høgskolens studietilbud hadde en reduksjon i antall studenter i opptaket i 2023, og antallet 
studenter som søker seg mot såkalte fleksible studietilbud er økende. Det er en risiko ved 
bærekraften rundt enkelte studieprogrammer dersom en ikke klarer å treffe studentmassen med et 
attraktivt tilbud. Særlig bekymringsfullt er situasjonen rundt de store profesjonsutdanningene der 
samfunnet etterspør fremtidig arbeidskraft, men som virker mindre attraktive for søkermassen enn 
tidligere. Her må høgskolen vurdere hvordan en skal dimensjonere og tilpasse studieporteføljen i 
fremtiden.  
 

HINN skal i 2024 utarbeide ny finansieringsmodell jf. den varslede nye finansieringsmodellen for 
sektoren som skal implementeres fra 2025. Det nedsettes en tverrfaglig arbeidsgruppe som skal se 
nærmere på dette, som vil komme med sine vurderinger frem mot neste langtidsplan. Som en del av 
arbeidet vil det være viktig å finne styringsmekanismer som gjør det mulig å omdisponere ressurser 
slik at kapasitet kan økes på områder som er etterspurte, slik som regjeringen forventer gjennom 
utsynsmeldingen.   
 

Økonomisk risiko 

HINN planlegger å redusere kapitalen i 2024, noe som er i tråd med planene i LTP. Bevilgningen ligger 

an til å bli høyere enn estimert i langtidsplanen. Denne økningen i bevilgning innebærer også økte 

forpliktelser samt en dreining fra søknadsbaserte ordninger i HK-dir til økt bevilgning. 

Det er i budsjettet hensyntatt en gjennomsnittlig energipris (eksklusive nettleie og mva.) på kr 0,95 

per kWh. Det er en risiko for at prisene og forbruket blir høyere enn forutsatt. 

HINN har over flere år satset og vært offensive i utvikling av faglig kompetanse. Samtidig ser vi at den 

demografiske utviklingen utfordrer HINN med tanke på rekruttering av studenter. Dette krever økt 

fokus på fakultetenes økonomiske bærekraft i tiden som kommer. 

I underkant av 20 % av HINNs budsjetterte omsetning i 2024 kommer fra eksternfinansiert 

virksomhet og andre inntekter, og det er avgjørende for HINN og ha god kontroll på omfanget av den 

eksternfinansierte virksomheten. Totalt sett anser rektor den økonomiske risikoen i 2024 som lav. 
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3 Fakultetsplaner- og budsjett for 2024 
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3 Fakultetsplaner- og budsjett for 2024 
I kapittel tre presenteres fakultetenes årsplaner- og budsjett for 2024. Tiltakene for 2024 tar 

utgangspunkt i vedtatte tiltak i LTP 2024-2026, med justeringer basert på endrede forutsetninger og 

prioritering for hva som er viktigst i 2024. Fakultetenes tiltak er naturlig nok noe mer konkret enn 

HINNs overordnede tiltak presentert i kapittel to, da det er ved fakultetene at strategien 

operasjonaliseres og den faglige aktiviteten foregår.  

3.1 Fakultet for anvendt økologi, landbruksfag og bioteknologi (ALB) 
ALB er et fakultet med høy faglig kompetanse, høy andel førstekompetanse og med høy aktivitet 

innenfor EFV. Fakultetet bidrar til nærings- og samfunnsutvikling regionalt og nasjonalt med 

utdanning og forskning på hvordan biologiske prosesser utnyttes og påvirkes av menneskelige 

aktiviteter. Fakultetet har et doktorgradsprogram i anvendt økologi og bioteknologi som er et 

tverrfaglig program og en internasjonal forskerskole. Doktorgradsprogrammet skal utvikle 

kompetanse for en bærekraftig produksjon, bruk og forvaltning av biologiske ressurser. 

3.1.1 Budsjettert kapitalutvikling og årsverk/kompetanse 

ALB budsjetterer med et negativt resultat på kr 8,5 mill. i 2024. Herav kr 9,2 mill. innen BFV og et 
overskudd kr 0,7 mill. innen BOA-O. Dette innebærer en netto bruk av kapital på kr 8,5 mill. Det er en 
økning fra LTP 2024 med kr 4,5 mill. og skyldes høyere driftskostnader enn forutsatt i LTP og høyere 
lønnskostnader knyttet til høy andel førstekompetanse. 
 
Fakultetet har budsjettert med en totalomsetning på andre inntekter med kr 56 mill., som er kr 11 

mill. høyere enn LTP 2024. Omsetningen på andre inntekter utgjør 52 % av fakultetets totale 

omsetning.  

Tabell 8. Budsjettert resultat. 

 
Tall i 1000,- 

Årsbudsjett 2023 og LTP er presentert i 2023-kroner, mens årsbudsjett 2024 er presentert i 2024-kroner.  

 

Tabell 9. Budsjettert årsverksutvikling. 

 
ALB har en høy gjennomsnittlig FoU-tid da midlene fra Sparebankstiftelsen Hedmark har gitt flere 

professorer 100 % forskningstid. Fakultetet planlegger med en nedgang i andel førstekompetanse fra 

85 % i oktober 2023 til 84 % i 2024. 

 

 

 

Budsjett Årsbudsjett 2023 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Fordelt bevilgning 44 785                               51 505                                   51 510                                  

Andre inntekter 44 439                               45 028                                   55 998                                  

Investeringer 500-                                     500-                                         

Lønnskostnader 88 540-                               87 885-                                   101 598-                               

Andre driftskostnader 9 584-                                 12 112-                                   14 410-                                  

Budsjettert resultat 9 400-                                 3 964-                                     8 500-                                    

Herav Budsjettert resultat BFV 9 900-                                 4 464-                                     9 200-                                    

Herav budsjettert resultat BOA 500                                     500                                         700                                       

Bruk av kapital N15, del III 220-                                     -                                         

Bemanning okt.23 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Antall faglige årsverk 63,2                                52,8                                66,8                                

Antall årsverk stipendiater 10,5                                8,5                                  9,0                                  

Antall andre årsverk 28,4                                28,4                                27,2                                

Totalt antall årsverk 102,1                             89,7                                102,96                           
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Tabell 10. Budsjettert kompetanseutvikling. 

 
Tabell 11 viser at fakultetet vil bruke all sin oppsparte kapital i 2024 dersom budsjettert resultat blir 

som forventet. Fakultetet må vise økonomisk bærekraft og bestrebe seg på å tilpasse driften 

innenfor den forventede økonomiske rammen. For å opprettholde økonomisk bærekraft må 

fakultetet fortsatt lykkes med ekstern forskningsfinansiering. 

 

Tabell 11. Budsjettert kapitalutvikling. 

 
Tall i 1000,- 

  

Bemanning 2024 Årsverk Andel av faglige årsverk FoU-tid (gjennomsnitt)  FoU-årsverk

Professor 21,0               31 % 65 % 13,7

Dosent -                 0 %

Førsteamanuensis 28,4               43 % 40 % 11,4

Førstelektor 1,0                  1 % 35 % 0,4

Forsker 3,4                  5 % 100 % 3,4

Postdoktor 2,5                  4 % 100 % 2,5

Sum førstekompetanse 56,3               84 % 31,3

Høgskolelektor 8,3                  12 % 0,0

Høgskolelærer 2,2                  3 % 0,0

Forsker -                 0 % 0,0

Amanuensis -                 0 % 0,0

Sum faglige årsverk eksl. stipendiater 66,8               100 % 31,3

Stipendiater 9,0                  

Administrative årsverk (% av totalt ant. årsverk) 13,0               13 %

Andre årsverk 14,2               

Totalt antall årsverk 102,96           

Kapitalbeholdning Prognose UB 2023 Årsbudsjett 2024 Prognostisert UB 2024 Prosent av bevilgning

Note 15, del I 1 141                                 8 500-                                     7 359-                                    -14,3 %

Note 15, del III -                                        0,0 %

Note 8, virksomhetskapital 3 518                                 -                                         3 518                                    6,8 %

Sum kapital 4 659                                 8 500-                                     3 841-                                    -7,5 %
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3.1.2 Mål og tiltak i perioden  

Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

Åpen, nyskapende og 
relevant forskning og 
kunstnerisk 
utviklingsarbeid av 
høy internasjonal 
kvalitet 

• Videreutvikle forsknings- 
og KU-aktivitet av høy 
internasjonal kvalitet i 
samspill med samfunns- 
og arbeidsliv. 

• Alle ansatte med forskningstid publiserer 
og søker minst ett eksternfinansiert 
prosjekt per år. 

• Økt tverrfaglighet og samarbeid med 

internasjonalt ledende miljøer, bl.a. 

gjennom flere EU-prosjekter.  

 

• Styrke arbeidet for åpen 
forskning. 

• All forskning og publikasjoner skal være 
åpent tilgjengelige.  
 

• Vitenskapelig ansatte og 
studenter tar aktivt del i 
samfunnsdebatten 

• Fakultetet fokuserer på bidrag i 
samfunnsdebatten gjennom vitenskapelig 
publisering. 

 
Forskningsbaserte 
profesjons- og 
yrkesrettede 
utdanninger med høy 
utdanningskvalitet 

• Legge til rette for et 
bredt 
studentengasjement. 

• Alle ph.d.- og MA-studenter inngår i 
pågående eksternfinansierte prosjekter. 

• Fremme et globalt og 
interkulturelt perspektiv 
gjennom internasjonal 
mobilitet og 
samhandling. 

• Opprettholde høyt nivå på internasjonal 
mobilitet og samhandling på alle sykluser 
og på forskerskolen. 

• Utvikle fremragende og 
innovative profesjons- og 
yrkesrettede utdanninger 
som svarer på 
morgendagens 
kompetanse- og 
kapasitetsbehov i helse-, 
omsorgs- og 
utdanningssektoren. 

• Undersøke muligheten for å starte opp 
veterinærmedisinsk tilbud i samarbeid 
med partnere. 

• Fortsetter å utdanne bioingeniører hvis 
økonomien tillater dette. 
 

• Styrke utviklingen av 
fremtidige fortellere 
gjennom forskning, 
utdanning og kunstnerisk 
utviklingsarbeid innen 
film, TV og spill. 

 

Pådriver for livslang 
læring 

• Videreutvikle konsepter 
for livslang læring av høy 
kvalitet i samspill med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Etablere MA skog med opptak høsten 
2024 

• Kursing gjennom den internasjonale 
forskerskolen (IRSAE). 

• Søke midler for utvikling av micro credits.  
 

• Utvikle fleksibel 
utdanning på emne og 
delemnenivå (micro 
credentials). 

• MA jord – samkjøre emner med MA skog 
som starter høsten 2024 

• Etablere MA skog med opptak høsten 
2024 
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Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

En regional kraft i 
Innlandet, og nasjonal 
bidragsyter i en 
internasjonal 
kontekst  

• Styrke kontakten med 
samfunns- og arbeidsliv 
gjennom videreutvikling 
av regionale og nasjonale 
nettverk og 
internasjonale nettverk 
og samarbeidspartnere. 

• Flere samarbeidsavtaler med næringslivet. 

• Flere næringsstipendiater. 

• Fortsatt inkludering av samfunns- og 
arbeidsliv i FoU. 
 

• Videreutvikle fysisk og 
teknisk infrastruktur som 
legger til rette for at 
fremtidsrettet utdanning, 
innovasjon og forskning 
skapes sammen med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Fokusere på søknader som inkluderer 
teknisk infrastruktur. 
 

• Sammen med partnere 
øke kompetansen og 
formidlingen om 
bærekraftige 
lokalsamfunn. 

• Opprettholde fokus innen alle våre 
utdanninger og forskningsprosjekt.  

• Følge opp arbeidet med høgskolens 
bærekraftstrategi. 
 

Framtidsbilder  Tiltak 2024 

 
REGIONAL KRAFT OG NASJONAL 
BIDRAGSYTER I EN INTERNASJONAL 
KONTEKST 
   

• Økt tverrfaglighet og samarbeid med internasjonalt 
ledende miljøer, bl.a. gjennom flere EU-prosjekter. 

• Videreutvikle den internasjonale forskerskolen IRSAE. 

• Bedre samhandling med arbeidslivet for å bedre 
arbeidslivsrelevansen i BA- og MA- utdanninger.  

 
FORSKNINGSBASERT UTDANNING FOR 
HELE LIVET  
  

• Øke omfang av strategiske avtaler med internasjonale 
partnere. 

• Flere fleksible utdanningstilbud. 

• Søke midler for utvikling av micro credentials.  
 

 
ÅPEN, NYSKAPENDE OG RELEVANT 
FORSKNING OG KUNSTNERISK 
UTVIKLINGSARBEID  
   

• Opprettholde andel doktorgrader som gjennomfører på 
normer tid. 

• Bygge flere langsiktige relasjoner med besøkende 
professorer for å dra nytte av deres engasjement, 
kompetanse og ambassadørskap for fakultetet. 

• Alle ansatte med forskningstid publiserer og søker 
minst ett eksternfinansiert prosjekt per år. 
 

 
 
INN - KUNNSKAPSKULTUR, 
MEDARBEIDERSKAP OG LÆRENDE 
ORGANISASJON  
   

• Videreutvikle en profesjonell administrasjon og 
målrettet satsning på lederutvikling. 

• Øke andel kvinner i professorstillinger. 

• Opprettholde innsatsen for kompetanseutvikling for 
alle ansatte. 
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3.1.3 Risikovurdering 

Risiko for manglende måloppnåelse 

Fakultetet vurderer risikoen for manglende måloppnåelse i 2024 som moderat. På lengre sikt vil 

imidlertid risikoen øke mht. samlet finansiering av fakultetet. Fakultetet leverer på et høyt nivå i dag 

– med høyest antall publikasjoner, forskningsaktivitet og stipendiater per ansatt ved høgskolen, men 

med naturvitenskapelige studier hvor det er vanskelig å øke antall studenter, og der halvparten av 

budsjettet kommer fra eksternfinansiert aktivitet, er det knyttet stor sårbarhet mht. å kunne 

opprettholde dagens aktivitetsnivå dersom prosjektaktiviteten går ned.  

Fakultetet har som tidligere nevnt høy grad av ekstern finansiering og en høy 

førstekompetanseandel, noe som fører til et høyt arbeidspress på medarbeidere og et behov for 

styring av arbeidstiden. Fakultet opplever økende sykefravær og flere saker som er relatert til denne 

situasjonen. Fakultet hadde i 2023 tilsyn fra Arbeidstilsynet på et av sine institutter hvor det er gitt 

pålegg som må følges opp i 2024. Arbeidspresset kan føre til et behov på ALB om å kutte ned på 

ambisjonsnivået når det gjelder både publisering og forskningssøknader. Det vil i denne sammenheng 

også være en risiko for at toppforskere sier opp sin stilling. 

Økonomisk risiko 

Forventet resultat er avhengig av at man når planlagt aktivitetsnivå innenfor EFV. Fakultetets 

økonomi er i vesentlig grad avhengig av høy prosjektaktivitet, at man lykkes i akkvisisjonsarbeidet og 

får tilslag på søknader som sendes. Ved en reduksjon i inntekter og aktivitet innenfor EFV gir det 

lavere lønnsrefusjoner og refusjoner i indirekte kostnader fra EFV til BFV. Det er risiko knyttet til 

mengde og volum av nye prosjekter. Risikoen vurderes likevel som moderat i 2024 da hoveddelen av 

inntektene er kjent, samt at man håper å få tilslag på noen av søknadene som er sendt i 2023.  

ALB har en fordeling mellom resultatene fra forskning og utdanning som er noe ulike de øvrige 

fakultetene ved at fakultetet har en betydelig større andel forskning i sin portefølje. Høy andel 

førstekompetanse sammen med en stor forskningsportefølje, tas ikke hensyn til i samme grad som 

studieproduksjonen i sektorens finansieringsmodell. Dette innebærer at fakultetet er avhengig av å 

eksternfinansiere veksten i forskningen siden det er begrenset hvor mye vekst som kan tas ut i 

naturvitenskapelige utdanninger med tanke på gjennomføring av øvelser i felt og laboratorium. 

Fakultetet har gjort en del grep og ryddet i porteføljen, bl.a. gjennom å skape en bachelor i 

bioingeniør som bygger opp under utdanningspyramiden under ph.d.-programmet. ALB er avhengig 

av at studieproduksjonen ved bachelor i bioingeniør kommer opp på tilstrekkelig volum, og at en 

lykkes med å opprettholde en høy eksternfinansiert forskningsandel. Regjeringen har i forbindelse 

med statsbudsjettet for 2024 kommet med forslag til ny finansieringsmodell for universitet- og 

høyskoler med forventet effekt fra 2025. Dette kan på lengre sikt gi en økonomisk risiko.  

Fakultetet har høy kompetanse og ansatte som jobber kontinuerlig med å søke eksterne prosjekter. 

Risikoen for å mislykkes i årsbudsjettet 2024 anses som moderat, men fakultetets risiko på lengre sikt 

anses som noe høyere.  

Fakultetet budsjetterer ikke med investeringer i 2024, dette for å redusere kapitalbruk i 2024 til tross 

for dyr infrastruktur i form av laboratorier og annet teknisk utstyr. Det medfører en risiko dersom 

infrastruktur som utstyr i lab går i stykker og må erstattes ettersom det er kritisk i både undervisning 

og forskning som for eksempel senter for fremragende forskning. 
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3.2 Fakultet for Lærerutdanning og pedagogikk 
Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk (LUP) tilbyr de fleste former for lærerutdanning så som 

barnehage- og grunnskolelærerutdanninger, lærerutdanning i praktisk-estetiske fag – musikk, 

praktisk-pedagogisk utdanning og lektorprogram i språkfag. 

I tillegg tilbys en rekke årsstudier, bachelorprogram i både pedagogikk og spesialpedagogikk, 2-årige 

masterprogrammer innenfor hhv. generell pedagogikk, spesialpedagogikk, tilpasset opplæring, digital 

kommunikasjon og kultur, kultur- og språkfagenes didaktikk (norsk, engelsk, musikk) 

realfagsdidaktikk (matematikk, naturfag) og utdanningsledelse. 

Fakultetet er ansvarlig for ph.d.-programmet i Profesjonsrettede lærerutdanningsfag (PROFF) og 

medansvarlig for ph.d.-programmet i Barn og unges deltakelse og kompetanseutvikling (BUK) som 

ligger under fakultet for helse og -sosialvitenskap (HSV). 

I tillegg kommer omfattende virksomhet innenfor forskning og utvikling og etter- og videreutdanning. 

3.2.1 Budsjettert kapitalutvikling og årsverk/kompetanse 

Fakultetet LUP budsjetterer med et negativt resultat på kr 4,5 mill. i bevilgningsfinansiert virksomhet, 

og et positivt resultat på kr 2,5 mill. innen eksternfinansiert virksomhet. Dette innebærer en netto 

kapitalbruk på kr 2 mill. Dette er kr 2 mill. mer enn i LTP. Økningen skyldes realreduksjon i fordelt 

bevilgning og økte lønnskostnader som følge av høyere lønninger og høyere kompetanse/økt 

forskningstid, som igjen medfører behov for flere årsverk inn på undervisningssiden.    

Tabell 12. Budsjettert resultat. 

 
Tall i 1000,- 

Årsbudsjett 2023 og LTP er presentert i 2023-kroner, mens årsbudsjett 2024 er presentert i 2024-kroner.  

 

Tabell 13. Budsjettert årsverksutvikling. 

 

Fakultetet planlegger med en økning i andel førstekompetanse fra 65 % til 69 % i 2024. Dette som 

følge av interne opprykk. 

 

 

 

 

 

Budsjett Årsbudsjett 2023 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Fordelt bevilgning 169 006                             181 773                                 188 479                               

Andre inntekter 120 663                             120 000                                 126 678                               

Investeringer 500-                                     500-                                         500-                                       

Lønnskostnader 267 859-                             261 826-                                 284 345-                               

Andre driftskostnader 36 960-                               39 461-                                   32 312-                                  

Budsjettert resultat 15 650-                               14-                                           2 000-                                    

Herav Budsjettert resultat BFV 18 650-                               2 514-                                     4 500-                                    

Herav budsjettert resultat BOA 3 000                                 2 500                                     2 500                                    

Bruk av kapital N15, del III 2 930-                                 -                                         -                                        
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Tabell 14. Budsjettert kompetanseutvikling. 

Ansatte ved SELL LUP, som i mars 2021 ble overført fakultetet, er innplassert i administrative stillingskategorier selv om de i 

hovedsak jobber faglig. Dette påvirker andelen administrative årsverk ved LUP. 

LUP vil ha en total kapitalavsetning på ca. kr 21 mill. ved utgangen av 2024 om årets prognose og 

årsbudsjett for 2024 går i henhold til planen.  

Tabell 15. Budsjettert kapitalutvikling. 

 
Tall i 1000,- 

 

Det planlegges med investeringer for kr 0,5 mill. i 2024. 

Tabell 16. Investeringer. 

  
Tall i 1000,- 

 

  

Bemanning 2024 Årsverk Andel av faglige årsverk FoU-tid (gjennomsnitt)  FoU-årsverk

Professor 30,8                                   16 % 40 % 12,3

Dosent 4,0                                      2 % 40 % 1,6

Førsteamanuensis 84,2                                   44 % 35 % 29,5

Førstelektor 11,7                                   6 % 30 % 3,5

Forsker 0,7                                      0 % 100 % 0,7

Postdoktor -                                     0 % 0 % 0,0

Sum førstekompetanse 131,4                                 69 % 47,6

Høgskolelektor 58,0                                   31 % 15 % 8,7

Høgskolelærer 0,2                                      0 % 0 % 0,0

Forsker -                                     0 % 0 % 0,0

Amanuensis -                                     0 % 0 % 0,0

Sum faglige årsverk eksl. stipendiater 189,6                                 100 % 56,3

Stipendiater 10,1                                   

Administrative årsverk (% av totalt ant. årsverk) 62,1                                   23 %

Andre årsverk 10,9                                   

Totalt antall årsverk 272,7                                 
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3.2.2 Mål og tiltak i perioden (tabeller)  

 
7 Desentralisert ordning for kompetanseutvikling i skolen 
8 Regional ordning for barnehagebasert kompetanseutvikling 
9 Kompetanseløftet for spesialpedagogikk og inkluderende praksis er et av flere tiltak som skal bidra til at barn 
og unge får den hjelpen de trenger, enten de går i barnehage, grunnskole eller videregående skole 
10 University of Namibia 
11 University of Zambia 

Utviklingsavtale – 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

Åpen, nyskapende og 
relevant forskning og 
kunstnerisk 
utviklingsarbeid av 
høy internasjonal 
kvalitet 

• Videreutvikle forsknings- 
og KU-aktivitet av høy 
internasjonal kvalitet i 
samspill med samfunns- 
og arbeidsliv. 

• Fullføre utvidelsen av PROFF til også å 
omfatte «Lillehammer-pedagogikken» 

• Videreutvikle og forsterke. 
forskningskulturen på fakultet bl.a. 
gjennom styrking av forskergruppene, 
eksisterende støtteordninger og mer 
forutsigbare rammer. 

• Forsterke eksisterende støtteordninger 
som kan bidra til økt 
forskningsproduksjon, også blant flere 
vitenskapelige ansatte. 

• Sikre administrativ støtte som kan bidra til 
flere eksternfinansierte stipendiater og 
forskningsprosjekter, særlig fra NFR og EU. 

• Styrke arbeidet for åpen 
forskning. 

• Øke andelen open access og open data. 

• Vitenskapelig ansatte og 
studenter tar aktivt del i 
samfunnsdebatten 

• Etablere nye forskningsprosjekter blant 
annet basert på empiri fra, og til nytte for, 
arbeidet i «Dekomp7», «Rekomp8» og 
«Kompetanseløftet9». 
 

 
Forskningsbaserte 
profesjons- og 
yrkesrettede 
utdanninger med høy 
utdanningskvalitet 

• Legge til rette for et 
bredt 
studentengasjement 

• Styrke studentdemokratiet ved fakultetet 
(gjøre det mer attraktivt og forståelig hva 
rollen innebærer) og i større grad 
involvere studenter i rekrutteringsarbeid. 
 

• Fremme et globalt og 
interkulturelt perspektiv 
gjennom internasjonal 
mobilitet og 
samhandling. 

• Følge opp høgskolens handlingsplan for 
internasjonalisering av utdanningene og 
tydeliggjøre internasjonale perspektiv i 
utdanningene. 

• Videreutvikle samarbeidsavtaler og - 
nettverk med UNAM10/teacher education, 
Teacher resource center Tsumeb og 
UNZA11. 

• Opprette nye/fornye internasjonale 
mobilitetstilbud til våre studenter med 
utenlandske samarbeidspartnere. 
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Utviklingsavtale – 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

• Utvikle fremragende og 
innovative profesjons- og 
yrkesrettede utdanninger 
som svarer på 
morgendagens 
kompetanse- og 
kapasitetsbehov i helse-, 
omsorgs- og 
utdanningssektoren. 

• Etablere den nye 5-årig 
faglærerutdanningen i musikk, inkludert 
en integrert 3-årig bachelor i 
musikkformidling.  

• Tilpasse fagbredde, undervisningsopplegg 
og samkjøring på tvers av studieprogram 
til manglende finansiering og sviktende 
rekruttering. 

• Utrede, planlegge og gjennomføre tiltak 
som styrker attraktiviteten og 
rekrutteringen til de sentrale 
grunnutdanningene. 

• Styrke rekrutteringen til lektorutdanningen 
og PPU gjennom flere fag.  

• Utvikle porteføljen av disiplinfag basert på 
fakultetets kompetanse og ulike 
lærerutdanningsfag (og i samarbeid med 
andre fakulteter). 

• Videreføre og styrke ordningen med 
student-/læringsassistenter på fast basis 
som ett av flere tiltak for bedre 
studiekvalitet og gjennomstrømming. 

• Utvikle nye samspillmåter mellom arbeidet 
i «Dekomp», «Rekomp» og 
«Kompetanseløftet», og studenter og 
ansatte ved grunnutdanningene. 
 

• Styrke utviklingen av 
fremtidige fortellere 
gjennom forskning, 
utdanning og kunstnerisk 
utviklingsarbeid innen 
film, TV og spill. 

• Integrere satsingene på spill/VR og 
profesjonsfaglig digital kompetanse enda 
bedre i grunnutdanningene og utvikle 
studier/emner i spillpedagogikk.  

Pådriver for livslang 
læring 

• Videreutvikle konsepter 
for livslang læring av høy 
kvalitet i samspill med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Utvide rekrutteringsgrunnlaget for 
studiene gjennom økt fleksibilisering, 
herunder av årsstudiene og nett- og 
samlingsbaserte lærerutdanninger, og 
etablere flere desentrale tilbud i regionen. 
 

• Utvikle fleksibel 
utdanning på emne og 
delemnenivå (micro 
credentials). 

• Videreutvikle Bærekraftig Ledelse som 
nettbasert betalingsstudie, i samarbeid 
med AMEK. 

• Utvikle porteføljen av bærekraftsemner. 

• Etablere fem ulike HK-dir-støttede 7,5 
studiepoengs-emner i samarbeid med 
studiesentrene i Tynset og Kongsvinger.    
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Utviklingsavtale – 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

En regional kraft i 
Innlandet, og nasjonal 
bidragsyter i en 
internasjonal 
kontekst  

• Styrke kontakten med 
samfunns- og arbeidsliv 
gjennom videreutvikling 
av regionale og nasjonale 
nettverk og 
internasjonale nettverk 
og samarbeidspartnere. 

• Videreutvikle samarbeidet med 
lærerutdanningsbarnehager og –skoler 
gjennom flere delte stillinger, hospitering, 
nye praksisformer, offentlig ph.d. og andre 
samarbeidsformer. 

• Etablere flere samarbeidsprosjekter med 
skoler, barnehager og næringsliv i 
regionen for NFR, HK-direktorat, mv., 
herunder bygge videre på samarbeidet 
med lærerutdanningsbarnehager og –
skoler, og innenfor «Dekomp», «Rekomp» 
og «Kompetanseløftet».  

• Videreutvikle «Future Classroom Lab» og 
Senter for entreprenørskap i 
grunnopplæringen i samarbeid med 
regionale partnere med spill- og VR-
baserte læringsverktøy og profesjonsfaglig 
digital kompetanse som hovedinnretning. 

• Utvikle regionalt forsknings- og 
undervisningssamarbeid med bl.a. Anno 
museum og Statsarkivet rundt Innlandets 
historie og identitet, herunder regionens 
urfolk og nasjonale minoriteter. 

• Videreutvikle det regionale 
kultursamarbeidet innenfor litteratur og 
musikk, herunder rundt diverse festivaler 
og arrangementer, ulike kor-initiativ og 
utvikling og bruk av musikkscener og –
studio. 
 

• Videreutvikle fysisk og 
teknisk infrastruktur som 
legger til rette for at 
fremtidsrettet utdanning, 
innovasjon og forskning 
skapes sammen med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Videreutvikle «Future Classroom Lab» og 
Senter for entreprenørskap i 
grunnopplæringen i samarbeid med 
regionale partnere med spill- og VR-
baserte læringsverktøy og profesjonsfaglig 
digital kompetanse som hovedinnretning. 

• Sammen med partnere 
øke kompetansen og 
formidlingen om 
bærekraftige 
lokalsamfunn. 

• Videreutvikle virksomheten ved Senter for 
samarbeidslæring for bærekraftig utvikling 
(CCL) regionalt, nasjonalt og 
internasjonalt. 
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Framtidsbilder  Tiltak i 2024-26 

  

REGIONAL KRAFT OG 

NASJONAL 

BIDRAGSYTER I EN 

INTERNASJONAL 

KONTEKST 

   

• Videreutvikle samarbeidet med lærerutdanningsbarnehager og –skoler 
gjennom flere delte stillinger, hospitering, nye praksisformer, offentlig 
ph.d. og andre samarbeidsformer. 

• Etablere flere samarbeidsprosjekter med skoler, barnehager og næringsliv 
i regionen for NFR, HK-direktorat, mv., herunder bygge videre på 
samarbeidet med lærerutdanningsbarnehager og –skoler, og innenfor 
«Dekomp», «Rekomp» og «Kompetanseløftet».  

• Videreutvikle «Future Classroom Lab» og Senter for entreprenørskap i 
grunnopplæringen i samarbeid med regionale partnere med spill- og VR-
baserte læringsverktøy og profesjonsfaglig digital kompetanse som 
hovedinnretning. 

• Utvikle regionalt forsknings- og undervisningssamarbeid med bl.a. Anno 
museum og Statsarkivet rundt Innlandets historie og identitet, herunder 
regionens urfolk og nasjonale minoriteter. 

• Videreutvikle det regionale kultursamarbeidet innenfor litteratur og 
musikk, herunder rundt diverse festivaler og arrangementer, ulike kor-
initiativ og utvikling og bruk av musikkscener og –studio. 

FORSKNINGSBASERT 

UTDANNING FOR HELE 

LIVET  

  

• Etablere den nye 5-årig faglærerutdanningen i musikk, inkludert en 

integrert 3-årig bachelor i musikkformidling.  

• Tilpasse fagbredde, undervisningsopplegg og samkjøring på tvers av 

studieprogram til manglende finansiering og sviktende rekruttering. 

• Utrede, planlegge og gjennomføre tiltak som styrker attraktiviteten og 

rekrutteringen til de sentrale grunnutdanningene. 

• Styrke rekrutteringen til lektorutdanningen og PPU gjennom flere fag.  

• Utvikle porteføljen av disiplinfag basert på fakultetets kompetanse og 

ulike lærerutdanningsfag (og i samarbeid med andre fakulteter). 

• Utvide rekrutteringsgrunnlaget for studiene gjennom økt fleksibilisering, 

herunder av årsstudiene og nett- og samlingsbaserte lærerutdanninger, 

og etablere flere desentrale tilbud i regionen. 

• Videreføre og styrke ordningen med student-/læringsassistenter på fast 

basis som ett av flere tiltak for bedre studiekvalitet og 

gjennomstrømming. 

• Integrere satsingene på spill/VR og profesjonsfaglig digital kompetanse 

enda bedre i grunnutdanningene og utvikle studier/emner i 

spillpedagogikk.  

• Utvikle nye samspillmåter mellom arbeidet i«Dekomp», «Rekomp» og 

«Kompetanseløftet» og studenter og ansatte ved grunnutdanningene. 

• Opprette nye/fornye internasjonale mobilitetstilbud til våre studenter 

med utenlandske samarbeidspartnere. 

ÅPEN, NYSKAPENDE OG 

RELEVANT FORSKNING 

OG KUNSTNERISK 

UTVIKLINGSARBEID 

• Fullføre utvidelsen av PROFF til også å omfatte «Lillehammer-

pedagogikken». 

• Videreutvikle og forsterke forskningskulturen på fakultet bl.a. gjennom 

styrking av forskergruppene, eksisterende støtteordninger og mer 

forutsigbare rammer. 

• Forsterke eksisterende støtteordninger som kan bidra til økt 

forskningsproduksjon, også blant flere vitenskapelige ansatte 

• Sikre administrativ støtte som kan bidra til flere eksternfinansierte 

stipendiater og forskningsprosjekter, særlig fra NFR og EU.  
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• Etablere nye forskningsprosjekter blant annet basert på empiri fra, og til 

nytte for, arbeidet i «Dekomp», «Rekomp» og «Kompetanseløftet». 

INN - 

KUNNSKAPSKULTUR, 

MEDARBEIDERSKAP OG 

LÆRENDE 

ORGANISASJON  

• Etablere et årshjul med ansvarsfordeling for hele fakultetet, i første 

omgang for utdanningslinja (lærere, emne- og studieprogramansvarlige 

(SPA), instituttledere, administrasjon). 

• Utvikle bedre intern organisering av «Dekomp», «Rekomp» og 

«Kunnskapsløftet». 

• Utvikle bedre intern organisering av satsingene på spill/VR, «Future 

Classroom Lab», Senter for entreprenørskap i grunnopplæringen og 

Haugesamlingen. 

• Styrke synliggjøring, samhandling og synergier blant våre 130 pedagoger, 

med flere pedagogisk grunnsyn og ulike verktøykasser. 

• I samarbeid med organisasjonene videreutvikle arbeidstidsordningen, 

både i tråd med økonomiske rammebetingelser og som incentiv for 

bedre studie- og forskningskvalitet. 

 

3.1.3 Risikovurdering 

Risiko for manglende måloppnåelse 

Lærerutdanningene rekrutterer for tiden dårligere enn forventet, noe som fordrer tilpasninger i 

valgemner, undervisningsopplegg og ressurstildeling. Dette kan svekke studiekvalitet og 

studenttilfredshet og dermed videre rekruttering. Fakultetet jobber nå aktivt med samkjøring og 

endring i tilbud, og det forutsettes at dette medfører reduksjon i antall årsverk.  

Fakultetet har mange og store eksterne prosjekter knyttet til etter- og videreutdanning i skoler og 

barnehager. Dette forutsetter en kontinuerlig tilpasning av kompetanse og kapasitet, samt 

tilstrekkelig balanse mellom fleksibilitet og forutsigbarhet. For LUP er det en suksessfaktor at de 

ansatte bidrar innenfor både den bevilgningsfinansierte og eksternfinansierte virksomheten. 

Manglende forståelse av det økonomiske og faglige samspillet kan være en risikofaktor for 

måloppnåelse. 

Økonomisk risiko 

LUP vurderer den økonomiske risikoen på kort sikt for moderat, forutsatt at fakultetet lykkes med å 

tilpasse studieportefølje, valgemner, undervisningsopplegg og ressurstildeling til undervisning og 

forskning slik at den budsjetterte årsverksreduksjonen kan skje uten vesentlig svekkelse av studienes 

kvalitet og attraktivitet. I tillegg vanskeliggjøres årsverksreduksjonen av den økende 

førstestillingsandelen.  

Fakultetet har fortsatt noe midlertidighet i bemanningen som kan justere økonomiske konsekvenser 

på kort sikt, selv om midlertidigheten er betydelig redusert i flere fagmiljøer. LUP har mange ansatte 

over 60 år, og vil på lang sikt kunne justere sitt kostnadsnivå i samsvar med inntekter ved naturlig 

avgang. 

Forventet resultat avhengig av at man når planlagt aktivitetsnivå innenfor EFV. En reduksjon i 

inntekter og aktivitet innenfor EFV vil kunne gi lavere refusjoner fra EFV til BFV. Fakultetet vurderer 

de politiske signalene for satsingen innen etter- og videreutdanning, innenfor både skole og 

barnehage, som noe uklare.  

På lengre sikt er forventet resultat også avhengig av at rekrutteringen til våre studier bedres og at 

HINN er et attraktivt studiested og arbeidsplass.    
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3.3 Fakultet for Helse- og sosialvitenskap (HSV) 
Fakultet for helse- og sosialvitenskap (HSV) har en bred utdannings- og forskningsportefølje. På 

utdanningssiden tilbyr fakultetet helse- og sosialfaglige bachelorprogram innen sykepleie, vernepleie, 

barnevern og sosialt arbeid, i tillegg til folkehelse, tannpleie, kroppsøving og idrett. Fram mot høsten 

2024 vil det også utvikles et nytt bachelorprogram innen fysioterapi som kompletterer porteføljen. 

Det tilbys også en rekke masterprogram, årsstudier og kurs. Viktige stikkord for utdanningstilbudet 

er: relevans, utvikling, fleksibilisering og læring hele livet.  

På forskningssiden er fakultetets mangfold tilsvarende stort, med fagmiljøer innen kjerneområdene 
helse, sosialfag, folkehelse og idrett. Forskningen er sentrert rundt fakultetets ph.d.-program i Helse 
og velferd (HELVEL), og har fokus på tverrfaglig virksomhet i forskergrupper. HELVEL har nå mer enn 
30 stipendiater og det er økende interesse for programmet. Fakultetet er opptatt av å utvikle 
utdannings- og forskningsaktiviteter i samspill med hverandre, i tett samarbeid og med arbeids- og 
samfunnsliv. HSV har omfattende samarbeid med eksterne aktører om utdanning, praksis, forskning og 
utviklingsprosjekter, og jobber aktivt for å øke andelen eksternfinansierte aktiviteter.   
 

3.3.1 Budsjettert kapitalutvikling og årsverk/kompetanse 

HSV budsjetterer med et negativt resultat på kr 8,1 mill. i BFV og et resultat innen BOA-O på kr 1,5 

mill. Dette gir et negativt resultat for fakultetet på kr 6,6 mill. som er kr 3,4 mill. dårligere enn LTP. 

Dette skyldes i hovedsak reduserte eksterne inntekter på bakgrunn av manglende tilsagn på 

søknader i 2023.  

I bevilgningen for 2024 ligger det kr 7,3 mill. til oppstart av bachelor i fysioterapi som blir benyttet til 

investeringer og lønnskostnader i forbindelse med oppstart i 2024, samt til oppbyggingsfasen av 

studiet i perioden frem til HSV får inntektene fra studiepoengproduksjon. I tillegg har fakultetet fått 

kr 0,9 mill. til oppstart av desentralisert bachelor i vernepleie på Kongsvinger i 2024 som benyttes til 

lønnskostnader. Omsetningen innenfor EFV og andre inntekter er stipulert til kr 37,6 mill., og utgjør 

16,7% av fakultetets totale omsetning. Dette er en reduksjon fra LTP med kr 11,5 mill. Det er lagt inn 

en ambisjon om tilsagn på nye prosjekter i 2024 med inntekter på frikjøp og indirekte kostnader på kr 

6,3 mill.  

Tabell 17. Budsjettert resultat.  

 
 Tall i 1000,- 

Årsbudsjett 2023 og LTP er presentert i 2023-kroner, mens årsbudsjett 2024 er presentert i 2024-kroner.  

 

Det budsjetteres i 2024 med 213,8 årsverk som er 6,2 årsverk mer enn i LTP. To årsverk er knyttet til 

oppstart av bachelor i fysioterapi og et årsverk er knyttet til oppstart av bachelor i vernepleie på 

Kongsvinger. 0,5 årsverk er knyttet til kombistilling med hæren og 0,4 årsverk er knyttet til 

strategiske midler til fleksibilisering. 0,5 årsverk er økning på bakgrunn av endring fra timelærerpott 

til årsverk.  

Det ligger inne en forventning om faglige opprykk som gir en økning i førstekompetanseandel fra 53 

% i oktober 2023 til 59 % i oktober 2024.  

Budsjett Årsbudsjett 2023 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Fordelt bevilgning 174 997                             172 764                                 187 360                               

Andre inntekter 40 510                               49 155                                   37 633                                  

Investeringer 1 500-                                 2 000-                                     4 200-                                    

Lønnskostnader 205 707-                             206 326-                                 217 384-                               

Andre driftskostnader 13 750-                               16 709-                                   9 960-                                    

Budsjettert resultat 5 450-                                 3 116-                                     6 550-                                    

Herav Budsjettert resultat BFV 6 950-                                 4 616-                                     8 050-                                    

Herav budsjettert resultat BOA 1 500                                 1 500                                     1 500                                    

Bruk av kapital N15, del III 400-                                     -                                         -                                        
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Tabell 18. Budsjettert årsverksutvikling.  

 

Tabell 19. Budsjettert kompetanseutvikling. 

 

Fakultetet prognostiserer med en total kapitalavsetning i 2023 på kr 34,4 mill., som er kr 7 mill. bedre 

enn i LTP. HSV vil ha en total kapitalavsetning på kr 27,8 mill. ved utgangen av 2024 dersom prognose 

og årsbudsjett går i henhold til plan, hvorav kr 3,8 mill. skal benyttes til videre oppbygging av 

bachelor i fysioterapi. I tillegg skal det benyttes kr 2,4 mill. til forpliktelser i 2025-26 på strategiske 

midler i henhold til LTP. 

Tabell 20. Budsjettert kapitalutvikling.  

 
 Tall i 1000,- 

 

HSV budsjetterer med investeringer på fysioterapi på kr 2,2 mill. i tillegg til kr 2 mill. i henhold til LTP 

til simuleringsutstyr til øvingsavdelingen i sykepleie og utstyr til spesialrom og lab, totalt kr 4,2 mill.  

Tabell 21. Investeringer.  

Tall i 1000,- 

 

 

 

Bemanning okt.23 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Antall faglige årsverk 163,0                                 162,7                                     170,0                                    

Antall årsverk stipendiater 10,7                                   11,5                                       11,3                                      

Antall andre årsverk 32,8                                   33,4                                       32,6                                      

Totalt antall årsverk 206,5                                 207,6                                     213,8                                    

Bemanning 2024 Årsverk Andel av faglige årsverk FoU-tid (gjennomsnitt)  FoU-årsverk

Professor 25,5                                   15 % 45 % 11,5

Dosent -                                     0 % 45 % 0,0

Førsteamanuensis 49,9                                   29 % 40 % 20,0

Førstelektor 20,3                                   12 % 35 % 7,1

Forsker -                                     0 % 75 % 0,0

Postdoktor 4,1                                      2 % 75 % 3,1

Sum førstekompetanse 99,8                                   59 % 41,6

Høgskolelektor 67,7                                   40 % 15 % 10,1

Høgskolelærer 2,5                                      1 % 15 % 0,4

Forsker -                                     0 % 0,0

Amanuensis -                                     0 % 0,0

Sum faglige årsverk eksl. stipendiater 170,0                                 100 % 52,2

Stipendiater 11,3                                   

Administrative årsverk (% av totalt ant. årsverk) 27,6                                   13 %

Andre årsverk 5,0                                      

Totalt antall årsverk 213,8                                 

Kapitalbeholdning Prognose UB 2023 Årsbudsjett 2024 Prognostisert UB 2024 Prosent av bevilgning

Note 15, del I 25 984                               8 050-                                     17 934                                  9,6 %

Note 15, del III -                                     -                                         -                                        0,0 %

Note 8, virksomhetskapital 8 402                                 1 500                                     9 902                                    5,3 %

Sum kapital 34 386                               6 550-                                     27 836                                  14,9 %

Investeringer Årsbudsjett 2024

Simuleringsutstyr øvingsavdeling sykepleie 1 250                                 

Utstyr spesialrom/lab 750                                     

Fysioterapi 2 200                                 

Sum HSV 4 200                                 
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3.3.2 Mål og tiltak i perioden  

Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

Åpen, nyskapende og 
relevant forskning og 
kunstnerisk 
utviklingsarbeid av 
høy internasjonal 
kvalitet 

• Videreutvikle forsknings- 
og KU-aktivitet av høy 
internasjonal kvalitet i 
samspill med samfunns- 
og arbeidsliv. 

• Legge til rette for kvalifiseringsløp; 
førstelektor, ph.d., dosent og professor. 

• Tettere dialog med forskergrupper for å 
øke forankring av prosjekter, aktiv bruk av 
FOU-tid. 

• Utvikle eksisterende og nye intensjons- og 

samarbeidsavtaler og prosjekter med 

relevante partnere. 

• Styrke arbeidet for åpen 
forskning. 

• Fokus på åpen forskning i 
prosjektplanlegging og 
prosjektgjennomføring, i 
datahåndteringsplaner og -rutiner. 

• Tilrettelegge for økt publiseringsrate i 
fagfellevurderte tidsskrifter, med fokus på 
økt sampublisering og åpen publisering. 

• Vitenskapelig ansatte og 
studenter tar aktivt del i 
samfunnsdebatten 

• Utvikle formidlingskompetansen hos UFF-
ansatte, bl.a. gjennom høgskolens 
kommunikasjonsplattform. 

• Vurdere interne incentivordninger knyttet 
til faglig formidling og deltakelse i 
samfunnsdebatten. 

• Aktivt involvere studenter i faglig 
formidling til praksisfelt og andre 
interessenter. 

 
Forskningsbaserte 
profesjons- og 
yrkesrettede 
utdanninger med høy 
utdanningskvalitet 

• Legge til rette for et 
bredt 
studentengasjement. 

• Videreføre mentorordning og bruk av 
læringsassistenter for å bidra til et godt 
læringsmiljø. 

• Gjennomføre jevnlige kontaktmøter med 
studenter i verv hvor ett tema er hvordan 
fakultetet kan tilrettelegge for økt student-
engasjement. 

• Styrke dialogen mellom studentene og 
fakultetsledelsen gjennom student-
representantenes rolle i fakultetsråd og 
studiestedsutvalg.  

• Legge til rette for at studenter kan delta i 
aktiviteter i forskergruppene. 

• Fremme et globalt og 
interkulturelt perspektiv 
gjennom internasjonal 
mobilitet og 
samhandling. 

• Etablere og videreutvikle internasjonale 
kontakter og nettverk som er attraktive 
samarbeidspartnere innen undervisning og 
forskning, herunder samarbeid med 
institusjoner i EMERGE-alliansen. 
Strategiske samarbeidspartnere som er 
relevante for flere studieprogram og på 
flere nivå og fagområder skal prioriteres. 

• I revideringsarbeid på studieplannivå skal 
det legges til rette for mulighet for 
utveksling, innveksling (emner på engelsk) 
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Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

samt for internasjonalisering innad i 
studieprogrammet. 

• Utvikle fremragende og 
innovative profesjons- og 
yrkesrettede utdanninger 
som svarer på 
morgendagens 
kompetanse- og 
kapasitetsbehov i helse-, 
omsorgs- og 
utdanningssektoren. 

• Utvikle og etablere mer fleksible modeller 
for praksis og inngå samarbeidsavtaler 
med kommuner og helseforetak utover 
nåværende praksisområde. 

• Utrede samarbeidsmuligheter med 
strategiske aktører i vår region som kan 
styrke helseutdanningenes profesjons- og 
yrkesrelevans. 

• Videreutvikle samarbeidet med Hæren 
med utgangspunkt i etablerte 
samarbeidsavtaler og identifisere nye 
samarbeidsområder innen helse og velferd 
som er attraktive for forsvaret, herunder 
utrede en forsvarsmodell for sykepleie. 

• Utvikle og igangsette Bachelor i Fysioterapi 
i samspill med regionale partnere i 
kommune- og spesialisthelsetjenesten og 
ulike rehabiliteringsinstitusjoner. 

• Videreføre og videreutvikle tiltak knyttet 
til undervisningsteknologi, herunder 
videreutvikle VR-medisinrom og 
implementere dette i undervisning. 

• Styrke utviklingen av 
fremtidige fortellere 
gjennom forskning, 
utdanning og kunstnerisk 
utviklingsarbeid innen 
film, TV og spill. 

 

Pådriver for livslang 
læring 

• Videreutvikle konsepter 
for livslang læring av høy 
kvalitet i samspill med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Styrke og videreutvikle fleksible 
utdanningsprogram for å nå en større 
målgruppe i samspill med samfunns- og 
arbeidsliv. 

• Utvikle og etablere fleksible kurs og emner 
som kan tilbys både praksisfeltet og 
allmenheten. 

• Utvikle fleksibel 
utdanning på emne og 
delemnenivå (micro 
credentials). 

• Utrede mulighet for fleksible enkeltemner 
på både bachelor og masternivå, som kan 
settes sammen til gradsutdanninger. 

• Utvikle og etablere emner og delemner 
(micro credentials) som kan tilbys både 
praksisfeltet og allmenheten. 

En regional kraft i 
Innlandet, og nasjonal 
bidragsyter i en 
internasjonal 
kontekst  

• Styrke kontakten med 
samfunns- og arbeidsliv 
gjennom videreutvikling 
av regionale og nasjonale 
nettverk og 

• Delta i aktuelle nettverk i vår region, for 
eksempel med NAV, Forsvaret, 
Statsforvalteren, Sykehuset Innlandet, 
kommuner, Norges Idrettsforbund og 
særforbund, Europanettverk Innlandet og 
HelseINN. 
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Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

internasjonale nettverk 
og samarbeidspartnere. 

• Videreutvikle og konkretisere 
samarbeidsavtaler med sentrale eksterne 
partnere innenfor fakultetets 
satsingsområder, med særlig fokus på 
ph.d. programmet HELVEL, identifisering 
av tverrfaglig handlingsrom og 
bevisstgjøring i fagmiljøene. 

• Etablere kontakt og utrede eventuelt 
samarbeid med Fagskolen Innlandet. 

• Videreutvikle fysisk og 
teknisk infrastruktur som 
legger til rette for at 
fremtidsrettet utdanning, 
innovasjon og forskning 
skapes sammen med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Opprettholde spesialrom inklusive 
oppdatering av utstyr, samt etablere 
fasiliteter for opptak av undervisning, 
podkaster mm. 

• Etablere spesialrom for BA fysioterapi. 

• Utrede mulighet for tilpassede arealer for 
bruk av VR-teknologi. 

• Sammen med partnere 
øke kompetansen og 
formidlingen om 
bærekraftige 
lokalsamfunn. 

• Følge opp arbeidet med høgskolens 
bærekraftstrategi. 

• Benytte og utvikle lokalsamfunnet 
gjennom forsknings- og 
utdanningsaktiviteter, med særlig fokus på 
helse- og velferdstjenester. 

Framtidsbilder  Tiltak i langtidsplanperioden 

 
REGIONAL KRAFT OG NASJONAL 
BIDRAGSYTER I EN INTERNASJONAL 
KONTEKST 
   

• Bruke Forskningsrådets fagevaluering av medisin og 
helsefag (EVALMEDHELSE), RETHOS-arbeidet og andre 
liknende prosesser aktivt med sikte på videre faglig 
utvikling.   

• Identifisere institusjoner og enheter med utdanning og 
forskning på høyt nivå innenfor våre fagområder for 
referansemåling til bruk i fakultetets utviklingsarbeid. 

• Fremme og synliggjøre fakultets og fagmiljøenes 
relevans og attraktivitet for samarbeidspartnere, 
arbeids- og samfunnsliv gjennom formidling av faglig 
aktivitet og kompetanse på inn.no og i andre relevante 
fora. 

 
FORSKNINGSBASERT UTDANNING FOR 
HELE LIVET  
  

• Etablere og gjennomføre et studieporteføljeprosjekt 
med mål om en komplett og retningsgivende modell 
for fakultetets totale studieportefølje. Porteføljen må 
være relevant samt faglig og økonomisk bærekraftig. 

• Legge til rette for mer samkjøring av undervisning på 
tvers av institutter, seksjoner og fagretninger. 

• Styrke utdanningsporteføljen gjennom utvikling av 
enhetlige løsninger og gode støttefunksjoner for 
utvikling av digitale læringsressurser. 

• Evaluere og videreutvikle emnetilgang i ph.d.-
programmet HELVEL, med fokus på 
egen emneportefølje og på utvekslingsmuligheter med 
andre institusjoner.  
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Framtidsbilder  Tiltak i langtidsplanperioden 

• Etablere en felles forståelse av forskningsbasert 
utdanning og undervisning i fakultetets fagmiljøer.  

 
ÅPEN, NYSKAPENDE OG RELEVANT 
FORSKNING OG KUNSTNERISK 
UTVIKLINGSARBEID  
   

• Systematisk arbeide for å styrke og videreutvikle 
forskergruppene.  

• Avklare og formalisere rollen som forskergruppeleder.  

• Stimulere til økt involvering av bachelor-, master og 
ph.d.-studenter i forskergruppenes kjerneaktiviteter.  

• Målrettet bruk av bidragsfinansierte ressurser som for 
eksempel tildelte ph.d.-stillinger inn i forskergruppenes 
aktivitet. 

 
 
INN - KUNNSKAPSKULTUR, 
MEDARBEIDERSKAP OG LÆRENDE 
ORGANISASJON  
   

• Arbeide for enhetlig kunnskapskultur og 
samspillsrutiner på tvers av fakultetets faglige og 
administrative virkeområder. 

• Etablere og videreutvikle gode administrative 
støttetjenester for utvikling og operativ drift av 
utdannings- og forskningsportefølje, med særlig fokus 
på sømløse, robuste og transparente/oversiktlige 
tjenester. 

• Prioritere kompetanseutvikling for fakultetets 
administrative fagansatte i samspill med høgskolens 
administrative fagmiljøer og -klynger (e.g. FORSK). 

• Systematisk oppfølging av ansatte i påfølgende eller 
planlagte kvalifiseringsløp i tråd med foreløpige 
signaler fra NORCAM, med særlig fokus på ph.d.-løp og 
kvalifisering til toppkompetanse. 

• Vurdere fakultetets arbeidstidsordning og følge opp 
høgskolens sentrale føringer.  

• Markedsføre fakultetet som en attraktiv arbeidsplass 
med fokus på kvalitet og samhandling, og derigjennom 
tilrettelegge for økt andel søkere med ønsket 
kompetanse, inklusiv formell førstekompetanse i 
vitenskapelige stillinger.  

• Styrke markedsføring av og rekruttering til fakultetets 
studieprogram gjennom bl.a. kontakt med potensielle 
studenter, samarbeid med vertskommuner og student-
organisasjoner, samt synlighet på høgskolens 
kommunikasjonsflater og aktiv deltakelse i 
samfunnsdebatten.  

• Fortsette å prioritere kvinner til kvalifiseringsstillinger. 

• Fortsette å arbeide med strategiske og langsiktige 
bemanningsplaner, med prioritering av faste 
fulltidsstillinger.  

• Videreutvikling av fakultetets interne og eksterne 
nettsider.  
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3.3.3 Risikovurdering 

Risiko for manglende måloppnåelse 

Fakultet har en svakt stigende andel førstekompetanse, og samtidig en relativt høy 

gjennomsnittsalder. All erfaring viser at det er vanskelig å erstatte førstekompetansen i 

profesjonsstudier gjennom ekstern rekruttering. Fakultetet må derfor i stor grad fortsatt kvalifisere 

egne ansatte. Med bakgrunn i fakultetets aldersprofil vurderes risikoen for tap av både 

førstekompetanse og toppkompetanse som høy, og det er lagt inn en betydelig andel ressurser til 

kvalifisering for å kunne fortsette å øke førstestillingsandelen og andelen med professorkompetanse. 

De planlagte kompetansehevingstiltakene er ambisiøse, og det legges ekstra fokus på oppfølging for 

å sikre framdrift og effektiv bruk av kvalifiseringstid. Dersom fakultetet ikke lykkes med å sikre og øke 

førstekompetanse og toppkompetanse som planlagt, vil de faglige, kvalitetsmessige og økonomiske 

konsekvensene være alvorlige.  

FoU aktiviteten i fakultetet har stor oppmerksomhet og det jobbes målrettet for å skape en sterkere 

forskningskultur der søknader om eksterne midler, samarbeid på tvers og styrking av 

forskergruppene står sentralt. Det er en risiko knyttet til at fakultetet ikke lykkes med eksterne 

inntekter og at fokuset på forskning blir så sterkt at det går utover utdanningskvaliteten. Det vil 

kunne få konsekvenser for gjennomstrømming i studier og bevilgningen. Samtidig vil et sterkt 

forskningsfokus også kunne styrke utdanningene og kompetansen inn i studiene.  

Fakultetet har en bred studieportefølje innen helse- og sosialfag, folkehelse og idrett. Utviklingen 

gjennom RETHOS (nasjonale retningslinjer for helse- og sosialfagutdanningene) har medført en 

økning i antall masterutdanninger. En slik bredde i masterporteføljen gjør den enkelte utdanning 

sårbar med relativt få studenter på enkelte av utdanningene. Det må derfor gjøres vurdering av om 

enkelte masterutdanninger må bli bredere i sin fagtilnærming slik at en sikrer tilstrekkelig 

rekruttering, høy kvalitet og gode læringsmiljø.  

Økonomisk risiko 

Fakultetet har fått 20 nye studieplasser til vernepleie på Kongsvinger og 20 studieplasser til 

fysioterapi i Elverum. Hvis en ser bort fra de midlene som tildeles til oppbygging og igangsetting av 

disse to studiene som også har tilsvarende kostnader, øker kapitalbruken utover det som var lagt i 

langtidsplanen for 2024. Det skjer hovedsakelig på bakgrunn av manglende tilsagn på søknader om 

eksterne midler vår og høst 2023, samt at det er lagt inn en andel ukjente eksterne inntekter på 

tilsvarende nivå som i 2023. Driftskostnadene er også ytterligere nedjustert for å redusere 

kapitalbruken. Den økonomiske risikoen er stor dersom fakultetet ikke klarer å snu trenden og få 

tilslag på eksterne inntekter og gjennom det tilpasse kostnadsnivået i samsvar med inntektene. 

Fakultetet jobber langsiktig med omstilling av virksomheten for å redusere denne risikoen.  

HSV innførte ny arbeidstidsordning høsten 2020 og det er nå nødvendig at fakultetet ser på denne på 

nytt og vurderer om alle forhold knyttet til den er realisert og om noe må endres slik at den tilpasses 

kostnadsnivået i fakultetet på lang sikt. Det innebærer også en vurdering av om nåværende 

normering for FoU-tid kan opprettholdes for alle på generell basis. Det er en risiko for at manglende 

eksterne inntekter vil kunne føre til reduksjon i FoU-tid for at fakultet skal komme i økonomisk 

balanse. 

Det planlegges med en helhetlig gjennomgang av studieporteføljen for å vurdere om fakultetet har 

den riktige sammensetningen av utdanningstilbud, om de tilbys på rett måte, og vurdere hvilke 

endringer som eventuelt må gjøres for å øke rekrutteringen. Endringer i studieprogrammene i 

retning av mer effektiv ressursbruk som blant annet sammenslåing av emner, felles undervisning av 

emner på tvers av institutter og seksjoner og skriving av BA/MA oppgaver i grupper er eksempler på 
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tiltak som det allerede jobbes med å iverksette. Dette kan gi mer effektiv ressursbruk samtidig som 

kvaliteten opprettholdes eller økes.  

Høsten 2023 var opptaket lavere enn dimensjoneringstallene på flere studier og det blir viktig for 

fakultetet å ha oppmerksomhet og tiltak knyttet til rekruttering av studenter slik at 

dimensjoneringstallene nås fremover. Risikoen for rekrutteringssvikt vurderes som moderat til høy 

for enkelte av programmene. 

Planen legger opp til en økning i kompetanse blant ansatte uten økning i årsverk, noe som medfører 

mindre tid til undervisning med normert FoU-tid. Fakultetet planlegger å utnytte den økte FoU- tiden 

til en betydelig økning av eksterne inntekter i perioden og økt finansiering av FoU-tiden. Dette vil 

være krevende, men fakultetet jobber systematisk med å involvere alle seksjoner i dette arbeidet og 

sørge for at prosjektene forankres i fagmiljøene og fakultetets strategi. Risikoen vurderes totalt sett 

som moderat.  

Risiko i perioden er knyttet til kompetansenivå, alderssammensetning blant medarbeidere, tilslag på 

eksternfinansierte prosjekter samt gjennomstrømming i utdanningene. 
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3.4 Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK) 
Fakultetet består av to institutt, TV-skolen på Lillehammer, og Spillskolen på Hamar, samt felles 

fakultetsadministrasjon som er fordelt på begge studiesteder. Fakultetet har felles prodekan for 

FoU/KU med Dnf. 

Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK) tilbyr praksisrettede utdanninger i TV-
produksjon, AR og VR, samt animasjon og spillteknologi. Fakultetet tilbyr i hovedsak 
bachelorutdanning, og er med i et felles ph.d.-program med Dnf. Følgende BA-studier tilbys; 
Animasjon og digital kunst, Spillteknologi og simulering, TV-regi, TV-ledelse og TV-tekniske 
fagfunksjoner. Fakultetet tilbyr også 1-årig videreutdanning i AR og VR, samt deltidsstudier i 
filmmusikk-komposisjon.  
 
Fakultetet har høy kompetanse i audiovisuelle medier og har et godt samarbeid med TV-, spill- og 
filmbransjen. De ansatte driver forskning, kunstnerisk utviklingsarbeid og annen utviklingsvirksomhet 
innen audiovisuell produksjon og kreativ teknologi.  
 

Sammen har AMEK og Dnf fagområder og -miljø som gir HINN unike faglige fortrinn og muligheter 
sammenlignet med andre utdanningsinstitusjoner i Norge.  
 

3.4.1 Budsjettert kapitalutvikling og årsverk/kompetanse 

Tabell 22 viser at fakultetet budsjetterer med en kapitalbruk på kr 1,9 mill. innen BFV i 2024. I forhold 

til LTP er dette en økt kapitalbruk på kr 2,2 mill. og skyldes hovedsakelig økning i antall årsverk. 

Kapitalbruken er innenfor rammen av hva fakultetet disponerer av kapital i Note 15 ref. tabell 22.  

Tabell 22. Budsjettert resultat. 

 
Tall i 1000,- 

Årsbudsjett 2023 og LTP er presentert i 2023-kroner, mens årsbudsjett 2024 er presentert i 2024-kroner.  

 

Tabell 23. Budsjettert årsverksutvikling. 

 

AMEK har per oktober 2023 en førstekompetanseandel på 61,5 % og det planlegges for en økning på 

13,5 % i løpet av 2024. 

 

 

 

 

Budsjett Årsbudsjett 2023 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Fordelt bevilgning 68 883                               69 429                                   72 114                                  

Andre inntekter 5 638                                 5 938                                     7 320                                    

Investeringer 3 000-                                 3 000-                                     3 275-                                    

Lønnskostnader 65 674-                               66 028-                                   68 778-                                  

Andre driftskostnader 7 879-                                 6 014-                                     9 262-                                    

Budsjettert resultat 2 032-                                 325                                         1 880-                                    

Herav Budsjettert resultat BFV 2 171-                                 325                                         1 880-                                    

Herav budsjettert resultat BOA 139                                     -                                         

Bruk av kapital N15, del III

Bemanning okt.23 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Antall faglige årsverk 43,0                                   42,6                                       42,9                                      

Antall årsverk stipendiater 2,5                                      1,5                                          2,5                                        

Antall andre årsverk 22,4                                   21,1                                       21,6                                      

Totalt antall årsverk 67,9                                   65,2                                       67,0                                      
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Tabell 24. Budsjettert kompetanseutvikling. 

 

For 2023 har AMEK en estimert kapitalprognose på kr 9,2 mill. Om prognosen og årsbudsjettet for 

2024 går i henhold til planen vil fakultetet ha en total kapitalavsetning på kr 7,3 mill. og utgjør 10,1 % 

av bevilgningen. 

Tabell 25. Budsjettert kapitalutvikling. 

 
Tall i 1000,- 

 

AMEK planlegger å investere for kr 3,3 mill. knyttet til tekniske investeringer i 2024.  

Tabell 26. Investeringer. 

  
Tall i 1000,- 

 

3.4.2 Mål og tiltak i perioden (tabeller) 

Bemanning 2024 Årsverk Andel av faglige årsverk FoU-tid (gjennomsnitt)  FoU-årsverk

Professor 6,2                                      14 % 45 % 2,8

Dosent 0 % 0,0

Førsteamanuensis 20,9                                   49 % 30 % 6,3

Førstelektor 5,0                                      12 % 25 % 1,3

Forsker 0 % 0,0

Postdoktor 0 % 0,0

Sum førstekompetanse 32,1                                   75 % 10,3

Høgskolelektor 10,8                                   25 % 10 % 1,1

Høgskolelærer 0 % 0,0

Forsker 0 % 0,0

Amanuensis 0 % 0,0

Sum faglige årsverk eksl. stipendiater 42,9                                   100 % 11,4

Stipendiater 2,5                                      

Administrative årsverk (% av totalt ant. årsverk) 11,6                                   17 %

Andre årsverk 10,0                                   

Totalt antall årsverk 67,0                                   

Kapitalbeholdning Prognose UB 2023 Årsbudsjett 2024 Prognostisert UB 2024 Prosent av bevilgning

Note 15, del I 8 672                                 1 880-                                     6 792                                    9,4 %

Note 15, del III -                                     -                                        0,0 %

Note 8, virksomhetskapital 505                                     -                                         505                                       0,7 %

Sum kapital 9 177                                 1 880-                                     7 297                                    10,1 %

Investeringer Årsbudsjett 2024

TV-skolen 2 000                                 

Spillskolen 1 275                                 

Sum AMEK 3 275                                 

Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

Åpen, nyskapende og 
relevant forskning og 
kunstnerisk 
utviklingsarbeid av 
høy internasjonal 
kvalitet 

• Videreutvikle forsknings- 
og KU-aktivitet av høy 
internasjonal kvalitet i 
samspill med samfunns- 
og arbeidsliv. 

• Styrke VR/AR og AI- forskning gjennom 
samarbeid med andre 
forskningsinstitusjoner og søknader om 
finansiering av nye prosjekter. 

• Videreutvikle felles forskningsmiljø med 
DNF. 

• Styrke arbeidet for åpen 
forskning. 

• Styrke kobling mellom FoU, KU og 
utdanning i et felles fagmiljø med de faglig 
ansatte ved Dnf.  

• Opprettholde og tilrettelegge for økt faglig 
samvær mellom fagansatte ved 
instituttene, med fokus på KU/FOU-kultur, 
virksomhet og forskergrupper. 
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12 Massive open online course 

Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

 

• Vitenskapelig ansatte og 
studenter tar aktivt del i 
samfunnsdebatten 

• Dekanene ved DNF og AMEK tar ansvar for 
å synliggjøre Fagmiljøene ved AMEK og 
Dnf som det nasjonale kompetansesenter 
for audiovisuelle fag.  

• Skape egne plattformer for formidling som 
f.eks. podcast. 

 
Forskningsbaserte 
profesjons- og 
yrkesrettede 
utdanninger med høy 
utdanningskvalitet 

• Legge til rette for et 
bredt 
studentengasjement. 

• Aktiv dialog med studentene, tillitsvalgte 
og gjennom SPU 

•  Bedre kobling mellom SPU og 
ledergruppen sentralt.  

• Styrke opplæring for student-tillitsvalgte. 
 

• Fremme et globalt og 
interkulturelt perspektiv 
gjennom internasjonal 
mobilitet og 
samhandling. 

• Bygge mobilitet og utrede mulighet for 
felles internasjonalt studieprogram 
sammen med Rennes 2 og Limerick i 
tilknytning til EMERGE-alliansen 
(Spillskolen) med et særskilt fokus på 
infrastruktur og grønn mobilitet. 

• Vurdere internasjonalisering av 
studietilbudene ved Spillskolen. 

 

• Utvikle fremragende og 
innovative profesjons- og 
yrkesrettede utdanninger 
som svarer på 
morgendagens 
kompetanse- og 
kapasitetsbehov i helse-, 
omsorgs- og 
utdanningssektoren. 

 

• Styrke utviklingen av 
fremtidige fortellere 
gjennom forskning, 
utdanning og kunstnerisk 
utviklingsarbeid innen 
film, TV og spill. 

• Vurdere oppstart av nye studietilbud ved 
TV-skolen og Spillskolen (SoMe, KI, Master 
i spill). 

• Ta initiativ til senter for audiovisuell 
formidling for hele HINN. 

• Styrke og profilere AMEK og DNF gjennom 
å synliggjøre FOU/KU og studentarbeidene 
i bransjen og sosiale medier. 

 

Pådriver for livslang 
læring 

• Videreutvikle konsepter 
for livslang læring av høy 
kvalitet i samspill med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Utarbeide felles EVU-strategi for AMEK og 
DNF, samt portefølje. 

• Utvikle fleksibel 
utdanning på emne og 

• MOOC12 –nytt nettbasert kurs AR/VR/AI 
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Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

delemnenivå (micro 
credentials). 

En regional kraft i 
Innlandet, og nasjonal 
bidragsyter i en 
internasjonal 
kontekst  

• Styrke kontakten med 
samfunns- og arbeidsliv 
gjennom videreutvikling 
av regionale og nasjonale 
nettverk og 
internasjonale nettverk 
og samarbeidspartnere. 

• Sikre posisjonering i arbeid med Science 
Park og fremtidig campus Lillehammer. 

 

• Videreutvikle fysisk og 
teknisk infrastruktur som 
legger til rette for at 
fremtidsrettet utdanning, 
innovasjon og forskning 
skapes sammen med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Videreutvikle samarbeidet med Eidsiva og 
Kulturnett for å utvide mulighetene for 
nye øvings- og forskningsarenaer. 

Framtidsbilder  Tiltak i langtidsplanperioden 

 
REGIONAL KRAFT OG NASJONAL 
BIDRAGSYTER I EN INTERNASJONAL 
KONTEKST 
   

• Sikre posisjonering i arbeid med Science Park og 
fremtidig campus Lillehammer. 

 

 
FORSKNINGSBASERT UTDANNING FOR 
HELE LIVET  
  

 

• Utarbeide felles EVU-strategi for AMEK og DNF, samt 
portefølje. 

 

 
ÅPEN, NYSKAPENDE OG RELEVANT 
FORSKNING OG KUNSTNERISK 
UTVIKLINGSARBEID  
   

• Styrke kobling mellom FoU, KU og utdanning i et felles 
fagmiljø med de faglig ansatte ved Dnf.  

• Opprettholde og tilrettelegge for økt faglig samvær 
mellom fagansatte ved instituttene, med fokus på 
KU/FoU-kultur, virksomhet og forskergrupper. 

 

 
 
INN - KUNNSKAPSKULTUR, 
MEDARBEIDERSKAP OG LÆRENDE 
ORGANISASJON  
   

• Være aktiv og engasjert i utviklingen av HINN.  

• Vise respekt og entusiasme på vegne av andre fagfelt 
enn våre egne.  

• Styrke merkevarene sammen.  

• Være konstruktiv, styrke beslutningsevne og 
gjennomføringskraft. 

 

268/528



33/23 Årsplan- og budsjett for 2024 - 23/04056-11 Årsplan- og budsjett for 2024 : Årsplan- og budsjett 2024

49 
 

3.4.3 Risikovurdering 

Risiko for manglende måloppnåelse 

Fakultetet har uttrykt et ønske om en fusjon med Den Norske Filmskolen. En fusjonsprosess vil bli 

svært ressurskrevende og det er en fare for at mange ansatte vil oppleve en økt slitasje, samt at det 

vil øke risikoen for at fakultetet ikke får nødvendig fokus på gjennomføring av andre mål og tiltak i 

perioden.  

Fakultetet har gjennom flere år meldt inn behov for nye tidsmessige lokaler. Dersom det blir 

utsettelser av beslutninger og/eller gjennomføring knyttet til lokaler, kan dette skape stor usikkerhet 

knyttet til eksisterende drift og spesielt fremtidige satsinger. 

Økonomisk risiko 

Fakultet planlegger å bruke oppspart fakultetskapital i 2024, og dette er innenfor rammen av hva 

fakultetet disponerer av kapital i Note 15. Det er knyttet bekymring rundt det at det blir mindre 

årskull fremover og hvordan dette vil påvirke søkertallene for TV-skolen og Spillskolen.  

Fakultetet arbeider for å øke de eksterne inntektene og i dette arbeidet er det en økonomisk risiko. 

AMEK har et potensiale både innenfor FoU/KU, EFV og EVU, sammen med Dnf, men det er en risiko 

knyttet til å vokse i det tempoet som trengs for å ta en solid posisjon i markedet. Det er budsjettert 

med en økning i eksterne inntekter for 2024.  

Det vil bli endringer i finansieringsmodellen for sektoren fra 2025. De ansatte ved AMEK er bekymret, 

og de opplever at dette vil innebære en stor risiko for et lite kunstfaglig fakultet. Det vil derfor være 

viktig at det arbeides for en intern økonomisk modell ved HINN, som vil gi en langsiktig 

forutsigbarhet for alle fakultet. 

AMEK ønsker også å spille inn at det må arbeides for at det gis ekstra bevilgninger til kunstfagene 

både ovenfor Kunnskapsdepartementet og Kulturdepartementet, og dette er spesielt viktig for å 

ivareta det nasjonale ansvaret innenfor film og TV. 

Budsjett 2024 inkluderer ikke en eventuell oppstart av Master på Spillskolen, Bachelor i kunstig 

intelligens og maskinlæring og Bachelor i SoMe (Sosiale medier). Oppstart av disse studiene 

forutsetter ekstern finansiering gjennom flere år. 
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3.5 Handelshøgskolen Innlandet – fakultet for økonomi og samfunnsvitenskap (HHS) 
Fakultetet tilbyr et bredt utvalg av gradsutdanninger på bachelor-, master- og ph.d.-nivå innen 

økonomi og samfunnsvitenskap. I tillegg tilbys flere halvårs- og årsenheter, samt en del mindre 

studieenheter. Studieporteføljen spenner fra campus- til samlings- og/eller nettbasertes studier og 

porteføljen av fleksible og desentrale etter- og videreutdanninger er stor.  

Fakultetet er lokalisert på studiested Lillehammer og Rena. I tillegg har fakultetet flere studieprogram 

og Forskningssenter for digitalisering og bærekraft (CREDS) plassert på studiesenteret på 

Kongsvinger. HHS samler dermed et stort fagmiljø over tre geografiske destinasjoner på Innlandet. 

Fakultetets ansatte driver en omfattende forsknings- og utviklingsvirksomhet innen fagområdene.  

Fakultetet har bachelorstudier innen økonomi og administrasjon; beredskap og krisehåndtering; 

ledelse og digitalisering; eiendomsmegling; internasjonale studier; organisasjon og ledelse; 

rettsvitenskap; psykologi; regnskap og økonomirådgivning; bærekraftsøkonomi; reiseliv; music 

business; sport management og serviceledelse og markedsføring. Bachelorstudiene har tett 

samarbeid med sine respektive bransjer. 

Mastergradsstudiene er innen innovasjon, miljøpsykologi, offentlig styring og ledelse (MPA), samt 

innen økonomi og ledelse (siviløkonomutdanning) med ulike hovedprofiler. 

Fakultetets forskerutdanning er ph.d. i innovasjon i tjenesteyting i offentlig og privat sektor (INTOP). 

3.5.1 Budsjettert kapitalutvikling og årsverk/kompetanse 

Fakultetet budsjetterer med et negativt resultat på kr 13,8 mill. i bevilgningsfinansiert virksomhet, og 

et positivt resultat på kr 3 mill. Dette innebærer en netto kapitalbruk på kr 10,8 mill. 

Som følge av lavere omsetning i EFV enn det som ligger til grunn i LTP, har fakultetet ikke anledning 

til å øke bemanningen i henhold til planen. 

Tabell 27. Budsjettert resultat.  

 
Tall i 1000,- 

Årsbudsjett 2023 og LTP er presentert i 2023-kroner, mens årsbudsjett 2024 er presentert i 2024-kroner.  

 

Tabell 28. Budsjettert årsverksutvikling. 

 
 

I tabellen under framgår en førstekompetanseandel på 83 %. Per oktober 2023 er 

førstestillingsandelen ved fakultetet på 72,6 %.  

Budsjett Årsbudsjett 2023 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Fordelt bevilgning 188 494                        188 003                                     196 949                                              

Andre inntekter 84 167                          91 000                                       87 133                                                 

Investeringer 2 500-                             -                                              -                                                       

Lønnskostnader 261 881-                        268 279-                                     271 466-                                              

Andre driftskostnader 22 065-                          19 963-                                       23 367-                                                 

Budsjettert resultat 13 785-                          9 239-                                          10 751-                                                 

Herav Budsjettert resultat BFV 16 285-                          12 239-                                       13 751-                                                 

Herav budsjettert resultat BOA 2 500                             3 000                                          3 000                                                   

Bruk av kapital N15, del III 1 000-                             -                                              

Bemanning okt.23 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Antall faglige årsverk 184,1                            191,2                                         183,8                                                   

Antall årsverk stipendiater 10,4                               13,8                                            10,5                                                     

Antall andre årsverk 57,7                               56,0                                            56,8                                                     

Totalt antall årsverk 252,2                            261,0                                         251,1                                                   
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Tabell 29. Budsjettert kompetanseutvikling. 

 

Fakultetet vil ha en total kapitalavsetning på kr 24,4 mill. ved utgangen av 2024 dersom prognose og 

årsbudsjett går i henhold til plan.  

 

Tabell 30. Budsjettert kapitalutvikling. 

 
Tall i 1000,- 

 

3.5.2 Mål og tiltak i perioden  

Bemanning 2024 Årsverk Andel av faglige årsverk FoU-tid (gjennomsnitt)  FoU-årsverk

Professor 41,1                               22 % 45 % 18,5

Dosent 1,0                                 1 % 45 % 0,5

Førsteamanuensis 87,0                               47 % 40 % 34,8

Førstelektor 12,2                               7 % 35 % 4,3

Forsker 7,0                                 4 % 100 % 7,0

Postdoktor 4,8                                 3 % 90 % 4,3

Sum førstekompetanse 153,0                            83 % 69,3

Høgskolelektor 25,3                               14 % 15 % 3,8

Høgskolelærer 0,5                                 0 % 15 % 0,1

Forsker 5,0                                 3 % 100 % 5,0

Amanuensis -                                 0 % 15 % 0,0

Sum faglige årsverk eksl. stipendiater 183,8                            100 % 78,1

Stipendiater 10,5                               

Administrative årsverk (% av totalt ant. årsverk) 50,9                               20 %

Andre årsverk 5,9                                 

Totalt antall årsverk 251,1                            

Kapitalbeholdning Prognose UB 2023 Årsbudsjett 2024 Prognostisert UB 2024 Prosent av bevilgning

Note 15, del I 12 612                          13 751-                                       1 139-                                                   -0,6 %

Note 15, del III -                                                       0,0 %

Note 8, virksomhetskapital 22 503                          3 000                                          25 503                                                 12,9 %

Sum kapital 35 115                          10 751-                                       24 364                                                 12,4 %

Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

Åpen, nyskapende og 
relevant forskning og 
kunstnerisk 
utviklingsarbeid av 
høy internasjonal 
kvalitet 

• Videreutvikle forsknings- 
og KU-aktivitet av høy 
internasjonal kvalitet i 
samspill med samfunns- 
og arbeidsliv. 

• Arbeide for høy kvalitet i 
rekrutteringsprosesser. 

• Styrking av forskningsledelsen på 
instituttene ved implementering av 
viseinstituttleder forskning. 

• Videreutvikle forskergruppene ved 
utvikling av ledelse og planer i gruppene. 

• Øke ekstern akkvisisjon ved 
støtteordninger og forskningsstøtte av høy 
kvalitet. Eksempelvis SøknadsLab. 

• Ferdigstille arbeidet med nytt ph.d.-
program. 
 

• Styrke arbeidet for åpen 
forskning. 

• Implementere NOR-CAM på fakultet. 
 

• Vitenskapelig ansatte og 
studenter tar aktivt del i 
samfunnsdebatten 

• Ha fokus og anerkjennelse i fakultet, 
institutter og forskergrupper på deltagelse 
i samfunnsdebatt. Blant annet gjennom 
bruk av kommunikasjonsplattformer. 

 

 
Forskningsbaserte 
profesjons- og 
yrkesrettede 

• Legge til rette for et 
bredt 
studentengasjement. 

• Revitalisere studiestedsutvalg.  

• Valgprosess og oppfølging av 
studenttillitsvalgte. 

• «Studiekvalitetsprosjekt 2024-26». 
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Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

utdanninger med høy 
utdanningskvalitet 

• Fremme et globalt og 
interkulturelt perspektiv 
gjennom internasjonal 
mobilitet og 
samhandling. 

• Integrere tiltak knyttet til 
internasjonalisering fra periodiske 
evalueringer inn i studieplanene. 

• Styrke internasjonale nettverk gjennom 
arbeide med internasjonal akkreditering. 

 

• Utvikle fremragende og 
innovative profesjons- og 
yrkesrettede utdanninger 
som svarer på 
morgendagens 
kompetanse- og 
kapasitetsbehov i helse-, 
omsorgs- og 
utdanningssektoren. 

• Øke andel studenter i masterløp innen 
profesjonsfag ved å arbeide for nye 
utdanningsløp (Master i offentlig rett, 
Master i regnskap og revisjon, utrede 
Master i rettsvitenskap og 
profesjonsutdanning psykologi). 

• Styrke fagmiljø innen offentlig 
rett/forvaltningsrett, prosess- og 
strafferett.  

• Styrke fagmiljø og sikre ressurser til 
oppstart av Master i regnskap og revisjon 
(MRR) i 2025. 

• Oppstart MA i bærekraftig ledelse og 
innovasjon. 

• Ferdigstille utredning Profesjonsutdanning 
psykologi. 

• Oppstart ny Bachelor i filosofi, politikk og 
økonomi.  

• Styrke studiekvalitet gjennom tiltakene i 
prosjektet «Studiekvalitetsprosjekt 2024-
26». 

• Styrke kvalitet i utdanningsprogram 
gjennom arbeid med internasjonal 
akkreditering. 

• Styrke utviklingen av 
fremtidige fortellere 
gjennom forskning, 
utdanning og kunstnerisk 
utviklingsarbeid innen 
film, TV og spill. 

 

Pådriver for livslang 
læring 

• Videreutvikle konsepter 
for livslang læring av høy 
kvalitet i samspill med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Bidra til å utvikle HINN til en 
foregangsinstitusjon innen livslang læring.  

• Periodisk evaluering EVU-porteføljen.  
 

• Utvikle fleksibel 
utdanning på emne og 
delemnenivå (micro 
credentials). 

• Utrede muligheter og konsepter for flere 
fleksible tilbud, og utforske nye muligheter 
for egenbetaling. 

• Arbeide systematisk med 
kunnskapsgrunnlag og kvalitetsutvikling i 
etablerte fleksible og nettbaserte tilbud. 

• Utrede muligheter for betalingsbasert 
Executive Master i ledelse. 
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13 Østlandsforskning 
14 Kompetansesenter for offentlig innovasjon 

Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

En regional kraft i 
Innlandet, og nasjonal 
bidragsyter i en 
internasjonal 
kontekst  

• Styrke kontakten med 
samfunns- og arbeidsliv 
gjennom videreutvikling 
av regionale og nasjonale 
nettverk og 
internasjonale nettverk 
og samarbeidspartnere. 

• Nytt fakultetsråd fra januar 2024. 

• Utvikle og følge opp egne fakultetsavtaler 
på bakgrunn av institusjonsavtaler. 

• Styrke kontaktet mot regionen gjennom 
NAV-avtalen, ØF13, KOI14 og CREDS. 

• Delta i og på regionale, nasjonale og 
internasjonale nettverk og arenaer. 

• Videreutvikle fysisk og 
teknisk infrastruktur som 
legger til rette for at 
fremtidsrettet utdanning, 
innovasjon og forskning 
skapes sammen med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Etablere og drifte Senter for ledertrening.  

• Bidra i utformingen av Science Park 
Hamar.  

• Sammen med partnere 
øke kompetansen og 
formidlingen om 
bærekraftige 
lokalsamfunn. 

• Styrke og videreutvikle (spre) modeller 
utviklet i CREDS utover 
Kongsvingerregionen.   

• NAV-avtalen.  

• Utvikle nye partnerskap. 

Framtidsbilder  Tiltak i langtidsplanperioden 

 
REGIONAL KRAFT OG NASJONAL 
BIDRAGSYTER I EN INTERNASJONAL 
KONTEKST 
   

• Posisjonere fakultetet for internasjonal akkreditering. 

• Samarbeide med aktører fra offentlig, privat og frivillig 
sektor.  

• Videreutvikle CREDS   

• Etablere utdanninger som er relevante for regionalt og 
nasjonalt arbeids- og samfunnsliv.  

 
FORSKNINGSBASERT UTDANNING FOR 
HELE LIVET  
  

• Sikre studiemuligheter og sammenheng fra BA til ph.d. 
i fakultetets sentrale fagområder.   

• Utvikle masterporteføljen på fakultetet.  

• Utvikle nytt og bredere Ph.d.-program. 

• Ferdigstille periodisk evaluering av hele 
studieporteføljen og følge opp tiltak i 
handlingsplanene. 

 
ÅPEN, NYSKAPENDE OG RELEVANT 
FORSKNING OG KUNSTNERISK 
UTVIKLINGSARBEID  
   

• Skape aktive og dynamiske forskergrupper. 

• Øke antall publiseringspoeng per vitenskapelig ansatte 
til 2019-nivå.   

• Forskningsstøtten skal dypt integreres i fakultetet. 

• Gi støtte og ressurser slik at utvalgte forskergrupper får 
økt tilslag på EU- og NFR-søknader.   

273/528



33/23 Årsplan- og budsjett for 2024 - 23/04056-11 Årsplan- og budsjett for 2024 : Årsplan- og budsjett 2024

54 
 

 

3.5.3 Risikovurdering 

Risiko for manglende måloppnåelse 

Fakultetet har iverksatt og skal gjennomføre store prosesser for endring og utvikling i 2024. Disse er 

forbundet med et forsterket økonomisk utfordringsbilde. Ytterligere tiltak enn de som er igangsatt 

må identifiseres og gjennomføres for å tilpasse seg et stramt budsjett og for å få et økonomisk 

bærekraftig fakultet på sikt. Det er moderat risiko for manglende måloppnåelse, da fakultetet 

arbeider systematisk med utfordringsbildet. Under nevnes de mest sentrale tiltakene i 2024 for å 

redusere risiko for manglende måloppnåelse.  

Fakultetet skal omorganisere instituttene og har rekruttert viseinstituttledere. Mål er knyttet til 

bedre og mer effektiv drift ved å redusere instituttledernes lederspenn, omstilling og strategisk 

ledelse. Risiko for manglende måloppnåelse er lav. 

Fakultetet skal tilpasse seg reduserte rammer i LTP-perioden, og er i gang med å identifisere tiltak og 

igangsette prosesser for å tilpasse aktiviteten. Dette for å sikre et økonomisk bærekraftig fakultet på 

kort og lengre sikt. Herunder skal arbeidstidsordningen revideres, og fakultetet må fortsatt jobbe 

systematiske og planmessig med å kvalitetssikre og utvikle studieporteføljen. Fakultetet skal sette 

klare rammer for studieplanarbeid i 2024 (emnestruktur og størrelse, vurderingsformer, valgemner, 

arbeidskrav, fellesemner mm). Fakultetet skal i denne sammenheng gjennomføre scenarioanalyse av 

porteføljen ved å utarbeide oversikter over kostnader/inntekter i fremtidig portefølje. 

Arbeidstidsordningen vil revideres og sammen med TimeEdit Plan og arbeidet med økonomisk 

bærekraft i studieporteføljen være sentrale elementer i dette arbeidet. Videre må fakultetet 

opprettholde fokus på å styrke og øke eksterne inntekter.  

Måloppnåelse forutsetter at lederne får rom til endringsarbeid, at det gjennomføres involverende 

prosesser blant medarbeidere og tillitsvalgte, samt gode prosesser og teamarbeid i og mellom 

instituttene og i fakultetsledelsen.  

Økonomisk risiko 

Forventet resultat avhenger av at fakultetet når planlagte aktivitetsnivå innen EFV og lykkes med de 

tiltak som er nevnt over. 2024 vil preges av krevende prosesser for å tilpasse seg et stramt budsjett. 

Fakultetet har opparbeidet seg en solid kapital, men på lengre sikt øker risikoen om fakultetet ikke 

klarer den økonomiske omstillingen.  

Flere av fakultetets satsinger er eksternt finansiert. Disse satsningene utgjør en risiko dersom de ikke 

blir bærekraftige på sikt.    

Framtidsbilder  Tiltak i langtidsplanperioden 

 
 
INN - KUNNSKAPSKULTUR, 
MEDARBEIDERSKAP OG LÆRENDE 
ORGANISASJON  
   

• Implementere økonomi- og ledelsesverktøy og 
gjennomgå interne rutiner og organisering for å sikre 
virksomhetsstyring, strategisk og helhetlig langsiktig 
kompetanse- og 
rekrutteringsplanlegging (viseinstituttledere, 
arbeidsplanverktøyet TimeEdit Plan, adm. støtte, 
kommunikasjonsarbeid, intranett).  

• Rekruttere og beholde høyt kvalifiserte og motiverte 
medarbeidere, og redusere midlertidige 
ansettelser (implementere egne rutiner for rekruttering 
A til Å). 

• Øke førstestillingsandelen generelt og rette 
kvalifikasjonsmidler spesielt mot kvinner.  

274/528



33/23 Årsplan- og budsjett for 2024 - 23/04056-11 Årsplan- og budsjett for 2024 : Årsplan- og budsjett 2024

55 
 

Fremtidige BOA-overskudd er avhengig av at fakultetet, inkludert ØF, lykkes i et konkurranse-

/anbudsmarked og med oppdragsforskning.    

For å imøtekomme det økonomiske fremtidsbildet setter fakultetet søkelys på årsverksstyring, 

økning av eksterne inntekter og faglig og økonomisk bærekraft i studieporteføljen. Fakultetet må 

lykkes med en konkurransedyktig studieportefølje som også rekrutterer høy fagkompetanse. Det 

oppnås ved å styrke sammenhengen mellom forskning og utdanning, ikke minst ved å utvikle og 

styrke tilbudet av masterutdanninger.   

Fakultetet er avhengig av stabile og forutsigbare rammebetingelser.  
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3.6 Den norske filmskolen (Dnf) 
Dnf tilbyr en treårig kunstfaglig bachelor, en toårig kunstfaglig mastergrad, en ph.d. i kunstnerisk 

utviklingsarbeid innen film og beslektede audiovisuelle medier og etter- og videreutdannings kurs. 

Det arbeides med en revisjon av studieplanene på bachelor og master, for å skape et 

sammenhengende løp og en helhetlig skole gjennom alle tre nivåer. Skolen har to studiesteder, men 

arbeider mot en samlokalisering som en del av prosessen mot en helhetlig skole. 

 

Dnf skal utdanne morgendagens toneangivende filmkunstnere og skal være et kompetansesenter for 

etablerte filmskapere. Fakultetet skal utvikle relevante og bransjenære miljøer for kunstnerisk 

utviklingsarbeid, der hele filmfeltet undersøkes, utfordres og styrkes. Dnf skal bidra på kunstfaglig 

grunn til aktiv og samfunnsengasjert dialog gjennom både nyskapende og tradisjonsrike 

historiefortellings- og produksjonsprosesser. Fakultetet skal også bidra til bærekraft, både for 

individet og for feltet, gjennom utforsking og undersøking av nye produksjonsprosesser og 

produksjonsmetoder. 

3.6.1 Budsjettert kapitalutvikling og årsverk/kompetanse 

Fakultetet budsjetterer med et negativt resultat knyttet til den ordinære driften på kr 4,5 mill. I 

tillegg vil fakultetet tilføre kr 16,4 mill. til utsatt produksjonsinntekter, noe som gir en total 

kapitaltilførsel på kr 12,0 mill. Det budsjetterte resultatet for 2024 er et avvik i forhold til LTP og 

skyldes økte lønnskostnader, samt at det ikke var tatt høyde for ekstra driftskostnader knyttet til 

eksamensfilmen på BFA og MFA. 

Tabell 31. Budsjettert resultat. 

 
Tall i 1000,- 

Årsbudsjett 2023 og LTP er presentert i 2023-kroner, mens årsbudsjett 2024 er presentert i 2024-kroner.  

 

Tabell 32. Budsjettert årsverksutvikling. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Budsjett Årsbudsjett 2023 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Fordelt bevilgning 33 131                               63 256                                   66 084                                  

Andre inntekter 2 633                                 2 819                                     3 702                                    

Investeringer 3 000-                                 3 000-                                     3 000-                                    

Lønnskostnader 38 750-                               39 956-                                   43 308-                                  

Andre driftskostnader 9 440-                                 6 371-                                     11 483-                                  

Budsjettert resultat 211                                     16 748                                   11 995                                  

Herav Budsjettert resultat BFV 211                                     1 381                                     4 451-                                    

Herav budsjettert resultat BOA -                                         

Utsatt bevilgning Note 15, del 1 15 638-                               16 447                                  

Bruk av kapital N15, del III -                                         

Bemanning okt.23 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Antall faglige årsverk 16,3                                   15,5                                       15,5                                      

Antall årsverk stipendiater 2,3                                      2,5                                          2,3                                        

Antall andre årsverk 19,7                                   20,5                                       19,7                                      

Totalt antall årsverk 38,3                                   38,5                                       37,5                                      
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Tabell 33. Budsjettert kompetanseutvikling. 

 
 

Ved utgangen av 2023 prognostiserer fakultetet med en total kapitalavsetning på kr 0,7 mill., 

inkludert utsatt bevilgning fra 2023. Om prognosen og årsbudsjettet blir som planlagt vil fakultetet 

ha kr 12,7 mill. i total kapitalavsetning ved utgangen av 2024. 

Tabell 34. Budsjettert kapitalutvikling. 

 
Tall i 1000,- 

 

Dnf budsjetterer med å investere for kr 3,0 mill. knyttet til oppgraderinger av opptaksutstyr og 

spesialrom, samt utbedring av elektrisk anlegg i studio på Lillehammer. 

Tabell 35. Investeringer. 

  
Tall i 1000,- 

 

3.6.2 Mål og tiltak i perioden (tabeller) 

Bemanning 2024 Årsverk Andel av faglige årsverk FoU-tid (gjennomsnitt)  FoU-årsverk

Professor 4,1                                      26 % 22 % 0,9

Dosent 1,0                                      6 % 0 % 0,0

Førsteamanuensis 6,4                                      41 % 0 % 0,0

Førstelektor 1,6                                      10 % 0 % 0,0

Forsker 0 % 0 % 0,0

Postdoktor 0 % 0 % 0,0

Sum førstekompetanse 13,1                                   85 % 0,9

Høgskolelektor 2,4                                      15 % 0 % 0,0

Høgskolelærer 0 % 0 % 0,0

Forsker 0 % 0 % 0,0

Amanuensis 0 % 0 % 0,0

Sum faglige årsverk eksl. stipendiater 15,5                                   100 % 0,9

Stipendiater 2,3                                      

Administrative årsverk (% av totalt ant. årsverk) 11,7                                   31 %

Andre årsverk 8,0                                      

Totalt antall årsverk 37,5                                   

Kapitalbeholdning Prognose UB 2023 Årsbudsjett 2024 Prognostisert UB 2024 Prosent av bevilgning

Note 15, del I 186-                                     4 451-                                     4 637-                                    -7,0 %

Utsatt bevilgning Note 15, del 1 916                                     16 447                                   17 363                                  26,3 %

Note 15, del III -                                        0,0 %

Note 8, virksomhetskapital -                                        0,0 %

Sum kapital 730                                     11 996                                   12 726                                  19,3 %

Investeringer Årsbudsjett 2024

Opptaksutstyr Kamera/Lyd/Lys Oppgraderinger 1 600                                 

Spesialrom Klipp/Lyd/Kino/Miksekino Oppgraderinger 1 200                                 

Elektrisk anlegg studio Lillehammer Utbedring 200                                     

Sum Dnf 3 000                                 

Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

Åpen, nyskapende og 
relevant forskning og 
kunstnerisk 
utviklingsarbeid av 
høy internasjonal 
kvalitet 

• Videreutvikle forsknings- 
og KU-aktivitet av høy 
internasjonal kvalitet i 
samspill med samfunns- 
og arbeidsliv. 

• Videreføre forskning i Erasmus+-prosjektet 

KREA-TECH. 

• Avklare fremtiden for EVU i samarbeid 
med AMEK og SELL, herunder finansiering. 

• Videreutvikle relasjon til Innlandet 

fylkeskommune rundt satsing teknologisk 

utvikling og fortellinger. 

• Tilrettelegge for at ansatte kan delta i 

kunstnerisk utviklingsarbeid gjennom 
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Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

deltakelse i eksternt produserte og 

finansierte filmprosjekter o.l. 

• Arbeide for å styrke kompetanse innen KU 
gjennom vekt på forskergrupper på tvers 
av fakultetene. 

• Styrke arbeidet for åpen 
forskning. 

• Gjøre alle nytilsatte stipendiater kjent med 
Research Catalogue. 

• Sikre at dokumentasjon og refleksjon fra 
kunstnerisk utviklingsarbeid 
(eksposisjoner) er åpent tilgjengelig (Open 
Access) og utvikle Research Catalogue som 
institusjonsarkiv for kunstnerisk 
utviklingsarbeid. 

• Vitenskapelig ansatte og 
studenter tar aktivt del i 
samfunnsdebatten 

• Gjennomføre skrivekurs og videreføre 
podcast. 

• Arbeide aktivt for å få vitenskapelig 
ansatte til å bidra med aktuelle artikler og 
innlegg i samfunnsdebatten. 

 
Forskningsbaserte 
profesjons- og 
yrkesrettede 
utdanninger med høy 
utdanningskvalitet 

• Legge til rette for et 
bredt 
studentengasjement. 

• Inkludere kullmøter, studieprogramutvalg 
og studentdemokrati i utvikling av 
utdanning. 

• Produksjonsutvalg som styringsorgan for 
fellesproduksjoner, gir organisert og 
strukturert studentmedvirkning. 

• Fremme et globalt og 
interkulturelt perspektiv 
gjennom internasjonal 
mobilitet og 
samhandling. 

• Etablere utvekslingsmuligheter på 
stipendiatnivå (og på sikt for studenter). 

• Videreføre samarbeidsprosjekter og styrke 
nettverk med de nordiske filmskolene, 
rettet mot studenter og vitenskapelig 
ansatte. 

• Arbeide videre med Erasmus Mundus 
prosjekt – NEXTGEM. Et mastertilbud i 
virtuell produksjon i samarbeid med Aalto 
University, Luleå Tekniska Universitet og 
Zagreb University. 

 

• Utvikle fremragende og 
innovative profesjons- og 
yrkesrettede utdanninger 
som svarer på 
morgendagens 
kompetanse- og 
kapasitetsbehov i helse-, 
omsorgs- og 
utdanningssektoren. 

• Utforske om en årsenhet i grunnleggende 
historiefortelling, design og teknologi kan 
være relevant for ny kompetanse i 
utdanningssektoren. 

• Styrke utviklingen av 
fremtidige fortellere 
gjennom forskning, 
utdanning og kunstnerisk 

• Ferdigstille revisjon av bachelor og master. 

• Videreføre samarbeid med AMEK om 
kunstnerisk utviklingsarbeid og andre 
nasjonale tiltak for utvikling av kunstnerisk 
utviklingsarbeid. 
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Utviklingsavtale - 
målområder 

Styringsparametere Tiltak 2024 

utviklingsarbeid innen 
film, TV og spill. 

 

Pådriver for livslang 
læring 

• Videreutvikle konsepter 
for livslang læring av høy 
kvalitet i samspill med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Utvikle kursing i bærekraftig 
videoproduksjon (Green Consultants). 
 

• Utvikle fleksibel 
utdanning på emne og 
delemnenivå (micro 
credentials). 

• Arbeide videre med kombinasjon av 
moduler fra årsenhet inn mot EVU. 

 

En regional kraft i 
Innlandet, og nasjonal 
bidragsyter i en 
internasjonal 
kontekst  

• Styrke kontakten med 
samfunns- og arbeidsliv 
gjennom videreutvikling 
av regionale og nasjonale 
nettverk og 
internasjonale nettverk 
og samarbeidspartnere. 

• Utrede mulighet for å etablere en årsenhet 
i samarbeid med AMEK og med regionale 
filmsentre. 

• Videreføre god dialog med 
fylkeskommunen. 

• Videreutvikle fysisk og 
teknisk infrastruktur som 
legger til rette for at 
fremtidsrettet utdanning, 
innovasjon og forskning 
skapes sammen med 
samfunns- og arbeidsliv. 

• Utvikle kontakten med bransjen sentralt 
gjennom streaming og digitale løsninger. 

• Sammen med partnere 
øke kompetansen og 
formidlingen om 
bærekraftige 
lokalsamfunn. 

• Kursing av ansatte i bærekraftig 
filmproduksjon (Green Consultants) 

• Bruk av Green Producers Club på 
studentproduksjoner. 

Framtidsbilder  Tiltak i langtidsplanperioden 

 
REGIONAL KRAFT OG NASJONAL 
BIDRAGSYTER I EN INTERNASJONAL 
KONTEKST 
   

• Revidere studieprogram for å skape sammenhengende 
progresjon fra BFA til ph.d. og tettere integrert studie-, 
forsknings- og fagmiljø. 

 
FORSKNINGSBASERT UTDANNING FOR 
HELE LIVET  
  

• Integrere ph.d.-kandidatene i fagmiljøet og bruke deres 
undervisningstid som middel til å styrke 
sammenhengen mellom kunstnerisk utviklingsarbeid og 
utdanning på alle nivåer. 
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3.6.3 Risikovurdering 

Risiko for manglende måloppnåelse 

Utredningen av samarbeidsmuligheter med AMEK har skapt mye uro internt på fakultetet. 

 

Som den nasjonale utdanningen innen feltet må fakultetet levere på høyeste nivå, dette er 

utfordrende innenfor rammen med dagens lønnsvekst og økte kostnader. Studiekvalitet står i fare for 

å svekkes og det er ikke rom for mål om å få på plass KU-tid eller få etablert forskergruppe. I arbeidet 

med å sikre studiekvaliteten vil fakultetet gjennomføre en undersøkelse med samtlige tidligere 

studentkull for å skaffe mer faktakunnskap om kvalitet i utdanningen på Den norske filmskolen. 

Økonomisk risiko 

Dnf varslet i fjor at de drifter på marginalen, dette understrekes i budsjettet som er presentert for 

2024. Fakultetet vil gjøre en analyse av kostnader knyttet til reise og opphold vurdert opp mot 

lønninger til gjestelærere/timelærere og andre utgifter. 

Fakultetet ønsker også å gjøre en undersøkelse for å sammenlikne de tre skandinaviske nasjonale 

filmskolene, og hvor det utredes nærmere rundt organisering, oppbygging av studier, kunstnerisk 

utviklingsarbeid, investeringer, teknisk drift, lokalisering og økonomi. 

 

 

 

  

Framtidsbilder  Tiltak i langtidsplanperioden 

 
ÅPEN, NYSKAPENDE OG RELEVANT 
FORSKNING OG KUNSTNERISK 
UTVIKLINGSARBEID  
   

• Bidra til videre utvikling av Nasjonal forskerskole for 
kunstnerisk utviklingsarbeid.  

 
 
INN - KUNNSKAPSKULTUR, 
MEDARBEIDERSKAP OG LÆRENDE 
ORGANISASJON  
   

• Revisjon av pedagogisk kurs og løfte pedagogiske 
samtaler. 

• Aktiv deltaker i søknad om Såkornmidler for utvikling av 
nye kurs. 

• Dialog med HR for utvikling av kompetansevurdering 
innen kunstfag. 
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3.7 Høgskoleadministrasjon (HA) 
Fellestjenestene er en viktig oppgave i flercampusorganisasjonen med tanke på koordinering og 

kvalitetssikring av administrative tjenester, og skal være en støttefunksjon for utvikling og drift av 

fakultetenes kjernevirksomhet.  

Antall studenter og aktivitet påvirker institusjonsnivåets budsjett direkte gjennom lineære kostnader, 

som programvarelisenser og databaser, eller trappetrinnskostnader som lønns-, husleie- og 

energikostnader. Som en konsekvens av aktivitetsøkning har felleskostnadene som institusjonsnivået 

bærer økt de senere årene gjennom behov for å oppgradere infrastruktur i form av areal, og 

tilrettelegge for en IT-standard som håndterer det økende antall studenter og ansatte. I sektoren er 

det nå en trend hvor man går fra enkeltinvesteringer i IT-systemer til årlige tjenesteavgifter.  

Institusjonsnivåets budsjett kan deles inn i strategiske satsinger, felleskostnader og støttetjenester. 

Felleskostnader for høgskolen er uavhengig av høgskoleadministrasjonens drift. I felleskostnadene 

inngår for eksempel husleie, energikostnader, inventar, lisenskostnader, avgifter til fagsystemer, 

nettverk, hardware og AV-utstyr, støtte til studentsamfunn, samskipnaden, Høgskolestiftelsen i 

Kongsvinger, databaser, programvare, bøker og tidsskrifter. Med støttetjenester menes lønns- og 

driftskostnader knyttet til de ansatte i høgskoleadministrasjonen. I lønnskostnadene inngår ansatte 

med funksjoner innen dokumentasjon- og informasjonsforvaltning, lønn, HR, innkjøp, regnskap og 

økonomistyring, kommunikasjon og markedsføring, eiendom og drift, sentralbord, studie- og 

forskningsadministrasjon, opptak og internasjonalisering. Frikjøp av tillitsvalgte og studierådsledere 

inngår som en del av støttetjenestene. Videre gjelder det IT- og biblioteksfunksjoner i hele HINN. 

Rektoratet, styret og ledelsen av institusjonen inngår også som en del av disse kostnadene. 

3.7.1 Budsjettert kapitalutvikling og årsverk/kompetanse 

Høgskoleadministrasjonen budsjetterer med et negativt resultat på kr 12,1 mill. i 2024. Merforbruket 

er i hovedsak knyttet til stipendiater. Utsettelser og forsinkelser i gjennomføring knyttet til 

stipendiater sammen med at HINN velger å opprettholde opptakstakten gjør at HINN i oktober 2024 

vil ha 19,8 årsverk mer knyttet til stipendiater enn langtidsplanen sier. For ikke å øke kapitalbruken 

utover det langtidsplanen sier, brukes strategiske midler og omprioritering innenfor ordinær ramme 

til å finansiere den økte aktiviteten. 

Budsjettert kapitalbruk i 2024 er kr 1,1 mill. lavere enn det som ble lagt til grunn i LTP.  

Fra 2024 vil HINN få reduserte kostnader knyttet til husleie. Dette er en midlertidig reduksjon før nytt 

bygg/rehabilitert bygg er på plass. Reduksjonen er estimert til kr 20. mill. for 2024. Det planlegges 

med å benytte det midlertidige handlingsrommet til finansiering av videre arbeid knyttet til 

konseptvalgutredningene Lillehammer og Hamar og tyngre engangsinvesteringer som blant annet 

digital omstilling, mulig arealeffektivisering og ENØK-tiltak. 

Tabell 36. Budsjettert resultat. 

 
Tall i 1 000,-  
Årsbudsjett 2023 og LTP er presentert i 2023-kroner, mens årsbudsjett 2024 er presentert i 2024-kroner.  
 

Budsjett Årsbudsjett 2023 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Fordelt bevilgning 690 065                             691 114                                 740 748                               

Andre inntekter 54 131                               53 600                                   51 061                                  

Investeringer 28 453-                               51 633-                                   39 870-                                  

Lønnskostnader 279 734-                             280 643-                                 303 555-                               

Andre driftskostnader 447 664-                             425 686-                                 460 483-                               

Budsjettert resultat 11 655-                               13 248-                                   12 099-                                  

Herav Budsjettert resultat BFV 11 685-                               13 248-                                   12 099-                                  

Herav budsjettert resultat BOA 30                                       -                                         

Bruk av kapital N15, del III 405-                                     -                                         
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Postdoktorer og stipendiater lønnes fra høgskoleadministrasjonen, men er organisatorisk plassert til 

fakultetene. Det budsjetteres i 2024 med 108 stipendiater (antall studenter) fordelt på 86,8 årsverk. I 

tabellen under er 4 årsverk budsjettert i stillingskoden for postdoktor som er knyttet til høgskolens 

stipendiatmidler. Postdoktorene hører i tabellen til faglige årsverk. Det samme gjelder 2,75 årsverk 

som høgskolelektorer og en administrativ stilling som går kvalifiseringsløp uten at de har skiftet 

stillingskode formelt.  

Tabell 37. Budsjettert årsverksutvikling. 

 
HINN disponerer 65 rekrutteringsstillinger fra KD som i hovedsak benyttes til stipendiatstillinger på HINNs ph.d.-
programmer, mens noen få benyttes til postdoktorstillinger.  
 

HA vil ha en total kapitalavsetning på kr 56,9 mill. ved utgangen av 2024 dersom årets prognose og 

budsjett for 2024 går i henhold til planen.  

Tabell 38. Budsjettert kapitalutvikling. 

 
Tall i 1 000,- 

 

Tabell 39. Budsjetterte investeringer. 

 
Tall i 1 000,-  

 

3.7.2 Risikovurderinger 

Den økonomiske risikoen knyttet til budsjettet for fellestjenester og infrastruktur vurderes som 

moderat for budsjett 2024 med de forutsetninger som er lagt til grunn. 

Det er tidligere omtalt at presset på arealene vil øke i takt med årsverksutviklingen og at det 

oppleves som trangbodd samtidig som mange av kontorplassene står ledige til enhver tid. I 

langtidsplanen legges det nå opp til en reduksjon i antall årsverk, noe som vil redusere presset på 

areal, samtidig fortsetter arbeidet med å utnytte tilgjengelige areal på en bedre måte fortsetter. 

Det ble i 2021 vedtatt ny digitaliseringsstrategi for sektoren. Det er knyttet usikkerhet til 

konsekvensene dette vil ha for HINNs andel av driftsutgifter og investeringer de nærmeste årene. 

Dette gjelder også for 2024 da det fortsatt fattes vedtak som kan ha konsekvenser for 

brukerkontingent og investeringsmidler i 2024. 

Ved budsjettering for 2023 var HINN inne i en tid med høye energipriser og høy KPI samtidig som 

dette ikke ble fullt ut kompensert i statsbudsjettet for 2023. I RNB 2023 ble HINN kompensert for 

Bemanning okt.23 LTP 2024 Årsbudsjett 2024

Antall faglige årsverk 18,9                                   12,0                                       14,6                                      

Antall åsverk stipendiater 86,8                                   69,7                                       86,8                                      

Antall andre årsverk 249,6                                 252,6                                     256,1                                    

Totalt antall årsverk 355,3                                 334,3                                     357,4                                    

Kapitalbeholdning Prognose UB 2023 Årsbudsjett 2024 Prognostisert UB 2024 Prosent av bevilgning

Note 15, del I 51 299                               12 099-                                   39 200                                  5,3 %

Note 15, del III -                                         -                                        0,0 %

Note 8, virksomhetskapital 17 662                               -                                         17 662                                  2,4 %

Sum kapital 68 961                               12 099-                                   56 862                                  7,7 %

Investeringer Årsbudsjett 2024

IT utstyr, nettverk og servere 19 273                               

UH - sak 847                                     

Investeringer fysioterapi 2 000                                 

Brukerutstyr/møblering 1 300                                 

Brukerutstyr Kongsvinger 4 000                                 

Enøk tiltak 4 200                                 

Utstyr og bygningsmessige tiltak 8 250                                 

Sum HINN 39 870                               
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høyere pris- og lønnsvekst enn det som ble lagt til grunn i statsbudsjettet. Denne kompensasjonen 

videreføres samtidig som det i forslag til statsbudsjett er lagt inn 4,4% i kompensasjon for pris- og 

lønnsvekst 2024.  

Husleie for HINN 2024 blir regulert med 12 måneders KPI i november, noe som betyr at 

husleiereguleringen ikke er kjent. I budsjettet er det lagt til grunn 3,5%. 

Det er fortsatt svingninger i energipriser, men prognoser som er lagt til grunn for budsjettet tilsier 

lavere priser enn det vi opplevde høst 22/vinter 23. I budsjettet er det lagt til grunn en spotpris på kr 

0,95 per kWh for HINN.  I budsjettet legges det til grunn at energisparingstiltakene som ble innført i 

forbindelse med høye energipriser videreføres, og det er derfor lagt til grunn en reduksjon i 

energiforbruk på 15% sammenlignet med forbruk før innføring av energisparingstiltak.  
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4 Vedlegg 1 – Finansieringsmodell  
HINNs finansieringsmodell, vedtatt i HS 74/17 i 2017, er brukt for å estimere intern bevilgning til 
fakultetene og HA for 2024.   
 

Finansieringsmodellen bygger på de samme prinsippene som KD benytter i sin tildeling til sektoren.  
 

Figur v1 viser fordelingsmodellen for HINN. Fakultetene får uavkortet godskrevet inntektene fra åpen 
og lukket ramme på bakgrunn av innrapportert aktivitet til Database for statistikk om høyere 
utdanning (DBH). Bevilgning fra Kunnskapsdepartementet (KD) er basert på innrapportert aktivitet to 
år før, dvs. at bevilgningen for 2024 er basert på innrapportert aktivitet for 2022.  
 

Figur v1: Fordelingsmodellen for HINN.  

  
For 2024 utgjør basiskomponenten 57,3 % av totalbevilgningen, åpen ramme utgjør 40,6 % og lukket 
ramme utgjør 2,1 %.  
 

Tabell v1: Beløp per komponent for 2024.  

  

  

Resultatkomponentene – åpen og lukket ramme  
Resultatkomponenten for 2024 beregnes på faktiske resultater fra 2022. Tabell v2 viser satsene for 
resultatincentivene.  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Total tildeling

1 503 243 472      

Åpen ramme 610 849 766           

Lukket ramme 31 232 184             

SUM - Basiskomponenten 861 161 522         
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Tabell v2. Satser for resultatinsentiver for 2024.  

 
  
Det er estimert med en finansiell uttelling på produksjonen fra 2023 til 2024 på kr 39,8 mill. 
Mesteparten av dette er knyttet til at Dnf kun har studiepoeng- og kandidatproduksjon annethvert 
år. Korrigert for Dnf øker HINN resultatuttellingen fra indikatorene i åpen ramme med kr 7,1 mill.  
 

Tabell v3. Finansiell uttelling åpen ramme 2024.  

 
  
Finansiell uttelling på lukket ramme avhenger av hvordan sektoren for øvrig produserer innenfor de 
ulike indikatorene. Lukket ramme har en totalsum per indikator hos KD og satsen fremkommer 
dermed fra totalproduksjonen i sektoren. HINN har en reduksjon i uttelling på lukket ramme på kr 3,4 
mill. sammenlignet med 2023.  
 

Tabell v4. Finansiell uttelling lukket ramme 2024.  

 
 

 

 

Kategori Studiepoeng Kandidat

A 159 350             121 100       

B 122 200             91 400          

C 81 500                60 450          

D 59 300                45 600          

E 48 250                37 000          

F 40 750                30 800          

Indikator

Doktorgradskandidater 465 550             

Utreisende Erasmus+ 18 600                

Utvekslingsstudenter 12 400                

Indikator

Publiseringspoeng 17771

EU-midler 0,812

NFR-midler 0,069

BOA-midler 0,067

Åpen ramme

Lukket ramme

2024

FAKULTET STUDIEPOENG KANDIDATER UTVEKSLING DOKTORGRADER SUM ÅPEN RAMME Endring fra 2023

ALB 26 562 501                    5 797 500                  1 023 000                  2 327 750                             35 710 751                   5 890 048                     

LUP 117 307 082                 29 402 000               843 200                     3 351 960                             150 904 242                7 845 046                     

HSV 122 333 035                 30 492 200               849 400                     1 210 430                             154 885 065                -2 571 003                   

AMEK 52 109 062                    12 336 600               471 200                     -                                         64 916 862                   -391 728                       

HHS 135 921 861                 28 984 800               3 310 800                  1 489 760                             169 707 221                -3 718 247                   

DNF 26 854 125                    7 871 500                  -                              -                                         34 725 625                   32 772 000                   

HA -                                  -                              -                              -                                         -                                 -                                 

HINN 481 087 666                 114 884 600             6 497 600                  8 379 900                             610 849 766                39 826 116                   

ÅPEN RAMME

2024

FAKULTET EU NFR BOA PUBLISERING SUM LUKKET RAMME Endring fra 2023

ALB 300 014                              840 207         1 067 855        1 432 736         3 640 812                         -923 822                           

LUP 613 223                              678 798         6 982 356        2 460 816         10 735 193                       164 723                             

HSV 1 712 987                           144 717         1 700 438        2 477 699         6 035 842                         -811 110                           

AMEK 928 246                              -792               77 433             113 382            1 118 269                         -792 243                           

HHS 1 169 598                           673 456         3 833 865        3 541 144         9 218 062                         621 605                             

DNF 60 656                                -                 118 995           20 259              199 910                             -743 014                           

HA -                                       29 499           187 243           67 354              284 096                             -941 139                           

HINN 4 784 724                           2 365 885     13 968 184     10 113 391      31 232 184                       -3 425 000                        

LUKKET RAMME
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Basiskomponenten  
Basismidlene skal sikre stabil og langsiktig finansiering, og størrelsen på midlene bestemmes ut fra en 
rekke forhold. Det er satt sammen av midler til faglig profil og bredde i fagtilbud, husleiemidler, 
midler til drift og vedlikehold av bygningsmassen, midler til særskilte og nasjonale oppgaver, 
øremerkede midler til rekrutteringsstillinger og studieplasser mv.   
 

Departementet gir årlige merknader til eventuelle særskilte satsinger. Utover dette står 
høgskolestyret fritt til å disponere midlene etter sine prioriteringer.  
 

Basismidlene er ikke resultatbasert, og kan dermed i liten grad påvirkes av høgskolen selv.   
 

Basiskomponenten er som illustrert i figur v1 oppdelt i fire kategorier. For 2024 er summen av 
basiskomponenten kr 860,8 mill.  
 

Tabell v5. Fordelingen av basiskomponenten 2024.  

 
  
Reduksjonen fra de midlertidige studieplassene er som hovedregelen tilsier tatt ned på restmidler 
basis da øremerkingen på disse opphører.  
 

Tabell v6. Prosentvis fordeling av restbasis.  

  
  
 
 
 
 
 
 
 
 

 

FAKULTET

Direktefordelt 

basis Restmidler basis Sum basis fordelt 

ALB 2 201 376                    9 957 183               12 158 560                      

LUP 1 723 922                    25 115 400             26 839 322                      

HSV 8 819 422                    17 620 135             26 439 557                      

AMEK -577 286                     6 656 146               6 078 860                         

HHS 815 529                       17 208 031             18 023 560                      

DNF 31 158 133                 -                           31 158 133                      

HA 680 990 878               680 990 878                    

Strategiske midler 59 472 653                 59 472 653                      

HINN 784 604 627               76 556 895             861 161 522                    
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Fordelt bevilgning i perioden  
Fordelt bevilgning i perioden er summen av alle tabellene vist over.  
 

Tabell v7: Internfordelt bevilgning i 2024.  

 
  
 

FAKULTET Bevilgning 2023 Bevilgning 2024 Endring Endring i %

ALB 44 635 342            51 510 123            6 874 781                  15,4 %

LUP 168 856 371          188 478 756         19 622 386               11,6 %

HSV 174 846 759          187 360 464         12 513 705               7,2 %

AMEK 68 733 230            72 113 991            3 380 761                  4,9 %

HHS 188 244 207          196 948 843         8 704 636                  4,6 %

DNF 48 618 532            49 636 968            1 018 436                  2,1 %

HA 641 124 675          681 274 973         40 150 298               6,3 %

Strategiske midler 27 960 202            40 472 653            12 512 451               44,8 %

HA-andel av midl. bevilging 22 000 000            19 000 000            -3 000 000                -13,6 %

HINN 1 385 019 318       1 486 796 772      101 777 454             7,3 %
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Investeringsplan for 2024-2026 
Kunnskapsdepartementet (KD) fastsatte i rundskriv F-05-20 reglement for statlige universiteter og 

høyskolers oppbygging og anvendelse av ubenyttede bevilgninger (avsetninger). Avsetningene deles 

inn i to kategorier – avsetninger til investeringer og avsetninger til andre formål. Det stilles krav til 

utarbeidelse av en investeringsplan som skal vedtas av styret.  

HINN har årlig investeringsbehov, som i hovedsak knyttes til forbedring av undervisnings- og 

grupperom, AV-teknologi, pc- og it-utstyr og annet teknisk utstyr til undervisning og forskning.  

Rektor legger frem en investeringsplan for perioden 2024-2026, presentert i tabell 1. 

Investeringstabellen vil bli oppdatert med beløp i kolonnen «Sum avsatt i note 15» i behandling av 

årsregnskap for 2023. Investeringsplanen for 2024 er innarbeidet i årsbudsjett for 2024. 

Tabell 1. Investeringsplan 2024-2026 per 14. desember 2023. 

 
 

• Møbler, IT/audiovisuelt utstyr(LUP) – i hovedsak forvaltning av eksisterende portefølje og 

innebærer utskifting av IT utstyr og møbler. 

• Teknisk utstyr TV-skolen (AMEK) - i hovedsak investeringer i, og utskifting av, TV-

produksjonsutstyr og -infrastruktur til bruk i studentenes praktiske øvelsesproduksjoner, i 

henhold til studieplanene på TV-skolen.     

• Teknisk utstyr Spillskolen (AMEK) - i hovedsak investeringer i, og forvaltning av Spillskolens 

tekniske studioer og forskningslab. 

• Investeringer fysioterapi (HSV og HA) – Ombygging av eksisterende lokaler til 

undervisningsrom og øvingsrom samt utstyr til øvingsrom (trykkbølge, ultralyd, anatomiske 

modeller og behandlingsbenker). Dette er investeringer i forbindelse med nye studieplasser 

innen fysioterapi. 

• Simuleringsutstyr øvingsavdelings sykepleie (HSV) – utskiftning av simuleringsdokke til bruk i 

undervisning og øving med studenter.  

• Utstyr spesialrom/lab (HSV) – utstyr, oppgradering og videreutvikling av laboratorier og 

spesialrom.  

investeringsprosjekter (tall i tusen) 2024 2025 2026 SUM Sum avsatt i note 15

Møbler, IT/audiovisuelt utstyr (LUP) 500               500               

Teknisk utstyr TV-skolen (AMEK) 2 000            2 000            

Teknisk utstyr Spillskolen (AMEK) 1 275            1 275            

Investeringer fysioterapi (HSV og HA) 4 200            4 200            

Simuleringsutstyr øvingsavdeling sykepleie (HSV) 1 250            1 250            

Utstyr spesialrom/lab (HSV) 750               750               

Opptaksutstyr Kamera/Lyd/Lys Oppgraderinger (Dnf) 1 600            1 600            

Spesialrom Klipp/Lyd/Kino/Miksekino Oppgraderinger (Dnf) 1 200            1 200            

Elektrisk anlegg studio Lillehammer Utbedring (Dnf) 200               200               

IT Hardware (HA) 6 000            6 000            6 000            18 000          

Server og applikasjoner (HA) 850               3 150            650               4 650            

Nettverk og sikkerhet (HA) 6 807            4 260            3 110            14 177          

AV-teknologi (HA) 6 216            3 505            3 300            13 021          

UH sak/arkiv (HA) 847               847               

Brukerutstyr nybygg Kongsvinger (HA) 4 000            4 000            

Investeringer ENØK tiltak (HA) 3 600            5 000            4 000            12 600          

Ombygging og bygningsmessige tiltak (HA) 3 600            17 600          17 100          38 300          

Miljøtiltak (HA) 1 200            2 100            3 100            6 400            

Sensorprosjektet (HA) 700               500               500               1 700            

Kontormøbler (HA) 1 350            1 500            1 500            4 350            

Maskiner og selvbetjeningsløsninger 800               800               800               2 400            

Inventar og utstyr studentarealer (HA) 1 900            2 500            3 000            7 400            

Sum investeringsplan 50 845          46 915          43 060          140 820       -                                 
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• Opptaksutstyr Kamera/Lyd/Lys Oppgraderinger (Dnf) – Sony og Arri-kamerapakker, 

lydopptaker, stativpark og LED-kilde 

• Spesialrom Klipp/Lyd/Kino/Miksekino Oppgraderinger (Dnf) – Innebærer ferdigstilling av 
kinooppgradering, oppgradering av 6 klipperom, oppgradering av lydrom på Lillehammer og 
backupserver. 

• Elektrisk anlegg studio Lillehammer Utbedring (Dnf) - Utbedring av elektriske 
tilkoblingspunkter i takrigg etter demontering av utdaterte dimmere. 

• IT Hardware (HA) - i hovedsak forvaltning av eksisterende portefølje og innebærer utskifting 

av PCer til ansatte og til studentarealer. 

• Server og applikasjoner (HA) - i hovedsak forvaltning av eksisterende portefølje og innebærer 

utskifting av lastbalanserer. 

• Nettverk og sikkerhet (HA) - i hovedsak forvaltning av eksisterende portefølje og innebærer 

blant annet nye svitsjer og aksesspunkt. I perioden er det lagt inn infrastruktur Midtbyen 

park. 

• AV-teknologi (HA) - i hovedsak forvaltning av eksisterende portefølje som innebærer 

utstyrsbytte i klasserom og auditorier. I perioden er det lagt inn infrastruktur Midtbyen park 

og utvikling av nytt opptaksstudio. 

• UH sak/arkiv – Investeringer knyttet til fellesprosjekt i sektoren. 

• Brukerutstyr nybygg Kongsvinger (HA) – inventar og utstyr til nye arealer på Kongsvinger. 

• Investeringer ENØK tiltak (HA) – investeringer knyttet til tiltakene som er spilt inn i tilknytning 

strømsparing, blant annet utskifting av panelovner med sentral styring, solcellepanel Rena, 

oppgradering av ventilasjonsanlegg i Biohus og i hovedbygget på Rena. 

• Ombygging og bygningsmessige tiltak (HA) – arealeffektivisering og tilpasning av arealer til 

nye bruksområder. I planperioden betyr dette å bygge om til flere flexirom for undervisning 

og studentarbeidsplasser, kostnader knyttet til etablering av InSP og bygningsmessige tiltak 

på Blæstad jf leieavtale, i tillegg til supplering og utvikling av utstyr knyttet til 

adgangskontroll. 

• Miljøtiltak (HA) – Dette innebærer supplering av innvendige miljøstasjoner, utvendige 

miljøstasjoner, oppgradering av avfallssortering og etablering av takoverbygde 

sykkelparkeringer. 

• Kontormøbler (HA) – utskifting/ supplering alle studiesteder. Dette ses i sammenheng med 

oppgradering av kantiner. I 2024 anskaffes siste del av inventar og møblement til nybygget 

på Rena.  

• Sensorprosjekter - sensorer i undervisningsrom, lesesaler og grupperom, bookingløsning for 

kontorarbeidsplasser 

• Maskiner og selvbetjeningsløsninger – utvikling/ investeringer innen renhold, drift, digitale 

servicetjenester. Dette betyr renholdsmaskiner, automater for selvbetjeningsløsninger 

knyttet til student og ansattkort og betalingsløsning for parkering på Lillehammer. 

• Inventar og utstyr studentarealer (HA) – inventar og utstyr jf. SINNs plan for mat- og drikke, 

oppgradering kjøkkenutstyr og oppgradering av kantiner. Samlokalisering av 

studentarbeidsplasser i tilknytning studentvelferd og bibliotek på Lillehammer. 
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Arkivsak-dok. 23/06996-5   
Saksbehandler Hans Petter Nyberg 
 
Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret 01.08.2023-31.07.2027  

           
 

   
 
 

GODKJENNING AV NY LEIEAVTALE FOR STUDIESTED 
LILLEHAMMER 

 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Styret gir rektor fullmakt til å oversende forslag til ny leieavtale med Statsbygg for 
studiested Lillehammer til Kunnskapsdepartementet. Avtaleforslaget skal ha en 
varighet på 8 år. 
 
Sammendrag: 
Høgskolestyret ble i vedtakssak 20/23 orientert om status i arbeidet med å inngå ny 
leieavtale med Statsbygg for arealet som leies på Storhove i Lillehammer kommune. 
Orienteringen og styrets vedtak i saken hadde som forutsetning at HINN innen en 
viss periode skulle etablere sin virksomhet på Lillehammer i sentrum i tråd med 
styrets anbefaling til Kunnskapsdepartementet (KD). Styret ga rektor fullmakt til å 
fremforhandle en ny leieavtale med vilkår som samlet sett er de gunstigste for HINN 
med en varighet på 8 eller 10 år. 
 
I etterkant av dette vedtaket har HINN fått tilbakemelding fra KD med føringer for 
hvordan de innsendte konseptvalgutredningene for Hamar og Lillehammer må følges 
opp før prosessen i departementet kan fortsette. For Lillehammers del er det lagt inn 
som en forutsetning at en utvikling der må skje på Storhove, og dette endrer 
forutsetningene for hva som må reguleres i en ny avtale med Statsbygg. Opprinnelig 
var hensikten med å inngå en ny avtale fra 1.1.2024 at HINN skulle fortsette sitt 
leieforhold på Storhove i lokaler som kun skulle vedlikeholdes og ellers ha et 
minimum av oppgraderinger i påvente av at de nye lokalene ble ferdigstilt. Nå må det 
tas høyde for at det skal skje vesentlige ombygninger og tilpasninger en gang i 
leieforholdet, uten at det nå kan tidfestes når dette eventuelt skal skje. 
 
HINN har derfor bedt om at det i en ny leieavtale tas høyde for at det i løpet av 
avtalens varighet kan bli fattet vedtak som tilsier at avtalen må reforhandles, eller at 
det må inngås en helt ny avtale. Statsbygg har svart positivt på denne utfordringen, 
og har derfor tatt inn nye vilkår i sitt forslag til avtalevarighet: 
 
Ettersom det pågår utredning om oppgraderinger og transformasjon av bygget i 
leieperioden, kan leietaker starte prosess med reforhandling av ny leiekontrakt hvor 
ny investering inngår før leieperioden utløper. Statsbygg og Høgskolen i Innlandet 
skal på bakgrunn av Kunnskapsdepartementets vedtak om fortsatt tilstedeværelse på 
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nåværende lokasjon på Lillehammer, lage en tilleggsutredning til gjennomført KVU 
og en plan for videre utvikling av campus på Storhove. Ved ferdigstillelse av 
utredning, videre plan og en beslutning om eventuelle ombygginger og 
rehabiliteringer før utløpet av denne leiekontrakten, forutsettes det at leiekontrakten 
reforhandles. Leietaker må skriftlig varsle Utleier om forlengelse av leieforholdet 
minimum 12 måneder før utløp av Leieperioden. Utleier skal da innen rimelig tid 
fremlegge forslag til ny leieavtale for Leietaker. 
 
De øvrige vilkårene i avtalen er slik de ble forelagt for styret i sak 20/23, og 
kostnadene for leie vil følgelig bli vesentlig redusert sammenlignet med dagens. Det 
er presisert fra Statsbygg at en mulig reforhandling må ta utgangspunkt i hvor lang tid 
det er igjen av avtaleperioden, og at det er gunstigst for HINN å ha en så kort 
avtaleperiode som mulig. Rektor vil derfor anbefale at det inngås en leieavtale på 
åtte år. HINN har tidligere signalisert at det vil være ønskelig å inngå en avtale med 
inntil to års varighet for å få utredet og avklart nærmere hvilke muligheter som finnes 
for utvikling på Storhove. Statsbygg ville kun ha inngått en slik avtale som en 
forlengelse av dagens, og på de samme vilkårene. Det ville altså ikke blitt en så 
vesentlig reduksjon i leieprisen som det foreliggende alternativet gir. Alternativet 
rektor anbefaler gir tilnærmet like stor fleksibilitet i leieperioden, men med en mye 
lavere leiepris. 
 
I brevet fra KD understrekes det at en ny leieavtale må godkjennes av 
departementet, og rektor ber derfor om fullmakt til å oversende forslaget til leieavtale 
dit.  

 
 
 
 
 
 

Vedlegg: 
Brev om tilleggsutredning KVU Lillehammer og Hamar  
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Postadresse 
Postboks 8119 Dep 
0032 Oslo 
postmottak@kd.dep.no 
 

Kontoradresse 
Kirkeg. 18 
 
www.kd.dep.no 
 

Telefon* 
22 24 90 90 
Org.nr. 
872 417 842 

Avdeling Saksbehandler 
Ulrik Røhn 
Amundsen Hem 
22 24 75 20 

Brev om tilleggsutredning KVU Lillehammer og Hamar 
Vi viser til oversendt konseptvalgutredning (KVU) av 27. juni 2023 for studiestedet 
Lillehammer og Hamar og møte 11. oktober 2023 mellom Kunnskapsdepartementet, 
Høgskolen i Innlandet (HINN) og Statsbygg. 
 
Konseptvalgutredningene for hhv. Lillehammer og Hamar ble behandlet av høgskolestyret 
ved HINN 13. juni 2023. Høgskolestyret vedtok at konseptet Nytt bygg i Lillehammer sentrum 
og Samling på dagens campus på studiestedet Hamar skulle danne grunnlag for den videre 
prosessen for hhv. studiestedet Lillehammer og Hamar. KVUene med de anbefalte 
konseptene er nå oversendt Kunnskapsdepartementet (KD). I oversendelsen ber HINN 
departementet om å starte de nødvendige prosessene for ekstern kvalitetssikring (KS1) av 
KVUene. 
 
De anbefalte konseptene i KVUene innebærer en betydelig investering over statsbudsjettet. 
Regjeringen har varslet at handlingsrommet i statsbudsjettet trolig vil bli strammere i årene 
som kommer jf. Kunnskapsdepartementets Prop. 1 S (2023-2024).  
 
Kunnskapsdepartementet viser til at utredningene beskriver en situasjon hvor bl.a. 
kapasitetsøkning, særlig knyttet til studentvekst over tid, har ført til at det nå er behov for 
tilpasninger og endringer av dagens bygningsmasse. Departementet vurderer at 
sammenhengen mellom det prosjektutløsende behov og konseptene som er utredet ikke er 
god nok. I KVUene fremstår det som at minimumsalternativene ikke vil være tilstrekkelige til 
å dekke HINNs behov, mens de øvrige alternativene virker å være mer omfattende enn det 
som er nødvendig for å møte det prosjektutløsende behov.  
 
KD ber HINN, i samarbeid med Statsbygg, om å gjennomføre en tilleggsutredning med 
betydelig nedskalerte alternativer i forhold til det som er foreslått, og som i større grad tar 

Høgskolen i Innlandet 
Postboks 400 
2418 ELVERUM 
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direkte utgangspunkt i det prosjektutløsende behov. Dersom HINN mener det skal legges til 
grunn vekst (studenter og/eller ansatte), må dette begrunnes særskilt. Tilleggsutredning må 
også se studiestedene Lillehammer og Hamar i sammenheng med de andre studiestedene 
ved høgskolen. På bakgrunn av dette vil ikke departementet starte prosessen med ekstern 
kvalitetssikring (KS1) av KVUene nå. 
 
Når det gjelder Hamar spesifikt må tilleggsutredningen ta høyde for ev. endringer på 
studiestedet Blæstad og mulig bruk av Innlandet Science Park.  
 
For studiestedet Lillehammer skal tilleggsutredningen kun ta utgangspunkt i nåværende 
lokasjon på Storhove. Dette betyr også at forhandlingene om en ny leiekontrakt med 
Statsbygg på Storhove skal ta utgangspunkt i at studiestedet Lillehammer forblir på dagens 
lokasjon. Leiekontrakten må ta høyde for mulige endringer som kan skje som følge av 
tilleggsutredningen. KD minner om at utkast til leiekontrakt skal sendes KD for godkjenning 
før det inngås en forpliktende avtale.       
 
 
Med hilsen 
 
 
Ida Ringdal (e.f.) 
avdelingsdirektør 
 
 

Ulrik Røhn Amundsen Hem 
rådgiver 

 
Dokumentet er elektronisk signert og har derfor ikke håndskrevne signaturer 

 
 
Kopi 
 
Statsbygg 
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AKKREDITERING AV BACHELOR- OG MASTERSTUDIER FOR 
STUDIEPORTEFØLJE 2024/2025 

 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Høgskolestyret akkrediterer studiene: 

- Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse (180 sp, AMEK, Hamar) 
- Master in Art and Technology for game- and virtual productions (120 sp, AMEK, Hamar) 
- Master i bærekraftig skogutvikling (120 sp, ALB, Evenstad) 
- Bachelor i filosofi, politikk og økonomi (180 sp, HHS, Lillehammer) 
- Årsstudium i filosofi (60 sp, HHS, Lillehammer) 
- Master i grunnskolefag, erfaringsbasert (90 sp, LUP, Hamar) 
- Master i realfagenes didaktikk, erfaringsbasert (90 sp, LUP, Hamar) 

 
Vedtak om igangsetting av studiet Bachelor i kunstig intelligens - utvikling og anvendelse 
forutsetter avklaringer rundt finansiering medio desember og delegeres til rektor.  
Igangsetting av studiet Master in Art and Technology for game- and virtual productions 
vedtas av styret på et senere tidspunkt.  
 
Sammendrag: 
I henhold til høgskolens kvalitetssystem og prosessbeskrivelsen for studieporteføljearbeid, 
akkreditering og etablering av nye studieprogrammer, er det høgskolestyret som akkrediterer 
studieprogrammer over 60 studiepoeng (og årsstudier som inngår i bachelorgrad), etter 
innstilling fra Utdanningsutvalget. Med akkreditering menes her en vurdering av at standarder og 
kriterier fra Kunnskapsdepartementet og NOKUT er oppfylt. Alle relevante krav er nedfelt i 
høgskolens mal for søknad om akkreditering av studietilbud. 
 
Det er følgende studier som høgskolestyret må gjøre vedtak om akkreditering for 
studieportefølje 2024/2025: 

- Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse (180 sp, AMEK, Hamar) 
- Master in Art and Technology for game- and virtual productions (120 sp, AMEK, Hamar) 
- Master i bærekraftig skogutvikling (120 sp, ALB, Evenstad) 
- Bachelor i filosofi, politikk og økonomi (180 sp, HHS, Lillehammer) 
- Årsstudium i filosofi (60 sp, HHS, Lillehammer) 
- Master i grunnskolefag, erfaringsbasert (90 sp, LUP, Hamar) 
- Master i realfagenes didaktikk, erfaringsbasert (90 sp, LUP, Hamar) 
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I tillegg vil høgskolestyret i senere møte få sak om akkreditering av Bachelor i fysioterapi (180 sp, 
HSV, Elverum). 
 
Alle studietilbudene som fremlegges er vurdert til å være innenfor de faglige fullmaktene vi har 
gjennom våre overbyggende Ph.d.-programmer, og at høgskolen følgelig er selvakkrediterende. 
Vedtak om igangsetting, eller de vilkår som måtte på plass, for igangsetting av enkelte av 
studiene, er gjort gjennom vedtak av studieportefølje (styresak 28/23 i møte 22. november 
2023). 
 
Normalt legges akkrediteringssøknad, for det enkelte studietilbud, frem for høgskolestyret. Det 
er imidlertid rektors vurdering at styret ikke trenger å behandle alle studiene etter samme 
prosedyre.  
 
Studietilbud der det inkluderes akkrediteringssøknad: 

- Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse (180 sp, AMEK, Hamar) 
- Master in Art and Technology for game- and virtual productions (120 sp, AMEK, Hamar) 
- Master i bærekraftig skogutvikling (120 sp, ALB, Evenstad) 
- Bachelor i filosofi, politikk og økonomi (180 sp, HHS, Lillehammer) + Årsstudium i filosofi 

(60 sp, HHS, Lillehammer) 
 
Disse tilbudene er nye studietilbud og her forelegges høgskolestyret akkrediteringssøknader for 
det enkelte studieprogram. For å begrense dokumentmengden noe, er det kun selve 
akkrediteringssøknadene som følger sakene og ikke alle underliggende vedlegg. Disse vedleggene 
kan gjøres tilgjengelig for styret ved behov. Mer om de enkelte tilbudene og de formelle 
behandlingene i høgskolens organer blir beskrevet under. 
 
Studietilbud med forenklet akkreditering: 

- Master i grunnskolefag, erfaringsbasert (90 sp, LUP, Hamar) 
- Master i realfagenes didaktikk, erfaringsbasert (90 sp, LUP, Hamar) 

 
Disse tilbudene er ikke på samme måte å betrakte som helt nye tilbud, siden de er forankret i 
eksisterende fagmiljø og tar utgangspunkt i eksisterende og tidligere godkjente studietilbud. 
Master i grunnskolefag, dybdemaster (120 sp) ble godkjent av HINN 12.12.2019, under ph.d.-
programmet PROFF. Master i realfagens didaktikk, dybdemaster (120 sp) ble godkjent i NOKUT, 
25. januar 2016 og hører naturlig inn under ph.d.-programmet PROFF. Det er vurdert at studiene 
oppfyller NOKUTs kriterier satt for studier i Studietilsynsforskrift og Studiekvalitetsforskrift. Nye 
studieplaner for de nye breddetilbudene blir behandlet i Utdanningsutvalgets møte 21. 
desember 2023, og dette betraktes som tilfredsstillende kvalitetssikring for at styret kan 
akkreditere tilbudene.  
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Kort beskrivelse av det enkelte studietilbud: 
 

1. Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse (180 sp, AMEK, Hamar) 
 

Studieplan og akkrediteringssøknad ble behandlet i Utdanningsutvalget i to omganger. I møtet 
16. november ble det fattet følgende vedtak: 

Utdanningsutvalget vurderer at det er gjort et godt arbeid med utvikling av ny studieplan for Bachelor i 
kunstig intelligens – utvikling og anvendelse. Utdanningsutvalget ga i møtet konkrete tilbakemeldinger 
for å ytterligere øke kvaliteten på tilbudet, og ber om at saken kommer til utvalget igjen for endelig 
behandling.  
 
Etter ny behandling i Utdanningsutvalget vil sak om akkreditering og igangsetting, under forutsetning 
av at finansieringen faller på plass, bli fremmet for høgskolestyret. 

 
I møtet 30. november ble det fattet følgende vedtak: 

Godkjennes under forutsetning av at innspill fra møtet inkluderes i endelig versjoner av studieplan og 
akkrediteringssøknad. Utdanningsutvalget støtter at saken legges frem for Høgskolestyret som 
akkrediteringssak 
 
Finansiering av Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse avklares medio desember. 
Rektor ber styret om fullmakt til å vedta igangsetting av dette tilbudet studieåret 2024-2025.  

 
Kort om studiet (fra akkrediteringssøknaden, s. 3f) 

«/…/ Studieprogrammet har en tverrfaglig og interdisiplinær profil, der alle fakulteter på HINN kan 
bidra inn med emner på 4. og 5. semester, samt veilede BA-oppgave. Programmet har et teknologisk 
fundament som videre kan benyttes til studier innenfor ulike fagfelt tilknyttet HINN. Det vil være stor 
grad av samarbeid med eksterne bedrifter og institusjoner, særskilt i forbindelse med 
bacheloroppgaven, men også underveis i studieforløpet.  
 
Studieprogrammet har blitt utarbeidet i en tverrfaglig arbeidsgruppe med følgende medlemmer: 
AMEK: Dekan Leif Holst Jensen, Instituttleder Marit Berg Strandvik, Undervisningsleder Bård Gunnerud, 
førsteamanuensis Kevin Tan, prosjektleder forskningsprosjekter og førsteamanuensis Sashi Komandur, 
førsteamanuensis Meisam Taheri 
LUP: Førsteamanuensis Ida Jahr 
ALB: Prodekan for utdanning Marit Sletmoen 
HHS: Førsteamanuensis Hedda Hassel Mørch, førsteamanuensis Nurilla Avazov 
HSV: Førsteamanuensis Daniel Hammarström 
DNF: Undervisningsleder Fredrik Graver 
 
Flere institutter vil komme på banen senere, men for å kartlegge all kompetanse og alle muligheter, er 
det behov for mer tid. Studieprogrammet vil uansett være en katalysator for mer og tettere samarbeid 
og et mer tydelig forsknings- og utdanningsfokus på kunstig intelligens.» 

 
Arbeidet med studieprogrammet startet på oppfordring fra Sparebankstiftelsen, og AMEK fikk i oppdrag 
av prorektor for utdanning å utvikle studieprogrammet i samarbeid med høgskolens øvrige fakultet i juni 
2023.   
 
Vedlagt saken: Akkrediteringssøknad  
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2. Master in Art and Technology for game- and virtual productions (120 sp, AMEK, Hamar) 
 
Studieplan og akkrediteringssøknad ble behandlet i Utdanningsutvalget i to omganger. I møtet 
16. november 2023 ble det fattet følgende vedtak: 
 

Utdanningsutvalget vurderer at det er gjort et godt arbeid med utvikling av ny studieplan for Master in 
Art and Technology for game – and virtual productions. Utdanningsutvalget ga i møtet konkrete 
tilbakemeldinger for å ytterligere øke kvaliteten på tilbudet, og ber om at saken kommer til utvalget 
igjen for endelig behandling.  
 
Etter ny behandling i Utdanningsutvalget vil sak om akkreditering og igangsetting, under forutsetning 
av at finansieringen faller på plass, bli fremmet for høgskolestyret i desembermøtet. 

 
I møtet 30. november 2023 ble det fattet følgende vedtak: 

Godkjennes under forutsetning av at innspill fra møtet inkluderes i endelig versjoner av studieplan og 
akkrediteringssøknad. Utdanningsutvalget støtter at saken legges frem for Høgskolestyret som 
akkrediteringssak 

 
Finansiering av Master in Art and Technology for game- and virtual productions er ikke avklart. 
Høgskolestyret vil få fremlagt en sak om igangsetting av studiet på et senere tidspunkt, og tilbudet kan ikke 
igangsettes studieåret 2024-2025.  
 
Kort om studiet (fra akkrediteringsøknaden, s. 2f) 

«Studiet er forankret på Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi og herunder Institutt for 
spillutdanninger, Spillskolen. 
 
/…/ Mastergraden er strategisk viktig for fakultetet og ikke minst få bygget opp et godt samarbeid med 
Filmskolen. I et eventuelt nytt fakultet med tre skoler vil mastergraden fungere som et bindeledd 
mellom skolene, med felles satsninger og utvikling. Vi må også følge utviklingen i verden ellers, og spill- 
og virtuell produksjon er i sterk vekst. Masterstudiet vil tilføre mer kompetanse og ressurser til kreativ 
teknologi, et område som alle tre skoler har et sterkt behov for fremover. /…/» 
 

Prorektor utdanning ba om en oppdatert beskrivelse av høgskolens kunstneriske 
doktorgradsprogram og de tilhørende faglige fullmaktene av ph.d.-leder ved FILMART (datert 5. 
november 2023, vedlagt). Dokumentet viser hvordan fagområdet for FILMART kan forstås, og 
denne er lagt til grunn for vurdering av hvorvidt masterstudiet kan akkrediteres under FILMART.  
Utdanningsutvalget støttet at utredningen klargjorde at høgskolen er selvakkrediterende på det 
fremlagte studietilbudet.  
 

Vedlagt saken: 
Notat fra ph.d. – leder ved FILMART 
Akkrediteringssøknad  
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3. Master i bærekraftig skogutvikling (120 sp, ALB, Evenstad) 
 
Studieplan og akkrediteringssøknad ble behandlet i Utdanningsutvalget i møte 20. januar 2023. 
Det ble gjort følgende vedtak: 
 

Studieplanen godkjennes under forutsetning av at kommentarer fra møtet innarbeides i endelig versjon 
som sendes NOKUT. 
 

Akkrediteringssøknad ble sendt NOKUT innen fristen 1. mars 2023. Bakgrunnen for at saken ble 
sendt NOKUT var at det ble vurdert at Høgskolen trengte avklaringer omkring spørsmålet om 
akkrediteringsfullmakt innenfor fagområdet. Det ble tatt kontakt med NOKUT for å få dette 
spørsmålet vurdert, og det ble bekreftet at HINN er selvakkrediterende på dette fagområdet. 
Innsendt akkrediteringssøknad legges ved saken her. 
 
I rektors vurdering fra styremøtet 22. november 2023, så legges det til grunn at fakultetet har 
hatt en gjennomgang av enkeltemner. Samlet har fakultetet tatt ned aktiviteten på andre 
områder i tilstrekkelig omfang til å forsvare opprettelsen av de nye emnene tilknyttet dette 
tilbudet. 
 

Kort om studiet (fra akkrediteringssøknaden, s. 4) 
 

«/…/Master i bærekraftig skogforvaltning (MASKO) vil være en mastergradsutdanning som har et 
anvendt fokus på en helhetlig forvaltning av skogressurser og deres økosystemtjenester gjennom 
økologiske, økonomiske og sosiale perspektiv. Studiet er basert på flere av FNs bærekraftsmål, som å 
sikre en bærekraftig forvaltning og effektiv bruk av naturressurser (delmål 12.2), styrke evnen til å stå 
imot og tilpasse seg klimarelaterte farer og naturkatastrofer (delmål 13.1), innarbeide tiltak mot 
klimaendringer strategier og planlegging (delmål 13.2), og å integrere verdien av økosystemer og 
biologisk mangfold i nasjonale og lokale planleggingsprosesser (delmål 15.9).  
 
Den overordnete faglige inngangen til programmet vil være basert både på teori og praksis. Det vil 
dermed følge ideene i de eksisterende utdanningene ved fakultetet, som både er tett koblet til 
pågående forskning og etablert samarbeid med næring og forvaltning, med en tydelig anvendt profil 
som gjør at ferdigutdannete kandidater både kan gå videre i utdanningsløp og er ettertraktet i 
arbeidslivet. Den pedagogiske tilnærmingen vil reflektere vår egenart som studiested med kort avstand 
mellom studier og arbeidsliv. Aktive læringsformer som case-metodikk og prosjektarbeid i gruppe og 
individuelt vil være sentrale pedagogiske elementer i masterstudiet. Disse må tilpasses et nett- og 
samlingsbasert studium, hvor undervisningen i stor grad gis asynkront.  
 
Etter å ha gjennomført masterstudiet skal kandidatene være spesialister i bærekraftig skogforvaltning 
slik denne utøves i Norge. Kandidatene vil få en solid plattform for å kunne arbeide med 
skogforvaltning i eget eller andres firma, rådgivning, og faglig ledelse og utvikling i privat og offentlig 
sektor, saksbehandling knyttet til skogbruk, samt kunne fortsette på forskerutdanning (PhD). 
Masterstudiet er et deltidsstudium over tre år av 120 studiepoengs omfang, bestående av en kursdel 
på 90 studiepoeng og et selvstendig arbeid i form av masteroppgave på 30 studiepoeng (i henhold til 
Forskrift om krav til Mastergrad §6).»  

 
Vedlagt saken: 
Akkrediteringssøknad  
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4. Bachelor i filosofi, politikk og økonomi (180 sp, HHS, Lillehammer) og Årsstudium i 

filosofi (60 sp, HHS, Lillehammer) 
 
Studieplan og akkrediteringssøknad ble behandlet i Utdanningsutvalget i møte 11. november 
2021. Det ble gjort følgende vedtak: 
 

Ny studieplan Bachelor i filosofi, politikk og økonomi og Årsstudiet i filosofi godkjennes, under 
forutsetning av at kommentarer fra møtet innarbeides. Høgskolestyret må akkreditere studiet og vedta 
igangsetting.  

 
Studiet har ikke blitt tatt inn i studieporteføljen tidligere. I rektors vurdering fra styremøtet 22. nov 2023 
så står det at studiet ikke vil øke dimensjoneringsnivået som fakultetet ligger på i dag.  
 

Kort om studiet (fra akkrediteringssøknaden, s. …ff) 
 
«/…/Filosofi, politikk og økonomi (FPØ) er et breddeprogram på Bachelornivå –– først utviklet ved 
Oxford etter første verdenskrig. FPØ finnes nå i en rekke land og over hundre læresteder. I Norge 
startet UiO opp en norskspråklig versjon av studiet H2020.  
 
Et FPØ-studium har emner i filosofi, statsvitenskap og økonomi. Filosofien bidrar med å utvikle 
studentens analytiske og kritiske ferdigheter. Samtidig stiller denne disiplinen spørsmål om hvordan vi 
som individer og samfunn bør handle, hva kunnskap og vitenskap er, og hvilken rolle de bør ha i 
samfunnsdiskusjoner og beslutninger. Statsvitenskap gir oss innsikt i makt, politikk og institusjoner. 
Statsvitenskapens analysemetoder er essensielle for å forstå de valgene politiske systemer tar og for å 
kunne si noe om endringspotensiale. Studier i økonomi er sentrale for å forstå hvordan ressurser blir 
fordelt. Økonomiske beslutninger tatt av regjeringer, organisasjoner, bedrifter og individer har stor 
innflytelse på utformingen av politikk. 
 
Hensikten med å kombinere disse tre fagfeltene på HHS er å tilby tre ulike, men gjensidig utfyllende, 
vinklinger på viktige samfunnsspørsmål. FPØ ved HHS fokuserer overordnet på bærekraft, grønn 
omstilling, velferd og kriser. Eksempelvis hvordan vi som samfunn bør svare effektivt på den pågående 
klimakrisen, hvordan samfunnet skal håndtere pandemier, global migrasjon, eller forhindre 
naturforringelser. Slike responser bør være etisk rettferdige, politisk realiserbare og økonomisk 
gjennomførbare, og krever dermed innspill fra både filosofi, statsvitenskap og økonomi.» 
 

HHS har et internasjonalt anerkjent fagmiljø i filosofi. Miljøet har hatt betydelig forskningsproduksjon 
over mange år (eksempelvis 2,4 poeng per ansatt i 2022) i de ledende internasjonale tidsskriftene. 
Tilsvarende Bachelorstudium i filosofi, politikk og økonomi ved UiO har svært gode søkertall, med 
henholdsvis 10,7 førsteprioritetssøkere per studieplass i 2021, 8,4 søkere per studieplass i 2022 og 
7,8 søkere per studieplass i 2023. 

 
 

Vedlagt saken:  
Akkrediteringssøknad (som var til behandling i UU 11. nov 2021) 
Tilleggsvurdering fra fakultetet av juni 2023. 
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5. Master i grunnskolefag, erfaringsbasert (90 sp, Hamar)  
 
HINN har allerede en dybdemaster i grunnskolefag på 120 studiepoeng1. Etableringen av en 
erfaringsbasert master på 90 studiepoeng innebærer at lærere med minimum to års erfaring kan ta 
en erfaringsbasert master. Dette er en tilpasning til målgruppa for mastertilbudet, som er lærere 
med fullført tre- eller fireårig lærerutdanning. Målsettingen er at det kan rekruttere flere lærere som 
allerede har tre- og fireåriglærerutdanning til å ta masterutdanning. En slik omlegging vil kreve en 
endring i opptakskrav og justering av studieplanen. Det innebærer ingen endringer i antall 
studieplasser, eller rekruttering av fagpersoner.  
 
Finansieringen skjer gjennom omdisponering av studieplasser fra eksisterende Master i 
grunnskolefag, dybdemaster. 
 
Det er rektors vurdering at det ikke trengs ytterligere dokumentasjon for at studiet kan akkrediteres. 
Høgskolens utdanningsutvalg vil behandle og godkjenne studieplan 21. desember 2023. 
 
  

6. Master i realfagenes didaktikk, erfaringsbasert (90 sp, Hamar)  
  
 HINN har allerede en dybdemaster i realfagenes didaktikk2. Etableringen av en erfaringsbasert master 
på 90 studiepoeng gir lærere med minimum to års erfaring mulighet til ta en erfaringsbasert master. 
Dette er en tilpasning til målgruppa for mastertilbudet, som er lærere med fullført tre- eller fireårig 
lærerutdanning. Målsettingen er at det kan rekruttere flere lærere som allerede har tre- og 
fireåriglærerutdanning til å ta masterutdanning. En slik omlegging vil kreve en endring i opptakskrav 
og justering av studieplanen. Det innebærer ingen endringer i antall studieplasser, eller rekruttering 
av fagpersoner. 
 
Finansieringen skjer gjennom omdisponering av studieplasser fra eksisterende Master i 
grunnskolefag, dybdemaster. 
 
Det er rektors vurdering at det ikke trengs ytterligere dokumentasjon for at studiet kan akkrediteres. 
Høgskolens utdanningsutvalg vil behandle og godkjenne studieplan 21. desember 2023. 
 
Rektors vurdering  
Akkrediteringssøknadene er i tråd med studietilsyns- og studiekvalitetsforskriftens forventninger til 
studienes forankring, profil og krav til studiet.  
 
Finansiering av Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse (180 sp, AMEK, Hamar) 
avklares medio desember. Rektor ber styret om fullmakt til å vedta igangsetting av dette tilbudet.  
 
Finansiering av Master in Art and Technology for game- and virtual productions (120 sp, AMEK, 
Hamar) er ikke avklart, og vedtak om igangsetting må fremlegges styret senere.   
 
 
 

 
1 https://www.inn.no/studier/vare-studier/master-i-grunnskolefag/  
2 https://www.inn.no/studier/vare-studier/master-i-realfagenes-didaktikk/  
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Vedlegg (Her listes vedleggene som er lagt ved for den enkelte akkrediteringssak) 
V1 Akkrediteringssøknad Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse 
V2 A Notat fra ph.d.-leder FILMART 
V2 Akkrediteringssøknad Master in Art and Technology for game- and virtual productions 
V3 Akkrediteringssøknad Master i bærekraftig skogforvaltning 
V4 Akkrediteringssøknad Bachelor i filosofi, politikk og økonomi + årsstudium i filosofi 
V4 B Tilleggsdokumentasjon FPØ per juni 2023 
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1. Studiets forankring i strategi og profil 
 
Utdanningens navn (norsk) 
Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse 
 
 
Utdanningens navn (engelsk) 
Bachelor in Artificial Intelligence – development and applications 
 

Studiet skal tilbys som 

Campus-/stedsbasert studium 
 
Studiet skal tilbys som 
Heltidsstudium 
 
Inneholder studiet praksis? 
Nei 
 
Er studiet en fellesgrad? 
Nei 
 

 

Forankring og profil 

Studiet er forankret på Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi og herunder 

Institutt for spillutdanninger, Spillskolen. 

Det er ønskelig med oppstart av programmet høst 2024, august. Dette medfører at opptak 

av studenter legges ut på samordna opptak vår 2024 15. april 2024. Internasjonale søkere 

(utvekslingsstudenter) har frister etter gjeldende regelverk.  

  

Bachelorgraden skal tilbys på norsk, men enkelte emner vil undervises på engelsk og 

strukturen på programmet skal tilpasses tverrfakultært samarbeid. Studieprogrammet har 

en tverrfaglig og interdisiplinær profil, der alle fakulteter på HINN kan bidra inn med emner 

på 4. og 5. semester, samt veilede BA-oppgave. Programmet har et teknologisk fundament 

som videre kan benyttes til studier innenfor ulike fagfelt tilknyttet HINN. Det vil være stor 

grad av samarbeid med eksterne bedrifter og institusjoner, særskilt i forbindelse med 

bacheloroppgaven, men også underveis i studieforløpet.  
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Studieprogrammet er med bakgrunn i oppfordring fra Sparebankstiftelsen og AMEK fikk i 

oppdrag av prorektor for utdanning å designe opp studieprogrammet i juni 2023.   

 

Studieprogrammet har blitt utarbeidet i en tverrfaglig arbeidsgruppe med følgende 

medlemmer: 

AMEK – Dekan Leif Holst Jensen, Instituttleder Marit Berg Strandvik, Undervisningsleder 

Bård Gunnerud, førsteamanuensis Kevin Tan, prosjektleder forskningsprosjekter og 

førsteamanuensis Sashi Komandur, førsteamanuensis Meisam Taheri 

LUP: Førsteamanuensis Ida Jahr 

ALB: Prodekan for utdanning Marit Sletmoen 

HHS: Førsteamanuensis Hedda Hassel Mørch, førsteamanuensis Nurilla Avazov 

HSV: Førsteamanuensis Daniel Hammarström 

DNF: Undervisningsleder Fredrik Graver 

 

Flere institutter vil komme på banen senere, men for å kartlegge all kompetanse og alle 

muligheter er det behov for mer tid. Studieprogrammet vil uansett være en katalysator for 

mer og tettere samarbeid og et mer tydelig forsknings- og utdanningsfokus på kunstig 

intelligens. 

 

For å beskrive studietilbudets samsvar med høgskolens og fakultetets strategi og faglige 

prioriteringer tas det her utgangspunkt i mål og utvalgte styringsparametere fra 

Utviklingsavtalen 2023-2026 mellom HINN og KD og med bakgrunn i HINN sin visjon: 

STERKERE SAMMEN! 

  

HINN skal ha:  

1. Åpen, nyskapende og relevant forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid av høy 
internasjonal kvalitet 

  

Bachelorgraden vil åpne dører for mer samarbeid på tvers av fakulteter på HINN og gi et 

fundament for videre oppbygging av teknologisk kompetanse. Det vil bli mulighet for mer 

utforsking innenfor både utvikling og anvendelse av AI, samtidig som vi blir en mer attraktiv 
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samarbeidspartner når vi tilrettelegger for ny kompetanse på mastergradsnivå. (Studenter 

fra BA i AI kan gå videre på mastergrader på de ulike fakulteter avhengig av hvilke valgemner 

de tar 4. og 5. semester).  

HINN totalt sett besitter en bred og variert teknologisk kompetanse som med fordel kan 

samordnes for å få synliggjort den totale styrken. Med en satsning og oppbygging av 

teknologi på tvers av fakulteter vil kapasitet og nye perspektiver kunne muliggjøre mer 

samarbeid, flere bidrag til fagmiljøer og vise seg svært nyttig for hele Høgskolen og 

arbeidslivet.   

  

2. Forskningsbaserte profesjons- og yrkesrettede utdanninger med høy 
utdanningskvalitet 

  

Bachelorgraden vil være et bidrag til å styrke utviklingen av samproduksjon på tvers av 

etablerte enheter gjennom forskning, utdanning og kunstnerisk utviklingsarbeid på HINN. 

Sammen vil fakulteter kunne tilby oppdaterte og fremtidsrettede tilbud, hvor denne 

bachelorgraden vil være et springbrett for videre samarbeid. Studentene som tar denne 

bachelorgraden skal ha mulighet til å gå videre på eksisterende mastergrader på HINN og 

gjennom det bidra til å styrke kapasiteten innenfor ny teknologi. 

  

HINN skal være:  

3. Pådriver for livslang læring 

Å bygge mer kompetanse innenfor teknologi vil gi økt muligheter for å tilby etter- og 

videreutdanninger på feltet innenfor alle fagområder på HINN. Den modulbaserte modellen i 

bachelorgraden gjør at enkelt-moduler kan legges ut som etter- og videreutdanningskurs, 

noe som er enklere enn med store integrerte emner. 

  

4. En regional kraft i Innlandet, og nasjonal bidragsyter i en internasjonal kontekst 

Bachelorgraden vil bygge videre på det etablerte samarbeidet med regionen, kommunene, 

fylket og private aktører. Samarbeidsaktører i regionen ser på etablering av bachelorgrad i 

kunstig intelligens som viktig for innovasjon og oppbygging av næringsliv. I tillegg vil det gi et 

kompetanseløft til regionen og tiltrekke seg nye aktører. Det vil også jobbes for samarbeid 

med industrien i gjennomføring av bachelorgraden. Regjeringen har oppbygging av IT-
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kompetanse som en av sine hovedstrategier og har annonsert at de vil bruke 1 milliard den 

kommende perioden på forskning og utvikling av AI og ML.  

I dag er det flere formelle og uformelle samarbeidsarenaer som er bygget opp i regionen. 

Flere arenaer og en styrking av de eksisterende vil kunne skje da ny bachelorgrad åpner flere 

dører ut mot industrien og det offentlige. Som en fremtidig aktør i Innlandet Science Park vil 

en bachelorgrad i AI også styrke relasjoner og muligheter i samarbeid med andre 

næringsaktører. Bachelorgraden imøtekommer også strategiske satsninger i Innlandet 

fylkeskommune gjennom blant annet Innlandsporteføljen - https://innlandsportefoljen.no/ 

 Vi må følge utviklingen i verden ellers, og kunstig intelligens er et område som har 

eksplodert på verdensbasis og som vi må forholde oss til på ulike nivåer, både i forhold til 

utvikling og anvendelse. Bachelorstudiet vil tilføre mer kompetanse og faglige ressurser på 

områder som alle fakulteter på HINN har et sterkt behov for fremover.  
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2. Krav til studiet 
 
 
Opptakskrav 
 
Generell studiekompetanse eller realkompetanse på tilsvarende nivå - Forskrift om opptak til 
høgere utdanning kapittel 2 
 
For å sikre bred rekruttering til anvendelsesområdene i studieprogrammet er det ikke krav 
om matematikk. Det kreves i stedet et forkurs i matematikk ved studiestart for de som ikke 
har matematikk for å gi grunnleggende kompetanse.  
 
Det er ønskelig med oppstart av programmet august 2024. Hovedopptak av studenter går 
gjennom Samordna opptak med søknadsfrist 15. april 2024. Studenter utenfor Norden og 
søkere som skal ha særskilt vurdering har søknadsfrist 1. mars 2023. 
 
Det er lagt opp til opptak av 50 studenter.  
 
 
Diploma supplement, vitnemål og Utdanningsplan 

Vitnemål og Diploma Supplement vil bli utstedt i henhold til Forskrift om opptak, studier og 

eksamen ved Høgskolen i Innlandet (FOR-2017-01-26-98).  

 

Vedlegg:  

Oppsett Diploma Supplement (01) 

Oppsett vitnemål (02) 

Utdanningsplan (03) 
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2.1 Læringsutbyttet for studiet og dekkende navn 
 

Læringsutbyttebeskrivelse 

Læringsutbyttebeskrivelsene er utarbeidet i samsvar med Nasjonalt kvalifikasjonsrammeverk 

for livslang læring (NKR) nivå 6.  

 

Utdanningens navn (norsk) 

Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse 

Utdanningens navn (engelsk) 

Bachelor in Artificial Intelligence – development and applications 

 

 
Overordnede læringsutbytter i studieprogrammet  
 
 
En kandidat med fullført kvalifikasjon har følgende totale læringsutbytte definert i kunnskap, 
ferdigheter og generell kompetanse: 

Kunnskap 
Studenten har 

 kunnskap om de grunnleggende prinsippene, algoritmene, menneskesentrerte 
designprinsipper og -teknikker som blir brukte i KI og maskinlæring 

 kunnskap om matematiske og statistiske konsepter, for å kunne analysere, modellere 
og tolke komplekse datasett 

 bred kunnskap om praktiske bruksområder og utviklingen i samfunnet for KI-verktøy 
 kunnskap om etikk og juss rundt KI og «big data» inklusive rettferdighet, innsyn og 

ansvar 
 
Ferdigheter  
Studenten kan 

 anvende programmering, dataprosessering og menneskesentrerte designmetoder i 
utvikling av KI 

 skape nye løsninger og evaluere hvor effektive disse er i møte med reelle KI- og «big 
data»-utfordringer 

 jobbe effektivt i ulike team, bidra med ulike faglige perspektiver og tilnærminger for 
delte målsetninger og resultater 

 kommunisere arbeidslivsrelevante KI-verktøy, teori, uttrykksformer og metoder både 
muntlig og skriftlig 
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Generell kompetanse 
Studenten kan 

 vise en forståelse for etiske, juridiske og samfunnsmessige implikasjoner for KI, etiske 
rammeverk, og ansvarsbevisst praksis i utviklingen og bruken av KI-systemer 

 bruke en menneskesentrert tilnærming til design for å utvikle KI-drevne produkter og 
tjenester som imøtekommer virkelige behov 

 samarbeide effektivt i tverrfaglige team, i ulike kontekster og på tvers av fagområder 
og benytte ulike perspektiver og ekspertise for å løse komplekse problemer 

 forstå de kulturelle, samfunnsmessige og økonomiske implikasjonene av KI  
 formidle effektiv og etisk bruk av KI i ulike sektorer og virksomheter 

 
 
 
Sammenstilling av læringsutbyttebeskrivelser opp mot NKR 
 
Kunnskap      
Læringsutbytter NKR  Læringsutbytter BA kunstig intelligens – utvikling og 

anvendelse 
K1 -har bred kunnskap om sentrale temaer, teorier, 
problemstillinger, prosesser, verktøy og metoder 
innenfor fagområdet 

Har kunnskap om de grunnleggende prinsippene, 
algoritmene, menneskesentrerte designprinsipper og -
teknikker som blir brukt i KI og maskinlæring 

K2 -kjenner til forsknings- og utviklingsarbeid 
innenfor fagområdet 

Har kunnskap om matematiske og statistiske konsepter, 
for å kunne analysere, modellere og tolke komplekse 
datasett 

K3 -kan oppdatere sin kunnskap innenfor 
fagområdet 

Har bred kunnskap om praktiske bruksområder og 
utviklingen i samfunnet for KI-verktøy 

K4 -har kunnskap om fagområdets historie, 
tradisjoner, egenart og plass i samfunnet 

Har kunnskap om etikk og juss rundt KI og «big data» 
inklusive rettferdighet, innsyn og ansvar 

Ferdigheter     
Læringsutbytter NKR  Læringsutbytter BA kunstig intelligens – utvikling og 

anvendelse 
   

F1 -kan anvende faglig kunnskap og relevante 
resultater fra forskningsog utviklingsarbeid på 
praktiske og teoretiske problemstillinger og treffe 
begrunnede valg 

Kan anvende programmering, dataprosessering og 
menneskesentrerte designmetoder i utvikling av KI  

F2 -kan reflektere over egen faglig utøvelse og 
justere denne under veiledning 

Kan skape nye løsninger og evaluere hvor effektive disse er 
i møte med reelle KI- og «big data»-utfordringer 

F3 -kan finne, vurdere og henvise til informasjon og 
fagstoff og framstille dette slik at det belyser en 
problemstilling 

Kan jobbe effektivt i ulike team, bidra med ulike faglige 
perspektiver og tilnærminger for delte målsetninger og 
resultater  

F4 -kan beherske relevante faglige verktøy, 
teknikker og uttrykksformer 

Kan kommunisere arbeidslivsrelevante KI-verktøy, teori, 
uttrykksformer og metoder både muntlig og skriftlig  

Generell kompetanse     
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Læringsutbytter NKR  Læringsutbytter BA kunstig intelligens – utvikling og 
anvendelse  

G1 -har innsikt i relevante fag og yrkesetiske 
problemstillinger  

Kan vise en forståelse for etiske, juridiske og 
samfunnsmessige implikasjoner for KI, etiske rammeverk, 
og ansvarsbevisst praksis i utviklingen og bruken av KI-
systemer 

G2 -kan planlegge og gjennomføre varierte 
arbeidsoppgaver og prosjekter som strekker seg 
over tid, alene og som deltaker i en gruppe, og i 
tråd med etiske krav og retningslinjer 

Kan bruke en menneskesentrert tilnærming til design for å 
utvikle KI-drevne produkter og tjenester som 
imøtekommer virkelige behov 

G3 -kan formidle sentralt fagstoff som teorier, 
problemstillinger og løsninger både skriftlig, 
muntlig og gjennom andre relevante 
uttrykksformer 

Kan samarbeide effektivt i tverrfaglige team, i ulike 
kontekster og på tvers av fagområder, og benytte ulike 
perspektiver og ekspertise for å løse komplekse KI-
problemer både skriftlig og muntlig  

G4 -kan utveksle synspunkter og erfaringer med 
andre med bakgrunn innenfor fagområdet og 
gjennom dette bidra til utvikling av god praksis 

Kan forstå de kulturelle, samfunnsmessige og økonomiske 
implikasjonene av KI   

G5 -kjenner til nytenking og innovasjonsprosesser kan formidle effektiv og etisk bruk av KI i ulike sektorer og 
virksomheter  

 
 
Begrunnelse for valg av læringsutbyttebeskrivelsen 

Læringsutbyttene skal være dekkende for både utvikling og anvendelse av KI innenfor ulike 

fagområder. Kjernen i studieprogrammet er utvikling av kunstig intelligens, vi har derfor 

valgt å synliggjøre dette område i sammenstillingen av læringsutbytter opp mot 

kvalifikasjonsrammeverket. Valgbare emner kommer inn på fjerde og femte semester, hvilke 

emner som tilbys her kan variere med bakgrunn i studieporteføljen til det enkelte fakultet til 

enhver tid, samt at utviklingen av kunstig intelligens nå går så raskt at denne verden vil se 

annerledes ut om to år. Det er behov for en noe fleksibel tilnærming og justeringer av 

studieplanen underveis for å tilpasse ny kunnskap til emnebeskrivelser og læringsutbytter. 

Det som er sikret i de overordnede læringsutbyttene er en grunnleggende kompetanse i 

utvikling av KI og en bredde-kompetanse når det gjelder anvendelse av KI inn mot ulike 

fagfelt. Slik sett er læringsutbyttene kontekstuavhengig og møter tverrfaglig- og 

interdisiplinære tilnærminger. Samtidig støtter de informasjonskompetanse. 

Informasjonskompetanse blir tatt opp i emnet KIUA1000 Introduksjon til KI, juss og etikk 

spesifikt, men vil også være et gjennomgående tema som naturlig inngår i de ulike emner.   
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Begrunnelse for hvorfor navnet er dekkende for innholdet og det læringsutbyttet studiet 

gir 

Kunstig intelligens – utvikling og anvendelse antyder en spesialisert utdanningsplan med 

fokus på teori, design og praktisk implementering av KI-systemer for virkelige anvendelser. 

Utvikling: Programmet legger vekt på å skape og konstruere KI-løsninger. Studentene vil lære 

hvordan man designer og bygger KI-algoritmer, modeller og programvaresystemer. 

Anvendelser: Navnet antyder at programmet ikke bare dekker de teoretiske aspektene av KI, 

men legger også sterk vekt på anvendelsen av KI i praktiske, virkelige situasjoner. Dette 

inkluderer forståelse av hvordan KI kan brukes i ulike bransjer og domener. 

Tverrfaglig tilnærming: KI krysser ofte ulike fagområder, inkludert informatikk, 

datavitenskap, robotikk og mer. Programmet vil ha en tverrfaglig tilnærming og trekke 

kunnskap fra ulike områder for å utvikle og anvende KI-applikasjoner. 

Relevans i Industrien: Med fokus på "utvikling" og "anvendelser" er programmet rettet mot 

å forberede studentene for karrierer i bransjer der KI spiller en betydelig rolle og indikerer 

en praktisk og bransjerettet KI-utdanning.  

 

Vedlegg:  

Studieplan (04) 

 

 

2.2 Studietilbudets relevans, oppdatering, rekruttering og etterspørsel 

 

Studiets relevans  

I dagens samfunn er studietilbud innenfor kunstig intelligens mer relevant enn noen gang. 

Hvilken tilnærming til KI en tilbyr er nok det som avgjør om akkurat dette programmet vil 

være relevant sett opp imot de større universiteter og tunge forskningsmiljøer som jobber 

med KI. Det som er HINN’s styrke og som gjør dette studieprogrammet relevant er den 

tverrfaglige og interdisiplinære tilnærmingen. Studentene vil ha en solid forståelse for 

hvordan kunstig intelligens fungerer, hvordan det kan utvikles og samtidig hvordan anvende 

kunnskapen inn mot spesifikke fagområder.  Som svar på den raske utviklingen innenfor 

teknologi, er programmet designet for å gi studentene en av de mest tverrfaglige 

312/528



35/23 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 - 23/00781-7 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 : V1 Akkrediteringssøknad BA i kunstig intelligens 06-11-23

11 
 

utdanningene innen kunstig intelligens i Norge, med brede karrieremuligheter som dekker et 

stort behov i arbeids- og samfunnsliv.  

 

Samfunnets behov for studiet 

Tradisjonelt har vi spesialisert oss på definerte nisjer, men i økende grad krever 

arbeidsmarkedet at ansatte er mer fleksible og tilpasningsdyktige for å holde tritt med 

teknologitrender som endres år for år. En fleksibel tilnærming til teknologi er nødvendig for 

å være konkurransedyktig. Det er en økende etterspørsel etter dyktige fagpersoner med en 

tverrfaglig kompetanse og systemforståelse, og som behersker og forstår ny teknologi.  Ved 

å koble sammen ulike fagområder og sette opp et tverrfaglig og interdisiplinært fagmiljø, kan 

ulike scenarier simuleres og analyseres for å tilby mer robuste løsninger. 

 

 

Faglig oppdatert studietilbud 

Gjennom utbredt samarbeid med bedrifter, institusjoner og andre akademiske miljøer vil 

fagmiljøet få oppdatert kunnskap og kontinuerlig tilbakemelding på behov i arbeidslivet. 

Studieprogrammet skal være bransjenært og ha en praktisk tilnærming. Dette sikres blant 

annet gjennom eksternfinansiert virksomhet (EFV) som forskningsprosjekter og oppdrag, 

samt samarbeid med private bedrifter og offentlige institusjoner i studentprosjekter. I tillegg 

vil egen forskningsaktivitet, deltakelse i forskergrupper og forskernettverk være relevant. For 

at fagmiljøet skal klare å holde seg oppdatert på ny teknologi, et kjerneområde i 

studieprogrammet, vil ansatte delta på kurs i verktøyspesifikke områder, både nasjonalt og 

internasjonalt. Dette sikrer fagmiljøet oppdatert dybdekunnskap og skaper et godt 

fundament for forskningsarbeid.   

Et kontinuerlig fokus på internasjonale forhold vil også være med på å styrke og oppdatere 

utdanningstilbudet. De ansatte vil også være aktive deltakere i nettverk, på konferanser og 

andre relevante arrangementer. For at fagmiljøene skal kunne gi et oppdatert studietilbud i 

årene som kommer vil det kreves endringer i studieplanen og evalueringer av denne 

minimum en gang per år. Vi ser at kunstig intelligens utvikler seg fra dag til dag, det er et 

rasende tempo, men ny programvare, nye anvendelsesområder og nye muligheter for 

integrasjon med eksisterende systemer. Å ha tilgang på en stor tverrfaglig og interdisiplinær 

faggruppe vil være en stor styrke for å sikre kvalitet og fange opp nye trender og metoder. Å 
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bygge arenaer for kunnskapsdeling og forskning for både studenter, ansatte og 

samarbeidspartnere vil være viktig.  

 

Rekrutteringspotensial 

Studieprogrammet er for studenter som har en interesse for anvendelse og utvikling av 

kunstig intelligens innen mange forskjellige deler av næringsliv og offentlig sektor. 

Programmet utstyrer studentene med nødvendige ferdigheter og kunnskap til å jobbe med 

KI. Studentene vil få ferdigheter og kunnskap om blant annet maskinlæring og dybdelæring, 

og anvendelsesmuligheter av KI i forskjellige felt innen utdanning, innholdsproduksjon, 

kunst, humaniora, bioteknologi/naturvitenskap, merkantile fag og helsesektoren, avhengig 

av hva de spesialiserer seg innenfor.   

 

Bachelorprogrammet har en kjerne innenfor teknologiutvikling der realfagskompetanse er 

viktig. Normalt sett ville dette fordret et eget opptakskrav med matematikk, S1 og S2 eller 

R1. Det er få som går ut fra videregående skole med realfag og mange universiteter kniver 

om disse studentene. De store universitetene satser også stort på kunstig intelligens og har 

store forskningsmiljøer på teknologisiden. Dette tilsier at det kan bli vanskelig å rekruttere 

studenter med opptakskrav med matematikk.  

Det er derfor valgt at opptakskrav er generell studiekompetanse uten særskilte krav. For å 

hjelpe de studenter som ikke har matematikk fra tidligere settes det opp et forkurs i 

matematikk som en obligatorisk start til programmet for studenter uten matematikk. 

Studenter med matematikkbakgrunn oppfordres til å delta for å få oppfriskning, samt å bidra 

inn med sine kunnskaper til medstudenter. 

 

Studieprogrammet skiller seg ut fra de tilbud vi kan se andre steder i Norge, med sin iboende 

tverrfaglige og interdisiplinære profil. Dette er unikt og har en styrke som samtidig gjør 

studieprogrammet interessant og attraktivt. Studentene får en basiskompetanse i teknologi 

og kan i tillegg i praksis spesialisere seg innenfor hvilket fagområde de ønsker.   

  

Det er budsjettert med et opptak av 50 studenter hvert år. Vi mener at dette skal være 

realistisk.  
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Industri og næringsliv i regionen vil også bli koblet på etter hvert. Det er viktig å kjenne både 

de regionale og nasjonale behovene for kompetanse slik at vi på best mulig måte kan 

designe opp en målrettet, attraktiv og behovsprøvd utdanning. 

 

 

Arbeidsmarked 

En bachelorgrad i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse vil kunne åpne mange dører. 

Det er en voksende etterspørsel etter fagpersoner som kan jobbe med KI på ulike måter og 

inn mot ulike felt. Styrken i programmet er blandingen av utviklingskompetanse og 

anvendelse inn i ulike fagfelt.   

KI er kjent for sin evne til å løse komplekse problemer og drive innovasjon.  

Samlet sett kan en bachelorgrad i utvikling og/eller anvendelse av KI gi en solid karrierevei i 

et felt med høy etterspørsel. 

 

Kunstig intelligens spiller i dag en stadig mer betydningsfull rolle i samfunnet vårt. KI brukes i 

alt fra helsevesenet og bilindustrien, til markedsføring og banksektoren. Ved å spille på den 

totale kompetansen HINN besitter innenfor teknologiutvikling og -anvendelse vil dette 

studiet utdanne studenter som kan gå inn som KI-spesialister innenfor de fleste fagområder 

som HINN i dag tilbyr. Behovet for denne kompetansen er enorm, mye grunnet den 

eksplosive utviklingen. 

 

Kommunikasjon og samarbeid med privat og offentlig sektor vil hele veien være i sentrum i 

studieprogrammet for å sørge for relevante emner som de ulike sektorer har behov for. For 

å sikre dette vil vi opprette et bransjeråd med ressurspersoner som har god oversikt over 

feltet nasjonalt og regionalt. 

  

 

Kunstig intelligens (KI) er viktig i mange yrker og bransjer. Noen av de viktigste yrkene der KI 

brukes og er relevant inkluderer: 
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 Datavitenskap og informatikk: KI er en sentral del av datavitenskap og informatikk, 

der forskere og ingeniører jobber med å utvikle og implementere KI-algoritmer og -

systemer. 

 Utdanningssektoren: KI kan brukes i undervisning, trening og administrative 

prosesser, blant annet gjennom intelligente veiledningssystemer, virtuelle 

assistenter, språkbehandling, analyse av databaser for forskning, global interaksjon 

og kunnskapsdeling og prediktiv analyse. 

 Finans og økonomi: KI brukes i finans for å analysere store mengder økonomiske 

data, forbedre risikostyring og automatisere handel. 

 Helsevesen: KI har muligheten til å forbedre diagnoseprosesser, personlig 

medisinering og forutsi sykdomsutbrudd ved å analysere store mengder helsedata. 

 Juridisk sektor: KI kan brukes til å automatisere juridiske prosesser som dokument- 

og kontrakts-gjennomgang, samt for å forbedre rettslige beslutninger basert på 

dataanalyse. 

 Film, TV- og spill-produksjon, tekstutvikling, bildeverktøy, animasjon og etterarbeid 

 Markedsføring og reklame: KI brukes til å analysere data om forbrukeratferd, utvikle 

personlig markedsføring og automatisere rutineoppgaver innen markedsføring og 

reklame. 

 Logistikk og transport: KI kan brukes til å optimalisere ruteplanlegging, forbedre 

lagerhåndtering og automatisere kjøretøy i transportsektoren. 

 Energi og fornybar energi: KI kan brukes til å optimalisere energiproduksjon, forutsi 

energibehov og forbedre energieffektivitet. 

 

KI har potensial til å påvirke nesten alle bransjer og yrker, da det kan automatisere oppgaver, 

forbedre effektivitet og bidra til å ta beslutninger basert på dataanalyse. 

 

Ved endt grad i Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse, vil studentene kunne 

se frem til et spennende og stort utvalg av karrieremuligheter. Etterspørselen etter fagfolk 

med kompetanse på KI vokser raskt. Denne utdanningen gir studentene ferdighetene og 

kunnskapen som trengs for å utmerke seg i feltet. Avhengig av valg av fordypning, vil 

utdanningen gi potensielle karrieremuligheter som for eksempel maskinlæringsingeniør, 
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dataforsker, KI-forsker, KI-konsulent innen forskjellige felt, slik som utdanning, helse, idrett, 

audiovisuelle medier, offentlig sektor og handel, robotingeniør, spesialist på naturlig 

språkbehandling, promptingeniør og KI-etikk og policyanalytiker.  

  

Studieprogrammet gir også et godt grunnlag for å ta videre studier og spesialiseringer innen 

feltet. Nyutdannede kan søke seg inn på tilgjengelige mastergrader ved HINN relevante for 

de valgte valgemnene i 4. og 5. semester. Det er på dette tidspunktet vanskelig å spesifisere 

hvilke mastergrader, da det avhenger av hvem som ønsker å tilby valgemner inn. Det er et 

mål at vi skal bygge et bærekraftig og tverrfakultært studieprogram der emner og moduler 

kan deles på tvers.   

 

 

2.3 Studietilbudets arbeidsomfang 

 

Studietilbudets arbeidsomfang 

Studietilbudet krever arbeidsinnsats og god holdning for læring. Det forventes at studentene 

bruker vesentlig tid til egenarbeid. I alle emner ligger det obligatoriske arbeidskrav for å sikre 

studentenes nødvendige framdrift mot et tilstrekkelig høyt nivå på kunnskap, ferdigheter og 

generell kompetanse. Det er forventet at studentene bruker 37,5 – 45 arbeidstimer per uke, 

og mellom 1500-1800 timer årlig.  

 

Studietilbudets samlede arbeidsomfang 

Studiets arbeidsomfang tilsvarer 750 – 900 timer per semester. Fordelingen mellom 

organiserte læringsaktiviteter, selvstudium og eksamensforberedelse vil variere noe fra 

semester til semester. For å kunne følge opp studentene på en god måte er det ønskelig 

med organiserte læringsaktiviteter på campus opptil 3 dager per uke.  

 

Semester 1, 2 og 3 består av 3 emner hver, hvert emne på 10 studiepoeng. Det vil være 

undervisning/organiserte læringsaktiviteter på campus tre dager i uka, en dag per emne til 

organiserte læringsaktiviteter og to dager til selvstudium. Mot slutten av semesteret vil det 

være fokus på eksamensforberedelser og mindre campusbaserte aktiviteter.  
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Semester 4 og 5 består i dag også av 10 studiepoengs emner, men dette kan og vil nok 

variere etter hvert som programmet blir bygget mer opp og synergieffekter på tverrfaglig og 

interdisiplinært samarbeid internt på HINN blir bygget mer opp. Uavhengig av størrelse på 

emner og hvor de kjøres vil det være hensiktsmessig med samme arbeidsmengde, det som 

kan variere er type læringsaktiviteter.  

I semester 1-5 skal det brukes ca. 320 timer til organiserte læringsaktiviteter, 330-410 timer 

på selvstudium og 100-170 timer på eksamensforberedelse. Totalt 750-900 timer per 

semester. I semester 6 vil det være ca. 100 timer avsatt til organiserte læringsaktiviteter, 

415-495 timer til selvstudium og 235-305 timer til eksamensforberedelse, totalt 750-900 

timer.  

Studietilbudets arbeidsomfang: 

Semester  Organiserte 
læringsaktiviteter  Selvstudium  Eksamensforberedelse  Arbeidsomfang 

totalt  
1  320 t  330-410 t  100-170 t  750-900 t  
2  320 t  330-410 t  100-170 t  750-900 t  
3 320 t  330-410 t  100-170 t  750-900 t  
4 320 t  330-410 t  100-170 t  750-900 t  
5 320 t  330-410 t  100-170 t  750-900 t  
6  100 t  415–495 t  235-305 t  750-900 t  

 
 
 
2.4 Studietilbudets innhold, oppbygning og infrastruktur 
 

Studietilbudets innhold og oppbygning 

Kunstig intelligens (KI) en banebrytende teknologi som har potensiale til å forandre og 

forbedre mange aspekter av vårt samfunn. Ved å utnytte de mulighetene som KI gir, kan vi 

skape en smartere og mer effektiv verden. 

 

Kunstig intelligens (KI) er utvikling av datasystemer som er i stand til å utføre oppgaver som 

normalt krever menneskelig intelligens. Målet med KI er å utvikle maskiner og algoritmer 

som kan lære, tenke, forstå og tilpasse seg på samme måte som mennesker. 

En av grunnene til at KI er viktig er dens evne til å automatisere repetitivt og tidkrevende 

arbeid. Ved å utføre oppgaver som tidligere krevde omfattende menneskelig innsats, kan KI 

frigjøre tid og ressurser til andre formål, slik som innovasjon og kreativt arbeid. Riktig bruk av 

riktig verktøy og metode kan bidra til økt produktivitet og effektivitet i mange ulike bransjer.  
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En annen viktig fordel med KI er dens evne til å lære og tilpasse seg over tid. KI-systemer kan 

lære fra erfaringer og justere sine fremgangsmåter basert på tilbakemeldinger. Dette gjør 

dem i stand til å kontinuerlig forbedre og tilpasse seg ulike situasjoner, noe som er spesielt 

viktig i en stadig skiftende og kompleks verden. 

Samtidig er det viktig å være bevisst på utfordringene og etiske spørsmål knyttet til KI. Dette 

inkluderer blant annet potensiell diskriminering, personvern og avhengighet av teknologi. 

Det er derfor essensielt å ha etiske retningslinjer og reguleringer som sikrer at KI er til fordel 

for samfunnet som helhet. 

 

Bachelorprogrammet i Kunstig Intelligens (KI) har emner som fokuserer både på utvikling og 

anvendelse av KI tilknyttet ulike fagområder, inkludert etikk og juss. Kjernen i 

studieprogrammet er teknologiutvikling med programmering og programvareutvikling, samt 

anvendelse av verktøyene. 

I de tre første semestre vil det gis grunnleggende basiskompetanse for utvikling av KI som 

muliggjør at studentene i sitt videre studieløp kan gå i ulike retninger. Her vil studentene bli 

godt kjent med teknologien og hva som kreves for å utvikle gode KI-systemer. I fjerde og 

femte semester kan studentene velge emner og bygge sitt videre studieløp innenfor KI. 

Studentene kan gå videre på utviklingsløpet, eller velge å gå i en annen retning tilknyttet 

naturvitenskap med fokus på å optimalisere KI-systemer og å behandle storskala 

dataprosessering. I tillegg vil det tilbys valgemner som møter behovene til ulike 

samfunnssektorer innenfor filosofi, merkantile fag, sportsvitenskap innholdsproduksjon, 

kunst, humaniora og samfunnsfag.  

 

Denne interdisiplinære tilnærmingen gjør at studentene kan dra veksler på varierte 

perspektiver og kunnskap. De oppnår en dyp forståelse for de tekniske aspektene ved KI 

med store og komplekse datasett, samtidig som de får innsikt i de menneskelige og 

samfunnsmessige dimensjonene ved denne teknologien. Studentene vil kunne bruke sine 

kunnskaper og ferdigheter til innovasjon, å ta etisk velforankrede avgjørelser, og bidra på 

meningsfylt vis til kunnskap om og bruk av kunstig intelligens og store og komplekse 

datasett.  
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Den tverrfaglige tilnærmingen gir grobunn for samarbeid, kritisk tenking og 

tilpasningsdyktighet, slik at studentene kan lykkes innen et fagfelt som er i stadig forandring. 

Ved å tilby emner fra flere ulike fagområder inspirerer programmet studentene til å nærme 

seg utfordringer fra forskjellige retninger og benytte varierte kunnskaper og ferdigheter for å 

løse komplekse problemer. Etter endt studie vil de være i besittelse av helhetlig forståelse av 

KI og store og komplekse datasett, godt utstyrte med evnen til å bidra på en meningsfylt 

måte innen ulike industrier og til å hanskes med etiske og samfunnsmessige utfordringer 

knyttet til KI-teknologi. 

 

Fagområder med relevans og kobling til KI vil være i stor endring de neste årene. Derfor vil 

valgemner som tilbys på fjerde og femte semester variere og kunne endres, og enkelte 

emner kan også tilbys på andre campus ved HINN. Valgemnene vil tilpasses 

studieporteføljen på de ulike fakulteter på HINN og behov i samfunnet utenfor. Grunnet rask 

utvikling av KI, vil nye emner innenfor flere fagområder på HINN bli utviklet rett i forkant av 

semester 4 og 5, slik at studentene får et mest mulig oppdatert og bredt interdisiplinært 

tilbud tilknyttet både utvikling av KI og anvendt KI. Nye emner kan være innenfor 

treningsvitenskap, klinisk beslutningstaking, jordbruk, bioinformatikk, økonomi, sikkerhet og 

beredskap, helse, utdanning, spillutvikling, TV og film for å nevne noe. 
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Studiemodell 
2024 / 2027 
Liste over emner  
 
Emnekode  Emnenavn  Studie

poeng 
O/V* Studiepoeng fordelt på 

semester  
    

       S1(H) S2(V) S3(H) S4(V)  S5(H) 
 

S6(V)  
Introduksjon til KI, juss og etikk  10  O 10                     

 Maskinlæring I 
 

10  O 10                     

 Programmering I 
 

10  O 10                     

 Diskret matematikk 10  O    10                  
 Sannsynlighet og statistikk  10  O    10                  
 Programmering II 10  O     10                  
 Maskinlæring II 10  O       10               
 Parallelle og sekvensielle datastrukturer og 

algoritmer  
10  O       10               

 Anvendt regresjon 10  O       10               
Valgemner 
Utvikling av KI systemer 
 Interaktiv simulering 10  V           10 

    

 Menneskesentrerte designprinsipper for KI-
systemer 

10  V           10 
    

 Computer Vision 10 V           10 
    

 High Performance Computing with Big Data 10  V           
  

10 
  

 Deep Reinforcement Learning 10  V           
  

10 
  

 Design av KI-applikasjoner 10  V           
  

10 
  

KI i naturvitenskap 
 Bruk av KI og ML innen kjemi 10 V     10     
 Anvendt bioinformatikk for sekvensdataanalyse 10 V     10     
 Teknologi for jord- og plantehelse 10 V     10     
 Bruk av KI og ML for studier innen økologi 10 V       10   
 Analyse av store og komplekse datasett i 

livsvitenskap 
10 V       10   

Andre valgemner 
 Kunstig intelligens og filosofi 10 V     10     
 KI, juss og etikk 10 V     10     
 Kunstig intelligens I et samfunnsperspektiv 10 V     10     
 Kunstig intelligens i praksis 10 V       10   
 Kunstig intelligens i utdanning 10 V       10   
 KI-metoder for samfunnsvitenskap og humaniora  10 V       10   
 Helhetlig læringsdesign med VR-simulering  10 V       10   
 
Obligatorisk  

Bacheloroppgave 30  O                     30  
    Total:  30  30  30  30 

 
30 

 
30  

*) O – Obligatorisk emne, V – Valgemne  
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Emnenes bidrag inn i totalt læringsutbytte – Utviklingsemner 
 
Obligatoriske emner i   
BA I AI 

Læringsutbytte for  
kunnskaper som  
emnet bidrar til   
(K1-K4)  

Læringsutbytte for  
ferdigheter som  
emnet bidrar til  
(F1-F4) 

Læringsutbytte for 
generell kompetanse  
som emnet bidrar til 
(G1-G5)  

 1  2  3  4  1  2  3  4  1  2  3  4  5 
Introduksjon til KI, juss 
og etikk  X    X X X   X  X X 

Maskinlæring I  X X X  X  X X X X X  X 
Programmering I  X      X X X   X  
Diskret matematikk  X    X       X 
Sannsynlighet og 
statistikk  

 X    X       X 

Programmering II X    X X X   X  X X 
Maskinlæring II X X X  X  X X X X X  X 
Parallelle og 
sekvensielle 
datastrukturer og 
algoritmer  

X    X X X   X  X X 

Anvendt regresjon X X X  X X X   X X X X 
Bacheloroppgave X X X X X X X X X X X X X 
              
 
Oversikten inkluderer ikke valgbare emner 4. og 5. semester da disse er gjenstand for 

endring 

 

 

Studietilbudets infrastruktur 

 

Lokaler:  

Det vil bli benyttet klasserom med tilgang på strøm til pc’er, kraftig nett og ellers ordinær 

infrastruktur for klasserom. Det vil bli gitt tilgang til en forskningslab ved behov for stor 

datakapasitet. 

 

Utstyr og programvare:  

Gjennom allerede eksisterende infrastruktur vil studentene på studieprogrammet få 

eksklusiv tilgang til nødvendig, avansert utstyr som benyttes på Spillskolen fra tidligere.  
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Alle studenter må kjøpe egen laptop etter kravspesifikasjon, samt programvare. 

Programvare likestilles med pensumlitteratur. 

 
IKT-tjenester:  

Alle studenter har tilgang til programvare for tekstbehandling, regneark og presentasjoner. 

De får egen brukerkonto som gir tilgang til egen epostadresse, lokalt datanettverk med 

serverkapasitet til lagring av arbeider og utskriftskvoter i tillegg til StudentWeb og Canvas. På 

StudentWeb administreres studentenes egne personopplysninger, utdanningsplaner, 

semesteravgift, oppmelding/trekk fra eksamener og sjekk av eksamensresultat. 

Studiestøttesystemet Canvas benyttes til kommunikasjon mellom studenter og 

undervisere/administrasjon, som pedagogisk verktøy, for innleveringer av og 

tilbakemeldinger på obligatoriske arbeider. Systemet Inspera brukes for gjennomføring av 

digitale skriftlige eksamener. 

Høgskolen tilbyr generell IT-støtte med egen stab på studiestedet. 

 

Studieadministrative tjenester:  

Studieprogrammet vil ha en studieprogramansvarlig (SPA) i 30%, administrative ressurser 

knyttet til studieveiledning, koordinering og eksamen, samt at det mer overordnet vil ledes 

av undervisningsleder på Institutt for spillutdanninger, Spillskolen. 

 

 

2.5 Undervisning-, lærings- og vurderingsformer 

 

Undervisnings-, lærings- og vurderingsformer 

Undervisnings- og læringsformer som blir benyttet gjennom studiet skal bidra til at 

studentene oppnår læringsutbyttet. De skal også være representative for det som møter 

studentene i arbeidslivet.  

 

Undervisningsformer som blir benyttet er: 

 Forelesninger  

 Videopresentasjoner (omvendt klasserom) 

 Workshops  
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 Presentasjoner  

 Praktiske øvelser for grupper og individuelt  

 Seminarer 

 Underveisevaluering og sluttevaluering av emner 

 Research group 

 

Forelesningene benyttes til å presentere og jobbe under veiledning med nytt faglig stoff. 

Forelesninger kombineres med praktiske øvelser og presentasjoner for å få en god variasjon 

i læringsaktiviteter, og for at studentene skal klare å holde konsentrasjonen og være aktivt 

deltakende. For å få utnyttet godt den tiden som er til rådighet mellom lærer og studenter 

blir det i flere tilfeller praktisert omvendt klasserom. Dette innebærer at læringsmateriell er 

gjort tilgjengelig for studentene i forkant av undervisning for forberedelse/egenstudier, slik 

at når man møtes kan studenter og lærer/veileder benytte mer tid på dialog, refleksjon, 

praktiske øvelser og veiledning. Det blir også organisert workshops både med interne lærere 

og gjestelærere. Underveisevalueringer gjennomføres i alle emner. For å unngå at denne 

evalueringen blir betraktet som noe man bare må gjøre og at det blir en 

enveiskommunikasjon fra studentene til lærer, brukes evalueringen som et 

undervisningsverktøy for dialog, gjennomgang av studiets læringsutbytter/oppsummering av 

pensum og refleksjon fra både lærer og studenter. Å gjennomføre underveisevaluering på 

denne måten fører også ofte til en god læringskultur.    

 

Læringsformer som blir benyttet er: 

 Gruppeoppgaver 

 Individuelle oppgaver 

 Egenstudier og med videoforelesninger 

 Individuelle og gruppebaserte mappeoppgaver 

 Studentpresentasjoner 

 Gruppeseminarer 

 Veiledningssesjoner både digitalt og fysisk 
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Valg av læringsformer for dette studieprogrammet baserer seg på å få en god variasjon, men 

også for å tilpasse en mer modulbasert undervisning. En modulbasert undervisning vil 

muliggjøre lettere samarbeid på tvers av fakulteter, samt bedre utnytte de totale ressursene 

på HINN.  

 

For å sikre kvalitet og hjelpe studentene til å nå sine læringsutbytter er det valgt å ha flere 

individuelle obligatoriske oppgaver og presentasjoner. Omfanget på obligatoriske oppgaver 

vil variere, noen oppgaver er små korte, mens andre er mer krevende og omfattende. 

Obligatoriske oppgaver bidrar til å hjelpe studentene fremover og samtidig har det en 

oppdragende effekt for å holde deadline, være en god teammedarbeider, ta ansvar, med 

mer. I tillegg vil studentene gjennom obligatoriske oppgaver få kontinuerlig tilbakemelding 

på sin fremgang og hjelp med hva det er behov for å fokusere på.  

 

Vurderingsformer som blir benyttet er: 

 Prosjektbaserte innleveringer – individuelle og gruppebasert 

 Gruppeinnleveringer 

 4 timers skriftlig individuell eksamen 

 Individuell skriftlig rapport 

 Muntlig eksamen – individuell og i gruppe 

 

Vurderingsformene skal sammen med undervisnings- og læringsformene bygge studentenes 

kompetanse. I de fleste emner der det blir benyttet gruppebaserte oppgaver vil det også 

være tilknyttet en individuell vurdering, enten som et refleksjonsnotat, en rapport eller 

muntlig eksamen. Dette er viktig fordi alle studenter skal ha mulighet til å få vist frem sin 

kompetanse og også bli vurdert på egeninnsats, ikke bare gruppens innsats. I tillegg vil noen 

av emnene vurderes delvis på bakgrunn av skriftlige individuelle innleveringer.  

 

Hvert emne har obligatoriske arbeidskrav som må være godkjent før man kan ta eksamen i 

emnet. Alle emnene vurderes med graderte bokstavkarakterer fra A-F, der E er laveste 

ståkarakter. En nærmere beskrivelse av vurderingsordningen for hvert emne finnes i de 

enkelte emnebeskrivelsene. 
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Beskrivelse av studentenes aktive rolle i læringsprosessen 

Gjennom ulike læringsformer og evalueringer involveres studentene aktivt. Studentaktiv 

læring er en forutsetning for en god læringskultur og et godt studentmiljø. Studiets egenart 

fører til at studenter må aktivere seg gjennom prosjektarbeid og presentasjoner. Gjennom 

bruk av omvendt klasserom vil studentene jobbe mest praktisk med oppgaver, både 

individuelt og i grupper. Det vil være stort rom for dialog, presentasjoner av 

studentarbeider, veiledning og diskusjon. Det forventes at studentene kan sette seg inn i 

nytt fagstoff i forkant av undervisning, slik at det blir mer tid til problemløsning og refleksjon 

og utvikling av produksjoner i team. Alle emner er praktisk rettet der studentene blir 

“tvunget” til å ta en aktiv rolle i læringsprosessen. Studentene vil også få en aktiv rolle 

gjennom underveisevalueringer og kan gjennom disse også påvirke sin læringsprosess.  

 

Studieprogrammet skal ha to studenttillitsvalgte per kull. De vil blant annet være med på 

studiestedsmøter og studieprogramutvalg for utdanningen. Tillitsvalgte har en viktig rolle 

med tanke på læringsprosessen, de kan påvirke og fremme saker på vegne av sine 

medstudenter.  

 

Vedlegg: 

Oversikt over undervisnings-, lærings- og vurderingsformer (05) 

 

 
2.6 Relevant kobling til forskning og kunstnerisk- og faglig utviklingsarbeid  
 
 

Studietilbudets kobling til FoU/KU 

Programmet holdes oppdatert ved hjelp av ny litteratur, ny teknologi og nye verktøy, 

forskning og metoder. Forelesninger er basert på vitenskapelig erfaring og utvikling samt 

kunstnerisk forskning. Studentene kan jobbe med interne og eksterne parter om forsknings- 

og utviklingsprosjekter i løpet av hele programmet.  
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Fagmiljøet er aktivt i forsknings- eller kunstneriske utviklingsprosjekter, med utstrakt 

samarbeid med andre institusjoner i Norge og internasjonalt. Studentene vil også involveres 

i forskning og utviklingsarbeid gjennom sine egne prosjekter, med støtte i kompetente 

veiledere og eksterne bidragsytere. Eksempelvis kan studentene delta i prosessutvikling 

gjennom ulike stresstestinger på teknologisiden, i utvikling av ulike former for prototyper, 

videreutvikling av ansattes forskning eller konsepter hvor forskningsmodeller blir 

videreutviklet i studentoppgaver.  

 

Pensumet i studiet er en kombinasjon av vitenskapelige artikler, fagbøker og annen 

forskningsbasert litteratur. Der det er relevant vil også annen forskningslitteratur fra 

ansattes prosjekter bli tatt med inn i undervisningen.   

 

Det vil være en forskningsbasert tilnærming i alle emners undervisningsaktiviteter, 

obligatoriske oppgaver og vurderingsformer, hvor studenter skal diskutere, kommunisere og 

begrunne valg basert på etablerte vitenskapelige- og kunstneriske teorier og metoder. Alle 

emner inneholder oppgaver og vurderingsformer med elementer av enten skriftlig eller 

muntlig argumentasjon og begrunnelse.   

 

 

2.7 Ordninger for internasjonalisering 
 
Utviklingen av teknologi, teknisk utstyr og produksjonsmetoder har dannet et globalt, 

attraktivt arbeidsmarked for studentene. For å kunne møte denne globale bransjens behov 

er dette et studieprogram der vi vil kunne ta imot utvekslingsstudenter i deler av 

programmet. Internasjonale perspektiver vil prege all undervisning og aktivitet i 

studieprogrammet. Det er et strategisk mål for HINN å «styrke arbeidet med 

internasjonalisering, øke antallet studenter og medarbeidere som deltar på ulike 

utvekslingsopphold og øke rekruttering av internasjonale studenter og gjestelærere» 

(Høgskolen i Innlandet Strategi 2021-2026).  

 

En stor andel av de ansatte tilknyttet programmet har en internasjonal bakgrunn. De vil 

benytte sitt erfaringsgrunnlag fra den globale arbeidssektoren i sin undervisning, til 
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eksempelbruk og casestudier. Vi benytter også internasjonal fagkompetanse fra utenlandske 

universiteter og bedrifter som gjestelærere, blant annet gjennom Erasmus+ ansattmobilitet.  

Ved at deler av studieprogrammet går på engelsk, håper vi å oppnå et “mixed classroom” 

med en god fordeling av studenter med mange ulike nasjonaliteter. Dette vil bringe det 

globale perspektivet inn i alt som foregår i klasserommet, og studentene får en høy 

internasjonal kompetanse selv uten å reise på utveksling. Beelen og Jones (2015) definerer 

internasjonalisering hjemme som «målrettet integrering av internasjonale og interkulturelle 

dimensjoner i den formelle og uformelle læreplanen for alle studenter i innenlandske 

læringsmiljøer». Denne formen for internasjonalisering har fått stadig sterkere fokus de siste 

årene, og vi antar at det vil vedvare, særlig i et miljøperspektiv. Det er et godt supplement til 

internasjonalisering i det daglige for studentene, og vil være berikende for studentmiljøet på 

hele studiestedet.  

 

Høgskolen har gode ordninger for internasjonalisering og utveksling gjennom relevante 

avtaler på institusjonsnivå og en total partnerportefølje på mer enn 200 høyere 

utdanningsinstitusjoner globalt. HINN er del av Erasmus+ Charter og har gjennom EU-

kommisjonens nyetablerte satsning European Universities Initiative blitt del av et etablert 

partnerskap (EMERGE) med 7 andre europeiske universiteter med det mål å bli en europeisk 

universitetsallianse. Høgskolen arbeider aktivt for å få til brede og stabile internasjonale 

samarbeid for forskning og utdanning på både institusjons- og fakultetsnivå. Spillskolen har 

tatt utgangspunkt i universitetsalliansen EMERGE som felles satsningsområde for HINN når 

det gjelder å bygge opp internasjonale partnere og prosjektsamarbeid for fakultet for 

Audiovisuelle medier og kreativ teknologi. Alle åtte partnerne i EMERGE-alliansen er 

regionale utdanningsinstitusjoner som holder til i randsonene i sju forskjellige land. I likhet 

med HINN er de andre institusjonene sentrale aktører i sine regioner og vi har mye til felles 

som institusjon og i våre ulike fagmiljøer.  

 

Internasjonal studentutveksling 

Vi oppmuntrer og tar hensyn til studenter som ønsker å studere deler av graden i utlandet. 

Et slikt internasjonalt opphold anbefales å finne sted i løpet av studiets fjerde eller femte 

semester (30 studiepoeng). I tillegg åpner vi for at bacheloroppgaven kan gjøres i utlandet 

med både ekstern veileder og intern veileder fra INN. Her vil studentene ha mulighet å reise 
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ut med Erasmus+ stipend for utenlandsopphold enten gjennom studier ved en 

samarbeidsinstitusjon eller eventuelt praksis i en annen virksomhet. Der våre 

partnerinstitusjoner har eksisterende samarbeid med bransjeaktører, vil vi etterstrebe og 

inkludere studenter og studentprosjekter fra oss i deres samarbeid. Semesteret kan deles 

inn i mindre emnemoduler ved utenlandsk institusjon så lenge det utgjør totalt 30 godkjente 

studiepoeng, og spesialiseringen blir opprettholdt. Studiet i utlandet blir forhåndsgodkjent 

av studieleder ved Spillskolen som sikrer at emnene kan innpasses som del av 

bachelorgraden.  

 

Som nevnt har Høgskolen i Innlandet en vid partnerportefølje på institusjonsnivå, gjeldende 

for alle felles fagområder. Dette er både Erasmus+ avtaler innenfor EU/EØS, samt Study 

Abroad avtaler og Study Exchange avtaler utenfor EU/EØS. Flere av disse 

institusjonsavtalene er interessante å knytte til andre studieprogram ved AMEK. Vi er dialog 

med flere av dem for å tilpasse program som kan passe våre studenter, deriblant Bond 

University i Brisbane (Australia), Griffith University på Gold Coast (Australia), Queensland 

University of Technology i Brisbane (Australia) og Meiji University (Japan). I tillegg er vi godt i 

gang med å etablere samarbeid med nye partnere spesielt tilpasset det audiovisuelle feltet, 

kunstnerisk og teknisk, på både fakultetsnivå og instituttnivå. Disse ligger under Erasmus+ 

ISCED-kode: 0211 (Audio-visual techniques and media production) og 0610 (Information and 

Communication Technologies).  

 

Vi har nylig etablert samarbeid med blant annet spillutdanningen ved Uppsala Universitet på 

Gotland - Department of Game Design, Högskolan i Skövde som har Nord-Europas bredeste 

tilbud av spillutdanninger med blant annet åtte program innen spillutvikling på bachelornivå, 

universitetet i Barcelona som innehar Spanias første spillskole – ENTI. Malta College of Arts, 

Science and Technology og University of Malta, samt Hochschule Darmstadt (Tyskland). Vi 

har en tre-partsavtale med Namibia University of Science and Technology (NUST) og 

Blekinge Tekniska Högskola (BTH) i Karlskrona i Sverige. Her er vi i ferd med å inngå avtale 

om å søke felles prosjektmidler, og vi starter allerede nå i disse dager opp arbeidet med en 

søknad om Global mobilitet under Erasmus KA1.  
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Utover dette har vi avtale med Häme University of Applied Sciences (Finland), Hanze 

University of Applied Sciences (Nederland), University of Applied Sciences Windesheim 

(Nederland), Kazimierz Wielki University (Polen) og Universidad de Alcalá (Spania) for 

gjensidig student- og ansattutveksling.  

 

Vedlegg:  
Internasjonale partnerinstitusjoner                             
Blekinge tekniska högskola: Blekinge Institute of Technology, Sverige  
Griffith University: Griffith University, Australia 
Hanze University of Applied Sciences: Hanze University of Applied Sciences, Nederland  
HAMK: Häme University of Applied Sciences HAMK, Finland  
Hochschule Darmstadt: Hochschule Darmstadt, Tyskland  
Högskolan i Skövde: Högskolan i Skövde Dataspelsutveckling, Sverige  
Kazimierz Wielki University: Erasmus+ programme at Kazimierz Wielki 
Malta College of Arts, Science and Technology: MCAST, Malta 
NUST: Namibia University of Science and Technology – NUST, Namibia  
University of Barcelona: University of Barcelona - ENTI, Spania 
University of Limerick: University of Limerick (ul.ie), Irland   
University of Malta: University of Malta  
University of Rennes II:  University of Rennes II, Frankrike  
Uppsala University: Uppsala University, Gotland, Sverige  
QUT: Queensland University of Technology, Australia  
University of Applied Sciences Windesheim: U.A.S. Windesheim, Nederland  

  
  

3. Krav til fagmiljøet  
 
Det vil være Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi og herunder Institutt for 

spillutdanninger, Spillskolen, som er ansvarlig for studieprogrammet. Spillskolen vil være 

ansvarlig for de obligatoriske emnene, samt levere valgemner i samarbeid med alle 

fakulteter på HINN.  

 

Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK)  

Fakultetet består av et nasjonalt ledende fagmiljø innen spillteknologi, animasjon, digital 

kunst, TV-produksjon og film- og fjernsynsvitenskap. Fagmiljøene er godt etablerte med lang 

historie fra henholdsvis Høgskolen i Hedmark og Høgskolen i Lillehammer. Fakultetet er 

organisert med to institutter, på hvert sitt studiested – Hamar og Lillehammer. En stor andel 
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av de ansatte er profesjonelle produksjonsutøvere og kunstnere fra spill-, TV- og filmbransje 

fra inn- og utland. Dette er bransjer uten særlig historikk med lengre utdanningsløp og 

akademisk forskning. Fakultetet er i stor utvikling, med blant annet rekruttering og målrettet 

kompetansebygging til større andel førstekompetanse.    

Undervisning og forskning foregår i et bredt spenn mellom naturvitenskap og kunstnerisk 

utviklingsarbeid. Vår unike faglighet er de praktiske produksjonsfagene hvor vi utdanner for 

innholdsproduksjon og teknologi innen dataspill og TV-produksjon og relaterte områder 

innenfor film og audiovisuelle medier.   

Studiene er tilrettelagt slik at studentene samarbeider tverrfaglig i praksisnære øvelser og 

simuleringer med arbeidsformer og prosesser, som i det profesjonelle arbeidslivet. Denne 

koblingen av ulike kompetanser gir særpreget talentutvikling i praktisk og kunstnerisk arbeid 

innen våre audiovisuelle fagområder. Fakultetet samarbeider også tett med nasjonal og 

regional bransje, næringsliv og arbeidsliv.   

For fakultetet handler forskning mye om produksjonsforskning; forskning rettet mot 

produksjon av spill, TV og film. Forskningen skal også skape arenaer for utvikling og 

innovasjon for bransjen, samfunns- og næringsliv, både regionalt og nasjonalt.   

  

Institutt for spillutdanninger, Spillskolen  

Spillskolen er et institutt som blant annet utdanner kreative skapere av dataspill-, virtuelle 

og audiovisuelle produksjoner gjennom dataanimatører, 3D-modellører, konseptkunstnere, 

designere og kreative programmerere. Spillskolen utdanner også ledende kompetanse innen 

Virtual Reality og Augmented Reality (VR og AR), og driver et fullt rigget Motion Capture-

studio beliggende i PARK gründer- og næringshus på Hamar. I tillegg til nært samarbeid med 

offentlig og privat sektor har Spillskolen samarbeid om AR, VR og spillprosjekter med flere 

fakulteter på HINN. Alle prosjekter har som formål å bygge kompetanse for arbeidslivet. 

Instituttet har per oktober 2023, 247 aktive studenter. 
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Studieportefølje og studenter på instituttet høst 2023   

Studieprogram   Ant stud kull 
2023  

Ant stud kull 
2022  

Ant stud kull 
2021  

Ant stud kull 
2020  

Ant stud totalt  

BA i animasjon og digital kunst - 
(180 sp)   

34  60  45    139  

BA i spillteknologi og simulering 
- (180 sp)   

31  35  26  1  93  

Add-On programme in Virtual 
Reality and Augmented Reality 
(60 sp)   

15        15  

  

 
Høst 2023 annonseres online-kurset AR, VR and AI - A practical approach for your business. 

Dette er et emne på 7,5 studiepoeng (internasjonalt) bygget opp i samarbeid med SELL og 

næringslivet i regionen og finansiert av DIKU. Webportal: AVR-AI.no – A practical approach 

for your business  

  

Instituttet er i sluttfasen på utarbeidelse av emner (25 sp) innenfor programmering og 

databaser som skal leveres som etter- og videreutdanning til Statistisk sentralbyrå og andre 

fra Kongsvingerregionen. Det er her samarbeid med Høgskolesenteret i Kongsvinger.   

  

Instituttet leverer også emner og veiledning til Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk 

(LUP) ved HINN:  

5-årig grunnskolelærerutdanning:   

 Animasjon, spill og læring (30 sp) - skolerelevant emne (valgemne)    

 Master i digital kommunikasjon og kultur: (under endring – Spillskolens 

deltakelse utgår kanskje)  

 Veiledning av mastergradsprosjekter  
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3.1 Fagmiljøet tilknyttet studietilbudet 
 
Fagmiljøet på Institutt for spillutdanninger, Spillskolen, er et tverrfaglig og internasjonalt 

miljø. Instituttet har 29 årsverk fordelt på 19 vitenskapelige ansatte, tre ph.d-stipendiater og 

en som er tilsatt i en prosjektlederstilling med noe fou-tid. I tillegg er det noen midlertidig 

ansatte og timelærere som er inne for å dekke undervisningsoppgaver. Av UFF-ansatte er 

det 7 internasjonale medarbeidere utenfor Norden. Instituttledelsen består av instituttleder 

og undervisningsleder, og administrasjon tilsatt på institutt består i dag av en studieveileder, 

en avdelingsingeniør, en prosjektleder/produsent for eventer og studentoppgaver og en 

prosjektleder for forskning. I tillegg er det administrative ressurser som instituttet har på 

fakultetet, samt sentralt på Høgskolen. UFF-ansatte på instituttet har bakgrunn enten fra 

kunst, design, systemmodellering og/eller teknologi/informatikk. Det er mye samarbeid på 

tvers av studieretninger gjennom felles emner, oppgaver og prosjektarbeid. Flere ansatte 

underviser derfor både på BA i Spillteknologi og simulering og BA i animasjon og digital kunst 

og har tverrfaglige forskningsprosjekter. Tverrfaglige team er essensen i 

spillutviklingsprosesser, der alle uavhengig av kompetanse er med i utviklingsprosessene fra 

ide til sluttprodukt.   

Det er en jevn fordeling i kompetanse med en balanse mellom kunst, design og teknologi. De 

fleste ansatte er også i faste stillinger, noe som gjør fagmiljøet stabilt. I dag er det egne 

emner i utvikling av kunstig intelligens rettet mot spillteknologi, i tillegg til at KI anvendes i 

design- og kunstemner.  

   

Administrativ / teknisk stab  

Fakultetet har en administrativ og teknisk stab som dekker kritiske og viktige områder for å 

opprettholde utdanningskvalitet i alle ledd. Administrativ stab tilsatt på instituttet består av 

fire personer. Staben dekker studieveiledning/studieadministrasjon, Innkjøp av utstyr, 

programvare og annet læringsmateriell, teknisk rådgivning, daglig ledelse av Motion Capture 

studio, markedsføring, webtjenester, arbeid opp mot samarbeidspartnere og studenter i 

prosjekt, eventer og prosjektledelse for forskningsprosjekter. Administrativ stab tilsatt på 

fakultetsnivå er en HR-rådgiver, en BOA-rådgiver, en FoU-rådgiver, en internasjonal rådgiver, 

en markedsrådgiver og en controller. Alle jobber tett på instituttene på fakultetet. I tillegg er 
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det en egen stab tilknyttet TV-skolen. Det er godt samarbeid på tvers, noe som minsker 

sårbarheten og avhjelper i ulike situasjoner som oppstår.  

  

Administrativ/teknisk stab tilknyttet Spillskolen  
Ansatte som 

bidrar 
administrativt 

og teknisk  

Stillingsbetegnelse  
  

Ansettelses 
forhold  

Område  Kommentar  

Johansen, 
Daniel  

Avdelingsingeniør  H/Fast  Drift av MoCap, innkjøp, teknisk  Tilsatt på institutt  

Komandur, 
Sashi  

Forskningsleder for 
prosjekter  

H/Fast  Fou og prosjekter. Har 15 % Fou-tid  Tilsatt på institutt  

Sanchez, 
Joselito  

Prosjektleder  H/Fast  Studentprosjekter, 
prosjektkoordinator, visninger, 
showcase, web-ansvarlig, 
partnerkoordinator  

Tilsatt på institutt  

Solbakk, 
Sigrunn  

Studierådgiver  H/Fast  Studieadministrasjon og veiledning  Tilsatt på institutt  

  
  
  
  

Administrativ stab på Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi   
Ansatte som bidrar administrativt og teknisk  Stillingsbetegnelse  

  
Bakken, Morten  Administrativ leder  
Edvardsen, Linda  HR-rådgiver  
Hagen, Guro   FoU-rådgiver  
Israelsen, Trude  Controller  
Jonassen, Hanne  BOA-rådgiver (innleid fra 

økonomi)  
Lindland, Trude  Markedsfører  
Minge, Lene Kristin  Internasjonal rådgiver  
Thomassen, Turid  Rådgiver  
 
 
Fagmiljø tilknyttet studieprogrammet  

Oversiktene viser i størst grad til kompetansen på Spillskolen som bidrar inn med 

kjernekompetanse (obligatoriske emner) i studieprogrammet, samt de mest sentrale (vært 

med inn i utviklingsprosessen av studieprogrammet) fagmiljø fra andre fakulteter som bidrar 

inn på 4.-6. semester. Det er mer relevant kompetanse på HINN som vil bli trukket inn i 

studieprogrammet fra semester 4. Grunnet at det i KI-sammenheng er «veldig» langt frem i 

tid, vil nye fagmiljø og tilbud legges til senere. Det innebærer at dette vil være et 

studieprogram i konstant utvikling for å imøtekomme krav og behov fra arbeidslivet.  
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Vedlegg:  

Faglig ansatte i fagområdene – Institutt for spillutdanninger, Spillskolen (29)  

Faglig ansatte tilknyttet utvikling av kunstig intelligens – Institutt for spillutdanninger, 

Spillskolen (30) 

Kompetanse rettet mot KI – ALB (31) 

Kompetanse rettet mot KI – LUP (32) 

Kompetanse rettet mot KI – Institutt for rettsvitenskap, filosofi og internasjonale studier (33) 

Kompetanse Handelshøgskolen rettet mot KI – (34) 

CV til ansatte som inngår fast i studiets fagmiljø på Spillskolen (35)  

 

 

 
3.2 Fagmiljøets utdanningsfaglige kompetanse 
 

Type utdanningskompetanse i fagmiljøet varierer. De fleste ansatte tilknyttet 

studieprogrammet har formell utdanningsfaglig kompetanse eller vil erverve det i løpet av 

vår 2024. Flere ansatte har lang undervisningserfaring og deltar på interne seminarer og kurs 

for å oppdatere den pedagogiske kompetansen. Det er laget en plan for deltakelse på HINNs 

Høgskolepedagogisk kurs for de faglige ansatte og nytt er at emnet nå tilbys på engelsk, noe 

som gjør at flere internasjonale i fagmiljøet kan få den formelle kompetansen. HINN ved UH-

pedagogikk har også jevnlig interne nettseminarer i nettpedagogikk og bruk av digitale og 

andre hjelpemidler/verktøy inn i undervisning. Flere av de ansatte følger disse seminarer. I 

tillegg vil det være fokus på utdanningsfaglig kompetanse i rekrutteringsprosesser av nye 

ansatte.  På instituttet er det kontinuerlig dialog for å ivareta god studentaktiv læring og et 

godt læringsmiljø, det gjennom bruk av verktøy, nye undervisningsmetoder og modeller og 

oppfølging av studenter. Fagmiljøet er i sin natur digitalt og innovativt og utforsking av gode 

metoder og digitale verktøy til bruk i undervisning er alltid på agendaen. For å ivareta en god 

digital kompetanse når det kommer til undervisning og veiledning settes det opp interne 

seminarer og presentasjoner for å spre og dele ny kunnskap.  

 

Vedlegg: fagmiljøets utdanningsfaglige kompetanse (36) 
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3.3 Faglig ledelse 

Prorektor for utdanning i HINN har faglig og administrativt ansvar for utdanningskvalitet, 

studieadministrative tjenester og systemer, UH-pedagogisk utviklingsarbeid og 

studentdemokrati.  

På fakultetsnivå har prodekan utdanning det overordnede ansvaret for kvalitetssikring og 

utvikling av studier og møter i Utdanningsutvalget, som ledes av prorektor utdanning. 

Stillingen som prodekan utdanning ligger i linje under dekan, men inngår i 

matriseorganiseringen hvor prorektor for utdanning har det overordnede faglige ansvaret.  

På institutt for spillutdanninger, Spillskolen har instituttleder det faglige og administrative 

ansvaret og rapporterer til dekan. Instituttet har også en undervisningsleder som har 

ansvaret for alle studieprogram og studenter.  

Det er oppnevnt en studieprogramansvarlig for programmet som har en ressurs på 0,3 

årsverk. Studieprogramansvarlig har ansvaret for den faglige utviklingen i studiet og for 

studentene. Kvalitetssikring av studiet følger Studietilsynsforskriften og HINN’s 

kvalitetsrutiner.  

 

3.4 Årsverk og krav til førstestillingskompetanse 

Kompetanse på instituttet i dag er som følger:  

Stillingskategori  Prosent  Antall  
Professor  10,5  2  
Førsteamanuensis  47,5  9  
Førstelektor  21,0  4  
Høgskolelektor  21,0  4  
SUM  100,00  19  
  
Andel førstekompetanse tilknyttet studieprogrammet med teknologisk bakgrunn 
 

Stillingskategori  Prosent  Antall  
Professor  10,0 1 
Førsteamanuensis  70,0 7 
Førstelektor    
Høgskolelektor  20,0 2 
SUM  100,0 10 
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I tabellen over er det tatt høyde for når de enkelte vil inngå i studieprogrammet. Det er 3 

ansatte i ph.d.-løp som vil inngå når førstekompetanse er oppnådd.  

I tillegg til nåværende kompetanse vil det bli lyst ut 3 førstestillinger tilknyttet dette 

programmet i løpet av de tre første studieårene, samt at det vil bli benyttet 

gjesteforskere/lærere med sterk tilknytning til bransje på engasjement.  

 

 

3.5 Fagmiljøets forskning og utviklingsarbeid 

  

Forskningen ved instituttet har en sterk tverrfaglig karakter og grenser til og integrerer flere 

tradisjonelle disipliner. Ved instituttet er en rekke forskningsområder utviklet og befestet 

under egne forskningsgrupper. Hver av disse forskningsgruppene har betydelig 

vekstpotensial. De omfatter emner bredt spekter emner som anvendt kunst, gamification og 

system simulering. Flere ansatte er nå aktive medlemmer i disse forskningsgruppene og er 

aktive deltakere i mange forskningsprosjekter. Vi onboarder også kontinuerlig de ansatte 

som ennå ikke har begynt å forske og oppfordrer dem til å bli med i forskningsgrupper som 

et viktig første skritt. Gjennom eksternt finansierte aktiviteter (EFV) er det også fokus på å 

tilføre stipendiatstillinger til prosjekter det søkes støtte til. Vi har lyst ut og rekruttert en 

rekke stipendiatstillinger, noen skaffet gjennom ekstern finansiering. Universitetet har 

engasjert og ansatt et betydelig antall stipendiatstillinger, som alle er rettet mot kunstnerisk 

utviklingsarbeid. Det jobbes kontinuerlig med å sikre ekstern finansiering. Gjennom EFV får 

ansatte styrket forskningsbasert kompetanse og praktisk erfaring som bidrar til 

kvalitetsheving av studietilbud, nettverksbygging og styrket samarbeid med arbeidslivet, 

både offentlig og privat. Høgskolen har siden 2016 implementert «The European Charter for 

Researchers and Code of Conduct for the Recruitment of Researches», som fokuserer på 

forskeres rettigheter, plikter og karriereutvikling. 

 

Forskningskultur 

Skriveverksteder og seminarer holdes allerede gjennom profesjonelle læringsfellesskap. Vi 

har utviklet et nytt konsept med forskningsutdrag for å fremme en sterk og samarbeidende 

338/528



35/23 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 - 23/00781-7 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 : V1 Akkrediteringssøknad BA i kunstig intelligens 06-11-23

37 
 

forskningskultur i fakultetet og instituttet. Forskningssnutten og det halvformelle formatet 

der hvem som helst kan presentere sin forskningsfremgang, nye ideer til forskning, 

samarbeidsinvitasjoner til forskning eller bare diskutere forskningsmetoder. Vi har også 

ukentlige skriveøkter organisert på fakultetsnivå som gir en følelse av fellesskap for 

forskerne og hjelper dem å holde sporet på sine forskningsforpliktelser. Det er stort fokus på 

kompetanseheving og det arbeides kontinuerlig med å styrke FoU-aktivitet og kvalitet 

gjennom tilrettelegging for opprykk, tilbud om relevante kurs, rekruttering og utvikling av 

forskningsprosjekter med både nasjonale og internasjonale samarbeidspartnere. 

  

Forskning, Utviklingsarbeid og Formidling 

Alle ansatte deltar i dag i FoU-prosjekter, enten er prosjekter under etablering, prosjekter 

det søkes om støtte til eller pågående prosjekter. Listen over prosjekter er ikke 

uttømmende. Det er et dynamisk dokument som stadig legger til nye prosjekter eller 

prosjektforslag, særlig på grunn av den raske fremdriften i forskningsinitiativer i avdelingen 

og fakultetet. Vedlegg 31 viser aktiviteten (EFV og internt finansiert activiteter) på Spillskolen 

per 2023 og trekker frem fagmiljøet som står sterkt oppslutning om den nye mastergraden. 

Prosjektene og prosjektsøknadene har særlig vokst når det gjelder det kunstneriske fokuset 

på forskning (KU). Antall publikasjoner har vokst med stormskritt de siste årene. Et betydelig 

antall av disse er publikasjoner som har internasjonalt samarbeid og medforfatterskap. For 

mer informasjon om publikasjonene, se Vedlegg 28 for oversikt over antall publikasjoner i 

perioden 2018-2023 og vedlegg 27 for publikasjonsliste. Vi vil spesielt fremheve at 

kunstnerisk utviklingsarbeid har vokst med god margin fra tidligere. Se Vedlegg 28 for 

oversikt over antall KU-arbeider i perioden 2018-2023 og vedlegg 29 (og TABELL 2) for 

oversikt over alle arbeider. Instituttet har også utstrakt formidlingsaktivitet. 

Formidlingsaktivitetene spenner fra utstillinger, filmvisninger på festivaler, 

konferansepresentasjoner, gjesteforelesninger, inviterte foredrag, presentasjoner for 

delegasjoner om Motion Capture og VR og fagspesifikke kurs. 

 
TABELL 1  
Publiseringer  2018  2019  2020  2021  2022  2023*  
Publiseringer totalt  23  16  18  15  11  22  
Internasjonale sampubliseringer  16  11  10  10  5  9  

% andel av total publisering                   
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*) Antall ved søketidspunkt        Antall publiseringer  
  
TABELL 2  
Kunstnerisk forskning og utviklingsarbeid  2018  2019  2020  2021  2022  2023*  
Arbeider totalt  2  8  6  1  7  7  
Internasjonale samarbeid og visninger  2  5  2  1  4  3  

% andel av total publisering  100 %  63 %  33 %  100 %  57 %  43 %  
*) Antall ved søketidspunkt          Antall publiseringer  
  
TABELL 3  
Formidling  2018  2019  2020  2021  2022  2023*  
Arbeider totalt  26  32  11  17  17  38  
*) Antall ved søketidspunkt         Antall publiseringer  
  
 

Vedlegg:   

Publikasjonslister for de siste fem år - Spillskolen 2018-2023 (37)  

Lister over kunstnerisk utviklingsarbeid de siste fem år - Spillskolen 2018-2023 (38)  

Formidlingsliste for de siste fem år - Spillskolen 2018-2023 (39)  

Bidrags- og oppdragsprosjekt (40)  

  

Instituttets forskningsprofil er svært godt konturert av forskningsgruppene som er dannet de 

siste årene.  

 

Research Groups/Profiles 

1. UPEXRE (User perception & Engagement in XR experiences) 

 

Visjonen til denne forskningsgruppen er å gjøre positiv innvirkning i 

samfunnet gjennom XR-applikasjoner og spilldesign. Denne forskningsgruppen er også 

instituttets desidert mest omfattende forskningsgruppe og har en meget sterk profil innen 

kunstnerisk utviklingsarbeid. Når det er sagt, er en betydelig portefølje av forskning i denne 

forskningsgruppen også knyttet til teknologi som skaper gode brukeropplevelser og 

teknologi for å spore brukeropplevelser, spesielt i gamified miljøer og funksjoner og 

aktiviteter formidlet gjennom gamified grensesnitt. Mandatet til denne forskningsgruppen er 

å bygge forskningskonstellasjoner og metodikk som er anvendelige for å måle persepsjon, 

engasjement og påvirkning i XR-erfaringer. Målet er å hjelpe og informere designprosessen 
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og resultatene av XR-applikasjoner og intervensjoner i både kunst og vitenskap. Denne 

forskningsgruppen er også den største forskningsgruppen ved instituttet med 19 aktive 

medlemmer og 15 eksterne medlemmer som deltar i instituttets forskning og kunstneriske 

virksomhet. Denne forskningsgruppen koordinerer også HiNNs aktiviteter i den massive 

satsingen «Oppdrag Mjøsa» som HiNN er formelt medlem av per i dag. Videre har denne 

forskningsgruppen dype forbindelser i forskning til forskningsmiljøer i Europa, Asia og 

Amerika. Det er mer enn åtte aktive prosjekter som pågår i denne forskningsgruppen, noen 

av dem allerede eksternt finansiert. Mange andre er i rørledningen for finansiering gjennom 

aktiv søknad om midler gjennom ulike veier. To store forskningsprofiler preger en vesentlig 

del av forskningen i denne gruppen. Først ut er «Art by design». Begrepet inkluderer 

anvendt kunst, konseptualisering og anvendte konsepter og design. Området involverer 

vitenskapen om kunst ved å skape ulike aspekter av menneske-maskin grensesnitt slik det 

vises i dataspill, men også innenfor beslektede felt som simulatorer, integrerte 

vurderingsmodeller og virkelighetsspill for strategi og beslutningstaking. Den andre er 

'Spillutvikling, gamification og teknologi'. Dette kombinerer tradisjonelle spilldesignmetoder 

med innovative tilnærminger, for eksempel bruk av systemanalyse og systemdynamikk. Det 

fokuserer også på forskning på spillindustrien og bruken av spilldesign og gamification i 

seriøse spill og industri. Dette området innebærer tverrfaglige metoder og vitenskap som 

kommer sammen når nåværende og fremtidige spill skal opprettes. 

 

2. SYSTEMS DYNAMICS 

 

Visjonen til denne forskningsgruppen er å løse samfunnsutfordringer 

gjennom kompleks systemmodellering og tilsvarende beregningsorientert 

tilnærming. En viktig del av forskningen i denne gruppen er å gi 

beregningsorientert underlag for intuitive grensesnitt ofte utviklet gjennom kunstneriske 

utviklingsmetoder. Denne forskningsgruppen bruker med andre ord tverrfaglig kompetanse 

ved hjelp av systemtenkning. Systemtenkning, systemanalyse og systemdynamikk er 

tverrfaglig, problemløsningsorientert og bruker anvendt systemanalyse for utredning og 

systemdynamikk for simulering og tolkning. Forskningsområdet kombinerer alle tradisjonelle 

disipliner som er nødvendige for å løse komplekse eller utfordrende problemer. Dette 
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strekker seg fra anvendt bærekraft, avansert teknologi, materialer, biofysisk økonomi, sosial 

dynamikk og virtuelle fenomener. Industriell innovasjon og simuleringer som område 

omfatter avanserte simuleringer for virkelige systemer og hvordan disse brukes. Disse er 

anvendt systemdynamikk og systemanalyse i industriell produksjon, industrielle systemer og 

integrering av verdenssystemer. Forskningsfeltet bruker tverrfaglig kompetanse ved hjelp av 

systemtenkning. 

 

3. BAM! (Bransj-studier Audio Media) 

 

Fokuset er i hovedsak den norske lyd- og mediebransjen. BAM! - 

Industristudier i audiovisuelle medier er en forskningsgruppe ved Høgskolen i Innlandet. 

Gruppen tar for seg ulike aspekter ved produksjon og distribusjon av spill, film, fjernsyn og 

andre relaterte audiovisuelle medier. Gruppen ble etablert våren 2019 og har følgende 

ambisjoner:  

1. Bidra med forskningsbasert kunnskap om norsk film, TV og spillbransjen i et nasjonalt og 

internasjonalt perspektiv. Kunnskapen kan utnyttes av ledelses- og produksjonsmiljøer.  

2. Synliggjøre Universitetet og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK) 

som en tydelig aktør i bransjestudier både på nasjonalt og internasjonalt nivå. 

3. Ha en ledende posisjon i et nettverk som forsker på norsk film-, tv- og spillbransje  

4. Skape aktive møteplasser med norsk film-, tv- og spillbransje Gruppen har ni aktive 

medlemmer per i dag og gruppemedlemmene deltar i NFR-finansierte prosjekter og andre 

prosjekter. 

 

4. XRAI 

 

Denne gruppens primære mål er å utnytte kunstig intelligens i Extended 

Reality-applikasjonen. Bringer disse to revolusjonerende teknologiene 

sammen for å simulere virkelige scenarier.  Gruppen har som mål å være en 

viktig aktør innen forskning og utvikling innen AI og XR innen HINN og nasjonalt. Gruppen vil 

jobbe med fundamentet og de tekniske sidene av AI og XR, og er derfor annerledes og 

komplementær til mye bruk av AI og XR i prosjekter innen HINN, hvor fokuset ofte er mer 
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bruk av forhåndslagde løsninger eller modeller. Fokuset er bruk av resultater fra AI i 

sanntidsapplikasjoner, enten det er i et spill, en simulering for forretningsbeslutninger eller 

utdanning, eller fysiske autonome roboter.  Det finnes en rekke prosjekter av tverrfaglig 

karakter der medlemmene i denne forskningsgruppen spiller en rolle. Forskningen i denne 

gruppen spiller en avgjørende rolle i formidling av kunst gjennom teknologi. Gruppen har i 

dag fire aktive medlemmer og aktiv publikasjonsprofil. Det er rudimentære tegn på dannelse 

av nyere forskningsgrupper. Noen av fakultetets medlemmer arbeider med kunstnerisk 

arbeid og spilldesign som er informert av urfolks kunnskapssystemer fra Norge og over hele 

verden (India for eksempel). Disse aktivitetene vil sannsynligvis vokse som egne 

forskningsgrupper i årene som kommer. Sist, men ikke minst, vil samarbeid på tvers av 

forskningsgruppene være et naturlig utfall. 

 

 

External Research Groups 

Teknologi for helse og fysisk aktivitet (TechPA) 

Om forskergruppen fra websiden https://www.inn.no/forskning/var-forskning/teknologi-for-

helse-og-fysisk-aktivitet/ ''Formål : Å samle forskere og faglig ansatte på tvers av fakultet 

som er opptatt av teknologi for helse og fysisk aktivitet for å tilrettelegge. Å produsere 

forskning av høy kvalitet og øke kompetansen og den vitenskapelige produksjonen på dette 

feltet ved HINN.Å skape et sterkt faglige fellesskap for bruk av kvantitative metoder som kan 

involvere studenter interessert i fagfeltet og bidra med kompetanse til andre 

forskningsmiljø. Å skape et sterkt vitenskapelig miljø som kan støtte fagansatte på ulike 

nivåer i deres karriereutvikling samt involvere både norske masterstudenter og 

masterstudenter på utveksling. Å forsterke samarbeid med andre institusjoner og eksterne 

forskere. Å bidra til å øke fakultetets sjanse til å få universitetsstatus gjennom å forsterke 

den vitenskapelige profilen og øke andel fagansatte med første- og professorkompetanse”.  
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3.6 Deltakelse i nasjonale og internasjonale samarbeid og nettverk relevante for 

studietilbudet 

  

Fagmiljøet på Spillskolen har ulike samarbeid med alle fakultetene ved HINN. Å jobbe på 

tvers av etablerte fagområder, og utnytte de ressursene som finnes internt på høgskolen er 

en stor styrke for alle involverte. Det meste av samarbeidet skjer gjennom FoU-prosjekter, 

der instituttets fagmiljø bidrar med forskning og utvikling knyttet til digital visualisering, 

gamification, ny teknologi som VR og AR og bygging av applikasjoner. Studentene får 

mulighet til å delta i prosjektene, ofte med innholdsproduksjon som er knyttet til større 

emner eller oppgaver de har i sitt studieprogram. Nedenfor beskrives samarbeidet med 

fakultetene nærmere. Gjennom satsingen «Oppdrag Mjøsa» forsøker Spillskolen å samle alle 

fakulteter under én massiv satsing, med særlig fokus på kunstnerisk utviklingsarbeid.  

  

Handelshøyskolen (HHS) 

  

Spillskolen og Handelshøyskolen har løpende samarbeid der stipendiater tilknyttet 

Spillskolen tas opp på ph.d.-programmet i innovasjon og tjenesteyting. Dette har vært et 

fruktbart samarbeid og et bærekraftig system der vi bedre kan utnytte gode ressurser fra 

begge fakultetene for å bli mer robuste. Det er også sendt inn en EU-søknad (H2020) i 

samarbeid med Handelshøgskolen, som dessverre ikke gikk gjennom, men det er skapt et 

godt grunnlag for forskningssamarbeid. For studenter tilknyttet dette masterprogrammet i 

tillegg til ph.d.-programmet ved filmskolen er det mulighet for noen studenter for videre 

PhD-studier gjennom dette programmet. Dette er med på å styrke fagmiljøet. 

  

Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk (LUP) 

  

Det er to nylige samarbeidsprosjekter finansiert gjennom DIKU på studentaktiv læring med 

en læringssimulator i VR, som ble fullført. Det er også flere forskningsprosjekter under 

utarbeidelse i samarbeid med ulike institutter. I tillegg er det et undervisningssamarbeid der 

fakultetene (LUP og AMEK) leverer undervisning til hverandre, dramalærere fra LUP jobber 

med animasjonsstudenter på Spillskolen, og Spillskolen leverer undervisning i spill, 

animasjon og læring (valgfag/skolerelevant) til 5-årig lærerutdanning, samt undervisning og 
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veiledning på master i digital kultur og kommunikasjon. Samarbeidet gjør spillskolen mer 

robust, fører til faglig utvikling og gir nye pedagogiske og faglige perspektiver på 

kvalitetsarbeid i forskning og utdanning. Det er et pågående prosjekt (InnTELT) hvor 

Spillskolen samarbeider med LUP om å redesigne dialogsimulatoren for overlegen innlevelse 

og engasjement. Det ble også sendt inn et stort forskningsforslag til Forskningsrådet der 

spillskolen var partner. Dessverre ble dette ikke finansiert, men vi forventer å prøve en 

runde til med å søke finansiering og håper å lykkes. Som sådan har vi lykkes med å skape et 

paradigme av påfølgende forskningsløkker Det vil si forskningsiterasjon for VR-design 

etterfulgt av forskning på innvirkning på grunn av det valgte designet på pedagogiske utfall. 

En ny stipendiatstilling har blitt finansiert gjennom dette prosjektet, og det er mulig at ph.d.-

studenten kanskje også veiledes av spillskolen. 

  

Fakultet for helse- og sosialvitenskap 

  

Spillskolen har flere FoU-prosjekter knyttet til helsesektoren. I dag er det et stort pågående 

EU-prosjekt i tett samarbeid med Institutt for folkehelse og idrettsvitenskap. Samarbeid med 

helse- og sosialfag har et stort potensial, særlig fordi helsesektoren bruker og viser interesse 

for ny teknologi, og hvordan den kan brukes i behandling, utdanning, opplæring og 

forebygging av ulike pasientgrupper. Fakultetet integrerer også nye digitale løsninger i sine 

studieprogrammer. For Spillskolen er dette gode tverrfaglige prosjekter som gir faglig nytte, 

men som også gir stor merverdi for samfunnet. 

  

Fakultet for anvendt økologi, landbruksvitenskap og bioteknologi (ALB)  

  

Spillskolen har hatt et langt samarbeid med ALB gjennom felles prosjekter. I satsingen 

«Oppdrag Mjøsa» har både spillskolen ved AMEK og ALB tatt en aktiv rolle ved å delta i 

arrangementene knyttet til den og planlegge oppstart av nye prosjekter. Vi er også i 

startfasen av diskusjonen om å utvikle et senter for utdanning (SFU) som forbinder begge 

våre fakulteter gjennom spillskolen. Generelt har vi også her gode tverrfaglige prosjekter 

som gir faglig utbytte, med stor merverdi sosialt og kulturelt. 
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Den norske filmskolen 

  

Filmskolen har flere fagområder som grenser til temaer på Spillskolen. Noen studenter fra 

Spillskolen har blant annet tatt mastergraden sin der. Det er etablert et samarbeid for å se 

nærmere på hvordan fakultetene bedre kan utfylle hverandre for å utnytte bedre gode 

ressurser. I dag er det en rekke doktorgrader som er veiledet i fellesskap mellom Spillskolen 

og Filmskolen. I tillegg ønsker fakultetets medlemmer på begge steder å samarbeide om 

ulike emner som virtuelle produksjoner, fysiologiske måleverktøy (PMT) for å vurdere 

filmopplevelse. Masterprogrammet ved Spillskolen er lagt opp slik at de studentene som 

aspirerer kan søke seg til Filmskolens fremtidige ph.d. Samarbeid på tvers av fakulteter 

direkte mot utdanning og kunstnerisk utviklingsarbeid og utviklingsarbeid skal gi styrket 

kvalitet og robusthet for de involverte. Instituttet samarbeider også med andre norske 

universiteter og høyskoler gjennom prosjekter og utdanningsrelatert arbeid. På det 

teknologiske området er det et etablert samarbeid med Universitetet i Tromsø ved Fakultet 

for ingeniørvitenskap og teknologi ved campus Narvik, Høyskolen Kristiania, Oslo og Oslo 

Met. På det kunstneriske feltet er det et spesielt samarbeid med Universitetet i Sørøst-Norge 

ved Institutt for estetiske og Høyskolen Kristiania. I tillegg har det vært flere samarbeid med 

andre universiteter og høyskoler i forbindelse med større tverrfaglige prosjekter. The Game 

School er også i tidlig fase av samtaler for å initiere et forskningsseminar om Creative 

industries samarbeid mellom India og Norge. 

 

Internasjonale partnere: 

Gjennom mange prosjekter er det mange nye internasjonale partnere som nylig er lagt til 

Game School-partnerskapsporteføljen. Universitetene som Spillskolen har et aktivt 

samarbeid med i prosjekter for tiden er Uppsala Universitet, Limerick Universitet, Polytech 

Universite' Angers og Universitet I Valladolid. I tillegg har Spillskolen gjennom pågående 

prosjektforslag og arbeid med å bygge forskningskonsortier knyttet til Trinity College Dublin 

(TCD), Vilnius Universitet, Rotterdam School of Management, Stanford Universitet, 

Cambridge Universitet, Ontario Tech Universitet og Rishihood Universitet (India). Dermed er 

samarbeidet aktivt på tvers av tre kontinenter (Asia, Nord-Amerika og Europa). Videre er det 

spredt over ti land over disse tre kontinentene. Samarbeidet gir Spillskolen en styrket 
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internasjonalisering, større gjennomslagskraft og kapasitet til å innhente store 

forskningsprosjekter, gode fagfeller og internasjonal sampublisering. 

 

 
Map Source: Wikimedia Commons 

 

Norske bedrifts- og institusjonspartnere: 

Instituttet har samarbeid med flere bedrifter og institusjoner. Gjennom en stor satsning på 

XR-teknologi i regionen er det bygget opp en trippel helix modell med offentlige 

institusjoner, Høgskolen i Innlandet og private aktører. Kommuner i regionen og 

fylkeskommunen er sentral i samarbeidet, sammen med Hamarregionen reiseliv og utvikling 

og en rekke bedrifter som jobber med teknologi.  

Sykehuset i Innlandet: 

Spillskolen og ulike avdelinger fra Sykehuset Innlandet har flere forskningsprosjekter relatert 

til spillifisering, AR og VR og virtuelle verdener benyttet i trening, opplæring, behandling og 

forebygging. Prosjektene gir faglige utfordringer for FoU-arbeid og gir nye interessante 

problemstillinger knyttet til utvikling av spill. Vedlagt er en intensjonsavtale med divisjon for 

psykisk helsevern for ønsket samarbeid med fagmiljø og studenter på den nye 

masterutdanningen. 
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Hamar Game Collective (HGC): 

Hamar Game Collective er et samvirke som består av 14 spillutviklingsbedrifter (nesten alle 

tidligere studenter fra Spillskolen). De er viktige ambassadører, bidragsytere og partnere 

relatert til spillarrangementer rettet mot studenter, gjestelærere (sitter på god erfaring og 

ny kunnskap fra bransjen), prosjekter og ikke minst bidrar de til å skape et spillfellesskap og 

en god kultur på Hamar. De baner også vei for nye uteksaminerte studenter ved å jobbe med 

å bedre muligheter for spillutviklere i Norge. Hvert år i siste helgen av januar arrangerer 

Spillskolen sammen med HGC, Global Game Jam på Høgskolen sine lokaler.  

 

Nettverk 

Nasjonale Nettverk 

UHRs Nasjonale Fagorgan for IKT 

Spillskolen er representert i fagrådet. Fagrådet spiller en viktig rolle for kvalitet i 

utdanningen, gir et godt diskusjonsforum for faglige utfordringer og utvikling av fagområdet 

som helhet. I regi av fagrådet blir det også arrangert konferanse, NIKT, hvor Spillskolen har 

vært representert med papers.  

VRINN forretningsklynge 

VRINN nettverket har fokus på innovasjon og vekst gjennom deling av kunnskap og 

samarbeid på tvers av landegrenser og sjangre/bransjer for å støtte og fremme hverandre og 

styrke internasjonale relasjoner. Nettverket består i dag circa 50+ medlemsbedrifter/ 

institusjoner og har i tillegg samarbeid med 14 andre organisasjoner, internasjonale 

innovasjonsnettverk, ekspertgrupper og fellesskap, samt samarbeid med DigitalNorway. 

VRINN er også hovedarrangør for en årlig internasjonal konferanse i VR og AR-teknologi hvor 

Spillskolen er medarrangør.  

Nettverket arrangerer flere seminarer, prosjektpresentasjoner og tilbyr møteplasser for sine 

medlemmer. For Spillskolen gir dette blant annet mulighet for faglig oppdatering, mulighet 

for oppbygning av innovative tverrfaglige prosjekter og møter med internasjonale aktører 
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innenfor bransjen. VRINN ledes av Hamarregionen reiseliv og utvikling. Instituttleder Marit 

Berg Strandvik sitter i styret i VRINN.  

For nærmere informasjon om VRINN, se: https://vrinn.no/the-cluster/     

  

Norske Spillforskere 

Web link     https://www.facebook.com/groups/1858291627790781 

  

Dette nettverket er et nasjonalt nettverk for spillforskere i Norge. En sentral relevans for 

dette nettverket er å dele ny kunnskap, informasjon om relevante konferanser og bygge 

nettverk for forskningsprosjekter. Det er totalt 38 medlemmer i dette nettverket. Disse 

medlemmer er vitenskapelig ansatte ved universiteter som UiB, Universitet i København, 

UiO, Nord Universitet og NTNU. Våre vitenskapelig ansatte ved HiNN har spilt en 

administrativ rolle i dette nettverket og er også aktive deltakere i nettverket. 

  

  

Norsk medieforskerlag (NML) 

Web link    https://www.medieforskerlaget.no/ 

  

Norsk medieforskerlag er et faglig forum opprettet for medieforskere i Norge i 1977. 

Forumet fokuserer i hovedsak på å opprettholde et høyt nivå på medieutdanningen, jobbe 

for at Forskningsrådet skal prioritere medieforskning og være en faglig og sosial plattform 

for en mangfoldig gruppe medieforskere. Norske medieforskeres forening utgir Norsk 

medietidsskrift og samarbeider aktivt med NORDICOM som er en tilsvarende forening 

organisert for alle de nordiske landenes medieforskere. Foreningen arrangerer også en 

forskerkonferanse annethvert år. Våre vitenskapelig ansatte ved HiNN har fungert som 

styremedlemmer i foreningen og er aktive deltakere i konferansen og bidragsytere til 

tidsskriftet utgitt av foreningen. Medlemmene er vitenskapelig ansatte ved universiteter 

som UiB, Universitetet i Tromsø, UiO, NTNU, Høgskolen i Østfold og Høyskolen i Kristiania. 

  

Oppdrag Mjøsa 

Web link https://www.ntnu.no/oppdrag-mjosa 
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Fra nettsiden oppført ovenfor “Oppdrag Mjøsa er et forskningsprogram med mål om å legge 

til rette for verdiskaping gjennom bærekraftig bruk av Mjøsas ressurser og 

økosystemtjenester og samtidig opprettholde økosystemets struktur, virkemåte, 

produktivitet, samfunnskritisk infrastruktur og naturmangfold. Oppdrag Mjøsa skal derfor 

være et verktøy for både å tilrettelegge for verdiskaping, vannkvalitet og matsikkerhet, og 

for å opprettholde miljøverdiene i Mjøsa. En klar målsetting er å være en pilot for en større 

nasjonal innsats for en bedre kunnskapsstyrt forvaltning av ferskvannsressurser, både i 

Norge og globalt. “. The faculty of AMEK and ALB are in particular already very active in this 

network. AMEK in particular in bringing in the artistic dimension to the project along with 

actors from NTNU. 

Internasjonal Nettverk 

Siggraph Digital Arts  

Web link      https://dac.siggraph.org/ 

  

ACM SIGGRAPH sier at deres oppdrag er "å fremme engasjement og dialog året rundt innen 

digital, elektronisk, beregningsmessig og mediekunst" [1] og "legge til rette for dynamisk 

stipend og kreativ programmering innen ACM SIGGRAPH-organisasjonen"[1]. Viktigst av alt 

fremmer dette nettverket samarbeid mellom kunstnere og datagrafikkmiljøet. En sentral 

relevans for dette nettverket er at det er en verdifull ressurs for ny kunnskap innen 

datakunst, animasjon og spillkunst i tillegg til å gi forbindelser til andre eksperter innen disse 

feltene. En ansatt ved HiNN er nåværende medlem av ACM SIGGRAPH- DIGITAL ARTS. Dette 

nettverket består i dag av 1800 medlemmer. Månedlige møter og årlige konferanser 

arrangeres regelmessig av dette nettverket der fakultetet vårt har en aktiv tilstedeværelse. 

1. https://dac.siggraph.org/ accessed on 08.04.2022 at 07:39 hours. 

  

  

System Dynamics Society 

Web link    https://systemdynamics.org/ 

  

Dette nettverket er en internasjonal, ideell organisasjon som fokuserer på systemtanking og 

systemdynamikkmodellering som viktige verktøy for å løse problemer på tvers av et bredt 
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spekter av domener. De gjennomfører jevnlig akademiske konferanser. Foreningen har mer 

enn 20 registrerte avdelinger og har medlemmer fra akademia og industri. En sentral 

relevans for dette nettverket er at det er en verdifull ressurs for ny kunnskap innen 

systemtenkning og systemdynamikk, i tillegg til å gi nettverksmuligheter til andre eksperter 

innen disse feltene. Våre vitenskapelig ansatte fra HiNN har vært hovedtalere og aktive 

deltakere på sine årlige konferanser. 

  

International Game Developers Association (IGDA) 

Web link    https://igda.org/ 

  

International Game Developers Association (IGDA) er verdens største non-profit 

medlemsorganisasjon som er organisert for enkeltpersoner som lager spill. Foreningen 

fremmer interessene til spillutviklere fra hele verden, kobler utviklere til sine jevnaldrende 

fra hele verden og gir en plattform for deres profesjonelle utvikling. Foreningen har mer enn 

150 kapitler rundt om i verden og organiserer jevnlig viktige industrikonferanser som 

tiltrekker seg personer fra akademia og industri. Våre ansatte ved HiNN er nåværende 

medlemmer og bruker plattformen til aktivt nettverk med spillutviklere fra hele verden. 

  

Games for Health Europe 

Web link    https://www.gamesforhealtheurope.org/ 

  

Games for health – Europe er en ideell organisasjon grunnlagt i 2010 innen anvendt 

helsespill. Games for health – Europe sier at deres misjon er "å bringe sammen medisinske 

fagfolk, akademikere, spillutviklere og bransjeledere vi streber etter å engasjere dem i en 

innovativ og banebrytende diskusjon om virkningen spill, simuleringer og gamification-

teknikker har på oss alle nå og i nær fremtid"[2]. Foreningen arrangerer jevnlig en 

konferanse som samler leger, spilldesignere, sykepleiere, forskere og medisinske 

innovatører. Våre fakultetsansatte ved HiNN har presentert sitt arbeid på konferansene og 

bruker plattformen til nettverksformål. 

https://www.gamesforhealtheurope.org/  
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Digital Games Research Association (DiGRA) 

Web link http://www.digra.org/ 

  

Digital Games Research Association (DiGRA) ble grunnlagt i 2003 som en ledende forening 

for forskning relatert til digitale spill og relaterte fenomener. Hovedformålet med foreningen 

er å fremme forskning på spill av høy kvalitet. DiGRA har avdelinger over hele verden. DiGRA 

arrangerer en årlig konferanse og også mange regionale konferanser. DiGRA publiserer også 

et kvartalsvis tidsskrift Transactions of the Digital Games Research Association (ToDiGRA) i 

samarbeid med ETC press. Våre fakultetsansatte ved HiNN er nåværende medlemmer av 

foreningen og faste deltakere på konferansene i regi av foreningen. Vårt fakultet har også 

deltatt med hensyn til administrative oppgaver knyttet til konferansene. 

  

Higher Education Video Game Alliance (HEVGA) 

Weblink https://hevga.org/ 

  

The Higher Education Video Game Alliance (HEVGA) er en ledende akademisk forening for å 

fremheve viktigheten av videospill i høyere utdanning, industri og myndigheter. HEVGA sier 

at deres oppdrag er "å skape en plattform for høyere utdanningsledere som vil understreke 

den kulturelle, vitenskapelige og økonomiske betydningen av videospillprogrammer på 

høyskoler og universiteter. Nøkkelen er å skape et robust nettverk av ressurser - inkludert 

enhetlig advokatvirksomhet, beslutningstakerengasjement, mediedekning og ekstern 

finansiering - for å inkubere og utnytte virkningen av dette samfunnet i et 21. århundre 

læringsmiljø. " [3]. HEVGA består av mer enn 150 institusjonelle medlemmer fra mange land. 

HEVGA arrangerer årlige møter og andre alliansearrangementer. Våre vitenskapelig ansatte 

ved HiNN har deltatt og jevnlig presentert på årskonferansen. 

2. https://hevga.org/ accessed on 08.04.2022 07:45 hours. 

  

Project Horse Shoe 

Weblink https://www.projecthorseshoe.com/ 

  

Project Horse Shoe er en tenketank som årlig konferanse og nettverk som har deltakere som 

har som mål å løse noen av de tøffeste utfordringene i moderne spilldesign. Project Horse 
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Shoe sier at dets oppdrag er "Positivt påvirke kunsten, vitenskapen og virksomheten til 

spilldesign de neste fem årene på måter som neppe vil skje ellers, ved å dra nytte av praksis-

velprøvde brainstorming metoder og vår tilgang til de lyseste hodene i feltet". [4]. Deltakelse 

i denne unike tenketanken som konferanse er kun på invitasjonsbasis. En av de vitenskapelig 

ansatte ved HiNN er medlem, har presentert og er jevnlig invitert til denne konferansen. 

3. https://www.projecthorseshoe.com/ Accessed on 08.04.2022 at 07:46 hours. 

  

Society for Art and Science (Japan) 

Weblink https://www.art-science.org/ 

  

The society of art and science fokuserer hovedsakelig på fusjon av kunst og vitenskap som 

forventes å være svært viktig i det 21. århundre. Et sentralt mandat for samfunnet er å 

kombinere kunst og vitenskap på en slik måte at det fremmer utviklingen av begge. 

Foreningen arrangerer en årlig konferanse NICOGRAPH i Japan. Foreningen utgir også 

Journal of the Society for Art and Science. En av våre vitenskapelig ansatte ved HiNN er 

medlem av foreningen og har også arrangert konferanser for foreningen. 

  

International Network of Resource Information Centers (Balaton Group) 

Weblink https://www.balatongroup.org/ 

  

Fokuset til Balaton-gruppen (formelt navn: International Network of Resource Information 

Centers) er å produsere ny forskning og løsninger for å oppnå bærekraft. Denne gruppen kan 

også beskrives som en strategisk tenketank som har vært fokusert på bærekraftig utvikling. 

Systemtenkning er en sentral tilnærming til denne tenketanken for å oppnå bedre global 

bærekraft. Balaton-gruppen har jevnlig utgitt mange bøker, inkludert de om systemtenkning. 

En av våre fakultetsansatte er medlem av denne tenketanken siden 2011 
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4. Finansiering og ressursbruk 

 

 

Gjennomføring 

Det er beregnet 7,02 årsverk for å gjennomføre studieprogrammet. Det er da tatt høyde for 

en forskningsandel på 20%, tilstrekkelig for studietilsynsforskriften. 75% av ressursene er 

studentrettete aktiviteter, dette tilsvarer 5356 timer som inkluderer 3525 timer til 

undervisning og organiserte studentaktiviteter. 

 

Timene baserer seg på et opptak av 50 studenter med 80% gjennomstrømning. 4. og 5. 

semester er de mest ressurskrevende. Her er det estimert med tilbud om 90 studiepoeng 

per semester som maks for at studieprogrammet skal være bærekraftig over tid.  

 

Det er gjort et godt arbeid i arbeidsgruppen for studieprogrammet for å se på hvordan 

emner kan deles på tvers av fakulteter, hvordan eksisterende emner kan inngå som 

valgemner (med noe justering) og hvordan det kan bygges opp faste moduler 

(videoforelesninger) som alle fakulteter kan benyttes seg av som del av emner. Det 

arbeidsgruppen ser er at det finnes mange overlappende temaer som med fordel kan 

utnyttes for å berike også andre studieprogram på HINN. Arbeidet rundt samarbeid på tvers 

vil være en vedvarende prosess og bygges mer og mer opp. Det innebærer videre positive 

synergieffekter både økonomisk og faglig og et mer bærekraftig studieprogram både 

økonomisk og miljømessig.  

 

Studieprogrammet har blitt designet på bakgrunn av en forespørsel fra Sparebankstiftelsen 

med et ønske om at programmet skal være med å styrke den fremtidige Science Park 

Innlandet. For å få i gang programmet er HINN avhengig av å få finansiell støtte fra dem. Per 

dags dato er det ingen ledig kapasitet på Institutt for spillutdanninger (kun noen 

synergieffekter med eksisterende emner), og det fordrer tilsetting av flere medarbeidere for 

nok undervisnings- og forskningskapasitet på området.  

Styret i Sparebankstiftelsen har møte 22. november der finansiering av dette 

studieprogrammet skal opp som sak. Det er god dialog mellom Sparebankstiftelsen og HINN.  
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Lokaler 

Det er estimert med et opptak av 50 studenter som nevnt over, men det er ønskelig å ta inn 

flere hvis studiet rekrutterer godt. Hovedverktøyet til disse studentene er pc. Det innebærer 

at det er behov for et fleksibelt klasserom med kjøling, god strømtilgang til hver pc og et 

godt nett. Møbleringen i rommet bør være fleksibel, slik at det er mulig å jobbe i grupper og 

individuelt avhengig av type læringsaktiviteter. Da vil vi få maksimalt ut av et rom. Det 

jobbes nå med et eget klasserom på Midtbyen Park som en midlertidig løsning frem til 

Science Park Innlandet er oppe og står. Et klasserom på Park vil også lettere muliggjøre 

tettere samarbeid med næringer. Det er ønskelig med et testlaboratorium for presentasjon 

og utprøvinger med kraftige pc’er etter hvert. Dette prosjekteres i forbindelse med utvikling 

av Science Park og sees i sammenheng med hele studieporteføljen til fakultetet og 

satsninger på andre fakultet, samt annen satsning på innovasjon i regionen. 

 

Utstyr og programvare:  

Gjennom allerede eksisterende infrastruktur vil studentene på studieprogrammet få 

eksklusiv tilgang til nødvendig, avansert utstyr som benyttes på Spillskolen fra tidligere.  

Alle studenter må kjøpe egen laptop etter kravspesifikasjon, samt programvare. 

Programvare likestilles med pensumlitteratur. 

 

Det er nødvendig med et kraftig intranett med serverstrukturer som kan håndtere store 

datamengder i høy hastighet. Det er også nødvendig med serverstrukturer som sikrer 

mobilitet.  

Fakultetet planlegger utvidelse av fakultetets produksjonsnettverk (delt med Den norske 

Filmskolen) fra Lillehammer til klasserom og spesialrom på Hamar. Fibernettverket vil 

ytterligere styrke produksjonskapasitet og mulighetene for anvendelse av flere spesialrom 

for produksjon mellom studiestedene.  

 

Vedlegg: 

Utredningsanalyse for Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse (42) 
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Vedlegg  
 
Forutsetninger for akkreditering  

1. Diploma supplement  
2. Vitnemål  
3. Utdanningsplan  

  
Læringsutbyttet  

4. Studieplan  
  

Undervisnings-, lærings- og vurderingsformer  
5. Oversikt over undervisnings-, lærings- og vurderingsformer  

  
Ordninger for internasjonalisering  

6. Avtale Erasmus+ HINN  
  

Internasjonal studentutveksling  
7. EMERGE Commitment to the mission and vision   
8. Griffith University: Griffith University, Australia   
9. Hanze University of Applied Sciences: Hanze University of Applied Sciences, 
Nederland   
10. HAMK: Häme University of Applied Sciences HAMK, Finland   
11. Hochschule Darmstadt: Hochschule Darmstadt, Tyskland   
12. Högskolan i Skövde: Högskolan i Skövde Dataspelsutveckling, Sverige   
13. Kazimierz Wielki University: Erasmus+ programme at Kazimierz Wielki   
14. Malta College of Arts, Science and Technology: MCAST   
15. NUST: Namibia University of Science and Technology – NUST, Namibia og 
Blekinge tekniska högskola: Blekinge Institute of Technology, Sverige   
16. University of Barcelona: University of Barcelona - ENTI, Spania   
17. NHL Stenden: NHL Stenden, Nederland   
18. University of Malta: University of Malta   
19. University of Rennes II:  University of Rennes II, Frankrike   
20. Uppsala University: Uppsala University, Gotland, Sverige   
21. QUT: Queensland University of Technology, Australia   
22. University of Applied Sciences Windesheim: U.A.S. Windesheim, Nederland  
23. Bond University: Bond University, Australia  
24. Mondragon University: Mondragon, S pania  
25. Universidad de Alcalá: University of Alcala, Spania  
26. WSB University: WSB Gdansk, Polen  
27. Meiji University: Meiji University, Japan  
28. Kochi University, Kochi University, Japan  

  
Fagmiljøet  

29. Faglig ansatte i fagområdene – Institutt for spillutdanninger, Spillskolen  
30. Faglig ansatte tilknyttet utvikling av kunstig intelligens – Institutt for 

spillutdanninger, Spillskolen  
31. Kompetanse rettet mot KI – ALB  
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32. Kompetanse rettet mot KI – LUP  
33. Kompetanse rettet mot KI – Institutt for rettsvitenskap, filosofi og 

internasjonale studier  
34. Kompetanse Handelshøgskolen rettet mot KI  
35. CV til ansatte som inngår fast i studiets fagmiljø på Spillskolen  

  
Fagmiljøets utdanningsfaglige kompetanse  

36. Fagmiljøets utdanningsfaglige kompetanse – tabell  
  
Fagmiljøets forsknings- og utviklingsarbeid  

37. Publikasjonslister for siste fem år - Spillskolen 2018-2023  
38. Lister over kunstnerisk utviklingsarbeid siste fem år - Spillskolen 2018-2023  
39. Formidlingsliste for siste fem år - Spillskolen 2018-2023  
40. Bidrags- og oppdragsprosjekter   
41. Forskningsgruppen UPEXRE – KI også en naturlig del av arbeidet 
 

Finansiering/ressursbruk 
42. Utredningsanalyse 
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NOTAT OM FAGOMRÅDET FOR FILMART 
Trond Lossius, ph.d.-leder FILMART, 5. november 2023 

 

INNLEDNING ............................................................................................................................................................. 1 

GRADEN PH.D. I KUNSTNERISK UTVIKLINGSARBEID ................................................................................................ 1 

AKKREDITERING AV FILMART OG BESKRIVELSE AV KOMMENDE FELLESGRAD ....................................................... 2 

SAMMENHENG MELLOM PH.D. OG STUDIETILBUD PÅ BA- OG MA-NIVÅ .............................................................................. 2 
FAGMILJØETS KUNSTNERISKE KOMPETANSE .................................................................................................................... 3 

OM FAGOMRÅDET «FILM OG BESLEKTEDE AUDIOVISUELLE KUNSTFORMER» ...................................................... 3 

OPPTAK OG REKRUTTERING TIL NÅ ......................................................................................................................... 4 

OM FORHOLDET MELLOM KUNST OG TEKNOLOGI ................................................................................................. 6 

REFERANSER ............................................................................................................................................................. 7 

VEDLEGG 1: LÆRINGSUTBYTTE (FRA STUDIEPLAN FOR FILMART) .......................................................................... 8 

VEDLEGG 2. STIPENDIATSTILLINGER REKRUTTERT TIL FILMART I 2023 .................................................................. 9 

UTLYSNINGER VED HINN............................................................................................................................................ 9 
UTLYSNING VED KRISTIANIA ......................................................................................................................................11 
UTLYSNING VED AKADEMI FOR SCENEKUNST, HIØ .........................................................................................................11 

 

 

 

INNLEDNING 
Dette notatet gir perspektiver på hvordan fagområdet for FILMART kan forstås, til bruk i vurdering av hvorvidt 

HINN kan bruke fullmakt på fagområdet for FILMART ved akkreditering av nytt masterprogram ved Spillskolen. 

GRADEN PH.D. I KUNSTNERISK UTVIKLINGSARBEID 
Kunnskapsdepartementet etablerte i 2018 «en ny doktorgrad basert på utøvende og skapende kunstfag».1 

Kunstnerisk ph.d. er ikke avhandlingsbasert, i stedet er programmets kjerne formulert slik: 

Kunstutøvelsen skal stå i sentrum for doktorgradsarbeidet. Samtidig skal kunstutøvelsen følges av en 

eksplisitt refleksjon som ved presentasjon av prosjektet gjør det mulig for andre å ta del i den 

arbeidsmåten og innsikten som det kunstneriske utviklingsarbeidet genererer.2 

 
1 Kunnskapsdepartementet, «Ny doktorgrad – ph.d. i kunstnerisk utviklingsarbeid.», 4. januar 2018. 

2 Kunnskapsdepartementet. 
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UHR utformet i 2018 veiledende retningslinjer for graden philosophiae doctor (ph.d.) i kunstnerisk 

utviklingsarbeid3 og disse ligger til grunn for kunstnerisk ph.d.-forskrift ved HINN4. 

Ved opprettelse skriver departementet at det ikke har «til hensikt å innsnevre muligheten til å opprette grader 

basert på fagområdene listet opp i ansettelsesforskriftens § 1-1 annet ledd».5 Følgelig kan film og fjernsyn inngå 

i fagområdet for et kunstnerisk doktorgradsprogram. 

AKKREDITERING AV FILMART OG BESKRIVELSE AV KOMMENDE FELLESGRAD  
HINNs akkrediteringssøknad fra 2021 for FILMART beskrev studietilbud og fagmiljø ved Den norske filmskolen. 

Søknaden signaliserte intensjon om fremtidig samarbeid med AMEK, men fagmiljø og studietilbud ved AMEK var 

ikke medtatt i akkrediteringssøknaden. 

Våren 2023 ble det utarbeidet beskrivelse av fellesprogram ph.d. i kunstnerisk utviklingsarbeid i utøvende og 

skapende kunst i samarbeid mellom HINN, HiØ og UiT. HiØ har søkt NOKUT om akkreditering av sitt bidrag til 

fellesgraden. HINN kan bruke fullmakt på fagområdet for FILMART inn i opprettelsen av fellesprogram, forutsatt 

at det ikke er vesentlige avvik i profil mellom allerede akkreditert fagområde og HINNs bidrag i det nye 

fellesprogrammet. I beskrivelsen av HINNs bidrag i det nye fellesprogrammet er studietilbud og fagmiljø ved 

AMEK er medtatt, og dette styrker beskrivelsen av HINNs bidrag. 

SAMMENHENG MELLOM PH.D. OG STUDIETILBUD PÅ BA- OG MA-NIVÅ 

Ved akkreditering av FILMART var studietilbud på lavere og høyere grads nivå oppgitt å være studietilbudene 

ved DNF, som da bestod av ni studieprogram «Bachelor i film og fjernsyn» med spesialisering innen manus, regi, 

dokumentarregi, produsent, foto, produksjonsdesign, klipp, lyd og visual effects (VFX) design. I tillegg kom 

«Master i seriell fortelling», også ved DNF. 

I beskrivelse av kommende fellesprogram er studietilbud ved HINN utvidet til også å omfatte flere av studiene 

ved AMEK. Studieprogram ved DNF er siden revidert, og alle BA-utdanninger er samlet i ett program, med 

linjefordypninger som gjengitt overfor. I beskrivelsen av fellesprogram er følgende studieprogram ved HINN tatt 

med: 

- Bachelor i film og beslektede audiovisuelle kunstformer (DNF) 

- Bachelor i TV-ledelse (TV-skolen, AMEK) 

- Bachelor i TV-regi (TV-skolen, AMEK) 

- Bachelor i TV-teknikk (TV-skolen, AMEK) 

- Bachelor i animasjon og digital kunst (Spillskolen, AMEK) 

- Master i film og beslektede audiovisuelle kunstformer (DNF) 

Per i dag er det kun DNF som har program på masternivå. 

Forskrift for kunstnerisk ph.d. ved HINN avgrenser hvilke masterutdanninger som normalt kvalifiserer for 

opptak: 

 
3 Universitets- og høgskolerådet, «Veiledende retningslinjer for graden philosophiae doctor (ph.d.) i kunstnerisk 

utviklingsarbeid». 

4 «Forskrift for graden philosophiae doctor (ph.d.) i kunstnerisk utviklingsarbeid ved Høgskolen i Innlandet - 

Lovdata». 

5 Kunnskapsdepartementet, «Ny doktorgrad – ph.d. i kunstnerisk utviklingsarbeid.», 4. januar 2018. 
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For opptak til doktorgradsutdanning må søkeren normalt ha en femårig mastergrad i aktuelt 

fagområde, jamfør beskrivelsene i kvalifikasjonsrammeverkets andre syklus. For opptak til kunstnerisk 

ph.d. skal mastergraden være i utøvende eller skapende kunst. Ph.d.-utvalget kan etter særskilt 

vurdering godkjenne annen likeverdig utdanning som grunnlag for opptak, det gjelder også tilsvarende 

kunstnerisk kompetanse. (§ 6-1) 

FAGMILJØETS KUNSTNERISKE KOMPETANSE 

Fagmiljøet som bidrar i kunstnerisk ph.d. skal ha kunstnerisk kompetanse, iht. studiekvalitetsforskriften § 3-3 

(3): 

Doktorgradsstudiet i kunstnerisk utviklingsarbeid skal ha et fagmiljø med høy kompetanse innenfor 

utdanning og kunstnerisk utviklingsarbeid. Ved rekruttering av faglige ansatte skal kunstneriske 

kvalifikasjoner i fagområder beskrevet i forskrift 9. februar 2006 nr. 129 om ansettelse og opprykk i 

undervisnings- og forskerstillinger, jf. § 1-1 annet ledd legges til grunn. Fagmiljøet skal kunne 

dokumentere omfattende kunstnerisk utviklingsarbeid på høyt, internasjonalt nivå, og resultater fra 

samarbeid med andre fagmiljøer nasjonalt og internasjonalt. 

I forlengelsen av dette fordrer forskriften for kunstnerisk ph.d. ved HINN at hovedveileder skal ha kunstnerisk 

kompetanse på doktorgradsnivå innen relevant fagfelt (§ 8-1). I bedømmelseskomité skal minst to av 

medlemmene ha relevant kunstnerisk kompetanse på førsteamanuensisnivå (§ 14). 

FILMART er akkreditert på basis av fagmiljøet ved DNF. I søknaden var fagområdene for ansattes kompetanse 

beskrevet å være relatert til filmfagfunksjonene produsent, regi, dokumentarregi, manus, dramaturgi, foto, lyd, 

klipp, produksjonsdesign og VFX samt innen nye medier, interaktiv historiefortelling og kunstnerisk 

utviklingsarbeid (FILMART akkrediteringssøknad, s. 34). 

I beskrivelsen av kommende fellesprogram inngår også fagmiljø ved Spillskolen (2 ansatte) og TV-skolen 

(8 ansatte), alle med kunstnerisk kompetanse. Fellesprogrammet vil ha et bredere fagområde som også omfatter 

musikk, billedkunst og scenekunst. Fagområder ved HINN er følgelig ikke like detaljert beskrevet som ved 

akkreditering av FILMART, men er i stedet samlet under fagområdet «film». Enkelte har også kompetanse innen 

musikk, scenekunst og visuell kunst. 

OM FAGOMRÅDET «FILM OG BESLEKTEDE AUDIOVISUELLE KUNSTFORMER» 
I NOKUTs tilsynsrapport fra 2022 ved akkreditering av FILMART er fagområdet beskrevet som: 

The subject area for the doctoral degree is all disciplines that is part of the development and production 

of film and the audiovisual art forms, related to an artistic film discourse. The programme covers subject 

areas that traditionally are part of film and television production such as screenwriting, directing, 

documentary directing, cinematography, editing, sound design, production design, VFX and producing 

- as well as art practices in the expanded film field that addresses the use of new technology and media 

and explores new audiovisual format for new platforms. (s. 6) 

Forståelsen av navnet er videre utdypet i rapporten ved drøfting av studiets navn og læringsutbytter: 

The formal title of the programme is Ph.d. i kunstnerisk utviklingsarbeid i film og beslektede 

audiovisuelle kunstformer (PhD in Artistic Research in Film and Related Audio-visual Arts). This indicates 

that this is not a scientific PhD. The name kunstnerisk utviklingsarbeid clearly indicates that the 

programme is methodologically founded on artistic research, in accordance with the PhD in artistic 

research established by the Ministry of Education and Research in 2018. 
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The part of the name in film and related audiovisual arts clarifies the field/subject area of the 

programme. This is further elaborated in the application that this should be understood as film in an 

expanded field in the extension of the film tradition. The term in an expanded field is used in the fields 

of art to describe how art disciplines and formats change over time. The name includes the related 

audiovisual forms of art that work with new technologies, format and media, and also for new 

platforms, which continue and develop the cultural tradition of the film tradition and discursive 

references and which further develops specialized disciplines that are included in film. CEFIMA (see part 

1, page 4) has had an impact on the research at INN the later years, focusing on interactivity, digital 

platforms and their potentials for storytelling. Through the interviews it became clear that the proposed 

PhD programme is widening the scope of investigations and will also give attention to the research in 

more traditional film practices. The learning outcomes of the PhD include elements of professional 

collaboration and communication training very relevant for the subject area. A film team relies on 

persons with their individual expertise and professional integrity. (s. 14) 

Læringsutbyttene for FILMART er gjengitt i vedlegg 1. 

OPPTAK OG REKRUTTERING TIL NÅ 
DNF har hatt ni stipendiater i det nasjonale Stipendiatprogram for kunstnerisk utviklingsarbeid som nå er 

overført til FILMART slik at de ved disputas får en formell doktorgrad. Syv av dem er rekruttert tilknyttet CEFIMA 

Centre for Excellence in Film and Interactive Media Arts. Forskningsområdene i de kunstneriske 

utviklingsprosjektene til de ni stipendiatene kan sammenfattes slik: 

• Undersøkelse av filmbildet sett fra en filmfotografs perspektiv, særlig arbeid med tid under en tagning 

på film, arbeid med lange tagninger samt improvisasjon i tagning ved bruk av tung eller lett fototeknikk. 

• Kunstnerisk handlerom i filmprodusentrollen, og filmprodusenten som leder og tilrettelegger for en 

kreativ prosess med mange involverte bidragsytere. 

• Manusforfatterens perspektiv i arbeid med VR-opplevelser utforsker språket i romlig fortelling. Utover 

rekonstruksjonen av en personlig fortelling – livet og kunsten til den glemte kunstneren Frida Hansen – 

søker opplevelsen å kombinere lineære fortellerteknikker med romlige "drømmelandskap", som gir 

tilskueren tilgang til hovedpersonens private minneverden gjennom representasjonelle rom. 

• Prinsipper og tilnærminger fra larp (Live Action RolePlaying, eller rollespill i sanntid) og videospill 

kombineres med filmestetikk for å utvikle meningsfylt historiefortelling som larp i VR. Kan larp og 

spillteknikker muliggjøre VR-opplevelser som beriker deltagernes virkelige liv og sosiale 

handlingsmuligheter, der VRs potensiale for å engasjere har potensiale for å bidra til sosial og kreativ 

handlekraft? 

• Hvordan kan interaktive opplevelser anvende emosjonelt ladede valg for å kommunisere tyngre 

tematikk på en måte som i større grad motiverer til empati og refleksjon? Den kunstneriske 

utforskningen består av utvikling av en rekke VR konsepter, fulgt av refleksjoner knyttet til hvordan 

graden av handlingsrom og valgfrihet en deltager gis kan hjelpe til å bygge en tillitsbasert relasjon 

mellom skaper og deltager. 

• Hvordan kan en dynamisk spillverden og historiefortelling kombineres i en spillopplevelse? Prosjektet 

utvikler tilnærminger til hvordan spillverden kan beskrives som dynamiske miljø og økologi, som 

påvirkes og endres som konsekvens av spillernes handlinger i spillet. I denne spillverdenen, der naturen 

kan endre seg, vil også skapninger og menneskelige populasjoner endre seg. Utvikleren og spilleren vet 

ikke hvordan spillverdenen vil se ut etter at spilleren har spilt spillet en stund. Innenfor en slik dynamisk 

verden arbeides det så med hvordan historier kan vokse frem, når antallet aktører, deres karakter og 

bevegelser i verdenen ikke er predeterminert. 

• "Å forestille rettferdighet" er en undersøkelse av hvordan 'fremtidige' narrativ kan styrke mennesker 

som er undertrykket under et kolonialistisk regime. Den konseptuelle dokumentarmetoden bruker 
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"staging" for å konfrontere fastlåste narrativ og gi større handlekraft for filmens deltakere. Hvordan 

kan forestillinger om fremtiden iscenesettes fra et palestinsk eksil-perspektiv for å kanalisere en 

kollektiv lengsel etter suverenitet og rettferdighet? Inspirert av den lange arven av motstand i den 

palestinske kampen, er målet å syntetisere en ubønnhørlige «hopepunk»-optimisme i forhold til 

økende sinne og sorg. Filmatiske vignetter utforsker kompleksiteten ved å forestille seg rettferdighet i 

dag. Både praksisen med "staging" i dokumentarfilm og praksisen med spekulativ fiksjon er dypt 

forankret i å stille spørsmålet "hva om" for å tilby en annen mulig verden eller andre historier. Arbeidet 

kombinerer disse to teknikkene for å fremkalle bilder som endrer maktforholdene og skaper et kritisk 

og alternativt narrativ. 

• VFX (Visual Effects) har blitt stadig mer nærværende i film og fjernsyn. Som VFX kunstner oppleves 

bruken av VFX ofte som fremmedgjørende. Dette handler om skalaen – både hvordan utvikling av VFX 

i kommersielle produksjoner er omfattende og komplekst, og hvordan VFX ofte brukes for å skape 

spektakulære, men reaksjonære, fortellinger om hva som er heroisk. Hva skjer hvis man endrer 

skalaen? Hvordan kan VFX inngå i mer intime og selvbiografiske kunstneriske uttrykk, kombinert med 

en DIY (do it yourself) tilnærming?  Kan bruk av VFX i personlig fortelling endre hvordan mediet forstås 

som kunstform, ikke bare av seere, men også av VFX-kunstnere selv? Den kunstneriske utforskingen 

skjer i utviklingen av en eller flere VR-opplevelser. 

• Det filmatiske billedmediet undersøkes på tvers av ulike formater, som omfatter stillbilde, kortfilm, 

fiksjonsfilm, filminstallasjon og filmatisk VR-opplevelse. Arbeidene kombinerer samfunnsrealisme og 

spørsmål knyttet til klasse, psykologi, og representasjon og arbeiderklasse med en pregnant estetisk 

visuell stil og ikke-naturalistisk lyddesign. Verk utvikles for visning både på film og i utstillinger, og 

opplevelsen i de ulike visningsformatene fordrer ulike kontrakter med publikum. Etter en 

filmproduksjon er det mye filmmateriale som ikke har blitt brukt i den endelige klippen, men som kan 

ha andre kunstneriske potensialer og kvaliteter om det gjenbrukes i andre format. Ved å arbeide på 

tvers av medier og visningsformat åpnes muligheter for å forstå og bruke billedmaterialet på ulike 

måter og med ulike kvaliteter som kan åpne nye uttrykksmuligheter på tvers av format og medier. 

Etter etablering av FILMART er det i 2023 rekruttert syv nye stipendiater, fem ved DNF, én ved Spillskolen og én 

ved TV-skolen. En stipendiat ved Kristiania har søkt opptak i FILMART, og Akademi for scenekunst ved HiØ er i 

ferd med å rekruttere én stipendiat som vil bli tatt opp i FILMART. Fagområdene slik de fremkommer fra 

utlysning av disse ni stipendiatstillingene er gjengitt i vedlegg 2. 

Sett opp mot tidligere rekrutteringer tilknyttet CEFIMA, er rekrutteringene ved HINN i 2023 tydeligere forankret 

i de tradisjonelle fagfunksjonene innenfor film, hvor seks av utlysningene er innen fiksjonsregi, dokumentarregi, 

foto, lyd og produksjonsdesign. Den siste utlysningen, ved Spillskolen, er innen verdensbygging i dataspill eller 

animasjonsfilm. 

Utlysningene i 2023 må ikke leses som at det nå skjer en innsnevring av fagområdet for FILMART til kun å 

omhandle de tradisjonelle fagfunksjonene i filmproduksjon. Det er heller resultat av et strategisk valg ved denne 

utlysningen for å få til bedre integrering, særlig ved DNF, på tvers av studienivå og med større involvering av 

fagmiljøet.  Fagområdet som CEFIMA representerte, f.eks. relatert til filmkunstneriske uttrykk i dataspill, 360 

video og i XR (extended reality), er fremdeles en del av doktorgradsprogrammet. I fremtidige utlysninger vil det 

fremdeles være aktuelt med utlysninger som arbeider med interaktivitet, nye medier, nye teknologier og 

audiovisuell fortelling i spill, og det vil være naturlig at Spillskolen får en ledende rolle i arbeid med disse 

fagfeltene. 

 «Relaterte audio-visuelle kunstformer» kan i tillegg forstås tverrfaglig mellom film og de andre kunstfeltene 

som vil inngå i fremtidig fellsprogram, som tverrfaglighet mellom billedkunst, film, musikk og scenekunst. Noen 

eksempler er arbeid mellom produksjonsdesign og scenografii, lyddesign for film og scene, 
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filmmusikkomposisjon, manus og dramatisk litteratur, og kunstnerisk arbeid med (bevegelige) bilder mellom 

film og billedkunst.  

OM FORHOLDET MELLOM KUNST OG TEKNOLOGI 
Til slutt kan det være på sin plass å utdype forholdet mellom kunst og teknologi innen kunstnerisk 

utviklingsarbeid. De kunstneriske fagområdene som vi arbeider med ved DNF, Spillskolen og TV-skolen er alle 

teknologitunge. Mye arbeid kan baseres på bruk av allerede etablerte industrielle og kommersielle teknologiske 

løsninger og standarder, men kunstneriske praksiser som går i dialog med og utfordrer nye teknologier og medier 

fordrer også teknologisk utvikling. Interaktivitet slik det kommer til uttrykk i spill, XR og virtuell produksjon må 

nødvendigvis kombinere kunst og teknologi i den kreative prosessen. 

I en drøfting av hvordan forskning kan relatere til kunst, skiller vitenskapsteoretikeren Henk Borgdorff mellom 

forskning på kunst, forskning for kunst og forskning i kunst. 6  Humanistiske fag som litteraturvitenskap, 

kunsthistorie, filmteori, mm. forsker på kunst. Forskning for kunst kan innebære å utvikle verktøy, teknologier, 

materialer og teknikker som siden anvendes i kunstnerisk arbeid og produksjon.  Kunstnerisk utviklingsarbeid i 

henhold til «den norske modellen» er forskning i kunst, og tar utgangspunkt i kunsten og den kunstneriske 

aktivitetens virksomhet og produktutvikling. Dokumentasjon av prosessen og resultatet følger ikke en bestemt 

mal i form av en avhandling eller lignende, men har et uttrykk som er nært knyttet til den kunsten som 

presenteres.7 

Borgdorrf sin differensiering er produktiv for å forstå hvordan forskning kan skje i og gjennom kunstnerisk 

praksis, men kan implisitt også være ekskluderende. I arbeid med ny teknologi er det vanlig at programmering 

og annen teknisk utvikling inngår som viktige deler av den kunstneriske praksisen. Dette ble tematisert i VIS 

Nordisk tidsskrift for kunstnerisk forskning #4 som jeg var hovedredaktør for.8 En analogi fra musikkfeltet kan 

belyse dette: I etablerte musikktradisjoner er det vanlig at rollene som komponist, musiker og instrumentbygger 

er spesialiserte og adskilte. Innen musikk som arbeider med ny teknologi smelter ofte disse rollene sammen. Ny 

musikk krever nye instrumenter, og kreativt utviklingsarbeid i forhold til hardware og software kan samtidig 

forsås som komposisjonspraksis og instrumentbygging så vel som musikkutøvelse. Spesialiseringene viskes ut, 

eller alternativt kommer de sammen i en integrert og holistisk musiserende praksis, det som Christopher Small 

benevner som musicking.9  

I spillutvikling vil jeg tro at det kan tenkes minst to ulike modeller for hvordan programmering inngår. Enten som 

et fag primært innen datavitenskap/informatikk, eller som et primært kreativt og kunstnerisk fag, hvor kode er 

viktig materiale i kreative prosesser som bidrar kunstnerisk til spillets konsept, utforming og realisering. 

Internasjonalt er det eksempler på kunst- og designrelaterte studieprogram på høyskolenivå med sistnevnte 

innordning, ofte benevnt som utdanninger innen creatvie coding. 

Avslutningsvis skal det sies at selv om den reflekterende kunstutøvelsen er den sentrale metoden i en 

kunstnerisk ph.d., så trenger dette ikke være eksklusivt. Det er også en del av den «norske modellen» at 

kunstnerisk utviklingsarbeid er tverrfaglig, en tverrfaglighet som også kan omfatte vitenskapelige metoder: 

 
6 Borgdorff, The conflict of the faculties, 37. 

7 Jørgensen mfl., «Den norske modellen: En evaluering av Program for kunstnerisk utviklingsarbeid. Rapport fra 

utvalg oppnevnt av Program for kunstnerisk utviklingsarbeid», 60. 

8 Lossius, «Spor i materiale og teknikk». 

9 Small, Musicking. 
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Hensikten med graden er at det kunstnerisk utøvende og skapende står sentralt som metode, men at 

dette ikke utelukker inkludering av vitenskapelige metoder eller artikler i arbeidet. Det er ikke ment at 

graden skal virke begrensende for tverrfaglighet, men tvert om gi utøvende og skapende kunstnerisk 

virksomhet en rettmessig plass i det høyere utdannings- og forskningssystemet, og anerkjenne de 

utøvende og skapende kunstfagenes selvstendige bidrag i kunnskapsproduksjon.10 
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VEDLEGG 1: LÆRINGSUTBYTTE (FRA STUDIEPLAN FOR FILMART) 
En kandidat som har fullført ph.d-utdanningen har oppnådd følgende læringsutbytte, definert i kunnskap, 

ferdigheter og generell kompetanse: 

Kunnskap: 

Kandidaten ... 

- er i kunnskapsfronten innen sentrale praksiser, retninger og diskusjoner i sitt fagområde innen film 

og beslektede audiovisuelle kunstformer og behersker fagområdets kunstneriske problemstillinger 

og metoder 

- kan vurdere hensiktsmessigheten og anvendelsen av ulike metoder og prosesser som inngår i 

metodemangfoldet som preger kunstneriske utviklingsprosjekt 

- kan bidra til utvikling av ny kunnskap, nye teorier, metoder, fortolkninger og 

dokumentasjonsformer for kunstnerisk utviklingsarbeid innen film og beslektede audiovisuelle 

kunstformer 

Ferdigheter: 

Kandidaten ... 

- kan formulere problemstillinger for, planlegge og gjennomføre, kunstnerisk utviklingsarbeid innen 

film og beslektede audiovisuelle kunstformer 

- kan drive kunstnerisk utviklingsarbeid på høyt internasjonalt nivå innen film og beslektede 

audiovisuelle kunstformer 

- kan håndtere komplekse faglige spørsmål og utfordre etablert kunnskap og praksis innen film og 

beslektede audiovisuelle kunstformer 

Generell kompetanse: 

Kandidaten … 

- kan identifisere nye relevante etiske problemstillinger og utøve kunstnerisk utviklingsarbeid med 

faglig integritet 

- kan styre komplekse tverrfaglige arbeidsoppgaver og prosjekter relatert til film og beslektede 

audiovisuelle kunstformer 

- kan formidle kunstnerisk utviklingsarbeid gjennom anerkjente nasjonale og internasjonale kanaler 

som relaterer til kunstnerisk utviklingsarbeid generelt og film og beslektede audiovisuelle 

kunstformer spesielt 

- kan delta i debatter innen fagområdet i internasjonale fora som relaterer til kunstnerisk 

utviklingsarbeid generelt og film og beslektede audiovisuelle kunstformer spesielt 

- kan vurdere behovet for, ta initiativet til og drive innovasjon relatert til film og beslektede 

audiovisuelle kunstformer, også i møte med andre fagfelt og andre praksiser 
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VEDLEGG 2. STIPENDIATSTILLINGER REKRUTTERT TIL FILMART I 2023 

UTLYSNINGER VED HINN 

Stipendiat i konseptuell dokumentarregi (DNF) 

Serien er i dag det dominerende utgivelsesformatet i de nasjonale og internasjonale markedene. Fra et 

kunstnerisk perspektiv er serien også den største og mest komplekse formen. Den dokumentariske serien har 

særlige muligheter for å belyse samfunnsmessige og menneskelige problemstillinger i dybden. 

Vi søker en stipendiat som kan sette fokus på dette potensialet. Dette kan skje gjennom egne kunstneriske 

undersøkelser av serien som verkform samt undersøkelser av det serielle feltet, dets estetikk og 

fortellestrategier. Stipendiaten forventes å bidra til videreutvikling av kunstneriske metoder, konseptuelle grep 

og fortellestrategier innenfor hele det dokumentariske område. 

Stipendiat i fiksjonsregi (DNF) 

Den norske filmskolen ser som en av sine viktigste oppgaver å bidra til innovasjon innen audiovisuelle fortellinger 

og de kunstneriske prosessene som skaper dem. Søkeren forventes å ha inngående kunnskap og utstrakt erfaring 

fra fagfeltet, med arbeider som har markert seg både nasjonalt og internasjonalt. Samtidig må søkeren stå foran 

et arbeid av utforskende karakter som ikke umiddelbart vil kunne la seg realisere i en bransjekontekst, men 

trenger tid til fordypning og utprøving med fokus på å styrke de faglige, kunstneriske og metodiske aspektene. 

Stipendiat i filmfotografi (DNF) 

Aktuelle områder for stipendiatprosjektet kan f.eks. være: 

• Hva er et visuelt filmspråk? Hva er det som gjør at vi blir beveget av et bilde? 

• Lys som forteller; hvordan bruke lyset som et aktivt verktøy i fortellingen? 

• Hva betyr en stadig endring i verktøy for filmspråket og fortellingene som produseres? 

• Prosess og resultat. Hva betyr prosess? 

• Virtual Production - filmfotografens rolle i ikke-lineære produksjonsprosesser 

Stipendiat i lyddesign (DNF) 

Stipendiatstillingen er knyttet til et forskningsprosjekt som undersøker kunstneriske uttrykksmuligheter i arbeid 

med nye 3D surround lydformat så som Ambisonic og Dolby Atmos, hvor samme lydscene kan spilles av i en 

spesialisert kino- eller konsertsal med et stort antall høyttalere, hjemme på et multikanal- eller stereo-oppsett, 

via en lydplanke, eller over hodetelefoner. Hvilke nye kunstneriske uttrykk muliggjør dette mellom fysisk rom 

(den virkelige verden) og utvidede og virtuelle virkeligheter (AR og VR)? Hvilke uttrykksmuligheter oppstår i 

overgangen mellom lyddesign og musikk? Hvordan kan tverrfaglig arbeid med 3D surround lyd relatere til film 

og spill, men også lydkunst og musikk? Gjennom kunstnerisk utviklingsarbeid tilrettelegges for tverrfaglig 

utveksling og utvikling, med henblikk på erfaringer, arbeidsmåter, verktøy, tradisjoner, estetikk og kunstneriske 

uttrykksmuligheter og bruksområder. Prosjektet er særlig rettet mot hvordan 3D surround lyd kan brukes 

kunstnerisk i utvidet og virtuell virkelighet (AR og VR). 

Stipendiaten bidrar til forskningsprosjektet gjennom egne kunstneriske prosesser, undersøkelser, arbeider og 

refleksjon. Kunstutøvelsen skal stå i sentrum for doktorgradsarbeidet. Samtidig skal kunstutøvelsen følges av en 

eksplisitt refleksjon som ved presentasjon av prosjektet gjør det mulig for andre å ta del i den arbeidsmåten og 

innsikten som det kunstneriske utviklingsarbeidet genererer. 

Aktuelle områder for stipendiatprosjektet kan f.eks. være: 
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• Kunstnerisk arbeid med 3D surround-lyd i film, spill, AR- og VR-opplevelser, i lineære og/eller interaktive 

format 

• Kunstneriske praksiser som relaterer til film og spill så vel som eksperimentell musikk og lydkunst 

• Audiovisuell tenkning i arbeid med 3D surround lyd, dvs. undersøkelse av forhold mellom 3D surround 

lyd og visuelle uttrykk i ulike medier 

• Bruk av 3D surround lyd i rent lyd-baserte kunstuttrykk, f.eks. interaktive lydvandringer (soundwalks) 

• Hvordan lyddesigneren og musikerens arbeidsflyt og fagforståelse endres i møte med 3D surround lyd 

• Kritisk utforsking av nye verktøy og teknologier for arbeid med 3D surround lyd, interaktiv lyd og lyd i 

spillmotorer 

• Hvordan 3D surround lyd og nye teknologier endrer forståelsen av hva lyddesign kan være 

• Hvordan 3D surround lyd kan bidra til kunstneriske uttrykk som tematiserer aktuelle samfunnsspørsmål 

Forskningsprosjektet må relatere til lyddesign, men det er interessant med prosjekt som også relaterer til 

filmmusikkomposisjon og som utfordrer grenseoppgangen mellom lyddesign og musikk. Videre må 

forskningsprosjektet relatere til arbeid med 3D surround lyd i AR og VR. 

Stipendiat i produksjonsdesign (DNF) 

I dagens medielandskap møter produksjonsdesignere en ny virkelighet når det gjelder å skape film, TV-serier og 

eksperimentelle produksjoner. Mange prosjekter vil ha en produksjonell hybrid-karakter. Det kan være 

produksjoner hvor computerskapte bilder (CGI), animasjoner og alminnelige live-action-opptak blandes og 

smelter sammen. Mange filmproduksjoner tar nå i bruk delvis virtuell produksjon og utnyttelse av computerspill-

teknologi til real-time rendering av filmscener. I filmsammenheng åpner teknologien for at scener kan 

previsualiseres og lyssettes i tredimensjonale interaktive modeller. Den norske filmskolen har behov for en 

stipendiat som kan sette fokus på dette potensialet og bidra til en kunstnerisk forankret forskning. Stipendiaten 

forventes å bidra til viderutvikling av kunstneriske metoder, konseptuelle grep og nye fortellerstrategier 

innenfor det visulle fagområdet. 

Stipendiatstillingen er knyttet til det visuelle fagmiljøet på skolen, og stipendiaten forventes å undervise på linjen 

for produksjonsdesign på bachelor og visuell design på master. 

Stipendiat i Spilldesign og animasjon (Spillskolen, AMEK) 

World building - Utvikling av univers i dataspill eller animasjonsfilm. 

Prosjektet skal utforske kunstnerisk og konseptuelt prinsipper for hvordan man kan utvikle historiens univers 

(story world) - dvs. de narrative og audiovisuelle elementene som etablerer omgivelsene for handling - til et 

dataspill eller animasjonsfilm. Prosjektet kan utforske hvordan man får til gode synergieffekter mellom de 

narrative egenskapene i histiorien og den audiovisuelle verden, som til sammen skaper universet man befinner 

seg i. Ønsker man å utforske dataspill så er det viktig at man jobber med hvordan de interaktive mulighetene 

blir inkorporert i dette universet man skaper. Det kan velges å bruke nye audiovisuelle, interaktive teknologier 

som VR og AR tilkoblet både dataspill og animasjon. 

Prosjektet er også åpent for arbeid med world-building i spillmotorer for bruk i dokumentar, TV-format og andre 

opplevelsesformer så som XR, AR og installasjoner og immersive interaktive miljø. 

Stipendiat i dokumentarfilm og audiovisuelle medier (TV-skolen, AMEK) 

Doktorgradsprosjektet kan innebære en undersøkelse enten innen 1) Gjenskapning av fortid i form av minner 

og vitnesbyrd innen dokumentarfilm og audiovisuelle medier, eller 2) Faktabaserte historier og 

mediekonvergens i dokumentarfilm og audiovisuelle medier. Begge prosjektområder er åpne for animasjon og 

serious games. 
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1) Gjenskapning av fortid i form av minner og vitnesbyrd innen dokumentarfilm og audiovisuelle medier 

Dette prosjektet skal utforske, kunstnerisk og konseptuelt, gjengivelse av fortidige hendelser gjennom, - for 

eksempel bruk av rekonstruksjon og iscenesettelse, anvendelse av arkivmateriale, bruk av voice over og andre 

audiovisuelle fortellergrep. Gjennom det kunstneriske utviklingsarbeidet skal kandidaten utforske hvordan disse 

ulike formene for rekonstruksjon av fortidige hendelser inviterer til forskjellig grad av innlevelse, forståelse og 

troverdighet. 

2) Faktabaserte historier og mediekonvergens i dokumentarfilm/audiovisuelle medier 

Dette prosjektet skal utforske kunstnerisk og konseptuelt hvordan skaperens kreativitet og metode påvirkes av 

at verket skal formidles i flere ulike flater, formater og gjerne også i ulike lengder. Gjennom sitt kunstneriske 

utviklingsarbeid skal kandidaten metodisk utforske og reflekter rundt betydningen av konvergens og hvordan 

valg av audiovisuelt format og plattform påvirker og legger føringer for fremstillingen av faktabaserte historier. 

Kandidaten står fritt til å utforske én eller flere faktabaserte historier. 

UTLYSNING VED KRISTIANIA 

Stipendiat i dramatisk skrivekunst 

Stipendiatstillingen er knyttet til det kunstneriske utviklingsprosjektet Writing the Writer, som skal utforske 

fiksjonens muligheter for å skape ny innsikt om vår felles historie og dens karakterer. Prosjektet undersøker 

hvorvidt historiske fakta, filtrert gjennom dikterisk og empatisk engasjement, kan frembringe ny innsikt, utvide 

vårt sannhetsbegrep og tilføre ny forståelse av historiske karakterer. Prosjektet skal sanvende og forske på 

alternativ manuskriptutviklingsmetodikk. 

Stipendiaten vil bidra i prosjektet gjennom egen kunstnerisk prosess, undersøkelser, og refleksjon og dessuten 

være en del av forfatterteamet for det dramatiske verket som skapes gjennom Writing the Writer. Stipendiatens 

egen kunstutøvelse skal være innenfor feltet dramatisk skrivekunst i form av manuskriptutvikling av fiksjon for 

lerret eller skjerm (spillefilm eller seriedrama). Prosjektet skal ha en undersøkende tilnærming til sin tematikk 

og til dramatisk skrivekunst. Det vil være en fordel om prosjektet i tillegg anvender nye og alternative 

manuskriptutviklingsmetoder.  

Aktuelle områder for stipendiatprosjektet kan være: 

• Spillefilm innen sjangeren biografisk eller virkelighetsbasert drama 

• Serie innen sjangeren biografisk eller virkelighetsbasert drama 

UTLYSNING VED AKADEMI FOR SCENEKUNST, HIØ 

Doctoral Research Fellowship (PhD) in performance and archival practices for recorded media 

The position is for artists working on investigations of performance practice through and for recorded media, 

where the research is situated in the complex meeting point between live art and documentation. Examples 

include (but are not limited to) those working with performance for video, recorded sound and film, those 

researching performative methods of archiving, those questioning ways of documenting live performance in 

various media, or those investigating performative transmission of complex embodied/lived experience in 

relation to the screen etc. 

The research platform at NTA has since 2012 carried out extensive research on archives, power, and cultural 

memory. We encourage all PhD projects who have a dynamic emphasis on ethics and critical reflection in their 

research. 
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The research activity of the candidate will be linked to two externally funded faculty projects in the artistic 

research platform of NTA. The projects provide a PhD candidate opportunities for artistic residencies, research 

based co-teaching, collaborative documentary practice and international exchange. The applicant should 

articulate their interest for collaboration in the research platform at NTA, and specify what areas or aspects of 

their project might dialogue with this ongoing research. 

The two projects are funded by Hk-Dir, 1) Radical Elders: Transgenerational Performance Knowledges led by 

Professor Saul Garcia and 2) Sea Matters: Performance research pedagogy laboratory with University of Rio de 

Janeiro led by Professor Karmenlara Ely. These projects are rooted in performance research, critical archival 

practices and liberatory pedagogies. They both integrate questions for ancestral time and reimagining place / 

institutions in relation to indigenous and other performance knowledges. Methods include practical artistic 

residencies, live and digital exchanges /workshops across borders and exploration of the use of recorded media 

and digital databases as performance material (film, sound, photography). The artistic work in this research 

platform includes performative historiography, performance art, storytelling, sharing of performative artifacts 

and legacies, new pedagogical proposals for collective work and embodied archiving. (The platform contributes 

to the curriculum on BA, MA and PhD levels of NTA through the workshops and residencies, as well as curriculum 

reform.)  
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1. Studiets forankring i strategi og profil 
 
Utdanningens navn (norsk) 

Master i kunst og kreativ teknologi for spill og virtuelle produksjoner 

 

Utdanningens navn (engelsk) 

Master’s in Art and Creative Technology for Games and Virtual Productions 

 

Studiet skal tilbys som 

Campus-/stedsbasert studium 

 

Studiet skal tilbys som 

Heltidsstudium 

 

Inneholder studiet praksis? 

Nei 

 

Er studiet en fellesgrad? 

Nei 

 

Det er ønskelig med oppstart av programmet høst 2024, tidlig september. Dette medfører at 

opptak av studenter legges ut på lokalt opptak vår 2024 med søknadsfrist 1. mars eller 15. 

april 2024. Internasjonale søkere har frister etter gjeldende regelverk. Det første året vil det 

mest trolig ikke være mulig å ta opp internasjonale studenter utenfor EU/EØS grunnet knapp 

tidsfrist. 

Mastergraden skal i sin helhet tilbys på engelsk og strukturen på programmet skal tilpasses 

internasjonale forhold. 

 

Forankring og profil 

Studiet er forankret på Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi og herunder 

Institutt for spillutdanninger, Spillskolen. 
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Studiet er utviklet for å støtte opp under ph.d-programmet FILMART forankret på Den 

Norske Filmskolen.  

 
I NOKUT sin tilsynsrapport ved akkreditering av FILMART er fagområdet beskrevet slik:  
  
“The subject area for the doctoral degree is all disciplines that is part of the development 
and production of film and the audiovisual art forms, related to an artistic film discourse. 
The programme covers subject areas that traditionally are part of film and television 
production such as screenwriting, directing, documentary directing, cinematography, 
editing, sound design, production design, VFX and producing - as well as art practices in the 
expanded film field that addresses the use of new technology and media and explores new 
audiovisual format for new platforms.” (s. 6) 
 
 
Med denne søknaden håper vi at vi svarer ut hvorfor Master’s in Art and Creative 

Technology for Games and Virtual Productions kan legges inn under FILMART, og da særskilt 

med tanke på: “..art practices in the expanded film field that addresses the use of new technology 

and media and explores new audiovisual format for new platforms.” I spillutvikling og i dette 

mastergradstudiet er kunstneriske diskurser både relatert til film og spill naturlig, grunnet at 

metoder og teknikker blir benyttet i spillutviklingen. Å utvikle et dataspill er en kreativ og 

kunstnerisk prosess, en kunstform. Produksjonsteam bestående av både kunstnere, 

designere og programmerere jobber sammen gjennom hele den kunstneriske prosessen. For 

å skape gode opplevelser er det nødvendig at det tverrfaglige produksjonsteamet jobber tett 

på hverandre.  

 

“Over the years, video game development has included the use of cinematography 
techniques to create film-like qualities. The line between video games and filmmaking has 
also become blurred as some movies and shows have started using video game technology.” 
(Academy of Art University) 
 

I utvikling av spill har det over år blitt benyttet kinematiske teknikker, cutscenes, narrativ 

historiefortelling og spilltrailere, samtidig som filmskapere nå i større og større grad benytter 

spillteknologi, ofte for å forbedre visuelle effekter og animasjon, men også for å få mer 

effektive og bærekraftige produksjoner med virtuell produksjon, der spillmotorer og 

utvikling av virtuelle verdener blir benyttet.  

Vedlegg: 

Eksempler på den kreative spillprosessen og hvor videospill og film møtes faglig (39) 
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For å beskrive studietilbudets samsvar med høgskolens og fakultetets strategi og faglige 

prioriteringer tas det her utgangspunkt i mål og utvalgte styringsparametere fra 

Utviklingsavtalen 2023-2026 mellom HINN og KD.  

  

HINN skal ha:  

1. Åpen, nyskapende og relevant forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid av høy 

internasjonal kvalitet 

 Mastergraden vil åpne dører for mer internasjonalt forskningssamarbeid. Det vil bli 

mulighet for mer utforsking innenfor Cross-media i samarbeid med Film og TV, samtidig som 

vi blir en mer attraktiv samarbeidspartner når vi er på mastergradsnivå.  

Fagmiljøet på Spillskolen sitter i dag på mye kompetanse som kan supplere eksisterende 

fagmiljø rundt PhD-programmene. Med en satsning og oppbygging på Spillskolen vil også 

kapasitet og nye perspektiver kunne muliggjøre mer samarbeid, flere bidrag til andre 

fagmiljøer og vise seg svært nyttig for hele Høgskolen.   

  

2. Forskningsbaserte profesjons- og yrkesrettede utdanninger med høy 

utdanningskvalitet 

 Mastergraden vil være et bidrag til å styrke utviklingen av fremtidige fortellere gjennom 

forskning, utdanning og kunstnerisk utviklingsarbeid innenfor både film, TV og spill. AMEK og 

DNF sammen vil kunne tilby oppdaterte og fremtidsrettede tilbud, hvor denne mastergraden 

vil være et springbrett for videre samarbeid. Studentene som tar denne mastergraden skal 

ha mulighet til å gå videre på ph.d i ”Kunstnerisk utviklingsarbeid i film og beslektede 

audiovisuelle kunstformer” og nye ph.d.-program med kunstnerisk og audiovisuell 

tilnærming.  

  

HINN skal være:  

3. Pådriver for livslang læring 

Å bygge mer kompetanse innenfor kreativ teknologi og kunstneriske uttrykk vil gi økt 

muligheter for å tilby etter- og videreutdanninger på feltet. Den modulbaserte modellen i 

mastergraden gjør at enkelt-moduler kan legges ut som etter- og videreutdanningskurs, noe 

som er enklere enn med store integrerte emner. 
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4. En regional kraft i Innlandet, og nasjonal bidragsyter i en internasjonal kontekst 

Mastergraden vil bygge videre på det etablerte samarbeidet med regionen, kommunene, 

fylket og private aktører som er etablert gjennom senteret PARK og forretningsklyngen 

VRINN. Samarbeidsaktører i regionen ser på etablering av mastergrad innenfor spill og 

teknologi som viktig for innovasjon og oppbygging av næringsliv. I tillegg vil det gi et 

kompetanseløft til regionen og tiltrekke seg nye aktører. Det vil også være samarbeid med 

industrien i gjennomføring av mastergraden. 

I dag er det flere formelle og uformelle samarbeidsarenaer gjennom et fruktbart økosystem 

mellom akademia, næring og det offentlige som er bygget opp. Flere arenaer og en styrking 

av de eksisterende vil kunne skje da ny mastergrad åpner flere dører ut mot industrien og 

det offentlige. Som en fremtidig aktør i Innlandet Science Park vil en mastergrad også styrke 

relasjoner og muligheter i samarbeid med andre næringsaktører. 

  

 Fakultetet - strategi  

Mastergraden er strategisk viktig for fakultetet og ikke minst få bygget opp et godt 

samarbeid med Filmskolen. I et eventuelt nytt fakultet med tre skoler vil mastergraden 

fungere som et bindeledd mellom skolene, med felles satsninger og utvikling. Vi må også 

følge utviklingen i verden ellers, og spill- og virtuell produksjon er i sterk vekst. Masterstudiet 

vil tilføre mer kompetanse og ressurser til kreativ teknologi, et område som alle tre skoler 

har et sterkt behov for fremover. Masterstudiet er forankret på fakultetet og det har ligget 

inne i studieporteføljen. 

 

Eksisterende studieprogram ved HINN, nasjonalt og internasjonalt  

Studiet vil ikke konkurrere med andre studier på HINN, men tilby noe nytt.  

Det er et godt samarbeid med LUP og fagmiljøet rundt Master i digital kommunikasjon og 

kultur. Vi ser på muligheter for å samkjøre enkelte emner og eventuelt moduler. Emnet Play 

as explorative practice som i dette studieprogrammet er på 5 studiepoeng, vil tilbys som et 

valgemne på 10 studiepoeng i den justerte mastergraden i Digital kommunikasjon og kultur 

på LUP ved å blant annet legge inn noen tillegg på obligatorikk. Med bakgrunn i at 

mastergraden er modulbasert, vil vi også lettere kunne samarbeide om enkeltmoduler inn i 

deler av emner på ulike studieprogram på HINN. Å finne synergieffekter på tvers vil være et 
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kontinuerlig arbeid fremover. Studieprogrammet det søkes om vil gjennomføres i samarbeid 

med Filmskolen ved at programmet skal understøtte DNF og AMEK’s felles ph.d. -satsning.  

Vi har en omforent forståelse om at det er nødvendig for alle fagmiljø å få dette til. Det vil 

styrke både AMEK (TV og spill) og Filmskolen fremover.  

Det er ingen tilsvarende mastergrader i Norge i dag så langt vi vet om, men Høgskolen i 

Kristiania har nylig sendt inn en akkrediteringssøknad til Nokut om å få etablere en 

tverrfaglig mastergrad i spillutvikling/spilldesign. Masterstudentene ved spillskolen får en av 

de mest tverrfaglige utdannelsene i Norge i dag, noe som bredder yrkesmulighetene langt 

utenfor spillindustrien.  

Måten dette masterprogrammet er bygget opp på med produksjonsteam og 

spesialretninger, har mange likheter med DADIU i Danmark. DADIU (The National Academy 

of Digital, Interactive Entertainment) grunnlagt i 2005 er et akademi lokalisert i København 

og Aalborg i Danmark som utdanner studenter i å lage dataspill. DADIU-programmet er et 

samarbeid mellom ulike universiteter og kunstskoler i Danmark og ledes av Den danske 

filmskolen.  

DADIU-programmet er en spesialisering og utdanner fremtidige spillutviklere innen ulike felt 

innen dataspillutvikling og videospillutvikling. Studentene som deltar i DADIU kommer fra 

universiteter og kunstskoler i Danmark, men undervises i en felles læreplan. DADIU-

programmet er et heltidssemester som finner sted hver høst fra august til desember. Hvert 

høstsemester tar DADIU inn rundt 100 studenter til programmet av de mange studentene 

som søker hvert år. DADIU-programmet inneholder både forelesninger, workshops og 

spillproduksjoner. I løpet av de tre spillproduksjonene som er den viktigste delen av DADIU-

programmet er studentene delt inn i seks lag som fungerer som seks ekte spillstudioer. 

Studentene tas opp til en spesifikk kompetanse som en del av DADIU-programmet. Hvert 

høstsemester godtok DADIU seks spilldesignere, seks game directors, seks prosjektledere, 

seks leveldesignere, seks lyddesignere, seks art directors og en rekke spillprogrammerere, 

CG-artister, QA- og UX-ledere, visuelle designere og animatører inn i programmet.   

Universiteter som er medlemmer er: Aalborg University (Interactive Digital Media, Computer 

Science and Medialogy), Aarhus University (Audio Design and Digital Design), IT University of 

Copenhagen, Technical University of Denmark, The National Film School of Denmark, The 

Royal Danish Academy of Fine Arts - Schools of Architecture, Design and Conservation, 

TRUEMAX Academy, University of Copenhagen (DIKU - Computer Science and Film and 
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Media Studies) and VIA University College (The Animation Workshop). (DADIU - Wikipedia og 

The Semester — DADIU. DADIU er en stor suksess og er et tegn på behov for en tilsvarende 

utdannelse. Simon Jon Andreassen har frem til nå ledet DADIU. Han startet 15. September i 

en fire-årig ph.d.-stilling på Spillskolen og tilknyttet FilmArt-satsningen for AMEK og DNF. 

Han vil være en stor ressurs inn i det nye mastergradsprogrammet og være et godt 

bindeledd mellom film, tv og spill. 

 

Det er også andre gode masterprogrammer som kombinerer kunst og teknologi 

internasjonalt. Blant annet Pennsylvania University,  DigiPen og Breda University of Applied 

Sciences er universiteter som hevder seg internasjonalt og rankes som noen av de beste i 

verden innenfor dataspill, og som vi vil se til under utvikling. Her er det også aktuelt med 

samarbeid.  

https://www.cis.upenn.edu/graduate/program-offerings/mse-in-computer-graphics-and-

game-technology/ og https://www.digipen.edu/about 

Master Game Technology | BUas.nl - Creative Media and Game Technologies | BUas.nl 

  

2. Krav til studiet 
 
 
Forutsetninger for akkreditering 
 
Studiet det søkes om akkreditering for er et mastergradstudium og i henhold til §3 i Forskrift 

om krav til mastergrad (FOR-2005-12-01-1392), og er utformet i henhold til «Veiledning om 

akkreditering av studietilbud – høyere utdanning. Veiledning til institusjoner som søker 

NOKUT om akkreditering» (mai 2019).  

 

Søknaden er i henhold til følgende lover og forskrifter:  

• Lov om universitet og høyskoler (LOV-2005-04-01-15) 

• Forskrift om tilsyn med utdanningskvaliteten i høyere utdanning (FOR-2017-02-07-

137)  

• Forskrift om kvalitetssikring og kvalitetsutvikling i høyere utdanning og 

fagskoleutdanning (studiekvalitetsforskriften) 
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• Forskrift om krav til mastergrad (FOR-2005-12-01-1392) 

• Forskrift om opptak, studier og eksamen ved Høgskolen i Innlandet (FOR-2017-01-26-

98)  

 
Studietilsynsforskriften § 2-1. (1) Aktuelle krav i lov om universiteter og høyskoler med 

tilhørende forskrifter skal være oppfylt 

 

 

Opptakskrav  

Opptakskrav er i henhold til §3 i Mastergradsforskriften og Forskrift om opptak, studier og 

eksamen ved Høgskolen i Innlandet (FOR-2017-01-26-98) 

 

Det er ønskelig med oppstart av programmet august 2024. Hovedopptak av studenter går 

gjennom lokalt opptak på HINN med søknadsfrist 15. april 2024. Studenter utenfor Norden 

og søkere som skal ha særskilt vurdering har søknadsfrist 1. mars 2024. 

 

Opptakskravene til studieprogrammet gjenspeiler det tverrfaglige fokuset som 

studieprogrammet har. Rangeringen av søkere baserer seg på karakterer og faglig bakgrunn. 

For å få en optimal tverrfaglig sammensetning av studenter vil søkere også bli vurdert på 

bakgrunn av tidligere utdanningsområder og spesialisering. Kravene som stilles til tidligere 

utdanning er basert på egne bachelorprogrammer, og programmer som tilbys ved 

universiteter nasjonalt og internasjonalt. Opptakskrav vist under finnes også igjen i 

studieplanen.  

 

Admission requirements 

Eligible students must have a bachelor’s degree, or an education recognized as being 
equivalent to a Norwegian bachelor’s degree (a minimum of 180 ECTS) within one of these 
areas:   

• Game Technology, Computer Science, Software Engineering  
• Game Design, Level design  
• Digital Art (Concept Art, 3D-modelling and/or Animation, Motion Graphics) 
• Film and audiovisual art forms from the Norwegian Film School or equivalent study 

programs from other institutions   
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All applicants with a bachelor’s degree in Game Technology, Computer Science or Software 
Engineering must meet all the following requirements to be considered for admission:   
                  

• Minimum 80 ECTS in Computer Science or related subjects within:   
• Computer Science: data structures, algorithm design and analysis, computer 

architecture, and software engineering and  
• programming: programming experience in a high-level language and  
• Mathematics: calculus, linear algebra, and discrete mathematics   
• Game design 
• Game or Design Processes 

   
All applicants with bachelor’s degree in game design must meet all the following minimum 
requirements to be considered for admission:   

• Minimum 80 ECTS in Game Design or related subjects within:   
• Game Design, Level design - technical or artistic and  
• Gamification and   
• Prototyping and  
• Programming and  
• Game development processes   

   
All applicants with bachelor's degree in digital art must meet all the following minimum 
requirements to be considered for admission:   

• Minimum 80 ECTS in Digital Art or related subjects within:   
• 3D-modelling, 3D-rigging, technical 3D  
• 3D-animation   
• Concept and 2D Art   
• UI & UX design  

  
All applicants with bachelor's degree in film and audiovisual art forms at the Norwegian Film 
School or equivalent study programs from other institutions, must have completed their 
bachelor's degree within one of the following majors, or similar, to be considered for 
admission:    

• Cinematography 
• Production Design 

 
If needed the applicant may be summoned for an admissions interview.  
  
There will be focused on a balance between students with technological background and art 
and design background in the admission process. In cases where all or parts of the 
programme were approved with the use of the marks Pass / Fail, the applicants are admitted 
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after individual assessment. The study may be limited to a certain number of students 
decided yearly. In this case, the ranking of students will follow the average weighted (ECTS 
credits) marks from their degree in higher education. 
 
 
Krav til engelsk språk: 
All non-native English speakers must provide documentation of English language proficiency 
at a high level. Alternatively, students can meet the language requirements by meeting the 
language requirements for English-taught master’s programs at INN.  These can be found at: 
https://eng.inn.no/for-students/incoming-full-degree-student/english-language-
requirements 
  
Motivation letter: 
Applicants from outside EU/EEA must attach a motivation letter (maximum 300 words). 
“Explain why you wish to take the masters and specifically how you will use the Master’s in 
Art and Creative Technology for Games and Virtual Productions in your current or future 
career plans.” 
 
Admission ranking 
Applicants to the study are ranked according to the Regulations on Admission, Programmes 
of study and Examinations at Inland Norway University of Applied Sciences 
 
Sertifiseringskrav 
Ikke relevant 
 
Diploma supplement, vitnemål og Utdanningsplan 
Vitnemål og Diploma Supplement vil bli utstedt i henhold til Forskrift om opptak, studier og 
eksamen ved Høgskolen i Innlandet (FOR-2017-01-26-98).  
 
Vedlegg:  
Oppsett Diploma Supplement (1) 
Oppsett vitnemål (2) 
Utdanningsplan (3) 
 
 

2.1 Læringsutbyttet for studiet og dekkende navn 
 

Læringsutbyttebeskrivelse 
Læringsutbyttebeskrivelsene er utarbeidet i samsvar med Nasjonalt kvalifikasjonsrammeverk 
for livslang læring (NKR) nivå 7.  
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Utdanningens navn (norsk) 
Master i kunst og kreativ teknologi for spill og virtuelle produksjoner 
 
Utdanningens navn (engelsk) 
Master’s in Art and Creative Technology for Games and Virtual Productions 
 
 
 
Overordnede læringsutbytter i studieprogrammet  
 
 
A candidate who has completed the programme has the following learning outcomes, 
defined by knowledge, skills and general competence: 
 

Learning outcome - MA in Art and Creative Technology for Games and Virtual Productions 
Knowledge 
The candidate has advanced knowledge in game design, virtual productions, cinematic theory and artistic 
articulations   
The candidate has advanced knowledge of theories of play in relation to game design and virtual 
productions 
The candidate has in-depth knowledge of relevant technical platforms and respective production pipelines 
and appropriate forms of project management 
The candidate has an advanced understanding of player- and participation engagement in game design and 
virtual productions, and a profound knowledge in the design of user agency and affordances in interactive 
environments 
The candidate can critically acquire information and be critical of the sources referred to and as well as 
critically reflect on own work in the context, of history and similar work and the field at large  
Skills 
The candidate can plan and critically analyse with various sources of information and carry to completion 
an interactive production within game design and virtual production in close collaboration with others 

The candidate can individually conceive, plan and carry to completion aspects of research and to pursue 
new knowledge and insights through artistic production and reflection 

The candidate can independently plan and critically analyse various sources of information to articulate a 
research question and relevant methods 
The candidate can demonstrate ability to discuss and reflect on aesthetic results and ethical choices and 
can carry out an independent, limited research or development project under in accordance with 
applicable norms for research ethics 
General competence 
The candidate can conceive, design, manage, produce and artistically articulate professional interactive 
projects on multiple platforms within games and virtual productions 
The candidate can implement agile development and relevant production pipelines in games and virtual 
productions 
The candidate can implement relevant methods and theories such as flow, immersion and presence to 
measure user and player engagement in games and virtual productions 

The candidate can communicate key theories relevant to game design, artistic expression and virtual 
productions to peers, stakeholders and the general public 

The candidate can contribute to innovation and new forms of experiences within artistic expression and 
acknowledge ethical perspectives 
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Sammenstilling av læringsutbytter med NKR: 

Knowledge    
Læringsutbytter NKR  Læringsutbytter MA in Art and Creative Technology for 

Games and Virtual Productions 
The candidate has advanced knowledge in game design, 
virtual productions, cinematic theory and artistic 
articulations   

The candidate has advanced knowledge within 
the academic field and specialized insight in a 
limited area  

The candidate has advanced knowledge of theories of 
play in relation to game design and virtual productions  

The candidate has thorough knowledge of the 
scholarly or artistic theories and methods in the 
field  

The candidate has in-depth knowledge of relevant 
technical platforms and respective production pipelines 
and appropriate forms of project management 

The candidate can apply knowledge to new areas 
within the academic field  

The candidate has an advanced understanding of player- 
and participation engagement in game design and 
virtual productions, and a profound knowledge in the 
design of user agency and affordances in interactive 
environments 

The candidate can analyze academic problems on 
the basis of the history, traditions, distinctive 
character and place in society of the academic 
field  

The candidate can critically acquire information and be 
critical of the sources referred to and as well as critically 
reflect on own work in the context, of history and 
similar work and the field at large   

Skills    
Læringsutbytter NKR  Læringsutbytter MA in Art and Creative Technology for 

Games and Virtual Productions   
The candidate can analyse and deal critically with 
various sources of information and use them to 
structure and formulate scholarly arguments    

The candidate can plan and critically analyse with 
various sources of information and carry to completion 
an interactive production within game design and 
virtual production in close collaboration with others 

The candidate can analyse existing theories, 
methods and interpretations in the field and 
work independently on practical and theoretical 
problems. 

The candidate can individually conceive, plan and carry 
to completion aspects of research and to pursue new 
knowledge and insights through artistic production and 
reflection 

The candidate can use relevant methods for 
research and scholarly and /or artistic 
development work in an independent manner  

The candidate can independently plan and critically 
analyse various sources of information to articulate a 
research question and relevant methods. 

The candidate can carry out an independent, 
limited research or development project under 
supervision and in accordance with applicable 
norms for research ethics  
 

The candidate can demonstrate ability to discuss and 
reflect on aesthetic results and ethical choices and can 
carry out an independent, limited research or 
development project under in accordance with 
applicable norms for research ethics 
 

General competence    
Læringsutbytter NKR  Læringsutbytter MA in Art and Creative Technology for 

Games and Virtual Productions  
The candidate can analyse relevant academic, 
professional and research ethical problems  

The candidate can conceive, design, manage, produce 
and artistically articulate professional interactive 
projects on multiple platforms within games and virtual 
productions  
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The candidate can apply his/her knowledge and 
skills in new areas in order to carry out advanced 
assignments and projects  

The candidate can implement agile development and 
relevant production pipelines in games and virtual 
productions 

The candidate can communicate extensive 
independent work and masters' language and 
terminology of the academic field  

The candidate can implement relevant methods and 
theories such as flow, immersion and presence to 
measure user and player engagement in games and 
virtual productions 
 

The candidate can communicate about academic 
issues, analyses and conclusions in the field, both 
with specialists and the general public  

The candidate can communicate key theories relevant 
to game design, artistic expression and virtual 
productions to peers, stakeholders and the general 
public 

The candidate can contribute to new thinking 
and innovation processes  

The candidate can contribute to innovation and new 
forms of experiences within artistic expression and 
acknowledge ethical perspectives. 

 
 

Begrunnelse for valg av læringsutbyttebeskrivelsen 

I utarbeidelse av beskrivelsene har det vært fokusert på at det skal være tydelig for 

studentene hvilket utbytte de får etter fullført grad og fullført emne, samt at det skal være 

mulig å se hvordan emner bygger på hverandre og er linket sammen. Enkelte emner, særskilt 

tverrfaglige prosjekt- og produksjonsemner, vil ha mer åpne og generelle beskrivelser. For at 

de overordnede læringsutbyttene skal kunne gjelde alle studenter er det lagt vekt på 

helhetlig forståelse og innsikt i utviklingsprosesser. Programmet er modulbasert, med 

undervisning via “flipped” og “blended” læringsmetoder med studentaktiv læring, både 

individuelle og gruppeaktiviteter. Hvert emne er delt opp i moduler som inneholder 

forskjellig tematikk som enten er felles for alle studenter eller spesifikke for den 

fordypningsveien studenten velger. I fordypningsmoduler får studentene kunnskap og 

ferdigheter innen sitt spesifikke studieområde og tilleggslæringsutbytte ved å bidra til 

samarbeidsgruppeprosjekter med sin fordypning. Dialog og veiledning med studenten vil 

alltid ta utgangspunkt i studentens fordypningsmoduler, satt i kontekst av pågående tema og 

oppgave studenten jobber med.  

 

Begrunnelse for hvorfor navnet er dekkende for innholdet og det læringsutbyttet studiet 

gir 

Master‘s in Art and Creative Technology for Games and Virtual Productions er et navn som 

dekker et stort fagområde bestående av mange ulike fagdisipliner. Navnet synliggjør at 
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studiet har et tverrfaglig og produksjonsrettet fokus. Creative technology,  eller «kreativ 

teknologi», er kreativt skapende arbeid hvor teknologi spiller en vesentlig rolle i løsningens 

utførelse og valg av plattform og, eller medium. Teknologien er helt avgjørende i denne 

graden og studentene lærer hvilke muligheter og begrensninger dagens teknologi har, samt 

hvordan skape med den. Å knytte teknologien mot kunst og kreativt skapende arbeid er 

derfor essensielt i denne utdanningen. Gjennom økt forståelse for hvordan å bruke 

teknologien, lærer studentene å utnytte potensialet som ligger der og hvordan se 

mulighetene framfor begrensningene i teknologien. Games and Virtual Productions, eller 

«dataspill og virtuelle produksjoner» er markedet og produksjonsplattformene studentene 

lærer å utvikle og skape for. Dataspill er bredt, og har sitt opphav i underholdningsspill, men 

brukes i dag like mye i informasjonsformidling og læring, også referert til som «serious 

games». Serious games handler om å bruke kjente spillmekanismer og spillteknologi, i 

kombinasjon med kreative prosesser, til å skape nye smarte og kreative løsninger for både 

nytte og underholdning. Virtuell produksjon er brukt i et bredt spekter i denne graden, alt 

innen skapelsen av virtuelle verdener for film, spill og simuleringer, om det er for ren 

historieformidling, læring eller en god kombinasjon. Ambisjonene i graden er også å gi rom 

for en egen spesialisering i virtuell produksjon med tiden, (VP) i tett samarbeid med Den 

Norske Filmskolen med felles bruk av fasiliteter for VP. Dette er en ny type produksjonsform 

innen film- og TV-bransjen, hvor man kombinerer live action (skuespillere og virkelige 

kulisser) med datageneret grafikk i real time, (direkte) mens man filmer. Til dette er man helt 

avhengig av den samme programvaren som brukes til å lage dataspill, en spillmotor. På den 

måten smeltes kompetansen mellom spillproduksjon og film- og TV-produksjon sammen. 

Dette krever en spesiell type infrastruktur for å koble spillmotoren med kameraene som 

filmer. Dette har vi ikke per dags dato ved Spillskolen, men vi har ambisjoner om å bygge 

opp dette sammen med DNF og andre eksterne aktører når Spillskolen flytter til nye lokaler i 

Innlandet Science Park.  

 
 
Vedlegg:  
Studieplan (04) 
 

2.2 Studietilbudets relevans, oppdatering, rekruttering og etterspørsel 
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Studiets relevans  
 
Kunstneriske uttrykk er essensielt i mange aspekter av det å lage spill, filmer og virtuelle 

produksjoner. Ved å tilby spesialiseringer innen kunst og kreativ koding gir vi en integrert og 

synergisk tilnærming til kunstneriske uttrykk i nye kunstformer som bruker spillmotorer og 

andre digitale teknologier. Disse kunstformene krever nye former for kunstnerisk 

kompetanse for multispesialiserte team som jobber sammen mot et ønsket kunstnerisk 

resultat. Dette kaller på den kunstneriske følsomheten og talentene til hele teamet. Derfor 

blir konseptutvikling, programmering og audiovisuelt uttrykk alle tilnærmet som 

kunstneriske metoder der konsepter, fortellinger og interaktive rom artikuleres og gis form. 

Produksjonsbasert læring oppmuntrer studentene til å utvikle et mangfoldig kompetansesett 

for samarbeid, problemløsning og innovasjon. Denne tverrfaglige tilnærmingen tar sikte på å 

gi studentene ferdigheter, kunnskap og innsikt som trengs for kunstnerisk produksjon i en 

digital verden i rask utvikling. Målet vårt er å pleie studentens intellektuelle smidighet og 

fremme deres evne til både å tenke kritisk og å jobbe kreativt og kunstnerisk på tvers av 

domener. 

 

Spill og virtuelle produksjoner er blitt en sentral del av vår kultur og en integrert del av 

tjeneste-, medie- og underholdningsindustrien. Det er en økende etterspørsel etter dyktige 

fagpersoner med en tverrfaglig kompetanse og teknologiforståelse for å beherske samspillet 

mellom ny teknologi som for eksempel AR og VR og det skapende arbeidet for forskjellige 

nyttemål.  

Som svar på den raske utviklingen innenfor teknologi, er programmet designet for å gi 

studentene en av de mest tverrfaglige utdanningene innen spill- og audiovisuelle medier i 

Norge, med brede karrieremuligheter innen alle steder spillteknologi tas i bruk for å skape, 

formidle og lære. 

 

 

Faglig oppdatert studietilbud 

Masterstudiet er designet for å gi studentene et konkurransefortrinn som forberedelse til 

det dynamiske landskapet innen spillutvikling og virtuelle produksjoner i det utvidede feltet 

film og audiovisuelle medier. Studentene tilegner seg praktisk kunnskap ved å delta i 

385/528



35/23 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 - 23/00781-7 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 : V2 Akkrediteringssøknad MA spillskolen

   
 

16 
 

praktiske prosjekter i et unikt miljø der resultater ledes av kunstnerisk intensjon. Det blir 

benyttet industristandard programvare og metoder og nye teknologier som AI. Dette sikrer 

at studentene er oppdatert med den siste bransjeutviklingen og nye teknologier. Studentene 

bygger en profesjonell portefølje av spill- og virtuelle produksjoner gjennom hele 

utdanningen. Fakultetet består av forskere, kunstnere og bransjefolk for å sikre et bredt 

spekter av kompetanse for studentmentorskap og veiledning. Nyutdannede kommer frem 

med relevant kunnskap, ferdigheter og tilpasningsevne for å forfølge ettertraktede karrierer 

innen ulike områder innen industri og kunst. Studiet kvalifiserer også studenter for videre 

studier i vårt PhD-program i kunstnerisk forskning i film, fjernsyn og relatert audiovisuell 

mediekunst ved INN. 

 

Arbeidsmarked 

Studieprogrammet tar sikte på å forberede studentene for jobb innen etablerte bransjer, 

etablere egen virksomhet eller ta videre studier. Studenter på masterutdanningen vil kunne 

velge spesialisering innen kunst eller teknologi for å bygge erfaring og kompetanse som 

arbeidslivet krever. Mastergraden i kunst og kreativ teknologi for spill og virtuelle 

produksjoner kvalifiserer studenten til: 

  

Arbeid innen spillindustrien med spill for underholdning eller innen pedagogiske spill eller 

kunstneriske spill eller innen de ulike feltene interaktive medier, VR, AR eller virtuell 

produksjon for både TV og film. 

  

Studentene kan også gå inn på et PhD-program i kunstnerisk forskning innen film, fjernsyn 

og relatert audiovisuell mediekunst ved INN innen spilldesign, virtuelle produksjoner eller 

relaterte felt for en videre karriere innen enten vitenskapelig, kreativ teknologi eller 

kunstnerisk forskning. 

 

Markedet for virtuell produksjon vokser i et raskt tempo. Ifølge en rapport fra Fortune 

Business Insights ble den globale markedsstørrelsen for virtuell produksjon verdsatt til 2,63 

milliarder USD i 2022 og er anslått å vokse fra 2,98 milliarder USD i 2023 til 7,62 milliarder 

USD innen 2030. (Virtual Production Market Growth & Industry Forecast [2030] 

(fortunebusinessinsights.com) ) Virtuell produksjon er en teknikk som integrerer sanntids-
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datagenererte bilder (CGI) med live-action filming. Det innebærer å bruke teknologier som 

Virtual Reality (VR) og Augmented Reality (AR) for å skape interaktive og immersive miljøer 

på filmsettet. Tilnærmingen forbedrer samarbeidet mellom fysiske og digitale elementer, 

effektiviserer produksjonsprosessen og reduserer potensielt etterproduksjonsarbeid. Det er 

også økende etterspørsel etter visuelle effekter (VFX) i filmproduksjonsstudioer over hele 

verden og det er økende bruk av virtuell produksjon i kommersielle annonser. Dette skaper 

nye arbeidsplasser og muligheter ut over spillindustrien. Å ha kompetanse på spillmotorer 

som Unreal engine, samt programvare for motion capture som spillstudenter har og får, 

åpner mange dører for videre arbeid innenfor cross-media-feltet.   

Økt bruk av LED-videoveggteknologi forsterker implementeringen av virtuell produksjon på 

tvers av medie- og underholdningssektorene. LED-videovegger viser datagenerert grafikk i 

bakgrunnen og gjør det mulig for filmskapere å fange visuelle effekter i sanntid. LED-

videoveggteknologien har erstattet en grønn skjerm, noe som gjør filmproduksjon mer 

tilgjengelig. 

LED-videovegg er ikke noe HINN kan tilby i dag, men mulighetene for å bygge det opp er der. 

Mye kan gjøres ved bruk av Motion Capture-studioet og det kan skapes flere gode virtuelle 

produksjoner.  

 

Markedet for dataspill er massivt og utenfor Norge er det stor etterspørsel etter kreative 

spillutviklere. Spillbransjen i Norge er ennå liten, men bygges nå sakte, men sikkert opp. Det 

er behov for mer spesialisert kompetanse innenfor de spesifikke spillutviklingsdisipliner (ref. 

Virke), noe denne mastergraden tilbyr gjennom sin modulbaserte oppbygging. En rapport 

om spillbransjen i Sverige fremhever at det vil være stor etterspørsel etter spillutviklere, og 

det utdannes ikke nok studenter i forhold til etterspørsel.  

(Kraftsamling Dataspelsbranschen : En rapport om svensk spelindustri - Flintberg, Björn, RISE 

Research Institutes of Sweden, Digitala system, Prototypande samhälle. Nylander, Johanna, 

Dataspelsbranschen, Sweden. 2023 (svensk) - http://www.diva-

portal.org/smash/record.jsf?pid=diva2%3A1730641&dswid=6537) 

 

Innenfor den mer tradisjonelle IT-bransjen, industri og næringsliv for øvrig er det stadig mer 

behov for tverrfaglig kompetanse og oversikt over hva ny teknologi kan gjøre. 
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Det er også gode muligheter for å gå videre innenfor det akademiske systemet. Det er et 

stort behov for høy akademisk kompetanse innenfor ulike utdanningsretninger i feltet for å 

klare å utdanne flere til bransjer i sterk vekst. 

 
 
Rekrutteringspotensial 

Vårt mål er å tiltrekke studenter og fagfolk på nasjonalt og internasjonalt nivå, som har en 

dedikert interesse for områder innen kunst og kreativ teknologi for spill og virtuelle 

produksjoner, og som ønsker å utvide sin kompetanse ytterligere. Dette kan være spilldesign 

eller utvikling, interaktive medier, utvidet og virtuell virkelighet (AR & VR), romlig 

databehandling, animasjon, TV eller film. Dette er studenter som er interessert i områder 

der teknologi møter erfaringsdesign i å skape ulike former for kommunikasjon, simulering, 

underholdning og kunstnerisk uttrykk. 

  

Mange av studentene våre har tatt en bachelorgrad i enten programmering eller 

kunstneriske uttrykksformer i audiovisuelle medier som spilldesign eller spillutvikling, 

interaktive medier, animasjon, fjernsyn, film eller relaterte områder. Vi oppfordrer imidlertid 

motiverte søkere med andre bachelorgrader, eller som kan vise til tverrfaglig grad, til å søke.  

Studieprogrammet har et godt rekrutteringspotensial. En majoritet av studentene som i dag 

tar videreutdanningen i VR&AR (utdanningen blir integrert i masterstudiet og legges ned 

som ett-årig videreutdanning når ny mastergrad er i drift) ønsker å få innpasset dette året i 

masterutdanningen. Det innebærer at disse studentene vil kunne starte på sitt andre år på 

masterutdanningen høst 2024. Videreutdanningen er endret for 2023-2024 med tanke på at 

dette nettopp skulle være mulig. Det betyr at vi kan forvente en god rekruttering internt. 

Videre er det flere som tilbyr grunnutdanninger innenfor spill i Norge, men ingen på 

masternivå. Studieprogrammet er også åpent for internasjonale studenter, dette gir et 

bredere rekrutteringsgrunnlag. Internasjonalt er dataspillutvikling en betydelig industri og 

interessen for utdanning er stor. Det brede tverrfaglige perspektivet i utdanningen er også 

tilrettelagt for et bredere arbeidsmarked enn det en ren spillutdanning er, noe som kan 

gjøre studiet mer attraktivt for flere søkere. Med tanke på markedsprognoser, veldig positiv 

respons fra eksisterende studenter, ingen tilsvarende tilbud i Norge og mangel på 
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kompetanse i bedrifter tror vi at studietilbudet kan tiltrekke seg mange studenter, både fra 

Norge og Europa.   

 

Det er estimert med et opptak av 20 studenter til studieprogrammet, men det vil være mulig 

å ta inn flere.  
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2.3 Studietilbudets arbeidsomfang 

 

Studietilbudets arbeidsomfang 

Studietilbudet krever arbeidsinnsats og god holdning for læring. Det forventes at studentene 

bruker vesentlig tid til egenarbeid. I alle emner ligger det obligatoriske arbeidskrav for å sikre 

studentenes nødvendige framdrift mot et tilstrekkelig høyt nivå på kunnskap, ferdigheter og 

generell kompetanse. Det er forventet at studentene bruker 37,5 – 45 arbeidstimer per uke, 

og mellom 1500-1800 timer årlig.  

 

Omfang av selvstendig arbeid (Mastergradsforskriften §6) 

I en mastergrad skal det inngå et selvstendig arbeid av et omfang på minimum 30 

studiepoeng. Det selvstendige arbeidet skal vise forståelse, refleksjon og modning. 

Institusjonen fastsetter nærmere regler om det selvstendige arbeidet, herunder omfang, 

vurderingsform og om arbeidet skal utføres individuelt eller av flere studenter i fellesskap.  

Studieprogrammet har en masteroppgave på 45 studiepoeng. Oppgaven er et selvstendig 

arbeid som kan gjennomføres i gruppe eller individuelt. Det er lagt til organiserte 

læringsaktiviteter i masteroppgaven. Aktivitetene er veiledning, seminarer og 

presentasjoner til hjelp i masterprosjektene.  

 

 

Studietilbudets samlede arbeidsomfang 

Studiets arbeidsomfang tilsvarer 750 – 900 timer per semester. Fordelingen mellom 

organiserte læringsaktiviteter, selvstudium og eksamensforberedelse vil variere noe fra 

semester til semester. For å kunne følge opp studentene på en god måte er det ønskelig 

med organiserte læringsaktiviteter på campus to dager per uke.  

 

Semester 1 består av to emner, hver på 15 studiepoeng. Det vil være 

undervisning/organiserte læringsaktiviteter på campus to dager i uka, de andre dagene skal 

benyttes til gruppebaserte og individuelle oppgaver, samt selvstudium og innlæring av 

videomateriell. Mot slutten av semesteret vil det være fokus på eksamensforberedelser og 

mindre campusbaserte aktiviteter.  

390/528



35/23 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 - 23/00781-7 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 : V2 Akkrediteringssøknad MA spillskolen

   
 

21 
 

Semester 2 og 3 består av ett fellesemne på 10 studiepoeng, ett emne på 30 studiepoeng, et 

emne på 5 studiepoeng, samt at i semester 3 starter også arbeidet med Masteroppgaven, 

det tilsvarer 15 studiepoeng. Det settes av to dager i uka til undervisning/organiserte 

læringsaktiviteter på campus og resten til selvstudium i grupper og individuelt. Også her vil 

det være fokus på eksamensforberedelser mot slutten av semesteret og mindre 

campusbasert aktivitet. Det er ikke et klart skille mellom tid til eksamensforberedelse og 

selvstudium. Studentene har i flere emner obligatoriske oppgaver gjennom semesteret som 

også er mappeeksamensoppgaver.  

I siste halvdel av semester 3 og hele semester 4 er det mindre intensivt med tanke på 

organiserte læringsaktiviteter på campus. I denne perioden skal studentene jobbe med sin 

masteroppgave som totalt er på 45 studiepoeng, og det vil være mer selvstendig arbeid og 

selvstudium.  

I semester 1-3 skal det brukes ca. 320 timer til organiserte læringsaktiviteter (i og utenfor 

klasserommet), 330-410 timer på selvstudium og 100-170 timer på eksamensforberedelse. 

Totalt 750-900 timer per semester. I semester 4 vil det være ca. 100 timer avsatt til 

organiserte læringsaktiviteter, 415-495 timer til selvstudium og 235-305 timer til 

eksamensforberedelse, totalt 750-900 timer.  

 

Studietilbudets arbeidsomfang – tabell  
 
 

Semester  Organiserte 
læringsaktiviteter  Selvstudium  Eksamensforberedelse  Arbeidsomfang 

totalt  
1  320 t  330-410 t  100-170 t  750-900 t  
2  320 t  330-410 t  100-170 t  750-900 t  
3  320 t  330-410 t  100-170 t  750-900 t  
4  100 t  415–495 t  235-305 t  750-900 t  
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2.4 Studietilbudets innhold, oppbygning og infrastruktur 
 
Mastergraden har to hovedretninger – Spillteknologi (Game Technology) og Kunstnerisk 

uttrykk (Artistic Expressions). 

Studentene velger retning avhengig av deres utdanningsbakgrunn og hva de ønsker å 

fokusere på for sin masteroppgave. 

Begge hovedretningene tilbyr spesialiseringer som studentene kan velge i starten av 

programmet og følge gjennom hele studieprogrammet. Hver spesialisering representerer en 

nøkkelrolle i en spill- eller visuell produksjonsprosess med vekt på tverrfaglig samarbeid.  

Strukturen har som mål å gi studentene industri-nær erfaring gjennom hele studieforløpet. 

Felles prosjekter vil trene studentene til å studere og jobbe sammen fra sine respektive 

spesialiseringsroller, og til å samarbeide i forskjellige produksjonsprosesser. Tilnærmingen er 

sentral i studieprogrammet og har direkte relevans for bransje, kunstnerisk praksis og 

forskning. Det er viktig å presisere at de to hovedretningene ikke går uavhengig av 

hverandre. Gjennom hele programmet er samspillet essensielt, da begge retningene alltid 

har en like stor rolle i utformingen av det man sammen ønsker å skape. Teknologien er en 

integrert del av skapelsesprosessen for alle involvert. Uavhengig om man har en av de to 

teknologiske fordypningene, eller tre av de kunstneriskrettede, vil man ta en aktiv rolle i 

utviklingen både på kunstnersikt og teknologisk plan. Skille skjer ikke i utformingen av det 

man ønsker å skape, men fordypningen man har som gir rom for å ta roller som er viktig for 

utviklingen, på lik linje med slik det er i industrien.  
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Emneoversikt: 
 
2024-2026 
Course list  
 

Course 
code  

Course name  ECTS  C/E*)    

S1(A)  S2(S)  S3(A)  S4(S)  

Modules  

        

1  2   3   4  5  6  7  8  

 ACT4000 
Research and development 
synergies  

15  C  
  

15  
           

 ACT4001 
Games and virtual 
productions for artists I  

15  E    15           

 ACT4002 
Games and virtual 
productions for creative 
programmers I  

15  E    15           

ACT4003 

Cinematic history in the 
extended field of film in 
games and virtual 
productions 

10 C   10      

 ACT4004 
Games and virtual 
productions for artists II  

30  E      30       

 ACT4005 
Games and virtual 
productions for creative 
programmers II  

30  E     30       

 ACT4006 Play as explorative practice 5  C         
  

5  
    

 ACT4900 Master's degree project 45  C         45  
    Total  30  30  30  30 

 *) C – Compulsory course, E – Elective course 
 
 
 

Studiemodell 
Studieprogrammet har en modulbasert struktur med en blanding av fellesemner og 

spesialiseringsemner bygd opp ut ifra to hovedretninger.  

Hovedretninger med spesialiseringer: 

Kunstnerisk uttrykk 

• Spesialiseringer 

o Spilldesign (Game design) 

o Produksjon (Production) 

o Oppbygging av verdener og omgivelser (World Building & Environments) 
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Spillteknologi 

• Spesialiseringer 

o Spillprogrammering og AI (Game Programming & AI) 

o Teknisk spilldesign (Technical Game Design) 

 

Hver hovedretning har egne spesialiseringer, i tillegg til at det er tre obligatoriske 

fellesemner uavhengig av retning. For å sikre at hver retning har riktig fokus på 

spesialiseringer, er studieprogrammet gjort modulbasert. Det betyr at hvert emne består av 

en rekke moduler som varierer i innhold avhengig av spesialiseringen studenten har valgt. 

Hvert semester er delt inn i to modulerte deler og hele programmet består av totalt 8 

moduler.  

Modellen under illustrerer moduloppbyggingen. Denne modellen har til hensikt å bygge 

gode produksjonsteam. Studentene vil gjennom hele studieforløpet jobbe i kreative og 

kunstneriske prosesser i operative team representert av studenter fra alle retninger for 

utvikling av ulike spill- og virtuelle produksjoner.  
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 Modellen synliggjør de to hovedretningene i studieprogrammet, med tilhørende emner og 

spesialiseringer og hvilke læringsutbytter/innhold som er felles og spesifikke for de 

respektive spesialiseringene (horisontale gule boksene). Studentene jobber på tvers av 

spesialiseringer og hovedspor i produksjonsteam gjennom hele utdanningen og i hvert 

enkelt emne. Hovedspor er for å få ytterligere spesialisert kompetanse slik at studentene 

kan bidra inn i de ulike tverrfaglige utviklingsteamene på en bedre måte.   

 

Studiets innhold og oppbygning synliggjøres gjennom Emnenes bidrag inn i totalt 

læringsutbytte under. Tabellen spesifiserer hvordan læringsutbyttene i det enkelte emne 

støtter opp under de ulike overordnede læringsutbyttene i studiet: 

 

Emnenes bidrag inn i totalt læringsutbytte spesifiserer hvordan læringsutbyttene i det 

enkelte obligatoriske emne støtter opp under de ulike overordnede læringsutbyttene i 

studiet: 

 

Overordnet læringsutbytte knyttet opp mot læringsutbytter på emnenivå 

Obligatoriske emner 
i  Master’s Degree in 
Art and Creative 
Technology for 
Games and Virtual 
Productions   

Læringsutbytte for 
kunnskaper som  
emnet bidrar til   
(K1-K5)  

Læringsutbytte for 
ferdigheter som  
emnet bidrar til  
(F1-F4) 
 

Læringsutbytte for 
generell 
kompetanse som  
Emnet bidrar til  
(G1-G4)  
 

 1  2  3  4  5  1  2  3  4  1  2  3  4  
Research and 
development synergies 
– 15 ECTS  

    X    X X  X  X  X    X  X  X 

Games and virtual 
productions for artists 
I - 15 ECTS  

X  X  X    X  X X   X  X X  X X 

Games and virtual 
productions for 
creative programmers I 
- 15 ECTS  

X  X  X   X   X       X  X X   X X 

Cinematic history in 
the extended field of 
film in games and 
virtual productions – 
10 ECTS 

X X       X   X X 

397/528



35/23 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 - 23/00781-7 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 : V2 Akkrediteringssøknad MA spillskolen

   
 

28 
 

Games and virtual 
productions for artists 
II - 30 ECTS  

  X   X   X  X    X  X  X X 
   X  X   X   X 

Games and virtual 
productions for 
creative programmers 
II  - 30 ECTS  

       X    X  X  X    X  X     

Play as explorative 
practice - 5 ECTS   X              X  X    X   X 

Master’s Degree 
Project - 45 ECTS  X X X  X X  X X X X X  X X X 

 
 
 
 
 
 
 
 
Studietilbudets infrastruktur 
 
Lokaler:  

• Klasserom 

Det vil benyttes klasserom på campus frem til flytting til nye Science Park Innlandet er mulig. 

Det er imidlertid en forutsetning av rommene er fleksible og tilpasset for laptop’er. Strøm, 

kraftig nett og god luft/kjøling er nødvendig (se utstyr under). Det kan innebære at vi har 

behov for et rom som er forbeholdt mastergrad-studentene, da det er få rom som har 

nødvendig tilrettelegging, om ikke annet har prioritet på. 

Her er det viktig å nevne at det er få klasserom på Campus Hamar som har nødvendig 

infrastruktur for denne type studium. Det er også på trappene et nytt studieprogram, 

Bachelor i kunstig intelligens – utvikling og anvendelse, som krever den samme kapasiteten. 

Det vil være ideelt hvis det kan skrives en leieavtale på Midtbyen Park for leie av et 

klasserom der som tilpasses. Da kan dette klasserommet få fullt belegg med studenter fra 

Spillskolen. Vi ser også en endring av behov fra andre fakulteter på Campus, der pc blir mer 

og mer benyttet og ønske om å benytte de klasserommene som Spillskolen har 

førsteprioritet på er stort. Grunnet bygging av og flytting til Science Park er det en avveining 

Høgskolen må ta.  

 

• Grupperom 
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Det vil være nødvendig med grupperom for små og store prosjektarbeid studentene jobber 

med.  

 

• Forskningslab 

Det er behov for et testlaboratorium for presentasjon og utprøvinger. I dag benyttes B3-213 

til forskningslab som en midlertidig løsning. Forskningslab’en har kraftige pc’er og 

spesialprogramvare. Masterstudentene vil være naturlig å trekke inn i forskningsprosjekter 

og bedre fasiliteter gir bedre kapasitet og større aktivitet. I oppstarten kan vi benytte det 

som er i dag, og se på muligheten for felles forskningslab med andre aktører på Science Park. 

 

• Lydstudio 

Det er nødvendig med et godt lydstudio. I dag benyttes et lagerrom i andre etasje på Biohus 

3 til dette. Det er en midlertidig løsning frem til det vil være mulig å finansiere opp et mer 

profesjonelt lydstudio, ideelt sett sammen med Motion Capture og forskningslab. Dette 

prosjekteres i forbindelse med parallell studiestedsutvikling og utvikling av Science Park. 

 

• Motion Capture studio 

MoCap, eller “Performance Capture”, vil bli benyttet gjennom hele studieforløpet og er 

sterkt knyttet opp til blant annet virtuell produksjon. Her er mulighetene mange for 

samproduksjoner med TV og film, samt andre samarbeidspartnere. På sikt og i en ny Science 

Park er det ønskelig å utvide kapasiteten ved et større lokale og utstyr for virtuell 

produksjon som muliggjør andre og flere FoU-prosjekter, samt utvide kapasiteten på 

utleie/oppdrag. Det er ikke nødvendig for mastergraden, men vil bidra til et sterkere 

audiovisuelt miljø på Høgskolen og som kan være i front i Europa. 

 

 

Utstyr og programvare:  

Masterutdanningen krever mye teknologisk utstyr, med en kontinuerlig oppdatering og godt 

tilpasset infrastruktur. Spesielt gjelder dette innenfor området VR&AR, virtuell produksjon 

og Performance Capture. Utstyret er med på å berike og begrense type produksjoner. På sikt 

er det ønskelig å bygge opp et profesjonelt virtuelt produksjonsstudio, men det er ikke 

nødvendig for å komme i gang med mastergraden. Det kan med det utstyret vi har i dag og 
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med noe tilskudd skapes gode virtuelle produksjoner. Utviklingen av både hardware og 

software går raskt, det innebærer for oss at vi har ett investeringsbudsjett og teknisk 

budsjett som muliggjør kontinuerlig oppgradering av utstyr. For å være i front teknologisk 

må vi være med på utviklingen.  

I en fremtidig Science Park vil vi jobbe for felles studiofasiliteter og utstyr med andre aktører 

som har samme behov. Det gjør at vi også kan få fullt belegg og stor aktivitet, samt 

samproduksjoner. 

 

Det vil være sambruk at studioer og utstyr med de andre utdanningene som går på 

bachelornivå.  

Alle studenter må kjøpe egen laptop etter kravspesifikasjon, da det kreves stor kapasitet for 

å kunne gjennomføre studiet. PC blir hovedverktøyet til studentene. Her må også lokaler 

være tilpasset bruken (se lokaler over). Studentene betaler også selv for software benyttet i 

studiet. Der det er behov for kostbar spesialprogramvare står instituttet for det. Denne 

programvaren er tilgjengelig på enkelte pc’er tilknyttet forskningslab. 

 

Det er nødvendig med et kraftig intranett med serverstrukturer som kan håndtere store 

datamengder i høy hastighet. Det er også nødvendig med serverstrukturer som sikrer 

mobilitet, slik at studenter og ansatte enkelt kan forflytte seg selv mellom ulike spesialrom 

og undervisningsrom.  

Fakultetet planlegger utvidelse av fakultetets produksjonsnettverk (delt med Den norske 

Filmskolen) fra Lillehammer til klasserom og spesialrom på Hamar. Fibernettverket vil 

ytterligere styrke produksjonskapasitet og mulighetene for anvendelse av flere spesialrom 

for produksjon mellom studiestedene.  

 

Bibliotek: 

Studentene får god tilgang til bibliotektjenester ved høgskolen, som har et fag- og 

forskningsbibliotek spesielt innrettet mot studenter og ansatte. Høgskolebiblioteket på 

studiested Hamar har nye og funksjonelle lokaler, mange arbeidsplasser både for 

gruppearbeid og individuelt arbeid, grupperom med skjermer, arbeidsplasser med PCer og 

maskiner for utskrift, kopiering og skanning. Biblioteket tilbyr hjelp og veiledning både i 

skranken, via epost, telefon, chat og godt utbygde nettsider. Biblioteket administrerer 
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publiseringsfondet for Open Access, og bistår med registrering av forskningsresultater i den 

nasjonale databasen Cristin. Masterstudenter som deltar i forskningsprosjekter sammen 

med ansatte registreres også i Cristin.  

Bibliotekets hjemmeside har fagsider som gir en oversikt over databaser som er særlig 

relevant for de ulike fagområdene.  

Studenter og ansatte har tilgang til de digitale ressursene også utenfor campus ved hjelp av 

ekstern pålogging på datamaskiner og mobile enheter.  

Høgskolens åpne arkiv for faglige og vitenskapelige arbeider av ansatte og studenter 

administreres av biblioteket, og en stor andel av ansattes faglige og vitenskapelige bidrag 

publiseres her.  Alle studier tilbys kurs fra biblioteket i kilder og referansebruk, litteratursøk 

mm. For masterstudentene er det utviklet egne kurs i litteratursøk og kritisk og etisk bruk av 

kilder, samt egne kurs i referansehåndteringsprogrammet EndNote. Bibliotekkurset ligger 

inne i studentenes undervisningsplan i emnet “Research and Development synergies”.  

  

IKT-tjenester:  

Alle studenter har tilgang til programvare for tekstbehandling, regneark og presentasjoner. 

De får egen brukerkonto som gir tilgang til egen epostadresse, lokalt datanettverk med 

serverkapasitet til lagring av arbeider og utskriftskvoter i tillegg til StudentWeb og Canvas. På 

StudentWeb administreres studentenes egne personopplysninger, utdanningsplaner, 

semesteravgift, oppmelding/trekk fra eksamener og sjekk av eksamensresultat. 

Studiestøttesystemet Canvas benyttes til kommunikasjon mellom studenter og 

undervisere/administrasjon, som pedagogisk verktøy, for innleveringer av og 

tilbakemeldinger på obligatoriske arbeider. Systemet Inspera brukes for gjennomføring av 

digitale skriftlige eksamener. 

Høgskolen tilbyr generell IT-støtte med egen stab på studiestedet. 

 

Instituttet har imidlertid behov for spesialkompetanse på utstyret og programvaren som 

benyttes i studiet, og har derfor ha en egen avdelingsingeniør som yter support for 

studenter og ansatte. Avdelingsingeniøren har også ansvar for å følge opp den tekniske 

infrastrukturen og utstyr i spesialrommene.  

 

Studieadministrative tjenester:  
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HINN og fakultetet har rutiner for studieadministrative tjenester både sentralt, på fakultet 

og på institutt.  

Utdanningsavdelingen ved prorektor for utdanning har gjennomgående fagansvar for 

utdanningskvalitet, studieadministrative tjenester og systemer, universitets- og 

høgskolepedagogisk utviklingsarbeid og studentdemokrati.  

Som del av de studieadministrative tjenestene er seksjon for UH-pedagogikk, seksjon for 

studenttjenester, seksjon for opptak og seksjon for studieadministrative fellestjenester 

(SAFT). I tillegg har HINN internasjonalt kontor som blant annet bidrar med utveksling. 

På fakultetet har prodekan for utdanning og administrativ leder et særskilt ansvar for de 

studieadministrative tjenestene. Fakultetet har en egen internasjonal rådgiver som bistår 

studenter og ansatte. På institutt er det egne studierådgivere.  

 

 

2.5 Undervisning-, lærings- og vurderingsformer 
 
Undervisnings-, lærings- og vurderingsformer 

Programmet er modulbasert, med undervisning via flipped og blended læringsmetoder med 

studentaktiv læring med både individuelle oppgaver og gruppeaktiviteter. Hvert emne er 

delt opp i moduler som tilsvarer tematikk. En modul kan inneholde felles tematikk, eller 

fordypningstematikk knyttet til en spesifikk fordypningsrettning.  I fordypningsmoduler får 

studentene kunnskap og ferdigheter innen sitt spesifikke studieområde og 

tilleggslæringsutbytte ved å bidra til samarbeidsgruppeprosjekter med sin fordypning. 

Hver modul introduseres med studiemateriell som tekster, forhåndsinnspilte 

videoforelesninger og veiledninger, og mindre oppgaver som skal gjennomføres enten 

individuelt eller i små grupper før timene i klasserommet. I klasserommet er det 

studentaktiviteter i form av individuelle oppgaver og gruppeoppgaver, samt 

gruppediskusjoner, presentasjoner, seminarer og workshops. Det vil være få tradisjonelle 

eller innledende forelesninger i timene, da disse ofte vil være forhåndsinnspilt og tilgjengelig 

på nett. Veiledning vil bli gjennomført både på individnivå og i mindre grupper eller 

prosjektteam. For veiledning innenfor spesifikke fordypninger skal lærerne ha 
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spesialistkompetanse på feltet og tilstrebe å gi «undervisning/veiledning til rett tid». Dette 

for å sikre at hver student har de spesifikke undervisningsressursene og veiledningen som 

trengs i samarbeidsprosjektene og produksjonene der «prosjektbasert læring» brukes. 

Avhengig av tema vil gruppearbeid bli utført enten innenfor fordypningsretninger eller i 

tverrfaglige grupper for optimalt læringsutbytte. 

 

Tverrfaglige samarbeid 

Det tverrfaglige samarbeidet som er mulig innenfor denne mastergraden er også essensen 

av strukturen og styrken til dette programmet. Spill- og visuell produksjonsbransje er 

avhengig av de ulike disiplinene den består av for å produsere. Samtidig er bransjen i stor 

grad preget av en forholdsvis flat struktur som sikrer at alle i produksjonsteamet, uavhengig 

av spesialisering, tar en aktiv del i utforming av, og veivalg i utviklingen av det man lager. 

Programmereren er derfor like viktig i utformingen av spillet, som det en av kunstnerne er. 

Alle må derfor være trent i hvordan man utvikler game design dokumenter og spill design. 

Samtidig har man skillet og avhengigheten av hverandre, da kunstnerne kan ikke 

implementere sitt arbeid uten teknologien, og programmereren kan ikke presentere 

funksjonaliteten til programmeringen uten en visuell utgang (eller inngang). Dette er basert 

på vellykket bransjepraksis og er motivasjonen for hvorfor denne graden er bygget opp fra 

grunnen av som et tverrfaglig teamarbeid. Dette gir studenten avgjørende kompetanse og 

samarbeidserfaring ved senere inntreden i arbeidsfeltet og er en verdifull styrke for 

studenten enten som ansatt eller som gründer. 

 

Undervisnings- og læringsformer som blir benyttet gjennom studiet skal bidra til at 

studentene oppnår læringsutbyttet. De skal også være representative for det som møter 

studentene i arbeidslivet.  

 
Undervisningsformer som blir benyttet er: 

• Forelesninger - mye digitale læringsmidler som videoforelesninger 

• Workshops  

• Presentasjoner  

• Praktiske øvelser for grupper og individuelt  

• Seminarer 
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• Underveisevaluering og sluttevaluering av emner 

• Research group 

 

Valg av læringsformer for dette studieprogrammet baserer seg på at programmet er 

tverrfaglig og produksjonsrettet og må ha mye gruppebasert arbeid. Det er viktig at 

studentene kan prestere godt i tverrfaglige grupper og ta sin rolle som gruppemedlem 

og/eller leder. Det er mye bruk av prosjektoppgaver som læringsform. Her vil studentene 

jobbe med konkrete oppgaver gjennom hele emnet frem til eksamensinnlevering, de bygger 

sten på sten og får kontinuerlig tilbakemelding på arbeidet. Prosjektoppgaver tar i stor grad 

vare på en god utviklingsprosess. For å sikre kvalitet og hjelpe studentene til å nå sine 

læringsutbytter er det valgt å ha noen individuelle obligatoriske oppgaver og presentasjoner. 

Omfanget på obligatoriske oppgaver vil variere, noen oppgaver er små, mens andre er mer 

krevende og omfattende. Obligatoriske oppgaver bidrar til å hjelpe studentene fremover og 

samtidig har det en oppdragende effekt for å holde deadline, være en god 

teammedarbeider, ta ansvar, med mer. I tillegg vil studentene gjennom obligatoriske 

oppgaver få kontinuerlig tilbakemelding på sin fremgang og hjelp med hva det er behov for å 

fokusere på.  

 
Vurderingsformer som blir benyttet er: 

• Prosjektbasert oppgave – individuelle og gruppebasert 

• Gruppeinnleveringer 

• individuell prosjektbasert oppgave 

• Muntlig eksamen – individuell og i gruppe 

 

Vurderingsformene skal sammen med undervisnings- og læringsformene bygge studentenes 

kompetanse. Studieprogrammet har, som tidligere nevnt, i stor grad prosjektbaserte 

innleveringer som vurderingsform, der prosjektet er basert på en serie studentarbeider som 

er arbeidet med gjennom hele semesteret. Det vil variere noe fra emne til emne, men det vil 

gjennomgående være fokus på tverrfaglige gruppeoppgaver. I de fleste emner der det blir 

benyttet gruppebaserte oppgaver vil det også være tilknyttet en individuell vurdering, enten 

som et refleksjonsnotat, en rapport eller muntlig eksamen. Dette er viktig fordi alle 

studenter skal ha mulighet til å få vist frem sin kompetanse og også bli vurdert på 
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egeninnsats, ikke bare gruppens innsats. I tillegg vil noen av kursene vurderes delvis på 

bakgrunn av skriftlige individuelle innleveringer.  

 

Hvert emne har obligatoriske arbeidskrav som må være godkjent før man kan ta eksamen i 

emnet. Alle emnene vurderes med graderte bokstavkarakterer fra A-F, der E er laveste 

ståkarakter. En nærmere beskrivelse av vurderingsordningen for hvert emne finnes i de 

enkelte emnebeskrivelsene. 

 

Vedlegg 5: Oversikt over undervisnings-, lærings- og vurderingsformer. 
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Beskrivelse av studentenes aktive rolle i læringsprosessen 

Gjennom ulike læringsformer og evalueringer involveres studentene aktivt. Studentaktiv 

læring er en forutsetning for en god læringskultur og et godt studentmiljø. Studiets egenart 

fører til at studenter må aktivere seg gjennom prosjektarbeid og presentasjoner. Gjennom 

bruk av omvendt klasserom vil studentene jobbe mest praktisk med oppgaver, både 

individuelt og i grupper. Det vil være stort rom for dialog, presentasjoner av 

studentarbeider, veiledning og diskusjon. Det forventes at studentene på mastergraden kan 

sette seg inn i nytt fagstoff i forkant av undervisning, slik at det blir mer tid til 

problemløsning og refleksjon og utvikling av produksjoner i team. Alle emner er praktisk 

rettet der studentene blir satt til å ta en aktiv rolle i læringsprosessen. Studentene vil også få 

en aktiv rolle gjennom underveisevalueringer og kan gjennom disse også påvirke sin 

læringsprosess.  

 

Alle emner skal ha to studenttillitsvalgte. De vil blant annet være med på studiestedsmøter 

og studieprogramutvalg for masterutdanningen. Tillitsvalgte har en viktig rolle med tanke på 

læringsprosessen, de kan påvirke og fremme saker på vegne av sine medstudenter.  

 

2.6 Relevant kobling til forskning og kunstnerisk- og faglig utviklingsarbeid  
 
 
Studietilbudets kobling til FoU/KU 
 
Programmet holdes oppdatert ved hjelp av siste litteratur, forskning og metoder, samt tett 

dialog med spill- og mediebransjen. 

Alle forelesninger er basert på vitenskapelige funn og kunstnerisk forskning.  Undervisningen 

vil være knyttet til nye utvikling i pågående forskningsprosjekter ved Spillskolen. Studenter 

kan delta i interne og eksterne forskningsprosjekter relevant for deres masteroppgave med 

støtte i veiledere og eksterne bidragsytere. Eksempelvis kan studentene delta i 

prosessutvikling gjennom ulike stresstestinger på teknologisiden i instituttets Motion 

Capture-studio, i utvikling av ulike former for prototyper, videreutvikling av ansattes 

forskning eller konsepter hvor forskningsmodeller blir videreutviklet i studentoppgaver. 
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Studentene kan også samarbeide med interne og eksterne parter om forsknings- og 

utviklingsprosjekter gjennom hele studiet. 

 

Fagmiljøet er aktivt i forsknings- eller kunstneriske utviklingsprosjekter, med samarbeid med 

andre institusjoner i Norge og internasjonalt. Medarbeiderne og studentene ved instituttet 

er attraktive samarbeidsparter i en rekke ulike FoU-samarbeid, gjennom undervisningen og 

aktiv deltakelse i utvikling og gjennomføring av en lang rekke ulike prosjekt og 

masteroppgaver.  

Pensumet i studiet er en kombinasjon av vitenskapelige artikler, fagbøker og annen 

forskningsbasert litteratur.  

 

Det vil være en forskningsbasert tilnærming i alle emners undervisningsaktiviteter, 

obligatoriske oppgaver og vurderingsformer, hvor studenter skal diskutere, kommunisere og 

begrunne valg basert på etablerte vitenskapelige- og kunstneriske teorier og metoder.  

Med emnet Research and Development synergies  vil studentene få en god forskningsbasert 

kompetanse for videre anvendelse i studiet.  

I alle prosjektrelaterte emner hvor det er mye produksjonsarbeid skal studentene begrunne 

alle valg som blir gjort basert på både vitenskapelig- og kunstnerisk forskning relevant for 

produksjonen. Alle emner inneholder oppgaver og vurderingsformer med elementer av 

enten skriftlig eller muntlig argumentasjon og begrunnelse.    

 

 

2.7 Ordninger for internasjonalisering 
Utviklingen av teknologi, teknisk utstyr og produksjonsmetoder har dannet et globalt, 

attraktivt arbeidsmarked for studentene. For å kunne møte denne globale bransjens behov 

er dette et internasjonalt studieprogram der vi inviterer både internasjonale og norske 

studenter. Internasjonale perspektiver vil prege all undervisning og aktivitet i 

studieprogrammet. Det er et strategisk mål for HINN å «styrke arbeidet med 

internasjonalisering, øke antallet studenter og medarbeidere som deltar på ulike 

utvekslingsopphold og øke rekruttering av internasjonale studenter og gjestelærere» 

(Høgskolen i Innlandet Strategi 2021-2026).  
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All undervisning i alle emner vil foregå på engelsk og en stor andel av de ansatte tilknyttet 

programmet har en internasjonal bakgrunn. De vil benytte sitt erfaringsgrunnlag fra den 

globale arbeidssektoren i sin undervisning, til eksempelbruk og casestudier. Vi benytter også 

internasjonal fagkompetanse fra utenlandske universiteter og bedrifter som gjestelærere, 

blant annet gjennom Erasmus+ ansattmobilitet. Læreplan og alt av pensum vil være 

internasjonalt og engelskspråklig. Ved at studieprogrammet går på engelsk håper vi å oppnå 

et “mixed classroom” med en god fordeling av studenter med mange ulike nasjonaliteter. 

Dette vil bringe det globale perspektivet inn i alt som foregår i klasserommet, og studentene 

får en høy internasjonal kompetanse selv uten å reise på utveksling. Beelen og Jones (2015) 

definerer internasjonalisering hjemme som «målrettet integrering av internasjonale og 

interkulturelle dimensjoner i den formelle og uformelle læreplanen for alle studenter i 

innenlandske læringsmiljøer». Denne formen for internasjonalisering har fått stadig sterkere 

fokus de siste årene, og vi antar at det vil vedvare, særlig i et miljøperspektiv. Det er et godt 

supplement til internasjonalisering i det daglige for studentene på Spillskolen, og vil også 

være berikende for studentmiljøet på hele studiestedet.  

 
Høgskolen har gode ordninger for internasjonalisering og utveksling gjennom relevante 

avtaler på institusjonsnivå og en total partnerportefølje på mer enn 200 høyere 

utdanningsinstitusjoner globalt. HINN er del av Erasmus+ Charter og har gjennom EU-

kommisjonens nyetablerte satsning European Universities Initiative blitt del av et etablert 

partnerskap (EMERGE) med 7 andre europeiske universiteter med det mål å bli en europeisk 

universitetsallianse. Høgskolen arbeider aktivt for å få til brede og stabile internasjonale 

samarbeid for forskning og utdanning på både institusjons- og fakultetsnivå. Spillskolen har 

tatt utgangspunkt i universitetsalliansen EMERGE som felles satsningsområde for HINN når 

det gjelder å bygge opp internasjonale partnere og prosjektsamarbeid for fakultet for 

Audiovisuelle medier og kreativ teknologi. Alle åtte partnerne i EMERGE-alliansen er 

regionale utdanningsinstitusjoner som holder til i randsonene i sju forskjellige land. I likhet 

med HINN er de andre institusjonene sentrale aktører i sine regioner og vi har mye til felles 

som institusjon og i våre ulike fagmiljøer. Avtalene om mobilitet tar utgangspunkt i 

Erasmus+, der Storbritannia ikke lenger er en del av ordningen. Noe av utfordringen i 

samarbeid med partnere fra ulike land i Europa, er tilbudet om engelskspråklige emner på 

bachelor-nivå. De fleste tilbyr engelskspråklige program først på master- og PhD-nivå. På 
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bakgrunn av dette, er det særdeles viktig å etablere av et eget masterprogram ved 

Spillskolen, slik at det er reelle muligheter for samarbeid om studieprogram, mobilitet og 

forskning innenfor universitetsalliansen.  

 

Det franske universitetet Rennes2, som er en del av EMERGE-alliansen, har bygget opp flere 

nye tverrfaglige masterutdanninger, deriblant master i Digisport. Her jobber de på tvers av 

de to universitetene i byen sammen med lokal industri bla. innen sportsutstyr, lokalt 

idrettslag og nasjonale og internasjonale idrettsforeninger. De er på jakt etter partnere som 

kan tilføre noe nytt, og vi er allerede i gang med å samarbeide om flere utviklings- og 

forskningsprosjekter. For oss er det et stort pluss å hente inspirasjon fra et allerede etablert 

tverrfaglig miljø. Det gir oss mulighet til å etablere utvekslingssamarbeid av både studenter 

og ansatte gjennom Erasmus+ i tillegg til forskning. Prosjektet vil også bygge kompetanse i 

regionen og nasjonalt i tett samarbeid med relevante miljøer innenfor ulike idrettsmiljøer. 

Prosjektet vil kunne gi en merverdi for mange aktører og føre til en nyttig 

kunnskapsoverføring på tvers av sektorer.   

 

Etter at vi startet vår dialog med Rennes2 viste også en annen partner i alliansen, 

universitetet i Limerick, Irland, interesse for et trepartssamarbeid innenfor samme 

tverrfaglige disiplin. Vi har fått innvilget søknad om såkornmidler internt ved HINN, samt 

stimuleringsmidler til internasjonalt samarbeid gjennom Innlandet Fylkeskommune, 

arrangert workshop for å jobbe fram ideer til mulig samarbeidsprosjekt, og med dette som 

grunnlag har vi sammen med de to institusjonene søkt Erasmus+ KA220 

Samarbeidspartnerskap. I juni 2023 reiste internasjonal rådgiver og forskningsrådgiver ved 

Spillskolen til universitetene i Rennes2 og Bretagne sud for å undersøke muligheten for 

ytterligere samarbeid. Denne reisen var også ekstern finansiert. Vi oppfylte ikke kravene til 

innvilget søknad i første omgang, men vi er allerede i gang med planleggingen av å spisse 

prosjektet. I november arrangerer vi felles skriveworkshop i Hamar, for å sende ny søknad i 

mars 2024.  

  
Allerede er vi godt i gang med samarbeid mellom våre institusjoner. Fra mai – august 2023 

hadde tre masterstudenter praksisopphold ved Spillskolen. De var engasjert inn i et 

forskningsprosjekt i regi av forskergruppen UPEXRE, som ledes av professor Steven 
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Bachelder. En av disse studentene kommer fra masterstudiet i Digisport i Rennes2. Vi bygger 

opp en mentorordning rundt praksisopphold og ønsker å utvikle dette til også å gjelde for 

studenter fra flere samarbeidsinstitusjoner på masternivå.  

 

Et delegasjonsbesøk fra Namibia til HINN i mai 2022, var starten på et kommende samarbeid 

med Namibia University of Science and Technology (NUST) og Høgskolen i Innlandet. Så langt 

har vi hatt anledning til å møte og diskutere samarbeidsmuligheter tre ganger, i Hamar med 

omvisning på Spillskolen og i forbindelse med SANORD-konferansen i Sør-Afrika i desember 

2022 og på Hamar i september 2023. I tillegg til institusjonsavtalene mellom HINN og NUST, 

har AMEK, Spillskolen etablert en tre-partsavtale med NUST og Blekinge Tekniska Högskola 

(BTH) i Karlskrona i Sverige. Her er vi i ferd med å søke felles prosjektmidler, og vi starter 

allerede nå i disse dager opp arbeidet med en søknad om Global mobilitet under Erasmus 

KA1. 

 
Vedlegg: Signert Erasmus+ Charter HINN (6) 
 
 
Internasjonal studentutveksling 

All undervisning skjer på engelsk. Dette for å gi rom for internasjonale søkere og for å ha et 

internasjonalt studentmiljø som vil forbedre kvaliteten på studiet, ikke minst gjennom 

internasjonale diskusjoner. Vi oppmuntrer og tar hensyn til studenter som ønsker å studere 

deler av graden i utlandet. Et slikt internasjonalt opphold anbefales å finne sted i løpet av 

studiets tredje semester (30 studiepoeng). I tillegg åpner vi for at masteroppgaven kan 

gjøres i utlandet med både ekstern veileder og intern veileder fra INN. Her vil studentene ha 

mulighet å reise ut med Erasmus+ stipend for utenlandsopphold enten gjennom studier ved 

en samarbeidsinstitusjon eller eventuelt praksis i en annen virksomhet.  

Studentene får mulighet til å studere ved en utenlandsk utdanningsinstitusjon i løpet av 

tredje semester. Semesteret kan deles inn i mindre emnemoduler ved utenlandsk institusjon 

så lenge det utgjør totalt 30 godkjente studiepoeng, og spesialiseringen blir opprettholdt. 

Studiet i utlandet blir forhåndsgodkjent av studieleder ved Spillskolen som sikrer at emnene 

kan innpasses som del av mastergraden.  
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Som nevnt har Høgskolen i Innlandet en vid partnerportefølje på institusjonsnivå, gjeldende 

for alle felles fagområder. Dette er både Erasmus+ avtaler innenfor EU/EØS, samt Study 

Abroad avtaler og Study Exchange avtaler utenfor EU/EØS. Flere av disse 

institusjonsavtalene er interessante å knytte til masterprogrammet. Vi er dialog med flere av 

dem for å tilpasse program som kan passe våre studenter, deriblant Bond University i 

Brisbane (Australia), Griffith University på Gold Coast (Australia), Queensland University of 

Technology i Brisbane (Australia) Kochi University (Japan) og Meiji University (Japan). I tillegg 

er vi godt i gang med å etablere samarbeid med nye partnere spesielt tilpasset det 

audiovisuelle feltet, kunstnerisk og teknisk, på både fakultetsnivå og instituttnivå. Disse 

ligger under Erasmus+ ISCED-kode: 0211 (Audio-visual techniques and media production) og 

0610 (Information and Communication Technologies).  

 

Vi har nylig etablert samarbeid med blant annet spillutdanningen ved Uppsala Universitet på 

Gotland - Department of Game Design, Högskolan i Skövde som har Nord-Europas bredeste 

tilbud av spillutdanninger med blant annet fire program på masternivå, universitetet i 

Barcelona som innehar Spanias første spillskole – ENTI med masterprogram i Educational 

Gamification. Malta College of Arts, Science and Technology og University of Malta, samt 

Hochschule Darmstadt (Tyskland). Vi har en tre-partsavtale med Namibia University of 

Science and Technology (NUST) og Blekinge Tekniska Högskola (BTH) i Karlskrona i Sverige. 

Her er vi i ferd med å inngå avtale om å søke felles prosjektmidler, og vi starter allerede nå i 

disse dager opp arbeidet med en søknad om Global mobilitet under Erasmus KA1. 

 

Utover dette har vi avtale med Häme University of Applied Sciences (Finland), Hanze 

University of Applied Sciences (Nederland), University of Applied Sciences Windesheim 

(Nederland), Kazimierz Wielki University (Polen), WSB University (Polen), Mondrogan 

University (Spania) og Universidad de Alcalá (Spania) for gjensidig student- og 

ansattutveksling.  

 

Der våre partnerinstitusjoner har eksisterende samarbeid med bransjeaktører, vil vi 

etterstrebe og inkludere studenter og studentprosjekter fra oss i deres samarbeid.  
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Vedlegg:                       

EMERGE Commitment to the mission and vision (7) 

Griffith University: Griffith University, Australia (8) 

Hanze University of Applied Sciences: Hanze University of Applied Sciences, Nederland (9) 

HAMK: Häme University of Applied Sciences HAMK, Finland (10) 

Hochschule Darmstadt: Hochschule Darmstadt, Tyskland (11) 

Högskolan i Skövde: Högskolan i Skövde Dataspelsutveckling, Sverige (12) 

Kazimierz Wielki University: Erasmus+ programme at Kazimierz Wielki (13) 

Malta College of Arts, Science and Technology: MCAST (14) 

NUST: Namibia University of Science and Technology – NUST, Namibia og Blekinge tekniska 

högskola: Blekinge Institute of Technology, Sverige (15) 

University of Barcelona: University of Barcelona - ENTI, Spania (16) 

NHL Stenden: NHL Stenden, Nederland (17) 

University of Malta: University of Malta (18) 

University of Rennes II:  University of Rennes II, Frankrike (19) 

Uppsala University: Uppsala University, Gotland, Sverige (20) 

QUT: Queensland University of Technology, Australia (21) 

University of Applied Sciences Windesheim: U.A.S. Windesheim, Nederland (22) 

Bond University: Bond University, Australia (23) 

Mondragon University: Mondragon, Spania (24) 

Universidad de Alcalá: University of Alcala, Spania (25) 

WSB University: WSB Gdansk, Polen (26) 

Meiji University: Meiji University, Japan (27) 

Kochi University: Kochi University, Japan (28) 

 

3. Krav til fagmiljøet  
 
 
Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK) 

Fakultetet består av et nasjonalt ledende fagmiljø innen spillteknologi, animasjon, digital 

kunst, TV-produksjon og film- og fjernsynsvitenskap. Fagmiljøene er godt etablerte med lang 
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historie fra henholdsvis Høgskolen i Hedmark og Høgskolen i Lillehammer. Fakultetet er 

organisert med to institutter, på hvert sitt studiested – Hamar og Lillehammer. En stor andel 

av de ansatte er profesjonelle produksjonsutøvere og kunstnere fra spill-, TV- og filmbransje 

fra inn- og utland. Dette er bransjer uten særlig historikk med lengre utdanningsløp og 

akademisk forskning. Fakultetet er i stor utvikling, med blant annet rekruttering og målrettet 

kompetansebygging til større andel førstekompetanse.   

Undervisning og forskning foregår i et bredt spenn mellom naturvitenskap og kunstnerisk 

utviklingsarbeid. Vår unike faglighet er de praktiske produksjonsfagene hvor vi utdanner for 

innholdsproduksjon og teknologi innen dataspill og TV-produksjon og relaterte områder 

innenfor film og audiovisuelle medier.  

Studiene er tilrettelagt slik at studentene samarbeider tverrfaglig i praksisnære øvelser og 

simuleringer med arbeidsformer og prosesser, som i det profesjonelle arbeidslivet. Denne 

koblingen av ulike kompetanser gir særpreget talentutvikling i praktisk og kunstnerisk arbeid 

innen våre audiovisuelle fagområder. Fakultetet samarbeider også tett med nasjonal og 

regional bransje, næringsliv og arbeidsliv.  

For fakultetet handler forskning mye om produksjonsforskning; forskning rettet mot 

produksjon av spill, TV og film. Forskningen skal også skape arenaer for utvikling og 

innovasjon for bransjen, samfunns- og næringsliv, både regionalt og nasjonalt.  

 

Institutt for spillutdanninger, Spillskolen 

Spillskolen er et institutt som blant annet utdanner kreative skapere av dataspill-, virtuelle 

og audiovisuelle produksjoner gjennom dataanimatører, 3D-modellører, konseptkunstnere, 

designere og kreative programmerere. Spillskolen utdanner også ledende kompetanse innen 

Virtual Reality og Augmented Reality (VR og AR), og driver et fullt rigget Motion Capture-

studio beliggende i PARK gründer- og næringshus på Hamar. I tillegg til nært samarbeid med 

offentlig og privat sektor har Spillskolen samarbeid om AR, VR og spillprosjekter med flere 

fakulteter på HINN. Alle prosjekter har som formål å bygge kompetanse for arbeidslivet. 

Instituttet har per oktober 2023, 247 aktive studenter. 
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Studieportefølje og studenter på instituttet høst 2023  

Studieprogram  Ant stud 
kull 2023 

Ant stud 
kull 2022 

Ant stud 
kull 2021 

Ant stud 
kull 2020 

Ant stud 
totalt 

BA i animasjon og digital 
kunst - (180 sp)  

34 60 45  139 

BA i spillteknologi og 
simulering - (180 sp)  

31 35 26 1 93 

Add-On programme in Virtual 
Reality and Augmented 
Reality (60 sp)  

15    15 

 
Høst 2023 annonseres online-kurset AR, VR and AI - A practical 
approach for your business. Dette er et emne på 7,5 studiepoeng 
(internasjonalt) bygget opp i samarbeid med SELL og næringslivet i 
regionen og finansiert av DIKU. Webportal: AVR-AI.no – A practical 
approach for your business 

 
 
Instituttet er i sluttfasen på utarbeidelse av emner (25 sp) innenfor programmering og 
databaser som skal leveres som etter- og videreutdanning til Statistisk sentralbyrå og andre 
fra Kongsvingerregionen. Det er her samarbeid med Høgskolesenteret i Kongsvinger.  
 
Instituttet leverer også emner og veiledning til Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk 
(LUP) ved HINN: 
5-årig grunnskolelærerutdanning:  

• Animasjon, spill og læring (30 sp) - skolerelevant emne (valgemne)   
Master i digital kommunikasjon og kultur: (under endring – Spillskolens deltakelse utgår 
kanskje) 

• Veiledning av mastergradsprosjekter 
 
 
3.1 Fagmiljøet tilknyttet studietilbudet 
 
 
§ 3-2 (2) Mastergradsstudiet skal ha et bredt og stabilt fagmiljø som består av tilstrekkelig 
antall ansatte med høy faglig kompetanse innenfor utdanning, forskning eller kunstnerisk 
utviklingsarbeid og faglig utviklingsarbeid innenfor studietilbudet. Fagmiljøet skal dekke fag 
og emner som studietilbudet består av. De ansatte i fagmiljøet skal ha relevant kompetanse. 
 
 
Fagmiljøet på Institutt for spillutdanninger, Spillskolen, er et tverrfaglig og internasjonalt 

miljø. Instituttet har 29 årsverk fordelt på 19 vitenskapelige ansatte, tre ph.d-stipendiater og 

en som er tilsatt i en prosjektlederstilling med noe fou-tid. I tillegg er det noen midlertidig 
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ansatte og timelærere som er inne for å dekke undervisningsoppgaver. Av UFF-ansatte er 

det 7 internasjonale medarbeidere utenfor Norden. Instituttledelsen består av instituttleder 

og undervisningsleder, og administrasjon tilsatt på institutt består i dag av en studieveileder, 

en avdelingsingeniør, en prosjektleder/produsent for eventer og studentoppgaver og en 

prosjektleder for forskning. I tillegg er det administrative ressurser som instituttet har på 

fakultetet, samt sentralt på Høgskolen. UFF-ansatte på instituttet har bakgrunn enten fra 

kunst, design, systemmodellering og/eller teknologi. Det er mye samarbeid på tvers av 

studieretninger gjennom felles emner, oppgaver og prosjektarbeid. Flere ansatte underviser 

derfor både på BA i Spillteknologi og simulering og BA i animasjon og digital kunst og har 

tverrfaglige forskningsprosjekter. Tverrfaglige team er essensen av i spillutviklingsprosesser, 

der alle uavhengig av kompetanse er med i de kreative prosessene fra ide til sluttprodukt.  

Det er en jevn fordeling i kompetanse med en balanse mellom kunst, design og teknologi. De 

fleste ansatte er også i faste stillinger, noe som gjør fagmiljøet stabilt. Fagmiljøet som er i 

dag, tilfredsstiller kravene til master med tanke på kompetanse. Samtidig som det også har 

en god bredde.  

Dataspillutvikling har kort tradisjon som akademisk disiplin i Norge, noe som har gjort det 

krevende å rekruttere ansatte med førstekompetanse fra Norge. Alle nye stillinger blir lyst ut 

internasjonalt for å få nok gode kvalifiserte søkere, og de internasjonale medarbeiderne gir 

viktige faglige løft samt et utvidet nettverk.  

Majoriteten av de fagansatte er profesjonelle aktører fra spillbransjen eller relaterte 

bransjer. Det er en forutsetning for god læring at studentene har tilgang på oppdatert 

kunnskap fra en bransje som er i rask endring, både kunstnerisk og teknologisk. Det er derfor 

avgjørende at lærerne holder seg faglig oppdaterte gjennom jevnlig arbeid i tett kontakt 

med den profesjonelle bransjen. Dette medvirker også til viktige nettverk for fakultetet. 

 

Fakultetets øvrige fagmiljø og Den Norske Filmskolen har kompetanse innen undervisning og 

forskning som det vil være aktuelt å benytte i masterprogrammet, særskilt i forbindelse med 

KU- og FoU-prosjekter. Områder for samarbeid kan være innenfor film, tv- og 

medieforskning, tverrmedial innholdsproduksjon, dramaturgi, lydproduksjon og 

fortellerteknikk, IP Broadcast og remote production, historiefortelling, virtuell produksjon 

med mer.  
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Det er et godt samarbeid med DNF og det er bygget opp et felles ph.d.-miljø. Fem at ph.d. 

studentene tilknyttet programmet FilmArt og DNF jobber med spill- og XR-relaterte 

prosjekter, og professor Steven Bachelder fra Spillskolen er en del av veiledningsteamet for 

stipendiatene. Studenter på den nye mastergraden vil også kunne bidra inn på 

stipendiatenes produksjoner.  

 

Vedlegg: Faglig ansatte i fagområdene (29) 
 

Administrativ / teknisk stab 

Fakultetet har en administrativ og teknisk stab som dekker kritiske og viktige områder for å 

opprettholde utdanningskvalitet i alle ledd. Administrativ stab tilsatt på instituttet består av 

fire personer. Staben dekker studieveiledning/studieadministrasjon, Innkjøp av utstyr, 

programvare og annet læringsmateriell, teknisk rådgivning, daglig ledelse av Motion Capture 

studio, markedsføring, webtjenester, arbeid opp mot samarbeidspartnere og studenter i 

prosjekt, eventer og prosjektledelse for forskningsprosjekter. Administrativ stab tilsatt på 

fakultetsnivå er en HR-rådgiver, en BOA-rådgiver, en FoU-rådgiver, en internasjonal rådgiver, 

en markedsrådgiver og en controller. Alle jobber tett på instituttene på fakultetet. I tillegg er 

det en egen stab tilknyttet TV-skolen. Det er godt samarbeid på tvers, noe som minsker 

sårbarheten og avhjelper i ulike situasjoner som oppstår. 

 
Administrativ/teknisk stab tilknyttet Spillskolen 

Ansatte som 
bidrar 

administrativt 
og teknisk 

Stillingsbetegnelse 
 

Ansettelses 
forhold 

Område Kommentar 

Johansen, 
Daniel 

Avdelingsingeniør H/Fast Drift av MoCap, innkjøp, teknisk Tilsatt på institutt 

Komandur, 
Sashi 

Forskningsleder for 
prosjekter 

H/Fast Fou og prosjekter. Har 15 % Fou-tid Tilsatt på institutt 

Sanchez, 
Joselito 

Prosjektleder H/Fast Studentprosjekter, 
prosjektkoordinator, visninger, 
showcase, web-ansvarlig, 
partnerkoordinator 

Tilsatt på institutt 

Solbakk, 
Sigrunn 

Studierådgiver H/Fast Studieadministrasjon og veiledning Tilsatt på institutt 

 
 
 
 

Administrativ stab på Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi  
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Ansatte som bidrar administrativt og teknisk Stillingsbetegnelse 
 

Bakken, Morten Administrativ leder 
Edvardsen, Linda HR-rådgiver 
Hagen, Guro  FoU-rådgiver 
Israelsen, Trude Controller 
Jonassen, Hanne BOA-rådgiver (innleid fra 

økonomi) 
Lindland, Trude Markedsfører 
Minge, Lene Kristin Internasjonal rådgiver 
Thomassen, Turid Rådgiver 

 
Vedlegg: CV til ansatte som inngår fast i studiets fagmiljø (30) 
 
 
3.2 Fagmiljøets utdanningsfaglige kompetanse 
 

Type utdanningskompetanse i fagmiljøet varierer. De fleste ansatte tilknyttet 

studieprogrammet har formell utdanningsfaglig kompetanse eller vil erverve det i løpet av 

vår 2024. Flere ansatte har lang undervisningserfaring og deltar på interne seminarer og kurs 

for å oppdatere den pedagogiske kompetansen. Det er laget en plan for deltakelse på HINNs 

Høgskolepedagogiske kurs for de faglige ansatte og nytt er at emnet nå tilbys på engelsk, 

noe som gjør at flere internasjonale i fagmiljøet kan få den formelle kompetansen. HINN ved 

UH-pedagogikk har også jevnlig interne nettseminarer i nettpedagogikk og bruk av digitale 

og andre hjelpemidler/verktøy inn i undervisning. Flere av de ansatte følger disse 

seminarene. I tillegg vil det være fokus på utdanningsfaglig kompetanse i 

rekrutteringsprosesser av nye ansatte.  På instituttet er det kontinuerlig dialog for å ivareta 

god studentaktiv læring og et godt læringsmiljø, det gjennom bruk av verktøy, nye 

undervisningsmetoder og modeller og oppfølging av studenter. Fagmiljøet er i sin natur 

digitalt og innovativt og utforsking av gode metoder og digitale verktøy til bruk i 

undervisning er alltid på agendaen. For å ivareta en god digital kompetanse når det kommer 

til undervisning og veiledning settes det opp interne seminarer og presentasjoner for å spre 

og dele ny kunnskap. Det benyttes digitale verktøy i forkant av undervisning 

(videoforelesninger med tanke på omvendt klasserom), i undervisning (f.eks. Miroboard for 

samarbeid, ulike VR og AI-verktøy for trening og innlæring, Kahoot for engasjement og 

refleksjon, med mer) og for tilbakemelding og veiledning (videotilbakemeldinger). Studiene 

på Spillskolen er produksjonsrettet og mye av tiden i klasserommet benyttes til 

prosjektbasert læring og veiledning i ulike kreative aktiviteter, hvor kritisk tenkning og 
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problemløsningsferdigheter er viktig. Det arrangeres felles læringsaktiviteter på tvers av 

emner og kull for både faglig og sosial bygging. Dette kan være Game Jams, spilltesting og 

workshops levert fra bransje.  

Utvikling av veiledningskompetanse og herunder rammer for god læring, vurdering, 

tilbakemelding, evaluering, reflekterende praksis, kultur og kommunikasjon er alltid på 

agendaen, gjennom studentevalueringer og studiebarometeret, klassemøter, 

utviklingssamtaler, studieprogramutvalg, fagmøter og instituttmøter. Det vil benyttes 

målrettede ressurser på området fremover for å bygge ytterligere kapasitet i fagmiljøet 

gjennom gode rammefaktorer. I tråd med utviklingen vil fagmiljøet fortsette å jobbe for et 

positivt og effektivt læringsmiljø og kontinuerlig forbedre kompetanser for å møte 

studentenes og samfunnets ulike behov. 

 
Vedlegg: fagmiljøets utdanningsfaglige kompetanse (31) 
 

 
3.3 Faglig ledelse 

Prorektor for utdanning i HINN har faglig og administrativt ansvar for utdanningskvalitet, 

studieadministrative tjenester og systemer, UH-pedagogisk utviklingsarbeid og 

studentdemokrati.  

På fakultetsnivå har prodekan utdanning ansvaret for kvalitetssikring og utvikling av studier 

og prodekan for forskning følger opp KU og FoU-arbeidet.  

 

På Institutt for spillutdanninger, Spillskolen har instituttleder det faglige og administrative 

ansvaret og rapporterer til dekan. Instituttet har også en undervisningsleder som har 

ansvaret for studieprogram og studenter.   

Det er to studiekoordinatorer for mastergraden som har en ressurs på til sammen 0,2 

årsverk. Det vil da være en støtte til undervisningsleder som også er studieprogramansvarlig. 

Studieprogramansvarlig har ansvaret for den faglige utviklingen i studiet og for studentene. 

Kvalitetssikring av studiet følger Studietilsynsforskriften og HINN’s kvalitetsrutiner.  

 

Faglig ledelse på Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi 
tilknyttet studieprogrammet 

Navn Stillingsbetegnelse 
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Jensen, Leif Holst Dekan 
Johansen, Jan Rudi Prodekan utdanning 
Grünfeldt, Nina Prodekan forskning 
Strandvik, Marit Christine Berg Instituttleder 
Gunnerud, Bård Undervisningsleder 

 
 
 
3.4 Årsverk og krav til førstestillingskompetanse 
 
Kravet til fagmiljøet som blir tilknyttet masterprogrammet med 50 % førstekompetanse og 

10 % professorkompetanse er dekket i dag, men instituttet vil øke med ytterligere professor-

kompetanse og førstekompetanse i løpet av de nærmeste årene og det nærmeste året er 

det planlagt med et internt professoropprykk for Gunhild Lien på kunstnerisk grunnlag.  

 

Kompetanse på instituttet i dag er som følger: 

Stillingskategori Prosent Antall 

Professor 10,5 2 

Førsteamanuensis 47,5 9 

Førstelektor 21 4 

Høgskolelektor 21 4 

SUM 100,00 19 

 

Det er 15 ansatte som er tilknyttet studieprogrammet og som bidrar inn med totalt 8,35 

årsverk. Det er en ny professorstilling som ikke er inkludert i denne beregningen og som vil 

være tilknyttet programmet. Stillingen er ikke trukket inn i denne beregningen grunnet at 

tilsettingsprosess ikke har startet.  

Det faglige bidraget er fordelt på: 

• Undervisning og veiledning – 3,20 årsverk  

• Forskning direkte knyttet til studieprogrammet – 5,75 årsverk 

• Studieadministrasjon – 0,3 årsverk 

 

Alle ansatte som bidrar inn i kjernegruppen på studieprogrammet har sin hovedstilling på 

HINN.  

 

Førstestillingskompetanse tilknyttet studieprogrammet i prosent og faglige årsverk: 
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• Professor – 1,20 årsverk tilsvarende 14,30 %  

• Førsteamanuensis - 4,85 årsverk tilsvarende 58,00 % 

• Førstelektor - 1,10 årsverk tilsvarende 13,70 % 

• Høgskolelektor - 0,55 årsverk tilsvarende 6,50 % 

• Ph.d. stipendiat – 0,65 årsverk tilsvarende 7,50 % (25 % undervisningsplikt i stilling) 

 

I tillegg til kjernegruppen vil flere ansatte og gjesteforskere bidra inn med 

spesialkompetanse. Se vedlegg tabell fagmiljø. 

 
Andel førstekompetanse tilknyttet studieprogrammet 
 

Stillingskategori  Prosent  Årsverk Antall  

Professor*  14,30 1,20 2 

Førsteamanuensis  58,00  4,85 8  

Førstelektor  13,70 1,10 2  

Høgskolelektor  6,50  0,55 2  

Ph.d. stipendiat 7,50 0,65 1 

SUM  100,00  8,35 15 

 
*Ny professorstillinger med tilsetting i 2025 er ikke inkludert i tabellen over.  
 
 
Vedlegg:  
Fagmiljøets planlagte faglige bidrag i studiet (32) 
 
 
 
3.5 Fagmiljøets forskning og utviklingsarbeid 
  

§ 3-2 (3) Fagmiljøet skal kunne vise til dokumenterte resultater på høyt nivå og resultater fra 
samarbeid med andre fagmiljøer nasjonalt og internasjonalt. Institusjonens vurderinger skal 
dokumenteres slik at NOKUT kan bruke dem i arbeidet sitt. 
 

Forskningen ved instituttet har en sterk tverrfaglig karakter og grenser til og integrerer flere 

tradisjonelle disipliner. Ved instituttet er en rekke forskningsområder utviklet og befestet 

under egne forskningsgrupper. Hver av disse forskningsgruppene har betydelig 

vekstpotensial. De omfatter emner bredt spekter emner som anvendt kunst, gamification og 

system simulering. Flere ansatte er nå aktive medlemmer i disse forskningsgruppene og er 
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aktive deltakere i mange forskningsprosjekter. Vi onboarder også kontinuerlig de ansatte 

som ennå ikke har begynt å forske og oppfordrer dem til å bli med i forskningsgrupper som 

et viktig første skritt. Gjennom eksternt finansierte aktiviteter (EFV) er det også fokus på å 

tilføre stipendiatstillinger til prosjekter det søkes støtte til. Vi har lyst ut og rekruttert en 

rekke stipendiatstillinger, noen skaffet gjennom ekstern finansiering. Universitetet har 

engasjert og ansatt et betydelig antall stipendiatstillinger, som alle er rettet mot kunstnerisk 

utviklingsarbeid. Det jobbes kontinuerlig med å sikre ekstern finansiering. Gjennom EFV får 

ansatte styrket forskningsbasert kompetanse og praktisk erfaring som bidrar til 

kvalitetsheving av studietilbud, nettverksbygging og styrket samarbeid med arbeidslivet, 

både offentlig og privat. Høgskolen har siden 2016 implementert «The European Charter for 

Researchers and Code of Conduct for the Recruitment of Researches», som fokuserer på 

forskeres rettigheter, plikter og karriereutvikling. 

Forskningskultur 

Skriveverksteder og seminarer holdes allerede gjennom profesjonelle læringsfellesskap. Vi 

har utviklet et nytt konsept med “Research Snippets” for å fremme en sterk og 

samarbeidende forskningskultur i fakultetet og instituttet. “Research Snippets” er i et semi-

formelt format der hvem som helst kan presentere sin forskningsfremgang, nye ideer til 

forskning, samarbeidsinvitasjoner for forskning eller rett og slett diskutere 

forskningsmetoder. Vi har også ukentlige skriveøkter organisert på fakultetsnivå som gir en 

følelse av fellesskap for forskerne og hjelper dem å holde sporet på sine 

forskningsforpliktelser. Det er søkelys på kompetanseheving og det arbeides kontinuerlig 

med å styrke FoU-aktivitet og kvalitet gjennom tilrettelegging for opprykk, tilbud om 

relevante kurs, rekruttering og utvikling av forskningsprosjekter med både nasjonale og 

internasjonale samarbeidspartnere. 

  

 

Forskning, Utviklingsarbeid og Formidling 

 Alle ansatte deltar i dag i FoU-prosjekter, enten prosjekter under etablering, prosjekter det 

søkes om støtte til eller pågående prosjekter. Listen over prosjekter er ikke uttømmende. 

Det er et dynamisk dokument som stadig legger til nye prosjekter eller prosjektforslag, særlig 

på grunn av den raske fremdriften i forskningsinitiativer på instituttet og fakultetet. Antall 
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publikasjoner har vokst de siste årene. For mer informasjon om publikasjonene, se vedlegg 

for publikasjonsliste. Vi vil spesielt fremheve at kunstnerisk utviklingsarbeid og tverrfaglig 

forskning (kunst og teknologi) har vokst fra tidligere. Se vedlegg for oversikt over antall KU-

arbeider i perioden 2018-2023 og for oversikt over alle arbeider. Instituttet har også utstrakt 

formidlingsaktivitet. Formidlingsaktivitetene spenner fra utstillinger, filmvisninger på 

festivaler, konferansepresentasjoner, gjesteforelesninger, inviterte foredrag, presentasjoner 

for delegasjoner om Motion Capture og VR og fagspesifikke kurs. Mer informasjon om 

formidlingsaktiviteten, se vedlegg. 

 

TABELL 1 
Publiseringer 2018 2019 2020 2021 2022 2023* 
Publiseringer totalt 23 16 18 15 11 22 
Internasjonale sampubliseringer 16 11 10 10 5 9 

% andel av total publisering            
*) Antall ved søketidspunkt        Antall publiseringer 

 
TABELL 2 

Kunstnerisk forskning og 
utviklingsarbeid 

2018 2019 2020 2021 2022 2023* 

Arbeider totalt 2 8 6 1 7 7 
Internasjonale samarbeid og visninger 2 5 2 1 4 3 

% andel av total publisering 100 % 63 % 33 % 100 % 57 % 43 % 
*) Antall ved søketidspunkt          Antall publiseringer 

 
TABELL 3 

Formidling 2018 2019 2020 2021 2022 2023* 
Arbeider totalt 26 32 11 17 17 38 

*) Antall ved søketidspunkt         Antall publiseringer 

 
Vedlegg:  
Publikasjonslister for de siste fem år - Spillskolen 2018-2023 (33) 
Antall publiseringer, KU og internasjonale sampublikasjoner-samarbeid (34) 
Lister over kunstnerisk utviklingsarbeid de siste fem år - Spillskolen 2018-2023 (35) 
Formidlingsliste for de siste fem år - Spillskolen 2018-2023 (36) 
Bidrags- og oppdragsprosjekt (37) 
 
Instituttets forskningsprofil er svært godt konturert av forskningsgruppene som er dannet de 
siste årene.  
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Research Groups/Profiles 

 
1. UPEXRE (User perception & Engagement in XR experiences) 

 

 

Visjonen til denne forskningsgruppen er å gjøre positiv 

innvirkning i samfunnet gjennom XR-applikasjoner og 

spilldesign. Denne forskningsgruppen er også instituttets desidert mest omfattende 

forskningsgruppe og har en meget sterk profil innen kunstnerisk utviklingsarbeid. Når det er 

sagt, er en betydelig portefølje av forskning i denne forskningsgruppen også knyttet til 

teknologi som skaper gode brukeropplevelser og teknologi for å spore brukeropplevelser, 

spesielt i gamified miljøer og funksjoner og aktiviteter formidlet gjennom gamified 

grensesnitt. Mandatet til denne forskningsgruppen er å bygge forskningskonstellasjoner og 

metodikk som er anvendelige for å måle persepsjon, engasjement og påvirkning i XR-

erfaringer. Målet er å hjelpe og informere designprosessen og resultatene av XR-

applikasjoner og intervensjoner i både kunst og vitenskap. Denne forskningsgruppen er også 

den største forskningsgruppen ved instituttet med 19 aktive medlemmer og 15 eksterne 

medlemmer som deltar i instituttets forskning og kunstneriske virksomhet. Denne 

forskningsgruppen koordinerer også HiNNs aktiviteter i den massive satsingen «Oppdrag 

Mjøsa» som HiNN er formelt medlem av per i dag. Videre har denne forskningsgruppen dype 

forbindelser i forskning til forskningsmiljøer i Europa, Asia og Amerika. Det er mer enn åtte 

aktive prosjekter som pågår i denne forskningsgruppen, noen av dem allerede eksternt 

finansiert. Mange andre er i rørledningen for finansiering gjennom aktiv søknad om midler 

gjennom ulike veier. To store forskningsprofiler preger en vesentlig del av forskningen i 

denne gruppen. Først ut er «Art by design». Begrepet inkluderer anvendt kunst, 

konseptualisering og anvendte konsepter og design. Området involverer vitenskapen om 

kunst ved å skape ulike aspekter av menneske-maskin grensesnitt slik det vises i dataspill, 

men også innenfor beslektede felt som simulatorer, integrerte vurderingsmodeller og 

virkelighetsspill for strategi og beslutningstaking. Den andre er 'Spillutvikling, gamification og 

teknologi'. Dette kombinerer tradisjonelle spilldesignmetoder med innovative tilnærminger, 

for eksempel bruk av systemanalyse og systemdynamikk. Det fokuserer også på forskning på 

spillindustrien og bruken av spilldesign og gamification i seriøse spill og industri. Dette 
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området innebærer tverrfaglige metoder og vitenskap som kommer sammen når nåværende 

og fremtidige spill skal opprettes. 

Vedlegg 38: Presentasjon av UPEXRE 

 

2. SYSTEMS DYNAMICS 

 

Visjonen til denne forskningsgruppen er å løse samfunnsutfordringer 

gjennom kompleks systemmodellering og tilsvarende beregningsorientert 

tilnærming. En viktig del av forskningen i denne gruppen er å gi 

beregningsorientert underlag for intuitive grensesnitt ofte utviklet gjennom kunstneriske 

utviklingsmetoder. Denne forskningsgruppen bruker med andre ord tverrfaglig kompetanse 

ved hjelp av systemtenkning. Systemtenkning, systemanalyse og systemdynamikk er 

tverrfaglig, problemløsningsorientert og bruker anvendt systemanalyse for utredning og 

systemdynamikk for simulering og tolkning. Forskningsområdet kombinerer alle tradisjonelle 

disipliner som er nødvendige for å løse komplekse eller utfordrende problemer. Dette 

strekker seg fra anvendt bærekraft, avansert teknologi, materialer, biofysisk økonomi, sosial 

dynamikk og virtuelle fenomener. Industriell innovasjon og simuleringer som område 

omfatter avanserte simuleringer for virkelige systemer og hvordan disse brukes. Disse er 

anvendt systemdynamikk og systemanalyse i industriell produksjon, industrielle systemer og 

integrering av verdenssystemer. Forskningsfeltet bruker tverrfaglig kompetanse ved hjelp av 

systemtenkning. 

 

3. BAM! (Bransje-studier Audio Media) 
 

 
 
Fokuset er i hovedsak den norske lyd- og mediebransjen. 

BAM! - Industristudier i audiovisuelle medier er en forskningsgruppe ved Høgskolen i 

Innlandet. Gruppen tar for seg ulike aspekter ved produksjon og distribusjon av spill, film, 

fjernsyn og andre relaterte audiovisuelle medier. Gruppen ble etablert våren 2019 og har 

følgende ambisjoner:  
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1. Bidra med forskningsbasert kunnskap om norsk film, TV og spillbransjen i et nasjonalt og 

internasjonalt perspektiv. Kunnskapen kan utnyttes av ledelses- og produksjonsmiljøer.  

2. Synliggjøre Universitetet og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK) 

som en tydelig aktør i bransjestudier både på nasjonalt og internasjonalt nivå. 

3. Ha en ledende posisjon i et nettverk som forsker på norsk film-, tv- og spillbransje  

4. Skape aktive møteplasser med norsk film-, tv- og spillbransje Gruppen har ni aktive 

medlemmer per i dag og gruppemedlemmene deltar i NFR-finansierte prosjekter og andre 

prosjekter. 

 

4. XRAI 
 

 
Denne gruppens primære mål er å utnytte kunstig intelligens i Extended 

Reality-applikasjonen. Bringer disse to revolusjonerende teknologiene 

sammen for å simulere virkelige scenarier.  Gruppen har som mål å være en 

viktig aktør innen forskning og utvikling innen AI og XR innen HINN og nasjonalt. Gruppen vil 

jobbe med fundamentet og de tekniske sidene av AI og XR, og er derfor annerledes og 

komplementær til mye bruk av AI og XR i prosjekter innen HINN, hvor fokuset ofte er mer 

bruk av forhåndslagde løsninger eller modeller. Fokuset er bruk av resultater fra AI i 

sanntidsapplikasjoner, enten det er i et spill, en simulering for forretningsbeslutninger eller 

utdanning, eller fysiske autonome roboter.  Det finnes en rekke prosjekter av tverrfaglig 

karakter der medlemmene i denne forskningsgruppen spiller en rolle. Forskningen i denne 

gruppen spiller en avgjørende rolle i formidling av kunst gjennom teknologi. Gruppen har i 

dag fire aktive medlemmer og aktiv publikasjonsprofil. Det er rudimentære tegn på dannelse 

av nyere forskningsgrupper. Noen av fakultetets medlemmer arbeider med kunstnerisk 

arbeid og spilldesign som er informert av urfolks kunnskapssystemer fra Norge og over hele 

verden (India for eksempel). Disse aktivitetene vil sannsynligvis vokse som egne 

forskningsgrupper i årene som kommer. Sist, men ikke minst, vil samarbeid på tvers av 

forskningsgruppene være et naturlig utfall. 

 
 

 
 

External Research Groups 
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Teknologi for helse og fysisk aktivitet (TechPA) 

Om forskergruppen fra websiden https://www.inn.no/forskning/var-forskning/teknologi-for-

helse-og-fysisk-aktivitet/ ''Formål : Å samle forskere og faglig ansatte på tvers av fakultet 

som er opptatt av teknologi for helse og fysisk aktivitet for å tilrettelegge. Å produsere 

forskning av høy kvalitet og øke kompetansen og den vitenskapelige produksjonen på dette 

feltet ved HINN.Å skape et sterkt faglige fellesskap for bruk av kvantitative metoder som kan 

involvere studenter interessert i fagfeltet og bidra med kompetanse til andre 

forskningsmiljø. Å skape et sterkt vitenskapelig miljø som kan støtte fagansatte på ulike 

nivåer i deres karriereutvikling samt involvere både norske masterstudenter og 

masterstudenter på utveksling. Å forsterke samarbeid med andre institusjoner og eksterne 

forskere. Å bidra til å øke fakultetets sjanse til å få universitetsstatus gjennom å forsterke 

den vitenskapelige profilen og øke andel fagansatte med første- og professorkompetanse”. 

Spillskolens forskere er med i forskningsprosjekter. 
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3.6 Deltakelse i nasjonale og internasjonale samarbeid og nettverk relevante for 
studietilbudet 
  
 
Studietilsynsforskriften § 2-3. (6) Fagmiljøet tilknyttet studietilbud som fører fram til en grad, 
skal delta aktivt i nasjonale og internasjonale samarbeid og nettverk som er relevante for 
studietilbudet. 
 
Fagmiljøet på Spillskolen har ulike samarbeid med alle fakultetene ved HINN. Å jobbe på 

tvers av etablerte fagområder, og utnytte de ressursene som finnes internt på høgskolen er 

en stor styrke for alle involverte. Det meste av samarbeidet skjer gjennom FoU-prosjekter, 

der instituttets fagmiljø bidrar med forskning og utvikling knyttet til digital visualisering, 

gamification, ny teknologi som VR og AR og bygging av applikasjoner. Studentene får 

mulighet til å delta i prosjektene, ofte med innholdsproduksjon som er knyttet til større 

emner eller oppgaver de har i sitt studieprogram. Nedenfor beskrives samarbeidet med 

fakultetene nærmere. Gjennom satsingen «Oppdrag Mjøsa» forsøker Spillskolen å samle alle 

fakulteter under én massiv satsing, med særlig søkelys på kunstnerisk utviklingsarbeid.  

  

Handelshøyskolen (HHS) 

 Spillskolen og Handelshøyskolen har løpende samarbeid der stipendiater tilknyttet 

Spillskolen tas opp på ph.d.-programmet i innovasjon og tjenesteyting. Dette har vært et 

fruktbart samarbeid og et bærekraftig system der vi bedre kan utnytte gode ressurser fra 

begge fakultetene for å bli mer robuste. Det er også sendt inn en EU-søknad (H2020) i 

samarbeid med Handelshøgskolen, som dessverre ikke gikk gjennom, men det er skapt et 

godt grunnlag for forskningssamarbeid.  

 

Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk (LUP) 

Det er to nylige samarbeidsprosjekter finansiert gjennom DIKU på studentaktiv læring med 

en læringssimulator i VR, som ble fullført. Det er også flere forskningsprosjekter under 

utarbeidelse i samarbeid med ulike institutter. I tillegg er det et undervisningssamarbeid der 

fakultetene (LUP og AMEK) leverer undervisning til hverandre, dramalærere fra LUP jobber 

med animasjonsstudenter på Spillskolen, og Spillskolen leverer undervisning i spill, 

animasjon og læring (valgfag/skolerelevant) til 5-årig lærerutdanning, samt undervisning og 

veiledning på master i digital kultur og kommunikasjon. Samarbeidet gjør spillskolen 
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sterkere, fører til faglig utvikling og gir nye pedagogiske og faglige perspektiver på 

kvalitetsarbeid i forskning og utdanning. Det er et pågående prosjekt (InnTELT) hvor 

Spillskolen samarbeider med LUP om å redesigne dialogsimulatoren for overlegen innlevelse 

og engasjement. Det ble også sendt inn et stort forskningsforslag til Forskningsrådet der 

spillskolen var partner. Dessverre ble dette ikke finansiert, men vi forventer å prøve en 

runde til med å søke finansiering og håper å lykkes. Som sådan har vi lykkes med å skape et 

paradigme av påfølgende forskningsløkker Det vil si forskningsiterasjon for VR-design 

etterfulgt av forskning på innvirkning på grunn av det valgte designet på pedagogiske utfall.  

  

Fakultet for helse- og sosialvitenskap 

 Spillskolen har flere FoU-prosjekter knyttet til helsesektoren. I dag er det et stort pågående 

EU-prosjekt i tett samarbeid med Institutt for folkehelse og idrettsvitenskap. Samarbeid med 

helse- og sosialfag har et stort potensial, særlig fordi helsesektoren bruker og viser interesse 

for ny teknologi, og hvordan den kan brukes i behandling, utdanning, opplæring og 

forebygging av ulike pasientgrupper. Fakultetet benytter også nye digitale løsninger i sine 

studieprogrammer. For Spillskolen er dette gode tverrfaglige prosjekter som gir faglig nytte, 

men som også gir stor merverdi for samfunnet. 

  

Fakultet for anvendt økologi, landbruksvitenskap og bioteknologi (ALB)  

 Spillskolen har hatt et langt samarbeid med ALB gjennom felles prosjekter. I satsingen 

«Oppdrag Mjøsa» har både spillskolen ved AMEK og ALB tatt en aktiv rolle ved å delta i 

arrangementene knyttet til den og planlegge oppstart av nye prosjekter. Vi er også i 

startfasen av diskusjonen om å utvikle et senter for utdanning (SFU) som forbinder begge 

våre fakulteter gjennom spillskolen. Generelt har vi også her gode tverrfaglige prosjekter 

som gir faglig utbytte, med stor merverdi sosialt og kulturelt. 

  

 

Den norske filmskolen 

 Filmskolen har flere fagområder som grenser til enkelte og temaer på Spillskolen. Noen 

studenter fra Spillskolen har blant annet tatt mastergraden sin der. Det er etablert et 

samarbeid for å se nærmere på hvordan fakultetene bedre kan utfylle hverandre for å 

utnytte bedre gode ressurser. I dag er det en rekke doktorgrader som er veiledet i fellesskap 
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mellom Spillskolen og Filmskolen. I tillegg ønsker fakultetets medlemmer på begge steder å 

samarbeide om ulike emner som virtuelle produksjoner, fysiologiske måleverktøy (PMT) for 

å vurdere filmopplevelse. Masterprogrammet ved Spillskolen er lagt opp slik at de 

studentene som aspirerer kan søke seg til Filmskolens fremtidige ph.d. Samarbeid på tvers 

av fakulteter direkte mot utdanning og kunstnerisk utviklingsarbeid og utviklingsarbeid skal 

gi styrket kvalitet og robusthet for de involverte. Instituttet samarbeider også med andre 

norske universiteter og høyskoler gjennom prosjekter og utdanningsrelatert arbeid. På det 

teknologiske området er det et etablert samarbeid med Universitetet i Tromsø ved Fakultet 

for ingeniørvitenskap og teknologi ved campus Narvik, Høyskolen Kristiania, Oslo og Oslo 

Met. På det kunstneriske feltet er det et spesielt samarbeid med Universitetet i Sørøst-Norge 

ved Institutt for estetiske og Høyskolen Kristiania. I tillegg har det vært flere samarbeid med 

andre universiteter og høyskoler i forbindelse med større tverrfaglige prosjekter. Spillskolen 

er også i tidlig fase av samtaler for å initiere et forskningsseminar om Creative industries 

samarbeid mellom India og Norge. 

  
Internasjonale partnere: 

Gjennom flere prosjekter, spesielt med kunstnerisk utviklingsarbeid, er det mange nye 

internasjonale partnere som nylig er lagt til Game School-partnerskapsporteføljen. 

Universitetene som Spillskolen har et aktivt samarbeid med i prosjekter for tiden er Uppsala 

Universitet, Limerick Universitet, Rennes II, Polytech Universite' Angers og Universitet I 

Valladolid. I tillegg har Spillskolen gjennom pågående prosjektforslag og arbeid med å bygge 

forskningskonsortier knyttet til Trinity College Dublin (TCD), Vilnius Universitet, Rotterdam 

School of Management, Stanford Universitet, Cambridge Universitet, Ontario Tech 

Universitet og Rishihood Universitet (India). Dermed er samarbeidet aktivt på tvers av tre 

kontinenter (Asia, Nord-Amerika og Europa). Videre er det spredt over ti land over disse tre 

kontinentene. Samarbeidet gir Spillskolen en styrket internasjonalisering, større 

gjennomslagskraft og kapasitet til å innhente store forskningsprosjekter, gode fagfeller og 

internasjonal sampublisering.   
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Map Source: Wikimedia Commons. 

 

Se ellers vedlegg 39 som viser flere samarbeidspartnere i bidrags- og oppdragsprosjekter. 

 

Et utvalg av regionale bedrifts- og institusjonspartnere: 

Instituttet har samarbeid med flere bedrifter og institusjoner. Gjennom en stor satsning på 

XR-teknologi i regionen er det bygget opp en trippel helix modell med offentlige 

institusjoner, Høgskolen i Innlandet og private aktører. Kommuner i regionen og 

fylkeskommunen er sentral i samarbeidet, sammen med Hamarregionen reiseliv og utvikling 

og en rekke bedrifter som jobber med teknologi. Under er  

Sykehuset i Innlandet: 

Spillskolen og ulike avdelinger fra Sykehuset Innlandet har flere forskningsprosjekter relatert 

til spillifisering, AR og VR og virtuelle verdener benyttet i trening, opplæring, behandling og 

forebygging. Prosjektene gir faglige utfordringer for FoU-arbeid og gir nye interessante 

problemstillinger knyttet til utvikling av spill. Vedlagt er en intensjonsavtale med divisjon for 

psykisk helsevern for ønsket samarbeid med fagmiljø og studenter på den nye 

masterutdanningen. 

Hamar Game Collective (HGC): 

Hamar Game Collective er et samvirke som består av 14 spillutviklingsbedrifter (nesten alle 

tidligere studenter fra Spillskolen). De er viktige ambassadører, bidragsytere og partnere 
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relatert til spillarrangementer rettet mot studenter, gjestelærere (sitter på god erfaring og 

ny kunnskap fra bransjen), prosjekter og ikke minst bidrar de til å skape et spillfellesskap og 

en god kultur på Hamar. De baner også vei for nye uteksaminerte studenter ved å jobbe med 

å bedre muligheter for spillutviklere i Norge. Hvert år i siste helgen av januar arrangerer 

Spillskolen sammen med HGC, Global Game Jam på Høgskolen sine lokaler.  

Fynd Reality: 

Bedriften er en nær samarbeidspartner knyttet til utvikling av XR-innhold. Mange av 

Spillskolens studenter på videreutdanning i VR og AR jobber i dag for Fynd Reality som 

jobber med innholdsproduksjon og “immersive technologies”. Det er samarbeid rundt 

videreutdanningen og forskningsprosjekter, samt felles presentasjoner, visninger og enkelte 

kundemøter.   

  

Nettverk 

Nasjonal Nettverk 

UHRs Nasjonale Fagorgan for IKT 

Spillskolen er representert i fagrådet. Fagrådet spiller en viktig rolle for kvalitet i 

utdanningen, gir et godt diskusjonsforum for faglige utfordringer og utvikling av fagområdet 

som helhet. I regi av fagrådet blir det også arrangert konferanse, NIKT, hvor Spillskolen har 

vært representert med papers.  

 

VRINN forretningsklynge 

VRINN-nettverket har fokus på innovasjon og vekst gjennom deling av kunnskap og 

samarbeid på tvers av landegrenser og sjangre/bransjer for å støtte og fremme hverandre og 

styrke internasjonale relasjoner. Nettverket består i dag circa 50+ medlemsbedrifter/ 

institusjoner og har i tillegg samarbeid med 14 andre organisasjoner, internasjonale 

innovasjonsnettverk, ekspertgrupper og fellesskap, samt samarbeid med DigitalNorway. 

VRINN er også hovedarrangør for en årlig internasjonal konferanse i VR og AR-teknologi hvor 

Spillskolen er medarrangør.  
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Nettverket arrangerer flere seminarer, prosjektpresentasjoner og tilbyr møteplasser for sine 

medlemmer. For Spillskolen gir dette blant annet mulighet for faglig oppdatering, mulighet 

for oppbygning av innovative tverrfaglige prosjekter og møter med internasjonale aktører 

innenfor bransjen. VRINN ledes av Hamarregionen reiseliv og utvikling. Instituttleder Marit 

Berg Strandvik sitter i styret i VRINN.  

For nærmere informasjon om VRINN, se: https://vrinn.no/the-cluster/     

  

Norske Spillforskere 

Web link     https://www.facebook.com/groups/1858291627790781 

  

Dette nettverket er et nasjonalt nettverk for spillforskere i Norge. En sentral relevans for 

dette nettverket er å dele ny kunnskap, informasjon om relevante konferanser og bygge 

nettverk for forskningsprosjekter. Det er totalt 38 medlemmer i dette nettverket. Disse 

medlemmer er vitenskapelig ansatte ved universiteter som UiB, Universitet i København, 

UiO, Nord Universitet og NTNU. Våre vitenskapelig ansatte ved HiNN har spilt en 

administrativ rolle i dette nettverket og er også aktive deltakere i nettverket. 

  

  

Norsk medieforskerlag (NML) 

Web link    https://www.medieforskerlaget.no/ 

  

Norsk medieforskerlag er et faglig forum opprettet for medieforskere i Norge i 1977. 

Forumet fokuserer i hovedsak på å opprettholde et høyt nivå på medieutdanningen, jobbe 

for at Forskningsrådet skal prioritere medieforskning og være en faglig og sosial plattform 

for en mangfoldig gruppe medieforskere. Norske medieforskeres forening utgir Norsk 

medietidsskrift og samarbeider aktivt med NORDICOM som er en tilsvarende forening 

organisert for alle de nordiske landenes medieforskere. Foreningen arrangerer også en 

forskerkonferanse annethvert år. Våre vitenskapelig ansatte ved HiNN har fungert som 

styremedlemmer i foreningen og er aktive deltakere i konferansen og bidragsytere til 

tidsskriftet utgitt av foreningen. Medlemmene er vitenskapelig ansatte ved universiteter 

som UiB, Universitetet i Tromsø, UiO, NTNU, Høgskolen i Østfold og Høyskolen i Kristiania. 
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Oppdrag Mjøsa 

Web link https://www.ntnu.no/oppdrag-mjosa 

Fra nettsiden oppført ovenfor “Oppdrag Mjøsa er et forskningsprogram med mål om å legge 

til rette for verdiskaping gjennom bærekraftig bruk av Mjøsas ressurser og 

økosystemtjenester og samtidig opprettholde økosystemets struktur, virkemåte, 

produktivitet, samfunnskritisk infrastruktur og naturmangfold. Oppdrag Mjøsa skal derfor 

være et verktøy for både å tilrettelegge for verdiskaping, vannkvalitet og matsikkerhet, og 

for å opprettholde miljøverdiene i Mjøsa. En klar målsetting er å være en pilot for en større 

nasjonal innsats for en bedre kunnskapsstyrt forvaltning av ferskvannsressurser, både i 

Norge og globalt. “. The faculty of AMEK and ALB are in particular already very active in this 

network. AMEK in particular in bringing in the artistic dimension to the project along with 

actors from NTNU. 

 

Internasjonal Nettverk 

Siggraph Digital Arts  

Web link      https://dac.siggraph.org/ 

  

ACM SIGGRAPH sier at deres oppdrag er "å fremme engasjement og dialog året rundt innen 

digital, elektronisk, beregningsmessig og mediekunst" [1] og "legge til rette for dynamisk 

stipend og kreativ programmering innen ACM SIGGRAPH-organisasjonen"[1]. Viktigst av alt 

fremmer dette nettverket samarbeid mellom kunstnere og datagrafikkmiljøet. En sentral 

relevans for dette nettverket er at det er en verdifull ressurs for ny kunnskap innen 

datakunst, animasjon og spillkunst i tillegg til å gi forbindelser til andre eksperter innen disse 

feltene. En ansatt ved HiNN er nåværende medlem av ACM SIGGRAPH- DIGITAL ARTS. Dette 

nettverket består i dag av 1800 medlemmer. Månedlige møter og årlige konferanser 

arrangeres regelmessig av dette nettverket der fakultetet vårt har en aktiv tilstedeværelse. 
1. https://dac.siggraph.org/ accessed on 08.04.2022 at 07:39 hours. 

  

  

System Dynamics Society 

Web link    https://systemdynamics.org/ 
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Dette nettverket er en internasjonal, ideell organisasjon som fokuserer på systemtanking og 

systemdynamikkmodellering som viktige verktøy for å løse problemer på tvers av et bredt 

spekter av domener. De gjennomfører jevnlig akademiske konferanser. Foreningen har mer 

enn 20 registrerte avdelinger og har medlemmer fra akademia og industri. En sentral 

relevans for dette nettverket er at det er en verdifull ressurs for ny kunnskap innen 

systemtenkning og systemdynamikk, i tillegg til å gi nettverksmuligheter til andre eksperter 

innen disse feltene. Våre vitenskapelig ansatte fra HiNN har vært hovedtalere og aktive 

deltakere på sine årlige konferanser. 

  

International Game Developers Association (IGDA) 

Web link    https://igda.org/ 

  

International Game Developers Association (IGDA) er verdens største non-profit 

medlemsorganisasjon som er organisert for enkeltpersoner som lager spill. Foreningen 

fremmer interessene til spillutviklere fra hele verden, kobler utviklere til sine jevnaldrende 

fra hele verden og gir en plattform for deres profesjonelle utvikling. Foreningen har mer enn 

150 kapitler rundt om i verden og organiserer jevnlig viktige industrikonferanser som 

tiltrekker seg personer fra akademia og industri. Våre ansatte ved HiNN er nåværende 

medlemmer og bruker plattformen til aktivt nettverk med spillutviklere fra hele verden. 

  

Games for Health Europe 

Web link    https://www.gamesforhealtheurope.org/ 

  

Games for health – Europe er en ideell organisasjon grunnlagt i 2010 innen anvendt 

helsespill. Games for health – Europe sier at deres misjon er "å bringe sammen medisinske 

fagfolk, akademikere, spillutviklere og bransjeledere vi streber etter å engasjere dem i en 

innovativ og banebrytende diskusjon om virkningen spill, simuleringer og gamification-

teknikker har på oss alle nå og i nær fremtid"[2]. Foreningen arrangerer jevnlig en 

konferanse som samler leger, spilldesignere, sykepleiere, forskere og medisinske 

innovatører. Våre fakultetsansatte ved HiNN har presentert sitt arbeid på konferansene og 

bruker plattformen til nettverksformål. 
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2. https://www.gamesforhealtheurope.org/ accessed on 08.04.2022 at 07:42 hours. 

  

  

Digital Games Research Association (DiGRA) 

Web link http://www.digra.org/ 

  

Digital Games Research Association (DiGRA) ble grunnlagt i 2003 som en ledende forening 

for forskning relatert til digitale spill og relaterte fenomener. Hovedformålet med foreningen 

er å fremme forskning på spill av høy kvalitet. DiGRA har avdelinger over hele verden. DiGRA 

arrangerer en årlig konferanse og også mange regionale konferanser. DiGRA publiserer også 

et kvartalsvis tidsskrift Transactions of the Digital Games Research Association (ToDiGRA) i 

samarbeid med ETC press. Våre fakultetsansatte ved HiNN er nåværende medlemmer av 

foreningen og faste deltakere på konferansene i regi av foreningen. Vårt fakultet har også 

deltatt med hensyn til administrative oppgaver knyttet til konferansene. 

  

Higher Education Video Game Alliance (HEVGA) 

Weblink https://hevga.org/ 

  

The Higher Education Video Game Alliance (HEVGA) er en ledende akademisk forening for å 

fremheve viktigheten av videospill i høyere utdanning, industri og myndigheter. HEVGA sier 

at deres oppdrag er "å skape en plattform for høyere utdanningsledere som vil understreke 

den kulturelle, vitenskapelige og økonomiske betydningen av videospillprogrammer på 

høyskoler og universiteter. Nøkkelen er å skape et robust nettverk av ressurser - inkludert 

enhetlig advokatvirksomhet, beslutningstakerengasjement, mediedekning og ekstern 

finansiering - for å inkubere og utnytte virkningen av dette samfunnet i et 21. århundre 

læringsmiljø. " [3]. HEVGA består av mer enn 150 institusjonelle medlemmer fra mange land. 

HEVGA arrangerer årlige møter og andre alliansearrangementer. Våre vitenskapelig ansatte 

ved HiNN har deltatt og jevnlig presentert på årskonferansen. 
3. https://hevga.org/ accessed on 08.04.2022 07:45 hours. 

  

Project Horse Shoe 

Weblink https://www.projecthorseshoe.com/ 
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Project Horse Shoe er en tenketank som årlig konferanse og nettverk som har deltakere som 

har som mål å løse noen av de tøffeste utfordringene i moderne spilldesign. Project Horse 

Shoe sier at dets oppdrag er "Positivt påvirke kunsten, vitenskapen og virksomheten til 

spilldesign de neste fem årene på måter som neppe vil skje ellers, ved å dra nytte av praksis-

velprøvde brainstorming metoder og vår tilgang til de lyseste hodene i feltet". [4]. Deltakelse 

i denne unike tenketanken som konferanse er kun på invitasjonsbasis. En av de vitenskapelig 

ansatte ved HiNN er medlem, har presentert og er jevnlig invitert til denne konferansen. 
4. https://www.projecthorseshoe.com/ Accessed on 08.04.2022 at 07:46 hours. 

  

Society for Art and Science (Japan) 

Weblink https://www.art-science.org/ 

  

The society of art and science fokuserer hovedsakelig på fusjon av kunst og vitenskap som 

forventes å være svært viktig i det 21. århundre. Et sentralt mandat for samfunnet er å 

kombinere kunst og vitenskap på en slik måte at det fremmer utviklingen av begge. 

Foreningen arrangerer en årlig konferanse NICOGRAPH i Japan. Foreningen utgir også 

Journal of the Society for Art and Science. En av våre vitenskapelig ansatte ved HiNN er 

medlem av foreningen og har også arrangert konferanser for foreningen. 

  

International Network of Resource Information Centers (Balaton Group) 

Weblink https://www.balatongroup.org/ 

  

Fokuset til Balaton-gruppen (formelt navn: International Network of Resource Information 

Centers) er å produsere ny forskning og løsninger for å oppnå bærekraft. Denne gruppen kan 

også beskrives som en strategisk tenketank som har vært fokusert på bærekraftig utvikling. 

Systemtenkning er en sentral tilnærming til denne tenketanken for å oppnå bedre global 

bærekraft. Balaton-gruppen har jevnlig utgitt mange bøker, inkludert de om systemtenkning. 

En av våre fakultetsansatte er medlem av denne tenketanken siden 2011. 

 

4. Finansiering 
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Studieprogrammet skal delvis finansieres eksternt. Innlandet fylkeskommune ønsker å støtte 

etableringen av programmet, men det gjenstår å finne ut hvor mye de kan bidra med. Vi 

venter på invitasjon til et møte med Fylkesordfører. Vi ønsker nå å få studieprogrammet 

faglig godkjent og under forutsetning av at finansiering kommer på plass.  

Videreutdanning i AR og VR legges ned når dette programmet starter opp. De ressurser vi 

benytter på videreutdanningen vil benyttes inn på mastergraden.  

Se vedlegg 40 for utredningsanalyse og vedlegg 41 for støttebrev fra fylkeskommunen.  

 

Lokaler: 

Vi vil benytte et klasserom på Midtbyen Park (foreligger avtale mellom HINN og 

Utstillingsplassen Eiendom) og samkjøre dette med etablering av Bachelor i kunstig 

intelligens – utvikling og anvendelse. Lokalet må tilpasses en gruppe studenter på 60 og 

samtidig bruk av pc’er. Hver student kjøper sitt eget utstyr og programvare og vi benytter 

ellers samme utstyr og infrastruktur som for BA i animasjon og digital kunst og BA i 

spillteknologi og simulering. Dialog med IT og eiendom er i gang og gode løsninger 

utarbeides.  
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Vedlegg til akkrediteringssøknad 
  
 
Forutsetninger for akkreditering 

1. Diploma supplement 
2. Vitnemål 
3. Utdanningsplan 

 

Læringsutbyttet 

4. Studieplan 

 

Undervisnings-, lærings- og vurderingsformer 

5. Oversikt over undervisnings-, lærings- og vurderingsformer 

 

Ordninger for internasjonalisering 

6. Avtale Erasmus+ HINN 

 

Internasjonal studentutveksling 

7. EMERGE Commitment to the mission and vision  

8. Griffith University: Griffith University, Australia  

9. Hanze University of Applied Sciences: Hanze University of Applied Sciences, 

Nederland  

10. HAMK: Häme University of Applied Sciences HAMK, Finland  

11. Hochschule Darmstadt: Hochschule Darmstadt, Tyskland  

12. Högskolan i Skövde: Högskolan i Skövde Dataspelsutveckling, Sverige  

13. Kazimierz Wielki University: Erasmus+ programme at Kazimierz Wielki  

14. Malta College of Arts, Science and Technology: MCAST  

15. NUST: Namibia University of Science and Technology – NUST, Namibia og Blekinge 

tekniska högskola: Blekinge Institute of Technology, Sverige  

16. University of Barcelona: University of Barcelona - ENTI, Spania  

17. NHL Stenden: NHL Stenden, Nederland  

18. University of Malta: University of Malta  
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19. University of Rennes II:  University of Rennes II, Frankrike  

20. Uppsala University: Uppsala University, Gotland, Sverige  

21. QUT: Queensland University of Technology, Australia  

22. University of Applied Sciences Windesheim: U.A.S. Windesheim, Nederland 

23. Bond University: Bond University, Australia 

24. Mondragon University: Mondragon, S pania 

25. Universidad de Alcalá: University of Alcala, Spania 

26. WSB University: WSB Gdansk, Polen 

27. Meiji University: Meiji University, Japan 

28. Kochi University, Kochi University, Japan 

Fagmiljøet 

29. Faglig ansatte i fagområdene  
30. CV’er til ansatte som inngår fast i studiets fagmiljø 

 

Fagmiljøets utdanningsfaglige kompetanse 

31. Fagmiljøets utdanningsfaglige kompetanse – tabell 

 

Årsverk og krav til førstestillingskompetanse 

32. Fagmiljøets planlagte faglige bidrag i studiet 

 

Fagmiljøets forsknings- og utviklingsarbeid 

33. Publikasjonslister for siste fem år - Spillskolen 2018-2023 
34. Antall publiseringer, KU og internasjonale sampubliseringer-samarbeid 
35. Lister over kunstnerisk utviklingsarbeid siste fem år - Spillskolen 2018-2023 
36. Formidlingsliste for siste fem år - Spillskolen 2018-2023 
37. Bidrags- og oppdragsprosjekter  
38. Forskningsgruppen UPEXRE 

 

Annet 

39. Eksempler på den kreative spillutviklingsprosessen og på hvor videospill og 
film møtes faglig 

40. Utredningsanalyse 
41. Støttebrev fra Innlandet fylkeskommune 
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skogforvaltning

Mastersøknad
HØGSKOLEN I INNLANDET

Innsendingsdato: 01.03.2023
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Master i bærekraftig skogforvaltning - Søknad om
akkreditering av master

Om søkeren

Kontaktperson

Fornavn

Kaja

Etternavn

Johnsen

Telefonnummer

47 92233517

E-postadresse

kaja.johnsen@inn.no
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Utdanningens navn (norsk)

Master i bærekraftig skogforvaltning

Utdanningens navn (engelsk)

Master in sustainable forest management

Studiets fagområde og plass i institusjonen

Master i bærekraftig skogforvaltning (MASKO) vil være en mastergradsutdanning som har et
anvendt fokus på en helhetlig forvaltning av skogressurser og deres økosystemtjenester gjennom
økologiske, økonomiske og sosiale perspektiv. Studiet er basert på flere av FNs bærekraftmål,
som å sikre en bærekraftig forvaltning og effektiv bruk av naturressurser (delmål 12.2), styrke
evnen til å stå imot og tilpasse seg klimarelaterte farer og naturkatastrofer (delmål 13.1),
innarbeide tiltak mot klimaendringer strategier og planlegging (delmål 13.2), og å integrere verdien
av økosystemer og biologisk mangfold i nasjonale og lokale planleggingsprosesser (delmål 15.9). 

Den overordnete faglige inngangen til programmet vil være basert både på teori og praksis. Det vil
dermed følge ideene i de eksisterende utdanningene ved fakultetet, som både er tett koblet til
pågående forskning og etablert samarbeid med næring og forvaltning, med en tydelig anvendt
profil  som gjør at ferdigutdannete kandidater både kan gå videre i utdanningsløp og er ettertraktet
i arbeidslivet. Den pedagogiske tilnærmingen vil reflektere vår egenart som studiested med kort
avstand mellom studier og arbeidsliv. Aktive læringsformer som case-metodikk og prosjektarbeid i
gruppe og individuelt vil være sentrale pedagogiske elementer i masterstudiet. Disse må tilpasses
et nett- og samlingsbasert studium, hvor undervisningen i stor grad gis asynkront. 

Etter å ha gjennomført masterstudiet skal kandidatene være spesialister i bærekraftig
skogforvaltning slik denne utøves i Norge. Kandidatene vil få en solid plattform for å kunne arbeide
med skogforvaltning i eget eller andres firma, rådgivning, og faglig ledelse og utvikling i privat og
offentlig sektor, saksbehandling knyttet til skogbruk, samt kunne fortsette på forskerutdanning
(PhD). Masterstudiet er et deltidsstudium over tre år av 120 studiepoengs omfang, bestående av
en kursdel på 90 studiepoeng og et selvstendig arbeid i form av masteroppgave på 30
studiepoeng (i henhold til Forskrift om krav til Mastergrad §6). Studiet leder frem til graden «Master
i bærekraftig skogforvaltning». 

Høgskolen i Innlandets (HINN) kjernevirksomhet er organisert i seks fakulteter, der masterstudiet
vil tilhøre Fakultet for anvendt økologi, landbruksfag og bioteknologi (ALB). Fakultetet har 3
institutter, rundt 50 vitenskapelig ansatte og ca. 600 studenter. Masterstudiet legges under Institutt
for skog- og utmarksfag. Det vil også hentes ressurser fra fagmiljøene ved øvrige institutter ved
fakultet, i tillegg til Handelshøgskolen Innlandet – Institutt for organisasjon, ledelse og styring.
Noen emner vil være felles for landbruksfag. Fakultetet opererer med Språkrådets definisjon av
landbruk, som omfatter jordbruk, skogbruk, hagebruk mm (Språkrådet, ordbokene.no) 

For å forsyne norsk skognæring, inklusive skogforskningen, med sårt tiltrengt arbeidskraft, og for å
få en komplett utdanningskjede fra Bachelor til PhD, bør et masterprogram i bærekraftig
skogforvaltning for deltidsstudenter etableres i Norge. Institutt for skog- og utmarksfag ved HINN
er med sin posisjon i markedet og sin betydelige eksternfinansierte forskningsaktivitet godt egnet
for å gjøre dette.  Instituttet tilbyr i dag bachelorgradsutdanninger i skogbruk og i
utmarksforvaltning, mastergradsutdanning i anvendt økologi, og en doktorgradsutdanning i
anvendt økologi og bioteknologi. Det eksisterer ved instituttet en fullstendig utdanningskjede innen
utmarksfag/økologi fra Bachelor til PhD, men mangler en mastergradsutdanning innen skogfag for
å kunne fullføre utdanningskjeden innen dette fagområdet, da en mastergradskandidat innen
bærekraftig skogforvaltning vil være kvalifisert for en PhD i anvendt økologi. 

Tabell over forventet antall studenter

Tabell 1-Forventet antall studenter ved studiet.pdf
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Generelt om studiet

Studiet skal tilbys som

Nettstudium med samlinger

Studiet skal tilbys som

Deltid

Etter forskrift om krav til mastergrad er mastergradsstudiet en mastergrad etter

§ 3 (mastergrad av 120 studiepoengs omfang)
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Forutsetninger for akkreditering og studieplan
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Forutsetninger for akkreditering
Studietilsynsforskriften § 2-1 (1) Aktuelle krav i lov om universiteter og høyskoler med tilhørende
forskrifter skal være oppfylt.

Opptakskrav

Opptakskravene til 120 studiepoengs Master i bærekraftig skogforvaltning er i henhold til §3 i
nasjonal Forskrift om krav til mastergrad, og §2-2. i lokal Forskrift om opptak, studier og eksamen
ved Høgskolen i Innlandet. 

Opptakskrav er bachelorgrad eller tilsvarende innen natur- eller samfunnsvitenskap der
utdanningen må omfatte en spesialisering som er relevant for masterprogrammet, tilsvarende 80
studiepoeng. Studenter som mangler grunnleggende skogkunnskaper, må ta et ekstra emne i
innføring i skogbruk i løpet av første semester.  Emnet er digitalt og gjennomføres som
selvstudium med en avsluttende eksamen. Emnet tilsvarer 15 studiepoeng på bachelornivå. Ved
opptak til mastergrader stiller HINN krav om karakter C (eller 2,7 i det gamle tallkaraktersystemet)
av vektet gjennomsnittskarakter.

Opptakskravene, slik de fremkommer i studieplanen, gir rekrutteringsgrunnlag fra et forholdsvis
bredt utvalg av bachelorutdanninger. Det er flere årsaker til at opptakskravene er satt bredt. For
det første er skogbruksutdanning et konglomerat av disipliner, og ved noen institusjoner kan
studenter fordype seg allerede på bachelornivå. Det gjør at det uansett må tas høyde for at
studenter som har bachelorgrad i skogbruk/skogfag vil ha en varierende fagprofil fra tidligere
studier. Enda viktigere er det at arbeidslivet i stadig større grad etterspør arbeidskraft med variert
kompetanse  og bakgrunn, og nettopp det å ha bachelor- og mastergrad med noe ulik faglig
innretning vil gi en kunnskapsbredde som vil være en styrke for den enkelte i arbeidslivet og også
for private og offentlige arbeidsgivere. En av årsakene til behovet for variert kompetanse i sektoren
er at skogforvaltning øker i kompleksitet, og har toveis informasjonsflyt med en rekke andre fag.
Den raske teknologiutviklingen og de stadig økende kravene fra samfunnet til bærekraftig
skogforvaltning gjør at det blir stadig mer krevende landskap å operere i for bedrifter og offentlig
forvaltning, med dertil større behov for utdannet og oppdatert arbeidskraft. Den økende
integreringen mellom tradisjonelt skogfag og andre fag reflekteres i både innhold, læringsmetoder
og læringsutbytter i utdanningsplanen og i emnebeskrivelsene.

Siden studiet er nett- og samlingsbasert og på deltid, vil det være særlig egnet som
videreutdanning for studenter som er i arbeid og forhindret fra å flytte til studiestedet. Den sterke
pågående urbaniseringen gjør det vanskelig for offentlige og private bedrifter i distriktene å
tiltrekke seg arbeidskraft med høy kompetanse. Studiet vil derfor fylle et viktig behov for
skognæringen generelt og i distriktene spesielt.  

Rangering av søkere 
Dersom det er flere kvalifiserte søkere enn antall studieplasser rangeres søkerne i henhold til
Forskrift om opptak, studier og eksamen ved Høgskolen i Innlandet.

Tidspunkt for opptak til studiet og studiestart 
Opptak vil skje gjennom lokalt opptak ved HINN, i henhold til bestemmelsene i Forskrift om opptak
til masterstudier ved HINN og Forskrift om opptak, studier og eksamen ved HINN.

Studiestart vil være i andre halvdel av august, i samsvar med høgskolens studiekalender.

Generell søknadsfrist for studier i lokalt opptak ved HINN er 15. april. 
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Forskrifter og retningslinjer/direktiv

Søknaden gjelder et masterstudium på 120 studiepoeng i henhold til §3 i Forskrift om krav til
mastergrad (FOR-2005-12-01-1392), og er utformet i henhold til «Veiledning om akkreditering av
studietilbud – høyere utdanning. Veiledning til institusjoner som søker NOKUT om akkreditering»
(september 2020).

Søknaden er i henhold til følgende lover og forskrifter: 
•    Lov om universiteter og høyskoler (LOV-2005-04-01-15) 
•    Forskrift om tilsyn med utdanningskvalitet i høyere utdanning (FOR-2017-02-07-137) 
•    Forskrift om krav til mastergrad (FOR-2005-12-01-1392) 
•    Forskrift om opptak, studier og eksamen ved Høgskolen i Innlandet (FOR-2017-01-26-98)

I henhold til Forskrift om tilsyn med utdanningskvaliteten i høyere utdanning § 2-1 og NOKUT sin
veileder om akkreditering av studietilbud skal søkerinstitusjonen beskrive og dokumentere hvordan
følgende krav i Lov om universiteter og høgskoler er oppfylt: 
•    Styringsordning 
•    Reglement 
•    Klagenemnd 
•    Læringsmiljøutvalg 
•    Utdanningsplan 
•    Vitnemål og diploma supplement 
•    Kvalitetssikringssystem

HINN er en akkreditert statlig høgskole med flere akkrediterte studier på master og PhD-nivå, så
derfor besvares kun punktet om Vitnemål og Diploma supplement i henhold til veiledere. Vitnemål
og Diploma supplement vil bli utstedt i henhold til Forskrift om opptak, studier og eksamen ved
Høgskolen i Innlandet. 

Omfang av selvstendig arbeid (ihht. Forskrift om krav til mastergrad § 6) 
Studiet inkluderer er selvstendig arbeid under veiledning av en vitenskapelig ansatt i form av en
masteroppgave som har et omfang på 30 studiepoeng. Masteroppgaven på 30 studiepoeng er i
henhold til bestemmelsene i Forskrift om krav til mastergrad § 6, hvor det står beskrevet at det skal
«inngå et selvstendig arbeid av et omfang på minimum 30 studiepoeng» i en mastergrad etter § 3 i
samme forskrift.

At omfanget på masteroppgaven begrenses til 30 studiepoeng begrunnes faglig med at
utdanningen skal kvalifisere til blant annet rådgivning og forvaltning innen privat og offentlig sektor,
i tillegg til at studiet kvalifiserer til forskerutdanning. Et selvstendig arbeid på 30 studiepoeng vil gi
en balanse mellom selvstendig arbeid og andre emner, og denne balansen legger til rette for ulike
videre karriereveier. 

Sertifiseringskrav

Last opp diploma supplement

Vedlegg 1-Diploma supplement.pdf

Kommentar til diploma supplement

Last opp vitnemål

Vedlegg 2-Vitnemål.pdf

Kommentar til vitnemål

Last opp utdanningsplan

Vedlegg 3-Utdanningsplan.pdf
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Kommentar til utdanningsplan

Utdanningsplanen som er vedlagt viser når studenten skal ta de ulike emnene i studieløpet sitt, og
består kun av obligatoriske emner. Utdanningsplanen er en avtale mellom student og høgskolen.
Utdanningsplanen ligger i Studentweb og skal kontrolleres og bekreftes ved oppstart av hvert
semester. Bekreftelse av utdanningsplanen gjør samtidig at studenten genererer faktura for
semesteravgift. Se høgskolens nettside for mer om høgskolens utdanningsplaner:
https://www.inn.no/for-studenter/semesterregistrering-semesteravgift-og-utdanningsplan/

Informasjon om studietilbudet skal være korrekt
Studietilsynsforskriften § 2-1 (2) Informasjon om studietilbudet skal være korrekt, vise studiets
innhold, oppbygning og progresjon, samt mulighet for studentutveksling.

Last opp studieplan

Vedlegg 4-Studieplan inkludert emnebeskrivelser.pdf

Last eventuelt opp andre dokumenter

-

448/528



35/23 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 - 23/00781-7 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 : V3 Akkrediteringssøknad Master i bærekraftig skogforvaltning

Side 10 / 70

Læringsutbytte
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Læringsutbyttebeskrivelse
Studietilsynsforskriften § 2-2 (1) Læringsutbyttet for studietilbudet skal beskrives i samsvar med
Nasjonalt kvalifikasjonsrammeverk for livslang læring, og studietilbudet skal ha et dekkende navn.

Læringsutbyttebeskrivelsen

Overordnede læringsutbytter i studiet, formulert som kunnskap, ferdigheter og generell
kompetanse, i henhold til nivå 7 i kvalifikasjonsrammeverket.

Kunnskap

Kandidaten 
•    har inngående kunnskap om bærekraftig forvaltning av skogressursene 
•    har inngående kunnskap om økonomistyring, prosjektledelse, rådgivning og
innovasjonsprosesser for å fremme skogbrukets plass i det grønne skiftet 
•    har inngående kunnskap om forskningsprosesser og metoder, samt forskningsetiske
problemstillinger som er relevante for forskning innen skogforvaltning 
•    kan analysere faglige problemstillinger innen bærekraftig skogforvaltning med utgangspunkt i
fagområdets historie, tradisjoner, egenart og plass i samfunnet

Ferdigheter

Kandidaten 
•    kan bruke relevante digitale verktøy i arbeidet med praktisk og teoretisk problemløsning på en
selvstendig måte 
•    kan analysere og forholde seg kritisk til ulike informasjonskilder og anvende disse til å
strukturere og formulere faglige resonnementer 
•    kan anvende relevante metoder for forskning og faglig utviklingsarbeid innen bærekraftig
skogforvaltning på en selvstendig måte 
•    kan planlegge, gjennomføre, rapportere og presentere en praktisk-teoretisk studie basert på en
problemstilling innen bærekraftig skogforvaltning

Generell kompetanse

Kandidaten 
•    kan analysere relevante fag- og forskningsetiske problemstillinger innenfor fagområdet 
•    kan anvende sine kunnskaper og ferdigheter i utøvelse av prosjekt- og innovasjonsarbeid, samt
i gjennomføringer av kartlegginger og analyser innen fagområdet 
•    kan kommunisere om faglige problemstillinger, analyser og konklusjoner innenfor bærekraftig
skogforvaltning med næring og med allmennheten, samt ha forutsetninger for å arbeide i en
internasjonal kontekst 
•    kan formidle omfattende selvstendig forsknings- og utredningsarbeid både muntlig og skriftlig
samt beherske faglige uttrykksformer innen økologi og skogfag
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Begrunnelse for valg av læringsutbyttebeskrivelsen

Læringsutbyttene er utarbeidet med utgangspunkt i Nasjonalt kvalifikasjonsrammeverk for livslang
læring (NKR) på nivå 7, dvs. masternivå. Kompetansebeskrivelsene (kunnskap, ferdigheter og
generell kompetanse) følger i all hovedsak læringsutbyttebeskrivelser på nivå 7 slik at det tydelig
fremkommer at studiet er på masternivå. Studiets læringsutbyttebeskrivelse er på et forholdsvis
generelt nivå, mens det spesifiseres mer i læringsutbyttebeskrivelsene til de enkelte
emnebeskrivelsene. "Tabell A-Hvordan studiets enkelte emner bidrar til studieplanens samlede
læringsutbytte" viser hvordan studieprogrammets læringsutbytte er koblet sammen med emnenes
læringsutbytte.

Utdanningen skal kvalifisere til blant annet innovasjon og forvaltning i privat sektor, rådgivning og
myndighetsutøvelse i offentlig forvaltning, i tillegg til at studiet kvalifiserer til forskerutdanning.
Beskrivelsene av kandidatenes kunnskap, kompetanse og ferdigheter er valgt for å legge til rette
for ulike karriereveier. 
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Begrunnelse for hvorfor navn er dekkende for innhold og læringsutbytte studiet gir

Studiets navn er Master i bærekraftig skogforvaltning. Bærekraftsbegrepet er i norsk kultur og
språk sterkt knyttet til daværende statsminister Gro Harlem Brundtland og Rio konferansen i 1992.
Uttrykket bærekraftig utvikling ble benyttet i rapporten «Vår felles framtid» som Brundtland-
kommisjonen utarbeidet. Etter at rapporten ble lagt frem i 1987, vedtok FN å arrangere et
verdenstoppmøte for statsledere fra hele verden. Dette ble holdt i Rio de Janeiro i 1992. Et sentralt
tema for konferansen var hvordan sikre en bærekraftig utvikling.

Som begrep betegner «Bærekraftig utvikling» hvordan miljø, økonomi og sosial utvikling er tett
knyttet sammen. Bærekraftig utvikling defineres gjerne som en utvikling som imøtekommer dagens
behov uten å ødelegge mulighetene for at kommende generasjoner skal få dekket sine behov.  
I dag benyttes bærekraft som begrep i svært stor grad, av alle, overalt. Begrepet er altså godt
innarbeidet, kjent og forståelig, med en intuitiv langsiktighet ved seg. Innvendingene mot å benytte
begrepet er knyttet til at det er så ofte benyttet at det har fått et forslitt preg. Det er likevel både
dekkende og illustrativt for hvordan skogforvaltning skal drives. Alle tre dimensjoner; økonomi,
økologi og sosiale forhold må ivaretas dersom man skal lykkes med en framtidsrettet
skogforvaltning til beste for kommende generasjoner. Økonomisk bærekraft er fundamentalt for en
verdensomspennende industri, som sysselsetter millioner av ansatte. Økologisk bærekraft er
avgjørende for å ivareta skogens økosystemtjenester, herunder produksjonsevne. Sosial utvikling
ivaretas gjennom lover og regler som balanserer ulike hensyn, samt at den preges av skogens
kulturelle dimensjoner. Skogbruk baseres på planter med lange omløpstider, slik at valgene man
tar i dag får konsekvenser både to og tre generasjoner fram i tid. Bærekraftbegrepets iboende
langsiktighet henger således også meget fornuftig sammen med en langsiktig skogforvaltning.  

Som vi kan lese ut av studiets læringsutbytte, skal vi gjøre kandidatene i stand til å analysere,
utarbeide, operasjonalisere og kommunisere tiltak, som på ulike tidshorisonter bidrar til balanse
mellom sosiale, økonomiske og miljømessige konsekvenser av tiltakene. Denne balanserte
tilnærmingen er både skogforvaltningens egenart, og det er bærekraftens egenart. Således kan
enkelte skogbrukere hevde at bærekraftbegrepets intensjon allerede er en del av
skogforvaltningsbegrepet, og slik sett er unødvendig. Samtidig utfordres skogbruket i
samfunnsdebatten på at økologisk og sosial bærekraft lider under næringens økonomiske
premisser. Bærekraftig skogforvaltning er valgt både for å kommunisere bredere enn til de som
allerede er i besittelse av skogfaglig kompetanse, og for å kommunisere at alle
bærekraftdimensjonene må vektlegges og balanseres godt i framtidens skogforvaltning.  

På engelsk vil masteren tituleres som Master in sustainable forest management, hvilket er en
direkte oversettelse av den norske tittelen, uten at dette gjør den noe mindre presis og dekkende.
Sustainable development har samme meningsinnhold som bærekraftig utvikling, mens forvaltning
gjerne oversettes til management, brede begreper med om lag tilsvarende presisjon og definisjon
på begge språk.   
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Studietilbudets relevans, oppdatering, rekruttering og etterspørsel
Studietilsynsforskriften § 2-2 (2) Studietilbudet skal være faglig oppdatert og ha tydelig relevans for
videre studier og/eller arbeidsliv.
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Faglig oppdatering og relevans
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Master i bærekraftig skogforvaltning vil kvalifisere for en rekke oppgaver i skogbaserte sektorer.
Studentene utdannes i operativ og strategisk bruk av samfunnskritiske råvarer og relaterte
tjenester. Underdekningen av kvalifisert arbeidskraft i skognæringen  er stadig økende. Basert på
Evenstadmiljøets langvarige kontakt med sentrale bransjeaktører vet vi at dette studietilbudet
etterspørres i skognæringen, noe som blant annet Foreningen Velg Skog støtter (Vedlegg 5-
Støtteerklæring fra Velg Skog). Master i bærekraftig skogforvaltning vil øke tilgangen på nødvendig
og kvalifisert arbeidskraft, og vil dermed ha betydelig nasjonal nytteverdi.  
  
Det er avgjørende med kontinuerlig innsats innen FoU for å opprettholde konkurranseevnen i de
norske skogverdikjedene. En blanding av norske og utenlandske PhD-kandidater vil sikre tilfang av
nye ideer samt kontakt med både utenlandske forskningsmiljøer og det norske skogbruket.
Imidlertid har det i flere år vært svært vanskelig å rekruttere PhD-kandidater som kjenner
norsk/nordisk skogbruk og språk, noe som vanskeliggjør kommunikasjonen med næringen.
Overvekten av utenlandske PhD-kandidater ligger også til grunn for en stor lekkasje av doktorer ut
av landet, noe som gjør det krevende å bygge stabil spisskompetanse. Den beskjedne tilgangen
på arbeidstakere med PhD er en utfordring for forskningsinstitusjonene, hvor det vil være et
betydelig rekrutteringsbehov til seniorstillinger de neste 5-10 årene. Det innebærer også at det vil
være få kandidater med spisskompetanse innen norsk skogbruk til jobber utenfor
forskningsinstitusjonene. Mangelen på PhD-kandidater skyldes trolig flere forhold. Dialogforumet
for skog- og trenæringa peker på at den lave produksjonen av masterkandidater i skogfag som en
av de viktigste grunnene (Nybakken m.fl., 2020). Dette masterprogrammet vil derfor bidra til å
bedre situasjonen i forskningsutdanningen. 

Mulige yrker og/eller videre studier 
Mulige yrker for kandidatene vil være skogbruksledere, virkeskjøpere, transportplanleggere,
skogbruksplanleggere, skog- og utmarkskonsulenter, virksomhetsledere, GIS-konsulenter,
skogbrukssjefer, fagledere, taksatorer, logistikksjefer, plansjefer, lærere, forskere etc. I tillegg er
det behov for kandidater med skogkompetanse i andre fagmiljøer (energiforsyning, infrastruktur,
eiendoms- og finansnæring) og nye verdikjeder, samt tjenestetilbudet knyttet til skoglandskapet. Vi
ser også behovet for å øke antall kandidater som kan gå videre i akademia og bli en del av
fremtidens undervisere og forskere innen fagområdet. Masterkandidatene fra HINN vil være
kvalifiserte til å søke institusjonens PhD i Anvendt økologi og bioteknologi. Det forventes også at
de kvalifiseres til relevante PhD-programmer ved Fakultet for miljøvitenskap og naturforvaltning på
NMBU og andre institusjoner. 

Studietilbudets faglige oppdatering 
Fagmiljøet på Evenstad er partner i et høyt antall forskningsprosjekter, nettverk og øvrig
samarbeid med forsknings- og utdanningsmiljøer i Norge, Europa og verden for øvrig. Prosjektene
strekker seg fra prosjekt kjennetegnet av et lokalt-regionalt fokus med høy grad av direkte praktisk
relevans via en rekke nasjonale og skandinaviske prosjekter (Forskningsrådet, FORMAS, InterReg
osv.) til EU-prosjekter. Våre forskere publiserer vitenskapelige artikler, fagfellevurderer og gjør
redaksjonelt arbeid i internasjonale vitenskapelige tidsskrifter kontinuerlig. I tillegg har vi
vedvarende dialog og en rekke formelle og uformelle samarbeid med aktører i skoglig næringsliv
og samfunn som ivaretar kompetanseoverføring og arbeidslivsrelevans i utdanningene, som
dokumentert i vedlagte samarbeidsavtaler (Vedlegg 6-Samarbeidsavtaler). Denne kombinasjonen
sikrer kontinuerlig kontakt med og evne til å bidra til å flytte forskningsfronten i bærekraftig
skogforvaltning. Den setter oss også i stand til å skreddersy et tilbud som vi vet er etterspurt av
offentlig og privat sektor og sørge for at kandidatene vil bidra med etterspurt kompetanse i både
tradisjonelle og nye skogbaserte næringer. Faglig innhold designes for å fylle faglige behov innen
privat og offentlig forvaltning og emneporteføljen er sammensatt blant annet med innspill fra
samarbeidspartnere. Utfordringer knyttet til kryssende interesser og ivaretagelse av sosial,
økologisk og økonomisk bærekraft er sentrale for skogbruket og vil være gjennomgående temaer.
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Rekrutteringsgrunnlag og samfunnets behov for kompetansen 
Skogeierorganisasjonene og den offentlige skogforvaltningen varsler et betydelig behov for
kandidater med bachelor- eller mastergrad de nærmeste årene. Et anslag viser at rundt 20 % av
alle ansatte vil gå av med pensjon de neste 10 årene. Det er anslagsvis 1500 ansatte med
bachelor- eller master innen skogfaget i privat og offentlig sektor i Norge. Dette medfører at det
skal rekrutteres 450-500 funksjonærer (inkludert noe turnover) de neste 10 årene . 

To utredninger (Eide Hillestad og Eldby, 2013, Strøm Prestvik m.fl., 2020) beskriver etterspørselen
etter landbruksakademikere som betydelig større enn det som kan dekkes i Norge per i dag. Det
finnes i dag ikke noe nett- og samlingsbasert mastergradsprogram innenfor skogbruk i Norge og
heller ikke noe mastergradsprogram innenfor sektoren som er tilrettelagt for deltidsstudenter. 
For å forsyne norsk skognæring med nødvendig arbeidskraft, er det essensielt at et nytt
masterprogram etableres for nye målgrupper. Det ene masterprogrammet som tilbys innenfor
skogfag i Norge i dag er ved NMBU og er innrettet for heltidsstudenten til stede på campus. Master
i bærekraftig skogforvaltning ved HINN vil tilbys som et nett- og samlingsbasert studium tilpasset
deltidsstudenter bosatt over hele landet. Tilbudet vil henvende seg til søkere som ellers ikke ville
tatt en masterutdanning som heltidsstudent og vil derfor i liten grad medføre konkurranse med
dagens tilbud.  

Innen anvendt økologi har Høgskolen Innlandet en fullstendig utdanningskjede fra bachelor til
PhD, samt en betydelig eksternfinansiert forskningsaktivitet. Det har til nå vært mulig å ta enkelte
skogfaglige emner i vår master i anvendt økologi, men dette har i liten grad bidratt til å forsyne
skognæringen med kandidatene som etterspørres. 

Ved å etablere Master i bærekraftig skogforvaltning vil HINN tilby en komplett skogsrelatert
utdanningskjede fra bachelor til PhD. Etter å ha utdannet teknikere, høgskole- og
bachelorkandidater til norsk skognæring gjennom generasjoner, og med sitt betydelige
forskningsmiljø innen bærekraftig skogforvaltning og tilhørende eksternfinansierte
forskningsaktivitet, er HINN-Evenstad svært godt posisjonert, bemannet og kvalifisert til å ta fatt på
denne oppgaven. Masterstudiet vil være et fleksibelt utdanningstilbud, med i all hovedsak digitale
undervisningsformer, og som vil gi gode muligheter for livslang læring. Studiet vil passe godt med
målsetningene for Kompetansereformen (Meld. St. 14 (2019–2020) og HINNs strategi for livslang
læring og utdanninger. 

Referanser:

Nybakken L., Bergseng E., Holtermann-Foss M., Finstad H., m.fl. 2020. Innspillsnotat:
Rekruttering til skog- og trenæringen: behov og forslag til tiltak.

 Eide Hillestad M. og Eldby H. 2013. Framtidas landbruksakademikere – Flere, grønnere og
mer klimatilpassede. AgriAnalyse AS, Rapport nr. 4

Strøm Prestvik A., Ystad E., Pettersen I., Helgesen H. og Romsaas I.M. 2020. Landbrukets
kompetansebehov og utdanninger. NIBIO rapport, Vol. 6, Nr. 171.

Meld. St. 14 2019–2020, Kompetansereformen – Lære hele livet. 2020. Regjeringen Solberg,
Oslo.
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Studiets arbeidsomfang, innhold og infrastruktur

Studietilbudets arbeidsomfang
Studietilsynsforskriften § 2-2 (3) Studietilbudets samlede arbeidsomfang skal være på 1500–1800
timer per år for heltidsstudier.

Beskriv studietilbudets samlede arbeidsomfang

I følge Universitets- og høyskoleloven §3-8 (1) er et fullt studieår normert til 60 studiepoeng, som
ifølge ECTS User’s guide viser til et arbeidsomfang på fulltid på om lag 1500-1800 timer per år.
For et 120 studiepoengs masterstudium betyr dette et totalt arbeidsomfang på 3000-3600 timer.
Master i bærekraftig skogforvaltning skal tilbys som deltidsstudium der det forventes at de fleste
gjennomfører på tre år, noe som vil gi et arbeidsomfang på opptil 1200 timer per studieår. Dette
anses som en forholdsvis stor arbeidsbelastning for studenter som tar studie ved siden av full jobb,
og det må kanskje forutsettes at de studentene som tar studiet ved siden av full jobb har avtaler
med arbeidsgiver om noen studiedager inn i arbeidstiden. De fleste arbeidsgivere vil se på dette
som en investering for å heve kompetanse til sine ansatte.

Studiet organiseres med ca. 50 timer læringsstyrte aktiviteter (undervisning, veiledning, seminarer)
per emne fordelt utover et semester. De læringsstyrte aktivitetene vil variere mellom synkron og
asynkron undervisning, blant annet digital undervisning i sanntid, digitale læringsstier og video  , i
tillegg til fysisk samling i flere av emnene, som inkluderer blant annet ekskursjon og feltarbeid. I
tillegg til de læringsstyrte aktivitetene forventes det en stor andel selvstudium, der blant annet de
obligatoriske arbeidskravene inngår. Obligatoriske arbeidskrav hjelper studentene til å strukturere
det selvstendige arbeidet mellom undervisningstidspunktene. Det forventes ca. 190 timer
selvstudium per emne fordelt utover et semester, og 50 timer eksamensforberedelser per emne.
Se "Tabell B-Studietilbudets arbeidsomfang" for mer detaljer.

Veiledning i forbindelse med masteroppgaven består av inntil 30 timer med veileder, i tillegg til
obligatorisk deltagelse på 2 masteroppgaveseminarer per semester. Disse seminarene er tenkt å
bidra til å sikre nødvendig arbeidsinnsats og faglig progresjon. Seminarene ledes av
emneansvarlig for masteroppgaven. Kombinasjonen av tett oppfølging fra veileder og
masteroppgaveseminarer vil hjelpe studentene til å strukturere sitt selvstendige arbeid og
opprettholde motivasjonen, og er således viktig for å forhindre frafall av studenter mot slutten av
studiet.

Last eventuelt opp relevante dokumenter

Tabell A-Hvordan studiets enkelte emner bidrar til studieplanens samlede læringsutbytte.pdf
Vedlegg 5-Støtteerklæring fra Velg Skog.pdf
Vedlegg 6-Samarbeidsavtaler.pdf
Tabell B-Studietilbudets arbeidsomfang.pdf
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Studietilbudets innhold, oppbygning og infrastruktur
Studietilsynsforskriften § 2-2 (4) Studietilbudets innhold, oppbygging og infrastruktur skal være
tilpasset læringsutbyttet for studietilbudet.
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Beskriv studietilbudets innhold og oppbygning
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Studietilbudet organiseres gjennom 10-studiepoengs emner (totalt 90 studiepoeng), og en 30-
studiepoengs masteroppgave, der alle emnene er obligatoriske. Det legges opp til at studentene
skal fullføre 20 studiepoeng per semester da studiet forgår på deltid.  
Mastergraden i bærekraftig skogforvaltning har som mål å uteksaminere, som
læringsutbyttebeskrivelsen tilsier, kandidater med høy kompetanse innen forvaltning av
skogressurser på en fremtidsrettet og bærekraftig måte, som ivaretar både de økologiske,
økonomiske og sosiale funksjonene. Emneplanen inneholder den faglige og metodiske
undervisningen som er nødvendig for å arbeide med et selvstendig forsknings- og utviklingsarbeid
i masteroppgaven, og det skal føre til både en grunnleggende bredde i landbruksfag med en
dypere og spesialisert innsikt innen skogfag.

Første studieår (1. og 2. semester), totalt 40 studiepoeng 
I første semester undervises det i to emner som gir faglig bredde, hvorav ett metodeemne
(Forskningsmetode og dataanalyse) som blant annet setter studentene inn i vitenskapelig
arbeidsmetode og begynner å legge grunnlaget for det selvstendige forsknings- og
utviklingsarbeidet i masteroppgaven, og ett emne som gir inngående kunnskap om de rettslige
rammene og virkemidler som ligger til grunn for forvaltning av arealer og eiendommer i Norge
(Areal- og eiendomsforvaltning).  

I andre semester undervises det i ett metodeemne (GIS – Geografiske Informasjonssystemer) for
bruk av ulike kart- og analyseverktøy som er svært relevant i både forskning og forvaltning, og et
skogfaglig emne som gir en dypere kunnskap om skogøkologi som er grunnleggende for de andre
sentrale dybdeemnene som kommer senere i studieløpet og som også er en viktig del
av bærekraftsbegrepet.

Andre studieår (3. og 4. semester), totalt 40 studiepoeng 
I tredje semester undervises ett faglig bredt emne (Flerbruk i skog – teori og praksis) som gir
studentene inngående forståelse for skogen i et flerbruksperspektiv og hva dette medfører av
utfordringer, både i et økologisk og sosialt perspektiv. Det undervises også et dybdeemne
(Ressurskartlegging) som kobler sammen økologi og økonomi med forvaltning av skogressurser,
som bygger videre på kunnskap fra emner både i første (Areal- og eiendomsforvaltning) og andre
semester (Bærekraftig skogproduksjon).

I fjerde semester undervises det to metodeemner. Studiedesign og statistisk metode bygger videre
på metodeemnet Forskningsmetode og dataanalyse fra første semester, men gir en dypere
innføring i statistisk metode, og vil sikre at studentene har et solid faglig grunnlag for valg og bruk
av metoder samt utførelse av analysearbeid i sitt arbeid med masteroppgaven. Prosjektledelse er
et emne som kombinerer teori og praksis, som gir studentene inngående kunnskap om
prosjektmetodikk.

Tredje studieår (5. og 6. semester), totalt 40 studiepoeng 
I femte semester undervises det ett dybdeemne (Beslutningsanalyse) som bygger videre på
Bærekraftig skogproduksjon, Areal- og eiendomsforvaltning og Ressurskartlegging. Målet er at
studentene skal være i stand til å utføre analyser til å støtte beslutninger om skogforvaltning for en
eiendom og for samfunnet. Dette gjøres ved å utvide den økologiske aksen fra Bærekraftig
skogproduksjon, kunnskap om innhenting av data om skogøkosystemet og -ressursene og skog-
og eiendomsforvaltningens juridiske og institusjonelle rammer med økonomiske og sosiale akser. I
tillegg skal studentene starte med masteroppgaven sin i femte semester og fullføre den i sjette
semester. I femte semester legges det til rette for at studentene utarbeider en prosjektbeskrivelse
og hypoteser, utformer et studiedesign og starter eventuell datainnsamling. Mens i sjette semester
vil det bli lagt vekt på databehandling, analyser og skriving. Disse temaene vil derfor gjenspeiles i
masteroppgaveseminarene.

Studiets læringsutbytte dekkes opp gjennom de ulike emnene i tillegg til det selvstendige arbeidet
med masteroppgaven. Alle emnebeskrivelser er utarbeidet med læringsutbyttebeskrivelser, og det
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fremgår som nevnt tidligere i Tabell A  hvordan de ulike emnene dekker de ulike delene av det
totale læringsutbyttet i studieplanen.
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Beskriv studietilbudets infrastruktur
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I dette avsnittet gis det en beskrivelse av infrastruktur, annet utstyr og støttefunksjoner som er
nødvendig for at studentene skal kunne oppnå læringsutbyttet, og at disse er dimensjonert i
forhold til antall studenter.

For at studentene skal kunne oppnå læringsutbyttet må de ha tilgang til følgende infrastruktur:

For den nettbaserte delen av undervisningen er følgende nødvendig:

Egen datamaskin (PC anbefales, alternativt Mac) med muligheter for å spille av og
kommunisere via lyd og video

Stabilt nettverk 

For samlingene tilbyr HINN følgende infrastruktur:

Egnede undervisningslokaler

Gruppearbeidsplasser og individuelle arbeidsplasser

Trådløst nettverk

Øvingsområder (Se Vedlegg 7 og Vedlegg 8)

I tillegg kan det nevnes at det finnes tilstrekkelige overnattingsmuligheter og kantine tilgengelig på
studiested når studentene kommer på samlinger. 

For at studentene skal kunne oppnå læringsutbyttet må de for øvrig ha tilgang til følgende
støttetjenester:

Bibliotektjenester fra fagbibliotek

Studieadministrative tjenester

IKT-tjenester

Dimensjonering i forhold til antall studenter

Datamaskin 
Studiet krever bruk av PC (alternativt Mac), og det forventes at studentene holder bærbar
datamaskin selv, hjemlet i Forskrift om egenbetaling ved universitet og høgskoler § 3-3 (tredje
ledd). Det kreves ikke ekstraordinær kapasitet på datamaskin for å gjennomføre studiet.
Bibliotektjenestene ved Høgskolen har også noen arbeidsplasser med stasjonær PC som
studentene kan benytte.

Lokaler  
Samlingene vil foregå på studiested Evenstad hvor det er egnede lokaler til både undervisning og
gruppearbeid/individuelt arbeid. Høgskolens lokaler på Evenstad fremstår som godt vedlikeholdt,
og kapasiteten vurderes som tilstrekkelig ved en økning av antall studenter i perioder. Det kreves
ikke spesialrom for å undervise studiet. Lokalene vurderes derfor å ha en kapasitet og standard
som tilfredsstiller behovene for masterstudiet, med hensyn til undervisningslokaler, arbeidsplasser
for studenter og ansatte, trådløst nettverk og kantine.

Øvingsområder  
Høgskolen har avtaler med Stor-Elvdal kommuneskoger og Opplysningsvesenets fond om bruk av
skogsarealer til øvingsområder for studentaktivitet. Disse arealene befinner seg i nær tilknytning til
studiested Evenstad.

Bibliotek 
Biblioteket ved HINN er et fag- og forskningsbibliotek spesielt innrettet mot studenter og ansatte
ved høgskolen, som tilbyr relevant faglitteratur innen fagområdene det undervises i og forskes på.
De aller fleste tidsskrifter og stadig flere bøker er digitale, men faglitteratur tilbys både i trykt og
digital form, og er søkbar fra biblioteket sine nettsider. Per dags dato abonnerer
Høgskolebiblioteket på ca. 80 databaser, herunder fulltekster og referansebaser, både

463/528



35/23 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 - 23/00781-7 Akkreditering av bachelor- og masterstudier for studieportefølje 2024/2025 : V3 Akkrediteringssøknad Master i bærekraftig skogforvaltning

Side 25 / 70

fagspesifikke og generelle. Bibliotekets hjemmeside har også fagsider som gir en oversikt over
databaser som er særlig relevant for de ulike fagområdene.

Høgskolebiblioteket er organisert som en felles bibliotektjeneste, men med egne bibliotekenheter
på studiested, der det blant annet tilbys «mer-åpent bibliotek» hvor studenter og ansatte kan
betjene seg selv innenfor utvidede åpningstider. Biblioteket tilbyr hjelp og veiledning både i
skranken, via epost, telefon, chat og godt utbygde nettsider. Det finnes også et webskjema hvor
ansatte og studenter kan bestille time til enten veiledning for hjelp til litteratursøk eller andre
bibliotekrelevante spørsmål. Biblioteket tilbyr også digitale kurs innen blant annet kilde og
referansebruk, litteratursøk og kritisk og etisk bruk av kilder, samt egne kurs i
referansehåndteringsprogrammet Zotero.

Høgskolebiblioteket på studiested Evenstad tilbyr et inspirerende studentmiljø med innbydende og
funksjonelle lokaler med arbeidsplasser for både gruppearbeid og individuelt arbeid. Biblioteket er
bemannet hver dag, og studentene har tilgang til trådløst nettverk, arbeidsplass med PC,
kopimaskin for utskrift og skanning. Studenter og ansatte har tilgang til de digitale ressursene også
utenfor studiestedene ved hjelp av ekstern pålogging på datamaskin og mobile enheter.

Teknisk- og administrative tjenester 
Med unntak av studentopptak drives de administrative tjenestene rettet mot studentene av
fakultetets studieadministrasjon. Hovedoppgavene til studieadministrasjonen er studieveiledning,
internasjonalisering og eksamen for alle studenter på fakultet, i tillegg til administrativ støtte og
pedagogisk rådgivning for alle som underviser. For å oppnå en mest mulig effektiv løsning er alle
funksjonene tilknyttet studieadministrasjon for Master i bærekraftig skogforvaltning samlet hos én
person.

Via StudentWeb har studentene selv mulighet til å administrere egne personopplysninger, godta
utdanningsplan, hente ut betalingsinformasjon for semesteravgift, melde seg opp eller trekke seg
fra eksamener og sjekke eksamensresultater.

Læringsplattformen Canvas benyttes i kommunikasjon med studentene og
undervisere/administrasjon, og for innleveringer og tilbakemeldinger på skriftlige obligatoriske
arbeider. For gjennomføring av skriftlige vurderinger til eksamen brukes systemet Inspera.

IKT tjenester 
Alle studenter ved HINN får en egen brukerkonto som gir tilgang til følgende IKT-ressurser i tillegg
til Canvas og StudentWeb:

Egen epostadresse

Alle studenter får gratis tilgang til Office365 som inkluderer nettversjon av programvare for
tekstbehandling, regneark og presentasjon, i tillegg til muligheten for skylagring av egne
arbeider i Onedrive. Tilbudet dimensjoneres fortløpende etter kapasitetsbehovet.

Egen utskriftkvote som gjelder per år. Ved behov kan det kjøpes påfyll.

Høgskolen har trådløst nettverk som dekker hele studiestedet. Kapasiteten vurderes som
svært god i forhold til behovet.

IT-tjenesten ved høgskolen drives av brukerstøtte for studenter og ansatte som har behov for
hjelp eller veiledning til bruk av høgskolens IKT-ressurser. Bemannet brukerstøtte for
studenter og ansatte er tilgjengelig på telefon i høgskolens arbeidstid. Brukerstøtte kan også
kontaktes pr e-post, og de kan yte support til studenter og ansatte ved å fjernstyre deres PC.
Det er også etablert ressurssider fra brukerstøtte på Høgskolen sine nettsider og interne sider
med informasjon, bruksanvisninger mv. Kapasiteten vurderes som tilstrekkelig i forhold til
behovet.

Studentene får gratis tilgang til GIS-programvare, og ellers brukes det åpne gratis
programvarer i emnene.
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I lengre perioder i 2020 og 2021 opplevde HINN som alle andre utdanningsinstitusjoner å måtte
endre undervisning, veiledning og eksamen til digitalt på grunn av koronapandemien. Vår erfaring
tilsier at denne omstillingen fungerte godt, og at den økte erfaringen og kompetansen innen digital
undervisning man fikk da kan nyttiggjøres i undervisning fremover, og da spesielt i nettstudier.
Høgskolen sin seksjon for UH-pedagogikk har utviklet mye digitalt opplæringsmateriell, og de
jobber blant annet med å fremme pedagogisk bruk av IKT og utforskning av bruk av digitale
verktøy i undervisning, læring og vurdering for å utvikle nye, relevante og innovative
undervisningsformer. 

Last opp leieavtaler og andre avtaler dersom institusjonen tar i bruk infrastruktur
eksternt

Vedlegg 7-Samarbeidsavtale med OVF.pdf
Vedlegg 8-Samarbeidsavtale med Stor-Elvdal kommuneskoger.pdf

Last opp prosedyre for pedagogisk opplæring av studenter og lærere (for nettstudier)

Vedlegg 9-Rutiner for emneansvarlig ved nettstudier.pdf
Vedlegg 10-Rutiner for opplæring av nettstudenter.pdf

Last opp dokumentasjon av læringsplattform dersom det er brukt (for nettstudier)

Vedlegg 11-Dokumentasjon av læringsplattform.pdf

Last eventuelt opp andre relevante vedlegg, som for eksempel emneplaner

-
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Undervisnings- og vurderingsformer
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Studietilsynsforskriften § 2-2 (5) Undervisnings-, lærings- og vurderingsformer skal være tilpasset
læringsutbyttet for studietilbudet. Det skal legges til rette for at studenten kan ta en aktiv rolle i
læringsprosessen.
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Undervisnings-, lærings- og vurderingsformer

I utformingen av studie er det lagt vekt på å tilby variasjon i undervisnings-, lærings- og
vurderingsformer, samtidig som valgene til en viss grad er styrt av studiets form som nett- og
samlingsbasert studium som kan gjennomføres på deltid. En nettbasert undervisningsmodell kan
føre til en følelse av ensomhet i studiehverdagen med påfølgende motivasjonssvikt, og
undervisnings- og læringsformer kan være viktige virkemidler for å motvirke dette. En fullstendig
oversikt over alle undervisnings-, lærings- og vurderingsformer finnes i "Tabell C-Oversikt over
undervisnings-, arbeids- og vurderingsformer", mens en begrunnelse for valg av de ulike
undervisnings-, lærings- og vurderingsformene finnes i "Vedlegg 13-Begrunnelse for valg av
undervisnings-, lærings- og vurderingsformer".

Studiet organiseres gjennom 10-studiepoengs emner, hvor det er estimert ca. 50 timer med
tilrettelagt læringsstyrte aktiviteter per emne. De læringsstyrte aktivitetene gjennomføres i all
hovedsak digitalt, men med en fysisk samling per semester for 4 av 6 semestre.

Den nettbaserte undervisningen vil foregå hovedsakelig gjennom læringsplattformen Canvas, der
blant annet innspilte videoforelesninger og forelesningsnotater gjøres tilgjengelig for studentene.
Siden studiet er lagt opp til å passe for studenter som er i arbeid, legges det ikke opp til faste
undervisningstidspunkter med sanntidsundervisning, men i større grad innspilte
undervisningsvideoer som studentene kan se på til tidspunkter som passer for den enkelte. Det vil
være digitale samlinger som støtter opp om undervisningsvideoene, i tillegg til digitale
kollokviegrupper som både støtter opp om nettundervisningen og det sosiale aspektet. I Canvas vil
det også bli opprettet et digitalt studentforum som skal bidra til aktiv erfaringsdeling, sosialisering
og nettverksbygging.

De fysiske samlingene vil være på studiested Evenstad og gå over 2-3 dager. Samlingene kan
kombinere læringsstyrte aktiviteter fra begge de to emnene som undervises samtidig for det
gjeldende semesteret. Formålet med samlingene er blant annet for å kunne bygge relasjoner
mellom studentene og mellom forelesere og studenter, utvikle arbeidsgrupper, gjennomføre
øvelser ute i felt, ekskursjoner, studentpresentasjoner og gruppearbeid, gjerne basert på case-
metodikk eller problembasert læring.

De obligatoriske arbeidskravene knyttes til pensum og sentrale problemstillinger for kommende
samlinger. Arbeidskravene er med på å sikre at studentene jobber jevnt med emnene, og at de
møter forberedt til samlinger. I tillegg vil de få tilbakemeldinger på arbeidet sitt slik at de kan ha en
utvikling gjennom semesteret og vite hvor forbedringspotensialet ligger.

Det vil bli lagt til rette for benyttelse av studentsentrerte og arbeidsrelevante undervisnings- og
læringsformer der underviserens roller er å legge til rette for læring. Det vil fokuseres på aktivt
arbeid med problemstillinger som er relevant for fagområdet og som gjør at studentene får et
eierforhold til egen læreprosess og studerer på en måte som har overføringsverdi til arbeidslivet.
Siden studiets form er tilrettelagt for studenter i arbeid så vil det legges særlig til rette for at
studentene kan jobbe med prosjekter og oppgaver i samarbeid med næringslivet.

Vurderingsformene er valgt ut ifra emnenes egenart og læringsutbytter, i tillegg til at det er tatt
hensyn til variasjon i vurderingsformene og studiets overordnede læringsutbytte. Det er også tatt
hensyn til at studiet er nett- og samlingsbasert der det ikke forventes oppmøte på studiested for å
gjennomføre eksamen. I noen av emnene kombineres flere vurderingsformer for å kunne vurdere
flere typer læringsutbytter i emnet. Det er lagt opp til at vurderingene gjennomføres på individuelt
nivå, da det kan være utfordrende for denne type studenter (deltid og nettbasert) og få arrangert
gruppearbeid på en tilfredsstillende måte for alle parter. Det er allikevel viktig at studentene får
erfaringen med å jobbe i grupper i løpet av studiet, men det er da valgt å bruke denne
arbeidsmetoden i arbeidskrav istedenfor på den summative vurderingen av emnet. 
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Last opp oversikter/tabell av ulike undervisnings-, lærings- og vurderingsformer

Tabell C-Oversikt over undervisnings- arbeids- og vurderingsformer.pdf
Vedlegg 13-Begrunnelse for valg av undervisnings- lærings- og vurderingsformer.pdf

Beskriv studentenes aktive rolle i læringsprosessen

Det vil bli lagt til rette for flere ulike arbeidsformer i masterstudiet som har som hensikt å gi
studenten en aktiv rolle i læringsprosessen. Disse studentaktive læringsformene har som hensikt å
involvere studentene aktivt i prosessen med å lære, istedenfor at de blir bare passive mottakere av
informasjon. Dette er ulike måter studiet legger til rette for studentaktiv læringsprosess:

Gruppearbeid og kollokvier: benyttes i flere emner som arbeidsform og i forbindelse med
arbeidskrav. I denne læringsformen må studentene samarbeide om å løse oppgaver og
prosjekter.

Studentpresentasjoner: benyttes i flere emner både som arbeidsform og i arbeidskrav. I denne
læringsformen er studentene ansvarlig for å presentere fagstoff eller resultater fra eget arbeid.

Case-basert undervisning: benyttes som arbeidsform i flere emner. Caseundervisning er
svært relevant for dette studiet da man anvende teorier og metoder og knytte dette sammen
med praktiske problemstillinger. Ved caseundervisning må studentene selv sette seg inn i
casematerialet ved hjelp av relevant litteratur, diskutere med andre studenter for å få en felles
forståelse av casen, analysere fakta og bruke disse for å for eksempel lage en handlingsplan.
Denne type undervisning baserer seg på reel yrkesutøvelse, og vil gi studentene innblikk og
forståelse for utfordringer man møter i praksis. For å få gode autentiske caser vil det være
relevant å samarbeide med representanter fra praksisfeltet der de kan komme og presentere
relevante caser fra sin arbeidshverdag. Casemetodikk er også mulig å bruke på tvers av
emner for å synliggjøre hvordan emnene er knyttet sammen.

Diskusjoner: benyttes som arbeidsform i et emne. Her vil for eksempel studentene få tildelt en
problemstilling, gjerne en reell case, som studentene skal diskutere ulike interessesider av.

Disse aktive læringsformene hjelper studentene til å ta en aktiv rolle i læringsprosessen, øke sin
forståelse av konsepter, utvikle kommunikasjons- og samarbeidsevner, og bidra til en mer
engasjerende og meningsfull læringsprosess for seg selv og medstudenter. Gjennom disse
læringsformene vil det også i større grad forventes at studentene tar ansvar for egen og
medstudenters faglige utvikling. 
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Kobling til FoU, internasjonalisering og praksis

Studietilbudets kobling til FoU/KU
Studietilsynsforskriften § 2-2 (6) Studietilbudet skal ha relevant kobling til forskning og/eller
kunstnerisk utviklingsarbeid og faglig utviklingsarbeid.

Beskriv studiets kobling til FoU/KU

Forskningsbasert undervisning er godt innarbeidet på alle utdanninger og nivåer i fakultetet. En
stor majoritet av undervisningspersonalet er selv aktive forskere, og alle som underviser bidrar til
at utdanningene er oppdatert med ny og relevant forskningsbasert kunnskap. For masterstudiet i
bærekraftig skogforvaltning vil dette gjenspeiles i all kursundervisning, bla. gjennom at
vitenskapelige artikler inngår i pensumlitteraturen. Studentene vil dessuten undervises og veiledes
i å arbeide-, tenke- og skrive vitenskapelig. Gjennom arbeidet med masteroppgaven vil studentene
normalt inkluderes i eksisterende forskningsprosjekter. Dermed vil kandidatene få en solid
forankring innenfor relevant og dagsaktuell forskning. Dette vil gi en verdifull ballast å ha med seg
inn i arbeidslivet, enten kandidaten skal arbeide innen forvaltning, næringsliv eller forskning. 

Gjennomført mastergrad i bærekraftig skogforvaltning vil også kvalifisere for opptak til PhD-
programmet i anvendt økologi og bioteknologi ved INN. Med fakultetets sterke fagmiljø innen
anvendt økologi ligger det vel til rette for PhD-studier innen bærekraftig forvaltning av
skogressursene. Masterstudiet i bærekraftig skogforvaltning vil også kvalifisere for opptak til PhD-
programmer ved andre institusjoner. Se "Vedlegg 12-Relasjon mellom masterstudie og PhD-
program" for en mer detaljer beskrivelse av koplingen mellom Master i bærekraftig skogforvaltning
og PhD i anvendt økologi og bioteknologi.

Det skogfaglige miljøet har et godt utviklet samarbeid med eksterne aktører innen forvaltning og
næringsliv, og det er en omfattende portefølje av eksternt finansierte prosjekter i samarbeid med
eksterne partnere. Foruten at de eksternt finansierte prosjektene tilfører fagmiljøet, studiet og
studentene faglig relevans, gir de studentene unike muligheter til å få innsikt i- og knytte seg til
forskning som er etterspurt av samfunnet.

Det er vanlig praksis ved fakultetet at PhD-kandidater og masterstudenter knyttes til en
forskergruppe. Inkludering i et aktivt forskerfellesskap sikrer at studentene får tilstrekkelig
veiledning og sparring, foruten at det også gir studentene en mulighet til å vokse gjennom å selv
bidra til det faglige fellesskapet.
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Ordninger for internasjonalisering
Studietilsynsforskriften § 2-2 (7) Studietilbudet skal ha ordninger for internasjonalisering som er
tilpasset studietilbudets nivå, omfang og egenart.
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Beskriv og begrunn relevante ordninger for internasjonalisering
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Organisering av internasjonalisering ved HINN

Administrasjonen ved HINN er matriseorganisert. Dette innebærer at ansvaret
for internasjonaliseringsarbeidet er delt mellom institusjonsnivå og fakultetene ved at fagansvaret
ligger på institusjonsnivå med tilhørende staber og spesialistkompetanse, mens fakultetene selv
har ansvar for personalressursene som skal gi den primære støtten på fakultet. Den administrative
støtten tilknyttet internasjonaliseringsarbeidet ved HINN er organisert i et nettverk av
internasjonale koordinatorer, fysisk plassert på hvert studiested. Overordnet fagansvar ligger til
prorektor utdanning som bistås av to seniorrådgivere for internasjonalisering som koordinerer
arbeid på tvers av fakultetene. Den ene rådgiverstillingen har daglig ledelse og drift av
internasjonaliseringsfeltet, internasjonalisering av studieprogrammene og Erasmus+ som
hovedoppgaver, mens den andre er spesialisert mot utredningsoppgaver og administrativ støtte for
fagmiljøene mot eksternfinansierte prosjekter, i hovedsak utlysninger fra det som tidligere var Diku,
men som nå er blitt HK-dir (fra 01.07.2021). Direktoratet er resultatet av en sammenslåing av Diku,
Kompetanse Norge, Universell og deler av Unit og NSD, og er sentral i utviklingen av kvaliteten i
utdanningen. De skal være med på å styrke internasjonale samarbeid og fremme digital omstilling
av universiteter og høgskoler. Prorektor utdanning leder Utdanningsutvalget (UU), som inkluderer
prodekanene for utdanning fra samtlige fakulteter. Her møter også internasjonal rådgiver på
institusjonsnivå. Utdanningsutvalget skal bl.a. gi råd om og følge med på organiseringen av det
internasjonale arbeidet knyttet til studieprogrammene, herunder være med og vurdere hvilke
strategiske samarbeidspartnere høgskolen bør ha, og hvordan internasjonale perspektiver ivaretas
i studieprogrammene.

I tillegg har ALB internasjonale koordinatorer som arbeider administrativt med student-
og ansattmobilitet og samarbeidsavtaler med internasjonale partnere. De internasjonale
koordinatorene fra fakultetene inngår i høgskolens internasjonaliseringsteam som kobler det
sentrale nivået med fakultetsnivået og utgjør et faglig-administrativt nettverk for
internasjonaliseringsarbeidet ved HINN. Studieprogramansvarlig har ansvar for den faglige delen
av internasjonaliseringen.

Fakultetet har organisert det internasjonale arbeidet innad i et internasjonalt fakultetsteam,
bestående av internasjonale koordinatorer fra de tre instituttene, samt en rådgiver for
internasjonalisering med ansvar for den internasjonale forskerskolen. Til sammen utgjør de et
team på fire personer. Selv om hovedansvaret for master i bærekraftig skogforvaltning vil ligge på
internasjonal koordinator ved instituttet for skog- og utmarksfag, vil den bli støttet av dette teamet.
Det gjør det også lettere å se felleslinjer på tvers av fagfelt.

Universitetsalliansen Emerge (European Margins Engaging for Regional and Global
Empowerment)

HINN er partner i den europeiske universitetsalliansen Emerge (Vedlegg 14-Misson statement
EMERGE). Alliansen består av åtte universiteter og høgskoler fra sju land (Irland, Spania,
Frankrike, Tyskland, Slovakia, Kypros og Norge), i tillegg til fire assosierte medlemsuniveristeter
(Bosnia og Herzegovina, Romania, Hellas og Tyskland). Dette samarbeidet står sentralt i
høgskolens internasjonale arbeid, og gir mulighet for samarbeid om både forskning og utdanning.
Alliansen åpner for utveksling av studenter og ansatte. 

Internasjonalisering ved studiested 
Evenstad er et lite, men veldig internasjonalt studiested. Av ca 220-250 studenter er rundt 20 %
internasjonale. Evenstad tar imot internasjonale studenter på korte semesterprogrammer
(utvekslingsprogrammer) og internasjonale praksisstudenter som innlemmes i forskjellige
forskingsprosjekter, som fullgradsstudenter på vår master i «Applied Ecology», og som
stipendiater i PhD-programmet «Applied Ecology and Biotechnology». En stor andel av de
vitenskapelige ansatte ved instituttet har utenlandsk bakgrunn og/eller tar del i internasjonale
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nettverk. Alt dette kombinert gir studiested Evenstad et unikt internasjonalt miljø, og bidrar sterkt til
internasjonalisering hjemme.

Internasjonalisering i studiet 
Internasjonale perspektiver ved bærekraftig skogforvaltning vil være sentralt i flere av studiets
emner. Med en verdensomspennende skogindustri, og utstrakt internasjonal handel med
skogsprodukter, påvirkes næringen nasjonalt av verdensmarkedene og internasjonale mekanismer
for handel. Temaer som tillegges særlig vekt er sertifiseringsordninger, forvaltningsverktøy,
eierforhold, lovverk og andre relevante rammebetingelser internasjonalt. Det vil gis eksempler fra
andre land i den boreale barskogregionen.  

Fagmiljøet som underviser og veileder i masterstudiet har høy andel av internasjonal bakgrunn og
kompetanse, både når det gjelder utdannelse, forskning og undervisning. Pensumlitteraturen i
studiet vil ha stor andel engelskspråklig litteratur som er hentet fra blant annet vitenskapelige
tidsskrifter. Ett av emnene som inngår i masterprogrammet undervises i sin helhet på engelsk, det
vil blir gitt engelskspråklige gjesteforelesninger i emner, samt at masteroppgaven kan skrives på
engelsk dersom studenten ønsker det. 

Internasjonalt samarbeid - prosjekter og nettverk  
Fakultetet er delaktig i ulike utdanningsprosjekter og nettverk rettet mot å styrke studenter og
ansattes faglige og personlige kompetanse, som gir muligheter for internasjonale erfaringer og nye
perspektiver.

NordNatur 
NordNatur er et nettverk av 13 institusjoner i Norden og Balkan som Evenstad har koordinert siden
2005. Nettverket er støttet av NordPlus, og har stipendmidler til både studenter og ansatte for å
reise på korte (ekspress) eller lange mobiliteter, for enten studier eller praksis. Flere av partnerne i
NordNatur er kjent for sin skogutdanning, og nettverket har skapt samarbeid gjennom flere andre
ordninger.

Erasmus+ Forestry Network 
Erasmus+ Forestry Network er et nettverk bestående av institusjoner rundt om i Europa som tilbyr
skogutdanning; alle på bachelornivå, men flere også på masternivå. Utenom digital kontakt, blir et
årlig møte arrangert for nettverket, vanligvis i mars, og lokasjonen veksler mellom ulike
studiesteder. Dette er en arena for å knytte personlige relasjoner og markedsføre gjensidige
muligheter for utveksling. På årsmøtene møtes faglige sentrale personer og internasjonale
kontakter fra nær sagt alle land i Europa som har skogutdanning og kan tilby engelskspråklige
emner. Representanter fra instituttet deltar også på disse møtene. Svært mange av våre
innreisende utvekslingsstudenter innenfor skogfag kommer fra institusjoner i dette nettverket, samt
at studenter ved vårt institutt reiser på utveksling til disse partnerinstitusjonene. 

Forest 21 – Climate-smart forest engineers 
HINN og Institutt for skog- og utmarksforvaltning, ledet av førsteamanuensis innen skogfag
Vladimir Naumov, er en partnerne i Erasmus+ kapasitetsbyggingsprosjektet Forest 21 sammen
med to universiteter i Finland, og 5 partnerinstitusjoner i Sør-Afrika. Prosjektet går ut på å styrke
skogutdanningene i Sør-Afrika, og fokuserer på problembasert læring. De organiserer seminarer
ved de forskjellige institusjonene, og inviterer med studenter fra Norge og Finland på korte
studieturer/ekspressmobiliteter. Per nå er dette kun et tilbud for bachelorstudenter i skogbruk, men
det kan tenkes at idéene og løsningene som prosjektet kommer frem til vil også gagne studenter
ved det fremtidige masterstudie. 

Last opp avtaler om internasjonalisering

Vedlegg 14-Mission statement EMERGE.pdf
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Internasjonal studentutveksling
Studietilsynsforskriften § 2-2 (8) Studietilbud som fører fram til en grad, skal ha ordninger for
internasjonal studentutveksling. Innholdet i utvekslingen skal være faglig relevant.
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Beskriv ordninger for internasjonal studentutveksling
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Hovedmassen av antatte søkere og studenter til masterstudiet i bærekraftig skogforvaltning vil
være personer som allerede jobber i skognæringen eller offentlig forvaltning, og som ønsker faglig
påfyll og kompetanseutvikling ved å ta en mastergrad. Vi antar derfor at en stor andel av
studentene på grunn av jobb eller andre årsaker verken ønsker eller har mulighet til å flytte til
studiestedet eller til et utenlandsk universitet. På grunn av dette antar vi at omfanget av utveksling
blir beskjedent, men vi vil allikevel legge til rette for utveksling for studenter som ønsker det.
Studiet kan legge opp til både ekspress (2-5 dager), kort (1-4 uker) og/eller lang (3+ måneder)
mobilitet innenfor studie- eller praksisutveksling ved behov.

Fakultetet har et stort nettverk av partnerinstitusjoner i Europa, samt enkelte
samarbeidsinstitusjoner utenfor Europa. Det er også flere prosesser i gang for å styrke dekningen
av partnere utenfor Europa. Av Europa, har vi blant annet hatt et langt og godt samarbeid med
flere universiteter som tilbyr skogutdanning i Norden gjennom nettverket NordNatur (NordPlus-
prosjekt). NordNatur lar studenter og ansatte reise ut på korte og lengre mobiliterer (fra 2-5 dager,
og opp mot et semester), enten på studie- eller praksisopphold.  
HINN har også flere overordnede avtaler, som ikke er snevret ned til et spesifikt fagfelt. Ønsker en
student seg til en av disse partnerinstitusjonene, vil internasjonal koordinator, i samråd med
studenten og studieveilederen, gå over fagtilbudet denne institusjonen tilbyr i det semesteret
studenten ønsker å reise på utveksling, og se om dette er noe som kan passe inn i
utdanningsplanen til studenten. 
  
Ordninger/programmer 
Det er flere ulike ordninger/programmer som tilrettelegger for at studenter skal kunne reise på
korte eller lengre utveksling:

Erasmus + 
Erasmus + er EUs program for utdanning, opplæring, ungdom og idrett. Det er verdens
største utdanningsprogram, og gir studenter og ansatte stipend til å utveksle til
partnerinstitusjoner i Europa. Erasmus+ brukes med i semesterutvekslingssammenheng, men
gir også muligheter for blended mobility og BIP (Blended Intensive Programme), som gir
studentene mulighet til å reise på kortere opphold.

Nordplus 
Nordplus er Nordisk Ministersråds utdanningsprogram, og fasiliterer blant annet utveksling
mellom partnerinstitusjoner i Norden og Baltikum gjennom etablerte nettverk. Gjennom ALBs
nettverk NordNatur, får studenter og ansatte støtte til korte og lengre mobiliterer (fra 2-5
dager, og opp mot et semester), enten på studie- eller praksisopphold.

SEMP 
SEMP står for Swiss European Mobility Programme. Siden Sveits ikke deltar i Erasmus+
lengre, har de opprettet et eget program for mobilitet mellom Sveits og Europa. 

Study abroad 
Study Abroad er ensidige avtaler med institusjoner utenfor EU/EEA (vanligvis Nord-Amerika
og Australia), som studenter kan reise til mot at de betaler skolepenger. 

Typer mobiliteter 
Som nevnt tidligere, vil studentene få tilbud om ulike typer utveksling: 

Ekspressmobilitet/kort utveksling (1-2 uker, kortkurs) 
Siden dette masterstudiet er nett- og samlingsbasert gir det unike muligheter for studentene å
reise på ekspressmobilitet, eller ta en praksisperiode i utlandet. Det er to ordninger for utveksling
som legger til rette for ekspressmobilitet. NordPlus (via nettverket NordNatur), og Erasmus+ (via
BIP – Blended Intensive Program) gir stipend for mobiliteter på under 2 uker. Dette, sammen med
nett- og samlingsbaserte emner, gjør det fleksibelt i forhold til å kunne kombinere studier,
utveksling og eventuell jobb.
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Tilbudet om kortkurs endres fra år til år, men ut ifra erfaring vil det komme kurs fra flere partnere
som kan være relevante.

Semesterutveksling/lang utveksling 
For ren studieutveksling over et semester, ser vi for oss at 4. semester vil være det som passer
best. Da har studentene tatt 60 studiepoeng, som er minimumskravet for å reise på utveksling,
samt at de skal ha emner som ikke er definert som de sentrale delene av studietilbudet, som er
lettere å finne erstatninger for ved andre universitet utlandet, eventuelt er det mulig å kombinere
emnene som går i 4. semester samtidig som man er på utveksling da disse to emnene kun foregår
over nett.

Forslag til partnerinstitusjoner som kan være særdeles relevante vil være SLU
(Sveriges landbrukssuniversitet) med sin engelske master i European Forestry, Skovskolens
(Københavns universitetet-CU) sin engelske master i Forest and Nature Management, eller
Mendel Brno University’s master i European Forestry.

SLU og CU er NordNatur-partnere, mens Mendel Brno er Erasmus+ partnerinstitusjon. Alle har
lignende fag som kan settes inn som erstatningsfag, og fakultet har god erfaring med dem.

Praksismobilitet 
Det vil også være mulig å kombinere praksisopphold med å skrive masteroppgaven i utlandet.
Studentene vil da selv være ansvarlige for å finne et praksissted, men vi vil bistå med
tilrettelegging. Dette kan eksempelvis ordnes ved at studenten finner et relevant forskningsprosjekt
i utlandet og søker om å få et praksisopphold der. Deretter kan studenten i samarbeid med intern
veileder på instituttet, og praksisveileder, finne en plan for prosjektbeskrivelse, datainnsamling og
analyse til masteroppgaven. 

Avtaler om utveksling

Følgende avtaler er vedlagt:

Vedlegg 15-Environmental Protection College, Slovenia (Erasmus+ IIA)

Vedlegg 16-Karelia University of Applied Sciences, Finland (Erasmus+ IIA)

Vedlegg 17-Van Hall Larenstein University of Applied Sciences, Nederland (Erasmus+ IIA)

Vedlegg 18-Zurich University of Applied Sciences, Sveits (Erasmus+ IIA)

*Høgskolen i Innlandet er i en prosess med å fornye alle Erasmus + utvekslingssavtaler våren
2023. Det er forventet å være ferdig innen sommerferien, men grunnet tekniske problemer med
EU’s systemer er ikke arbeidet kommet ordentlig i gang. Vedlagt er de avtalene som man har klart
å få gjennom systemet, men det er fremdeles ca 25 avtaler som venter på  fornyelse .

Partner institusjoner som vi har nylig utgåtte avtaler med, og som venter på fornyelse: 
•    PXL University of Applied Sciences and Art, Belgia 
•    University College Gent (HoGent), Belgia 
•    VIVES University of Applied Sciences, Belgia 

•    Estonian University of Life Sciences, Estland**

•    NOVIA University of Applied Sciences, Finland** 
•    Tampere University of Applied Sciences (TAMK), Finland

•    ESA – Ecole Superieure d’Agriculture, Frankrike 
•    FranceAgro3 – Nettverk av tre franske institusjoner : ISARA Lyon, ISA Lille og PURPAN
Toulouse 
•    Université Bretagne Sud, Frankrike** 
•    University of Burgundy, Frankrike 
•    Université de Tours, Frankrike
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•    University of Akureyri, Island**

•    University of Padua, Italia

•    Kaunas Forestry and Environmental Engineering University of Applied Sciences, Litauen**

•    Technical University in Zvolen, Slovakia

•    University of Alcalá, Spania 
•    University of Barcelona, Spania 
•    University of Lleida, Spania

•    Mendel Brno University,  Tsjekkia

•    Eberswalde University for Sustainable Development, Tyskland 
•    Leuphana University Lüneburg, Tyskland 
•    Rhine-Waal University of Applied Sciences, Tyskland 
•    University of Applied Forestry Sciences Rottenburg, Tyskland 
•    University of Greifswald, Tyskland

** Partnerinstitusjoner hvor vi har både Erasmus+ og Nordplus (NordNatur) avtaler

I "Vedlegg 19-NordNatur Letters of Intent" er det vedlagt NordNatur intensjonsavtaler med
følgende institusjoner:

Nord Universitet, Norge

Agricultural University of Iceland

Estonian University of Life Sciences

Lapland University of Applied Sciences, Finland

NOVIA University of Applied Sciences, Finland

Häme University of Applied Sciences, Finland

Latvia University of Life Sciences and Technology

Copenhagen University, Skovskolen, Danmark

Kaunas Forestry and Environmental Engineering University of Applied Sciences, Litauen

Sveriges Landbruksuniversitet

University of Akureyri, Island

Last opp juridisk bindende avtaler om studentutveksling

Vedlegg 15-Environmental Protection College Slovenia Erasmus.pdf
Vedlegg 16-Karelia University of Applied Sciences Finland Erasmus.pdf
Vedlegg 17-Van Hall Larenstein Nederland Erasmus.pdf
Vedlegg 18-Zurich University of applied sciences Sveits SEMP.pdf

Last eventuelt opp andre vedlegg

Vedlegg 12-Relasjon mellom masterstudie og PhD-program.pdf
Vedlegg 19-Nordnatur Letters of Intent.pdf
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Praksis
Studietilsynsforskriften § 2-2 (9) For studietilbud med praksis skal det foreligge praksisavtale
mellom institusjon og praksissted.

Beskriv ordninger for praksis

Faglig relevans for studietilbudet

Last opp signert(e) praksisavtale(r)

-

Last eventuelt opp andre vedlegg

-
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Fagmiljø og faglig ledelse
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Fagmiljøet
Studietilsynsforskriften § 2-3 (1) Fagmiljøet tilknyttet studietilbudet skal ha en størrelse som står i
forhold til antall studenter og studiets egenart, være kompetansemessig stabilt over tid og ha en
sammensetning som dekker de fag og emner som inngår i studietilbudet.
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Beskriv fagmiljøet
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Beskrive fagmiljøets kompetanse og begrunnelse for hvordan denne kompetansen er
tilstrekkelig bred til å dekke studiets fag og emner 
Sammensetningen av fagmiljøet som er tilknyttet det omsøkte studietilbudet er oppsummert i
"Tabell 2-Fagmiljøet som bidrar med minst 0,1 årsverk i studiet". Andelen av de ansattes årsverk
som er forutsatt benyttet til mastergradsprogrammet, er omtrentlig angitt der undervisningsdelen
også vil innebære veiledning av masteroppgaver. Veiledning av mastergradsoppgaver vil bli fordelt
mellom instituttets vitenskapelig ansatte med førstekompetanse, der studentene kan ønske seg
veileder basert på interessefelt/problemstilling på oppgaven.

Fagmiljøets samlede kompetanse slik den er vist i publikasjonslister og de ansattes CV-er
dokumenterer den faglige bredden som dekker opp alle emnene som undervises i mastergraden,
samt at bredden i kompetansen gir studentene mulighet til å fordype seg innen ulike deler av
fagområdet gjennom masteroppgaven. Gjennom veilederne og deltagelse i forskningsgrupper blir
studentene introdusert for ulike faglige tilnærminger og invitert til aktiv deltagelse i forskergruppene
for de som ønsker det. De fleste faglig ansatte som er involvert i mastergradsprogrammet, er i full
stilling. De har førstekompetanse innen naturvitenskapelige fag, inklusivt skogfag, ressursøkonomi
og økologi. Til sammen utgjør dette en solid base for et skogbruksfaglig utdanningsprogram hvor
interaksjoner mellom økonomi, økologi og sosiale perspektiv innen skogforvaltning står sentralt. I
tillegg vil kompetansen ved ett av fakultetets to øvrige institutter, institutt for jordbruksfag, samt
institutt for organisasjon, ledelse og styring ved Handelshøgskolen, kunne bidra til å komplettere
på utvalgte temaer innen deres fagfelt. Enkelte emner vil også være sammenfallende for flere av
studieprogrammene som tilbys ved de tre instituttene, og vil bli utformet i fellesskap mellom
fagmiljøene. Ved HINN arbeides det målrettet med undervisningssamarbeid på tvers av institutter
og fakulteter, der dette er relevant, for å benytte den fremste tilgjengelige interne ekspertisen på
tvers av ulike studieprogram og resultatenheter.  

Begrunne at fagmiljøets størrelse er tilpasset antall studenter og den undervisning og
veiledning og FoU som er tilknyttet studiet 
Det samlede fagmiljøet som bidrar inn i mastergradsstudiet med undervisning og/eller veiledning
utgjør til sammen 13 personer, hvorav alle bidrar med minimum 0,1 årsverk inn i studiet. Denne
gruppen med personer dekker både bredden og dybden i masterstudiets undervisning og
veiledning. De fleste av disse 13 personene kan bidra inn i flere av emnene som undervises på
studiet, noe som gir robusthet i forbindelse med endringer i arbeidsoppgaver, sykdom,
forskningsopphold eller annet fravær. I tillegg har instituttet et stort fagmiljø innen anvendt økologi
som har kryssende fagfelt med masterprogrammet i bærekraftig skogforvaltning, og hvor det vil
være mulig å hente ressurser til både undervisning og veiledning om det skulle bli behov for det. 

Her beskrives kort hver person som bidrar inn i masterstudiet:

Professor Barbara Zimmermann har PhD innen anvendt økologi og har bred erfaring og
kompetanse innen både forskning og undervisning. Hun har sin hovedprofil innen viltøkologi, men
har vært både delaktig og leder for tiden de to store tverrfaglige prosjektene TaigaClimate og
CarniForeGraze som inkluderer skogfag. Hun er også en svært aktuell kandidat for undervisning i
metodeemner. Hun har i tillegg veiledningskompetanse på alle nivå.

Førsteamanuensis Endre Hofstad Hansen har PhD innen skogfag, med hovedprofil innen
skogovervåking som er en sentral del av masterstudiet. Han har forskningskompetanse innen
skogfag, samt både undervisnings- og veiledningserfaring på bachelor- og masternivå. Han har i
tillegg bred kompetanse på utvikling og anvendelse av digitale metoder og verktøy relevant for
studiet, som skogbruksplanverktøy og metoder for innhenting og bearbeiding av fjernmålingsdata
med ulike romlig oppløsning

Professor Francisco Aguilar har PhD innen skogfag, med hovedprofil innen ressursøkonomi. Hans
forskningskompetanse er blant annet på utvikling og bruk av økonomiske prinsipper og metoder
for bærekraftig skogforvaltning, som er en sentral del av masterstudiet. Han har også jobbet med
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temaer som fornybar energi og klimaforskning, etterspørsel og tilbud etter skogprodukter og
analyser av politiske virkemidler rettet mot skogsektoren. Han har erfaring med undervisning og
veiledning fra bachelor til post.doc., og er svært internasjonalt orientert i sin forskning.

Førsteamanuensis Hanne Sjølie har PhD innen skogfag, med hovedprofil innen skogøkonomi.
Hun er delaktig og prosjektleder for prosjekter innen temaer som bærekraftig skogforvaltning,
klimatiltak i skogbruket, utvikling og bruk av storskala simulerings- og optimeringsmodeller og
analyser av skogeieres holdninger. Hun har ledet forskningsgruppa Skogbruksforskning ved
instituttet siden dens oppstart i 2019. Hun har erfaring fra undervisning og veiledning på alle nivå.

Professor John Linnell har PhD innen zoologi, og han har lang og bred forskningserfaring innen
tverrfaglige problemstillinger innen økologi og spesielt relatert til viltforvaltning, både nasjonalt og
internasjonalt. Han har også viktig kompetanse på konflikter mellom mennesker og natur/vilt som
er et viktig faglig bidrag inn i masterstudiet. John har undervisningserfaring og veiledererfaring på
alle nivå.

Førsteamanuensis Karen Marie Mathisen har PhD innen økologi, og har jobbet blant annet med
problematikken rundt elgbeite på skog og hvordan man kan redusere skadene for skogbruket. Hun
har lang erfaring med undervisning og veiledning, og er en nøkkelperson som kan bidra i mange
emner, ikke minst metodeemner men også emner i studiet, i tillegg til veiledning.

Førsteamanuensis Magne Neby har PhD innen anvendt økologi med fokus på
populasjonsdynamikk. Han har blant annet god kompetanse på forskningsmetode og statistikk,
særlig programmering. Han har mangeårig undervisningserfaring og kommer til å ha en ledende
rolle i metodeemnene innen forskningsmetode og statistikk.

Professor Per Angelstam har PhD innen zooekologi, og har en lang og betydningsfull tverrfaglig
internasjonal forskningserfaring innenfor skogbruk og landskapsøkologi. Hans hovedprofil er innen
skog- og naturressursforvaltning, men han har kompetanse innen et bredt tverrfaglig spekter under
paraplyen bærekraft, som skogøkologi, landskapsøkologi og sosiologi, og jobber mye med
spørsmål om hvordan forvaltningen av de boreale barskogene bør innrettes for å bli mer
bærekraftig. Han har flere tiår lang undervisnings- og veiledererfaring og kan med sin kompetanse
bidra i flere av de sentrale delene av masterstudiet.

Førstelektor Stig Ole Stener har hovedfag innen skogfag, med hovedprofil innen driftsteknikk. Han
er en av hjørnesteinen i bachelorprogrammet i skogbruk ved instituttet der han har undervist og
veiledet studenter i over 20 år. Stig Ole har også forvalteransvaret for skogeiendommen instituttet
forvalter og bruker som øvingsfelt i undervisningen. Hans lange erfaring og kompetanse fra
utdanning av skogbrukskandidater er svært nyttig for masterstudiet.

Høgskolelektor Trygve Stølan har master i Innovation management, og har lang erfaring fra norsk
og internasjonalt næringsliv. Han har lang erfaring med nett- og samlingsbasert undervisning, og
er en nøkkelperson som underviser i emnet prosjektledelse som han allerede har undervist i en
årrekke.

Førsteamanuensis Vladimir Naumov har PhD innen skogbruk, og han driver forskning som handler
om balanse mellom biologisk mangfold og lønnsom virkesproduksjon, i tillegg til at han har solid
kompetanse på geografiske informasjonssystemer og digitale verktøy tilknyttet det. Vladimir jobber
også med temaer som klimasmart skogbruk, og han har undervisnings- og veiledningserfaring på
alle nivå.

Høgskolelærer Petter Nergaard har en bachelorgrad i skogbruk og lang erfaring fra skognæringa.
Han er en av hjørnesteinene i bachelorgraden i skogbruk ved instituttet med sin undervisning og
veiledning, og har mye praktisk kunnskap og erfaringer etter sine år i skognæringen som er svært
nyttig for å sikre arbeidslivsrelevansen i masterstudiet.
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Professor Marco Heurich har PhD innen skogbruk, og har en bred og lang forskningserfaring innen
viltbiologi og skogøkologi, der han har fokusert blant annet på bruk av fjernmåling som metode,
biologisk mangfold og strategier for å få til en vellykket sameksistens mellom mennesker og
naturen. Marco har bred internasjonal erfaring fra forskning, veilednings- og undervisningserfaring.

Begrunne hvordan søker vil sikre et stabilt fagmiljø som har den riktige kompetansen for
studietilbudet over tid 
87 % av årsverkene til fagmiljøet som bidrar med minimum 0,1 årsverk inn i studiet er ansatt i fast
stilling ved Høgskolen i Innlandet, noe som sikrer et stabilt fagmiljø over tid. Hoveddelen av
fagmiljøet som skal bidra inn på de sentrale delene av studiet er et ungt fagmiljø i
førsteamanuensis-stillinger der flere vil rykke opp til professor i årene fremover. Et av målene med
å opprette dette masterstudiet er også å kunne utdanne egne kandidater til fakultetets PhD-
utdanning som potensielt kan bli en del av det fremtidige fagmiljøet i masterprogrammet. 

Last opp CV for alle som inngår i studiets fagmiljø (CV-ene skal følge malen)

Vedlegg 20-CV for alle som inngår i studiets fagmiljø.pdf
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Fagmiljøets utdanningsfaglige kompetanse
Studietilsynsforskriften § 2-3 (2) Fagmiljøet tilknyttet studietilbudet skal ha relevant
utdanningsfaglig kompetanse.
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Beskriv fagmiljøets utdanningsfaglige kompetanse og hvordan dere sikrer og utvikler
denne.
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Majoriteten av de ansatte som inngår i studiets fagmiljø har allerede undervisningserfaring fra
HINN og formell pedagogisk kompetanse, enten gjennom universitets- og høgskolepedagogikk,
praktisk-pedagogisk utdanning eller annen pedagogisk utdanning. Det kreves i dag at nytilsatte
ved HINN som ikke har tilstrekkelig pedagogisk kompetanse ved ansettelsen må ta studiet i
Universitets- og høgskolepedagogikk (10 stp) innen 2 år etter ansettelsen. Høgskolen har selv
faglig ansvar for studiet. Både veiledning og digital undervisningskompetanse inngår som en del
av dette studiet. Det tilbys også et kortere nyansattprogram for alle, samt en kollegabasert
veiledningsrunde for alle nyansatte undervisere uavhengig av tidligere formell pedagogisk
kompetanse. De fleste som inngår i fagmiljøet har også veilederkompetanse, for de fleste gjennom
erfaring med veiledning av bachelorstudenter, masterstudenter og PhD-kandidater, samt kurs i
veiledning av PhD-kandidater, i tillegg til veilederkompetasen de får gjennom kurset i Universitets-
og høgskolepedagogikk. 

Høgskolen har en egen seksjon for UH-pedagogikk og kvalitet i utdanning, som er forankret hos
prorektor for utdanning. Seksjonen skal være et utdanningsfaglig støtteapparat for fagmiljøene, og
skal drive fram pedagogisk kompetanseutvikling ved å støtte og stimulere til kvalifisering og
utvikling av undervisningskompetanse i alle ledd. Seksjon for UH-pedagogikk og kvalitet skal tilby
likeverdige tjenester på alle fakultet og studiesteder gjennom fysisk tilstedeværelse av
pedagogiske rådgivere, slik at fagmiljøene opplever lett tilgang til nødvendige støttefunksjoner i
undervisningshverdagen og i pedagogisk utviklingsarbeid. Noen av de sentrale ansvarsområdene
til seksjonen er:

Bidra til å sikre høgskolepedagogisk kvalifisering gjennom kontinuerlig kompetanseutvikling
av vitenskapelig ansatte, i samarbeid med fakulteter og HR-avdeling.

Skape møteplasser for erfaringsdeling i fagmiljøene med fokus på utdanningskvalitet og god
undervisningspraksis, og inspirere og motivere til videreutvikling av pedagogisk praksis.

Fremme pedagogisk bruk av IKT og utforskning av bruk av digitale verktøy i undervisning,
læring og vurdering for å utvikle nye, relevante og innovative undervisningsformer.

Fremme forskning på høyere utdanning, digitale læringsformer og pedagogisk praksis, i
samarbeid med fakulteter og nasjonale/internasjonale nettverk.

Være en rådgiver for høgskoleledelsen i spørsmål om utdanningskvalitet og bruk av teknologi
i endrings- og utviklingsarbeid. 

Det er pedagogisk rådgiver ved det enkelte fakultet, i samarbeid med prodekan utdanning og
fakultetsledelsen, som har ansvar for koordinering og oppfølging av kompetanseutviklingstilbud i
sine miljøer, og tilrettelegg for møteplasser for erfaringsdeling om god undervisningspraksis.

Høgskolen tilbyr flere kurs, ordninger og digitale ressurser som skal støtte kompetanseutviklingen
til de som underviser. Disse kursene omfatter blant annet Universitets- og høgskolepedagogisk
basiskompetanse (10 stp), førstelektorprogram, kurs for veiledere på PhD- og førstelektornivå,
kurs i internasjonalisering av studieprogram, og kurs i skriving av pedagogisk portefølje.

På grunn av pandemien og omlegging til digital undervisning i perioden 2020/2021, så har HINN
hatt et særskilt fokus på å trene opp og videreutvikle medarbeidernes digitale
undervisningskompetanse. Det har derfor i den senere tid blitt utviklet en rekke kurs og
opplæringsaktiviteter for ansatte ved høgskolen. Det arrangeres blant annet jevnlig webinarer på
Zoom om pedagogikk og bruk av IKT i undervisningen, det er utviklet en rekke digitalt
opplæringsmateriell for bruk av læringsplattform Canvas, både for studenter og emneansvarlige,
det er lagd veiledninger om opptak og strømming av undervisning, samt bruk av ulike digitale
verktøy. For teknisk hjelp til bruk av digitale verktøy vil også høgskolen sin IT-hjelp brukerstøtte
være en god og nyttig ressurs for både studenter og ansatte.
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En liten del av fagmiljøet har erfaring direkte med nettstudier, men alle i fagmiljøet har erfaring fra
digital undervisning, enten i forbindelse med pandemien, eller i etterkant av pandemien da det har
blitt mer vanlig med digitale undervisningsinnslag i den tradisjonelle studiestedsbaserte
undervisningen. Vi har allerede etablerte nettstudier innen fakultetet hvor vi kan innhente
kunnskap og erfaringer fra godt etablerte undervisere på nettstudier. 

Last eventuelt opp relevante vedlegg

-

Faglig ledelse
Studietilsynsforskriften § 2-3 (3) Studietilbudet skal ha en tydelig faglig ledelse med et definert
ansvar for kvalitetssikring og -utvikling av studiet.

Beskriv studietilbudets faglige ledelse og ansvar.

Prodekan utdanning har det overordnede ansvaret for utvikling og kvalitetssikring av fakultetets
studieportefølje. Prodekan utdanning er i dag Marit Sletmoen og instituttet ledes av Halgrim Breie.
Begge har lang erfaring i undervisning og ledelse i UH-sektoren. Prodekan for utdanning Marit
Sletmoen har en PhD i fysikk fra NTNU (2006) og var førsteamanuensis ved institutt for fysikk
(IFY) NTNU fra 2009 og professor i bioteknologi ved institutt for bioteknologi og matvitenskap
(IBT), NTNU fra 2017. Hun har vært emneansvarlig for en rekke emner både ved IFY og IBT ved
NTNU i perioden 2005 - 2021, var fra 2009 til 2012 medlem av ledergruppen for NTNU Nanolab og
fra 2016 til 2019 medlem av studieprogramrådet for masterstudiet i nanoteknologi (MTNANO). Hun
har deltatt i en rekke forskningsprosjekt finansiert av NFR og EU, har vært hovedveileder for 25
masterstudenter og 4 PhD-studenter før hun fra 2022 ble prodekan for utdanning ved ALB, HINN.

For masterstudiet vil det bli utnevnt en studieprogramansvarlig som har det daglige ansvaret for
studiekvaliteten og for kvalitetsarbeidet knyttet til masterstudiet.  Studieprogramansvarliges
oppgaver utøves i tett dialog og samarbeid med dekan, prodekan utdanning, instituttleder,
emneansvarlige, faglærere, øvrige studieprogramansvarlige på instituttet og studenter.

Oppgavene til studieprogramansvarlig er beskrevet i HINNs kvalitetssystem
(https://www.inn.no/om-hogskolen/kvalitetssystem-for-utdanning/det-studienaere-
kvalitetsarbeidet/studieprogramniva/index.html) og innbefatter blant annet følgende oppgaver:
Innkalle til og lede studieprogramutvalg, påse at evalueringene på studiet er hensiktsmessige og
gjennomføres i tråd med dekanens godkjenning, påse at klassetillitsvalgte studenter velges, påse
at nødvendige forbedringstiltak iverksettes og at studietilbudene kontinuerlig videreutvikles, samt
skrive studieprogramansvarliges årlige rapport.

Ved instituttet er det etablert en ledergruppe for studieprogramansvarlige (SPA-forum).
Ledergruppen er vel etablert og representerer en robust struktur og et modent kollegium.
Ledergruppen skal ivareta og stimulere til både individuell utvikling av de ulike
studieprogramansvarlige som ledere, og bidra til koordinering internt mellom studieprogrammene,
og mellom studieprogrammene og institutt- og fakultetsledelsen.

Last eventelt opp vedlegg

-
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Årsverk og krav til førstestillingskompetanse
Studietilsynsforskriften § 2-3 (4) Minst 50 prosent av årsverkene tilknyttet studietilbudet skal
utgjøres av ansatte i hovedstilling ved institusjonen. Av disse skal det være ansatte med
førstestillingskompetanse i de sentrale delene av studietilbudet.

Beskriv hvordan fagmiljøet dekker sentrale deler i studiet og kravet til andel i
hovedstilling

De sentrale delene av studiet regnes som de emnene som dekker de sentrale elementene innen
forvaltning av skogressurser herunder både økologi og ressursøkonomi. Emnene som faller inn
under de sentralene delene vil derfor være: Areal- og eiendomsforvaltning, bærekraftig
skogproduksjon, ressurskartlegging, flerbruk i skog: teori og praksis, beslutningsanalyse, i tillegg til
masteroppgaven. De resterende emnene, som i hovedsak er metodeemner, er å regne som en
like viktig del av studiet da det gir både mer bredde til studiet samt forkunnskaper til å kunne
gjennomføre masteroppgaven på en selvstendig måte. Disse emnene regnes imidlertid ikke som
sentrale deler av studiet, blant annet fordi disse emnene potensielt kan bli erstattet av lignende
emner ved andre utdanningsinstitusjoner for eksempel i forbindelse med studentutveksling, samt
at disse emnene ikke er med på å gi dybdekunnskaper i studieprogrammet som trengs for å kunne
begrunne navnet «Master i bærekraftig skogforvaltning».

87 % av årsverkene tilknyttet studietilbudet utgjøres av ansatte i hovedstilling ved HINN, hvorav 94
% av disse er ansatte med førstestillingskompetanse. Når det gjelder fagmiljøet som dekker de
sentrale delene av studiet så er andelen enda høyere hva gjelder førstestillingskompetanse med
97 % av årsverkene i hovedstilling. 

For studietilbud på mastergradsnivå skal 50 prosent av fagmiljøet tilknyttet studiet
bestå av ansatte med førstestillingskompetanse, hvorav minst 10 prosent med
professor- eller dosentkompetanse. Beskriv hvordan dere oppfyller dette kravet.

Fagmiljøet tilknyttet master i bærekraftig skogforvaltning er i hovedsak faste vitenskapelig ansatte.
En oppsummering de ansattes kompetansenivå, basert på stillingskategori, viser at 95 % av
årsverkene som er tilknyttet studiet har førstestillingskompetanse, noe som er langt over kravet for
studietilbud på mastergradsnivå. Av de med førstekompetanse utgjør 27 % av årsverkene ansatte
med professorkompetanse. Dette er også godt innenfor kravene til studietilbud på
mastergradsnivå. 

Last opp tabell over fagmiljø

Tabell 2-Fagmiljøet som bidrar med minst 01 årsverk i studiet.pdf
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Fagmiljøets FoU, samarbeid, og praksis
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Fagmiljøets forskning og utviklingsarbeid
Studietilsynsforskriften § 2-3 (5) Fagmiljøet tilknyttet studietilbudet skal drive forskning og/eller
kunstnerisk utviklingsarbeid og faglig utviklingsarbeid og skal kunne vise til dokumenterte
resultater med en kvalitet og et omfang som er tilfredsstillende for studietilbudets innhold og nivå.
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Beskriv forskning og/eller kunstnerisk utviklingsarbeid og faglig utviklingsarbeid
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Forskningen relatert til studiet foregår i hovedsak i forskningsgruppa Skogbruk. Forskningen er i
stor grad anvendt, og omhandler ulike aspekter ved bærekraftig skogforvaltning. Dette omhandler
blant annet hvordan samfunnets behov for fornybare materialer og energi kan møtes
kostnadseffektivt, og samtidig sikre biologisk mangfold og andre varer og tjenester fra skogen som
er vesentlige for naturen i seg selv og for menneskers liv og levnet. Forskningen utføres ved hjelp
av ulike datakilder og metoder. Eksempler på datakilder som brukes mye er fjernmålingsdata
(droner, fly og satelittbilder), skoglige og økologiske feltdata fra skogbruksplanlegging og nasjonale
kartlegginger, og sosio-økonomiske data som innhentes via spørreundersøkelser og fra sentrale
kilder som SSB. Av metoder og verktøy som brukes i stor grad i forskningen kan det nevnes GIS,
simulerings- og optimeringsmodeller og et mangfold av statistiske modeller og metoder. Fagmiljøet
har således et solid grunnlag for å gi forskningsbasert undervisning og veiledning på masternivå
og for å lære bort bruk av ulike metoder og datakilder, og hvordan studentene kritisk skal forholde
seg til disse. Denne kunnskapen og ferdighetene vil inngå i alle emner, men vil vies spesielt stor
plass i emnet Forskningsmetode og dataanalyse, i tillegg til masteroppgaven.

Forskningsgruppa Skogbruk har i løpet av de siste fem årene bygget opp et omfattende samarbeid
med forskningsmiljøer i og utenfor Norge og med aktører utenfor akademia for utdanning og
forskning. Forskningen foregår både som selvinitierte prosjekter, prosjekter i samarbeid med
næring og forvaltning og som del av større forskningsprosjekter. Vår strategi har vært å ta
utgangspunkt i beliggenheten til Høgskolen og studiestedet for å bruke det til vår fordel. Innlandet
står for 40 % av tømmeret som avvirkes i Norge og en stor del av tremekanisk industri. Det er
politisk vilje til å legge til rette for økt satsning på skogbruk og skogindustri i Norge, og for at
Innlandet skal bli et nav i denne industriutbyggingen. En ytterligere intensivering av skogbruket
skaper behov for mer kunnskap om strategier for å minimere negative effekter på andre
økosystemtjenester.

I samtiden skjer betydelige endringer i faktorer som påvirker skogbruket: den skogrelevante
politikken som drives fra EU, samfunnets forventninger til produksjon av naturens goder, tjenester
og verdier, klimaendringer, teknologi og urbanisering er alle store drivere som vil ventes å påvirke
mulighetsrommet til fremtidens skogbruk i Norge. Sammenhengene mellom driverne er
komplekse, og effektene kan variere etter geografi og region. Framtidens mastergradskandidater i
skogforvaltning trenger derfor en solid forståelse av bærekraft, og sammenhengene mellom
økologi, økonomi og sosiale aspekter. I tillegg trenger de å opparbeide seg ferdigheter i bruk av
verktøy og metoder for relevante analyser, og kunnskap om framveksten av nye og endrete
datakilder, for å kunne utføre dette selv og å bli kritiske mottakere og brukere av analyser i
fremtidige arbeidssituasjoner.

Personene i fagmiljøet utfyller hverandres fagprofiler slik at læringsmålene i studiet dekkes og
studentene vil opparbeide seg den forutsatte kunnskapen, ferdighetene og kompetansen. Dette
beskrives først gjennom fagpersonenes faglige vinkling og deretter gjennom pågående
forskningsarbeider. 

Per Angelstam har arbeidet flere tiår med å produsere ny kunnskap om de sosio-økologiske
systemene i skoglandskap i ulike regioner, først og fremst i Europa, men også internasjonalt
forøvrig. Han jobber etter målsetningen om å stimulere til evidensbasert læring på ulike nivåer av
styring, planlegging og forvaltning, og arbeiderer tett med yrkesutøvere for å oppnå dette. Han er
spesielt opptatt av å vurdere hvilke verdier skoglandskapet kan levere, romlig planlegging for å
støtte multifunksjonelle landskap, restaurering av natur, mønstre og prosesser i natur- versus
kulturskog. Vladimir Naumov har i sitt arbeid satt søkelyset på landskapsøkologi og biodiversitet i
skog. Gjennom sin forskning har han utviklet en bred portefølje av GIS-metoder til å studere dette
og gjennom undervisningen har han lykkes med å utvikle læringsmetoder for å overføre denne
kunnskapen og ferdighetene til studentene. Endre Hansen bruker også mye GIS-analyser i sitt
arbeid, som i stor grad faller innunder bruk av fjernmålte data for kartlegging av skoglige ressurser.
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Han er spesielt opptatt av hvordan nye datakilder kan brukes til å fatte bedre ressursøkonomiske
beslutninger, og har et utstrakt samarbeid med skognæringen.

Barbara Zimmermann og John Linnell setter i sitt arbeid søkelyset på økologi og forvaltning av vilt,
hvordan disse påvirkes av, og påvirker, produksjon av tømmer og andre økosystemtjenester. De
arbeiderer også med samfunnsvitenskapelige studier av menneskelige forhold til naturen, effekter
av naturforvaltnings- og vernepolitikk og konflikter om bruk, forvaltning og vern av natur. Magne
Nebys primære forskningsinteresser ligger i populasjonsøkologi i skoglandskapet, hvor han blant
annet studerer trofiske sammenhenger mellom trær og planteetere. Metodisk ligger hans
kompetanser og interesser i området high-throughput DNA sekvensering, datavitenskap og
programmering. Marco Heurichs forskning har flere grener, i økologi og i fjernmåling. I økologi
studerer han samspillet mellom store pattedyr, skogstrukturer og menneskelige faktorer. Han
utvikler og anvender fjernmålingsmetoder for å studere skoglandskap og habitater på ulike skalaer.

Francisco X. Aguilar fokuserer i sin forskning på sammenhenger mellom sosiale og naturlige
ressurser, først og fremst med hensyn til vern og forvaltning av skogressurser. Han arbeider blant
annet med klimaresiliens hos husholdninger som er avhengig av skogressurser, skogsektorens og
treprodukters bidrag til bioøkonomien, og vurderinger av menneskelig påvirkning på
skogtilstanden. Han er internasjonalt orientert og jobber blant annet som university fellow ved den
innflytelsesrike forskningsinstitusjonen Resources for the Future i Washington DC, USA. 

Hanne K. Sjølie arbeider med ressursøkonomiske analyser om skogsektorens bidrag til
bioøkonomien og avveininger mellom tømmerproduksjon og andre goder fra skoglandskapet,
dessuten med beslutninger bak og holdninger til skogforvaltning. Metodisk har hun blant annet
utviklet simulatorer av skogforvaltning og skogindustri. Hun sitter i Naturrisikoutvalget, nedsatt av
Klima- og miljødepartementet, for å gi regjeringen råd om tap av natur og naturmangfold i Norge.

Fagmiljøet jobber for samarbeid med et mangfoldig sett av aktører for å sikre arbeidsrelevante
studier, motiverte studenter, faglig oppdatering blant ansatte og relevant forskning av høy kvalitet.
Dette har ført til en økende og solid portefølje i prosjekter knyttet til undervisning og forskning som
dekker de viktigste aspektene av bærekraftig skogbruk. Studenter kan velge å skrive
masteroppgave innenfor pågående forskningsprosjekter, som vi har lang erfaring med på instituttet
fra BA- og MA-nivå. Dette vil gi dem førstehåndserfaring i samarbeid med forskere og de vil få
mulighet til å presentere sine funn for forskere. Alle studenter deltar i en forskningsgruppe når de
skriver MA-oppgaver, hvor de presenterer sitt arbeid for de andre deltakerne i forskningsgruppa.
Dette er en svært nyttig prosess hvor studentene lærer å presentere sitt forskningsarbeid og å gi
og motta tilbakemeldinger seg imellom og med fagmiljøet. 

I prosjektene Transition pathways towards clearcut-free forest management alternatives:
opportunities and challenges for different forest owner categories (FORMAS, under oppstart), og
Legal perspectives on landscape planning (FORMAS) samarbeider fagmiljøet med andre
europeiske miljøer for å øke forståelsen og holdninger til skogskjøtsel som gir et bredere sett av
naturgoder og å bruke case studier for å forstå hvordan landskapsplanlegging kan bedre skogens
klimabidrag. I Maintaining and restoring pollinators and pollination services in European
agricultural landscapes (RESTPOLL) (HORIZON-CL6-2022-BIODIV-02-01, under oppstart) er
målet å restaurere og øke konnektiviteten for pollinatorhabitater i Europa.

I prosjektet TaigaClimate - Forests and wildlife under pressure – systems analysis for sustainable
solutions (Forskningsrådsprosjekt #326843) samarbeider vi med tett med viltforvaltere ved HINN,
modellutviklere ved det internasjonale, anerkjente forskningsinstituttet IIASA (International Institute
of Applied System Analysis, Østerrike) og en svært stor gruppe av interessenter av
skoglandskapet, for å utvikle scenarioer og modeller av framtidens skogøkosystemer og
skogforvaltning. En av målsetningene er å identifisere avveininger og synergier mellom ulike
målsetninger for skogøkosystemer. Forskningsgruppas hovedbidrag er å utvikle modeller for
skogskjøtsel og tilbud og etterspørsel etter treprodukter, samt å utvikle og anvende ulike
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indikatorer for biodiversitet. Økt forståelse for avveininger og synergier mellom ulike målsetninger i
skogøkosystemet og hvordan god balanse mellom målsetninger kan nås, er svært viktig kunnskap
for fremtidens skogforvaltere. Forståelse av hva biomangfold er, hvordan det kan uttrykkes, og
hvordan det samvarierer med forvaltning og produksjon av andre goder av naturen, er også
sentralt for en kunnskapsbasert forvaltning. Nylig fremkommet kunnskap om disse aspektene vil
inkluderes i emner som Bærekraftig skogbruk, Areal- og eiendomsforvaltning, Ressurskartlegging
og Beslutningsanalyse.

Bærekraftig skogbruk har svært mange kontaktflater med andre fagfelt, som prosjektporteføljen
vår viser. I prosjektene Carniforegraze -Grazing in carnivore forests for sustainable production of
food, timber and biodiversity (Forskningsrådsprosjekt #302674) og BorealSheep - Sustainable
silvopasture systems in the boreal forest for sheep production, forestry and multipurpose values
(Forskningsrådsprosjekt #336445) kombinerer fagmiljøet kunnskap og ferdigheter i skogskjøtsel,
økonomi, økologi og GIS og samarbeider med husdyrforskere for å se på interaksjoner mellom
husdyrbeite i barskogen og tømmerproduksjon, og de praktiske, økologiske og økonomiske
mulighetene for økt beitebruk i rovdyrutsatte områder.

I prosjektet CircWood - Circular use of wood for increased sustainability and innovation som er en
del av SirkTre finansiert av Grønn Plattform 2022 (https://www.sirktre.no/) er visjonen å «etablere
den sirkulære verdikjeden for tre». CircWood er forskningsprosjektet (Forskningsrådprosjekt
#328698) tilknyttet SirkTre og har som mål å forstå hvordan returtre kan brukes i større grad i
byggesektoren og i treindustrien. HINN bidrar med å lede en arbeidspakke i CircWood, hvor de
viktigste komponentene består av policy-analyser av dagens regelverk knyttet til gjenbruk,
bedrifters og enkeltpersoners holdninger til gjenbruk av trematerialer, og scenarioanalyser av
fremtidig produksjon og konsum av returtre. Det er mer enn tretti partnere i konsortiet, hvorav de
fleste er næringsaktører i byggebransjen og i andre sektorer. Studentene vil lære om sirkulære
løsninger og virkemidler, aktørers holdninger, og scenarioanalyser som metode i emene
Beslutningsanalyse, og Forskningsmetode og dataanalyse.

I samarbeid med skogeierandelslaget Glommen Mjøsen Skog SA gjennomføres det for tiden en
nærings-PhD med prosjektet Hvordan ivareta gode livsmiljø på landskapsnivå i områder hvor det
drives aktivt skogbruk? (Forskningsrådprosjekt #329485). PhD-kandidaten er tatt opp i ALBs PhD-
program Applied Ecology and Biotechnology. Det stilles stadig større krav til at skogbruket tar
hensyn til biologisk mangfold. Samtidig øker samfunnets behov for trematerialer. Bedre kunnskap
om hvordan disse delvis motstridende hensynene kan ivaretas best mulig er sentralt for å
videreutvikle skogbruket for fremtiden. NTNU er involvert i prosjektet med en biveileder.

Fagmiljøet deltar også i RFF-prosjektet Forestry – mink and cormorants – humans: What mercury
in sentinel animals can predict about One Health (Forskningsrådprosjekt #332750). Formålet med
prosjektet er å få bedre innsikt i hvordan skogbruk nært vassdrag påvirker avrenning av
tungmetaller som akkumuleres i næringskjeden. Prosjektet foregår i samarbeid mellom
veterinærmiljøet på instituttet, Norges jeger- og fiskerforbund og skognæringen.

Fagmiljøet har en portefølje på prosjekter finansiert av skognæringens egne forskningsmidler og
andre offentlige midler. I prosjektet Tilveksteffekter hos foredlet furu studerer vi epigenetiske
markører for å skille mellom naturlige foryngete furutrær og planter fra foredlete frø, med formål å
kunne sammenligne vekst og andre sentrale variabler. Prosjektet er et samarbeid mellom
fagmiljøet, Institutt for bioteknologi ved ALB, Glommen Mjøsen Skog, Skogfrøverket og svenske
Skogforsk, og finansieres av Skogtiltaksfondet.  
Et annet eksempel er prosjektet Skogbruket – en arbeidsplass for alle? som er et sosiologisk
studium av erfaringer og tilfredshet blant menn og kvinner med høyere utdannelse i skogbruk som
jobber eller har jobbet i skogsektoren. Prosjektet finansieres av Verdiskapningsfondet,
Utviklingsfondet for skogbruket og Innlandet fylkeskommune. Det ledes av HINN v/fagmiljøet, og vi
samarbeider med Glommen Mjøsen Skog, Velg Skog, NMBU, Kvinner i Skogbruket, Skogbrukets
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kursinstitutt og Statsforvalteren i Innlandet. Forskningen utføres av fagmiljøet i samarbeid med
sosiologer og kjønnsforskere ved Østlandsforskning, HINN.

De siste årene har fagmiljøet også bygget en portefølje på utdanningsprosjekter som har bidratt til
at vi har videreutviklet egen utdanningskompetanse og testet ut nye læringsmetoder. I prosjektet
BA i Skogbruk: til temabaserte emner og økt internasjonalisering endret vi skogfagemnene fra å
være disiplinbaserte til temabaserte og testet ut problembasert læring (PBL) å øke motivasjon,
selvstendig arbeid og å redusere avstand mellom studier og arbeidsliv. Vi har også inngått
samarbeid med næring og forvaltning om blant annet gjesteforelesninger, praksisplasser og
studentoppgaver. Dette er tatt et steg videre i Erasmus+ -prosjektet FOREST21 - 21st Century
Climate-Smart Forestry Education for Livelihood. Her styrker vi kapasiteten i høyere
skogbruksutdannelse i Sør-Afrika, i samarbeid med fire institusjoner i Sør-Afrika, Häme University
of Applied Sciences og Aalto University i Finland.

Flere mindre prosjekter knyttet til nettbasert og samlingsbasert undervisning om digitalisering utlyst
av Kompetanse Norge og DIKU (i dag HK-Dir) ga oss mulighet til å utvikle helt nye emner innenfor
GIS for bruk i skogbruk og landbruk generelt. Disse var alle etterutdannings-/videreutdanningskurs
tilpasset personer med arbeidserfaring innenfor landbruk, skogbruk, viltforvaltning og naturbasert
turisme. Designe og uttesting av disse emnene ga oss svært nyttige erfaringer i nettbasert
og samlingsbasert undervisning. Ved siden av erfaringene i bruk av studentaktive metoder i PBL-
prosjektene gir dette oss det nødvendige erfaringsbaserte pedagogiske grunnlaget for å velge
læringsmetoder som er tilpasset læringsmål i hvert enkelt emne og å se læringsmetodene i
sammenheng på tvers av emner. 

Last opp publikasjonslister for de siste fem årene før gjeldende søknadsfrist

Vedlegg 21-Publikasjonsliste for de siste fem år fra fagmiljøet.pdf

Last opp eventuell annen dokumentasjon på kunstnerisk utviklingsarbeid og/eller
faglig utviklingsarbeid

-
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Nasjonale og internasjonale samarbeid og nettverk
Studietilsynsforskriften § 2-3 (6) Fagmiljøet tilknyttet studietilbud som fører fram til en grad, skal
delta aktivt i nasjonale og internasjonale samarbeid og nettverk som er relevante for studietilbudet.
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Beskriv fagmiljøets samarbeid og nettverk og begrunn deres relevans for
studietilbudet
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Fagmiljøet har omfattende samarbeid nasjonalt og internasjonalt og deltar i flere faglige og
vitenskapelige nettverk. Dette omfatter både formelle og uformelle nettverk, knyttet til
forskningssamarbeid, redaksjonelt arbeid, praktisk skogbruk, veiledning og utveksling av studenter
og i science-policy skjæringspunktet i Norge og i EU. 

Nasjonalt samarbeid 
Fagmiljøet har et sterkt samarbeid med skognæringen i Norge, som går langs flere linjer. I dette
inngår aktiviteter for å skape interesse for studiene og å øke arbeidslivsrelevansen og å redusere
avstanden mellom studier og arbeidsliv. Dette gjøres gjennom å skape kontaktflater mellom
studenter og arbeidsgivere, tilby studentene praksisperiode hos aktører som del av
studieprogrammet, tilby studentoppgaver i samarbeid med aktører, og dessuten bruke
gjesteforelesere fra næring og forvaltning, bruke aktører som referansegrupper for utvikling av
studiene og dra på bedriftsbesøk. Alle BA-studenter på Evenstad skriver bacheloroppgave på 15
ECTS, og svært mange studenter skriver oppgave i samarbeid med næringen, med veiledning fra
fagmiljøet. Etter mange år med slikt samarbeid, kjenner vi godt til suksesskriteriene for at dette
skal bli en vinn-vinn løsning, og dette har svært stor overføringsverdi til masteroppgaver. 

Vi samarbeider med en rekke private og offentlige aktører i forskning, utdanning og rekruttering.
HINN er medlem av treklyngen Norwegian Wood Cluster (NWC) hvor de fleste store aktørene i
skogbruket på Østlandet deltar. Hanne Sjølie er medlem av NWCs Bærekraftsgruppe. Vi har i flere
år hatt en samarbeidsavtale med skogeierandelslaget Glommen Mjøsen om gjesteforelesere, de
tilbyr BA-oppgaver, er vertskap for praksisrettete emner, deltar i referansegruppe for
skogutdanning og er samarbeidspartner på flere forskningsprosjekter. I tillegg er vi også medlem
av Skogbrukets kursinstitutt (Samarbeidspartner i forskningsprosjekter, toveis forelesninger). Vi
samarbeider med tømmeromsetningsfirmaet Nortømmer (tilbyr BA-oppgaver, toveis forelesninger),
med skogeieren Opplysningsvesenets fond (forvaltningsavtale, øvingsarealer for studentene),
Stor-Elvdal kommuneskoger (forsøksskog for forskning og studentoppgaver, gjesteforelesere,
besøk), offentlig sektor skogbruk i Innlandet ved kommuner og Statsforvalteren (gjesteforelesere,
samarbeidspartner i forskningsprosjekter, deltakelse i referansegruppe for utdanning), Moelven
Industrier, GM Skogsdrift AS (et av Norges største skogentreprenørfirmaer), diverse skogeiere i
Østerdalen og andre selskaper (vertskap for besøk og studenter i praksisrettete emner,
gjesteforelesere, tilbyr og veileder BA-oppgaver, sensorer) og organisasjoner som BirdLife, Norges
naturvernforbund, Norges jeger- og fiskerforbund og Statskog i forskningsprosjekter. HINN tildelte i
2022 Samarbeidsprisen til Forskningsgruppa Skogbruk for sitt utstrakte samarbeid med aktører
utenfor akademia. I begrunnelsen for utdelingen av prisen heter det blant annet at
«Forskergruppen får prisen fordi den på kort tid har bygget et mangfoldig og tett samarbeid med
de fleste andre aktører som jobber innen et viktig område i Innlandet. Gruppa har tatt initiativ til økt
arbeidslivsrelevans i studiene og forkortet veien mellom studier og arbeidsliv. Den har også lykkes
med å få flere store forsknings- og utdanningsprosjekter i samarbeid med industrien og nasjonale
og internasjonale partnere.» I forskningsprosjekter samarbeider vi med flere nasjonale
forskningsmiljøer, i første rekke med NMBU, NTNU og Nibio. Dette er i stor grad relatert til
prosjekter.

Internasjonalt samarbeid 
Alle forskerne har internasjonale forskningsnettverk. Disse er ikke listet spesifikt, men kan sees
gjennom sampublikasjoner og samarbeid i prosjekter. I tillegg: 

Francisco Aguilar leder Team of Specialists on Forest Products and Wood Energy Statistics i FN’s
Economic Commission for Europe/Food and Agriculture Organization of the United Nations (FAO)
og innehar og har hatt en rekke redaktørverv. 

Francisco Aguilar og Hanne Sjølie holder begge lederstillinger i divisjoner i International Union of
Forest Research Organizations (IUFRO): ‘Forest resource economics’, ‘Managerial economics and
accounting in Latin America’ og ‘Forest sector analysis’. 
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Barbara Zimmermann og Magne Neby samarbeider tett med økologer i Sverige og Finland. B.
Zimmermann representerer Norge i styret i International Union of Game Biologists (IUGB) og er en
av organisatorene av den internasjonale forskningskonferansen Wolves across borders, og er p.t.
konsulent for International Wolf Centre i Minnesota, USA. Barbaras utbredte veiledning av
studenter fra andre europeiske universiteter har resultert i et bredt nettverk med forskere, men
også med yrkesutøvere fra andre land. Magne Neby deltar iEuromammals/Eurosmallmammals, et
nettverk som inkluderer medlemmer fra hele Europa for å fasilitere deling av data og
forskningssamarbeid, og Harvard Alumni for Climate and the Environment (HACE), en gruppe som
arbeider med klimakrisen tverrfaglig. 

Per Angelstam er styreleder av organisasjonen Sustainable Bergslagen i Sverige, som er medlem
av the International Model Forest Network (https://imfn.net/regional-networks/bergslagen-model-
forest/ ) and the LTSER network (https://deims.org/0a60111e-c8d6-4850-9805-dc5283f9d691). 

Etter flere tiår med internasjonalt forskningssamarbeid, er Per Angelstam en del av et betydelig
uformelt nettverk som representerer humanistisk, sosial, naturvitenskapelig og transdisiplinær
forskning på tvers av det europeiske kontinentet. Dette involverer regelmessige nettverksbygging
på nasjonalt og EU-nivå. John Linnell jobber også mye i skjæringspunktet mellom vitenskap og
politikk på EU-nivå, blant annet gjennomn arbeid i Europakommisjonen, Europaparlamentet og
Bernkonvensjonen. 

John Linnell er også medlem av flere IUCN Specialist Groups som fokuserer på vilt som lever i
skog (spesialistgrupper innen kattedyr, bjørn og hjort) og på konflikter (Human-Wildlife Conflict and
Coexistence spesialistgruppe). John har vært engasjert i mangfoldige prosjekter i EU, på ulike
tema knyttet til interaksjoner mellom vilt og skogbruk. 

Marco Heurich har et svært aktivt internasjonalt samarbeid. I tillegg til forskningssamarbeid på
tvers av en rekke land er han reviewer for BiodivERsA,  Humboldt Foundation, Biodiversa EU
Horizon 2020 og svenske Naturvårdsverket. Han leder EUROLYNX (http://www.eurolynx.org/) og
EUROWILDCAT nettverkene (http://www.eurowildcat.org/) og er vitenskapelig koordinator for Data
Pool Initiative for the Bohemian Forest Ecosystem (https://elib.dlr.de/104845/) som har som formål
å promotere forskning ved bruk av fjernmålingsmetoder i verneområder. 

Francisco X. Aguilar og Hanne K. Sjølie starter i 2023 opp to nettverksprosjekter bevilget fra
Nordic Forest Research (SNS), Inventory data to analyse spatio-temporal drivers of Nordic forests
og Critical spatial dimensions for climate-resilient Nordic forests. Samarbeid med forskere i andre
for å utdanne unge forskere står sentralt. 

Alt i alt viser dette at fagmiljøet både innehar det nødvendige internasjonale samarbeidet til å være
i forskningsfronten i bærekraftig skogbruk, og det nødvendige samarbeidet og dialogen med ikke-
akademiske miljøer, knyttet til skognæring og andre brukergrupper, for å bygge og drive et
studietilbud av høy kvalitet og som er relevant for arbeidsmarkedet. Studentene vil altså få
undervisning og veiledning som gjør dem i stand til å bli deltagende og kritiske aktører i
arbeidslivet, og gjøre dem i stand til å ta forskerutdanning. 

Last opp dokumentasjon på nasjonale og internasjonale samarbeid og nettverk

-
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Fagmiljøets erfaring fra praksisfeltet og praksisveiledernes
kompetanse
Studietilsynsforskriften § 2-3 (7) For studietilbud med obligatorisk praksis skal fagmiljøet tilknyttet
studietilbudet ha relevant og oppdatert kunnskap fra praksisfeltet. Institusjonen må sikre at
praksisveilederne har relevant kompetanse og erfaring fra praksisfeltet.

Beskriv relevant kompetanse i fagmiljøet og hvordan institusjonen sikrer
praksisveiledernes kompetanse
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KDs krav til master

Mastergradsstudiets definering, avgrensning og bredde
Studiekvalitetsforskriften § 3-2 (1) Mastergradstudiet skal være definert og avgrenset, og ha
tilstrekkelig faglig bredde.

Beskriv mastergradsstudiets avgrensning og bredde

Mastergradsstudiet er avgrenset til skogfag med en bredde innen bærekraft. Skogfag vil være den
sentrale delen av studiet, som nevnt i tidligere avsnitt, men sett i sammenheng med
bærekraftsbegrepet gir dette en bredde som inkluderer økologi og samfunnsfag, i form av økonomi
og sosiale perspektiv.  

Metodeemnene skal gi studentene kunnskap, ferdigheter og generell kompetanse i vitenskapelige
metoder relevant for fagområdet, både som grunnlag for å gjennomføre masteroppgaven som et
selvstendig arbeid og for å kunne jobbe forskningsbasert senere i karrieren. Metodeemnene skal
gi studentene kunnskap, ferdigheter og kompetanse på bruk av verktøy og metoder relevante for
oppgaveløsning innen både næring, forvaltning og forskning.  

Mastergradsutdanningen gir en bred nok kompetanse til å kunne gå rett ut i relevante jobber eller
gå videre med en forskerutdanning. Utdanningen er samtidig avgrenset nok til å ha
hovedtilhørighet til det naturvitenskapelig fagområde.

Mastergradsstudiets fagmiljø
Studiekvalitetsforskriften § 3-2 (2) Mastergradsstudiet skal ha et bredt og stabilt fagmiljø som
består av tilstrekkelig antall ansatte med høy faglig kompetanse innenfor utdanning, forskning eller
kunstnerisk utviklingsarbeid og faglig utviklingsarbeid innenfor studietilbudet. Fagmiljøet skal
dekke fag og emner som studietilbudet består av. De ansatte i fagmiljøet skal ha relevant
kompetanse.

Beskriv hvordan mastergradsstudiets fagmiljø oppfyller kravet

Organisatorisk vil masterstudiet knyttes til Institutt for skog- og utmarksfag, der hovedressursene til
undervisning og forskning i studiet blir hentet fra. Det vil imidlertid bli benyttet ressurser fra andre
institutter ved HINN også, da henholdsvis Institutt for jordbruksfag og Institutt for organisasjon,
ledelse og styring, som tilfører mer bredde til fagmiljøet.

For hvert av emnene som inngår i masterstudiet oppnevnes det en emneansvarlig som har
særskilt ansvar for gjennomføring og videreutvikling av emnet. Emneansvarlig er støttet av øvrige i
fagmiljøet som underviser og forsker innenfor fagområdet. Som det kan ses ut av Tabell 2 så har
de aller fleste emnene flere fagpersoner som kan undervise i emnet, noe som gjør det mer robust i
tilfelle sykefravær eller annet fravær. Som nevnt i tidligere avsnitt består 87 % av årsverkene i
fagmiljøet tilknyttet masterstudiet av faste hovedstillinger ved HINN, noe som gir forutsetninger for
et stabilt fagmiljø, i tillegg til at en stor del av fagmiljøet består av relativt unge fagpersoner. Den
høye faglige kompetansen som er relevant for studiet kan blant annet begrunnes med at 95 % av
totale årsverk inn i studiet har førstekompetanse innen naturvitenskapelige fag. 
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Fagmiljøets resultater
Studiekvalitetsforskriften § 3-2 (3) Fagmiljøet skal kunne vise til dokumenterte resultater på høyt
nivå og resultater fra samarbeid med andre fagmiljøer nasjonalt og internasjonalt. Institusjonens
vurderinger skal dokumenteres slik at NOKUT kan bruke dem i arbeidet sitt.
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Beskriv hvordan fagmiljøets resultater oppfyller kravet
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Fagmiljøet utfører forskning på høyt internasjonalt nivå som er relevant for det nye
studieprogrammet. Resultatene vises gjennom vitenskapelige publikasjoner, men også gjennom
annen faglig formidling, forskerutdanning og samarbeid. De vitenskapelige publikasjonene er listet
opp i publikasjonslisten for fagmiljøet. Evenstads profil ligger i skjæringspunktet mellom teori og
praksis, med visjon om at de styrker hverandre gjennom at teoretisk kunnskap bidrar til å styrke
praksis, og at forståelse for praktisk og operativ forvaltning bidrar til å utvikle ideer og teoretisk
rammeverk. Dette prinsippet og disse sammenkoblingene kan tydelig sees i fagmiljøets direkte og
indirekte resultater.

Flere i fagmiljøet har eksepsjonelt høye internasjonale vitenskapelige prestasjoner. M. Heurichs
har totalt 11 106 siteringer og h-index på 56; B. Zimmermann 3635 totalsiteringer og h-index på
29; F. Aguilar 3113 totalsiteringer og h-index på 31; P. Angelstam 19 436 totalsiteringer og h-index
på 68 og J. Linnell 25 859 totalsiteringer og h-index på 83. Disse tallene viser at fagmiljøet har
forskere som hevder seg helt oppe i den internasjonale eliten. KM Mathisen, V Naumov, E Hansen
og H Sjølie har alle mellom 400 og 700 siteringer, med h-index mellom 10 og 13, som viser at
deres forskning er på et godt internasjonalt nivå gitt deres stadium i karrieren. Alle tall er fra
Google scholar.  

Fagmiljøets forskningsresultater publisert i fagfellevurdert artikler de siste fem årene har blant
annet:

Gitt ny kunnskap om hvordan naturbaserte og sosio-økonomiske faktorer samvirker i
utviklingen av tømmer og ikke-tømmerverdier og hvordan endringer i skogindustriell kapasitet
har komplekse virkninger på skogressursene. Dette studeres videre i nylige innvilgete SNS-
prosjekter.  

Gitt viktige bidrag til forståelse av kulturelle og immaterielle verdier i skoglandskapet,
konsekvenser av fragmentering og betydningen av alternative skogskjøtselsregimer, som
lukkete hogster og skogbruk basert på naturlige forstyrrelser (natural disturbance forestry) og
hvordan dette kan implementeres i ulike europeiske land.

Vist muligheter for og konsekvenser av restaurering av natur og rewilding og
sosioøkonomiske effekter og faktorer i tre- og andre skogbaserte verdikjeder i ulike land,
sammen med avveininger og synergier mellom mål som tømmerproduksjon og andre
målsetninger.

Tydeliggjort betydningen av bruk av trebasert energi for å nå bærekraftsmålene, men også
positive og negative sosiale, økologiske og økonomiske konsekvenser av slik energi i ulike
verdikjeder og samfunn i forskjellige deler av verden

Bidratt til utvikling av metoder, algoritmer og analysepakker (i programvaren R) for å innhente,
strømlinjeforme og analysere data fra satellittbilder, laser og hogstmaskiner om mengder og
kvaliteter av tømmer og andre naturgoder i boreal og tropisk skog.

Avslørt konfliktlinjer i bruk og forvaltning av natur mellom grupper av interessenter i
skoglandskapet samt vist til hvilke muligheter for mer holistisk politikk og forvaltning av
naturressurser som kan bidra til å redusere konflikter.

Vist hvordan skogeieres målsetninger er mangefasettert og hvordan de varierer mellom
grupper av skogeiere, påvirker deres interesser for hogst og mulighetene for myndighetene til
å nå skogpolitiske målsetninger gjennom dem. 

Av annen faglig formidling de siste årene kan nevnes utvikling av digitale verktøy for bruk i
forskning og operativt skogbruk som er gjort av fagmiljøet. Enkelttresimulatoren TreeSim er utviklet
av A. Nabhani og H.K. Sjølie for å simulere skogens vekst og produksjon, samt ikke-
tømmerverdier som biodiversitet og karbonbinding i trær og jord. Simulatorens kode ligger åpent
tilgjengelig på GitHub, et stort nettsted for samling og deling av datakode
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(https://github.com/AbbasNabhani/TreeSim), og er også dokumentert i en fagfellevurdert artikkel
(https://doi.org/10.1016/j.softx.2022.101221). Det kobles for tiden på funksjoner for beiting i
simulatoren. Simulatoren kan brukes videre i forskning og kan også tilpasses kommersiell bruk i
skogbruksplaner og prognoseverktøy. Et eksempel på et webverktøy for kommersiell og operativ
anvendelse i skogbruket er en taubanekalkulator som beregner kostnader ved taubanedrift utviklet
av E.H. Hansen i sin tidligere stilling). I NFR-prosjektet TaigaClimate jobber vi med å utvikle en
webbasert applikasjon for skogbruksplanlegging. 

Fagmiljøet arbeider også for at fagresultater skal resultere i mer kunnskapsbasert praksis. P.
Angelstam er styreleder i Bergslagen modellskog (https://imfn.net/regional-networks/bergslagen-
model-forest/) som har som formål å stimulere til kunnskapsproduksjon og læring som bidrar til
bærekraftige landskap gjennom utveksling av erfaringer mellom interesser. P. Angelstam er også
styreleder i Bergslagen Long-Term Socio-Ecological Research (LTSER) Platform network
(https://deims.org/0a60111e-c8d6-4850-9805-dc5283f9d691) hvor sosiologiske, økologiske og
økonomiske data deles åpent for forskning og forvaltning. 

F Aguilar leder spesialtteamet om trebasert energi i UNECE (United Nations Economic
Commission Europe) Forestry and Timber Section, som har som formål å gi råd om og støtte
arbeid vedrørende statistikk innen temaet. Dette arbeidet er et sentralt bidrag til pålitelige
datakilder som støtte for forskning og politikkutforming, for et område som karakteriseres av
mangfoldige og delvis uformelle verdikjeder. 

Fagmiljøet bidrar til utdanning av neste generasjons forskere og kunnskapsprodusenter innenfor
bærekraftig skogforvaltning. Flere i faggruppa veileder doktorgradsstipendiater på ulike
institusjoner, mens innenfor kjerneområdet til bærekraftig skogforvaltning ble en doktor på ALB
kreert i 2021, på avhandlingen «Non-industrial private forest owners’ attitudes and forest
management decisions» med H.K. Sjølie som hovedveileder. Fem andre doktorgradsstudenter
står nå i sitt løp innenfor kjerneområdet på ALB. 

Gjennom tett samarbeid med næring og offentlig forvaltning bidrar fagmiljøet til at disse
institusjonene deltar aktivt i forskning, hever sin interne kompetanse og øker forståelse og
betydning av forskning og kunnskapsbasert forvaltning. Dette samarbeidet ga seg utslag i
Samarbeidsprisen fra HINN til faggruppa Skogbruk. Skogbruket er tradisjonelt en lite
forskningstung bransje hvor det som har foregått av forskning i stor grad har vært sentrert rundt
tiltak som fremmer tilvekst og tømmerproduksjon. Dette gjelder ikke minst forskning initiert av
bransjen. Vi opplever at tillitsbasert samarbeid gir frukter i form av muligheter til reell samhandling i
prosjektet og en åpenhet til å delta og å bidra faglig og finansielt i forskningsprosjekter og også til å
ta til seg resultater. To pågående eksempler er nærings-PhD-prosjektet «Maintaining key habitats
and forest structures for vulnerable biodiversity in managed Eastern Norwegian boreal forest» som
var det første prosjekt av denne typen for den private delen av skogbruket i Norge. Prosjektet
Skogbruket – en arbeidsplass for alle? som ledes av H.K. Sjølie og hvor flere næringsaktører i
skogbruket inngår er blant den første forskningen som er gjort på arbeidsmiljø og
organisasjonskultur i skogbruket i Norge. Prosjektet har gitt resultater i form av at viktige temaer
om arbeidsmiljøet og organisasjonskultur er satt på dagsordenen i skogbrukets organisasjoner.

Last eventuelt opp vedlegg

-
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Fellesgrad

Samarbeid om fellesgrad

Er studiet en fellesgrad?

Nei

Andre opplysninger

Tilleggsinformasjon

Skriv inn eventuell tilleggsinformasjon

Vi har følgende forslag til sakkyndig komite:

Ola Eriksson ved Institutt for skog og treteknikk, Linnéuniversitet, Sverige.
https://lnu.se/personal/ola.eriksson/ 

Erlend Nybakk, professor ved  School of Economics, Innovation, and Technology, Kristiania.
https://www.kristiania.no/om-kristiania/ansatte/school-of-economics-innovation-and-
technology/school-eit-faglig/erlend-nybakk/ 

Sara Emilie Braaten Aarskog. Student ved Master i skogfag på NMBU, tidligere student ved
Bachelor i skogbruk på HINN. Tlf. 971 12 820. Epost: sara_ebaa@hotmail.com.
https://skogeier.no/utdanning-hardt-arbeid-gir-resultater/ 

Tilleggsdokumentasjon

Tilleggsdokumentasjon

-
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AKKREDITERINGSSØKNAD FOR BA I FILOSOFI, POLITIKK OG ØKONOMI, VED INSTITUTT FOR 
RETTSVITENSKAP, FILOSOFI OG INTERNASJONALE STUDIER (IRFI), VED HANDELSHØGSKOLEN 
INNLANDET – FAKULTETET FOR ØKONOMI OG SAMFUNNSVITENSKAP (HHS). 

 

Etter en kort introduksjon til studieprogrammet følger denne søknaden kriteriesettet som utarbeidet 
i “Strategi for studieporteføljeutvikling”, behandlet i Utdanningsutvalget 23.09.2021. 

 

Hva er studieprogrammet i Filosofi, politikk og økonomi? 
Filosofi, politikk og økonomi (FPØ) er et breddeprogram på Bachelornivå –– først utviklet ved 
Oxford etter første verdenskrig, kjent som PPE. FPØ finnes nå i en rekke land og over hundre 
læresteder. I Norge startet UiO opp en norskspråklig versjon av studiet H2020.  

Et FPØ-studium har emner i filosofi, statsvitenskap og økonomi. Filosofien bidrar med å utvikle 
studentens analytiske og kritiske ferdigheter. Samtidig stiller denne disiplinen spørsmål om 
hvordan vi som individer og samfunn bør handle, hva kunnskap og vitenskap er, og hvilken rolle 
de bør ha i samfunnsdiskusjoner og beslutninger. Statsvitenskap gir oss innsikt i makt, politikk og 
institusjoner. Statsvitenskapens analysemetoder er essensielle for å forstå de valgene politiske 
systemer tar og for å kunne si noe om endringspotensiale. Studier i økonomi er sentrale for å 
forstå hvordan ressurser blir fordelt. Økonomiske beslutninger tatt av regjeringer, 
organisasjoner, bedrifter og individer har stor innflytelse på utformingen av politikk. 

Hensikten med å kombinere disse tre fagfeltene på HHS er å tilby tre ulike, men gjensidig 
utfyllende, vinklinger på viktige samfunnsspørsmål. FPØ ved HHS fokuserer overordnet på 
bærekraft, grønn omstilling, velferd og kriser. Eksempelvis hvordan vi som samfunn bør svare 
effektivt på den pågående klimakrisen, hvordan samfunnet skal håndtere pandemier, global 
migrasjon, eller forhindre naturforringelser. Slike responser bør være etisk rettferdige, politisk 
realiserbare og økonomisk gjennomførbare, og krever dermed innspill fra både filosofi, 
statsvitenskap og økonomi. 

Vi kan eksemplifisere flerfagligheten nærmere med å se på temaet om klimakrisen. Den utgjør 
en eksistensiell trussel mot menneskeheten, men samfunnet har så langt ikke klart å redusere 
drivhusgassutslippene i betydelig grad. Det finnes teknologisk mulige løsninger, men disse vil 
medføre store samfunnsendringer. Motreaksjoner mot klimatiltak, som for eksempel gule 
vester-bevegelsen i Frankrike eller bompengeopprøret i Norge, viser at klimakrisen bare kan 
løses hvis den betraktes som et økonomisk, etisk, og politisk problem samtidig. Hvordan kan 
avkarbonisering gjøres økonomisk mulig, sosialt rettferdig, og politisk gjennomførbart? Bør vi 
utforme en politikk som begrenser klimaendringer, eller en politikk for å tilpasse oss global 
oppvarming? Hvordan bør ulike generasjoners interesser vektes? Hvordan må en 
klimaendringspolitikk ta hensyn til at vår kunnskap om problemer og konsekvenser er underlagt 
ulike grader av usikkerhet? Tilknyttede eksempler er klimapolitiske vedtak som påvirker 
biodiversitet, økosystemer og landskap. Her undersøker filosofi hvilke verdier som står på spill, 
mens økonomi undersøker hvilke typer økonomiske goder som er involvert og økonomiske 
konsekvenser av ulike tiltak. Statsvitenskapen undersøker hva slags rolle politiske institusjoner 
spiller i beslutningene og hvilke tiltak som er mulige, når, og hvordan. 

Et annet eksempel er temaet om velferd, populasjonsspørsmål og økonomisk ulikhet. I dette 
forskningsfeltet er kontaktflaten mellom økonomisk teori og filosofisk etikk stor. Forskere fra 
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begge fag har gitt sentrale bidrag til litteraturen, hvor Social Choice Theory fungerer som et 
felles språk. Samtidig er det et felt som tar opp noen av de viktigste problemstillingene i vår tid: 
a) hvordan økonomisk ulikhet bør måles, b) hva fordelingsrettferdighet er, og hvordan det bør 
fremmes c) hvordan interessene til nåværende og fremtidige generasjoner bør vektes mot 
hverandre, d) om befolkningsvekst eller -reduksjon bør være politiske mål, e) hvordan 
begrensede ressurser i helsevesenet bør fordeles, f) hvordan knappe naturressurser bør 
fordeles. Statsvitenskapen gir sentrale bidrag ved empirisk å studere disse temaene. Eksempelvis 
hvordan migrasjon skjer, hvordan velferdsstater håndterer diversitet som ofte er et resultat av 
migrasjon, hvordan ulike velferdssystemer håndterer ulike problemer, eksempelvis 
koronakrisen. 

Et annet område som HHS og IRFI har en klar profil på er kriseetikk, med krigsetikk inkludert. IRFI 
har et av Norges ledende forskermiljøer innen krigsetikk. Temaet om etikk ved globale kriser 
knytter sammen relevante deler av filosofi, statsvitenskap og økonomi. Denne delen av filosofien 
appliserer grunnlagsspørsmål knyttet til begrunnelsen for drap, maktbruk og selvforsvar på 
aktuelle temaer innen nasjonal og internasjonal politikk, der økonomiske forhold kan være 
avgjørende.  

 

1. Strategisk betydning 
a. Studienes samspill med samfunn og arbeidsliv, herunder forskning, praksis 

og relevante arbeids- og undervisningsformer. 
FPØ er et flerfaglig studium i tre samfunnsvitenskapelige disipliner som, spesielt i form av 
samspillet, vil være sentrale for å forstå spørsmål som i stadig økende grad vil være avgjørende 
for samfunnsutviklingen fremover.  

Samfunnet vårt blir påvirket av globale forhold som krever samlede kunnskaper og forståelse av 
filosofi, politikk og økonomi. I arbeidslivet trenger unge mennesker analytiske ferdigheter, både 
med hensyn til å bruke eksisterende kunnskap og til å sette seg raskt inn i nye saksfelt. Her 
trenger kandidaten også å vite hva som er troverdige kunnskapskilder, hvordan hun kan 
nyttiggjøre seg slike kilder og skille viktige poeng fra uvesentligheter. Kandidaten trenger også 
evnene til å formidle skriftlig og muntlig på en velordnet, klar og tydelig måte. Med disse 
ferdighetene og kompetansene kan hun delta i diskusjoner og samarbeide på en faglig forsvarlig 
måte.  

I kombinasjonen av fagene i FPØ vil også kandidatenes evne til å betrakte et spørsmål fra ulike 
vinkler bli utviklet. 

FPØ-studiet åpner for forskjellige studieretninger. Ved at studiet er åpent og fleksibelt gir det 
kandidaten muligheter til å finne den fagkretsen hun ønsker å studere videre, og sette sammen 
fag slik at hun kan gå videre på ønskede masterutdanninger. For eksempel kan det settes 
sammen 80-studiepoengsgrupper i statsvitenskap eller filosofi.  

Men det finnes også mange andre masterprogrammer i inn- og utland som kan tas. 

Tematisk tar studiet spesielt for seg utfordringer som grønn omstilling, velferd og likhet, og 
kriser på bakgrunn av en flerfaglig utdannelse i de tre disiplinene. Dette er områder som vil være 
sentrale for samfunn og arbeidsliv fremover, og som er i tråd med den overordnede fokus på 
bærekraft, innovasjon og digitalisering (ved FPØ digital politikk) ved HHS.  

Studiet har særs mange emner på engelsk som gjør at studentene ved FPØ vil være godt rustet 
for et arbeidsliv som skjer i en internasjonal sammenheng. 

Studiet vil komplementere andre utdanninger og forskningsområder ved fakultetet og Høgskolen 
ved at FPØ tilbyr en annen faglig inngang på disse spørsmålene enn Høgskolens øvrige tilbud. 
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Den flerfaglige kombinasjonen i FPØ bygger opp under HHS sin strategi som i nasjonal 
sammenheng å være den brede samfunnsvitenskapelige handelshøgskolen. 

Undervisnings- og arbeidsformene er lagt opp for å trene kritiske- og analytiske ferdigheter der 
evnen til å vurdere et sakskompleks fra ulike vinkler, disipliner, er sentralt. Og også å benytte de 
ulike disiplinenes analyseverktøy. Studiet begynner derfor med disiplinspesifikke fag før emner 
med en flerfaglig integrasjon kommer senere i studieløpet. På den måten skal studentene ha god 
nok disiplinkunnskap til å kunne gjøre en flerfaglig integrasjon.  

Vi anser ikke praksis i virksomheter som relevant på dette nivået, med disse fagene og disse 
temaområdene. Men det vil være viktig å samarbeide med aktører som jobber med 
problemstillinger som knytter fagfeltene, og våre utvalgte temaområder, sammen. Vi ønsker 
derfor å samarbeide med eksempelvis folk med bakgrunn fra utenrikstjeneste, relevante NGO, 
politiske partier, forvaltning osv. 

 

b.     Ordninger for internasjonalisering 
Studiet åpner for utveksling i femte semester.  

BA i FPØ øker i betydelig grad HINN sine muligheter for å få innreisende internasjonale studenter 
ved at det tilbys på engelsk syv emner, 70 studiepoeng på høstsemesteret og seks emner, 60 
studiepoeng, på vårsemestret. Temaet for disse emnene antas å være meget interessante for 
studenter som vurderer å dra til Norge. 

 

c.      Styrking av doktorgradsområdene (og de tilbakemeldingene som vil 
komme fra NOKUT-komiteer) og universitetsambisjonen. 
FPØ støtter opp under pyramiden til INTOP, for eksempel i form av FPØ - MA innovasjon eller 
MA i offentlig administrasjon – INTOP. 

Det finnes ikke egne BA program i innovasjon i bunnen av INTOP pyramiden, så INTOP baseres 
på BA-løp som har nyttige fag og metoder for å studere forskningsobjektet innovasjon på PhD 
nivå. Fagene i FPØ er relevante samfunnsvitenskapelige fag for en grunntrening, både i 
temakrets og metode, som senere kan spisses inn på INTOP. Filosofi som fag er forøvrig relevant 
for alle PhD program ved HINN.   

FPØ er en bred/flerfaglig samfunnsvitenskapelig BA som studerer kollektive handlinger i forhold 
til utfordringer og endringer samfunnet står ovenfor. Slik sett er FPØ en bred innføring i den 
problemkretsen INTOP studerer mer spisset på PhD-nivå. FPØ kan derfor sies å ha en spesielt 
god innretning for INTOP. 

  

2.  Etterspørsel/rekrutteringsgrunnlag 
a.   Ønsket fra omgivelsene/regionen, og/eller er tilbudet utviklet med 

bakgrunn i at fagmiljøer utvikler tilbud som er innovative og nyskapende. 
FPØ ved HHS vil skille seg fra andre FPØ tilbud ved at studiet er i stor grad lokalisert ved et 
institutt, slik vil studentene få en mer integrert utdanning enn hvis studiet hadde vært spredt 
over ulike store fakulteter. FPØ ved HINN vil også ha sterkere vektlegning av engelsk og filosofi. 
Studiet vil således skille seg fra andre tilbud nasjonalt. 
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Det er grunner for å tro at søknadstallene på FPØ –– og på et senere stadium når FPØ er oppe og 
går, også et årsstudium i filosofi –– vil bli gode. Som nevnt har UiO opprettet H 2020 en norsk 
språklig FPØ. Søknadstallene fra UiO er meget sterke: 

UiO hadde H2020 2592 søkere til FPØ, og H2021 1174. Poenggrense på FPØ var H2020 på 65,4 
og H2021 65. 

Søkningen til filosofi er for tiden meget sterk i Norge, her representert ved poengkravene fra 
2020. 
  
Filosofi og idéhistorie, poengkrav 

Studienavn Lærestedskode Studiested Poenggrenser   
      2019H 2020H 
Filosofi NTNU Trondheim 40,4 48,7 
Filosofi, bachelor UIO Oslo 54,5 56,3 
Filosofi, generell 
filosofi 

NTNU Trondheim 48,0 44,0 

Filosofi, politikk 
og økonomi 

UIO Oslo   65,4 

Filosofi, 
årsstudium 

UIO Oslo 58,0 60,5 

Idéhistorie USN Midt-Telemark   46,6 
Idéhistorie, 
bachelor 

UIO Oslo 49,1 54,3 

Idéhistorie, 
årsstudium 

UIO Oslo 52,3 61,6 

  

Kilde: Khrono, fra samordna opptak. (https://khrono.no/snart-like-vanskelig-a-komme-inn-pa-
filosofi-som-medisin/504220) 

 Tallene for H21 er noenlunde tilsvarende. For eksempel hadde årsstudium filosofi noe oppgang 
ved UIO H21 til 61,8 i poenggrense (60,5 H20). NTNU hadde iflg Samordna opptak 
(https://rapport-dv.uhad.no/t/SO-
datavarehus/views/Poenggrenserogventelistetallhovedopptaksuppleringsopptak_16275618215
770/Poenggrenser?:isGuestRedirectFromVizportal=y&:embed=y nedlastet 17.10.2021) H20 46,8 
som poenggrense, mens det i H21 var 50,8. (Bemerk at tallet H20 er noe lavere enn i Khrono sin 
oversikt.). 

Søknaden til statsvitenskapelige fag er også sterk for tiden. 

Studieplanutviklingen av FPØ må sees i sammenheng med den reviderte studieplanen for 
bachelor og årsstudium i internasjonale studier siden fagansatte ved internasjonale studier er en 
bestanddel av det større fagmiljøet som nå samlet ønsker å tilby FPØ. Revidering av 
Internasjonale studier var nødvendig for å tilby kandidatene bedre muligheter for MA løp i for 
eksempel statsvitenskap og historie, og for å forsterke årsstudiet som et enhetlig tilbud. 
Internasjonale studier sin bærekraft er både økonomisk og forskningsmessig avhengig av den 
styrkningen som FPØ vil tilby det større fagmiljøet.  

Opprettelsen av FPØ må også sees i sammenheng med Høgskolestyrets beslutning om å 
opprette Institutt for rettsvitenskap, filosofi og internasjonale studier. Via FPØ vil instituttet få 
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en langt større flerfaglig integrasjon. På litt sikt vil vi også utvikle løsninger der MA i 
rettsvitenskap, som vil ha fokus på offentlig- og forvaltningsrett, i utvekslingssemester kan 
benytte relevante emner fra FPØ, og ansatte ved FPØ kan bidra inn på relevante deler av MA i 
rettsvitenskap, for eksempel innen emne om retts- og politisk filosofi. Vi ønsker også å dra mer 
inn av det juridiske “stillaset” inn i FPØ. 

 

b. Tilbud som må justeres, eller opprettes som følge av nasjonale føringer. 
Ikke relevant. 

 

c.  Mulighet for jobb og videre studier. 
En del kandidater vil kunne gå direkte i jobb, mens andre vil gå videre på MA i Norge eller 
utlandet. Det vil være en rekke MA program som studentene kan søke på nasjonalt og 
internasjonalt, også MA i statsvitenskap og filosofi. 

En stor styrke ved det reviderte studieprogrammet i internasjonale studier og FPØ er at HHS vil 
tilby studenter to brede flerfaglige studieprogram med stor grad av valgfrihet til å bestemme 
eget studieløp og fremtidig utdanning. Studieprogrammene i internasjonale studier og FPØ er 
lagt med henblikk på å møte kravet om 80-studiepoengs grupper som finnes ved UiO. 

 

d. Andre tilbydere/institusjoner med tilsvarende utdanning. 
For tiden er det bare UiO som tilbyr FPØ i Norge, men vi tror at flere institusjoner vil ønske å 
tilby studiet. Derfor viktig at HINN kommer tidlig på banen og benytter det arbeidet som er gjort 
med studieplanene på internasjonale studier og FPØ.  

  

3.     Faglig bærekraft 
a.     Vurdering opp mot studietilsynsforskrift/studiekvalitetsforskrifts 

forventninger om solide fagmiljøer. 
Siden fagmiljøet tilknyttet internasjonale studier og filosofi ved IRFI vil fungere som en enhet for 
studieprogrammene i Internasjonale studier og FPØ så omtales dette miljøet her samlet. Det 
samlede fagmiljøet rundt studiet vil sannsynligvis (instituttet er p.t. i rekrutteringsprosesser) 
være 18 heltidsansatte og én professor II (antall årsverk benyttet på selve FPØ er selvsagt langt 
lavere). De fleste av rekrutteringene som er nødvendig for studiet er allerede foretatt over de 
siste to årene. 

Av ansatte i fagmiljøet er det én lektor som nå er i PhD løp, resten er førsteamanuensis (her 
inkludert en amanuensis) eller professor. Det ventes jevnlige opprykk til professor i årene som 
kommer. I tillegg vil studiene også hente kompetanse fra rettsvitenskap, spesielt innen temaet 
om menneskerettigheter. FPØ er også i samarbeid med fagmiljøet ved Institutt for økonomifag. 

Fagmiljøet har stor forskningsproduksjon, mye på nivå II i de beste internasjonale tidsskriftene 
og forlagene. Flere av forskerne er ansett til å være i verdenstoppen innen sine respektive 
områder. Miljøet har mange eksternfinansierte prosjekter, også Unge forskertalenter fra Fripro 
og har vunnet internasjonale forskningspriser, inkludert Niels Klim prisen, som ligger under 
Holbergprisen. HINN har i nasjonal sammenheng et særdeles solid filosofimiljø, og bør bruke 
dette komparative fortrinnet aktivt. 
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b.     Godt læringsmiljø for studentene. 
Vi henviser her til at Internasjonale studier har i en årrekke vært ledende på Studiebarometret 
og har vunnet studiemiljøprisen ved HINN (HIL).  

Filosofimiljøet har også god erfaring med fleksible undervisningstilbud, og har hatt et større 
Norgesuniversitetsprosjekt innen fleksibel undervisning av etikk (Norgesuniversitetsprosjektet 
P16/2014 Digital dialog. Sokratisk etikkundervisning på nett.) 

FPØ vil ha et relativt få antall studenter, og spesielt førsteåret vil danne en “gruppefølelse”, 
mens på andre og tredje studieår vil det være større valgfrihet. Et viktig poeng er at FPØ tilbyr 
studenter en bred BA-grad med stor grad av valgfrihet til å bestemme eget studieløp og 
fremtidig utdanning. Vi tror denne muligheten til å velge mellom ulike fag er viktig for 
studentenes faglige utvikling. Sammen med revidert studieplan på internasjonale studier vil 
HINN ha to BA-programmer som gir studentene muligheter til å forme mye av sin egen 
studieretning.  

 

c.      God utnyttelse av faglige ressurser på tvers av studiesteder og fagmiljø. 
Mulighet til samarbeid på tvers av fakultet er ønskelig. 
En stor grad av fagstaben tilknyttet FPØ vil være ved IRFI, men Institutt for økonomifag vil bidra 
inn ved at tilbyr emnene innen mikro- og makroøkonomi. FPØ vil også styrke Institutt for 
økonomifag sitt studietilbud ved at FPØ vil gi tilbud om en del emner innen samfunns- og politisk 
økonomi som vil komplementere Institutt for økonomifag sin profil på bedriftsøkonomi. Samlet 
vil da HHS ha et bedre og bredere tilbud innen økonomiemner. 

d.     Bemanningsplanlegging og mulighet for å rekruttere fagpersoner. 
IRFI har gjennomført en rekke meget gode rekrutteringer de siste årene, mange av disse har 
vært med tanke på oppstart av FPØ og revideringen av internasjonale studier. For eksempel med 
bakgrunn fra norsk diplomati, en erfaring som skal brukes inn i emner om globale kriser. Vi 
mener at instituttet er ansett som en attraktiv arbeidsplass inne våre fagområder, og FPØ vil 
bare styrke dette. 

e.     Mulighet for at rekrutterte fagpersoner kan inngå i annen utdanning (om 
tilbudene ikke viser seg å rekruttere tilstrekkelig med studenter, eller være 
bærekraftige). 
Alle rekrutteringer vil kunne jobbe ved andre utdannelser ved HHS og HINN. Filosofi underviser 
for eksempel ved flere andre fakulteter allerede. Statsvitere og økonomiske historikere kan 
undervise ved andre tilbud ved HHS, og sikkert ved andre fakultet også. Faglig er kvaliteten på de 
ansatte ved IRFI høy, og de vil kunne styrke mange andre fagmiljøer. 

  

4.     Økonomisk bærekraft og infrastrukturbehov 
a.     Finansiering (fullfinansiert/tildelte studieplasser eller ekstern 

finansiering/strategiske midler). Herunder om det finnes midler til å 
rekruttere nye medarbeidere. Alternativt nedleggelse av program av 
tilsvarende omfang. 

Det er i budsjettet for HHS 2022 lagt inn de siste rekrutteringene som trengs til oppbygning 
av programmet. Faglig sett er det de siste to-tre årene allerede gjort rekrutteringer med 
henblikk på FPØ, så faglig har instituttet den nødvendige kompetansen. Men det trengs noe 
mer kapasitet. Se pkt. b. under. 
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HHS vil foreslå for Høgskolestyret at BA i kulturprosjektledelse endelig legges ned, og 
dermed faller det bort et BA-program av tilsvarende størrelse FPØ. HHS har også redusert 
studenttallet sitt betraktelig H21 og det er mulig å redusere ytterligere H22. 

Det er også vedtatt av ledergruppen ved HHS at årsstudium i kulturprosjektledelse skal 
stoppes for opptak, dette kan skje H22, og vil da frigjøre fysiske rom og ta ned studentantall 
ytterligere. Dimensjonering er her på 30 studenter. 

HHS kan også stoppe opptak på 15 stp. emne i arbeidsrett, dette vil tilsvare 20 
heltidsekvivalenter.  

 

b.     Kandidatproduksjon for å gå i balanse. Studietilbud må planlegge for lavt 
frafall, høy gjennomstrømming og beregning av faktisk kandidatproduksjon 
for at studiet går i balanse (over en gitt periode) må inngå i vurderingen. 

 

HHS År 1 År 2 År 3 År 4 År 5 År 6 
Inntekter til 
HINN                 463 750         1 391 250         2 318 750             3 413 625 
Kostnader på 
fakultet             540 118       1 620 355         2 160 473         2 160 473         2 160 473             2 160 473 
Kostnader på 
HINN             

Sum -          540 118 -    1 620 355 -      1 696 723 -          769 223             158 277             1 253 152 

       
Det er først i år 6 at inntektene fult kommer inn grunnet betaling fra departementet som 
kommer to år etter produksjon. Dette er en beregning basert på oppstart førsteåret med 30 
studenter. På utgiftssiden er det nok noe utgifter på emner som ikke er representert i 
regnestykket. Men det også inntekter som ikke er lagt inn, feks ved at erfaringsmessig så 
produserer emnene våre en god del mer enn disse tallene tilsier, og at det ikke er tatt høyde for 
innreisende studenter som også gir inntekter per internasjonale student.  

I tillegg er det viktig å ta høyde for følgende: Innbakt i dette FPØ-programmet ligger et 
årsstudium i filosofi. Vi foreslår at dette startes H23 når emnene som vil inngå i årsstudiet 
allerede er i gang som valgemner på internasjonale studier/FPØ og for resten av Høgskolen. 
Inntektene fra et årsstudium i filosofi vil være (nesten) ren gevinst i forhold til det som er 
beregnet inn på FPØ. Feks 20 studenter på årsstudium i filosofi vil gi inntekt på 742 000 per år.  
Ved oppstart H23 Inntektene fra årsstudiet vil begynne å komme i år 4 i oppsettets ovenfor, og i 
år 5 vil det være full inntekt.  

Med det overskuddet som er lagt opp til tror vi dette vil være en trygg oppstart for fakultetet, 
der det også kan være mulig med ytterligere rekrutteringer. 

 
c.      Rom-/infrastrukturutfordringer for studenter og ansatte må tydeliggjøres 

og forslag til løsning må presenteres. 
Mange av emnene, spesielt fra 2. studieår av, men også noe på første, går både på BA 
internasjonale studier og BA FPØ, og mange av emnene er allerede i drift i dag. Det er derfor et 
meget begrenset behov for ytterligere fysiske rom på studiested Lillehammer.  
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Opprettelse av Bachelor i politikk, økonomi og filosofi og Årsstudium i 
filosofi (Tilleggsdokumentasjon per juni 2023) 
 

Høgskolestyret har bedt HINN om at «opprettelse av FPØ legges frem for styret i junimøtet 2023, og 
behandles i sammenheng med foreløpig studieportefølje 2024/25, fakultetenes foreløpige tre-årsplan 
for studieporteføljeutvikling og høgskolens totale langtidsplan. Endelig vedtak gjøres i 
studieporteføljesaken i november 2023.  

Som oppfølging av høgskolestyrets vedtak har HHS blitt bedt om å utarbeide et tilleggsnotat som 
trekker ut noen punkter som kan understøtte rektors vurdering til styret. Fakultetet viser også til 
tidligere utredningssøknad, akkrediteringssøknad og vurderinger av økonomisk bærekraft, og legger 
ved dette som dokumentasjon til styrets informasjon i forbindelse med etableringen av Bachelor i 
filosofi, politikk og økonomi og Årsstudium i filosofi.  

Fakultetet ønsker tilbakemelding dersom det er behov for mer eller annen informasjon enn det som 
er sendt tidligere og som oversendes i dette notatet. 

Strategisk betydning 

Etableringen av FPØ og Årsstudium i filosofi svarer på politiske føringer og forventninger om at 
høgskolen bidrar til økt kompetanse og kunnskap om grønn omstilling. I det følgende beskrives 
strategisk betydning av tilbudene nærmere. 

Om studietilbudet (FPØ) 
 
Studiet i filosofi, politikk og økonomi (FPØ) kombinerer tre fag som gir oss verktøy til å forstå og 
forbedre samfunnet. Filosofi diskuterer spørsmål om hvordan vi som individer og samfunn bør 
handle, hva kunnskap og vitenskap er, og hvilken rolle dette bør ha i samfunnsdiskusjoner og 
beslutninger. Statsvitenskap gir oss innsikt om makt, politikk og institusjoner. Økonomifaget er 
sentralt for å forstå hvordan ressurser skapes og blir fordelt. I en tid der kunnskap og 
sannhetsperspektiver er under press, er det viktig å utruste fremtidige generasjoner med 
vitenskapelige tenkemåter og perspektiver.  
 
Hensikten med kombinasjonen av de tre fagfeltene filosofi, politikk og økonomi er å tilby tre ulike, 
men gjensidig utfyllende, vinklinger på viktige samfunnsspørsmål, spesielt tilknyttet bærekraftig 
omstilling. Eksempler er hvordan vi som samfunn kan svare effektivt på den pågående klimakrisen, 
og hvordan samfunnet skal håndtere pandemier, global migrasjon, eller forhindre naturforringelser. 
Slike responser bør være etisk rettferdige, politisk realiserbare og økonomisk gjennomførbare, og 
krever dermed innspill fra både filosofi, statsvitenskap og økonomi.  
  
Klimakrisen er et eksempel på et kollektivt handlingsproblem som utgjør en eksistensiell trussel mot 
menneskeheten, men samfunnet har så langt ikke klart å senke drivhusgassutslippene. Det finnes 
teknologisk mulige løsninger, men disse vil medføre store samfunnsforandringer. Motreaksjoner mot 
klimatiltak, som for eksempel gule vester-bevegelsen i Frankrike eller bompengeoppgjøret i Norge, 
viser at klimakrisen bare kan løses hvis den betraktes som et økonomisk, etisk, og politisk problem 
samtidig. Hvordan kan avkarbonisering gjøres økonomisk mulig, sosialt rettferdig, og politisk 
gjennomførbart? Bør vi utforme én politikk som begrenser klimaendringer eller én politikk for å 
tilpasse oss global oppvarming? Hvordan bør interesser mellom ulike generasjoner balanseres? 
Hvordan må en klimaendringspolitikk ta hensyn til at vår kunnskap om problemer og konsekvenser er 
basert på ulike grader av usikkerhet? Tilknyttede eksempler er klimapolitiske vedtak som påvirker 
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biodiversitet, verdier til økosystemer og landskap. I alle slike spørsmål vil filosofien i FPØ-
programmet bidra med analyser av hvilke verdier som står på spill, mens økonomien analyserer 
hvilke typer økonomiske goder og mulige konsekvenser som er involvert, og 
statsvitenskapen/politologien analyserer hva slags rolle politiske institusjoner spiller i beslutningene 
og hvilke tiltak som er mulige, når, og hvordan.  
 
FPØs forankring i HINNs strategi og HHS sin profil 

• Et flerfaglig studieprogram som er tematisk i tråd med overordnede problemstillinger 
som HINN og HHS strategisk satser på og som Utsynsmelding anser som sentrale.  
• Støtter HINN og HHS sin strategi om flerfaglig integrasjon.  
• Støtter HHS sin strategi om profil i nasjonal sammenheng som den brede 
samfunnsvitenskapelige handelshøgskolen.  
• Styrker pyramiden under HHS sitt PhD-program INTOP, i henhold til igangsatt bredde 
og dybdeevaluering. 
• Styrker økonomifaglige utdannelser ved HHS ved at det blir flere emner knyttet til 
samfunnsøkonomi og politisk økonomi.  
• Øker i betydelig grad HINN sine muligheter for å få innreisende internasjonale 
studenter ved at det tilbys flere engelskspråklige emner. Etableringen er derfor i henhold 
til HINNs strategi for internasjonalisering. 
• Støtter opp under filosofimiljøet som er særdeles forskningsaktivt på høyt 
internasjonalt nivå. Miljøet publiserer mye på nivå 2, har mottatt flere internasjonale 
forskningspriser og har flere eksternfinansierte prosjekter, deriblant Unge 
forskertalenter.  

  
Om studietilbudet (Årsstudium i filosofi) 
De siste fem hundre år har vi funnet vitenskapelige metoder for å undersøke stadig flere sider av 
virkeligheten (fysikk, biologi, psykologi, økonomi, og så videre). Men det finnes fremdeles spørsmål vi 
ikke har noen effektiv, vitenskapelig metode for å besvare, som for eksempel:  

• Hva gjør en handling etisk riktig eller gal?  
• Hva er kunnskap og hvordan kan vi vite noe med sikkerhet?   
• Hvordan bør samfunn organiseres?   
• Hvordan bør vi behandle dyr og naturen?  
• Er mennesket bare fysisk? Har vi en immateriell sjel eller bevissthet?  
• Har vi fri vilje?  
 

Filosofi er et akademisk fag som forsøker å besvare disse og flere andre spørsmål som unndrar seg 
vitenskapelig behandling. Filosofiens metode består, for det første, i å kartlegge hvilke mulige svar 
spørsmålet kan ha, inkludert å undersøke om spørsmålet vi startet med er uklart eller forvirret stilt, 
eller om det har tause forutsetninger som er tvilsomme. For det andre forsøker filosofien å evaluere 
de mulige svarene ved å kartlegge argumentene man kan gi for eller mot dem.  
 
Handelshøgskolen ønsker å tilby et årsstudium i filosofi av tre faglige grunner. Først og fremst fordi 
de filosofiske spørsmålene er så viktige og interessante at vi må ha en akademisk disiplin for å 
studere dem. For det andre fordi filosofiens metode kan føre enkeltindividet, vitenskapene og 
samfunnet videre i selvforståelse, ved å klargjøre påstander og sette spørsmålstegn ved antakelser 
som tas for gitt. For det tredje fordi treningen det gir i å behandle kompliserte problemstillinger på 
en klar og velordnet måte er verdifull nesten uansett hva man siden velger å studere.  
  
Årsstudiet dekker kjerneemner i filosofi som kan brukes i videre BA-studier i filosofi eller i tilknytning 
til andre studier. Årsstudiet «faller ut» av emner som allerede ligger i FPØ-programmet og som er 
nødvendige for at FPØ-programmet skal fungere flerfaglig.  
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Årsstudium i filosofis forankring i HINNs strategi og HHS sin profil 
• Årsstudiet ligger allerede innbakt i FPØ. Studiet kan fungere som rekrutteringsvei til 
FPØ.  
• Filosofi behandler grunnlagsspørsmål som er sentrale i all forskning, uansett hvilken 
forskningsprofil en institusjon velger å ha.   
• Støtter HHS sitt strategiske mål om å være en bred samfunnsvitenskapelig 
handelshøgskole (det er vanlig å tenke på filosofi som et samfunnsvitenskapelig fag 
internasjonalt, gitt at fagmiljøet er samfunnsvitenskapelig orientert, som det er ved 
HHS). Med filosofimiljøet har HHS en unik plass i norsk sammenheng, og HINN en unik 
plass blant de yngre universitetene/høgskolene.  
• Gir mer representativitet av faglig portefølje, inklusiv forskningsaktivitet, HHS faktisk 
allerede har.  
• Støtter opp under filosofimiljøet som er særdeles forskningsaktivt på høyt 
internasjonalt nivå. Miljøet publiserer mye på nivå 2, har mottatt flere internasjonale 
forskningspriser og har flere eksternfinansierte prosjekter, deriblant Unge 
forskertalenter.  

 

Rekrutteringsgrunnlag / tilbud og etterspørsel 

For tiden er det bare UiO som tilbyr FPØ i Norge, men vi tror at flere institusjoner vil ønske å tilby 
studiet – blant annet UiB. Søkningen har vært stabilt høy ved UiO. Tall fra DBH viser at det i 2021 var 
267 førsteprioritetssøkere, og totalt 1174 søkere, henholdsvis 10,7 søkere per plass. I 2022 hadde 
tilbudet 209 førsteprioritetssøkere og totalt 946 søkere, henholdsvis 8,4 søkere per studieplass. I 
2023 har tilbudet 196 førsteprioritetssøkere og totalt 1012 søkere, og 7,8 søkere per studieplass. 

Karakterpoeng ved UiO er følgende: 

- FPØ: 2021: 55,72. 2022: 57,47 
- Filosofi: 2021: 52,76. 2022: 55,27. 

Altså gikk snittet opp selv om det var noe søknadsendring fra 2021 til 2022. 

Økonomisk bærekraft 

Fakultetet legger ved beregning av økonomisk bærekraft. Den økonomiske risikoen og kostandene 
ved etablering av FPØ og Årsstudium i filosofi anses som lav. Fagressursene er allerede rekruttert inn 
til FPØ og Årsstudiet i Filosofi, dette ble gjort frem mot forventet etablering i 2021. Disse 
fagressursene er pt. tilgjengelig til å kunne bidra inn i undervisningsoppgavene.  

Det er høy grad av samkjøring av emner med Bachelorstudium i Internasjonale studier med historie, 
og det er derfor lagt opp til en modell som egentlig forutsetter at begge bachelorprogrammene er i 
drift. Alt i alt er det kun emner tilsvarende 40 studiepoeng som ikke er i drift eller planlagt inn i drift 
for studieåret 2023/2024. For disse siste emnene har vi fagressurser tilgjengelig og etableringen vil 
ikke kreve nye tilsettinger.  

Infrastrukturbehov 

Det er høy grad av samkjøring av emner på BA internasjonale studier og BA FPØ, og mange av 
emnene er allerede i drift i dag. Det er derfor et meget begrenset behov for ytterligere fysiske 
rom.  Prosjekt som har sett på arealutnyttelse ved HINN har også pekt på at det er lavere 
arealutnyttelse ved Studiested Lillehammer enn ønskelig. 
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Vedlegg til tilleggsnotatet: 

- Akk.søknad (NB: Vedlagt Styresaken 14. desember 2023) 
- Studieplan (NB: Ble ikke vedlagt Styresaken 14. desember 2023) 
- Økonomisk beregning fra 2022 (NB: Ble ikke vedlagt Styresaken 14. desember 2023) 
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INNFØRING AV STYRINGSSYSTEM FOR SIKKERHET 

 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Styret ber rektor etablere et styringssystem for sikkerhet som beskrevet i 
saksfremlegget, og ber om å bli orientert årlig om status for arbeidet med sikkerhet. 
 
Sammendrag: 
Høgskolestyret har i vedtakssak 61 i 2018 vedtatt de styrende delene av et 
ledelsessystem for informasjonssikkerhet. Dette systemet bidrar til forsvarlig 
risikostyring av informasjonssikkerheten og personvernet ved HINN. Etter at også 
institusjoner i UH-sektoren ble omfattet av lov om nasjonal sikkerhet må HINN gjøre 
tiltak for å oppfylle kravene i denne loven. Det innebærer blant annet å få etablert et 
styringssystem for sikkerhet, og styret blir i denne saken orientert om arbeidet med å 
få etablert et slikt system. Rektor følger anbefalingen som er gitt til sektoren om at et 
slikt system bygger på prinsippene i ledelsessystemet for informasjonssikkerhet. 
Siden styret tidligere har vedtatt dette ledelsessystemet legges saken frem til 
styrebehandling med anbefaling om rektor heretter ivaretar ansvaret for 
sikkerhetsarbeidet ved HINN. 
 
Bakgrunn 
 
Høgskolens ledelsessystem for sikkerhet er, i tråd med føringene fra 
Kunnskapsdepartementet, bygget på anerkjente prinsipper for internkontroll og 
risikostyring av informasjonssikkerhet og personvern. En grunnleggende forutsetning 
i systemet er at HINN har god oversikt over hvilke informasjonsverdier vi har, og det 
er derfor foretatt en overordnet kartlegging av dette i hele institusjonen. Denne 
kartleggingen gir oversikt over hva som må beskyttes, og hvilke tiltak som må 
iverksettes for å gi dem tilstrekkelig beskyttelse. Styringssystemet definerer hvilke 
sikkerhetsmål og strategier vi har, og det sier noe om hva som er akseptabel risiko 
for ulike typer informasjonsverdier. Dette siste ble revidert av styret i 2022. 
Styringssystemet definerer også en strategi for arbeidet, og det definerer hvem som 
har roller, ansvar og oppgaver i sikkerhetsorganisasjonen. Anbefalingene til sektoren 
i 2018 var at dette var et område styret selv burde fastsette de overordnede 
rammene for, men disse anbefalingene er senere endret. 
 
Lov om nasjonal sikkerhet (sikkerhetsloven) gjelder nå for alle statlige organer, og 
UH-institusjoner er derfor omfattet. Det innebærer blant annet et krav om å 
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Side 2 av 2   

dokumentere hvordan det arbeides med sikkerhet og hvordan dette arbeidet er 
organisert i form av et styringssystem for sikkerhet. Et slikt system må beskrive hvilke 
vedtatte mål og strategier som gjelder for sikkerhetsarbeidet, og det må beskrive 
roller og ansvar i sikkerhetsorganisasjonen. Også de andre kravene som er stilt til 
sikkerhetssystemet er i stor grad overlappende med de som er stilt til et 
ledelsessystem for informasjonssikkerhet, og det er derfor anbefalingen til sektoren 
er at man bygger ut dette til å dekke alle deler av virksomhetens sikkerhetsarbeid. 
 
Sikkerhetsloven legger i § 4-1 ansvaret for det forebyggende sikkerhetsarbeidet til 
«virksomhetens leder», og for HINN er dette rektor. Alle beslutninger treffes på 
delegasjon fra styret, og på styrets ansvar, men det er allikevel forutsatt at dette 
ansvaret i det daglige ivaretas av rektor. Det er derfor full anledning til å la rektor 
ivareta det ansvaret som beskrives i sikkerhetsloven, og med det fastsette innhold og 
rammer i det nye styringssystemet for sikkerhet. Dette gjelder selv om styret tidligere 
har vedtatt de styrende delene av dagens ledelsessystem for informasjonssikkerhet. 
 
Rektor anbefaler at styret gir ham fullmakt til å etablere et styringssystem for 
sikkerhet som ivaretar kravene i sikkerhetsloven, og til informasjonssikkerhet og 
personvern. Styret vil årlig bli orientert om arbeidet med sikkerhet i HINN. 
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Arkivsak-dok. 17/00011-53   
Saksbehandler Gunn Heidi Sorknes Holme 
 
Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret  14.12.2023 
 

   
 
 

ORIENTERING OM STATUS FOR INIVERSITETSPROSESSEN 

 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Styret tar statusrapport om universitetsprosessen til orientering.  
 
Sammendrag: 
Det gis en muntlig presentasjon i møtet om prosessen. 
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Dato 16.11.2023 
 
 
Saksansvarlig: Prorektor utdanning 
Saksbehandler: IKA 

Undervisningsterminer for 2024-2025  
 
Studiestart 2024 blir mandag 19. august i uke 34. Det innebærer oppstart en uke senere enn 
i 2023. 
 
Semesterslutt settes til fredag 20. desember (24.desember faller på en tirsdag i 2024). 
Høstsemesteret får da 3 undervisningsdager mindre enn i høstsemesteret 2023 som 
avsluttes onsdag 20. desember. 
 
Dette innebærer oppstart samme uke som Innlandet fylkeskommunes skolerute. Barne- og 
ungdomsskolene starter opp samme dag som oss. 
 
Saken er forelagt fakultetene som orienteringssak på Utdanningsutvalgets møte 16. 
november. 
 
Tilbakemeldinger: 
 
HSV har behov for at profesjonsstudier på Elverum på 2. og 3. året starter opp uken før 1. 
årsstudentene begynner for å tilpasse undervisningen til praksisgjennomføring.  
 
DNF har meldt inn spesifikke datotilpasninger innenfor undervisningstimene for sine 
studentkull. 
 
Disse tilbakemeldingene, og evt. flere fra de resterende fakultet med innmeldingsfrist ila 
januar 2024 medfører at høgskolen får en oversikt som innebærer at fellesadministrasjonen 
kan planlegge aktivitet på nødvendige støttefunksjoner for undervisningsaktiviteten, og gå i 
dialog med fakultetene der det er nødvendig med avklaringer mht åpningstider mm 

Bakgrunn for saken 
 
Fastsettelse av Studieårets lengde er hjemlet i UH-loven § 3-8 (1): 
 
” Studieåret er normalt 10 måneder. Styret fastsetter undervisningsterminene. Et 
fullt studieår er normert til 60 studiepoeng.” 
 
Gjennom Forskrift om opptak, studier og eksamen ved Høgskolen i Innlandet, har 
høgskolestyret delegert fastsetting av undervisningsterminene til rektor. 
 
§ 4-5.Studieåret 

Rektor fastsetter undervisningsterminer for studieåret. Studieårets lengde er 10 måneder fra 
medio august til medio juni. 

Saksframstilling er tilnærmet likelydende fjorårets, med oppdaterte datoer jf. 
kalenderendringer. 
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Semesterstart Semesterslutt Semesterstart Semesterslutt 
Mandag 19. august 

uke 34 
 
 
 

Fredag 20. 
desember 

uke 51 

Mandag 6.januar 
uke 2 

 

Fredag 20. juni 
Uke 25 

 
 
Evt tilpasninger fra semesterstart høst 2024 i henhold til ovenstående datoer må godkjennes 
av rektor innen utgangen av januar 2024. 
 
For samlingsbaserte studieprogrammer fastsetter fakultetene ved den respektive dekan selv 
oppstartstidspunkt. 
 
Internnotat fra fakultetene om evt behov for tilpasninger sendes Prorektor utdanning ved 
Leder for Seksjon for studenttjenester innen utgangen av januar 2023. 
 
Undervisning og eksamen 
Undervisning og eksamensavvikling organiseres på en slik måte at UH-lovens bestemmelser 
om sensurfrister overholdes (§ 3-9). I vårsemesteret må eksamensdatoer fastsettes slik at 
det blir mulig å skrive ut vitnemål før 1. juli. 
 
Forventning til studentenes tidsbruk 
I henhold til NOKUTs studietilsynsforskrift forventes det at heltidsstudenter bruker mellom 
1500 til 1800 timer per studieår (for heltidsstudier med 60 studiepoeng per år). 
Studieprogramansvarlige, eller tilsvarende funksjon i fakultet har ansvar for å formidle 
forventninger til studentenes arbeidsinnsats og tidsbruk tidlig i semesteret. Med et studieår 
på 42 uker, i henhold til ovenstående datoer, vil forventet studietid per uke være mellom 36 
og 42 timer i uken for heltidsstudenter. 
 
Studiestart 
Det er etablert en felles opplæring og tidsrammer for INNStart og Fadderuka som setter 
felles rammer for INNStart og Fadderukas organisering. Det må holdes møter mellom 
fakultetene på studiestedet for å samordne arbeidet med dette på Hamar og Lillehammer. 
 
Oppsummering, tiltak og felles planlegging på bakgrunn av erfaringer etter årets INNStart og 
Fadderuker følges opp slik rektor bestemmer og avklares endelig ila november 2023. 
 
Ledelsen ved det enkelte fakultet vil våren 2024 måtte gjøre avtaler om oppstart slik at dette 
fungerer hensiktsmessig for det enkelte studiested og fakultet. 
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MØTEPROTOKOLL  
- Unntatt offentlighet Offl § 25 første ledd 

Høgskolestyret 01.08.2023-31.07.2027 
 
Dato: 14.11.2023 kl. 19:00 
Sted:  
Arkivsak: 23/04887 
  
Tilstede:  Maren Kyllingstad, Björn Olof Åstrand, Knut Olav Skarsaune, 

Barbara Zimmermann, Marte Monsen, Hanne Furuheim, Bent 
Sofus Tranøy, Marte Kvittum Tangen, Odd Einar Heggdal, 
Marita Sandstøl 

  
 
SAKSKART  Side 

Godkjenning av innkalling 

Godkjenning av sakskart 

Vedtakssaker 

25/23 23/04887-
14 

Innkalling og agenda, ekstraordinært møte i 
høgskolestyret 14. november 2023 2 

26/23 23/03479-6 
Ansettelse i stilling som prorektor for forskning og 
utvikling - Unntatt etter offentlighetsloven Offl § 25 
første ledd 

3 

Diskusjonssaker 

Orienteringssaker 

Referatsaker 

    
 
 
Elverum/Lillehammer, 14.11.2023 
 
 
Maren Kyllingstad 
Styreleder 
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25/23 Innkalling og agenda, ekstraordinært møte i høgskolestyret 14. november 
2023 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Høgskolestyret 01.08.2023-31.07.2027 14.11.2023 25/23 

 
 
Møtebehandling 
Møtet var satt opp om et ekstraordinært styremøte for behandling av en vedtakssak. 
Møtet var lukket. 
 
Innkalling og dagsorden ble godkjent.  
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26/23 Ansettelse i stilling som prorektor for forskning og utvikling 
 

Unntatt etter offentlighetsloven Offl § 25 første ledd 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Høgskolestyret 01.08.2023-31.07.2027 14.11.2023 26/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
 
Marit Sletmoen tilbys ansettelse i 4-årig åremålsstilling som prorektor for forskning og 
utvikling.  
 
Dersom Sletmoen takker nei, tilbys stilling i prioritert rekkefølge til: 
1. Susan Nacey 
2. Ingeborg Lunde 
 
 
Møtebehandling 
Saken var unntatt etter offentlighetsloven Offl § 25 første ledd.  
 
Rektor la fram saken. HR-direktøren Lars Petter Mathisrud var tilstede for å kunne 
supplere. 
 
Rektors forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.  
 
Votering 
 
 
Vedtak  
Marit Sletmoen tilbys ansettelse i 4-årig åremålsstilling som prorektor for forskning og 
utvikling.  
 
Dersom Sletmoen takker nei, tilbys stilling i prioritert rekkefølge til: 
1. Susan Nacey 
2. Ingeborg Lunde 
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